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Θ' ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ (ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ)

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Γ'

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΖ'

Πέµπτη 14 Ιανουαρίου 1999

Αθήνα, σήµερα στις 14 Ιανουαρίου 1999, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
10.18' συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτηρίου
η Βουλή σε ολοµέλεια, για να συναδριάσει υπό την προεδρία του Β'
Αντιπροέδρου αυτής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗ ΣΓΟΥΡΙ∆Η.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.
Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφορές
προς το Σώµα.
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Βασιλική Αράπη-
Καραγιάννη, Βουλευτή Α' Αθηνών, τα ακόλουθα:
"Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ
1) Οι Βουλευτές κύριοι ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ και ΙΩΑΝΝΗΣ
ΑΡΑΠΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μηθύµνης
Χανίων ζητεί την τοποθέτηση γιατρών στα αγροτικά ιατρεία
Καλουδιανών και Σφακοπηγαδίου Χανίων.
2) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μηθύµνης Χανίων ζητεί την
τοποθέτηση γιατρών στα αγροτικά ιατρεία Καλουδιανών και
Σφακοπηγαδίου Χανίων.
3) Ο Γ' Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής Βοιωτίας κ.
ΛΟΥΚΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΙ∆ΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος
Λεβαδέων Βοιωτίας ζητεί την ίδρυση Εφετείου Ανατολικής Στερεάς
Ελλάδας στη Λιβαδειά Βοιωτίας.
4) Η Βουλευτής Αθηνών κ. ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ - ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Εικαστικών
Τεχνών Ελλάδος ζητεί την επίσπευση των διαδικασιών καταβολής
τιµητικών συντάξεων σε καλλιτέχνες.
5) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία Ορυζοπαραγωγοί Νοµού Ηµαθίας ζητούν να
ενταχθεί η περιοχή του έλους Κλειδίου Ηµαθίας στο πρόγραµµα
επιδοτούµενης ορυζοκαλλιέργειας.
6) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΧΩΜΑΤΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Π.Μυτιληναίος, Νοµαρχιακός
Σύµβουλος, ζητεί την αποκατάσταση της ακτοπλοϊκής σύνδεσης της
νήσου Θηρασίας µε τον Πειραιά.
7) Οι Βουλευτές κύριοι ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ και ΣΤΑΥΡΟΣ
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Εύξεινος Λέσχη
Ποντίων Νάουσας Νοµού Ηµαθίας και ο Σύλλογος
Παλιννοστούντων "Το Χρυσόµαλλο ∆έρας" ζητούν την οικιστική

αποκατάσταση των οµογενών από τις χώρες της πρώην ΕΣΣ∆ που
έχουν εγκατασταθεί στη Νάουσα Ηµαθίας.
8) Οι Βουλευτές κύριοι ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ και ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ
ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Συνδικάτο
Εργατοϋπαλλήλων Φαρµακοβιοµηχανίας Βοιωτίας και Περιοχής
Αυλώνα Αττικής καταγγέλλει την απουσία της Επιθεώρησης
Εργασίας 'Ανοιξης, επί πέντε χρόνια, από την επιχείρηση "ΦΑΜΑΡ"
στον Αυλώνα.
9) Οι Βουλευτές κύριοι ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΓΓΟΥΡΑΚΗΣ και
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η
'Ενωση Συλλόγων Γονέων και Κηδεµόνων ∆ήµου Ζωγράφου
Αττικής καταγγέλλει την κυβερνητική προσπάθεια ενοχοποίησης και
διαστρέβλωσης των µαθητικών κινητοποιήσεων.
10) Οι Βουλευτές κύριοι ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ και
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΟΥΤΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο
Πρόεδρος του Σ.Α.Α.Κ. Κλιβαδίου "Χοιρονήσι" Κοινότητας Συβότων
Θεσπρωτίας, ζητεί την προστασία του βοσκοτόπου που βρίσκεται
στην τοποθεσία "Χοιρονήσι" Συβότων.
11) Οι Βουλευτές κύριοι ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ και ΣΤΑΥΡΟΣ
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η 'Ενωση
Αστυνοµικών Υπαλλήλων Νοµού Ηµαθίας ζητεί την κατασκευή
Αστυνοµικού Μεγάρου στη Βέροια Ηµαθίας.
12) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΡΑΤΗΣ ΚΟΡΑΚΑΣ, ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΓΚΑΤΖΗΣ και ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΡΑΠΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία τα Σωµατεία Συνταξιούχων ΝΑΤ Χίου ζητούν την άµεση
στελέχωση των ιατρείων του Οίκου Ναύτου µε ιατρικό προσωπικό.
13) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ και ΜΑΡΙΑ
ΜΠΟΣΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία Βιοτέχνες
Επαγγελµατίες και 'Εµποροι του Νοµού Θεσ/νίκης ζητούν την
κατάργηση των αντικειµενικών κριτηρίων και του 35%.
14) Οι Βουλευτές κύριοι ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ και ΣΤΑΥΡΟΣ
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο
Εύβοιας ζητεί τη δηµιουργία της 2ης ∆ΟΥ στη Χαλκίδα Εύβοιας.
15) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ και ΜΑΡΙΑ
ΜΠΟΣΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος
Υπαλλήλων ΕΛ-ΤΑ Νοµού Σερρών δηλώνει την αντίθεσή του µε τη
διοικητική ένταξη των ταχυδροµικών γραφείων του Νοµού Σερρών,
από την περ/κη ∆/νση ΕΛ-ΤΑ Κεντρ. Μακεδ. - Θεσ/νίκης που
υπάγονται, στην αντίστοιχη της Ανατολ. Μακεδ. - θράκης, µε έδρα
την Καβάλα.
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16) Οι Βουλευτές κύριοι ΜΑΡΙΑ ΜΠΟΣΚΟΥ και ΣΤΑΥΡΟΣ
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος
Γεωπόνων Νοµού Ηµαθίας διαφωνεί µε την απόφαση της
υποχρεωτικής ετήσιας απασχόλησης των πτυχιούχων γεωπονικών
σχολών σε κρατικές ή συν/κες οργανώσεις.
17) Οι Βουλευτές κύριοι ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ και ΑΧΙΛΛΕΑΣ
ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
Επαγγελµατοβιοτέχνες της Περιφ. Κεντρ. Ελλάδας ζητούν την
κατάργηση των αντικειµενικών κριτηρίων και του 35%
φορολόγησης.
18) Οι Βουλευτές κύριοι ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΟΥΤΑΣ και ΑΧΙΛΛΕΑΣ
ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος
Γονέων και Κηδεµόνων 10ου ∆ηµοτικού Σχολείου Καρδίτσας
αναφέρεται στα προβλήµατα που αντιµετωπίζει το πρόγραµµα
"ΜΕΛΙΝΑ" στο οποίο είναι ενταγµένο το σχολείο.
19) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ και ΜΑΡΙΑ
ΜΠΟΣΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός
Συνεταιρισµός Βασιλικών Θεσ/νίκης ζητεί την αποζηµίωση των
ζηµιών που προκλήθηκαν σε θερµοκήπια και καλλιέργειες της
περιοχής του από ανεµοθύελλα.
20) Οι Βουλευτές κύριοι ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΥ και ΜΑΡΙΑ
ΜΠΟΣΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Α' ΕΛΜΕ Θεσ/νίκης
ζητεί την επανακατάταξη των επαρχιακών σχολείων της ∆υτικής
Θεσ/νίκης µε βάση την ∆2/23528/17-11-98 Απόφαση του Υπ.
Παιδείας.
21) Ο Βουλευτής Αθηνών κ. ΦΩΤΗΣ ΚΟΥΒΕΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Ποντιακών Σωµατείων Νότιας
Ελλάδας ζητεί τη στήριξη του ποντιακού ελληνισµού.
22) Οι Βουλευτές κύριοι ΜΟΥΣΤΑΦΑ ΜΟΥΣΤΑΦΑ και ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ
ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το
Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Μεσολογγίου ζητεί τη νοµοθετική
ρύθµιση της εφαρµογής του 35ώρου.
23) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΣΠΥΡΟΣ ∆ΑΝΕΛΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Ρεθύµνου
ζητεί την αύξηση του αφορολογήτου ορίου στο ύψος των εκάστοτε
ετήσιων αποδοχών του ανειδίκευτου εργάτη.
24) Οι Βουλευτές κύριοι ΜΟΥΣΤΑΦΑ ΜΟΥΣΤΑΦΑ και ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ
ΛΟΥΛΕ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό
Κέντρο Νοµού Κοζάνης ζητεί την τιµαριθµοποίηση της φορολογικής
κλίµακας.
25) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Α. Κουτσίδης, κάτοικος
Μικρολίβαδου ∆ράµας, ζητεί την επανεξέταση ποινής που του
επεβλήθη για κατάσχεση αυτοκινήτου του.
26) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Παρανεστίου ∆ράµας
ζητεί να µην καταργηθεί το γραφείο ΟΤΕ της περιοχής της.
27) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κυρία ∆. Εµµανουηλίδου, ζητεί τη
συνταξιοδότησή της από τον ΟΓΑ.
28) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κυρία Ε. Γιόγκου, ζητεί τη
συνταξιοδότησή της από τον ΟΓΑ.
29) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. ∆. Τσαλίκης, ζητεί τη
συνταξιοδότησή του από τον ΟΓΑ.
30) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Θ. Καλτσίδης, ζητεί να
συνταξιοδοτηθεί από το Ταµείο Μετάλλου.
31) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ

κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κυρία Φ. Βαµβακίδου, ζητεί τη
συνταξιοδότησή της από τον ΟΓΑ.
32) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος ΕΟΜΜΕΧ
ζητεί την αναδιοργάνωση του ΕΟΜΜΕΧ.
33) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στον τρόπο
κατάρτισης του κρατικού προϋπολογισµού 1999.
34) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις
αυξήσεις των φόρων για τους βιοτέχνες.
35) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στον κρατικό
προϋπολογισµό του 1999.
B. AΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ
1. Στην µε αριθµό 2545/24.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
2987/14.10.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής 'Αµυνας η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ' αριθµ. 2545/24.9.98 ερώτησης που κατέθεσε
ο Βουλευτής κ. Γ. Καρατζαφέρης στη Βουλή των Ελλήνων σχετικά
µε την πτήση Ισραηλινού αεροσκάφους πάνω από τη Ρόδο, σας
γνωρίζονται τα ακόλουθα:
Στις 9.9.98 διαβιβάστηκε, µέσω του Υπουργείου Εξωτερικών, στο
Υπουργείο µας, ρηµατική διακοίνωση της Ισραηλινής Πρεσβείας,
προκειµένου να χορηγηθεί άδεια προσέγγισης του αεροδροµίου
(Α/∆) της Ρόδου από Ισραηλινό σκάφος τύπου C-130, και
ειδικότερα για την εκτέλεση χαµηλών προσεγγίσεων πάνω από το
διάδροµο της νήσου. Η αίτηση αυτή συνοδευόταν, από επίσηµη
διαβεβαίωση - αναφορά, σύµφωνα µε τον ∆ιεθνή Κανονισµό του
ICAO, ότι στο σκάφος δεν µεταφέρει πυροµαχικά, φωτογραφίες ή
ηλεκτρονικές συσκευές.
Στη συνέχεια το ΥΠΕΘΑ ζήτησε όπως κάθε φορά που
παρουσιάζεται ανάλογη περίπτωση, την γνώµη του ΥΠΕΞ, το οποίο
διευκρίνησε ότι µετά από την λεπτοµερή αναφορά των στοιχείων
πτήσης δεν είχε λόγο να εκφράσει κάποιες αντιρρήσεις.
Αξίζει να σηµειωθεί, ότι είναι σύνηθες φαινόµενο στην διεθνή
πρακτική η χορήγηση ανάλογων αδειών από πολλές χώρες, στα
πλαίσια εκπαίδευσης των πληρωµάτων, όσον αφορά δε στο
Ισραήλ, έχει λάβει τέτοιες άδειες και στο παρελθόν, πάντα µε τη
σύµφωνη γνώµη του ΥΠΕΞ, χωρίς να δηµιουργηθεί οποιοδήποτε
πρόβληµα, και αποκλειστικά για τα αεροδρόµια της Ρόδου και του
Ηρακλείου.
Τέλος, τόσο η ηγεσία του ΥΠΕΘΑ όσο και η ηγεσία των Ενόπλων
∆υνάµεων, είναι σε θέση ανά πάσα στιγµή, να εγγυηθούν την
ασφάλεια ολόκληρης της Ελληνικής Επικράτειας.

Ο Υφυπουργός
∆. ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ"

2. Στην µε αριθµό 2509/23.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'αριθµ.
2984/5.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής 'Αµυνας η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ' αριθµ. 2509/23.9.98 ερώτησης που κατέθεσε
η Βουλευτής κ. Στ. Αλφιέρη στη Βουλή των Ελλήνων σχετικά µε την
εκπλήρωση στρατιωτικών υποχρεώσεων από τον κ. Κροκίδη
Ξενοφώντα και άλλους 'Ελληνες επιστήµονες του Εξωτερικού, σας
γνωρίζονται τα ακόλουθα:
Σύµφωνα µε το Σύνταγµα της Ελλάδος (άρθρο 4 παρ.6) στην
Ελλάδα ισχύει το σύστηµα της καθολικής υποχρεωτικής
στράτευσης. Από την ισχύουσα νοµοθεσία ν. 1763/88, όπως
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τροποποιήθηκε µε τον ν. 2510/97, προβλέπονται ρητά οι
περιπτώσεις απαλλαγών από την στράτευση και αναβολών
κατάταξης, καθώς και τα χρονικά τους όρια.
'Οσοι µετά από γενική ή ειδική πρόσκληση δεν παρουσιάζονται για
κατάταξη, κηρύσσονται ανυπότακτοι και υπέχουν ποινικές και
διοικητικές συνέπειες. Με το άρθρο 1 του ν. 2510/97 παρέχεται κατ'
εξαίρεση η δυνατότητα σε άτοµα µεγάλης ηλικίας (γεννηθέντες
µέχρι και το έτος 1966) να εξαγοράσουν ένα τµήµα της θητείας
τους, αφού εκπληρώσουν ορισµένη στρατιωτική υποχρέωση,
απαλλασσόµενοι από τις συνέπειες της ανυποταξίας τους.
Το γεγονός, όµως, ότι πολλοί 'Ελληνες επιστήµονες του εξωτερικού
επιλέγουν να συνεχίζουν τις σπουδές τους, αφού λήξουν οι
αναβολές κατάταξης, που τους χορηγήθηκαν, ή έχουν οικογένεια ή
την υπηκοότητα της χώρας που ζουν, δεν συνιστά λόγο απαλλαγής
τους από τη στράτευση.
Με Κοινή Υπουργική Απόφαση (ΚΥΑ) (ΦΕΚ 510/88 (τ.Β'))
προβλέπεται η διαδικασία υγειονοµικής εξέτασης, όσων καλούνται
για κατάταξη και αδυνατούν να προσέλθουν στις µονάδες
κατάταξης για λόγους υγείας. Για όσους διαµένουν προσωρινά ή
κατοικούν µόνιµα στο εξωτερικό, αρµόδιο όργανο είναι η Ειδική
Στρατολογική Επιτροπή, που εδρεύει στις κατά τόπους Προξενικές
αρχές και επιλαµβάνεται ύστερα από αίτηση του καλούµενου για
κατάταξη ασθενή.
'Οσον αφορά στην περίπτωση του Ξ. Κροκίδη, όντας γεννηµένος το
έτος 1968, τελεί προφανώς εν ανυποταξία και µπορεί οποτεδήποτε
να ζητήσει µε αίτηση του να καταταγεί στις 'Ενοπλες ∆υνάµεις.
Εφόσον προβάλλει λόγους υγείας και βρίσκεται στο Εξωτερικό,
δικαιούται να ζητήσει να εξετασθεί από την Ειδική Στρατολογική
Επιτροπή, από την οποία θα ληφθούν υποψη συµβουλευτικά
οποιαδήποτε ιατρικά πιστοποιητικά ή γνωµατεύσεις προσκοµίσει. Η
προαναφερθείσα Επιτροπή κατά την διαδικασία του άρθρου 6 της
ΚΥΑ, θα προσδιορίσει τελικά την (σωµατική) του ικανότητα για την
εκτέλεση ή όχι της στρατιωτικής του υπηρεσίας.

Ο Υπουργός
ΑΠ.ΑΘ.ΤΣΟΧΑΤΖΟΠΟΥΛΟΣ".

3. Στην µε αριθµό 2388/17.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1812/6.10.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής 'Αµυνας η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ' αριθµ. 2388/17.9.98 ερώτησης που κατέθεσε
ο Βουλευτής κ. Γ. Κουράκης στη Βουλή των Ελλήνων σχετικά µε
την παραχώρηση οικοπέδου στο Ι.Κ.Α. Ηρακλείου, σας γνωρίζεται
ότι το προβληθέν αίτηµα του Ι.Κ.Α. εξετάσθηκε σε συνάρτηση µε
τον ανασχεδιασµό του αεροδροµίου του Ηρακλείου και πάντοτε σε
συνεργασία µε την Υπηρεσία Πολιτικής Αεροπορίας, η οποία
αντιµετωπίζει το θέµα αρνητικά.
Ειδικότερα, σύµφωνα µε τα πρώτα στοιχεία, που έχουν προκύψει
κατόπιν συνεννοήσεων και µε το Εθνικό Μετσόβιο Πολυτεχνείο,
που έχουν αναλάβει το σχεδιασµό του όλου έργου, τοποθετείται
στον αιτηθέντα χώρο και στην ευρύτερη έκταση η ανάπτυξη των
κτιριακών εγκαταστάσεων του ανασχεδιαζόµενου αερολιµένα.
Πέραν τούτου, η λειτουργία υποκαταστήµατος του Ι.Κ.Α. αντίκειται
στις χρήσεις γης του αερολιµένα.
'Οπως προκύπτει από τα προεκτεθέντα και παρά την ανεκτίµητη
προσφορά του Ιδρύµατος στο κοινωνικό σύνολο, γίνεται κατανοητό
ότι η παραχώρηση του υπόψη οικοπέδου δεν είναι εφικτή.
Ανεξάρτητα από τα παραπάνω το Υπουργείο µας ήδη
επεξεργάζεται πρόγραµµα µεταστέγασης στρατοπέδων, στα
πλαίσια του οποίου (προγράµµατος) θα λυθούν τα προβλήµατα
στέγασης και των ∆ηµοσίων Υπηρεσιών της ευρύτερης περιοχής
του Ηρακλείου.

Ο Υφυπουργός
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΗΣ"

4. Στην µε αριθµό 2430/18.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
2981/8.10.98 έγγραφο απο τον Υπουργό Εθνικής 'Αµυνας η

ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ' αριθµ. 2430/18.10.98 ερώτησης που
κατέθεσαν οι Βουλευτές κύριοι Ορ. Κολοζώφ και Χαρ. Αγγουράκης
στη Βουλή των Ελλήνων µε θέµα την ύπαρξη του δικτύου
"ECHELON" σας γνωρίζονται τα ακόλουθα:
Η εκτεταµένη χρήση σύγχρονων τηλεπικοινωνιών µέσων, όπως και
του διαδικτύου "INTERNET" έχει συµβάλλει αποφασιστικά στη
διευκόλυνση διακίνησης µεγάλου όγκου πληροφοριών.
Ωστόσο, δεν θα µπορούσαν να παραβλεφθεί το γεγονός ότι τα
σηµερινά τεχνολογικά µέσα χρησιµοποιούνται και για την υποκλοπή
πληροφοριών απο διεθνή δίκτυα.
Το Υπουργείο Εθνικής 'Αµυνας παρακολουθώντας άοκνα την
εξέλιξη της επιστήµης στους τοµείς των τηλεπικοινωνιών και των
ηλεκτρονικών υπολογιστών και έχοντας απόλυτη επίγνωση της
σοβαρότητας των πληροφοριών που διακινούνται στα δίκτυα του,
µεριµνά ώστε να θωρακίζεται µε την τελευταία λέξη της τεχνολογίας
σε θέµατα αντικατασκοπείας και να λαµβάνει όλα τα προσήκοντα
µέτρα για την αντιµετώπιση του ηλεκτρονικού πολέµου.
Η συστηµατική αυτή προσπάθεια έχει αποδώσει τα µέγιστα,
διασφαλίζοντας το απόρρητο των επικοινωνιών των Ενόπλων
∆υνάµεων, όπως επίσης και την ασφαλή διακίνηση των
πληροφοριών τους στα όρια της Ελληνικής Επικράτειας.
Τέλος, επισηµαίνεται ότι πάγια θέση της Ελληνικής Κυβέρνησης
αποτελεί η στήριξη των τεχνολογικών και πολιτικών πρωτοβουλιών,
όχι µόνο της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, αλλά και άλλων διεθνών
Οργανισµών, των οποίων είναι µέλος στην έκταση που αυτές
συµβαδίζουν µε τη διαφύλαξη των συνταγµατικά κατοχυρωµένων
δικαιωµάτων των πολιτών της χώρας µας, µεταξύ των οποίων
συγκαταλέγεται και το απόρρητο των τηλεφωνικών και
ηλεκτρονικών επικοινωνιών.

Ο Υπουργός
ΑΠ. ΑΘ.ΤΣΟΧΑΤΖΟΠΟΥΛΟΣ"

5. Στην µε αριθµό 2695/29.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
2994/12.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής 'Αµυνας η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ' αριθµ. 2695/29.9.98 ερώτησης που κατέθεσε
ο Βουλευτής κ. Γ. Καρατζαφέρης στην Βουλή των Ελλήνων µε θέµα
τις προαγωγές αξιωµατικών σας γνωρίζοντα τα ακόλουθα:
Μετά την µεταπολίτευση και µέχρι σήµερα θεσπίστηκαν οι
αποκαταστατικοί νόµοι ν. 197/74, ν. 322/76 και 1447/84, µε τους
οποίους καλύφθηκαν όλες οι περιπτώσεις των Στρατιωτικών που
αποστρατεύθηκαν µε δυσµενή κρίση ή απόταξη ή γιατι
εξαναγκάσθηκαν σε παραίτηση κλπ. λόγω της αντιθέσεως τους
προς το δικτατορικό καθεστώς. Με τα παραπάνω νοµοθετήµατα
καλήφθηκαν τόσο οι περιπτώσεις των Στρατιωτικών που εξήλθαν
του Στρατεύµατος από την 21.4.1967 µέχρι 23.7.1974 όσο και οι
περιπτώσεις των στρατιωτικών, που εξήλθαν του Στρατεύµατος και
στο προ της 21.4.1967 χρονικό διάστηµα. Συνολικά
αποκαταστάθηκαν 740 αξιωµατικοί.
Ειδικότερα µετά το έτος 1984 αποκαταστάθηκαν σύµφωνα µε τις
διατάξεις του άρθρου 3 του ν. 1447/1984 (∆3) χωρίς κρίση,
αυτεπάγγελτα από την Υπηρεσία, στρατιωτικοί των Ενόπλων
∆υνάµεων οι οποίοι "κρατήθηκαν ή φυλακίσθηκαν ή εκτοπίσθηκαν ή
αποτάχθηκαν σαν µετάσχοντες στο κίνηµα του Ναυτικού για τρεις
(3) µήνες συνολικά, εξαιτίας της δράσης τους κατά της δικτατορίας
είτε κατά το προπαρασκευαστικό στάδιο, είτε κατά τη διάρκεια της".
Συνολικά αποκαταστάθηκαν 71 αξιωµατικοί.
Επίσης µε το άρθρο 29 του νόµου 2439/1996 "Περί ιεραρχίας και
προαγωγών των Αξιωµατικών των Ενόπλων ∆υνάµεων"
συµπεριλήφθη διάταξη σύµφωνα µε την οποία οι Αξιωµατικοί που
είχαν αποκατασταθεί µε το νόµο 1447/1984 και οι οποίοι δεν
εξήντλησαν τη βαθµολογική εξέλιξη, προάγονται µε Προεδρικό
∆ιάταγµα    στον    ανώτατο    βαθµό    και    αποστρατεύονται    µε
το ίδιο διάταγµα. Η παραπάνω διάταξη προστέθηκε κατά
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την συζήτηση του νοµοσχεδίου στη Βουλή και έγινε αποδεκτή.
Επίσης θα πρέπει να διευκρινισθεί ότι από την ισχύουσα νοµοθεσία
που αφορά τις κρίσεις των στρατιωτικών των Ενόπλων ∆υνάµεων
που εξήλθαν της υπηρεσίας κατά την διάρκεια της επταετίας,
καθορίζονται οι διαδικασίες οι προϋποθέσεις, τα αρµόδια
συµβούλια κρίσεως, οι διαδικασίες επανακρίσεως κλπ. όπου
δύναται να προσφύγει ο ενδιαφερόµενος για εξέταση του αιτήµατός
του για υπαγωγή η µη στις αποκαταστατικές διατάξεις. 'Οποιες
καταγγελίες για προσφυγές Αξιωµατικών της συγκεκριµένης
κατηγορίας που δεν έγιναν δεκτές, δεν ευσταθούν καθόσον τα
αρµόδια συµβούλια κρίσεων εκθέτουν τους λόγους απόρριψης του
αιτήµατος στο σχετικό πρακτικό το οποίο κοινοποιείται στο
ενδιαφερόµενο.
Τέλος, θα πρέπει να επισηµανθεί ότι το Υπουργείο Εθνικής 'Αµυνας
λειτουργεί και εργάζεται µε µοναδικό στόχο και σκοπό την ενίσχυση
των Ενόπλων µας ∆υνάµεων αποτελώντας εγγύηση για την ενότητα
και αποτελεσµατικότητά τους.

Ο Υπουργός
ΑΠ. ΑΘ. ΤΣΟΧΑΤΖΟΠΟΥΛΟΣ"

6. Στην µε αριθµό 2581/25.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
1815/13.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής 'Αµυνας η
ακόλουθη απάντηση:
Σε απάντηση της υπ' αριθµ. 2581/25.9.98 ερώτησης που κατέθεσε
ο Βουλευτής κ. Αν. Παπαληγούρας στη Βουλή των Ελλήνων
σχετικά µε την απώλεια ∆ισκετών από την 3η Μοίρα Σταθµού
Ελέγχου Περιοχής (ΜΣΕΠ), σας γνωρίζονται τα ακόλουθα:
Οι 'Ενοπλες ∆υνάµεις της Χώρας µας επιτελούν στο ακέραιο το
καθήκον τους µε πλήρη συναίσθηση της σηµασίας του έργου που
τους έχει ανατεθεί. Στα πλαίσια της προσπάθειας αυτής
λαµβάνονται όλα τα προσήκοντα µέτρα ασφαλείας.
Συνεπώς χρήσιµο θα ήταν να αποφεύγεται η χρήση ενός
µεµονωµένου περιστατικού για την εξαγωγή γενικευµένων
συµπερασµάτων, ειδικά από τη στιγµή που και στην περίπτωση
αυτή ελήφθησαν όλα τα απαραίτητα προληπτικά και κατασταλτικά
µέτρα για την προστασία, αλλά και τον εντοπισµό του
απολεσθέντος διαβαθµισµένου υλικού.
Πιο συγκεκριµένα, οι εν λόγω δέκα επτά (17) δισκέτες που
απολέσθησαν φυλάσσοντο σε ειδικά διαµορφωµένο δωµάτιο σε
"κρυφό χώρο" της προαναφερθείσας Μοίρας, ο οποίος
προστατεύεται από δύο ηχητικούς συναγερµούς και ασφαλίζεται µε
δύο πόρτες. Παράλληλα µε αυτά τα φυσικά µέτρα προστασίας του
χώρου, πρόσβαση σε αυτόν είχαν µόνο ειδικά διαβαθµισµένα
άτοµα, υψηλής διαβάθµισης, αλλά και τηρείτο ειδικό πρωτόκολλο
χρέωσης και αποχρέωσης µνηµονίων και σχεδίων.
Περαιτέρω, όταν διαπιστώθηκε η απώλεια των δισκετών κηρύχθηκε
η Μοίρα σε γενικό συναγερµό που συνδυάστηκε µε εκτεταµένη
λεπτοµερή έρευνα της 3ης ΜΣΕΠ και του περιβάλλοντα αυτήν
χώρου. Στη συνέχεια διατάχθηκε άµεσα η διενέργεια 'Ενορκης
∆ιοικητικής Εξέτασης (Ε∆Ε).
Κατά τη εξέλιξη της Ε∆Ε, ο Υποσµηναγός ∆ηµ. Φωλίνας οµολόγησε
στον διενεργούντα την Ε∆Ε ότι αφαίρεσε ο ίδιος τις υπόψη δισκέτες.
Σηµειώνεται ότι πρόκειται για ένα από τα ειδικά διαβαθµισµένα
άτοµα που είχαν πρόσβαση στο χώρο, στον οποίο εφυλάσσοντο η
υπόψη δισκέτες.
Στη σχετική οµολογία υποστηρίχθηκε ότι η αφαίρεση δισκετών έγινε
µε σκοπό τη λήψη στοιχείων για προσωπική χρήση και ότι εν
συνεχεία αυτές πετάχθηκαν σε κάδο απορριµµάτων. Ενηµερωτικά
αναφέρεται ότι διεξήχθησαν εκτεταµένες έρευνες διαρκείας πέντε (5)
ηµερών µε τη συνεργασία του τοπικού Οργανισµού Αυτοδιοίκησης,
προκειµένου να εντοπισθούν οι δισκέτες στους χώρους αποκοµιδής
των απορριµµάτων, χωρίς, όµως επιτυχία.
Ο εν λόγω Αξιωµατικός παραπέµπεται βάσει της πρότασης του
πορίσµατος της Ε∆Ε, στο αρµόδιο Ανακριτικό Συµβούλιο για την
επιβολή καταστατικής ποινής (Απόταξη), ενώ παράλληλα
διενεργείται και Προανάκριση από τον Εισαγγελέα Αεροδικείου

Λαρίσης µε σκοπό τον εντοπισµό των ενδεχόµενων Ποινικών
ευθυνών του υπόψη Αξιωµατικού και την παραποµπή του στην
Ποινική ∆ικαιοσύνη.
Προκύπτει, λοιπόν αβίαστα ότι έγιναν όλες οι απαραίτητες ενέργειες
για την άµεση αντιµετώπιση του σοβαρότατου αυτού περιστατικού,
οι οποίες θα καταλήξουν στην απόδοση ευθυνών σε οποιονδήποτε
τυχόν εµπλεκόµενο.

Ο Υπουργός
ΑΠ. ΑΘ.ΤΣΟΧΑΤΖΟΠΟΥΛΟΣ"

7. Στην µε αριθµό 2647/29.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
2993/14.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής 'Αµυνας η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ' αριθµ. 2647/29.9.98 ερώτησης που κατέθεσε
ο Βουλευτής κ. Ν. Κατσαρός στη Βουλή των Ελλήνων µε θέµα την
καθιέρωση ταχυδροµικής ατέλειας για τους στρατεύσιµους, σας
γνωρίζονται τα ακόλουθα:
Η Ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής 'Αµυνας (ΥΠΕΘΑ) όπως
συχνότατα έχει αποδείξει στο παρελθόν, ευαισθητοποιείται σε
θέµατα κοινωνικής πολιτικής τόσο εντός των κόλπων των Ενόπλων
∆υνάµεων, όσο και εκτός αυτών.
Στα πλαίσια της πολιτικής αυτής και προκειµένου να διευκολυνθούν
οικονοµικά οι στρατεύσιµοι κατά τη διάρκεια εκπλήρωσης της
στρατιωτικής τους υποχρέωσης το ΥΠΕΘΑ έχει καθιερώσει την
ταχυδροµική ατέλεια της αλληλογραφίας προς και απο τους
στρατεύσιµους και τους µαθητές των παραγωγικών σχολών όλων
των Κλάδων των Ενόπλων ∆υνάµεων.
Ειδικότερα, σύµφωνα µε την πιο πρόσφατη σχετική κοινή
Υπουργική Απόφαση (υπ' αριθµόν 87656/2840/6.10.93 των
συναρµοδίων Υπουργών Εθνικής 'Αµυνας και Μεταφορών -
Επικοινωνιών καθιερώθηκε η εκ µέρους του ΥΠΕΘΑ ετήσια
καταβολή στα Ελληνικά Ταχυδροµεία των ταχυδροµικών τελων για
την διακίνηση κάθε απλής ιδιωτικής αλληλογραφίας (επιστολών)
µέχρι βάρους 20gr, την αποστολή κάθε επιταγής µέχρι του ποσού
των 20.000 δρχ. και ταχυδροµικών δεµάτων µέχρι βάρους 3 Κgr, τα
οποία απευθύνονται σε στρατεύσιµο προσωπικό.
Για τους σκοπούς αυτούς τρόπο πληρώθηκαν από το ΥΠΕΘΑ στα
ΕΛΤΑ τα τελευταία δύο χρόνια περίπου 250 εκατ. δρχ.
Συνεπώς το ΥΠΕΘΑ έχει µεριµνήσει για την παροχή της
προαναφερθείσας διευκόλυνσης προς τους στρατεύσιµους.
Καθόσον, όµως, η ταχυδροµική ατέλεια δε θα µπορούσε να είναι
απεριόριστη, τέθηκαν τα προαναφερθέντα ανώτατα όρια, η
επάρκεια των οποίων προκύπτει από την καθηµερινή πρακτική.

Ο Υπουργός
ΑΠ.ΑΘ.ΤΣΟΧΑΤΖΟΠΟΥΛΟΣ".

8. Στην µε αριθµό 2368/16.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ'
αριθµ.5091 Β/28.9.98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 2368 που κατατέθηκε στις
16.9.98 από το Βουλευτή κ. Ευάγγελο Αποστόλου και για
πληρέστερη ενηµέρωσή σας επί των θέσεων και δεσµεύσεων του
ΥΠΕΧΩ∆Ε σχετικά µε το θέµα επισυνάπτουµε το ∆ελτίο Τύπου της
6.8.98 που εκδόθηκε ακριβώς για να διευκρινίσει για µία ακόµη
φορά τις θέσεις αυτές.

Ο Υπουργός
ΚΩΣΤΑΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

9. Στην µε αριθµό 2772/1.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
295/23.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών και Εθνικής
Οικονοµίας η ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ' αριθµ. 2772/1.10.98 ερώτησης του Βουλευτή
κ. Αν. Παπαληγούρα, αναφορικά µε τις αυξήσεις έµµεσων φόρων
σας γνωρίζουµε τα εξής:
Α. 1) Με τις διατάξεις της παρ.1 του άρθρου 27 του
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νοµοσχεδίου "Ρυθµίσεις δασµολογικού και φορολογικού
περιεχοµένου, τροποποίηση του Κώδικα Φορολογικής ∆ικονοµίας
και άλλες διατάξεις" το οποίο συζητείται στη Βουλή,
αναπροσαρµόζεται το ποσό που εισπράττεται µε χρήση
(επικόλληση) κινητού επισήµατος για την καταβολή του αναλογικού
τέλους χαρτοσήµου (παρ. 1 του άρθρου 3 του π.δ. της 28-7-1931)
σε πέντε χιλιάδες (5.000) δραχµές αντί των χιλίων (1.000) δραχµών
που ισχύει σήµερα.
2) Με τις διατάξεις της παρ. 2 του ίδιου άρθρου του νοµοσχεδίου,
προβλέπεται αναπροσαρµογή του ύψους της ονοµαστικής αξίας
των συναλλαγµατικών και γραµµατίων σε διαταγή για το οποίο το
τέλος χαρτοσήµου εισπράττεται µε τη χρήση ενσήµων εντύπων από
500.000 δραχµές σε 3.000.000 δραχµές.
Η ηµεροµηνία θέσης σε κυκλοφορία των κατά τα προαναφερόµενα
νέων ειδικών ενσήµων εντύπων συναλλαγµατικών και γραµµατίων
σε διαταγή, ο τύπος αυτών κ.τ.λ. θα ορισθούν µε απόφαση του
Υπουργού Οικονοµικών.
3) Οι ανωτέρω ρυθµίσεις κρίθηκαν αναγκαίες για τη διευκόλυνση
των συναλλαγών και την αποφυγή έκδοσης χιλιάδων διπλοτύπων
είσπραξης από τις ∆.Ο.Υ.
Σε καµία περίπτωση δεν πρόκειται για αύξηση των τελών
χαρτοσήµου, αλλά µεταβολή στον τρόπο καταβολής τους και κατά
συνέπεια δεν επηρεάζει τις επιβαρύνσεις στην έµµεση φορολογία
και κατ'επέκταση τα δηµόσια έσοδα.
Β. 'Οσον αφορά την αναπροσαρµογή παραβόλων και λοιπών τελών
ανταποδοτικής γενικά φύσης, σας γνωρίζουµε ότι, η προς ψήφιση
διάταξη στόχο έχει την αναπροσαρµογή παραβόλων κλπ. µικρού
σχετικά ύψους, τα οποία στην πλειοψηφία τους δεν έχουν
αναπροσαρµοσθεί για πολλά χρόνια.

Ο Υπουργός
ΓΙΑΝΝΟΣ ΠΑΠΑΝΤΩΝΙΟΥ"

10. Στην µε αριθµό 2760/1.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
2992/12.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής 'Αµυνας η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ' αριθµ. 2760/1.10.98 ερώτησης που κατέθεσε
ο Βουλευτής κ. Ευαγ. Μπασιάκος στη Βουλή των Ελλήνων µε θέµα
την µετεγκατάσταση των ΚΕ∆Β και ΚΕΒΟΠ Χαϊδαρίου σας
γνωρίζοντα τα ακόλουθα:
Στα πλαίσια Ρυθµιστικού σχεδίου για την αναβάθµιση της ∆υτικής
Αττικής εξετάστηκε το ενδεχόµενο από τη Στρατιωτική Υπηρεσία σε
συνεργασία µε το Υπουργείο Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και
∆ηµοσίων 'Εργων (Υ.ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε.) της µετεγκατάστασης των
στρατοπέδων ΚΕ∆Β-ΚΕΒΟΠ. Ως νέα θέση του στρατοπέδου
επιλέχτηκε από την αρµόδια επιτροπή (ΥΕΘΑ, ΓΕΣ, ΥΠΕΧΩ∆Ε) η
περιοχή της λίµνης Υλίκης.
'Οσον αφορά το κόστος µετεγκατάστασης των στρατοπέδων µε
σηµερινές τιµές είναι της τάξεως των 17 δισ. δρχ. το ποσό που
χρειάζεται την διάθεση σηµαντικών πιστώσεων για να καλυφθεί και
οι οποίες είναι δύσκολο να εκταµιευθούν από τον προϋπολογισµό
του ΥΕΘΑ ο οποίος προορίζεται κυρίως για την αντιµετώπιση
εξοπλιστικών και αµυντικών αναγκών.
Επίσης, είναι απαραίτητη η ολοκλήρωση των διαδικασιών για την
αντιµετώπιση των περιβαλλοντικών επιπτώσεων από την
λειτουργία του Νέου Στρατοπέδου πλησίον της Λίµνης Υλίκης και η
εξασφάλιση της σύµφωνης γνώµης του Υπουργείου Υγείας στα
πλαίσια που καθορίζει η σχετική νοµοθεσία "Περί προστασίας των
νερών που χρησιµοποιούνται για τα ύδατα της περιοχής
Πρωτεύουσας από ρυπάνσεις και µολύνσεις". Επιπροσθέτως
πρέπει να αναφερθεί και το χρονικό διάστηµα τουλάχιστον 5 ετών
που απαιτείται για την κατασκευή του έργου, εφόσον έχει
εξασφαλισθεί η απαιτούµενη χρηµατοδότηση.
Τέλος, αναµένεται να υπάρξει ουσιαστική πρόοδος ύστερα από
πρωτοβουλία και τις εξαγγελίες του Υπουργού Εθνικής 'Αµυνας που
αφορούν τον σχεδιασµό νέας πολιτικής για τα στρατόπεδα.

Ο Υπουργός
ΑΠ. ΑΘ. ΤΣΟΧΑΤΖΟΠΟΥΛΟΣ"

11. Στην µε αριθµό 2879/5.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
3001/13.10.98 έγγραφο απο τον Υπουργό Εθνικής 'Αµυνας η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ' αριθµ.2879/5.10.98 ερώτησης που κατέθεσε
ο Βουλευτής κ. Σπ. Σπηλιωτόπουλος στη Βουλή των Ελλήνων, µε
θέµα τις καταγγελίες υπαλλήλου του Γενικού Επιτελείου Στρατού,
σας γνωρίζονται τα ακόλουθα:
Η Ηγεσία του Υπουργείου Εθνικής 'Αµυνας, όσον αφορά στα
ζητήµατα εργασιακών σχέσεων όπως επίσης και στα θέµατα
ιεραρχίας, αντιµετωπίζει τις ανάλογες περιπτώσεις που
εµφανίζονται κατά καιρούς µε ιδιαίτερη ευαισθησία.
Ειδικότερα, µε την λήψη της αναφοράς της συγκεκριµένης
υπαλλήλου, το ΓΕΣ, διέταξε άµεσα ένορκη διοικητική εξέταση
(Ε∆Ε), προκειµένου να γίνει ολόπλευρη διερεύνηση του θέµατος και
πιστοποίηση των καταγγελλόµενων πραγµατικών περιστατικών. Η
Ε∆Ε βρίσκεται εν εξελίξει και το πόρισµα αυτής αναµένεται, το δε
αποδεικτικό υλικό, θα είναι στη διάθεση κάθε έχοντος έννοµο
συµφέρον µετά την ολοκλήρωση της.
Στη συνέχεια το ΓΕΣ αναζητώντας και τυχόν ποινικές ευθύνες,
διαβίβασε στον Εισαγγελέα του Στρατοδικείου Αθηνών, τις
αναφορές όλων των εµπλεκοµένων προσώπων, προκειµένου να
γίνει ποινική αξιολόγησή τους.
Αξίζει δε να σηµειωθεί ότι ανάλογη περίπτωση κατά το άµεσο
παρελθόν, όπου διαπιστώθηκαν ευθύνες, αντιµετωπίστηκε µε την
βαρύτερη των ποινών ήτοι αποβολή από το στράτευµα, στα
πλαίσια της προσπάθειας εξάλειψης τέτοιων θλιβερών φαινοµένων.
Τέλος, είναι πέραν κάθε αµφισβήτησης η απόφαση της Ηγεσίας του
ΥΠΕΘΑ σε περίπτωση που προκύψουν ευθύνες για οιονδήποτε
από τους εµπλεκόµενους, είτε τώρα είτε σε ανάλογο περιστατικό
στο µέλλον να εξαντληθούν όλα τα όρια ελέγχου.

Ο Υπουργός
ΑΠ. ΑΘ. ΤΣΟΧΑΤΖΟΠΟΥΛΟΣ"

12. Στην µε αριθµό 2823/5.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
2999/9.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής 'Αµυνας η
ακόλουθη απάντηση:
"Σε απάντηση της υπ' αριθµ. 2823/5.10.98 ερώτησης του Βουλευτή
κ. Β. Μαγγίνα το Υπουργείο Εθνικής 'Αµυνας (ΥΠΕΘΑ)
παρακολουθώντας εκ του σύνεγγυς τις εξελίξεις της τεχνολογίας,
αλλά και τα προβλήµατα που ανακύπτουν στον τοµέα των
Ηλεκτρονικών Υπολογιστών, γνωρίζει το πρόβληµα "του 'Ετους
2000" και έχει προβεί στη λήψη όλων των προσηκόντων µέτρων,
προκειµένου αυτό να αντιµετωπισθεί επιτυχώς.
Ειδικότερα, ήδη από τον Ιούνιο του 1997 οι αρµόδιες ∆ιευθύνσεις
του ΥΠΕΘΑ µερίµνησαν για την ενηµέρωση των Επιτελείων των
τριών Κλάδων των Ενόπλων ∆υνάµεων, σχετικά µε το
προαναφερθέν πρόβληµα. Για το σκοπό αυτό εκδόθηκαν ειδικές
διαταγές και κατευθύνσεις προς τα υφιστάµενα κλιµάκια των
Επιτελείων, ώστε να εντοπισθούν έγκαιρα τα ευπαθή συστήµατα
και να ληφθούν τα απαραίτητα µέτρα.
Παράλληλα, εντοπίζονται στο διαδίκτυο INTERNET όλοι οι
εξειδικευµένοι κόµβοι, στους οποίους έχει καταχωρηθεί ένα
τεράστιο πλήθος πληροφοριών σχετικά µε τη φύση του
προβλήµατος, τις τεχνικές εντοπισµού και απάλειψης, αλλά και
αλληλοενηµέρωσης όσων πλήττονται από το προαναφερθέν
πρόβληµα, οι διευθύνσεις των οποίων γνωστοποιούνται σε όλες τις
υπηρεσίες και Μονάδες των Ενόπλων ∆υνάµεων, οι οποίες
διαθέτουν ευπαθή συστήµατα.
Σηµειώνεται,  τέλος,  ότι  το  θέµα  τίθεται  πλέον  επίσηµα  σε
διάφορα  FORA  διεθνών  οργανισµών  (ΕΕ,  ΝΑΤΟ,  ∆ΕΕ)  σε
ορισµένα  απο  τα  οποία  έχει  συµµετάσχει  προσωπικά  ο  κ.
ΥΕΘΑ,  καθόσον  οι  παρενέργειες  του  προβλήµατος  του
αναµένεται  να  επηρεάσουν  συστήµατα  και  δραστηριότητες  σε
παγκόσµιο  επίπεδο.  Για  το  λόγο  αυτό  οι  διεθνείς  Οργανισµοί
έχουν  ήδη  δροµολογήσει  διαδικασίες  για  διεθνή  ή  και  διακρα-
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τική συνεργασία, προκειµένου να επιτευχθεί κατ'αρχήν
αλληλοενηµέρωση και στη συνέχεια συντονισµός των προσπαθειών
αντιµετώπισης του όλου ζητήµατος.

Ο Υπουργός
ΑΠ. ΑΘ. ΤΣΟΧΑΤΖΟΠΟΥΛΟΣ"

13. Στην µε αριθµό 2904/6.10.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
25/23.10.98 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 2904/6.10.98 που κατέθεσε
στη Βουλή ο Βουλευτής Αθηνών κ. Στ. Μάνος, και όσον αφορά το
πρώτο ερώτηµα αρµοδιότητάς µας, σας γνωρίζουµε τα παρακάτω:
Σύµφωνα µε τα στοιχεία που µας έστειλε ο ΟΤΕ, το ύψος της
εγγεγραµµένης στα λογιστικά βιβλία του ΟΤΕ απαίτησης κατά του
Ελληνικού ∆ηµοσίου και των Ν.Π.∆.∆. από τηλεπικοινωνιακά τέλη
και διάφορες εργασίες κατά την 30.6.98, ανερχόταν στο ποσό των
28,7 δισ. δραχ.
Στο παραπάνω ποσό συµπεριλαµβάνεται:
1. Ποσό ύψους 5,5 δισ. δραχ. που αφορά τηλεπικοινωνιακά τέλη
του διµήνου Μαϊου-Ιουνίου 1998 που κατέστη εισπρακτικά
ληξιπρόθεσµο το µήνα Σεπτέµβριο 1998.
2. Ποσό ύψους 4 δισ. δραχ. που καταβλήθηκε από το Υπουργείο
Οικονοµικών στις 2.9.98 έναντι της συνολικής απαίτησης της
εταιρείας από τα τηλεπικοινωνιακά τέλη των ∆ηµοσίων Υπηρεσιών.
3. Ποσό 5,5 δισ. δραχ. που αφορά οφειλή της ΕΡΤ το οποίο
εξοφλείται σε δόσεις βάσει Υπουργικής Απόφασης.
Τέλος, σας γνωρίζουµε ότι οι εκκαθαρισµένες απο τις αρµόδιες Υ∆Ε
υποχρεώσεις των ∆ηµοσίων Υπηρεσιών, προς τον ΟΤΕ θα
καλυφθούν απο το Υπουργείο Οικονοµικών.

Ο Υφυπουργός
ΝΙΚ.ΧΡΙΣΤΟ∆ΟΥΛΑΚΗΣ"

14. Στην µε αριθµό 2135/10.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
5072/14.10.98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση.
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 2135 που κατατέθηκε στις
10.9.98 από τους Βουλευτές κυρίους Στ. Παναγιώτου και Μαρία
Μπόσκου σας γνωρίζουµε τα εξής:
Από την προϋφιστάµενη νοµοθεσία αλλά και από το πλαίσιο
πολιτικής και µέτρων για τους 'Ελληνες τσιγγάνους, ο γενικός
συντονισµός στα θέµατα βελτίωσης των συνθηκών διαβίωσης των
Ελλήνων τσιγγάνων έχει ανατεθεί στο Υπουργείο Υγείας και
Πρόνοιας.
Η προσωρινή εγκατάσταση σε ειδικά καθορισµένες περιοχές γίνεται
ύστερα από ειδική απόφαση του Νοµάρχη και σχετική άδεια που
χορηγεί σε εκτέλεση της απόφασης αυτής, η αστυνοµική αρχή,
εφόσον πληρούνται ορισµένες προϋποθέσεις.
Το ΥΠΕΧΩ∆Ε αλλά και άλλοι δηµόσιοι φορείς αναγνωρίζοντας την
ανάγκη υποστήριξης των τσιγγάνικων κοινοτήτων για την
αντιµετώπιση βασικών ουσιαστικών προβληµάτων τους, προωθούν
σε όλην την Ελλάδα χρηµατοδοτήσεις και διαδικασίες για έργα
διασφάλισης και ανάπλασης στους τόπους όπου είναι
εγκατεστηµένοι οι Τσιγγάνοι, µε σκοπό τη βελτίωση των
περιβαλλοντικών συνθηκών και όρων διαβίωσής τους.
Απαραίτητη όµως προϋπόθεση για τα παραπάνω, αποτελεί η
ύπαρξη συγκεκριµένων προτάσεων και σχεδίων δράσης απο την
τοπική και Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση καθώς και η σύµφωνη γνώµη
των τοπικών κοινωνιών αλλά και των ιδίων των τσιγγάνων.
Ειδικότερα για τον Εύοσµο το συντονιστικό όργανο της πολιτικής
για τους 'Ελληνες Τσιγγάνους, έχει δραστηριοποιηθεί
παρακολουθώντας το πρόβληµα. Υιοθέτησε µάλιστα την πρόταση
της Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης Θεσσαλονίκης -µετά από µία σειρά
συναντήσεων και αλληλογραφίας- η οποία προτείνει ένα
συγκεκριµένο σχέδιο καθώς και σχετική µελέτη για την προσωρινή
µετεγκατάσταση των Τσιγγάνων του Ευόσµου σε χώρο πρώην
στρατοπέδου της περιοχής.

Το ΥΠΕΧΩ∆Ε θα αναλάβει µέσω της ∆/νσης Οικιστικής Πολιτικής
και Κατοικίας, την εκπόνηση της µελέτης γενικής διάταξης των
χρήσεων στο νέο καταυλισµό, θα συµµετάσχει µε πόρους του
ΕΤΕΡΠΣ στο κόστος κατασκευής των απαραίτητων έργων τεχνικής
και κοινωνικής υποδοµής και θα προµηθεύσει, µέσω της Υπηρεσίας
Αποκατάστασης Σεισµοπλήκτων τις απαραίτητες λυόµενες µονάδες
κατοικίας.
Η προαναφερθείσα ∆/νση του ΥΠΕΧΩ∆Ε βρίσκεται σε αναµονή
νεώτερης ενηµέρωσης από τη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση ή το
Υφυπουργείο Πρόνοιας, (στο οποίο έχει ανατεθεί ο γενικός
συντονισµός) προκειµένου να προχωρήσει στις δέουσες ενέργειες.
Τέλος, σας πληροφορούµε ότι µελέτη που έχει ανατεθεί στη ∆ΕΠΟΣ
απο το ΥΠΕΧΩ∆Ε (προβλέπεται στο "πλαίσιο πολιτικής" και
µέτρων για τους 'Ελληνες τσιγγάνους") θα απαντήσει στα
συνολικότερα -σε πανελλαδική κλίµακα- ζητήµατα µόνιµης
στέγασης ιδιοκτησιακού καθεστώτος κλπ.

Ο Υπουργός
ΚΩΣΤΑΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"

15. Στην µε αριθµό 2042/4.9.98 ερώτηση δόθηκε µε το υπ' αριθµ.
5045/16.9.98 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος
Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων η ακόλουθη απάντηση:
"Απαντώντας στην ερώτηση µε αριθµό 2042 που κατατέθηκε στις
4.9.98 από το Βουλευτή κ. Απόστολο Ανδρεουλάκο, σας
γνωρίζουµε τα εξής:
Για την οριστική αντιµετώπιση της ασφαλούς διαχείρισης τοξικών
και επικίνδυνων αποβλήτων σε επίπεδο χώρας, το ΥΠΕΧΩ∆Ε σε
συνεργασία µε τα συναρµόδια Υπουργεία, τους ενδιαφερόµενους
φορείς (ΓΣΕΕ, ΣΕΒ, ΚΕ∆ΚΕ, οικολογικές οργανώσεις) διαµόρφωσε
ένα ολοκληρωµένο θεσµικό πλαίσιο, για τη διαχείριση των
αποβλήτων, ώστε να προωθείται η πρόληψη, η µείωση της
παραγωγής τους, η επαναχρησιµοποίηση τους ή και αξιοποίησή
τους. Το πλαίσιο αυτό περιγράφεται στην αρ. 19396/1546/8.7.97
ΚΥΑ (ΦΕΚ 604 Β/8.7.97).
Το πρόγραµµα διαχείρισης (συλλογής, επεξεργασίας και τελικής
διάθεσης) των επικίνδυνων αποβλήτων σε εθνικό επίπεδο,
βρίσκεται σε εξέλιξη. Για το σκοπό αυτό, πρόκειται σύντοµα, σε
συνεργασία µε τα συναρµόδια Υπουργεία και φορεία να ανατεθεί η
εκπόνηση πλαισίου προδιαγραφών διαχείρισης των επικίνδυνων
αποβλήτων, οι οποίες θα αποτελέσουν τη βάση της επιλογής του
βέλτιστου τρόπου διαχείρισγης των συγκεκριµένων αποβλήτων.
Στο πλαίσιο υπαρχουσών µελετών προβλέπεται ο εθνικός
σχεδιασµός διαχείρισης των επικίνδυνων αποβλήτων να
περιλαµβάνει µε βάση τις παραγόµενες ποσότητες, τη χωροταξική
τους προέλευση και την ποιοτική τους σύσταση, τη δηµιουργία δύο
χώρων επεξεργασίας και ελεγχόµενης διάθεσής τους, έναν στη
βόρεια και έναν στη νότια Ελλάδα αντίστοιχα.
'Οσον αφορά στα µολυσµατικά απόβλητα των Νοσοκοµειακών
Μονάδων Αττικής, σας γνωρίζουµε ότι η διαχείριση αυτών
πραγµατοποιείται σήµερα είτε από τον ΕΣ∆ΚΝΑ, ο οποίος
προσωρινά λειτουργεί πιλοτικά πυρολυτικο κλίβανο, είτε απο τις
ίδιες τις Μονάδες µε αποτέφρωση σε ειδικούς κλίβανους, εντός του
οικοπέδου τους. Για την ασφαλέστερη µεταφορά των πιο πάνω
αποβλήτων ο ΕΣ∆ΚΝΑ µε χρηµατοδότηση του ΥΠΕΧΩ∆Ε (ΣΠΑ)
προµηθεύτηκε δύο οχήµατα ειδικά διαµορφωµένα για την ασφαλή
µεταφορά µολυσµατικών αποβλήτων απο δεκάδες νοσοκοµεία της
Αττικής προς τον προαναφερόµενο κλίβανο.
Η ολοκληρωµένη διαχείριση των µολυσµατικών αποβλήτων
προβλέπεται να πραγµατοποιείται σε κέντρο επεξεργασίας
Μολυσµατικών Αποβλήτων προϋπολογισµού 2,5 δισ.δραχ. στην
περιοχή 'Ανω Λιοσίων, το οποίο έχει ήδη δηµοπρατηθεί και
χρηµατοδοτείται από το επιχειρησιακό πρόγραµµα "ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝ"
(ΕΠΠΕΡ).

Ο Υπουργός
ΚΩΣΤΑΣ ΛΑΛΙΩΤΗΣ"
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, θα σας ανακοινώσω το δελτίο των επικαίρων
ερωτήσεων της Παρασκευής 15 Ιανουαρίου 1999.
Α.ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου ('Αρθρο 130 παρ.2&3
Καν. Βουλής)
1. Η µε αριθµό 413/12.1.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ευάγγελου
Βλασσόπουλου προς τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης, σχετικά µε τα
προβλήµατα στην απονοµή της δικαιοσύνης, τον κίνδυνο
παραγραφής δικαστικών αποφάσεων κ.λπ.
2. Η µε αριθµό 420/13.1.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. ∆ηµητρίου Σιούφα, προς τον Υπουργό
Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης, σχετικά µε τις
προθέσεις του Υπουργείου να τροποποιήσει το νόµο για τις
προεκλογικές δαπάνες υποψηφίων Βουλευτών και κοµµάτων.
3. Η µε αριθµό 423/13.1.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Σταύρου Παναγιώτου, προς
τους Υπουργούς Γεωργίας, Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και
Αποκέντρωσης, Μακεδονίας-Θράκης, σχετικά µε τις καταστροφές
που υπέστησαν οι αγρότες του Νοµού 'Εβρου από τις
βροχοπτώσεις, την καταβολή αποζηµιώσεων κλπ.
4. Η µε αριθµό 411/12.1.99 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ. Ανδριανής Λουλέ
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων
'Εργων, σχετικά µε τα προβλήµατα που δηµιουργούνται από το
καθεστώς προστασίας της περιοχής των εκβολών του Πηνειού,
λόγω της ένταξής της στο Ευρωπαϊκό Οικολογικό ∆ίκτυο NATURA
2000.
5. Η µε αριθµό 415/12.1.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Γεωργίου Τσαφούλια προς

τον Υπουργό Γεωργίας, σχετικά µε την ένταξη του Νοµού
Αιτωλοακαρνανίας στην Α' Περιφέρεια κοινοτικών ενισχύσεων για το
ρύζι κ.λπ.
Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου ('Αρθρο 130 παρ. 2
& 3 Καν. Βουλής)
1. Η µε αριθµό 406/11.1.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Παναγιώτη Σγουρίδη προς
τον Υπουργό Γεωργίας, σχετικά µε την ενίσχυση του εισοδήµατος
των αγροτών της Κοινότητας ∆ασοχωρίου Ξάνθης, λόγω των
προβληµάτων στις καλλιέργειες, στην προστατευόµενη από τη
συνθήκη RAMSAR περιοχή, στο ∆έλτα Νέστου.
2. Η µε αριθµό 419/13.1.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Γεωργίου Καλού προς τον Υπουργό Εθνικής
Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την αποκατάσταση της
λειτουργίας των σχολείων που τελούν υπό κατάληψη κλπ.
3. Η µε αριθµό 424/13.1.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Σταύρου Παναγιώτου προς
τον Υφυπουργό Πολιτισµού (αρµόδιο για θέµατα Αθλητισµού),
σχετικά µε τις προθέσεις της Κυβέρνησης να ικανοποιήσει
οικονοµικά τις Ποδοσφαιρικές Ανώνυµες Εταιρείες (ΠΑΕ) κ.λπ.
4. Η µε αριθµό 412/12.1.99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Συνασπισµού της Αριστεράς και της Προόδου κ.Πέτρου Κουναλάκη
προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε
την επίλυση των προβληµάτων στην Τεχνική Επαγγελµατική
Εκπαίδευση (ΤΕΕ).
5. Η µε αριθµο 417/12.1.99 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Βασιλικής Αράπη-
Καραγιάννη προς τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας, σχετικά µε την
ικανοποίηση αιτηµάτων των µηχανικών του ∆ηµοσίου, την
αποτελεσµατικότερη εκτέλεση των δηµοσίων έργων κλπ."
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ
Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 397/11.1.99 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Γεωργίου Σούρλα προς τον
Υπουργό Υγείας και Πρόνοιας, σχετικά µε την καταστροφή
αποθηκευµένων φαρµάκων λόγω λήξης της ηµεροµηνίας χρήσης,
τη διερεύνηση του θέµατος κ.λπ., η οποία έχει ως ακολούθως:
"Σε πεντακόσια και πλέον εκατοµµύρια ανέρχεται η αξία των
φαρµάκων που αφού παρέµειναν επί χρόνια αποθηκευµένα στο
Υπουργείο Υγείας αποφασίστηκα η καταστροφή τους λόγω λήξης
της ηµεροµηνίας χρήσης.
Πρόκειται για φάρµακα που παρήγαγε η κρατική
φαρµοκοβιοµηχανία "ΕΛΒΙΠΥ" (πρώην ΧΡΩΠΕΙ) για να διατεθούν
στα κρατικά νοσοκοµεία.
Είναι προφανές, ότι τα φάρµακα αυτά δεν διατέθηκαν ή λόγω της
διάλυσης που επικρατεί στις υπηρεσίες του Υπουργείου ή λόγω
ύπαρξης άλλων κινήτρων που υπαγόρευσαν την προµήθεια
φαρµάκων στα νοσοκοµεία από άλλες µη κρατικές υπηρεσίες.
Καταστρέφονται φάρµακα αξίας πεντακοσίων εκατοµµυρίων
(500.000.000) δραχµών σε µια χρονική περίοδο που η Κυβέρνηση
διατείνεται, ότι επιδιώκει την περιστολή των φαρµακευτικών
δαπανών και την πάταξη των κυκλωµάτων.
Ακόµη δεν υπήρξε ενδιαφέρον της Κυβέρνησης πριν από την
ηµεροµηνία λήξης να διατεθούν σε άλλες γειτονικές χώρες που είναι
γνωστές οι ανάγκες τους σε φαρµακευτικό υλικό.
Το γεγονός αυτό αποκαλύπτει τις ευθύνες για τη διάλυση των
υπηρεσιών υγείας, την ολιγωρία, την αδιαφορία για την αξιοποίηση
του πολύτιµου αυτού αγαθού, ευθύνες που πρέπει να διερευνήσει η
δικαιοσύνη και ο αρµόδιος Υπουργός να ενηµερώσει τη Βουλή".
Ο Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας κ. Νικόλαος Φαρµάκης έχει το
λόγο για τρια λεπτά να πρωτολογήσει.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι στα έτη 1985, 1986, 1987 και 1988, το
Υπουργείο Υγείας πραγµατοποίησε συµβάσεις µε την τότε
"ΧΡΩΠΕΙ" για την προµήθεια φαρµακευτικού υλικού για τις ανάγκες
των ελληνικών νοσηλευτικών ιδρυµάτων, αλλά και για την
ανθρωπιστική βοήθεια που στέλνει πολλές φορές το ελληνικό
κράτος σε χώρες που έχουν ανάγκη.
Από το 1988 µέχρι τον Αύγουστο του 1993 τέτοιες συµβάσεις δεν
πραγµατοποιήθηκαν. Υπάρχουν ακόµα δύο συµβάσεις. Η µια έγινε
τον Αύγουστο του 1993 επί κυβερνήσεως της Νέας ∆ηµοκρατίας και
η άλλη έγινε το ∆εκέµβριο του 1994 επί κυβερνήσεως του
ΠΑ.ΣΟ.Κ., συµβάσεις µικρής αξίας και λίγου υλικού, µε την
"ΕΛΒΙΠΥ", η οποία αγόρασε την εταιρεία "ΧΡΩΠΕΙ". Η "ΕΛΒΙΠΥ
είναι θυγατρική εταιρεία του ΕΟΦ, όπως γνωρίζετε.
Τα φάρµακα, που βρίσκονται στην κεντρική αποθήκη του
Υπουργείου Υγείας και Πρόνοιας, είναι φάρµακα των συµβάσεων
µεταξύ 1985 και 1988, τα οποία έχουν ηµεροµηνία λήξης από τον
Ιούνιο του 1989 µέχρι το Σεπτέµβριο του 1993. Είναι σηµαντικός
αυτός ο χρόνος και παρακαλώ να το συγκρατήσετε. ∆ηλαδή µεταξύ
1989-1993 λήγει η ηµεροµηνία ισχύος όλων των φαρµάκων.
Αντί λοιπόν ο κ. Σούρλας να µας εγκαλεί σήµερα, για το τι έχουµε
κάνει εµείς για τη διάθεση, ή την καταστροφή των φαρµάκων και να
µας κατηγορεί για ολιγωρία και να ζητάει και την επέµβαση του
εισαγγελέα -που εγώ την αποδέχοµαι- πρέπει να σκεφθεί ο ίδιος και
το κόµµα της Νέας ∆ηµοκρατίας, γιατί µεταξύ 1989 και 1993 δεν
προσπάθησαν να διαθέσουν ή να καταστρέψουν αυτά τα φάρµακα.
Είναι γεγονός ότι το 1990 ο κ. Σούρλας -δεν ξέρω αν ο ίδιος, αλλά
βρισκόταν τότε στο Υπουργείο Υγείας- ή κάποιος συνάδελφός του
διέταξαν έρευνα, για να ανακαλύψουν -ήταν βλέπετε µόδα της
εποχής τότε- σκάνδαλο στο Υπουργείο Υγείας για τα φάρµακα
αυτά. Υπάρχει πόρισµα τριών επιθεωρητών, το οποίο όµως δεν

ξέρουµε τι απέγινε µετά, γιατί οι ίδιοι θέλησαν σε κάποιο συρτάρι να
το καταχωνιάσουν. Πάντως, δεν προχώρησαν την έρευνα.
Προσπαθούσαν να ανακαλύψουν γιατί το ΠΑ.ΣΟ.Κ. ανέθεσε µε
αυτές τις συµβάσεις, την παραγγελία φαρµάκων στην τότε
"ΧΡΩΠΕΙ".
Σήµερα τι κάνουµε εµείς; Επειδή δεν υπάρχει πια χώρος στην
κεντρική αποθήκη υλικού του Υπουργείου, έχουµε συγκροτήσει
επιτροπή για την καταστροφή αυτού του άχρηστου υλικού. 'Οµως
πριν το καταστρέψουµε, το απογράφουµε. 'Εχω εδώ αυτόν τον
ογκώδη φάκελο που βλέπετε. Το απογράφουµε για να γνωρίζουµε
την αξία του και να διεκδικήσουµε από την "ΕΛΒΙΠΥ" τα χρήµατα
που οφείλει στο δηµόσιο. Γιατί αυτό που δεν είδε η Νέα
∆ηµοκρατία, εµείς το βλέπουµε. Στη σύµβαση υπάρχει όρος που
λέει ότι η "ΧΡΩΠΕΙ", και η "ΕΛΒΙΠΥ" στη συνέχεια, είχαν
υποχρέωση αυτά τα φάρµακα, λίγο πριν λήξουν, να τα
αντικαταστήσουν αζηµίως για το Υπουργείο και το δηµόσιο. Και δεν
είναι αξίας πεντακοσίων εκατοµµυρίων (500.000.000) δραχµών που
αναφέρει στην ερώτησή του ο κ. Σούρλας. Είναι περίπου διακόσια
πενήντα εκατοµµύρια (250.000.000) δραχµές η αξίας τους, που θα
διεκδικήσουµε απο τον εκκαθαριστή της "ΕΛΒΙΠΥ".
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Σούρλας έχει το
λόγο για δύο λεπτά, για να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή του.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: Είναι προφανές, κύριε Φαρµάκη, ότι
γνωρίζω πολύ καλά πότε παρήχθησαν και πότε υπογράψατε τη
σύµβαση και ποιες υποχρεώσεις είχατε αναλάβει την περίοδο 1985-
1986, που ήταν Κυβέρνηση το ΠΑ.ΣΟ.Κ. Και το έκανα αυτό
σκόπιµα, για να θυµίσω το δογµατισµό σας, τη σοσιαλιστική σας
έξαρση, το φανατισµό σας για τη στήριξη της κρατικής
φαρµακαποθήκης, της εθνικής φαρµακοβιοµηχανίας µια εποχή
πολύ αµαρτωλή. 'Οµως και στη συνέχεια, βλέπουµε και
παρακολουθούµε µε οδύνη να ασκείτε την ίδια πολιτική και γι' αυτό
έχετε ευθύνες. Γι' αυτό το έφερα εδώ, για να καταλάβει ο ελληνικός
λαός τι κυβερνήσεις πέρασαν από αυτόν τον τόπο.
Και έρχεσθε τώρα και προχωρείτε στην αντεπίθεση, γιατί η Νέα
∆ηµοκρατία δεν ασχολήθηκε για να διαθέσει τα φάρµακα τα οποία
εγκαταλείψατε.
∆εν θέλω να οξύνω τη συζήτηση, αλλά είµαι υποχρεωµένος να
ανακαλέσω στη µνήµη των παρισταµένων Βουλευτών, αλλά και
όσων θα διαβάσουν τα Πρακτικά στη συνέχεια, αυτό το αµαρτωλό
σας παρελθόν. Να σας θυµίσω, κύριε Φαρµάκη, τι είχατε κάνει την
εποχή εκείνη οι υποστηρικτές της φαρµακοβιοµηχανίας και των
φαρµάκων των κρατικών για ένα εργοστάσιο που έχει σχέση µε τη
Λάρισα για την παραγωγη φίλτρου τεχνητού νεφρού; Πριν ακόµη,
κύριε Προεδρε, γίνει η εγκατάσταση του εργολάβου -και αναφέροµαι
στην ίδια χρονική περίοδο 1988-1989- φρόντισαν οι κυβερνήσεις
του ΠΑ.ΣΟ.Κ. να αγοράσουν µηχανήµατα αξίας οκτακοσίων
πενήντα εκατοµµυρίων (850.000.000) δραχµών. Και επειδή δεν
υπήρχε χώρος αποθήκευσης στη Λάρισα, όπου θα γινόταν αυτό το
εργοστάσιο, τα αποθήκευσαν στην Πάτρα. Για ποιο λόγο το κάνατε
αυτό;
Μην προκαλείτε λοιπόν. 'Εχετε αµαρτωλό παρελθόν. Φροντίστε να
νοικοκυρέψετε το κράτος. 'Οµως ούτε τα περιθώρια έχετε ούτε τη
δύναµη έχετε. Και δεν λέω προσωπικά, µιλάω για τον κυβερνητικό
σας σχηµατισµό. 'Εχετε ευθύνες λοιπόν για όλες αυτές τις
καταστάσεις που επικρατούσαν και µην προκαλείτε και ζητάτε και τα
ρέστα.
'Οταν φροντίζετε λοιπόν για περιστολές φαρµακευτικών δαπανών
θα πρέπει να νοικοκυρέψετε τα πράγµατα.
Πιστεύω ότι θα έρθετε να απολογηθείτε µε σεµνότητα. Αλλά είναι
ίδιον της παράταξής σας και της Κυβέρνησής σας να προχωράτε
στην επίθεση γιατί πιστεύετε ότι αυτή είναι η καλύτερη άµυνα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Τον λόγο έχει ο
Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας κ. Φαρµάκης.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Κύριε Σούρλα έχετε µια περίεργη αντίληψη για την
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λειτουργία του κράτους. Το κράτος έχει συνέχεια.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: Για ποιο κράτος µιλάτε;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Εµείς παραγγείλαµε και προµηθευτήκαµε φάρµακα για τις ανάγκες
που σας είπα. Μας διαδεχθήκατε στο Υπουργείο Υγείας και στην
κυβέρνηση.
Είχατε υποχρέωση να δείτε αυτά τα φάρµακα στα τέσσερα χρόνια
αν λήγουν ή δεν λήγουν, να τα διαθέσετε, να τα καταστρέψετε ή να
ζητήσετε από τη "ΧΡΩΠΕΙ" την αντικατάστασή τους.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: Το θέµα είναι γιατί τα φυλάξατε και τα έχετε
εκεί.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Σας παρακαλώ.
∆εν το κάνατε. Και έρχεστε σήµερα και γίνεστε και κατήγορος. Και
µπερδεύετε και τις αµαρτωλές εποχές.
'Εχω εδώ το πόρισµα την έκδοση του οποίου διατάξατε των τριών
επιθεωρητών του Υπουργείου, του κ. Κάπου, της κ. Εµιρζά και του
κ. Αλεξάκη. Σας υποβλήθηκε µε ηµεροµηνία 23.10.1990, τότε
επαναλαµβάνω που ψάχνατε παντού σκάνδαλα µαζί µε άλλους
συµµάχους στη Βουλή για να µας βάλετε φυλακή ή για να
δικαιολογήσετε την επίθεση εναντίον µας µε την οποία γίνατε
κυβέρνηση. Τι το κάνατε λοιπόν αυτό το πόρισµα; Γιατί δεν το
προχωρήσατε; Και έρχεστε και σήµερα αφού δηµιουργήσατε εσείς ο
ίδιος µία φορά θόρυβο τότε, το 1990, για το ίδιο θέµα, το
ξαναθυµάστε το 1998 και ζητάτε πάλι την επέµβαση του
Εισαγγελέα. Λοιπόν σας παρακαλώ να πάτε στον Εισαγγελέα. Να
επέµβει ο εισαγγελέας για να δούµε σε ποια εποχή έπρεπε να
γίνουν οι ενέργειες για την τύχη αυτών των φαρµάκων και δεν
έγιναν.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: Να το διαβιβάσετε στον Εισαγγελέα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
'Οχι να το διαβιβάσετε εσείς που παριστάνετε τον κατήγορο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: Εσείς είστε Κυβέρνηση. ∆εν το στείλατε
όµως.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Εµείς δεν έχουµε να κάνουµε τίποτε άλλο σήµερα παρά να
απογράψουµε το φαρµακευτικό υλικό της αποθήκης, να
φροντίσουµε να µην υπάρξει ζηµιά στο δηµόσιο και να τηρηθούν οι
υποχρεώσεις της σύµβασης από την πλευρά της εταιρείας και να
καταστρέψουµε το άχρηστο υλικό, για να απελευθερώσουµε έτσι
και την αποθήκη. Τίποτε άλλο δεν µπορούµε σ' αυτό το χρόνο να
κάνουµε. Το ΠΑΣΟΚ γνωρίζει τις υποχρεώσεις του. Και εµείς τα
στελέχη του λειτουργούµε όπως πρέπει. Πάψτε να ψάχνετε για
σκάνδαλα. ∆εν πιάνει άλλο αυτό. Αυτό έγινε µια φορά το 1989.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: Στο σύνολό σας είστε σκάνδαλο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΑΡΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Πρόνοιας):
Σταµατήστε επιτέλους. Είστε εσείς και κάποιοι άλλοι εδώ µέσα -
ευτυχώς όχι όλη η παράταξή σας- που συνεχώς ανακατεύετε τα ίδια
πράγµατα.
Σας παρακαλούµε επιτέλους για την οµαλή λειτουργία του πολιτικού
µας συστήµατος και τον µη επί πλέον διασυρµό της πολιτικής και
των πολιτικών. Σταµατείστε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ: ... (∆εν ακούστηκε)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σας παρακαλώ κύριε
Σούρλα. Εξάλλου τα Πρακτικά της Βουλής είναι ανοικτά προς όλους
και προς τους εισαγγελείς.
∆εύτερη είναι η µε αριθµό 403/11.1.99 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. ∆ηµητρίου
Κωστόπουλου, προς την Υπουργό Ανάπτυξης, σχετικά µε τη
µετατροπή του Ελληνικού Οργανισµού Τουρισµού (ΕΟΤ) σε
ανώνυµη εταιρεία, την διασφάλιση του δηµόσιου χαρακτήρα του
κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Κωστόπουλου έχει ως εξής:
"Κινητοποιήσεις πραγµατοποιούν οι εργαζόµενοι στον ΕΟΤ ενάντια
στην προώθηση των προεδρικών διαταγµάτων που εξετάζει η
Κυβέρνηση στα πλαίσια της µετατροπής του ΕΟΤ σε ανώνυµη
εταιρεία, εξέλιξη που ταυτίζεται µε την πλήρη ιδιωτικοποίηση του

οργανισµού και τη συρρίκνωση του κοινωνικού του ρόλου. Οι
ρυθµίσεις αυτές θα αποτελέσουν ένα ακόµη πλήγµα για τα
συµφέροντα του ΕΟΤ, των εργαζοµένων σ' αυτόν, αλλά και
γενικότερα του τουριστικού τοµέα και της οικονοµίας της χώρας.
Ερωτάται η κυρία Υπουργός εάν προτίθεται η Κυβέρνηση να πάρει
µέτρα ώστε:
Να αποσυρθούν τα προεδρικά διατάγµατα που προβλέπουν τη
µετατροπή του ΕΟΤ σε ανώνυµη εταιρεία.
Να διασφαλιστεί ο δηµόσιος χαρακτήρας του ΕΟΤ, να παραµείνουν
οι δραστηριότητες και τα περιουσιακά στοιχεία του ΕΟΤ στο
δηµόσιο και να αξιοποιηθούν αναβαθµίζοντας τον κοινωνικό του
ρόλο προς όφελος του τουρισµού και της οικονοµίας της χώρας.
Να διασφαλιστούν τα εργασιακά και ασφαλιστικά δικαιώµατα των
εργαζοµένων, τόσο των µονίµων όσο και αυτών που εργάζονται µε
σχέση ιδιωτικού δικαίου, πράγµα που µπορεί να γίνει µόνο µε τη
διατήρηση του δηµόσιου χαρακτήρα του ΕΟΤ".
Η Υπουργός Ανάπτυξης κ. Παπανδρέου έχει το λόγο.
ΒΑΣΩ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Υπουργός Ανάπτυξης): Κύριε Πρόεδρε, ο
ΕΟΤ πράγµατι έπαιξε ένα σηµαντικό ρόλο στην προώθηση του
τουρισµού της χώρας.
Είναι όµως γενικά αποδεκτό ότι για πολλά χρόνια τώρα χρειαζόταν
να γίνει µία αναδιοργάνωση και µία αναβάθµιση του οργανισµού, να
εκσυγχρονιστεί και να προσαρµοστεί µε τις εξελίξεις και για να
παίξει το ρόλο του αποτελεσµατικά.
Είναι γνωστό ότι υπάρχουν πάρα πολλά προβλήµατα και ο ΕΟΤ µε
τη σηµερινή του δοµή και την στελέχωση έχει προβλήµατα στο να
υποβοηθήσει αποτελεσµατικά την προώθηση του τουρισµού στη
χώρα µας.
Με το νόµο, που ψηφίστηκε πέρσι, προβλεπόταν ακριβώς η
εξουσιοδότηση στην Υπουργό Ανάπτυξης, για να προχωρήσει σε
αναδιάρθρωση του οργανισµού, µε µεταφορά αρµοδιοτήτων από
τον ΕΟΤ στο Υπουργείο και στις περιφέρειες, γιατί υπάρχει µία
ιδιοµορφία στον τουριστικό τοµέα, δεν υπάρχει κρατικός φορέας,
κρατική κεντρική υπηρεσία, η οποία είναι υπεύθυνη για τη
διαµόρφωση και άσκηση της πολιτικής. Αυτήν την έχει µέχρι
σήµερα ο ΕΟΤ, παρ' όλο που είναι νοµικό πρόσωπο και ο ίδιος
ΕΟΤ είναι αναποτελεσµατικός στο να επιτελέσει το έργο του, που
είναι κυρίως η προβολή της χώρας µας στο εξωτερικό.
Με αυτά τα προεδρικά διατάγµατα, που είναι κατ' εξουσιοδότηση
του νόµου, προβλέπεται ακριβώς η δηµιουργία Γενικής Γραµµατείας
Τουρισµού στο Υπουργείο Ανάπτυξης, µεταφορά αρµοδιοτήτων
από τον ΕΟΤ στο Υπουργείο, ώστε να διαµορφώνεται η πολιτική
από τα αρµόδια κυβερνητικά όργανα, µεταφορά αρµοδιοτήτων στις
περιφέρειες, αυτές που ασκούνται από τα περιφερειακά τµήµατα
σήµερα στον ΕΟΤ και αυτό είναι µέσα στα πλαίσια της
αποκέντρωσης της λειτουργίας του κράτους. 'Εχουν δηµιουργηθεί
δύο ανώνυµες εταιρίες, η ανώνυµη εταιρία για το φεστιβάλ και η
ανώνυµη εταιρία για αξιοποίηση υπηρεσίας του ΕΟΤ και
προβλέπεται η µετατροπή του ΕΟΤ, ο οποίος θα είναι ένας
οργανισµός κυρίως για το µάρκετινγκ, την προβολή και την
προώθηση της χώρας, σε ανώνυµη εταιρία.
Τα δικαιώµατα των εργαζοµένων είναι πλήρως διασφαλισµένα, δεν
χάνει κανείς τη θέση του, δεν αλλάζουν οι εργασιακές τους σχέσεις
και δεν έχουν επιπτώσεις στα ασφαλιστικά τους δικαιώµατα.
'Αρα, η αλλαγή αυτή, η οποία είναι απαραίτητη και η οποία έπρεπε
να είχε γίνει από πολλά χρόνια, θα οδηγήσει σε έναν πιο
αποτελεσµατικό τοµέα, σε µεγαλύτερες δυνατότητες άσκησης
απολεσµατικής τουριστικής πολιτικής.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε την
κυρία Υπουργό.
Ο κ. Κωστόπουλος έχει το λόγο για δύο λεπτά, να αναπτύξει την
επίκαιρη ερώτηση.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ Β. ΚΩΣΤΟΠΟΥΛΟΣ (Ε' Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργός, είπατε ότι τα δικαιώµατα των εργαζοµένων στον
οργανισµό είναι πλήρως διασφαλισµένα. Οι εργαζόµενοι όµως
αυτήν τη στιγµή πραγµατοποιούν κινητοποιήσεις -τις
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γνωρίζετε εξάλλου, σχολιάσατε αυτές τις κινητοποιήσεις απ' ό,τι
είµαι σε θέση να γνωρίζω από τα µέσα ενηµέρωσης- πράγµα που
σηµαίνει ότι δεν αισθάνονται σίγουροι για τη διασφάλιση των
δικαιωµάτων τους. Και είµαι σύµφωνος µαζί τους, είµαστε σαν
κόµµα σύµφωνοι µαζί τους, ότι υπάρχει µία µεγάλη ανησυχία και
δικαιλογηµένα.
Επιτρέψτε µου, κυρία Υπουργός, να πω κάτι, που ίσως να µην έχει
άµεση σχέση µε την επίκαιρη ερώτηση, που κατέθεσα. Εσείς, η κ.
Βάσω Παπανδρέου δηλαδή, συχνά κατά το παρελθόν
υπερηφανευτήκατε -για σας ίσως δικαιλογηµένα- σχετικά µε τη
διαβόητη Χάρτα των Kοινωνικών ∆ικαιωµάτων. 'Ησασταν µάλιστα
µία από τις συντάκτριες αυτής της χάρτας, ανεξάρτητα από τη µοίρα
και την πορεία της, η οποία κατέληξε να είναι ένα χαρτί για τα
σκουπίδια στην κυριολεξία σήµερα. Θέλω να σας θυµίσω όµως
αυτά που λέγατε, αυτά που υπονοούσατε στο παρελθόν. Χάρτα
κοινωνικών δικαιωµάτων πρώτα απ' όλα είναι η διασφάλιση της
εργασίας του ανθρώπου, διασφάλιση των εργασιακών του
δικαιωµάτων και βελτίωση αυτών των δικαιωµάτων, διασφάλιση της
κοινωνικής ασφάλισης, των προνοιακών του δικαιωµάτων κλπ.
'Ολα αυτά στην περίπτωση που εξετάζουµε δηλαδή, της
ανωνυµοποίησης του ΕΟΤ µε δύο ή µία, δεν έχει καµία σηµασία
αυτό Α. Ε., θρυµµατίζονται και η χάρτα, την οποία στο παρελθόν
είχατε στο µυαλό σας, τινάζεται στον αέρα και προβάλλει ένα
πρόσωπο εντελώς διαφορετικό.
Εµείς, κυρία Υπουργός, υποστηρίζουµε για πάρα πολλούς λόγους
και κυρίως γιατί έχετε καταφέρει να κάνετε τον τουρισµό µία από τις
πιο σηµαντικές "βιοµηχανίες" της χώρας, ότι ο ΕΟΤ πρέπει να µείνει
στο δηµόσιο, να διασφαλιστούν τα δικαιώµατα των εργαζοµένων, τα
δικαιώµατα της κοινωνικής τους ασφάλισης και πρόνοιας. Και
επίσης µην προσπαθείτε να περάσετε το µήνυµα στους
εργαζόµενους ότι κάποιοι µπορεί να µεταταγούν, κάποιοι άλλοι θα
πάνε στις ιδιωτικές ανώνυµες εταιρίες. Για τους υπόλοιπους δεν
είπατε στον κόσµο αυτόν τι θα συµβεί.
Κυρία Υπουργέ, πρέπει να ξανασκεφθείτε τα ζητήµατα αυτά και να
δείτε τα προεδρικά διατάγµατα. Παρακαλώ κάνετε ανάκληση αυτών
των προεδρικών διαταγµάτων.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Κωστόπουλο.
Ορίστε, κυρία Παπανδρέου, έχετε το λόγο για δύο λεπτά να
δευτερολογήσετε.
ΒΑΣΩ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Υπουργός Ανάπτυξης): Κύριε συνάδελφε,
είµαι υπερήφανη για την Χάρτα των Κοινωνικών ∆ικαιωµάτων που
έγινε αποδεκτή από όλες τις χώρες τελικά της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης
και σήµερα αποτελεί τη βάση για την πολιτική που ασκείται σε
ευρωπαϊκό επίπεδο, για την προώθηση της απασχόλησης και την
κατοχύρωση των δικαιωµάτων των εργαζοµένων.
Ακριβώς αυτό κάνουµε και εµείς εδώ, υλοποιούµε αυτήν την
πολιτική. Αλλά αυτό δεν σηµαίνει ότι δεν πρέπει να γίνουν κάποιες
διαρθρωτικές παρεµβάσεις και να γίνουν κάποιο οργανισµοί ή
κάποιοι φορείς πιο αποτελεσµατικοί.
Είναι γνωστό και νοµίζω ότι είναι γενικά αποδεκτό ότι ο ΕΟΤ έχει
προβλήµατα και ότι χρειάζεται µία επέµβαση για να γίνει ο ΕΟΤ πιο
αποτελεσµατικός προς όφελος της εθνικής οικονοµίας µε τη
διασφάλιση των δικαιωµάτων των εργαζοµένων. Ο ΕΟΤ δεν είναι
για να εξυπηρετεί τους εργαζόµενους, είναι για να εξυπηρετεί την
τουριστική πολιτική και τον τουριστικό τοµέα στη χώρα µας και
φυσικά και τα δικαιώµατα των εργαζοµένων να διασφαλίζονται.
Με αυτό που κάνουµε ο ΕΟΤ παραµένει στο δηµόσιο. Θα γίνει
ανώνυµη εταιρεία και µέτοχος είναι το δηµόσιο, όπως είναι µέτοχος
το δηµόσιο και στις άλλες ανώνυµες εταιρείες αξιοποίησης της
περιουσίας και του φεστιβάλ.
Είναι απαραίτητο κάποτε να γνωρίζει και ο ΕΟΤ ποια είναι η
περιουσία του. Και όταν είναι ανώνυµη εταιρεία, είναι
υποχρεωµένος να έχει ισολογισµό, άρα είναι υποχρεωµένος µέσα
σε δύο χρόνια να αποτιµήσει την περιουσία του, που σήµερα δεν
είναι γνωστή και να γνωρίζουµε πράγµατι το πώς αξιοποιούνται τα
χρήµατα τα οποία διαθέτει ο ελληνικός λαός για την προώθηση του
τουρισµού στη χώρα µας.

∆εν θίγεται ο δηµόσιος χαρακτήρας, δεν θίγονται οι εργασιακές
σχέσεις των εργαζοµένων και δεν χάνει κανείς τη θέση του. Εάν
κάποιος δεν θέλει να πάει στην ανώνυµη εταιρεία, µπορεί να
µεταταγεί στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα και έχουµε συµφωνήσει σε
αυτό µε τους εργαζόµενους. ∆εν θίγονται τα ασφαλιστικά τους
δικαιώµατα και υπάρχει ο νόµος που τα διασφαλίζει.
Τώρα υπάρχουν ορισµένες αντιδράσεις. Οι κινητοποιήσεις
σταµάτησαν, γιατί εγώ ζητάω συγκεκριµένες προτάσεις στα
προεδρικά διατάγµατα, τα οποία δεν πρόκειται να ανακαλέσω. Εάν
έχουν κάποιες συγκεκριµένες προτάσεις, να τις συζητήσουµε και
µπορεί να αποδεχθώ κάποιες από αυτές. 'Εχουν δεσµευτεί να
κάνουν αυτές τις συγκεκριµένες προτάσεις.
Αυτό που θέλουµε είναι να φτιάξουµε έναν αποτελεσµατικό
οργανισµό. Και βέβαια κάποιοι θα ξεβολευτούν από τον τρόπο που
έχουν µάθει να λειτουργούν µέχρι σήµερα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Συµφέρον είναι αυτό.
ΒΑΣΩ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Υπουργός Ανάπτυξης): Αλλά αυτό το
θέµα δεν είναι που θα καθοδηγήσει τη δική µας δραστηριότητα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Καλώς, κυρία
Υπουργέ.
ΒΑΣΩ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Υπουργός Ανάπτυξης): 'Ενα λεπτό, κύριε
Πρόεδρε.
Αυτό που καθοδηγεί τη δική µας δραστηριότητα είναι να κάνουµε
τον οργανισµό αποτελεσµατικό, να υποβοηθήσουµε την ανάπτυξη
του τουρισµού µε µεγαλύτερη αποτελεσµατικότητα, χωρίς
επαναλαµβάνω να θίγονται τα δικαιώµατα των εργαζοµένων. Θα
ξεβολευτούν ορισµένοι. Αυτό νοµίζω ότι δεν είναι κακό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Τέταρτη είναι η
υπ'αριθµ. 394/11-1-99 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Βασιλικής Αράπη
Καραγιάννη προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε την καθυστέρηση αναγνώρισης από το
∆ΙΚΑΤΣΑ (∆ιαπανεπιστηµιακό Κέντρο Αναγνώρισης Τίτλων
Σπουδών της Αλλοδαπής) πτυχίων Ιατρικής, χωρών εκτός της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης.
Η επίκαιρη ερώτηση της κ. Καραγιάννη είναι η ακόλουθη:
"Είναι γνωστό ότι η αναγνώριση πτυχίων πανεπιστηµίων
(αλλοδαπής) χωρών εκτός της ΕΟΚ γίνεται µετά από υποβολή
σχετικών δικαιολογητικών στο ∆ΙΚΑΤΣΑ.
'Οµως ο χρόνος διεξαγωγής των εξετάσεων πτυχιούχων Ιατρικής
ορίζεται µετά από µεγάλο χρονικό διάστηµα (εξάµηνο και πλέον) µε
αποτέλεσµα οι πτυχιούχοι αλλοδαποί να αποκόπτονται από το
επιστηµονικό τους αντικείµενο για απροσδιόριστο χρόνο µε ό,τι
συνεπάγεται αυτό.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Γιατί υπάρχει αυτή η δυσλειτουργία στο ∆ΙΚΑΤΣΑ.
2. Τι προτίθεται να κάνει ο κύριος Υπουργός για την επίλυση του
προβλήµατος".
Ο Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων κ.
Ανθόπουλος έχει το λόγο,για τρία λεπτά να πρωτολογήσει.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, είναι γνωστό ότι το ∆ΙΚΑΤΣΑ, το
∆ιαπανεπιστηµιακό Κέντρο Αναγνώρισης Τίτλων Σπουδών της
Αλλοδαπής, ελέγχει κατ' αρχήν την ισοτιµία των τίτλων και την
αντιστοιχία του περιεχοµένου των τίτλων. ∆ηλαδή, ελέγχει αν ο
τίτλος προέρχεται από ισότιµο και οµοταγές ίδρυµα τριτοβάθµιας
εκπαίδευσης και αν τα µαθήµατα που αντιστοιχούν σ' αυτό το
πτυχίο έχουν και αντιστοίχηση στις σπουδές που γίνονται στην
Ελλάδα στις αντίστοιχες σχολές µε τα αντίστοιχα πτυχία. Είναι µια
διαδικασία η οποία πρέπει να γίνεται µε πάρα πολύ προσοχή, µε
πολύ µεγάλη ευθύνη, διότι υπάρχουν πάρα πολλά κρούσµατα µέχρι
σήµερα και πλαστών τίτλων, αλλά και άλλου τύπου αναξιόπιστων
τίτλων. 'Εχει αναφέρει σε συνεντεύξεις του και σε αρθρογραφίες του
ο  Πρόεδρος  ∆ΙΚΑΤΣΑ  ο  κ.  Λιανός  συγκεκριµένες  περιπτώσεις.
Και γι' αυτό ακριβώς, παρά το µεγάλο αριθµό
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αιτήσεων, παρά τον ενδελεχή έλεγχο που πρέπει να γίνεται, οι
καθυστερήσεις δεν είναι µεγάλες.
Πρέπει να δούµε πρώτα απ' όλα το θέµα του ελέγχου των τίτλων
που προανέφερα, το θέµα της διεξαγωγής των εξετάσεων στην
Ιατρική ή και σε άλλες σχολές και επίσης, το θέµα της
γραφειοκρατικής διεκπεραίωσης.
Για το πρώτο θέµα ξεκινάµε µε το ∆ΙΚΑΤΣΑ. Για το δεύτερο θέµα
την ευθύνη την έχουν οι Ιατρικές σχολές των πανεπιστηµίων της
χώρας, βάσει του άρθρου 78 του ν. 1566/85.
Οι εξετάσεις αυτές διεξάγονται όταν υπάρχουν οι αντίστοιχες
εξεταστικές περίοδοι στα ΑΕΙ, στις Ιατρικές Σχολές.
'Αρα, ούτε το Υπουργείο Παιδεία, ούτε το ∆ΙΚΑΤΣΑ µπορεί να
υπογορεύσει το χρόνο διεξαγωγής των εξετάσεων.
'Οταν γίνουν οι εξετάσεις και βγουν τα αποτελέσµατα, τότε ο
φάκελος του εκάστοτε υποψηφίου προς µεταγραφή διαβιβάζεται
στο ∆ΙΚΑΤΣΑ.
Από τα στοιχεία που µου δίνουν βλέπω ότι σε εύλογη χρονική
περίοδο, οι αιτήσεις που υποβλήθηκαν από 1η Ιουλίου µέχρι 12
Νοεµβρίου ήδη σήµερα έχουν διεκπεραιωθεί. ∆ηλαδή, υπάρχει ένας
χρόνος συγκέντρωσης των σχετικών αιτήσεων επί τη βάσει του
χρόνου υποβολής των στοιχείων που προέρχονται από τις
εξετάσεις και στη συνέχεια έχουµε το χρόνο διεκπεραίωσης από το
∆ΙΚΑΤΣΑ. 'Οταν οκτακόσιοι τέτοιοι φάκελοι διεκπεραιώνονται από
το Νοέµβριο µέχρι τον Ιανουάριο νοµιζω ότι είναι πάρα πολύ
σύντοµος ο χρόνος διεκπεραίωσης.
Εποµένως, µην κατηγορούµε αδίκως ένα ανεξάρτητο
διαπανεπιστηµιακό κέντρο που κάνει τη δουλειά του φιλότιµα και
υπεύθυνα.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε και εµείς
τον κ. Ανθόπουλο.
Η κ. Καραγιάννη έχει το λόγο για δυο λεπτά να αναπτύξει την
επίκαιρη ερώτησή της.
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ: Κύριε Υπουργέ, εγώ δεν σας
έκανα την ερώτηση όσον αφορά την υποβολή των δικαιολογητικών
και αν τα συγκεντρώνει το ∆ΙΚΑΤΣΑ. Το πρόβληµα αφορά τις
εξετάσεις. 'Ενα παιδί που έρχεται από το εξωτερικό και κάνει επτά
και εννιά µήνες για να δώσει εξετάσεις, όπως καταλαβαίνετε
σπαταλάει αρκετό χρόνο, αλλά και αρκετά χρήµατα. Γιατί µπορεί να
έχουν οικονοµικά προβλήµατα οι άνθρωποι και να θέλουν να
δώσουν εξετάσεις.
Εκτός αυτού, κύριε Υπουργέ, εσείς που είσθε το αρµόδιο
Υπουργείο πρέπει να οργανώσετε το ∆ΙΚΑΤΣΑ. Πρέπει να
εξαγγέλλει τις εξετάσεις του κάθε δυο τρεις µήνες και να υπάρχει
ένα οργανόγραµµα, ότι την τάδε του µηνός ή µετά από τόσους
µήνες θα γίνονται εξετάσεις. ∆ηλαδή, να υπάρχει κάποια οργάνωση
ούτως ώστε και οι φοιτητές να προετοιµάζονται έγκαιρα. ∆ιότι πάρα
πολλοί απ' αυτούς υπηρετούν και πρέπει να προγραµµατίσουν τις
άδειές τους, να προετοιµάσουν το διάβασµά τους για να µπορέσουν
να δώσουν εξετάσεις. Σε κάποιες παραµεθόριες περιοχές ώσπου
να εξαγγείλει το ∆ΙΚΑΤΣΑ τις ηµεροµηνίες και να πάρουν τις άδειές
τους οι ενδιαφερόµενοι, δηµιουργούνται κάποια προβλήµατα.
Εγώ προτείνω το ∆ΙΚΑΤΣΑ να καθιερώσει συγκεκριµένες
εξεταστικές περιόδους σε τακτά χρονικά διαστήµατα δύο-τριών
µηνών, ώστε ο κάθε πτυχιούχος να προετοιµάζεται και σωστά και
έγκαιρα. 'Ετσι θα διευκολύνονται και θα προετοιµάζονται καλύτερα
τα παιδιά που υπηρετούν στην παραµεθόριο. ∆ιότι όπως
καταλαβαίνετε, εφόσον είναι στην παραµεθόριο δεν µπορούν να
προετοιµαστούν τόσο καλά όσο αυτοί που είναι στην Αθήνα.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο για να δευτερολογήσει.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Η ερώτηση της κυρίας συναδέλφου αναφέρεται
στην αναγνώριση πτυχίων πανεπιστηµίων αλλοδαπής χωρών εκτός
της ΕΟΚ. Σας πληροφορώ ότι στο ∆ΙΚΑΤΣΑ καταφθάνουν και

πτυχία από την Περσία. Προφανώς αυτοί που έφθασαν µέχρι και
την Περσία για να πάρουν πτυχίο ιατρικής δεν είναι τόσο αγχωµένοι
για τον ένα µήνα ή τους δυο µήνες, που "καταλογίζουν" στο
∆ΙΚΑΤΣΑ ως µεγάλο χρόνο διαδικασίας.
Ας πάµε όµως και πιο πέρα. Το ∆ΙΚΑΤΣΑ δεν επηρεάζει ούτε
καθορίζει τους χρόνους διεξαγωγής των εξετάσεων στις ιατρικές
σχολές των πανεπιστηµίων της χώρας. Αυτές οι εξετάσεις γίνονται
στο χρόνο που τα πανεπιστήµια ορίζουν και οι σχολές καθορίζουν.
Απλούστατα όσοι υποβάλουν τα δικαιολογητικά τους στο ∆ΙΚΑΤΣΑ
πηγαίνουν στις σχολές, παίρνουν από εκεί την αναγνώριση της
αντιστοιχίας, εφόσον πετύχουν στα µαθήµατα τα οποία εξετάζονται
και επανέρχονται στο ∆ΙΚΑΤΣΑ. Επαναλαµβάνω ότι δεν καθορίζει
το ∆ΙΚΑΤΣΑ το χρόνο διεξαγωγής των εξετάσεων στις ιατρικές
σχολές της χώρας. Στα πλαίσια του αυτοδιοίκητου κάθε
πανεπιστήµιο καθορίζει πότε θα γίνουν οι εξετάσεις του. Το
∆ΙΚΑΤΣΑ είναι διαπανεπιστηµιακό κέντρο που κάνει µια διαδικασία
και την ολοκληρώνει µε τις δεδοµένες διαδικασίες των
πανεπιστηµίων και όχι επιβάλλοντας τους δικούς του επιθυµητούς
χρόνους.
Από την άλλη πλευρά εγώ είπα ότι το ∆ΙΚΑΤΣΑ από τη στιγµή που
υποβάλλονται οι ολοκληρωµένοι φάκελοι, µετά τη διεξαγωγή των
εξετάσεων, σε σύντοµο χρονικό διάστηµα δίνει τα πιστοποιητικά.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: ∆εν είναι έτσι τα πράγµατα, κύριε
Υφυπουργέ. Με µια επίσκεψη στο ∆ΙΚΑΤΣΑ θα διαπιστώσετε την
ταλαιπωρία που υφίστανται οι ενδιαφερόµενοι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σας παρακαλώ, κύριε
Σκρέκα. ∆εν µπορείτε να µιλήσετε. Ξέρω πολύ καλά ότι είστε
τυπικός στα θέµατα του Κανονισµού.
Πάντως το ∆ΙΚΑΤΣΑ δεν εξαρτάται από το Υπουργείο Παιδείας.
Προγραµµατίζεται από τα πανεπιστήµια.
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΑΡΑΠΗ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗ: Τα πανεπιστήµια δεν
υπάγονται στο Υπουργείο Παιδείας;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ξέρετε ότι έχουν το
αυτοδιοίκητο.
Επίκαιρες ερωτήσεις δευτέρου κύκλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 390/11.1.99 επίκαιρη ερώτηση της
Βουλευτού της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Παρθένας Φουντουκίδου προς
τους Υπουργούς Γεωργίας, Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων,
σχετικά µε την παράταση της προθεσµίας καταβολής των
ασφαλιστικών εισφορών από τους αγρότες.
Η επίκαιρη ερώτηση της κ. Φουντουκίδου έχει ως εξής:
"Οπως είναι γνωστό η 31η ∆εκεµβρίου εκάστου έτους αποτελεί την
τελευταία προθεσµία εντός της οποίας οι αγρότες υποχρεούνται να
καταβάλουν τις ασφαλιστικές εισφορές τους προς τον κλάδο κυρίας
ασφάλισης, διαφορετικά επιβαρύνονται µε προσαυξήσεις.
'Οµως η οικτρή οικονοµική κατάσταση των αγροτών επιβαρύνθηκε
ιδιαίτερα φέτος από την πέρα από κάθε προηγούµενο καθυστέρηση
καταβολής σε αυτούς της εξόφλησης της παραγωγής τους (ιδιαίτερα
της παραγωγής καπνού, βάµβακος, τοµάτας) των αποζηµιώσεων,
όπως και των ενισχύσεων (σιτηρών, βάµβακος κλπ.) Περιήλθαν
έτσι σε προφανή αδυναµία να εκπληρώσουν κάθε οικονοµική τους
υποχρέωση και ασφαλώς και αυτή της ασφαλιστικής εισφοράς
χωρίς να ευθύνονται οι ίδιοι.
Ως εκ τούτου είναι άδικο να επιβαρυνθούν µε προσαυξήσεις τη
στιγµή που η πολιτεία παράνοµα τους παρακρατά ποσά που τους
οφείλει, χωρίς µάλιστα όταν τους εξοφλά καθυστερηµένα να τους
αποδίδει τόκους.
Συνεπώς είναι επιβεβληµένη η παράταση της προθεσµίας της
καταβολής των ασφαλιστικών εισφορών τουλάχιστον µέχρι το τέλος
Μαρτίου.
Γι' αυτό σας ερωτώ, κύριε Υπουργέ: Προτίθεστε να προβείτε στην
παράταση της προθεσµίας ώστε να µην επιβαρυνθούν άδικα οι
αγρότες µε προσαυξήσεις;".
Ο Υφυπουργός Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. Ιωαννίδης έχει το λόγο.
ΦΟΙΒΟΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων): Κυρία συνάδελφε, ασφαλώς γνωρίζετε
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ότι η πρωτοβουλία και η απόφαση της Κυβέρνησης να µετατρέψει
τον ΟΓΑ σε κύριο ασφαλιστικό ταµείο έγινε αποδεκτή από τους
αγρότες µε ικανοποίηση. Είναι µια πολύ σηµαντική παρέµβαση στο
χώρο της κοινωνικής ασφάλισης.
Ο νόµος προβλέπει ότι οι αγρότες καταβάλλουν τις εισφορές τους
ανά εξάµηνο. Η κάθε κατηγορία βεβαίως έχει διαφορετικό
ασφάλιστρο, αλλά έχουν οι ίδιοι τη δυνατότητα επιλογής της
κατηγορίας από την πρώτη που είναι ενενήντα έξι χιλιάδες (96.000)
δραχµές µέχρι τη µεγαλύτερη που είναι διακόσιες εβδοµήντα επτά
χιλιάδες (277.000) δραχµές. Εάν κάποιος καθυστερήσει για
διάφορους λόγους να πληρώσει το ποσό που οφείλει να πληρώσει,
δεν έχουµε στον ΟΓΑ προσαυξήσεις και πρόστιµα όπως έχουµε σε
όλους τους άλλους ασφαλιστικούς οργανισµούς, όπου άλλωστε δεν
είναι ανά εξάµηνο καταβλητέα η εισφορά αλλά σε πολύ µικρότερα
χρονικά διαστήµατα. Απλώς εδώ εάν πληρώσει αφού έχει κλείσει το
έτος µέσα στο οποίο έπρεπε να πληρώσει, θα πληρώσει µε τη νέα
αυξηµένη εισφορά. ∆ιότι επίσης ο νόµος προβλέπει ότι κάθε χρόνο
αυξάνεται η εισφορά κατά το ποσοστό που αυξάνεται και η σύνταξη.
Εδώ, λοιπόν, για να είµαι πολύ συγκεκριµένος, για τις περιπτώσεις
αυτών που δεν µπόρεσαν να πληρώσουν µέσα στο έτος -διότι ο
ΟΓΑ έδωσε προθεσµία µάλιστα ειδικά φέτος µέχρι το τέλος του
έτους- ποιά θα είναι η επιβάρυνση; Η επιβάρυνση θα είναι χίλιες
οκτακόσιες (1.800) δραχµές για την πρώτη κλάση και µάξιµουµ
τέσσερις χιλιάδες οκτακόσιες (4.800) δραχµές για τη ανώτερη κλάση
των διακοσίων εβδοµήντα επτά χιλιάδων (277.000) δραχµών.
Το νοµοθετικό πλαίσιο δεν επιτρέπει να υπάρξει ευνοϊκότερη
αντιµετώπιση. Και θα πρέπει να σας πω ότι ακόµα και αν θα είχαµε
αυτή τη δυνατότητα, το να ανοίξουµε µία τέτοια ιστορία ώστε να µην
έχει καµία, ούτε αυτή τη µικρή επιβάρυνση όποιος δεν καταβάλλει
εµπροθέσµως τις εισφορές του, θα ήταν σαν να λέγαµε ότι µπορεί
να πληρώνει όποτε θέλει ο καθένας την εισφορά του προηγούµενου
ή του χρόνου που οφείλει, ενώ θα παίρνει σύνταξη αυξηµένη από
την ετήσια αύξηση των συντάξεων. Είναι κάτι που δεν είναι δυνατόν
να γίνει, ακόµα και αν κάποιοι αντιµετώπισαν πραγµατικές
δυσκολίες στο να εξοφλήσουν τις οφειλόµενες εισφορές.
Βεβαίως εγώ καταννοώ το ενδιαφέρον σας. Στη δευτερολογία µου
θα σας δώσω και κάποια περισσότερα στοιχεία, που ελπίζω να σας
πείσουν.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η κ. Φουντουκίδου έχει
το λόγο.
ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ: Κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι θα
χρειαστεί να πείτε περισσότερα, γιατί δεν είναι µόνο "κάποιοι" όπως
είπατε που δεν έχουν πληρώσει και οι λόγοι δεν είναι "διάφοροι",
αλλά είναι σαφείς και συγκεκριµένοι για τους οποίους δεν έχουν
πληρώσει και είναι πολλοί. Το σύνολο σχεδόν των αγροτών,
τουλάχιστον στη Βόρεια Ελλάδα απ'όσο είµαι σε θέση να ξέρω,
φέτος δεν έχει καταβάλει τις ασφαλιστικές του εισφορές.
Ασφαλώς, µη νοµίζετε ότι τους είναι ευχάριστο να είναι ασυνεπείς
και εκτεθειµένοι στις υποχρεώσεις τους οι αγρότες και οι
κτηνοτρόφοι. Αξιοπρεπείς καθ' όλα είναι. Αλλά έχετε ιδέα σε τι
κατάσταση τους βρήκε φέτος η λήξη του έτους, που για κακή τους
τύχη συνέπεσε να είναι και Χριστούγεννα, µέρες που για όλους τους
ανθρώπους σε όλη τη γη είναι συνδυασµένες µε έξοδα, µε δώρα σε
αγαπηµένα πρόσωπα;
Κανείς στην περιοχή µου δεν είχε τη δυνατότητα να πάρει ένα δώρο
στο παιδί του ή στο εγγονάκι του, να κάνει Χριστούγεννα έτσι όπως
τα εννοούν οι Χριστιανοί όπου γης. Και οι λόγοι είναι συγκεκριµένοι,
είναι η ασυνέπεια και η ανακολουθία, είναι η αδιαφορία της
πολιτείας.
Να σας πω και κάτι άλλο, κύριε Υφυπουργέ; Τους βρήκατε και
ανύποπτους! ∆ιότι ακούσατε και εσείς, όπως άκουσα και εγώ και το
Πανελλήνιο, τον καινούριο Υπουργό Γεωργίας να υπόσχεται ότι η
πολιτεία θα τους εξοφλήσει τις υποχρεώσεις της µέχρι το τέλος του
έτους.
Αντ' αυτού έµειναν απλήρωτες οι αποζηµιώσεις, έµειναν απλήρωτες
οι ενισχύσεις, προκαταβολές σε καπνό, σε βαµβάκι. Και σήµερα
ακόµη, πολλές απ' αυτές είναι απλήρωτες και άλλες πληρώθηκαν
µετά την 1η του έτους.

Παρακαλώ να σηµειώσετε ότι όλα αυτά είναι παράνοµα εκ µέρους
της πολιτείας. ∆εν µπορεί λοιπόν να πληρώνει ο αγρότης για
πράξεις και παραλείψεις παράνοµες της πολιτείας, για επιλογές που
έχουν να κάνουν µε την πτώση του τιµαρίθµου και του
πληθωρισµού. Είναι µία επιλογή κυβερνητική δεν µπορεί να την
πληρώνει ο αγρότης. Νοµίζω ότι θα πρέπει να σκύψετε µε
περισσότερο ενδιαφέρον πάνω του. Ειδικώς φέτος, ζητώ αυτήν την
παράταση και δεν θέλω εγώ να είµαι αυτή που θα παραβιάσω το
Νόµο ή θα ανοίξω κερκόπορτα για την παραβίαση του νόµου. Θέλω
να είναι συνεπείς και οι αγρότες, αλλά δώστε τους και εσείς την
ευκαιρία να είναι συνεπείς και αξιοπρεπείς. Παίζετε, κύριε Υπουργέ,
γενικώς "εν ου παικτοίς". Νοµίζω ότι µέσα στα πλαίσια της
ισονοµίας και της ισοπολιτείας µπορεί ο αγρότης να αντιµετωπιστεί
µε περισσότερο ενδιαφέρον και περίσκεψη ιδιαίτερα στην εποχή
που διανύουµε.
Εξοντώνονται οι αγρότες και δεν το έχετε αντιληφθεί. Πώς η
πολιτεία διατήρησε δι' εαυτήν το δικαίωµα να δώσει στο
ασφαλιστικό ταµείο του Ο.Γ.Α. φέτος άτοκα οµόλογα του ελληνικού
δηµοσίου και δεν µπορεί να κάνει µια µικρή παραχώρηση στους
αγρότες; 'Εστω οι δύο χιλιάδες το εξάµηνο (2.000) δραχµές
επιβάρυνση τους που συνεπάγεται για τον αγρότη, είναι όµως η
ηθική αναγνώριση ότι δεν έχουν ευθύνη αυτοί. Την ευθύνη την έχει
η πολιτεία και πρέπει επιτέλους να την αναλάβει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Καλώς, κυρία
Φουντουκίδου.
∆ιευκρινίστε µόνο, κύριε Ιωαννίδη: Στο εξάµηνο είναι οι χίλιες
οκτακόσιες (1.800) δραχµές και οι τέσσερις χιλιάδες εξακόσιες
(4.600) δραχµές;
ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ: Στο εξάµηνο, κύριε Πρόεδρε.
ΦΟΙΒΟΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων): Ναι, στο εξάµηνο είναι οι χίλιες οκτακόσιες (1.800)
δραχµές.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Να διευκρινίσει ο κύριος Υπουργός τι
ποσό έχουν πληρώσει οι αγρότες µέχρι σήµερα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ορίστε, κύριε
Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΦΟΙΒΟΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων): Κύριε Αποστόλου, έχετε την ευχέρεια, λόγω του
µικρού µεγέθους του κόµµατός σας, να υποβάλλετε άπειρο αριθµό
ερωτήσεων και να έχετε και ρεκόρ ερωτήσεων.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Μη χάνετε χρόνο, κύριε
Υφυπουργέ.
ΦΟΙΒΟΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων): Τουλάχιστον, κύριε Αποστόλου, µην παρεµβαίνετε
στις ερωτήσεις των συναδέλφων της Νέας ∆ηµοκρατίας. Και εγώ
όπως ξέρετε, έχω πολύ λίγο χρόνο για να δώσω απάντηση και
πάντως δεν είµαι αριθµοµνήµων για να σας πω από µνήµης τι
ποσά έχει εισπράξει ο Ο.Γ.Α. από τους αγρότες.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Το '98. Είναι πολύ απλό.
ΦΟΙΒΟΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων): Κάντε µια ερώτηση και ευχαρίστως να σας
απαντήσω. Θα αυξηθεί και ο αριθµός των ερωτήσεων.
ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ: ∆εν έχει πληρώσει ούτε το 10%,
κύριε Υπουργέ.
ΦΟΙΒΟΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων): Κυρία Φουντουκίδου, ειλικρινά, εγώ κατανοώ το
ενδιαφέρον σας. Πρέπει όµως να σας πω ότι από τα στοιχεία που
µου έχει δώσει και το Υπουργείο Γεωργίας, παραδείγµατος χάρη για
τα καπνά, µέχρι 31.12.98 για τα καπνά εσοδείας '98 έχουν
καταβληθεί συνολικές ενισχύσεις ύψους σαράντα δισεκατοµµυρίων
(40.000.000.000) δραχµών για σαράντα τρεις χιλιάδες
παραγωγούς.
ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ: Πόσα υπολείπονται;
ΦΟΙΒΟΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων): Αν ξέρετε, πείτε µου, διότι εγώ αυτά τα στοιχεία έχω
που σας δίνω από το Υπουργείο Γεωργίας.
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Αλλά εν πάση περιπτώσει, πρέπει να σηµειώσω ότι το ποσό µε το
οποίο εν τέλει επιβαρύνονται εκείνοι που τυχόν για όποιους λόγους
-ακόµα αν θέλετε και για τους λόγους που υποστηρίξατε εσείς- θα
επιβαρυνθούν, είναι τόσο µικρό και αντιστοιχεί πάντοτε µε την
αύξηση της σύνταξης, ώστε να µην δικαιολογεί πραγµατικά
µελοδραµατικούς τόνους για την κατάσταση των αγροτών. Ενώ από
την άλλη µεριά, ακόµη και αν δεν ήταν αναγκαία, για να γίνει κάτι
τέτοιο, µια νοµοθετική ρύθµιση και είναι αναγκαία η νοµοθετική
ρύθµιση- πάλι θα άνοιγαν ένα παράθυρο. Και ξέρετε τι σηµαίνει
στην Ελλάδα όταν ανοίγεις παράθυρο σε θέµα πολύ ευαίσθητο που
είναι η εµπρόθεσµη καταβολή των ασφαλιστικών εισφορών.
Σκεφθείτε εάν υπήρχε αντιστοιχία σε σχέση µε τις εµπρόθεσµες
καταβολές των ασφαλιστικών εισφορών ή µη εµπρόθεσµες, µε τις
συντάξεις. Οι συντάξεις πληρώνονται πάντοτε στη συγκεκριµένη
ηµεροµηνία.
ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ:'Ετσι νοµίζετε, κύριε Υπουργέ;
ΦΟΙΒΟΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων): Κατ' αρχήν, υπάρχουν και µηχανογραφικοί λόγοι για
τους οποίους δεν µπορεί να γίνει αυτό που λέτε, αλλά δεν έχω και
χρονικό περιθώριο να σας πω.
ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ:'Εχετε ιδέα πόσο καθυστερεί η
καταβολή των συντάξεων; 'Εξι µήνες παρακρατούνται οι πρόωρες
αγροτικές συντάξεις.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Να µη γράφεται τίποτα
στα Πρακτικά απ' αυτά τα οποία λέει η κ. Φουντουκίδου.
ΦΟΙΒΟΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικών
Ασφαλίσεων): Με συγχωρείτε. Παρακράτηση συντάξεων πρώτη
φορά ακούω. ∆εν υπάρχει παρακράτηση συντάξεων. Ποια
παρακράτηση συντάξεων; Οι συντάξεις καταβάλλονται κανονικά
πάντοτε προς όλους.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Καλώς, κύριε Υπουργέ.
Εισερχόµαστε, κύριοι συνάδελφοι, κατόπιν παρακλήσεως του
κυρίου Υφυπουργού, αλλά και της κ. Λουλέ, στην τρίτη επίκαιρη
ερώτηση µε αριθµό 401/11.1.99 της Βουλευτού του Συνασπισµού
της Αριστεράς και της Προόδου κ. Ανδριανής Λουλέ, προς τον
Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τις
διαδικασίες αποσπάσεων των εκπαιδευτικών κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση της κ. Λουλέ είναι η ακόλουθη: "Σύµφωνα µε
το ν. 1566/85 οι αποσπάσεις των εκπαιδευτικών γίνονται κάθε
χρόνο χωρίς ιδιαίτερα προβλήµατα και αντιµετώπιζαν έτσι σοβαρές
οικογενειακές ανάγκες, συνυπηρέτηση συζύγων και σπουδαίους
οικογενειακούς λόγους. Για πρώτη φορά φέτος ενώ βρισκόµαστε
στο µέσον της σχολικής χρονιάς, το Υπουργείο Παιδείας έχει
δηµιουργήσει τεράστιο πρόβληµα σε χίλιες διακόσιες οικογένειες
εκπαιδευτικών σε όλη τη χώρα, αφού µε προκλητικό τρόπο
αδιαφόρησε για τις ιδιαίτερες ανάγκες τους, εφαρµόζοντας το νόµο
επιλεκτικά και προσλαµβάνοντας αναπληρωτές, προκαλώτας το
δηµόσιο αίσθηµα.
Με βάση τα παραπάνω ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
Πρώτον, για ποιους λόγους δεν ικανοποιήθηκαν οι αποσπάσεις των
εκπαιδευτικών σε θέσεις που τελικά καλύφθηκαν µε διορισµούς ή µε
αναπληρωτές.
∆εύτερον, πώς θα αντιµετωπίσει το σοβαρότατο πρόβληµα που
έχει δηµιουργήσει στις οικογένειες των εκπαιδευτικών".
Ο Υφυπουργός κ. Ι. Ανθόπουλος έχει το λόγο για τρία λεπτά για να
πρωτολογήσει.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα κατ' αρχήν να
υπενθυµίσω στην κυρία συνάδελφο και σε όλους τους συναδέλφους
της Αίθουσας ότι υπάρχει µία πάγια σειρά στη διαδικασία των
µεταθέσεων, των διορισµών και των αποσπάσεων των
εκπαιδευτικών κάθε σχολικό έτος. Ξεκινούµε µε τις µεταθέσεις, στη
συνέχεια γίνονται οι διορισµοί και µετά γίνονται οι αποσπάσεις.
Ποτέ δεν προηγούνται οι αποσπάσεις των διορισµών. Πάντοτε οι
αποσπάσεις ακολουθούν τους διορισµούς.
Τώρα, για ποιούς λόγους γίνονται οι αποσπάσεις. Πρώτα απ' όλα

για υπηρεσιακούς λόγους, δηλαδή για την ορθολογική κατανοµή του
διδακτικού προσωπικού, έτσι ώστε να καλυφθούν οι ανάγκες της
εκπαίδευσης. Στη συνέχεια, όµως, λαµβάνονται υπόψη οι σοβαροί
οικογενειακοί λόγοι, τα παιδιά, η συνυπηρέτηση, οι σοβαροί λόγοι
υγείας που είχαν οι ίδιοι ή τα µέλη της οικογένειας των
εκπαιδευτικών, και τέλος τα λειτουργικά κενά των νοµών και ο
αριθµός των εκπαιδευτικών που θα διορίζονταν σε κάθε περιοχή.
'Εχουµε δηλαδή και τις αποσπάσεις εντός των ορίων των νοµών ή
των περιοχών.
Πέρυσι στην πρωτοβάθµια εκπαίδευση έγιναν αποσπάσεις σε
ποσοστό 55%. Φέτος στην πρωτοβάθµια εκπαίδευση, οι
αποσπάσεις έφθασαν το 60% των αιτήσεων. ∆ηλαδή, είχαµε µία
αύξηση ικανοποιησης των αιτήσεων για απόσπαση στην
πρωτοβάθµια εκπαίδευση και όλοι γνωρίζουµε ότι δεν είναι δυνατόν
πάντοτε το 100% των αιτήσεων να ικανοποιείται.
Στη δευτεροβάθµια εκπαίδευση επίσης πέρυσι ικανοποιήθηκαν δύο
χιλιάδες τριακόσιες εξήντα αιτήσεις αποσπάσεων, φέτος
ικανοποιήθηκαν δύο χιλιάδες πεντακόσιες εβδοµήντα πέντε αιτήσεις
αποσπάσεων. Και αν θέλετε συγκεκριµένα µπορώ να σας αναφέρω
ότι στη δευτεροβάθµια εκπαίδευση από τις τριακόσιες δεκαεπτά
αιτήσεις που έγιναν απο εκπαιδευτικούς µε τρία παιδιά,
ικανοποιήθηκαν οι διακόσιοι εβδοµήντα τρεις, ποσοστό 86%, µε
δύο παιδιά ποσοστό 67%, για λόγους ιδίας του ιδίου 62%, για
λόγους υγείας παιδιών 59%, για λόγους υγείας συζύγου 72%.
∆ηλαδή συνολικός αριθµός αιτήσεων τέσσερις χιλιάδες τετρακόσιες
δέκα τέσσερις, ικανοποίηση δύο χιλιάδες πεντακόσιοι εβδοµήντα
πέντε, ποσοστό 53%.
∆εν έγινε τίποτε το καινούριο αυτήν τη χρονιά που να είναι
δυσµενέστερο σε σχέση µε την προηγούµενη, παρά το γεγονός ότι
φέτος έγιναν αθρώοι διορισµοί, διορισµοί που δεν έγιναν σε καµία
από τις προηγούµενες δεκαετίες απο συστάσεως του ελληνικού
κράτους. Εννιάµισι χιλιάδες διορισµοί εκπαιδευτικών και παρ' όλα
αυτά ικανοποιήθηκε και το µεγαλύτερο ποσοστό των αιτήσεων για
αποσπάσεις.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η κ. Λουλέ έχει το λόγο
για δύο λεπτά για να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτηση.
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Κύριε Πρόεδρε, δεν είναι η πρώτη φορά που
ο Υφυπουργός Παιδείας µε προκαλεί σ' αυτήν την Αίθουσα. Και
σήµερα το ίδιο κάνει. Μου αραδιάζει εδώ τι ποσοστό αιτήσεων
ικανοποιήθηκε αυτών που έχουν δύο παιδιά, τι ποσοστό γι' αυτούς
που είναι άρρωστοι ... δεν µου λέει όµως ποιο είναι το ποσοστό των
αποσπάσεων που έγιναν µε ρουσφέτι. Και λυπάµαι, κύριε
Ανθόπουλε, και εγώ θα σας καταθέσω ...
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Με ρουσφέτια;
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Ναι, µε ρουσφέτια.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): ∆εν ξέρετε τι λέτε.
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Θα σας καταθέσω ονόµατα εκπαιδευτικών,
δασκάλων και καθηγητών οι οποίοι -στο νοµό τουλάχιστον που εγώ
βρίσκοµαι, για να µην γενικολογώ- έχουν αποσπαστεί, χωρίς να
έχουν δυο παιδιά, χωρίς να έχουν χρόνια υπηρεσίας, χωρίς να είναι
άρρωστοι, τίποτε. Αποσπάστηκαν µε ρουσφέτι. Και θα µπορούσα
βέβαια µέσα σ' αυτούς να είµαι και εγώ, εάν ήθελα να µπω σ' αυτό
το κύκλωµα της ρουσφετολογίας.
∆υστυχώς, δεν περιφρουρείτε ούτε τον εαυτό σας, κύριε
Υφυπουργέ. 'Εχετε αφήσει εκατοντάδες οικογένειες στην
εκπαίδευση να βρίσκονται σε απόγνωση και σε όρια διάλυσης, γιατί
είναι αναγκασµένοι ο ένας µε τον άλλον να είναι χιλιόµετρα µακριά,
να υπηρετούν σε άλλους νοµούς και σε άλλα χωριά.
Είναι  απαράδεκτο,  γιατί  βρισκόµαστε  στο  µέσο  της  σχολικής
χρονιάς,  µιας  χρονιάς  µεταρρύθµισης,  όπως  λέτε,  και  εσείς  δεν
έχετε  ακόµα  φροντίσει  να  κάνετε  τις  αποσπάσεις  που  έπρεπε
να  έχουν  γίνει  από  τον  Αύγουστο.  Αντίθετα,  τους  έχετε  αφήσει
στο  έλεος  του  Θεού,  να  µην  µπορούν  ούτε  καν  να
αποδώσουν  ποιοτικά  στο  έργο  τους.  ∆εν  έχετε  λάβει  υπόψη
σας  ούτε  τα  παιδιά,  όπως  σας  είπα  και  πριν  ούτε  το  αν  ο
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σύζυγος είναι αξιωµατικός και η σύζυγος υπηρετεί σε µία
παραµεθόρια περιοχή. Κάνετε όµως περίεργες και ύποπτες
αποσπάσεις νέων και άγαµων εκπαιδευτικών. 'Εχω εδώ πίνακα µε
ονόµατα, τον οποίο θα καταθέσω στα Πρακτικά.
IΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Να τον καταθέσετε.
ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Βεβαίως θα τον καταθέσω. Θέλετε να τα
ονοµάσω σ'αυτήν την Αίθουσα; ∆εν έχω χρόνο να το κάνω και δεν
είναι σωστό, εν πάση περιπτώσει, να λέω τα ονόµατα.
(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Ανδριανή Λουλέ καταθέτει για τα
Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακτα αποσπάσεων και
µεταθέσεων, ο οποίος βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)
Ξέρω ότι µπορεί στη δευτερολογία σας -και εγώ επειδή δεν έχω
χρόνο να σας ανταπαντήσω- να µου πείτε ότι σε αυτό οφείλεται η
αρµόδια επιτροπή. Και εγώ θα σας -κουνάτε το κεφάλι σας, ήµουν
σίγουρη ότι θα το λέγατε αυτό- πω ότι εσείς είστε το Υπουργείο και
µε αυτά που σας δίνω µπορείτε να τραβήξετε το αυτί της επιτροπής
και να διορθώσετε τις όποιες αδικίες έχουν γίνει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Καλώς κυρία Λουλέ.
Πάντως, κύριε Υπουργέ, πρέπει να επισηµάνουµε το θέµα της
µεταθέσεως των συζύγων εκπαιδευτικών των αξιωµατικών.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπράβο!
IΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, εγώ δέχοµαι και τη δική σας
επισήµανση, αλλά θα ήθελα να παρακαλέσω την κυρία συνάδελφο
να αποσύρει αυτήν τη µοµφή την οποία απηύθυνε στο Υπουργείο,
διότι ρουσφετολογικές αποσπάσεις από τον Υπουργό, τον
Υφυπουργό και το προσωπικό του Υπουργείου δεν γίνονται.
∆εν θέλω να αποδώσω καµία ευθύνη ούτε στο Κεντρικό
Υπηρεσιακό συµβούλιο της πρωτοβάθµιας ή της δευτεροβάθµιας
εκπαίδευσης. Νοµίζω ότι και εκεί, στα συµβούλια, οι άνθρωποι
κάνουν τη δουλειά τους. ∆ηλαδή, ενεργούν µε κάποια δεδοµένα
κριτήρια και µε κάποιες πάγιες αντιλήψεις, που έχουν διαµορφωθεί
πάνω σε αυτό το φαινόµενο. Βεβαίως θα ήθελα να σας πω ότι σε
κανέναν άλλο χώρο του δηµόσιου τοµέα δεν γίνονται τόσες
αποσπάσεις. Και αυτό ας µας προβληµατίσει λίγο, διότι έχουµε έναν
τεράστιο όγκο εκπαιδευτικών, που είναι εκτός εκπαίδευσης. Το
Υπουργείο Παιδείας έχει αρχίσει µία διαδικασία επαναφοράς του
εκπαιδευτικού µέσα στο σχολικό χώρο.
Εσείς αναφέρεστε µόνο στις αποσπάσεις που γίνονται από νοµό σε
νοµό, αλλά εγώ σας πληροφορώ ότι οι αποσπάσεις γίνονται για
πολλούς λόγους και για πολλές άλλες αιτίες. Στο εξωτερικό, στα
µουσικά σχολεία, σε διευθύνσεις και γραφεία εκπαίδευσης, στην
κεντρική υπηρεσία του Υπουργείου Παιδείας για λειτουργικές
ανάγκες του Υπουργείου, στον Οργανισµό Επαγγελµατικής
Εκπαίδευσης και Κατάρτισης, στα ΠΕΚ, στα Περιφερειακά και
Επιµορφωτικά Κέντρα, στα ΤΕΙ, στα ΑΕΙ, στις ακαδηµίες, στην
UNESCO, στη ΣΕΛΕΤΕ, στη Σιβιτανίδειο, στη Βουλή, στους
Υπουργούς, στις βιβλιοθήκες, στα γενικά αρχεία του κράτους, στα
ΤΑ∆, στις τάξεις αθλητικής διευκόλυνσης, στα ΣΜΕΑ.
Μην συγχέετε τις αποσπάσεις κάποιων ανθρώπων σε αυτά επί τη
βάσει προσόντων και ειδικοτήτων, µε τις αποσπάσεις από νοµό σε
νοµό, µε τις αποσπάσεις για λόγους υγείας, µε τις αποσπάσεις για
λόγους συνυπυρέτησης κλπ. Αυτά τα στοιχεία που σας έδωσα είναι
απολύτως ηλεγµένα και αληθή. Πράγµατι, δεν µπορεί να
αµφισβητηθεί από κανέναν ότι στις τριακόσιες δέκα επτά αιτήσεις
για συνυπυρέτηση, ικανοποιήθηκε το 86%.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Υφυπουργού Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων)
Κλείνοντας, θα ήθελα να πω ότι υπάρχει και µία αναφορά στο θέµα
των αναπληρωτών. Οι αναπληρωτές που καλύπτουν λειτουργικά
κενά δεν διορίζονται τυχαία ή δεν "τρώνε" θέσεις υποψηφίων για
απόσπαση εκπαιδευτικών. Μη νοµίζετε ότι υπάρχει κάτι τέτοιο. Οι
µεν ήταν του ΑΣΕΠ, οι δε καλύπτουν λόγω ειδικοτήτων κενά που
δεν µπορούν να καλυφθούν µε αποσπάσεις.

ΑΝ∆ΡΙΑΝΗ ΛΟΥΛΕ: Εγώ περιµένω απάντηση σε αυτό που
κατέθεσα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Για τη συνυπυρέτηση
των συζύγων εκπαιδευτικών των αξιωµατικών δεν είπατε, κύριε
Υπουργέ.
IΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, το κουδούνι σας µε έκανε να
βιαστώ και να διακόψω τη συνέχιση της δευτερολογίας µου.
Εγώ θα ήθελα να πω ότι το Υπουργείο Παιδείας προσανατολίζεται
ήδη και ετοιµάζει µία ρύθµιση για τη µοριοποίηση και των
αποσπάσεων, έτσι ώστε να µην υπάρχει καµία αµφιβολία για τη
διαφάνεια και αντικειµενικότητα αυτών των αποσπάσεων. Και µέσα
σε αυτό το πλαίσιο θα ρυθµιστεί και το θέµα της απόσπασης
συζύγων εκπαιδευτικών αξιωµατικών και συζύγων εκπαιδευτικών
διαφόρων άλλων δηµοσίων υπαλλήλων σε κρίσιµες θέσεις του
δηµόσιου τοµέα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε κύριε
Υφυπουργέ.
Θα συζητηθεί τώρα η τρίτη µε αριθµό 400/11-1-1999 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Συνασπισµού της
Αριστεράς και της Προόδου κ. Ευάγγελου Αποστόλου προς τον
Υπουργό Γεωργίας, σχετικά µε την εφαρµογή των κανονισµών της
Κοινής Οργάνωσης Αγοράς για το λάδι κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
"Σηµαντικές αλλαγές έχουν επέλθει στον τοµέα του ελαιολάδου µετά
και την επικύρωση των µέτρων για τη µεταρρύθµιση της Κοινής
Οργάνωσης Αγοράς Ελαιολάδου.
Σε εφαρµογή της νέας Κ.Ο.Α. εξεδόθησαν εφαρµοστικοί κανονισµοί
οι οποίοι τέθηκαν σε ισχύ από 1ης Νοεµβρίου 1998.
Παρ'όλα αυτά και παρά το γεγονός ότι οι παραγωγοί θα έπρεπε να
είχαν έγκαιρα ενηµερωθεί, µόλις στις 31 ∆εκεµβρίου 1998 εξεδόθη
εγκύκλιος του Υπουργείου Γεωργίας µε την οποία επιχειρείται η
εξειδίκευση των κοινοτικών διατάξεων σε συνδυασµό µε την εθνική
νοµοθεσία.
∆ιαπιστώνεται όµως πως στην εγκύκλιο υπάρχουν σοβαρές
ασάφειες και λανθασµένες διατυπώσεις που δηµιουργούν σύγχυση
γύρω από το καθεστώς που θα ισχύσει προκειµένου οι παραγωγοί
να εισπράξουν τις κοινοτικές επιδοτήσεις, ενώ παράλληλα δεν
αντιµετωπίζονται προβλήµατα που έχουν σχέση µε τις
ιδιαιτερότητες της αγροτικής οικονοµίας.
Κατόπιν τούτων, ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Για ποια ποσότητα ελαιολάδου ο κάθε παραγωγός απαλλάσσεται
από την υποχρέωση προσκόµισης αποδεικτικών στοιχείων λόγω
αυτοκατανάλωσης;
2. Για ποια ποσότητα ελαιολάδου ο παραγωγός θα πρέπει να τηρεί
απλώς κατάσταση µε τον προορισµό της;
3. Πάνω από ποια ποσότητα ελαιολάδου ο παραγωγός
υποχρεούται να τηρεί παραστατικά του κώδικα βιβλίων και
στοιχείων και αν το δελτίο αποστολής θεωρείται παραστατικό που
εκπληρώνει αυτήν την υποχρέωση;
4. Με ποιο τρόπο θα καλυφθούν οι ποσότητες ελαιολάδου µε τις
οποίες οι παραγωγοί πληρώνουν σε πολλές περιπτώσεις είτε την
"µισιακή" καλλιέργεια είτε εργάτες γης ακολουθώντας µία παράδοση
ολόκληρων δεκαετιών και
5. Πότε θα διατυπωθούν όλα αυτά µε ακρίβεια σε ερµηνευτική
εγκύκλιο του Υπουργείου, ώστε να "λυθούν τα χέρια" παραγωγών
και υπηρεσιών;".
Ο Υφυπουργός κ. Βρεττός έχει το λόγο για τρία λεπτά να
πρωτολογήσει.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η ερώτηση του αγαπητού συναδέλφου αφορά την εφαρµογή του
νέου κανονισµού ελαιολάδου και συγκεκριµένα αναφέρεται στην
εγκύκλιο η οποία εκδόθηκε από το Υπουργείο Γεωργίας και η οποία
κατά τη γνώµη του δεν είναι τόσο ερµηνευτική όσο θα έπρεπε.
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Θεωρώ ότι τα στοιχεία τα οποία ζητά να διευκρινισθούν ο κύριος
συνάδελφος αναφέρονται στην εγκύκλιο. Μάλιστα, µπορώ να
παραπέµψω και στη συγκεκριµένη σελίδα, τη σελίδα 5 όπου λέει:
"Οι δικαιούχοι παραγωγοί οι οποίοι παραλαµβάνουν από το
ελαιοτριβείο ποσότητα ελαιολάδου άνω των διακοσίων κιλών,
υποχρεούνται να αποδεικνύουν τον προορισµό της. Προς τούτο: α)
για συνολική παραλαβή µέχρι και πεντακόσια κιλά υποχρεούνται να
διατηρούν µέχρι το τέλος της επόµενης περιόδου εµπορίας γραπτή
καταχώρηση του προορισµού του ελαιολάδου που παρέχεται από
τις ελιές τους και β) για συνολική παραλαβή άνω των πεντακοσίων
κιλών υποχρεούνται να διατηρούν, για λόγους ελέγχου, τα σχετικά
παραστατικά στοιχεία που προβλέπονται από τον Κώδικα Βιβλίων
και Στοιχείων". Αυτό είναι απόσπασµα της εγκυκλίου. Παρακάτω
λέει και άλλα πράγµατα τα οποία είναι ερµηνευτικά της εφαρµογής
του κανονισµού.
Επειδή θεωρώ, κύριε Πρόεδρε, ότι οι ερωτήσεις που γίνονται εδώ
αφορούν όχι µόνον αντιθέσεις αλλά και συνθέσεις απόψεων θα
δεχθώ την παρατήρηση του κυρίου συναδέλφου ότι ίσως
απαιτούνται µερικές επί πλέον ερµηνευτικές παρατηρήσεις.
Συνεπώς, την εγκύκλιο αυτή, κύριε συνάδελφε, µε αφορµή την
ερώτησή σας, θα τη δώσω πίσω στις υπηρεσίες επισηµαίνοντας ότι
ίσως κάποια πράγµατα θα πρέπει να διατυπωθούν µε µεγαλύτερη
σαφήνεια.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Αποστόλου έχει το
λόγο για δύο λεπτά να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή του.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κύριε Υπουργέ, θα συνεχίσω στο
συναινετικό πνεύµα που µου απαντήσατε και πράγµατι θα σας
κάνω συγκεκριµένη πρόταση.
Μέχρι διακόσια κιλά που δικαιολογεί ο κανονισµός στην
αυτοκατανάλωση δεν χρειάζεται κανένα δικαιολογητικό. Από
διακόσια κιλά µέχρι πεντακόσια κιλά αρκεί ένα απλό τετράδιο, µία
απλή κατάσταση που να φαίνεται ο προορισµός της ποσότητας.
Aπό πεντακόσια κιλά λάδι και πάνω, υπάρχει το πρόβληµα µε τα
παραστατικά του Κώδικα Βιβλίων και Στοιχείων. Εδώ τώρα υπάρχει
ένα µεγάλο πρόβληµα, γιατί όλοι γνωρίζουµε ότι υπάρχει µια τέτοια
αναστάτωση στους ελαιοπαραγωγούς, που και αυτοί σήµερα δεν
ξέρουν τι να κάνουν. Και δεν
φτάνει µόνο αυτό. Και οι ίδιες οι υπηρεσίες κρύβονται πίσω από τις
ασάφειες, που υπάρχουν και δεν δίνουν συγκεκριµένες οδηγίες.
Το δελτίο αποστολής είναι ένα από τα παραστατικά του Κώδικα
Βιβλίων και Στοιχείων και είναι αυτό το οποίο συµφωνεί µε το
καθεστώς απαλλαγής από το ΦΠΑ, που προβλέπεται για τους
συγκεκριµένους αγρότες, αλλά είναι και εύκολο για τη σύνταξή του
από τους αγρότες.
∆ιότι αν κύριε Υπουργέ, µπούµε στη λογική των τιµολογίων,
καταλαβαίνετε ότι σε κάθε χωριό θα χρειαστούν δέκα λογιστές να
φτιάχνουν τα τιµολόγια. Και δεν είναι µόνο αυτό. Υπάρχει και το
άλλο πρόβληµα, ότι αν µπούµε σ' αυτήν τη λογική, αυτόµατα ο
τενεκές τον οποίο δικαιούται ο ελαιοπαραγωγός για τη διακίνηση,
σύµφωνα µε αγορανοµική διάταξη χάνεται, γιατί αυτόµατα µε τα
τιµολόγια πηγαίνει σε άλλο καθεστώς φορολόγησης ΦΠΑ. Πηγαίνει
µε τους επιτηδευµατίες. Το ένα θέµα, λοιπόν, είναι ότι εµείς
πιστεύουµε πως ο κανονισµός µε το δελτίο αποστολής καλύπτεται.
'Ενα δεύτερο θέµα, που έχει σχέση µε τα µισιακά, είναι πως
ξέρουµε όλοι πως στα χωριά πάρα πολλοί εργάτες γης ασχολούνται
µε τη συλλογή ελαιοκάρπου, επίσης πολλά κτήµατα δίνονται
µισιακά. Σ' αυτές τις περιπτώσεις, επειδή µπορεί να υπάρξει η
άποψη από την πλευρά του Υπουργείου Γεωργίας ότι το δελτίο
αποστολής µπορεί να είναι εικονικό, ας υπάρχει και κάποια
υπεύθυνη δήλωση νόµιµα επικυρωµένη, να το βρούµε αυτό, που να
καλύπτει τη νοµιµότητα, αλλά και να ανταποκρίνεται και στα
πραγµατικά περιστατικά.
Κύριε Υπουργέ, απλά εγώ σας θέτω αυτές τις προτάσεις και νοµίζω
πως µπορεί το Υπουργείο να τις εξειδικεύσει. Γρήγορα όµως, κύριε
Υπουργέ, διότι υπάρχει αναστάτωση, τώρα γίνεται η διακίνηση του
ελαιολάδου.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υφυπουργός
έχει το λόγο για δυο λεπτά για να δευτερολογήσει.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ (Υφυπουργός Γεωργίας):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αν και δε µπορώ να συµµεριστώ ότι υπάρχει αναστάτωση από την
εφαρµογή αυτή, πιστεύω ότι αν η ερώτηση αυτή µεταφερθεί
τουλάχιστον στην περιοχή σας, µπορεί να δώσει ερµηνείες και
εξηγήσεις για τον τρόπο εφαρµογής του κανονισµού.
Για την τελευταία περίπτωση στην οποία αναφερθήκατε, αν δηλαδή
υπάρχουν δυο οι οποίοι εµπλέκονται στην παραγωγή του λαδιού
και το µοιράζονται στη µέση, µπορεί να γίνει -και το λέει και ο
κανονισµός αυτό- µια δήλωση απλή, στην οποία να
συνυπογράφουν και οι δυο.
Επαναλαµβάνω και πάλι όµως ότι εγώ το παίρνω θετικά το θέµα
από την πλευρά τη δική σας και θα δώσω στην υπηρεσία την
εγκύκλιο, έτσι ώστε αν υπάρχουν περιθώρια βελτίωσης, να το
κάνουµε.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.
Κύριοι συνάδελφοι, τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της
αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ", είκοσι τέσσερις µαθητές
και δύο συνοδοί -δάσκαλοί τους από το ∆ηµοτικό Σχολείο ∆ιονύσου
του Νοµού Βοιωτίας.
Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες)
Θα συζητηθεί η δεύτερη επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου µε
αριθµό 404/11.1.99 του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδος κ. Ορέστη Κολοζώφ προς τον Υπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών, σχετικά µε τη λήψη των αναγκαίων µέτρων για την
οµαλή λειτουργία της Ολυµπιακής Αεροπορίας κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Κολοζώφ είναι η ακόλουθη:
"Πελώριες είναι οι ευθύνες της Κυβέρνησης, η οποία
χρησιµοποιώντας όλα τα µέσα προκαλεί την ολοκληρωτική
απαξίωση της ΟΛΥΜΠΙΑΚΗΣ ΑΕΡΟΠΟΡΙΑΣ (ΟΑ), ώστε να
ξεπουληθεί άρον-άρον στο µεγάλο κεφάλαιο, ενώ ταυτόχρονα
προσπαθεί να πείσει το λαό ότι αυτή η επιλογή είναι "αναγκαία".
'Ετσι:
- Μεταθέτει στους πιλότους τις ευθύνες για την ταλαιπωρία του
κοινού και την περικοπή του προγράµµατος πτήσεων, αν και η
δίοικηση της εταιρείας είναι που δεν τήρησε τη συµφωνία που
υπέγραψε τον περασµένο Μάη για την κάλυψη των κενών θέσεων
πιλότων µε την πρόσληψη των επιτυχόντων στο διαγωνισµό του
1996.
- Αφήνει κενές τις θέσεις του ιπτάµενου προσωπικού και
προσωπικού εδάφους που υπάρχουν, αναγκάζοντας τους
εργαζόµενους να εργάζονται και πέραν του ωραρίου τους, χωρίς
µάλιστα να αµείβονται κανονικά σαν υπερωριακή απασχόληση.
- Μεταφέρει το τελωνείο στο Ανατολικό Αεροδρόµιο, δίπλα στις
αποθήκες της Lufthansa, "αβαντάροντας" ολοφάνερα µε τον τρόπο
αυτό τη γερµανική εταιρεία σε βάρος της ΟΑ.
- Αναζητεί "στρατηγικό σύµµαχο", ενώ ο διευθύνων σύµβουλος της
Εταιρείας δηλώνει ευθαρσώς ότι κάτι τέτοιο µπορεί να γίνει µόνο
"µέσα από διαδικασίες πλήρους ιδιωτικοποίησης" της ΟΑ.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός ποια µέτρα θα πάρει η Κυβέρνηση και
πότε, ώστε να σταµατήσει η πορεία απαξίωσης και να λειτουργήσει
οµαλά και αποτελεσµατικά ο εθνικός αεροµεταφορέας µε την
πρόσληψη του αναγκαίου προσωπικού και την καταβολή των
κανονικών αµοιβών τους;".
Ο Υπουργός Μεταφορών και Επικοινωνιών κ. Μαντέλης έχει το
λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Κύριε συνάδελφε, νοµίζω ότι χρειάζονται
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κάποιες διευκρινίσεις, γιατί προφανώς οι πληροφορίες που έχετε
δεν ανταποκρίνονται στην αντικειµενική αλήθεια.
Πρώτα-πρώτα, είναι γνωστό ότι η Κυβέρνηση δεν επιδιώκει άρον-
άρον να ξεπουλήσει την Ολυµπιακή Αεροπορία. Η πολιτική της είναι
εντελώς η αντίθετη. 'Αλλες πτέρυγες της Βουλής έχουν εκφράσει
αυτήν την επιθυµία να γίνει άρον-άρον ξεπούληµα. Εµείς δεν
συµµεριζόµαστε αυτήν την άποψη.
∆εύτερον, µπορεί η διοίκηση, όπως λέτε, να υπέγραψε -δεν ξέρω
αν υπέγραψε- συµφωνία για να πάρει πιλότους απ'αυτούς οι οποίοι
ήταν "επιτυχόντες", όπως λέτε στο διαγωνισµό του 1996, αλλά
πουθενά δεν προκύπτει νοµική υποχρέωση για κάτι τέτοιο.
Απεναντίας σε κάθε διαγωνισµό που γίνεται και σε κάθε πρόσληψη
πρέπει να τηρούνται οι διαδικασίες διαφάνειας και ισότητας µεταξύ
όλων των πολιτών. ∆ηλαδή δεν έχει κανείς κάποιο ιδιαίτερο
προνόµιο στην πρόσληψη στην Ολυµπιακή και ιδιαίτερα στους
πιλότους της Ολυµπιακής. Πρέπει κάθε φορά που γίνεται
πρόσληψη να γίνεται µε αντικειµενική, διαφανή διαδικασία, ώστε
όλοι οι πολίτες που έχουν τα αντίστοιχα προσόντα να µπορούν να
προσληφθούν.
Βέβαια ξέρω ότι ένα από τα ζητήµατα που έχουν δηµιουργήσει
τριβές και που, έστω και συγκαλυµµένα, εµφανίζεται να είναι από τα
αίτια µιας αναταραχής είναι το γεγονός ότι δεν προσλαµβάνουµε
εκείνους οι οποίοι είχαν λάβει µέρος στο διαγωνισµό του 1996, αλλά
η αντικειµενικότητα, η διαφάνεια και η ορθότητα επιβάλλει να
κάνουµε διαγωνισµό, ώστε όλοι όσοι έχουν τα προσόντα να λάβουν
µέρος.
Θα πρέπει να σας πω -και το τονίζω αυτό, γιατί νοµίζω ότι η
πληροφόρησή σας δεν είναι πλήρης- όσον αφορά αυτό που λέτε,
ότι εργάζονται χωρίς να τους καταβάλλεται η κανονική αµοιβή για
υπερωριακή απασχόληση, ότι ισχύει εντελώς το αντίθετο.
Απεναντίας πληρώνονται οι πιλότοι για κάθε υπερωριακή
απασχόληση τους. Η αµοιβή για κάθε ρεπό κυµαίνεται από
εβδοµήντα χιλιάδες (70.000) δραχµές έως εκατόν δέκα χιλιάδες
(110.000) δραχµές, δηλαδή σχεδόν ένα µηνιαίο µισθό για τους
άλλους εργαζόµενους. Πληρώνονται βέβαια και για την υπερωριακή
απασχόληση.
Πρέπει να τα πω, γιατί είδα και το εξής φαινόµενο. Στο Ιnternet είχε
δοθεί η πληροφορία -δεν ξέρω από ποιους, αλλά οπωσδήποτε η
πληροφορία ήταν κατευθυνόµενη- που εµφάνιζε διεθνώς ότι δήθεν
οι πιλότοι της Ολυµπιακής πετάνε υπερωριακά, χωρίς να
αµείβονται. 'Οχι, αµείβονται και µάλιστα πολύ καλά. Γι'αυτό ακριβώς
συζητάνε και παζαρεύουν τις υπερωρίες τους, γιατί έχουν και
σοβαρό οικονοµικό περιεχόµενο γι'αυτούς.
∆εν υπάρχει µεταφορά τελωνείου και µάλιστα δίπλα σε κάποια άλλη
ανταγωνίστρια εταιρεία. Στην πραγµατικότητα το Υπουργείο
Οικονοµικών ένωσε δύο οργανικές µονάδες σε µία. Υπήρχε
∆ιεύθυνση Τελωνείου και στο Ανατολικό και στο ∆υτικό
Αεροδρόµιο, το Θ' και το Ι'. Τις ενοποίησε σε µια, για να έχει ένα
διευθυντή, αλλά ως υπηρεσίες έχουν παραµείνει στις θέσεις τους
και µάλιστα οι υπηρεσίες που υπάγονται στην περιοχή του
αεροδροµίου που δρα και η Ολυµπιακή έχουν ενισχυθεί, ώστε να
γίνονται οι διασαφήσεις και οι εκτελωνισµοί και να εξυπηρετούνται
οι πολίτες.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Υπουργού)
Επιτρέψτε µου, κύριε Πρόεδρε, να ολοκληρώσω.
Για το ζήτηµα που θέσατε, πάντοτε η Κυβέρνηση φρόντιζε να
υπάρχει έγκαιρη πρόσληψη του προσωπικού που εζητήτο.
Θα κάνω µια µικρή αναφορά. Στις 5 Φεβρουαρίου ζήτησε να πάρει
έκτακτο προσωπικό, στις 17 Μαρτίου πήρε δύο χιλιάδες εξακόσια
ογδόντα οκτώ άτοµα ως εποχιακό προσωπικό. Στις 14 Απριλίου
ζήτησε ογδόντα πέντε άτοµα ως δόκιµο τεχνικό προσωπικό, στις 16
Απριλίου, δηλαδή µετά από δύο µέρες, εγκρίθηκε. Στις 20
Φεβρουαρίου ζητήθηκαν είκοσι άτοµα ειδικού επιστηµονικού
προσωπικού, εγκρίθηκαν στις 16 Απριλίου. Στις 15 Ιουλίου έγινε
αίτηση της Ολυµπιακής για διακόσιους είκοσι δύο υπαλλήλους
εποχιακό προσωπικό, εγκρίθηκε στις 24 Ιουλίου. Επίσης ζητήθηκαν
στις 12 Ιουνίου εβδοµήντα τέσσερις και σαράντα τρείς έκτακτοι
συνοδοί, εγκρίθηκαν στις 22 Ιουνίου και στις 24 Ιουνίου.

Υπήρξε µόνο µια διαφορά -και πρέπει να το πω- όσον αφορά
σαράντα πέντε πιλότους, για τους οποίους υπάρχει κάποιο ζήτηµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Υπουργέ, θα σας
αφαιρέσω χρόνο από τη δευτερολογία σας.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Επιτρέψτε µου, κύριε Πρόεδρε, γιατί είναι
πληροφορίες που χρειάζεται να τις ακούσει το Σώµα και προφανώς
ο χρόνος δεν φτάνει. Είναι όµως στοιχεία αυτά.
Στις 2 Ιουνίου ζήτησε πράγµατι η Ολυµπιακή -είχαν κάνει κάποια
συµφωνία µε τους πιλότους- να πάρουν σαράντα πέντε µόνιµους
τακτικούς πιλότους.
Το αίτηµα από εµένα στάλθηκε το Νοέµβριο και η έγκριση δόθηκε
το ∆εκέµβριο. Αυτή η διαφορά της απόσυρσης οφειλόταν στο
γεγονός, ότι µιλάµε για µόνιµο προσωπικό, το οποίο αµείβεται
υψηλά και εποµένως έχει σηµαντική επίπτωση στις δαπάνες της
επιχείρησης και επιπλέον είναι στο όριο του προγράµµατος
εξυγίανσης και µάλιστα, εάν δεν υπάρχουν οι αναµενόµενες
αποχωρήσεις των ιπτάµενων µηχανικών, τότε θα υπερβαίνουµε το
όριο που προβλέπει το πρόγραµµα εξυγίανσης.
∆εν µπορούσε, λοιπόν, να υπάρχει έγκριση, πριν εξασφαλιστεί, ότι
η επιχείρηση δουλεύει κανονικά, γιατί εάν δεν δούλευε κανονικά,
αυτοί οι πιλότοι δεν θα µπορούσαν να προσληφθούν, όπως και
ενδεχόµενα και άλλοι θα ήταν άχρηστοι.
'Επρεπε λοιπόν, να διαπιστωθεί, ότι η εταιρεία δουλεύει κανονικά
και αυτό ούτε τον Ιούνιο ήταν διαπιστωµένο, είχαµε αναταραχές
ούτε τον Ιούλιο ήταν διαπιστωµένο, τον Αύγουστο η εταιρεία άρχισε
και εµφάνιζε εικόνα σταθεροποίησης.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Υπήρχε ρήτρα στο
πρόγραµµα εξυγίανσης, λοιπόν.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Είχε ρήτρα, αλλά ταυτόχρονα, κύριε Πρόεδρε,
έπρεπε να διασφαλίσουµε εµείς ότι η εταιρεία δουλεύει κανονικά και
ότι πράγµατι χρειάζεται προσλήψεις.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): 'Αρα, δεν µπορούσατε
να προχωρήσετε σε συσκέψεις, καλώς.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Και για να ολοκληρώσω, θέλω να πω µία
τελευταία κουβέντα.
Η προσπάθειά µας, κύριοι συνάδελφοι, είναι βέβαια, να µπει η
Ολυµπιακή κάτω από µία στρατηγική οµπρέλα, µέσα από την
οποία, να µπορεί να ενταχθεί και να προετοιµάσει τους όρους
λειτουργίας της, για να στέκεται στο διεθνή ανταγωνισµό.
Στόχος µας είναι η εξυγίανση η ανάπτυξη και η ισχυροποίηση της
εταιρείας, αλλά µέσα στα πλαίσια του διεθνούς ανταγωνισµού και
χρειάζεται ειδική προετοιµασία και ειδική προσπάθεια, για να
πετύχει αυτό το στόχο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Καλώς, κύριε Υπουργέ.
Ορίστε, κύριε Κολοζώφ, έχετε το λόγο.
ΟΡΕΣΤΗΣ ΚΟΛΟΖΩΦ: Κύριε Πρόεδρε, πρέπει να πω ότι θεωρώ
ικανοποιητικό το γεγονός ότι ο κύριος Υπουργός, αναφέρθηκε
ακριβώς στα ερωτήµατα που εµείς βάλαµε και δεν είναι
συνηθισµένο στις επίκαιρες ερωτήσεις, να έχουµε πάντα απάντηση
στα συγκεκριµένα ερωτήµατα που θέτουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Με ανοχή του
Προεδρείου φυσικά.
ΟΡΕΣΤΗΣ ΚΟΛΟΖΩΦ: Εγώ ήθελα να πω ορισµένα πράγµατα σε
αυτά που είπε ο κύριος Υπουργός.
Είχα τη δυνατότητα να συζητήσω µε τη διοίκηση της Ολυµπιακής
πριν από δύο ηµέρες. 'Ολα αυτά που είπατε, κύριε Υπουργέ, τα
άκουσα όµως, µε κάποια άλλη απόχρωση και από τους
εργαζόµενους και από τη διοίκηση. Ποιό είναι το συµπέρασµα που
εγώ έχω βγάλει και γιατί είναι έτσι διατυπωµένη η ερώτησή µας,
ιδιαίτερα στην ανησυχία µας, για το κατά πόσο η Ολυµπιακή θα
παραµείνει στο δηµόσιο και ενιαία. Αυτό είναι το κύριο ερώτηµα για
µας.
Πρώτον, µια σειρά από διαδικασίες φαίνονται παράλογες.
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∆ηλαδή, εκπαιδεύουµε πιλότους τόσο καιρό και ύστερα φυσικά
είµαστε υποχρεωµένοι µε τις γραφειοκρατικές διαδικασίες που
υπάρχουν, να ακολουθήσουµε ένα δρόµο που σχεδόν φαίνεται
παράλογος.
∆εύτερον, έχουµε σχεδόν µόνιµο προσωπικό, έστω και εάν είναι
εποχιακό, περίπου διακόσια άτοµα στους φροντιστές και στους
συνοδούς που είναι εκπαιδευµένοι, που έχουν µία εµπειρία και που
θα έπρεπε να αποτελέσουν τη συνέχεια όταν θα γίνουν προσλήψεις
για µόνιµο προσωπικό και είµαστε αναγκασµένοι κάτω από
ορισµένες γραφειοκρατικές διαδικασίες να πηγαίνουµε σε ένα
δρόµο που δεν είναι λογικός. Είναι παράλογος πραγµατικά. Και
είχατε αυτήν την ευχέρεια, έγκαιρα εσείς -γιατί σε εσάς η διοίκηση
ρίχνει το µπαλάκι, µε συγχωρείτε γι'αυτήν την έκφραση- να
προσφύγετε σε µία διευθέτηση νοµικού χαρακτήρα αυτών των
ζητηµάτων, έτσι ώστε να διευκολυνθεί η εταιρεία.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Αφήστε µε παρακαλώ µία µόνο φράση να πω για το κύριο ζήτηµα,
γιατί κατάλαβε ο κύριος Υπουργός, ποιο είναι το πνεύµα µας.
∆εν µπορείτε, κύριε Υπουργέ, να λέτε ότι θέλετε να στηρίξετε την
Ολυµπιακή Αεροπορία, όταν άλλοι Υπουργοί, δηµόσια την
υπονοµεύουν. 'Οταν άλλοι Υπουργοί στα Υπουργεία τους, κάνουν
πρακτικές ενέργειες, που χτυπάνε πισώπλατα την Ολυµπιακή και
ξέρετε που αναφέροµαι και τι λέω.
Σχετικά µε το τελωνείο, δεν είναι σωστό αυτό που λέτε. Τουλάχιστον
αυτό που µας λέτε εσείς, µε αυτό που άκουσα από τη διοίκηση, δεν
είναι το ίδιο πράγµα. 'Εγινε αυτή η προσπάθεια µετακίνησης, αλλά
ακόµα δεν έχει αποφασισθεί, γιατί αντιδράει και η διοίκηση της
Ολυµπιακής γι'αυτό το πράγµα. Μέσα σε δύο χρόνια πάει να λύσει
το πρόβληµα το Υπουργείο Οικονοµικών, από τη στιγµή που
ξέρουµε ότι θα µετεγκατασταθούν στα Σπάτα; ∆ηλαδή, είναι ένα
άλλο χτύπηµα στην Ολυµπιακή ακόµα και η ανακοίνωση, ότι θα
γίνει κάτι τέτοιο.
Αυτό είναι που µας κάνει να ανησυχούµε, ότι εν πάση περιπτώσει -
δεν ξέρω εάν είναι διγλωσσία ή τίποτε άλλο- είναι γεγονός, ότι
τµήµα της Κυβέρνησης υπονοµεύει αυτό που λέτε εσείς, ότι θα
µείνει στο δηµόσιο, ότι θα είναι ενιαία.
Πιστεύω ότι θα πρέπει να κάνετε πιο σαφή τη θέση της Κυβέρνησης
και να πάρετε µέτρα, ώστε να µην υπάρχουν τέτοιες δηλώσεις.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΑΝΤΕΛΗΣ (Υπουργός Μεταφορών και
Επικοινωνιών): Κύριε συνάδελφε, για το θέµα των τελωνείων σας
εξήγησα ότι είναι οργανωτική η ενοποίηση δύο διευθύνσεων σε µία
και οι υπηρεσίες παραµένουν. Και αυτό δεν αφορά µόνο το
τελωνείο, αλλά ένα γενικότερο οργανωτικό σχεδιασµό του
Υπουργείου Οικονοµικών, όπως συζήτησα µε τον αρµόδιο
Υπουργό.
Το µείζον ζήτηµα βέβαια είναι το µέλλον της Ολυµπιακής και νοµίζω
ότι αυτό ανησυχεί και εσάς και εµάς και όλους. Η προσπάθεια που
γίνεται, την έχουµε εξηγήσει και είναι σαφής. Είχαµε άλλωστε την
ευκαιρία και στη Βουλή να το πούµε. 'Εχει ανατεθεί σε ειδικό
σύµβουλο, σ' έναν από τους πιο σοβαρούς οίκους του εξωτερικού,
η αναζήτηση του καλύτερου τρόπου- και η Ολυµπιακή µπορεί να
διεκδικήσει τον καλύτερο τρόπο -µε τον οποίο θα ενταχθεί σε αυτήν
τη διεθνή συµµαχία, ώστε να µπορεί να ανταγωνιστεί στο διεθνή
χώρο. 'Εχουν δοθεί δε οι δυνατότητες και οι εντολές εκείνες, που
µπορεί να γίνει ο κατάλληλος συνδυασµός.
Το µείζον θέµα που µπαίνει, κύριε συνάδελφε, από όλους, αλλά
µπαίνει και από µας και θυµάµαι και τη συζήτηση που κάναµε εδώ,
είναι ότι η Ολυµπιακή πρέπει να πετύχει ένα επίπεδο λειτουργίας
ποιότητας παροχής υπηρεσιών τέτοιο, που να µπορεί να σταθεί στο
διεθνή χώρο. Και ακριβώς αυτή είναι η µεγάλη προσπάθεια που
πρέπει να κάνει η Ολυµπιακή. ∆ιότι, όσον αφορά το οικονοµικό
θέµα, το πρόγραµµα εξυγίανσης αρχίζει και δείχνει το θετικό του
πρόσωπο.
Ακριβώς, λοιπόν, αυτή είναι η προσπάθεια και γι'αυτό δίνεται η

δυνατότητα στην Ολυµπιακή να µπορέσει, επειδή έχει αυτό το
πρόγραµµα εξυγίανσης, να διεκδικήσει µία θέση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Τέταρτη είναι η µε
αριθµό 392/11-1-99 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος κ. Ιωάννη Αράπη προς την
Υπουργό Ανάπτυξης, σχετικά µε τη µετάταξη των απολυθέντων της
Πειραϊκής Πατραϊκής, την καταβολή αποζηµιώσεων κλπ.
Η επίκαιρη ερώτηση έχει ως εξής:
"Από τις 30-10-92 έχουν απολυθεί πάνω από δύο χιλιάδες
τριακόσιοι εργαζόµενοι απ' όλες τις εταιρείες του οµίλου της
Πειραϊκής Πατραϊκής και έως πρόσφατα είχαν µείνει συνολικά
εκατόν σαράντα επτά εργαζόµενοι για την διαχείριση της
εκκαθάρισης του οµίλου.
Στα πλαίσια διευθέτησης των απολυθέντων η κυρία Υπουργός
καθόρισε τους όρους υπό τους οποίους θα αποζηµιωθούν έως 2,5
εκατοµµύρια έκαστος οι εναποµείναντες εκατόν σαράντα επτά
εργαζόµενοι αφαιρώντας τους αιφνιδίως τον Ιούλιο του 1997 το
δικαίωµα µετάταξης, δικαίωµα για το οποίο είχαν δεσµευθεί οι
κύριοι Πρωτόπαπας, Ροκόφυλλος, Πεπονής και άλλοι και έχουν
ασκήσει άλλοι συνάδελφοί τους καθώς και εργαζόµενοι άλλων
προβληµατικών επιχειρήσεων που αποκρατικοποιούνται.
Παράλληλα δε, περιλαµβάνει στους δικαιούχους της ως άνω
αποζηµίωσης άλλους επτακόσιους απολυθέντες από το
συγκρότηµα της Πάτρας, ενώ παραλείπει να κάνει το ίδιο για
άλλους χίλιους εξακόσιους από άλλα συγκροτήµατα του οµίλου
(Χαλκίδας, Σάµου, Καρπενησίου, Βόλου, Μεγάλου Πεύκου και Νέας
Ιωνίας).
Ερωτάται η κυρία Υπουργός:
1. Πρώτον προτίθεται να παρατείνει το δικαίωµα µετάταξης στους
ανωτέρου εκατόν σαράντα επτά υπαλλήλους και πώς θα το κάνει
αυτό;
2. Πώς προτίθεται να διορθώσει την άνιση µεταχείριση και να
αποζηµιώσει και τους απολυθέντες των άλλων συγκροτηµάτων,
όπως έκανε µε τους επτακόσιους του συγκροτήµατος Πάτρας;"
Η κυρία Υπουργός έχει το λόγο.
ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Κύριε
Πρόεδρε, θα ήθελα στο εισηγητικό κοµµάτι της ερώτησης του
κυρίου συναδέλφου, να διευκρινίσω τα εξής: Οι άνθρωποι που
αποζηµιώθηκαν µε 2,5 εκατοµµύρια ήταν αυτοί οι οποίοι
εργάζονταν ακόµα στα συγκροτήµατα της Πειραϊκής Πατραϊκής µετά
την αποτυχία ιδιωτικοποίησης του συγκροτήµατος.
Επειδή, όµως, υπήρχε έντονο κοινωνικό πρόβληµα, αποφασίσθηκε
και επεκτάθηκε αυτό το δικαίωµα αποζηµίωσης των 2,5
εκατοµµυρίων, σε επτακόσια ακόµα άτοµα, τα οποία είχαν απολυθεί
µέχρι τον Οκτώβριο του 1992 µε πολύ συνοπτικές διαδικασίες και
χωρίς αποζηµιώσεις, αυτές τις οποίες έπρεπε να πάρουν. Και ο
αριθµός είναι πάρα πολύ µεγάλος.
Σε αυτούς τους οποίους δεν δόθηκε η αποζηµίωση ήταν οι
εργαζόµενοι των εργοστασίων τα οποία είχαν ιδιωτικοποιηθεί.
Εφόσον λοιπόν είχαν ιδιωτικοποιηθεί, ανήκαν στους νέους
ιδιοκτήτες και αυτοί είναι υπεύθυνοι για τις αποζηµιώσεις.
Αναφορικά µε το θέµα των µετατάξεων, η απάντηση είναι πάρα
πολύ σαφής. Φυσικά και δεν πρόκειται να µεταταγούν. Είναι
αδύνατο να µετατάσσονται οι εργαζόµενοι από τον ιδιωτικό τοµέα
στο δηµόσιο. Τότε θα πρέπει για όλες τις εταιρείες οι οποίες έχουν
πρόβληµα να κάνουµε ρυθµίσεις και να µετατάσσουν τους
υπαλλήλους στο δηµόσιο τοµέα. ∆εν υπάρχει καµιά δυνατότητα γι'
αυτό, ούτε πρόθεση βεβαίως. Και θέλω να διαψεύσω
κατηγορηµατικά, γιατί έχει χρησιµοποιηθεί και από τους ίδιους τους
εργαζόµενους, ότι οι κύριοι Ροκόφυλλος, Πεπονής και Πρωτόπαπας
έχουν τέτοιου είδους δέσµευση. Οι κύριοι Ροκόφυλλος και Πεπονής
ήταν Υπουργοί όταν ήµουν Γενική Γραµµατέας και παρευρισκόµουν
σε όλες τις συζητήσεις. Ουδέποτε υπήρξε τέτοιου είδους δέσµευση.
Και φυσικά ο κ.Πρωτόπαπας έγινε Υφυπουργός µετά. Είναι
κατηγορηµατική  λοιπόν  η  θέση  µας,  ότι  δεν  υπήρξε  από
κανέναν Υπουργό δέσµευση για µετατάξεις στην Πειραϊκή
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Πατραϊκή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Αράπης έχει το
λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΡΑΠΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το θέµα της Πειραϊκής
Πατραϊκής είναι ένα µεγάλο θέµα και πάει πολύ πίσω, από το 1992,
και µάλιστα τίθενται και πολλά ερωτήµατα πως αυτή η εταιρεία
µπήκε στο περιθώριο ενώ είχε πάρα πολλές προϋποθέσεις για να
επιζήσει. Πέταξε τότε δύο χιλιάδες πεντακόσιους εργαζόµενους στο
δρόµο. Η ίδια δε βιοµηχανία κάλυπτε περίπου το 30% της ελληνικής
παραγωγής σε βαµβάκι. Αυτό έχει σαν αποτέλεσµα και την κρίση
που υπάρχει σήµερα στον αγροτικό τοµέα.
Το ζητούµενο είναι οι εκατόν σαράντα επτά εργαζόµενοι. 'Ολες οι
υποσχέσεις τότε ήταν ότι θα αποκατασταθούν. Αυτήν τη στιγµή
βλέπουµε ότι δεν υπάρχει καµία λύση. Λέτε τώρα, κυρία Υπουργέ,
ότι δεν πρόκειται να αποκατασταθούν, ενώ η υπόσχεση και του κ.
Ροκόφυλλου και του κ. Πεπονή και του κ. Πρωτόπαπα ήταν, ότι θα
πάρουν όλες τις αποζηµιώσεις και µπορούν µάλιστα να κάνουν και
µετάταξη. Με το ν. 2515/97 τους αφαιρέθηκε αυτό το δικαίωµα, ενώ
για τους άλλους υπήρχε το δικαίωµα.
Το άλλο θέµα είναι γιατί να υπάρχει διάκριση µεταξύ των
εργαζοµένων όσον αφορά την αποζηµίωση. ∆ηλαδή, µεταξύ των
χιλίων εξακοσίων και των επτακοσίων της Πάτρας που ήταν ένα
οργανωµένο σωµατείο και στους οποίους δόθηκε αποζηµίωση.
Γιατί να υπάρχει αυτή η διάκριση µεταξύ των εργαζοµένων; Γιατί να
υπάρχει επιλεκτική εφαρµογή του νόµου; 'Η µάλλον γιατί
νοµοθετείτε επιλεκτικά; Αυτό πρέπει να προσέξετε και πρέπει να

αποκατασταθούν οι άνθρωποι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Η Υφυπουργός
Ανάπτυξης κ. ∆ιαµαντοπούλου έχει το λόγο.
ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): Κύριε
συνάδελφε, όποτε θέλετε είµαστε στη διάθεσή σας να δείτε τα
στοιχεία του οµίλου Πειραϊκής- Πατραϊκής, γιατί είναι σαφές ότι δεν
έχετε ιδιαίτερα στοιχεία που να σας οδηγούν σε µία αξιολόγηση του
θέµατος, γιατί η Πειραϊκή Πατραϊκή έκλεισε. Θα ήθελα να φέρω στη
µνήµη σας ότι έγιναν τρεις διεθνοί διαγωνισµοί και δεν υπήρξε
ενδιαφερόµενος να τη λειτουργήσει.
Το δεύτερο σηµείο. Απορώ γιατί επιµένετε στη δέσµευση των
Υπουργών όταν από το Βήµα αυτό σας διαβεβαιώ ότι κανένας
Υπουργός δεν δεσµεύθηκε, εκτός και αν έχετε κάποια στοιχεία να το
αποδείξετε. Και τρίτον, δεν υπήρξε ποτέ δικαίωµα µετάταξης των
εργαζοµένων της Πειραϊκής -Πατραϊκής σε κανέναν. ∆εν είχαν ποτέ
το δικαίωµα οι εργαζόµενοι στην εταιρεία αυτή να µεταταγούν.
Υπήρχε µία γενικη νοµοθετική ρύθµιση η οποία επέτρεψε κάποιες
περιπτώσεις µετατάξεων και είχε σχέση µε τις ακριτικές περιοχές
που µέχρι τότε που υπήρχε είχαν δικαίωµα να το χρησιµοποιήσουν
όσοι επροτίθεντο. ∆εν το έκανε κανένας, νοµίζω το έκαναν ένας ή
δύο και από τον Ιούνιο του 1997 σταµάτησαν παντελώς οι
µετατάξεις στο δηµόσιο τοµέα από επιχειρήσεις οι οποίες ήταν του
ιδιωτικού τοµέα σε κάποια χρονική στιγµή είχαν µεταφερθεί στον
ΟΑΕ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι συνάδελφοι
ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης) Κύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ
Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: "∆ιαρρυθµίσεις στη
φορολογία των αυτοκινήτων, οχηµάτων και άλλες διατάξεις".
'Οπως έχουµε πει από χθες θα συζητηθούν σε µία ενότητα τα
άρθρα 21 έως και 29 και µετά θα µπούµε στην ενότητα των
τροπολογιών. Είναι πέντε τροπολογίες υπουργικές, θα συζητηθούν
αυτές και υπάρχουν και οι δέκα εµπρόθεσµες των Βουλευτών, τις
οποίες όποιος από τους Βουλευτές θέλει να τις συζητήσει στην
τροπολογία του, θα τις συζητήσει. Υπάρχουν τρεις εκπρόθεσµες,
σύµφωνα µε τον Κανονισµό της Βουλής. Τις εκπρόθεσµες, εφόσον
θέλει ο Υπουργός να τις συζητήσει, θα τις συζητήσει. Αν δεν θέλει,
δεν θα συζητηθούν.
'Ετσι, λοιπόν, οι διορθώσεις έχουν γίνει, έχουν κατατεθεί από τον
Υπουργό στα άρθρα από 21 έως 29 και εισερχόµαστε στη
συζήτηση της ενότητας των άρθρων 21 έως 29.
Ορίστε, έχετε το λόγο, κύριε Βούλγαρη, για δέκα λεπτά µε ανοχή
χρόνου.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι,
στο άρθρο 21 αναφέρονται οι διατάξεις, που αφορούν τη
φορολογική µεταχείριση αυτοκινήτων, που µεταβιβάζονται από
µετοικούντες. 'Εχουµε διατάξεις για τον καθορισµό των ποσοστών
του τέλους ταξινόµησης, που πρέπει να καταβάλλονται σε
περίπτωση που ένα όχηµα µεταβιβάζεται και έχει παραληφθεί µε τις
απαλλαγές, οι οποίες ισχύουν για άτοµα που µετοικούν πριν από
την παρέλευση πέντε χρόνων, από τη στιγµή που έχει εκτελωνιστεί
το αυτοκίνητο. Προσδιορίζονται επίσης οι συντελεστές του τέλους
ταξινόµησης, αλλά και της φορολογητέας αξίας, που πρέπει να
καθοριστεί, για να υπολογιστούν τα ποσοστά αυτά.
Καθορίζονται επίσης µε τις παραγράφους 3 και 4 οι προϋποθέσεις,
προκειµένου να πραγµατοποιούνται αυτές οι µεταβιβάσεις.
Στην παράγραφο 5 αναφέρονται οι απαλλαγές από την υποχρέωση
καταβολής της διαφοράς του τέλους λόγω αιτίας θανάτου και στην
παράγραφο 6 υπάρχει εξουσιοδοτική διάταξη για τη δυνατότητα
έκδοσης υπουργικής απόφασης, προκειµένου να έχουµε την
εφαρµογή των διατάξεων και των ρυθµίσεων, που θεσπίζονται µε
το άρθρο 21. Στο άρθρο 22 αναφέρονται οι µεταβατικές και άλλες
διατάξεις, που αφορούν την εφαρµογή του σχεδίου νόµου, όπως
είναι η προσαρµογή των νόµων διοικητικών πράξεων, που έχουν
εκδοθεί για τον ειδικό φόρο κυκλοφορίας ή για το εφάπαξ πρόσθετο
ειδικό τέλος στο νέο φορολογικό καθεστώς, που αναφέρεται στη
µοναδική πηγή εισοδήµατος, που είναι το ειδικό τέλος αυτοκινήτου.
Αποσαφηνίζεται ότι το τέλος ταξινόµησης επιβάλλεται, ανεξάρτητα
από την υπηρεσία η οποία χορηγεί την άδεια κυκλοφορίας του
οχήµατος, αντιµετωπίζονται οι περιπτώσεις οχηµάτων, για τα οποία
δεν είχε επιβληθεί ο ειδικός φόρος κυκλοφορίας και το εφάπαξ
πρόσθετο ειδικό τέλος, είτε είχε καταβληθεί µόνο ο ειδικός φόρος
κυκλοφορίας. Και επιλύονται ερµηνευτικά προβλήµατα, που
ενδεχόµενα ίσως προκύψουν από την εφαρµογή, σύµφωνα µε τις
διατάξεις του σχεδίου νόµου, που συζητούµε σήµερα.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο ∆'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΤΣΑΡΟΣ)
Τέλος, µε την παράγραφο 5 αντιµετωπίζονται θέµατα ελέγχου της
κανονικότητας της αξίας του αυτοκινήτου µέχρι να εκδοθεί η
υπουργική απόφαση, η οποία προβλέπεται, η συγκρότηση της
ειδικής επιτροπής, η οποία οριστικά θα επιλύει τυχόν διαφορές, που
υπάρχουν προκειµένου να καθοριστεί η τελική αξία του οχήµατος.
Στο άρθρο 23 περιγράφονται διατάξεις, που αφορούν τη ρύθµιση
του φορολογικού καθεστώτος της Ευρωπαϊκής Τράπεζας
Επενδύσεων. Εδώ σ' αυτό το σηµείο θα πρέπει να πούµε, κύριοι
συνάδελφοι, ότι από χρηµατοοικονοµικής πλευράς τα κεφάλαια, τα
οποία απαιτούνται για την κάλυψη των δαπανών κατασκευής και

λειτουργίας της πλειοψηφίας, θα έλεγα, των µεγάλων έργων, που
εκτελούνται στη χώρα µας και είναι σηµαντικά έργα υποδοµής, που
συµβάλλουν στην ανάπτυξη, κοινωνική και οικονοµική, της χώρας
µας, προγραµµατίζονται να εκτελεστούν στην Ελλάδα και
εξασφαλίζονται µε τη µέθοδο της συγχρηµατοδότησης ή της
αυτοχρηµατοδότησης.
Επίσης, είναι γνωστό ότι τα κεφάλαια που απαιτούνται να επενδύσει
ο ιδιωτικός τοµέας προέρχονται εν µέρει και από ίδια κεφάλαια
επενδυτών και µάλιστα, κατά το µεγαλύτερο µέρος, από δανεισµό.
Και βέβαια, η συνήθης χρηµατοδοτική δοµή των έργων αυτών
καταλήγει σε έναν καταµερισµό στις πηγές χρηµατοδότησης, 40%
έως 50% από δάνεια της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων, 10%
έως 15% ίδια κεφάλαια τα οποία βάζουν οι επενδυτές και 20%
συµµετοχή του δηµοσίου, ενώ η διαφορά η οποία τυχόν προκύπτει
καλύπτεται από δάνεια των εµπορικών τραπεζών.
Εποµένως, στην κατασκευή αυτών των σηµαντικών έργων έχουµε
υποδοµή στη χώρα µας, µια καθοριστικής, θα έλεγα, σηµασίας
συµµετοχή σε ποσοστό επί του εκτελούµενου έργου από την
Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων.
Γι' αυτό το λόγο µε το άρθρο 23 ρυθµίζονται θέµατα που αφορούν
το φορολογικό καθεστώς της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων.
∆ιότι έχουµε διαπιστώσει και παρατηρούµε µια συνεχώς
αυξανόµενη εµπλοκή της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων στην
αναπτυξιακή προσπάθεια της χώρας.
Αυτό το γεγονός επιβάλλει να αποσαφηνιστεί πλήρως το
φορολογικό της καθεστώς κατά τα πρότυπα άλλωστε που έχουν
ακολουθηθεί και σε άλλες χώρες της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης όπως -
και αναφέρεται συγκεκριµένα στην αιτιολογική έκθεση- στην Ιταλία,
στην Πορτογαλία και στη Μεγάλη Βρετανία, στις οποίες έγινε ήδη
ρύθµιση του θέµατος αυτού.
'Ετσι, η θέσπιση των προτεινόµενων διατάξεων θα αποτελέσει µια
σηµαντική λύση και συµβολή για τη µέγιστη συµµετοχή της
Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύσεων σε χρηµατοδότηση
προγραµµάτων και έργων που υλοποιούνται και
πραγµατοποιούνται στη χώρα µας µε συµβάσεις ανάπτυξης ή
παραχώρησης.
Στο άρθρο 24 γίνεται µια ρύθµιση για το Φόρο Προστιθέµενης Αξίας
στην ηλεκτρική ενέργεια και το φυσικό αέριο. Συµφωνούµε µε τη
ρύθµιση αυτή.
Στο άρθρο 25, που έγινε και µια αναδιατύπωση από τον Υπουργό
χθες, µπορούν να εξαιρούνται από την εφαρµογή, από το σύνολο ή
µέρους των διατάξεων του ν. 2414/1996 δηµόσιες επιχειρήσεις ή
οργανισµοί για τους οποίους, µετά τη διϋπουργική επιτροπή του
άρθρου 2 του ν. 2000/1991, αποφασίζεται η διάθεση σε ιδιώτες
πλέον του 50% των µετοχών τους. Με την ίδια απόφαση
καθορίζεται ο χρόνος από τον οποίο παύουν να ισχύουν στις
επιχειρήσεις αυτές, οι οποίες µεταβιβάζονται στους ιδιώτες, όλα τα
θέµατα που ρυθµίζονται µε το ν. 2414/1996.
Με το άρθρο 26 γίνεται µια νοµοτεχνική ρύθµιση, η οποία εκ
παραδροµής δεν είχε ρυθµιστεί µε προηγούµενο νόµο, ούτως ώστε
τα τέλη χρήσης µηχανηµάτων έργων να καταβάλλονται εφάπαξ και
χωρίς έκπτωση και όχι σε δύο δόσεις και µε έκπτωση, όπως
συµβαίνει µε τα επιβατικά οχήµατα και τα αυτοκίνητα. ∆ιότι εδώ
υπάρχει µια ιδιοµορφία στα µηχανήµατα τα οποία συµβάλλουν στην
κατασκευή ενός έργου και δουλεύουν κυρίως στα εργοτάξια. Με τη
ρύθµιση αυτή αποκαθίσταται µια ρύθµιση που εκ παραδροµής είχε
πραγµατοποιηθεί.
Στο άρθρο 27 έχουµε διατάξεις, οι οποίες αναφέρονται στη
χρηµατοδοτική µίσθωση. Εδώ πρέπει να επισηµάνουµε, κύριοι
συνάδελφοι, ότι ο θεσµός της χρηµατοδοτικής µίσθωσης αποτελεί
ένα σηµαντικό κίνητρο ανάπτυξης της ελληνικής οικονοµίας, διότι
αποτελεί έναν εναλλακτικό τρόπο χρηµατοδότησης των
επιχειρήσεων και ιδιαίτερα εκείνων των επιχειρήσεων, οι οποίες δεν
έχουν άµεση πρόσβαση στον τραπεζικό δανεισµό.
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Ο σκοπός των προτεινόµενων ρυθµίσεων, που περιγράφονται στο
άρθρο 27, είναι η βελτίωση όλου του πλέγµατος των διατάξεων οι
οποίες ισχύουν µέχρι σήµερα, που βοηθούν για να αναπτύξουν το
θεσµό της χρηµατοδοτικής µίσθωσης στα ακίνητα.
Αναφέρω για παράδειγµα την πιό απλή εφαρµογή του θεσµού, που
αφορά στις οριζόντιες ιδιοκτησίες, όπου ο θεσµός είναι ανεπαρκής,
αφού σε κάθε αγορά µε σκοπό την εκµίσθωση του ακινήτου,
αντιστοιχεί -όπως γνωρίζουµε όλοι-και ένα ποσοστό οικοπέδου. Και
βέβαια, υπάρχουν περιπτώσεις που, σε κτίρια εργοστασίων ή
ξενοδοχείων, απαιτείται και ο περιβάλλον χώρος. Και στις
περιπτώσεις αυτές, σύµφωνα µε την ισχύουσα νοµοθεσία, ο θεσµός
καθίσταται µη εφαρµόσιµος. 'Ετσι, προκειµένου να βελτιώσουµε και
να αναπτύξουµε το θεσµό της χρηµατοδοτικής µίσθωσης ακινήτων,
προτείνονται οι διατάξεις οι οποίες αναφέρονται στο άρθρο 27 του
σχεδίου νόµου.
Για το άρθρο 28 θα κάνω µία ιδιαίτερη επισήµανση στην
παράγραφο 1, γιατί υπήρξε και µία, θα έλεγα, όχι σωστή
αντιµετώπιση,µε την έννοια ότι µε τη διάταξη αυτή, σκοπείται η
σταδιακή προσαρµογή των παραµέτρων, δηλαδή της µισθωτικής
αξίας και του συντελεστή εµπορικότητας, βάσει των οποίων
παραµέτρων προσδιορίζεται το ελάχιστο ποσοστό καθαρού
εισοδήµατος, µε σκοπό την όσο το δυνατόν µικρότερη αύξηση του
προσδιοριζόµενου ελάχιστου ποσού καθαρού εισοδήµατος, όπως
αυτό αναγράφεται στις φορολογικές δηλώσεις. Και η ρύθµιση αυτή
έχει κριθεί αναγκαία γιατί, εάν λαµβάνονται οι τιµές ζώνης και οι
συντελεστές εµπορικότητας που ισχύουν από 1-1-1998, σύµφωνα
µε τη διάταξη η οποία ισχύει, αυτόν θα έχει σαν συνέπεια την
υπέρµετρη φορολογική επιβάρυνση των εµπορικών επιχειρήσεων
και των ελεύθερων επαγγελµατιών. Και γι' αυτό το λόγο, στο άρθρο
27 έχουµε τη διάταξη αυτή, για να µην υπάρξει υπέρµετρη
φορολογική επιβάρυνση των εµπορικών επιχειρήσεων.
Οι άλλες διατάξεις αναφέρονται σε ζητήµατα που αφορούν
διάφορες περιπτώσεις οχηµάτων είτε δηµόσιας είτε ιδιωτικής
χρήσης.
Και τέλος, αναφέρονται σε ορισµένες παρατάσεις προθεσµιών, οι
οποίες έχουν σχέση και µε την εφαρµογή του ΤΑΧΙS στις δηµόσιες
οικονοµικές υπηρεσίες, ούτως ώστε το δηµόσιο να κατοχυρώσει την
είσπραξη προστίµων ή φόρων µεταβίβασης, που έχουν ήδη
επιβληθεί.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο εισηγητής της Νέας
∆ηµοκρατίας κ. Θεόδωρος Σκρέκας έχει το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
'Ενα µικρό σχόλιο για τη χθεσινή σας οµιλία στα άρθρα 1 έως και
20, κύριε Υφυπουργέ. ∆εν δευτερολογήσαµε για την οικονοµία του
χρόνου, αλλά και για την καλύτερη προσαρµογή µας στα καθήκοντά
µας στο ελληνικό Κοινοβούλιο µετά τις διακοπές των
Χριστουγέννων. 'Ενας µικρός σχολιασµός λοιπόν, σε αυτά που µας
είπατε.
Με αυτά που µας είπατε, επιβεβαιώσατε απόλυτα τον ισχυρισµό
µας ότι το νοµοσχέδιο που φέρατε για τη φορολογία των
αυτοκινήτων δεν ανταποκρίνεται στο σκοπό και στους στόχους, που
στην εισηγητική έκθεση αναφέρετε. Ζητήσαµε να βελτιώσετε στο
άρθρο 2 το εύρος των κυβικών στην πρώτη γραµµή από εννιακόσια
έως χίλια. ∆εν το κάνατε δεκτό. Και µας είπατε ότι δεν γίνεται, γιατί
θα δηµιουργηθεί αναστάτωση στην αγορά και ότι ο κλάδος αυτός
που υποστηρίζει τα αυτοκίνητα αυτής της κλίµακας, δεν το δέχεται.
Το ερώτηµα που τίθεται βέβαια σε όλους µας είναι: Τι συµβαίνει
τελικά; Εδώ νοµοθετούµε για συγκεκριµένους ή για την κοινωνία;
H δεύτερη παρατήρηση που θέλω να κάνω είναι ως προς το θέµα
των συντελεστών.
Οι συντελεστές είναι πάρα πολύ µεγάλοι. Πολλοί δε, δεν έχουν
νόηµα στην εφαρµογή τους. ∆εν το κάνατε δεκτό. Ισχυρισθήκατε ότι
τέτοιοι συντελεστές υπάρχουν και σε άλλες χώρες της Ευρώπης
που εφαρµόζουν αυτού του είδους τη φορολογία. ∆εν νοµίζω ότι
υπάρχει χώρα στον κόσµο που να έχει συνελεστή 560% και να

ονοµάζεται τέλος ταξινόµησης. Αυτό αποτελεί για τη χώρα µας και
για τον κόσµο πρωτοτυπία και νοµίζω ότι θα µπορούσαµε ιδιαίτερα
αυτό να το βάλουµε σε κάδρο και να το κρεµάσουµε µέσα στο
Κοινοβούλιο για να το βλέπουµε όλοι.
Το τρίτο που ζητήσαµε είναι να αυξήσετε τους συντελεστές
απαξίωσης των αυτοκινήτων. Εάν πραγµατικά θέλουµε να
µειώσουµε τις ηλικίες των αυτοκινήτων στην Ελλάδα και να έχουµε
καλύτερα αυτοκίνητα που να προστατεύουν το περιβάλλον, αλλά
και να εξασφαλίζουν σε µεγάλο βαθµό την ασφάλεια των πολιτών,
πρέπει να το δεχθείτε. Και σ' αυτό είπε ότι τα ποσοστά απαξίωσης
των αυτοκινήτων είναι ποσοστά που έχουν και άλλες χώρες και
φέρατε ως παράδειγµα την Πορτογαλία. Θεωρώ ότι εναρµονίσατε
την Ελλάδα µε την τελευταία ίσως χώρα της Ενωµένης Ευρώπης.
Υπάρχουν και άλλες χώρες. Αντί να την εναρµονίσουµε µε τους
τελευταίους, µπορούµε να την εναρµονίσουµε µε τους πρώτους,
όπως µε τη Γερµανία, τη Γαλλία, την Ιταλία.
'Ερχοµαι τώρα, κύριε Πρόεδρε, στα άρθρα 21 έως και 30.
Για το άρθρο 21 δεν έχω να κάνω κανένα σχόλιο, όπως και για τα
άρθρα 22 και 23.
Για το άρθρο 24 που αναφέρεται στη µείωση του ΦΠΑ της
ηλεκτρικής ενέργειας, η παρατήρηση που θέλω να κάνω, είναι η
εξής: Εδώ η Κυβέρνηση, αντί να επιδιώξει να µειώσει το κόστος
λειτουργίας αυτής της σπάταλης ∆ΕΚΟ προκειµένου να υποστηρίξει
τη µείωση που πληθωρισµού, έρχεται και µειώνει το ΦΠΑ.
Θα δείτε, κύριε Υπουργέ, ότι, εάν επιχειρούσε η Κυβέρνηση να
µειώσει το κόστος, από µόνος του ο πληθωρισµός θα µειώνονταν,
αφού η επιβάρυνση των τιµολογίων θα ήταν µικρότερη για τους
φορολογούµενους µε ΦΠΑ, άρα θα είχατε το κέρδος και το
αποτέλεσµα που επιδιώκετε.
Η ∆ΕΗ την οποία τυχαίνει να τη γνωρίζω, είναι µια ∆ΕΚΟ η οποία
είναι δυναµική µεν αλλά πολύ σπάταλη. Μόνο ένα κονδύλι εάν
περιορίσει, τα έξοδα δηµοσίων σχέσεων, θα δώσει τη δυνατότητα
στα τιµολόγιά της να µειωθούν. Εάν περιορίσει αυτά τα κονδύλια,
είναι βέβαιο ότι τα τιµολόγια της ∆ΕΗ θα µειωθούν σηµαντικά. Εκεί
γίνονται τεράστιες σπατάλες.
Σε ό,τι αφορά το άρθρο 25, µας φέρνετε στη σκέψη στιγµές απείρου
κάλλους µε την περίπτωση των ΚΑΕ. Τότε, µε πολύ πάθος βέβαια,
υποστηρίχθηκε στην επιτροπή η τροπολογία που φέρατε και η
οποία έγινε άρθρο. Εδώ θα υποχρεωθώ να επαναλάβω ότι σ' αυτόν
τον τόπο, όσοι τελικά δεν κάνουν καλά τη δουλειά τους, αντί να
τιµωρούνται, επιβραβεύονται. Εάν αυτό που έγινε µε τα ΚΑΕ είχε
γίνει σε οποιαδήποτε επιχείρηση του ιδιωτικού τοµέα, την ίδια
στιγµή οι άνθρωποι οι οποίοι θα είχαν ασχοληθεί µ'αυτό το
αντικείµενο, θα είχαν απολυθεί. Οι άνθρωποι που ασχολήθηκαν µε
το θέµα των ΚΑΕ, αντί να τιµωρηθούν επιβραβεύθηκαν. Και βέβαια,
ο Υπουργός έφθασε στο σηµείο να µας κατηγορήσει λέγοντας "τι
θέλετε, να ξεπουλήσει το δηµόσιο τη δηµόσια περιουσία;"
'Oxι, εκείνο που θέλουµε είναι να κάνει καλά τη δουλειά του το
δηµόσιο. Και δεν την κάνει καλά.
Σε ό,τι αφορά τα τέλη χρήσης µηχανηµάτων και έργων, παρά το
γεγονός ότι το άρθρο αυτό έχει µια λογική, επιµένουµε ότι κυρίως
θίγει τους µικρούς εργολάβους. Νοµίζω ότι είναι κάτι που πρέπει να
το δείτε, γιατί ο κλάδος αυτός προσφέρει σηµαντικό έργο στην
προσπάθεια που κάνει η χώρα µας να αναπτυχθεί και να βελτιώσει
τις υποδοµές της.
'Οσον αφορά το άρθρο 27 είµαστε σύµφωνοι. Θα ήθελα όµως να
κάνω ορισµένες επισηµάνσεις και διορθώσεις. Στην παράγραφο 2
που λέτε "αντικείµενο χρηµατοδοτικής µίσθωσης µπορεί να είναι
κινητό ή ακίνητο" θεωρώ ότι µπορεί να προστεθεί η λέξη "και" οπότε
να γίνει "µπορεί να είναι και κινητό ή ακίνητο". Με την παράλειψη
του "και" αλλοιώνεται δραµατικά το νόηµα αυτής της παραγράφου
και φαίνεται σαν να ακυρώνει το leasing των κινητών και ακίνητων
που αγοράζονται από τρίτους.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΣ: Μπορεί να γίνει "τόσο κινητό, όσο..." ή
"είτε κινητό, είτε..."
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Επίσης στην παράγραφο 2 λέτε
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"στην έννοια των κινητών πραγµάτων της παραγράφου 1
περιλαµβάνονται τα αεροσκάφη και εξαιρούνται τα πλοία και τα
πλωτά ναυπηγήµατα". ∆εν βλέπω το λόγο για τον οποίο πρέπει να
εξαιρούνται τα πλοία και τα πλωτά ναυπηγήµατα. Αντίθετα, πιστεύω
ότι η άρση αυτή µάλλον βλάπτει τον κλάδο, αφού δεν του δίνουµε
τη δυνατότητα ανανέωσής του.
Στην παράγραφο 3 να αφαιρεθεί το "πλην οικοπέδων". Στο 5 λέει
"προκειµένου για συµβάσεις χρηµατοδοτικής µίσθωσης που
συνάπτονται από 1.1.98 η εταιρεία χρηµατοδοτικής µίσθωσης
ενεργεί αποσβέσεις, για τα κινητά πράγµατα αλλά και για τα ακίνητα
πλην οικοπέδων". Η εταιρεία leasing δεν κάνει ουσιαστικά
αποσβέσεις, αλλά απλά προσαρµόζει την αξία των οικοπέδων στο
υπόλοιπο που έχει να λαµβάνει κάθε φορά από το µισθωτή,
κατανέµοντας ουσιαστικά τα εισπραττόµενα συνολικά µισθώµατα σε
χρεολύσια και τοκοχρεολύσια. 'Αλλωστε είναι παράλογο να
απαγορεύεται η σταδιακή προσαρµογή των αξιών των µισθούµενων
ακινήτων και να επιβάλλεται η ολική εµφάνισή τους ως ζηµία στο
τέλος της χρηµατοδοτικής µίσθωσης, πράγµα που στρεβλώνει και
τα αποτελέσµατα της χρήσεως των εταιρειών leasing, που είναι
εισηγµένες στο Χρηµατιστήριο Αξιών Αθηνών.
Για το άρθρο 28 θα αναφερθώ στη δευτερολογία µου λόγω
ελλείψεως χρόνου. Για τα υπόλοιπα άρθρα δεν έχω καµία
παρατήρηση να κάνω.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Κύριοι συνάδελφοι, έχω
την τιµή να σας ανακοινώσω ότι ο Βουλευτής Πρέβεζας κ. Γεώργιος
Τρυφωνίδης ζητεί άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό.
Η Βουλή εγκρίνει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Συνεπώς ενεκρίθη η
ζητηθείσα άδεια.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΚΚΕ κ. Γκατζής έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ξεκινήσω από το άρθρο
23, διότι θεωρώ ότι τα άρθρα 21 και 22 είναι άρθρα τακτοποιητικά
περισσότερο.
Με το άρθρο 23 επιχειρείται µία ευρεία απαλλαγή κάθε µορφής και
επιβάρυνσης είτε προς το ∆ηµόσιο είτε προς ιδιώτες, σε όσους θα
πάρουν χρήµατα ή δάνεια από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα
Επενδύσεων. Συγκεκριµένα το άρθρο αναφέρει: "Οι συµβάσεις
δανείων, πιστώσεων, εγγυήσεων ή άλλων µορφών
χρηµατοδοτήσεως, στις οποίες συµβάλλεται η Ευρωπαϊκή Τράπεζα
Επενδύσεων, η εξόφλησή τους, η πληρωµή τόκων ή προµηθειών
επ'αυτών... καθώς και η εξ αυτών απόκτηση εσόδων,
απαλλάσσονται αντικειµενικώς των τελών χαρτοσήµου, του ειδικού
φόρου τραπεζικών εργασιών, της εισφοράς κλπ.". ∆εν πρόκειται
µόνο για συµβάσεις δανείων που γίνονται από την τράπεζα αυτή,
αλλά και από τις άλλες τράπεζες.
Το κύριο ζήτηµα που µπαίνει εδώ είναι το εξής: Ενώ απαλλάσσετε
από όλα αυτά, έχετε και τη φράση, κύριε Υπουργέ, "καθώς και η εξ
αυτών απόκτηση εσόδων". Ούτε τα έσοδα δηλαδή δεν
φορολογούνται. Ούτε για τα έσοδα δεν θα πληρώσει αυτός που
κάνει χρήση αυτών των χρηµάτων.
Εν πάση περιπτώσει, όταν ένας πάει να πάρει δάνειο για να κάνει
µία εργατική κατοικία, πληρώνει όλα αυτά που του επιβάλλουν οι
τράπεζες κλπ., ή όταν ένας θέλει να κάνει µία δωρεά είτε χρήµατα
είτε ένα ακίνητο σε ένα οποιοδήποτε κοινωφελές δηµόσιο ίδρυµα,
του επιβάλλουµε να πληρώσει και φόρο. Κάναµε µεγάλη φασαρία
για να απαλλαγούν τα νοσοκοµεία από τις δωρεές που γίνονται σε
νοσηλευτικά αυτοκίνητα µεταφοράς ασθενών κλπ.
'Οπως καταλαβαίνετε, κύριε Πρόεδρε, καταψηφίζουµε αυτό το
άρθρο διότι είναι µία πέρα για πέρα χαριστική σύµβαση.
Με το άρθρο 24, που αναφέρεται στο συντελεστή Φ.Π.Α. για την
ηλεκτρική ενέργεια και το φυσικό αέριο, βεβαίως, δεν έχουµε καµία
αντίρρηση. 'Οµως, εδώ θα αποδείξουµε ότι τελικά δεν είναι αυτό

που λέτε και στο άλλο άρθρο που φέρνετε για το πετρέλαιο για τα
αγροτικά προϊόντα που ο Φ.Π.Α. από 8% γίνεται 18%. ∆εν είναι η
δέσµευση δηλαδή από την Ευρωπαϊκή 'Ενωση για τις υπηρεσίες,
για τα προϊόντα κλπ. Ούτε είναι αυτό που είπατε όταν περάσαµε το
σχετικό νοµοσχέδιο για τους Οργανισµούς 'Υδρευσης και
Αποχέτευσης. Εκεί υπήρχε η διαφορά ανάµεσα στο 8% και στο
18% όπου τελικά το κάνατε 18% και ισχυριστήκατε ότι είναι εντολή
και οδηγία της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης και δεν µπορούσατε να κάνετε
τίποτα άλλο.
Αποδεικνύεται δηλαδή ότι ο Φ.Π.Α. µπορεί να χρησιµοποιηθεί
ανάλογα µε τη βούληση της Κυβέρνησης. 'Αλλοτε το λέτε έτσι,
άλλοτε το λέτε αλλιώς. 'Αλλοτε µας παρουσιάζετε την οδηγία α',
άλλοτε µας λέτε ότι δεν ισχύει η οδηγία β'. Και σας λέω ότι για την
ύδρευση που ήταν 8%, το κάνατε 18%. Για την ενέργεια, για το
ρεύµα έχετε τη δυνατότητα να το κάνετε 8%, ενώ δεν έχετε τη
δυνατότητα να το κάνετε για άλλες περιπτώσεις.
Εµείς πιστεύουµε ότι µπορεί να γίνει και σε άλλες περιπτώσεις.
Πέρα από αυτό, κύριε Υπουργέ, θα πρέπει να δούµε µε µεγαλύτερη
προσοχή το θέµα που έχει σχέση µε το άρθρο 25, όπως ακριβώς το
τροποποιήσατε. Φυσικά ο εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας δεν
στάθηκε καθόλου σε αυτό γιατί είναι µέσα στην πολιτική της Νέας
∆ηµοκρατίας αυτό το θέµα. Θα πρέπει δε να αισθάνεται και
ικανοποιηµένη όταν κατηγορεί την Κυβέρνηση για ολιγωρία στο
στόχο της ιδιωτικοποίησης, ως προς το στόχο του ξεπουλήµατος
του δηµοσίου πλούτου, λέγοντας ότι ο δηµόσιος τοµέας αποτελεί το
αγκάθι για να µπορέσει να απελευθερωθεί η χώρα µας οικονοµικά
κλπ. Είναι µία αντίληψη της νεοφιλελεύθερης πολιτικής που έχει
περάσει γενικότερα και στα δύο κόµµατα.
Ο νόµος 2414 έβαζε κάποιους περιορισµούς. Εµείς είχαµε
επισηµάνει, ότι ανοίγει τις πύλες για την ιδιωτικοποίηση του
δηµόσιου τοµέα και ότι δεν πρόκειται για τον εκσυγχρονισµό των
επιχειρήσεων. ∆εν πρόκειται µέσα από τις ανώνυµες εταιρείες που
έλεγε ο 2414 να προχωρήσουµε προς την ανάπτυξη αυτών των
επιχειρήσεων. Σήµερα, κύριε Υπουργέ, τον καταργείτε και αυτόν και
αυτές τις λίγες προϋποθέσεις που έβαζε για επιχειρησιακά σχέδια
κλπ. τις ανατρέπετε και προχωράτε κατευθείαν µε υπουργική
απόφαση στην ιδιωτικοποίηση του 50% των επιχειρήσεων. Λέτε δε
ότι θα ισχύουν στο νέο καθεστώς. Το νέο καθεστώς το ξέρουµε. Θα
ισχύουν όλες στο καθεστώς που διέπει τις ιδιωτικές επιχειρήσεις.
Τι θα γίνει µε τα δικαιώµατα των εργαζοµένων; Τι θα γίνει µε όλα
αυτά τα κεκτηµένα; ∆εν αναφέρεται τίποτα. 'Οταν πήγατε να κάνετε
κάτι στην Ολυµπιακή Αεροπορία φέρατε µια τροπολογία και ήταν
γνωστό στους εργαζόµενους τι θα γίνει και τι δεν θα γίνει. Με τις
άλλες δηµόσιες υπηρεσίες τι θα γίνει; Εννοώ αυτές που σκοπεύετε
να τις ιδιωτικοποιήσετε και δεν τις αναφέρετε. Ποιο καθεστώς θα
ισχύσει και για ποιες πρόκειται; Πρόκειται γι' αυτές που είχατε
εξαγγείλει; Τις περισσότερες από αυτές τις έχετε περάσει στον
ιδιωτικό τοµέα. Πρόκειται για άλλες επιχειρήσεις; Θα ξεπουλήσετε
τα πάντα προκειµένου να µειώσετε το δηµόσιο χρέος. Εµείς είµαστε
αντίθετοι. Εσείς να βγείτε και να πείτε στους ψηφοφόρους σας ότι ο
δηµόσιος τοµέας θα ξεπουληθεί, για να µειωθεί το δηµόσιο χρέος.
'Οµως το δηµόσιο χρέος µπορείτε να το µειώσετε παίρνοντας τα
ανείσπρακτα τρισεκατοµµύρια, τα βεβαιωµένα χρέη που έχουν
αυτοί που σας στηρίζουν.
Στο άρθρο 26 δεν έχουµε καµία αντίρρηση. Τα τέλη κυκλοφορίας θα
πρέπει να τα πληρώνουν και όσα µηχανήµατα δουλεύουν µέσα σε
εργοτάξια.
Στο άρθρο 27 για τη χρηµατοδοτική µίσθωση δεν έχουµε καµία
αντίρρηση, γιατί πραγµατικά θα είναι µια επιπλέον επιβάρυνση εάν
ξαναπληρώνει ο ιδιοκτήτης του ακινήτου όταν θα περιέρχεται σε
αυτόν µετά την εξόφληση που θα γίνεται.
'Ερχοµαι στο άρθρο 28 στο οποίο έχουµε πολλές αντιρρήσεις.
Πρώτον στην παράγραφο 1 είπατε ότι δεν έχουν καµία επιπλέον
φορολόγηση.    Ενώ    έχετε    εξαγγείλει    ότι    τα    αντικειµενικά
κριτήρια θα καταργηθούν του χρόνου, αντί να πάρετε
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µέτρα τουλάχιστον ευνοϊκά προς αυτές τις τάξεις των εργαζοµένων,
δηλαδή, των µικροεπαγγελµατιών των µικρεµπόρων, αυξάνετε τη
φορολόγησή τους. Είχαν δίκιο και η ΓΕΣΕΒΕ και οι διάφοροι
σύλλογοι βιοτεχνικού, επαγγελµατικοί κλπ. όταν έλεγαν ότι µε την
αύξηση της µισθωτικής αξίας θα αυξηθεί η φορολογία από 15% εώς
25% σε σχέση µε αυτήν που πλήρωσαν πέρυσι.
Είναι µία νέα φορολόγηση. Εµείς τουλάχιστο θα περιµέναµε ότι
φέτος θα ίσχυε το καθεστώς το οποίο ίσχυε πέρυσι και δεν θα
είχαµε ούτε µία αύξηση και σε αυτά. Γιατί στον προϋπολογισµό
κάποιος από την Κυβέρνηση, δεν θυµάµαι ποιος ακριβώς, είχε πει
ότι δεν πρόκειται να έχουµε καµία ουσιαστική αύξηση πάνω στα
θέµατα αυτά.
Πέρα από αυτό, όµως, θα θέλαµε να πούµε κάποια πράγµατα για
την παράγραφο 3 και 4:
'Οταν ψηφίστηκε ο ν. 2579 είχαµε και τότε φέρει τις αντιρρήσεις µας
και είχαµε πει, ότι δεν είναι δυνατόν ένα αυτοκίνητο που έχει ένας
ταξιτζής και το ταλαιπωρεί για δεκαπέντε χρόνια και πάει να το
πουλήσει να πάρει πάνω από εκατό χιλιάδες (100.000) δραχµές µε
εκατόν πενήντα χιλιάδες (150.000) δραχµές. Εσείς µε το νόµο αυτό
του ζητάτε να δώσει εκατό χιλιάδες (100.000) δραχµές φόρο, όταν
θα το δώσει εκατόν πενήντα χιλιάδες (150.000) δραχµές ή διακόσιες
χιλιάδες (200.000) δραχµές ή θα το πετάξει ουσιαστικά, γιατί
ξέρουµε όλοι τι ταλαιπωρία τραβάει ένα ταξί για δεκαπέντε χρόνια!
Και εσείς ζητάτε να πληρώσει;
Επίσης, δεν µπορούµε να πούµε από πού βγαίνει αυτό το χαράτσι
που έχετε επιβάλει -και δεν ξέρουµε µε ποιο κριτήριο- να πληρώνει
εννιακόσιες χιλιάδες (900.000) δραχµές για την άδεια που πουλάει ο
ταξιτζής, αφού δεν µπορούµε να υπολογίσουµε εάν έχει κέρδος ή
ζηµία σε όλο αυτό το διάστηµα και εάν ακόµα αυτή η άδεια την
οποία πήρε και σήµερα τη µεταβιβάζει γιατί βγαίνει στη σύνταξη,
ισοδυναµεί µε τα λεφτά τα οποία είχε δώσει µε την τότε αξία των
χρηµάτων, αντιστοιχεί σε οποιαδήποτε αγορά αυτοκινήτου που θα
γίνει σήµερα.
Εµείς καταψηφίζουµε και αυτήν την τροπολογία.
'Οσον αφορά την παράγραφο 5, κύριε Υπουργέ εν πάση
περιπτώσει πότε θα τελειώσει αυτός ο τρόπος ελέγχου των ∆ΟΥ,
ΤΑΧΙS κ.λπ.;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): 'Εχει ψηφισθεί η
παράγραφος 5 και διεγράφη!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Πότε ψηφίστηκε, κύριε Υφυπουργέ; Από
άλλο νοµοσχέδιο;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Στο ασφαλιστικό
νοµοσχέδιο!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Εντάξει, κύριε Υφυπουργέ.
Για τις εκτελωνιστικές αυτές πράξεις δεν έχουµε καµία αντίρρηση.
Εφόσον ισχύει αυτό το καθεστώς, θα πρέπει οπωσδήποτε εκεί να
γίνονται και οι έλεγχοι και οι παραπέρα διεργασίες.
Επίσης, όσον αφορά το πετρέλαιο δεν είµαστε σύµφωνοι, άλλοι
δηλαδή να είναι νόµιµοι, να παίρνουν το πετρέλαιο για καύση και το
καίνε γι'αυτό το σκοπό και στο τέλος να επιβραβεύονται κάποιοι
άλλοι, οι οποίοι παίρνουν το πετρέλαιο για καύση και το
χρησιµοποιούν για κίνηση! Γιατί δηλαδή; Αφού έκαναν αυτήν την
παρανοµία, να πληρώσουν! Γιατί να µην πληρώσουν; ∆εν το
καταλαβαίνω! Το πετρέλαιο όταν το παίρνουµε για θέρµανση έχει
αυτήν τη συγκεκριµένη του χρήση. Γιατί να µην πληρώσει;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Αυτό κάνουµε,
κύριε συνάδελφε!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Ναι, αλλά δεν βάζετε το πρόστιµο, κύριε
Υφυπουργέ! Γιατί να µη µπει το πρόστιµο; Να πληρώσει δηλαδή
µόνο τη διαφορά; Χαίρω πολύ! Του κάνετε χάρη! Να µπει το
πρόστιµο για την παρανοµία, που την έχει στο αίµα του! 'Οταν ξέρει
ότι όταν τον πιάσετε θα πληρώσει µόνο τη διαφορά, γιατί να µην
παρανοµήσει; Είναι ένα κίνητρο για να παρανοµούν!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): ∆εν λέει αυτό
όµως!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Τι λέει, κύριε Υφυπουργέ; "Πληρώνετε τη
διαφορά", αυτό λέει!
Εµείς το καταψηφίζουµε και αυτό και θεωρούµε ότι γίνονται
χαριστικές συµβάσεις.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Αποστόλου έχει το
λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Συζητούµε ουσιαστικά άρθρα τα
οποία ήταν τροπολογίες οι οποίες ενσωµατώθηκαν. Είναι οι
τροπολογίες οι οποίες, όπως είπα και χθες, αλλοίωσαν ουσιαστικά
τη φυσιογνωµία του νοµοσχεδίου και µας υποχρέωσαν να το
καταψηφίσουµε.
Θα σταθώ µόνο σε τρία άρθρα, τα οποία τα θεωρώ πολύ
σηµαντικά:
'Οσον αφορά το άρθρο 25 που αναφέρεται στην τροποποίηση του
ν. 2414/96 πιστεύω, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι δεν υπάρχει άλλος
νόµος που να έχει καταταλαιπωρηθεί όσο αυτός.
Καµία εφαρµογή µέχρι σήµερα και συνεχώς τροποποιήσεις.
Τουλάχιστον ανά εξάµηνο έχουµε και µία τροποποίηση, και ξέρετε
γιατί; Γιατί αυτό το πρόγραµµα ιδιωτικοποίησης που έχει η
Κυβέρνηση φαίνεται ότι -και αυτό δείχνουν τα τελευταία γεγονότα,
ειδικά µε την περίπτωση των καταστηµάτων αφορολογήτων ειδών
που ήταν και η αφορµή για να εισαχθεί η συγκεκριµένη τροπολογία-
έδειξε την παταγώδη αποτυχία της συγκεκριµένης πολιτικής και
πρακτικής της Κυβέρνησης.
Επιτέλους, κύριε Υπουργέ, θα µας πείτε κάποτε τι έχει γίνει µ' αυτό
το νόµο; Ποιοι από τις ∆ΕΚΟ έχουν καταθέσει αυτά τα
επιχειρησιακά σχέδια; 'Εχει ολοκληρωθεί αυτή η διαδικασία; Και
έρχεσθε σήµερα και ουσιαστικά απαλλάσσετε -διότι από την ώρα
που υπάρχει η πρόθεση για ιδιωτικοποίηση του συνόλου, γιατί αυτό
φαίνεται ότι είναι η πρόθεσή σας, αυτών των οργανισµών- της
υποχρέωσης που είχαν τα διοικητικά συµβούλια για να συντάξουν
τα συγκεκριµένα επιχειρησιακά σχέδια.
'Ερχοµαι στο άρθρο 27 που αναφέρεται στη χρηµατοδοτική
µίσθωση. 'Οντως είναι ένας θεσµός το leasing που πρέπει και εµείς
να τον εισάγουµε. Υπήρχε µία καθυστέρηση, διότι ο λόγος ήταν η
απώλεια των φορολογικών εσόδων. Πράγµατι εσείς λέτε -από την
ώρα που το µίσθωµα και η απόσβεση θεωρούνται δαπάνες οι
οποίες έχουν φορολογική απαλλαγή- ότι θα υπάρξει αύξηση του
κύκλου εργασιών. Μπορούσατε να µας ενηµερώσετε τουλάχιστον
για την πρόβλεψή σας, τι έσοδα θα υπάρχουν και αν η αντίστοιχη
απώλεια εσόδων ισοφαρίζεται.
'Ερχοµαι στο άρθρο 28 που ουσιαστικά και αυτό είναι ένα άρθρο
που αναφέρεται σε φορολογικά θέµατα, και εκεί πραγµατικά
υπάρχει µία διπλή όψη. Το πρώτο κοµµάτι που αναφέρεται στην
αύξηση του ποσοστού για τον υπολογισµό της µισθωτικής αξίας,
κάτι που πλήττει µικροεπαγγελµατίες, µικροµεσαίες επιχειρήσεις και
κάτι που έµµεσα εισάγει νέα φορολογικά βάρη, άσχετα αν εσείς
έχετε πει ότι δεν θα υπάρξουν πρόσθετες φορολογικές
επιβαρύνσεις το 1999.
Αλλά σ' αυτό που θέλω να σταθώ ειδικά, κύριε Υπουργέ, είναι στο
ν. 2648/98. Προχθές είπαµε γι' αυτούς οι οποίοι χρησιµοποίησαν το
πετρέλαιο θέρµανσης για άλλη χρήση, ψηφίστηκαν οι σχετικές
διατάξεις και τους απαλλάξαµε. Και έρχεσθε σήµερα εσείς και
κάνετε επέκταση ουσιαστικά αυτών των διατάξεων, όχι µόνο σ'
αυτούς που έχουν συλληφθεί, αλλά και σ' αυτούς που δεν έχουν
εκδοθεί φύλλα ελέγχου ή πράξεις προσδιορισµού, απαλλάσσοντάς
τους µάλιστα και από τις ποινικές συνέπειες.
Επιτέλους µπορεί να πληροφορηθεί το Κοινοβούλιο τι απώλεια
εσόδων υπάρχει, πόσα είναι αυτά τα οποία χαρίζονται; 'Ετσι
εντελώς αφηρηµένα να λέµε ότι όλοι όσοι παρουσιασθούν αύριο και
δηλώσουν ότι εγώ έκανα αυτή τη χρήση, απαλλάσσονται των
συνεπειών τους; Οφείλετε να δώσετε µία εξήγηση.
Εµείς και πάλι επαναλαµβάνω τα συγκεκριµένα άρθρα τα
καταψηφίζουµε, γιατί ουσιαστικά πρόκειται για άρθρα που αν µη τι
άλλο τουλάχιστον λένε, ότι εδώ δικαιώνουµε φορολογικές
παραβάσεις, δεν εδραιώνουµε αυτό που λέµε φορολογική
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συνείδηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Ιντζές έχει το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα κάνω παρατηρήσεις σε
ορισµένα συγκεκριµένα άρθρα.
Στο άρθρο 23 βλέπω τη σκοπιµότητα και συµφωνώ να
απαλλάσσονται κάθε είδους φορολογικής επιβάρυνσης οι
συµβάσεις, που γίνονται µεταξύ ελληνικού δηµοσίου και άλλων
ιδιωτικών εταιρειών µε την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων.
∆ιότι πράγµατι η Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων είναι µία εταιρία
µη κερδοσκοπική και συµβάλλει στην ανάπτυξη των χωρών-µελών
της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης και εγκρίνω και εγώ και ψηφίζω την
απαλλαγή από κάθε είδους φορολογία των δανείων και λοιπών
συµβάσεων, που συνάπτονται µε την τράπεζα αυτή.
'Οµως, δεν βλέπω τη σκοπιµότητα που αυτή η απαλλαγή
επεκτείνεται και σε τράπεζες ιδιωτικές, εµπορικές και της
αλλοδαπής και της ηµεδαπής. Η αιτιολογική έκθεση, κύριε Πρόεδρε,
λέει -προσέξτε το- ότι επειδή µετέρχονται διάφορες µεθόδους
τέτοιες οι αλλοδαπές εµπορικές τράπεζες που αποφεύγουν τη
φορολόγηση, δηλαδή µε διάφορα συµβατικά τερτίπια κατορθώνουν
να παραπλανούν το ελληνικό δηµόσιο και να µην καταβάλουν την
ανάλογη φορολογία και επειδή το ελληνικό δηµόσιο δεν είναι σε
θέση να διαβλέψει και να διαπιστώσει που γίνονται αυτές οι
µεθοδεύσεις, για να επιτευχθεί η φοροαπαλλαγή ή φοροδιαφυγή το
αφήνει έτσι και το επεκτείνει και στις ηµεδαπές τράπεζες, έτσι ώστε
και οι δικές µας οι τράπεζες που δεν ξέρουν τέτοιου είδους τερτίπια
να καταστούν ανταγωνιστικές σε σχέση µε τις αλλοδαπές.
Αυτή η αιτιολογία προσβάλλει το ελληνικό δηµόσιο. ∆ηλώνει
παντοτινή αδυναµία ότι και τώρα δεν µπορεί και αύριο δεν θα
µπορεί και µεθαύριο δεν θα µπορεί ούτε θα κάνει προσπάθεια να
δηµιουργήσει τέτοιους ελεγκτικούς και λοιπούς µηχανισµούς, που
να διαπιστώνει συµβάσεις που µε διάφορα τερτίπια αποφεύγουν τη
φορολόγηση, παραιτείται αυτής της προσπαθείας που είναι
υποχρέωση της πολιτείας και εφόσον οι αλλοδαπές τράπεζες τις
απολαµβάνουν, το επεκτείνει και στις ηµεδαπές.
Αν είχε, κύριε Πρόεδρε, περιορισµένη χρονική ισχύ αυτή η διάταξη
για ένα έτος, µέχρις ότου καταστούν οι δηµόσιες υπηρεσίες ικανές
να ελέγχουν αυτές τις µεθοδεύσεις, θα ήµουν υπέρ, διότι δεν πρέπει
οι εµπορικές ελληνικές τράπεζες να υστερούν έναντι των
αλλοδαπών. Αλλά όταν γίνεται για αόριστο χρόνο, είµαστε αντίθετοι
και πιστεύουµε ότι δεν είναι αληθινή η αιτιολογία αδυναµίας
ελέγχου, αλλά είναι η παροχή ωφελειών στο µεγάλο τραπεζικό
κεφάλαιο για κάτι που εµείς, το ∆Η.Κ.ΚΙ., συνεχώς κατηγορούµε την
Κυβέρνηση του κ. Σηµίτη, ότι δηλαδή έχει δουλειές πολλές στο
µεγάλο τραπεζικό κεφάλαιο και την καταψηφίζουµε. Πολύ
περισσότερο µάλιστα όταν σήµερα οι 'Ελληνες πολίτες, αυτοί που
έχουν χαµηλά εισοδήµατα έχουν φθάσει στο ανώτατο σηµείο
φορολόγησης που από εκεί και πέρα δεν αντέχουν.
Για το λόγο αυτό έχουµε µία απραξία νέκρωση της αγοράς και το
κλείσιµο πολλών µικρών και µεσαίων επιχειρήσεων.
Με το άρθρο 24 συµφωνούµε.
∆ιαφωνούµε µε το άρθρο 25, διότι η έννοια της ιδιωτικοποίησης
επεκτείνεται σε τόσο µεγάλο βαθµό οπότε απλοποιούνται και οι
διαδικασίες και δεν θα κρίνονται ούτε από τη βάσανο της Εθνικής
Αντιπροσωπείας, αλλά µε µία υπουργική απόφαση κάποιες
δηµόσιες εταιρίες θα ιδιωτικοποιούνται και δεν θα υφίστανται ούτε
τον έλεγχο το δηµοκρατικό από την Εθνική Αντιπροσωπεία.
Και έρχοµαι στο άρθρο 28. Κύριε Πρόεδρε, θέλω να επισηµάνω κάτι
που επεσήµανα και στην κατ' αρχήν συζήτηση, την αυτοδιάψευση
της Κυβέρνησης µέσα σε ένα µήνα.
Ενώ είπε ότι δεν θα επιβάλλει φόρους για την εκτέλεση του
προϋπολογισµού του τρέχοντος έτους, που ψηφίσαµε το ∆εκέµβριο
του 1998, µε τη διάταξη του άρθρου 28 επιβάλλει φορολογία. ∆ιότι
αυξάνοντας τους συντελεστές εµπορικότητας επιβάλλονται φόροι σε
εκείνους τους πολίτες και επιχειρήσεις, που είναι όλες οι µικρές και
οι µεσαίες επιχειρήσεις, οι ελεύθεροι επαγγελµατίες, οι επιστήµονες.
∆ηµιουργούνται τεχνητά εισοδήµατα, δηµιουργείται τεχνητή

φορολογητέα ύλη και έχουµε αύξηση της φορολογικής επιβάρυνσης
που έχει υπολογιστεί γύρω στο 15%-20%. Γι' αυτό το
καταψηφίζουµε.
Καταψηφίζουµε και την παράγραφο 8 του άρθρου 28 που τη
βλέπουµε χαριστική. Γιατί αυτοί που δεν χρησιµοποίησαν το
πετρέλαιο για θέρµανση και το χρησιµοποίησαν για άλλες χρήσεις,
που είναι σκαστή φοροδιαφυγή, δεν είναι, προφανώς, κύριε
Πρόεδρε, µικροί επαγγελµατίες, είναι µεγάλοι οικονοµικοί
καρχαρίες. Εκ των προτέρων δηµιουργεί προϋποθέσεις να τους
χαρίσει µέρος της φοροδιαφυγής τους και ταυτόχρονα δηµιουργεί
µια µελαγχολία και σκεπτικισµούς στους ευσυνείδητους
φορολογουµένους και τους καθιστά ως µειωµένης αντίληψης
πολίτες, τους ευπειθείς πολίτες, που πληρώνουν εγκαίρως τους
φόρους και υπάρχει άνιση µεταχείριση. Και αυτή τη διάταξη τη
µνηµονεύω ειδικά για να γίνει φανερό ότι και εδώ εξυπηρετούνται
µεγάλα συµφέροντα και την καταψηφίζουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Σπυριούνης έχει το
λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, συζητάµε τη δεύτερη
ενότητα των άρθρων 21 µέχρι και 29. Το ακροτελεύτιο θα
ακολουθήσει, πιστεύω, µετά τις τροπολογίες.
Το άρθρο 21 προβλέπει την περίπτωση της αδείας µεταβίβασης
οχηµάτων µετοικούντων, για τα οποία είχε δοθεί σχετική απαλλαγή
εισαγωγής. Και θέτει το νοµοσχέδιο τρεις προϋποθέσεις: Να έχει
παρέλθει ένα έτος, να γίνεται µε την έγκριση της αρµόδιας
τελωνειακής αρχής και βεβαίως υπό την προϋπόθεση ότι θα
καταβληθεί και το τέλος ταξινόµησης που προβλέπεται µε τους
συντελεστές που αναφέρονται στην παράγραφο 1. Συµφωνώ
απολύτως µε τη ρύθµιση.
Πάω στο άρθρο 24 για τη ∆ΕΗ, για να προσθέσω και εγώ δύο
επισηµάνσεις, κύριε Πρόεδρε. Το δηµόσιο θα πρέπει να αποτελεί σε
µία δηµοκρατική χώρα, όπως είναι η δική µας, τον καθρέπτη της
αρετής, τον καθρέπτη της συνέπειας, τον καθρέπτη της
εργατικότητας, για να µπορεί να εµπνεύσει παραδειγµατικά την
κοινωνία. Σε µία εποχή λιτότητας, κύριε Υπουργέ, το δηµόσιο
επωµίζεται τεράστια ευθύνη, γιατί εκφράζει τη διατακτική εξουσία, η
οποία αντανακλά σε συγκεκριµένα υπερβάλλοντα χρέη το κοινωνικό
σύνολο. Θα πρέπει να είναι το παράδειγµα αυτών που ζητά από το
λαό, θα πρέπει να είναι το παράδειγµα της λιτότητας για να το
εντοπίσω στο συγκεκριµένο.
Πριν από δύο χρόνια περίπου ήλθε ένας υπάλληλος, κύριε
Πρόεδρε, στο γραφείο µου και µου κατέθεσε µία καταγγελία για
υπερβάλλοντα χρέη δηµόσιας εκδήλωσης µίας υπηρεσίας ∆ΕΗ.
Αυτό που µου έλεγε δεν ήθελα να το πιστέψω. Και δράττοµαι της
ευκαιρίας -γιατί το έθιξε και άλλος συνάδελφος- να σας πω ότι
πράγµατι οφείλει το δηµόσιο να σέβεται τον ιδρώτα και τον αγώνα
που κάνει ο λαός, για να στηρίξει την κυβερνητική πολιτική και να
προωθήσει την πατρίδα µας µέσα στο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής
'Ενωσης.
Και ξέρω τι κάνετε προς την κατεύθυνση αυτή και σαν Κυβέρνηση
και προσωπικά εσείς.
Θα έρθω στο άρθρο 25: Σαφώς ο ν. 2414 προδιαγράφει ένα σχέδιο,
αλλά θα πρέπει να πω ότι ποτέ ένας νόµος, κύριε Πρόεδρε, δεν
µπορεί να θέτει µια πλαισίωση τόσο δύσκαµπτη ώστε όπου
χρειάζεται κατά την εξέλιξη της εφαρµογής του να αντιµετωπιστούν
παρεµβαλλόµενα ενδιαµέσως εµπόδια, να µπορεί ο νόµος αυτός να
υπερβάλλετε µε µια νέα διάταξη. Αυτό κάνει νοµίζω το νοµοσχέδιο
στο άρθρο 25.
Να πω και κάτι άλλο: 'Εχει προχωρήσει θυµάµαι από τη συζήτηση
του προϋπολογισµού και όχι µόνο, το σχέδιο ιδιωτικοποίησης µε
ικανοποιητικό ρυθµό. Στο οκτάµηνο είχαµε ιδιωτικοποίηση έντεκα
επιχειρήσεων, από τις είκοσι µία νοµίζω προγραµµατισµένες.
Να  πω  και  ένα  τρίτο  στοιχείο:  Αν  δεν  γίνουν  ανάλογες
διαρθρωτικές  αλλαγές  και  µείνει  αγκυλωµένη  η  οικονοµία  σε
παλιές  αντιλήψεις,  αν  µέσα  στη  δυναµική  της  που  οφείλει  να
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εξασφαλίσει το σύνολο της πλαισίωσής της η οικονοµία δεν
προσαρµόζεται στην παγκοσµιότητα που προβάλλεται µετά τον
διπολισµό, τότε δεν έχουµε ελπίδα να ανταγωνιστούµε στο χώρο
που τόσο ασθµένως επιδιώκουµε ολοκληρωτικά να µπούµε.
Το άρθρο 26 λέει να πληρώνουν τα τέλη ανεξαρτήτως που
εργάζονται και να τα πληρώνουν χωρίς έκπτωση και εφάπαξ. Η
χρηµατοδοτική µίσθωση πιστεύω ότι αποτελεί ένα κίνητρο και
συµφωνώ απολύτως µε τον τρόπο που ρυθµίζεται.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Τελειώνω κύριε Πρόεδρε, άλλωστε είµαστε λίγοι.
'Οσον αφορά το άρθρο 28, είναι γεγονός, κύριε Υπουργέ, ότι
αναγκάστηκε η Κυβέρνηση κάτω από την πίεση των πραγµάτων και
από την αδυναµία των φοροεισπρακτικών µηχανισµών να
καλύψουν τη διαφεύγουσα φορολογητέα ύλη, να επιβάλλει και τα
τεκµήρια και τα αντικειµενικά κριτήρια. Αυτό είναι γνωστό και είναι
συνείδηση.
Η Κυβέρνηση έχει υποσχεθεί -και πιστεύω ότι θα το κάνει πράξη-
ότι µε τον νέο προϋπολογισµό θα υπάρξει ένα νέο καθεστώς,
καθώς εξοπλίζεται το Υπουργείο Οικονοµικών µε τα ανάλογα
όργανα και µε την τεχνολογία, ώστε να µην µπορεί να διαφεύγει
κανείς και να πληρώνει εκείνο που οφείλει. Εδώ λοιπόν καθορίζεται
µια διαδικασία για να εξαχθεί -και καλά πράττετε και το προβλέπετε-
το οφειλόµενο καθαρό εισόδηµα, µε τα αντικειµενικά κριτήρια που
θα πληρώσει για το 1998 ο αντίστοιχος επιχειρηµατίας.
Θα έρθω τώρα και στο δεύτερο σηµείο το οποίο µε ερεθίζει. ∆εν
αναφέροµαι συγκεκριµένα σε εσάς. Καλώς κάνετε τη ρύθµιση.
Πολλές ρυθµίσεις έχουν και κοινωνικό χαρακτήρα και για πολλές
ρυθµίσεις µπαίνει η σκοπιµότητα προκειµένου µεταξύ δύο κακών το
µη χείριστο. Αλίµονο να µην µπορούν να επιλέγονται τέτοιες
ευέλικτες εύνοιες προς ορισµένες τάξεις που δίνουν προώθηση
στην καθηµερινή απασχόληση, στην καταπολέµηση της ανεργίας
κλπ.
Να σας πω και κάτι άλλο και τελειώνω µε αυτό. Κύριε Πρόεδρε, η
πατρίδα µας διακρίνεται για το καθεστώς ατιµωρησίας.
Κύριε Υπουργέ, θα πρέπει πλέον το "έκαστος εφ'ω ετάχθη" να
συνοδεύεται και µε έλεγχο. Η εξουσία σηµαίνει αρµοδιότητα και
σηµαίνει ευθύνη. Λογοδοτείς. Κάθε πράξη ή παράλειψη από
οποιονδήποτε πρέπει να ελέγχεται µε τον άλφα, βήτα, γάµα τρόπο
που προβλέπει η νοµοθεσία.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Παπαφιλίππου έχει το
λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, όσον αφορά το
άρθρο 24, θέλω να επισηµάνω ορισµένα πράγµατα.
∆ηµοσιεύτηκε σητν εφηµερίδα ότι ξόδεψε η ∆.Ε.Η. διακόσια
εκατοµµύρια (200.000.000) δραχµές προκειµένου να
προπαγανδίσει τη µείωση του Φ.Π.Α.
από 18% σε 8%.
Αυτό το ποσό καταγγέλλεται ότι το πλήρωσε η ∆ΕΗ. Κατά
συνέπεια, το πλήρωσε ο ελληνικός λαός. Και το ερώτηµα είναι τι
γίνεται εδώ. Φορτώνουµε από τη µία µεριά στον ελληνικό λαό και
από την άλλη µεριά προσπαθούµε να διευκολύνουµε µε τη µείωση
του ΦΠΑ; Το βλέπετε λογικό να ξοδεύονται διακόσια εκατοµµύρια
(200.000.000) δραχµές, για να κάνουµε αυτά τα τηλεοπτικά σποτ
και δεν ξέρω τι άλλο, προκειµένου να προπαγανδίσουµε τη µείωση
του ΦΠΑ από 18% σε 8%;
Αυτά κύριε Υπουργέ, είναι απαράδεκτα πράγµατα. Εδώ υπάρχει µία
γενικότερη σύγχυση, µείωση του ΦΠΑ στη ∆ΕΗ από 18% σε 8% και
από την άλλη µεριά πολλαπλασιασµός των τελών στον ΟΤΕ.
Κανένας δεν καταλαβαίνει τι γίνεται και γιατί γίνονται αυτά. Ξέρετε
πόσο αυξήθηκαν τα τέλη του ΟΤΕ.
Θα αναφερθώ τώρα στο άρθρο 25, κύριε Πρόεδρε. Εδώ τι να
πούµε; Εκτός από "ντροπή", δεν µπορεί να πει κανείς τίποτα άλλο.

Κύριε Υπουργέ, ο περιβόητος ν. 2414/96 προέβλεπε µία
συγκεκριµένη πορεία έξι µηνών για τον εκσυγχρονισµό, την
αναδιάρθρωση, την εξυγίανση των ∆ΕΚΟ. Αυτό το οποίο
προβλέπει ο ν. 2414, είναι ότι ορισµένες εξαιρέσεις µπορούν να
πάρουν µία παράταση έξι και µόνο µηνών.
Πόσα χρόνια πέρασαν από τον Ιούνιο του '96, κύριε Υπουργέ;
Φθάσαµε στο 1999 και όµως πολλές ∆ΕΚΟ δεν µπήκαν στα
πλαίσια αυτά του ν. 2414/96. Το γιατί δεν το ξέρουµε.
Εγώ αναφέροµαι πάλι στο χώρο της ∆ΕΗ. Εκεί όπου πραγµατικά
βλέπει κανείς ότι πάει από το κακό στο χειρότερο. Κανείς δεν
συγκινείται επιτέλους; Γιατί κάνατε αυτόν το νόµο, τον 2414/96; Γιατί
δεν έχετε παρέµβει µέχρι σήµερα στο χώρο της ∆ΕΗ και µας
φέρνετε, τώρα, αυτήν την τροπολογία; Ας αφήσουµε τα ΚΑΕ, είναι
µια άλλη ιστορία αυτή, εκεί είναι το αλαλούµ που έχει γίνει. Ο νόµος
2414 όσον αφορά τη µη εφαρµογή του στο χώρο της ∆ΕΗ, είναι
κάτι το οποίο έχει ανησυχήσει τους πάντες.
Λέµε τώρα ότι καταργούµε το ν. 2414, ερχόµαστε σε αυτήν την
περιβόητη επιτροπή του ν. 2000/91, αν δεν κάνω λάθος, όπου τι
γίνεται δηλαδή; Εκεί τρεις µονάχα άνθρωποι, τρεις υπουργοί, ο
Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας, ο Υπουργός Οικονοµικών που
ταυτίζεται µε τον ΥΠΕΘΟ και ο Υπουργός Βιοµηχανίας, µπορούν να
παίρνουν οποιαδήποτε απόφαση.
Στην αρχή πώς ήταν διατυπωµένο αυτό το άρθρο; Αν αυτή η
επιτροπή, δηλαδή αν τα τρία αυτά άτοµα αποφασίσουν, ότι θα
βάλουν στο Χρηµατιστήριο κάποια ∆ΕΚΟ, τη βγάζουµε έξω από την
εφαρµογή του ν. 2414, ο οποίος έχει γίνει ήδη αµαρτωλός.
Γιατί, κύριε Υπουργέ, γίνονται αυτά τα πράγµατα; Και τώρα τι
κάνετε; 'Ερχεστε λοιπόν και καταργείτε την παράγραφο 1 µε τα
ΚΑΕ, αφήστε τα, δεν το συζητάµε, και βάζετε µία τροποποίηση που
λέτε ότι εφόσον αυτή η διϋπουργική, η τριϋπουργική επιτροπή του
ν. 2000/91 περί αποκρατικοποιήσεων αποφασίσει, ότι θα πάει στο
Χρηµατιστήριο αυτή η ∆ΕΚΟ σε ποσοστό 50% και πλέον από 'κεί
και πέρα την απαλλάσσουµε τελείως.
Τι θα βάλετε, λοιπόν, στο Χρηµατιστήριο; "Ρεµάλια"; Γιατί δεν
παρεµβαίνετε για να τα συνεφέρετε αυτά κατά κάποιο τρόπο, να τα
βάλετε σε µία τάξη, να τα εξυγιάνετε, να τα αναµορφώσετε και µετά
στη συνέχεια, αν θέλετε, βάλτε τα στο Χρηµατιστήριο. Είναι προς το
συµφέρον του δηµοσίου να καθυστερεί η εφαρµογή του ν. 2414 και
να µπει στο Χρηµατιστήριο µια διαλυµένη επιχείρηση;
Τι θα πάρετε από το χρηµατιστήριο, όταν θα την πάτε διαλυµένη
αυτήν την επιχείρηση;
Αναφέροµαι συγκεκριµένα στη µεγαλύτερη ∆ΕΚΟ της χώρας, τη
∆ΕΗ. Υπάρχουν πάρα πολλά ερωτηµατικά, κύριε Υπουργέ. ∆εν
εφαρµόζεται ο ν. 2414/96 στη ∆ΕΗ. Για µένα αυτό αποτελεί ντροπή
για την Κυβέρνηση και αν θέλετε, κατ' επέκταση για όλους εµάς που
δεν αντιδρούµε σ' αυτήν την κατάσταση. Το θέµα δεν είναι να
κάνουµε νόµους. Το θέµα είναι να εφαρµόζουµε τους νόµους. Την
ευθύνη την έχει εξ ολοκλήρου η Κυβέρνηση για το αν εφαρµόζονται
αυτοί οι νόµοι, κύριε Πρόεδρε.
Αυτές είναι µεγάλες αλήθειες. Κάνουµε τεράστιες ζηµιές στα
συµφέροντα του κράτους και βέβαια µε τις προχειρότητες. ∆εν είναι
προχειρότητα να διατυπώνεται το άρθρο 25, εννοώ την περιβόητη
τροπολογία, για την οποία ανησυχούν οι πάντες; Και έρχεσθε εσείς
και λέτε ότι αν αυτή η διϋπουργική επιτροπή αποφασίσει να
µεταφέρει στο χρηµατιστήριο πάνω από το 50%, τότε εξαιρείται από
τον 2414. Είναι αυτά θέµατα, τα οποία µπορούµε να συζητούµε στο
Κοινοβούλιο; Είναι σοβαρά πράγµατα αυτά, κύριε Υπουργέ;
Αυτό, ήθελα να επισηµάνω και εν πάση περιπτώσει, πρέπει να το
δείτε και να µας πείτε επιτέλους, τι θα κάνετε για τη ∆ΕΗ. Πείτε το.
∆εν µπορεί να πάτε από παράταση σε παράταση και τελικά να την
εξαιρείται από τον 2414, διότι είναι καθρέφτης, ότι αυτό έγινε για τη
∆ΕΗ, για τη µεγαλύτερη ∆ΕΚΟ της χώρας.
Κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να µας απασχολήσει όλους µας αυτός ο
τρόπος µε τον οποίο νοµοθετεί η Κυβέρνηση. Είναι πάρα πολύ
σοβαρά θέµατα. Τινάζεται στον αέρα ολόκληρη η
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οικονοµία µας, µε τον τρόπο µε τον οποίο νοµοθετούµε, αλλά και
από πλευράς Κυβέρνησης για την εφαρµογή των νόµων.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Βεζδρεβάνης έχει το
λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Κύριοι συνάδελφοι, όσον αφορά τη
µείωση του ΦΠΑ στη ∆ΕΗ και τα συµπαροµαρτούντα, τα ανέφερε
τόσο γλαφυρά και παραστατικά ο εκλεκτός συνάδελφος κ.
Παπαφιλίππου, που ενώ είχα την πρόθεση να αναφερθώ, δεν θα
ασχοληθώ περαιτέρω.
Κύριε Υπουργέ, είσθε ο Υπουργός των Οικονοµικών και
προσπαθείτε, όπως λένε στην πατρίδα µου, "να βγάλετε από τη
µύγα ξύγκι". Ορθά κάνετε, γιατί πρέπει να µαζέψετε χρήµατα. Ρίξτε
όµως µια µατιά να δείτε, τι γίνεται σ'αυτόν ακριβώς τον τοµέα.
∆ιαφηµίζονται µονοπωλιακές ∆ΕΚΟ και πληρώνει ο ελληνικός λαός
χρήµατα για να προβάλουν το προϊόν µονοπωλιακής,
επαναλαµβάνω, ∆ΕΚΟ. Είναι απαράδεκτο, είναι ντροπή!
Κύριε Υπουργέ, προσπαθήσατε χθες να δικαιολογήσετε τους
συντελεστές που έχετε καθορίσει. Αναφέρατε ότι και άλλες χώρες το
κάνουν αυτό και συγκεκριµένα αναφέρατε την Πορτογαλία.
Κύριε Υπουργέ, είµαστε µια χώρα µε φιλοδοξίες, είµαστε µια χώρα
που θέλουµε να ανέβουµε, είµαστε µια χώρα που θέλουµε να
φύγουµε από το τελευταίο σκαλοπάτι στο οποίο βρισκόµαστε. ∆εν
παίρνουµε σαν παράδειγµα την τελευταία χώρα, δεν παίρνουµε και
την πρώτη -γιατί δεν το µπορούµε- αλλά παίρνουµε µια µεσαία
χώρα. Σε µεσαία, λοιπόν, χώρα της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης πουθενά
δεν υπάρχει φόρος για τα αυτοκίνητα 528%.
Κύριε Υπουργέ, σας επεσήµανα και χθες, όταν συζητούσαµε το
άρθρο 7, το θέµα της απαξίωσης των αυτοκινήτων. Επέµενα ότι το
ποσοστό της απαξιώσεως πρέπει να είναι πολύ µεγαλύτερο,
απ'αυτό το οποίο βάλατε στους δείκτες. Σεις οι ίδιοι έρχεσθε να
αναιρέσετε εαυτούς στο άρθρο 21, όπου λέτε ότι για αυτοκίνητα
από τέσσερα έως πέντε χρόνια καταβάλλεται το 20%, όταν για
αντίστοιχα πέντε χρόνια στο άρθρο 7 έχετε απαξίωση -διότι περί
απαξιώσεως µιλούµε και στην πρώτη και στη δεύτερη περίπτωση-
34% έως 40%.
Τέλος πάντων, ακολουθείστε µια γραµµή πλεύσεως,αφού µιλάµε
για το ίδιο αντικείµενο, για την απαξίωση.
Κάτι ακόµη για το οποίο θα ήθελα να σας παρακαλέσω, είναι το
εξής: Λέτε στο άρθρο 21, µόνο ύστερα από την έγκριση αρµοδίας
τελωνειακής αρχής και εφόσον προηγουµένως έχει καταβληθεί το
ποσοστό του τέλους ταξινόµησης. Γραφειοκρατικό είναι, κύριε
Υπουργέ. Εφόσον φέρει την απόδειξη, ότι κατέβαλλε το τέλος της
ταξινόµησης, τι σας χρειάζονται τα υπόλοιπα;
Επίσης στο ίδιο άρθρο λέτε, ότι όταν την αίτηση την υποβάλλει
προς την αρµόδια τελωνειακή αρχή, πρόσωπο εξουσιοδοτηµένο για
τη µεταβίβαση αυτοκινήτου, τότε η έγκριση χορηγείται, εφόσον
προηγουµένως καταβληθεί ποσό, ίσο προς το διπλάσιο του ποσού
που ορίζεται, βάσει των παραγράφων 1 και 2 του άρθρου αυτού και
πάντως, όχι µικρότερο του ενός εκατοµµυρίου (1.000.000).
Εδώ, κύριε Υπουργέ, εσείς ανατρέπετε τις γενικές αρχές του
δικαίου. Και όσοι παρακολουθήσαµε ή ασχολούµαστε µε τη νοµική
επιστήµη, γνωρίζουµε, ότι ένα άτοµο το οποίο παίρνει
εξουσιοδότηση νόµιµη από κάποιον άλλον, υπεισέρχεται στα
δικαιώµατα και στις υποχρεώσεις του εξουσιοδοτούντος.
Στην προκειµένη περίπτωση ο εξουσιοδοτούµενος βρίσκεται σε
πολύ δυσµενέστερη µοίρα από το ίδιο το πρόσωπο.
'Ετσι, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, εδώ όπως είπα στην αρχή
ανατρέπετε τις γενικές αρχές του δικαίου. Γιατί λοιπόν, εν είδει
ποινής, επιβάλλεται το γεγονός, ότι κάποιος εξουσιοδοτεί κάποιον
αντ' αυτού να ενεργήσει για τα δικαιώµατά του;
Είναι λάθος, κύριε Υπουργέ, και απορώ πώς οι νοµοτεχνικές
υπηρεσίες σας το έβαλαν αυτό, εκτός αν έχετε κάποιον λόγο, τον
οποίο δεν θέλετε να εξηγήσετε στη Βουλή. ∆ιότι όλοι γνωρίζουµε,
ότι όποιος παίρνει µία εξουσιοδότηση για ένα συγκεκριµένο θέµα,
υπεισέρχεται σε όλα τα δικαιώµατα του εξουσιοδοτούντος. Στην

προκειµένη περίπτωση ο εξουσιοδοτούµενος καλείται να πληρώσει
το διπλάσιο του ποσού, το οποίο προβλέπεται.
Αυτά, διότι δεν θα ήθελα να καταχρασθώ της καλοσύνης σας, κύριε
Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Τζωάννος έχει το
λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΖΩΑΝΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα µε τη
παρέµβασή µου να θίξω τρία ζητήµατα.
Το πρώτο είναι η πολιτική για τα αυτοκίνητο µε την ευκαιρία των
άρθρων που συζητούµε, αλλά και τη γενικότερη συζήτηση και
χαίροµαι που παρίσταται ο κύριος Υπουργός, διότι πέρισυ τον είδα
επανειληµµένως στην τηλεόραση, να προαναγγέλλει µέτρα
απόσυρσης των αυτοκινήτων και µετά αυτές οι δηλώσεις να
ανατρέπονται µε νεότερες δηλώσεις.
'Εχω, όµως, ακούσει και τον κ. Λαλιώτη, µε την ιδιότητα του
Υπουργού ΠΕΧΩ∆Ε, να δηλώνει τον περασµένο Νοέµβριο, ότι
µέσα στο 1999 θα υπάρξει κάποιο µέτρο απόσυρσης αυτοκινήτων,
χωρίς ωστόσο να µπορώ να εντοπίσω στον προϋπολογισµό που
συζητήθηκε στη Βουλή, κάποιο κονδύλι, που θα καλύψει τη
χρηµατοδότηση από πλευράς δηµοσίου αυτού του µέτρου και χωρίς
να έχει εξειδικευθεί πως θα γίνει αυτή η απόσυρση.
Το κεντρικο σηµείο βέβαια είναι, ότι η χώρα µας έχει υποχρέωση
και έναντι των προδιαγραφών της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, να πετύχει
κάποιο ανεκτό επίπεδο, σε ό,τι αφορά τη ρύπανση του
περιβάλλοντος από τα αυτοκίνητα. Επιπρόσθετα και εξίσου
σηµαντικός είναι και ο εθνικός στόχος που έχουµε για τους
Ολυµπιακούς Αγώνες του 2004. Η χώρα µας πρέπει να είναι έτοιµη
εγκαίρως, ώστε το περιβάλλον να είναι ανεκτό για τη διεξαγωγή
αυτών των αγώνων.
Συνεπώς επείγει η λήψη µέτρων, όχι αποσπασµατικών, αλλά στα
πλαίσια ενός πακέτου, το οποίο θα λαµβάνει υπόψη την
αλληλοεπίδραση διαφόρων παραγόντων, θετικών και αρνητικών.
Παραγόντων που έχουν σχέση µε την απώλεια δηµοσίων εσόδων,
παραγόντων που έχουν σχέση µε το περιβάλλον, παραγόντων που
έχουν σχέση µε το ισοζύγιο πληρωµών. Κι αυτό τι σηµαίνει; 'Οτι
πρέπει επιτέλους οι Υπουργοί της Κυβέρνησης να συνεργαστούν,
έστω και τώρα στο παραπέντε και να φέρουν ένα ολοκληρωµένο
πακέτο, το οποίο θα καλύπτει όλες αυτές τις πτυχές.
Αυτό δεν γίνεται, µε αποτέλεσµα να έχει χαθεί πολύτιµος χρόνος.
Αντιθέτως, βλέπουµε ένα αποσπασµατικό µέτρο, το οποίο έχει
σχέση απλώς και µόνο µε την πρόσκαιρη µείωση του πληθωρισµού
και επιπλέον τη δηµιουργία κάποιων θετικών πολιτικών
εντυπώσεων για την Κυβέρνηση, ότι επιτέλους, µετά τις
φορολογικές επιδροµές κάτι γίνεται για τη βελτίωση του βιοτικού
επιπέδου µέσω φθηνότερου αυτοκινήτου.
Το άλλο θέµα έχει σχέση µε αυτό, που θα έλεγα "ράβε-ξήλωνε"
στην οικονοµική πολιτική.
Προ διετίας συζητήσαµε ένα µεγάλο φορολογικό νοµοσχέδιο και
είχαµε επισηµάνει τότε τις αρνητικές παρενέργειες διαφόρων
ρυθµίσεων. Θυµάµαι δε ειδικά τι είχαµε πει για τη ναυτιλία. Και
ευτυχώς, αυτό το θέµα απεσύρθη, διότι θα έφευγαν οι δουλειές στο
εξωτερικό.
Πρόσφατα όταν συζητούσαµε τον προϋπολογισµό στη ∆ιαρκή
Επιτροπή, ο συνάδελφος στο πανεπιστήµιο και συνάδελφος του
κυρίου Υπουργού κ. Χριστοδουλάκης, ξέρετε τι είπε καταργώντας τη
φορολόγηση των ρέπος; 'Οτι πρέπει να σκεφτόµαστε, όταν
προβαίνουµε σε κινήσεις φορολογικές, τις γενικότερες παρενέργειες
στην οικονοµική πολιτική. ∆ηλαδή, έχουµε το φαινόµενο να λέµε
εµείς ως Αντιπολίτευση τα σωστά, η Κυβέρνηση να τα αρνείται και
µετά να διαπιστώνει τις παρενέργειες και να έρχεται να συµβουλεύει
τον εαυτό της. Αυτό είναι ένα φαινόµενο, που πρέπει να καταγραφεί
στο βιβλίο Γκίνες. ∆ηλαδή η Κυβέρνηση να συµβουλεύει τον εαυτό
της για τις αρνητικές κινήσεις, στις οποίες προέβησαν τα µέλη της
Κυβέρνησης.
Αυτό, που πρέπει επίσης να λάβουµε υπόψη µας, είναι ότι πρέπει
στην Ελλάδα να φέρουµε δουλειές, να δηµιουργείται



3298 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

προστιθέµενη αξία. Και ο τριτογενής τοµέας είναι πρωταρχική πηγή
δηµιουργίας θέσεων εργασίας.
Συνεπώς στη φορολογική πολιτική, πρέπει να συνεκτιµήσουµε
αυτόν τον παράγοντα.
'Ερχοµαι τώρα στο θέµα των ∆ΕΚΟ. 'Οταν ήρθε το άρθρο 25 στη
∆ιαρκή Επιτροπή και ρωτήσαµε τον παριστάµενο κύριο
Υφυπουργό, ειλικρινώς -και το χάρηκα αυτό- είπε ότι "δεν µπορώ
να σας απαντήσω. ∆εν µπορώ να δικαιλογήσω εγώ αυτήν την
τροπολογία".
Μπορούµε σήµερα να ακούσουµε, επιτέλους, γιατί µπαίνει αυτή η
τροπολογία; Είχε ακουστεί τότε, όσον αφορά την πρώτη
παράγραφο, ότι αυτή µπήκε υπό την πίεση των τότε υποψηφίων
αγοραστών των ΚΑΕ, κάτι όµως που ήταν οφθαλµοφανές, και δεν
χρειάζεται νόµος ότι δηλαδή αν πουλήσεις κάτι που φεύγει από το
δηµόσιο τοµέα, θα αλλάξουν και ορισµένα πράγµατα.
Σήµερα θα επιµείνετε σ' αυτήν τη ρύθµιση; ∆ηλαδή τα ΚΑΕ είναι
εκτός του 2414, παρά το γεγονός ότι ακόµα κατά πλειοψηφία είναι
στο δηµόσιο; Και εδώ υπάρχει ένα γενικότερο θέµα -δεν έχω το
χρόνο να το θίξω- που είναι οι σχέσεις του πλειοψηφούντος
µετόχου -διάβαζε δηµόσιο- µε τον ιδιώτη µέτοχο µέσω
χρηµατιστηρίου. Και έχει σχέση και µε την ισότιµη αντιµετώπιση
όλων των µετόχων των εταιριών, που είναι εισηγµένες µεν στο
χρηµατιστήριο, αλλά ανήκουν κατά πλειοψηφία στο κράτος.
Αυτά τα πράγµατα θα πρέπει να τα ξεκαθαρίσετε, διότι αλλιώς και
το χρηµατιστήριο, που είναι ένας ευαίσθητος θεσµός, µπορεί να
υποφέρει απ' αυτήν την κρατική προσέγγιση. Ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Α'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ.
Γεωργακόπουλος έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, δύο µόνο
παρατηρήσεις θα κάνω στο θέµα των αυτοκινήτων.
Σας είχα προτείνει, κύριε Υφυπουργέ, στη ∆ιαρκή Επιτροπή να
πάρετε µία γενναία απόφαση. Τα έσοδα, τα οποία έχουµε από το
φόρο των αυτοκινήτων, δηλαδή από τον ειδικό φόρο κατανάλωσης
να πάνε στα καύσιµα και να καταργηθεί. ∆ιότι, όπως είδατε,
άρχισαν τα όργανα µε τα δικαστήρια και θα έχουµε συνεχείς
εµπλοκές.
Σας άκουσα βέβαια εδώ, που είπατε χθες ότι δεν είναι κάτι το
επικίνδυνο. Αλλά φοβάµαι ότι αυτή η στρεψοδικία θα ενταθεί και θα
έχουµε ίσως προβλήµατα. Γι' αυτό, επαναλαµβάνω, είχα προτείνει
τότε να ληφθεί µια γενναία απόφαση που θα απαλλασσόταν το
δηµόσιο και οι δυόµισι χιλιάδες τελωνειακοί υπάλληλοι, εκ των
οποίων το 1/3 ασχολούνται µε το αυτοκίνητο, θα ήταν διαθέσιµοι για
άλλες δουλειές του Υπουργείου Οικονοµικών.
Ως δεύτερη παρατήρηση όµως είναι το θέµα που έχει σχέση µε την
απαλλαγή από τις δαπάνες τις οποίες έχουν συνήθως οι εταιρείες,
οι οποίες δανείζονται για τα µεγάλα έργα τα χρηµατοδοτούµενα ή τα
αυτοχρηµατοδοτούµενα.
Σε ό,τι έχει σχέση µε την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Αναπτύξεως, καµιά
αντίρρηση, είναι µη κερδοσκοπική και εποµένως είναι έτσι. Αλλά
υπάρχει ένα ενδεχόµενο: 'Οταν υπεγράφη η σύµβαση µε τις
εταιρείες, οι οποίες θα χρηµατοδοτηθούν από τις άλλες τράπεζες τις
οποίες τώρα εξοµοιώνουµε την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων,
είχαν συνυπολογίσει οι εταιρείες το χρηµατοοικονοµικό κόστος.
'Οταν εµείς ερχόµαστε τώρα και τους απαλλάσσουµε απ' αυτό το
χρηµατοοικονοµικό κόστος και ίσως καλώς, ουσιαστικά θα πρέπει
να εκπέσει υπέρ του δηµοσίου αυτό το ποσό. Γιατί αν δεν εκπέσει
υπέρ του δηµοσίου είναι ένα µπόνους υπέρ των εταιρειών. ∆εν
καταλαβαίνω για ποιο λόγο θα πρέπει να δώσουµε ένα επιπλέον
µπόνους. Και δεν πρόκειται περί εκατό ή διακοσίων χιλιάδων.
Επειδή εδώ είναι εκατοντάδες δισεκατοµµύρια τα έργα τα οποία
γίνονται, θα είναι και αντίστοιχα αυτές οι δαπάνες πάρα πολύ
υψηλές. ∆εν ξέρουµε ποιον τρόπο θα βρείτε, αλλά αν θέλουµε να
είµαστε δίκαιοι, θα πρέπει να ισχύσει αυτή η διάταξη.
Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ∆εν υπάρχει άλλος

κύριος συνάδελφος να οµιλήσει.
Ο κύριος Υπουργός, αν επιθυµεί να απαντήσει στους κυρίους
συναδέλφους, έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριοι
συνάδελφοι, µερικές σύντοµες παρατηρήσεις. Πρώτον να
ευχαριστήσω τον κ. Σκρέκα για τις παρατηρήσεις που έκανε και να
δηλώσω ότι το τέλος της ταξινόµησης δεν υπάγεται σε ΦΠΑ.
Εποµένως, δεν υπάρχει κανένα πρόβληµα ανησυχίας.
∆εύτερον, θα ήθελα να πω, κύριοι συνάδελφοι, σχετικά µε το άρθρο
28 παράγραφος 1, ότι έχω εξηγήσει επανειληµµένες φορές τη
διάταξη αυτή.
Η νοµοθετική ρύθµιση την οποία εισηγούµεθα αποτρέπει την
αύξηση της φορολογίας των µικροµεσαίων. ∆υστυχώς για
αντιπολιτευτική διάθεση προβάλλονται επιχειρήµατα τα οποία δεν
ευσταθούν.
Αν, κύριοι συνάδελφοι, εφαρµόζαµε πιστά το νόµο που ισχύει
σήµερα, θα είχαµε αυξήσεις των µικροµεσαίων, αυτών που
υπάγονται στα αντικειµενικά κριτήρια της τάξεως από 2Ο% έως και
70%. Αντί να έχουµε αυτές τις αυξήσεις, κάναµε τις ρυθµίσεις αυτές
µε τις οποίες περιορίζονται στο 10% έως 15%.
Παρακαλώ, για να µη σας κουράζω περισσότερο, θα καταθέσω τα
στοιχεία αυτά στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο κύριος Υπουργός καταθέτει για τα Πρακτικά τα
προαναφερθέντα στοιχεία τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και
Πρακτικών της Βουλής)
Ακόµη, κύριοι συνάδελφοι, να σας πω ότι οι αντικειµενικές αξίες τις
οποίες εφαρµόζουµε το 1999 είναι οι αντικειµενικές αξίες του 1993.
Λοιπόν τι άλλο θα έπρεπε να κάνουµε για να συµφωνήσετε;
Προχωρώ τώρα, κύριοι συνάδελφοι, στις αναφορές που εγένοντο
σχετικά µε το πετρέλαιο θέρµανσης, το οποίο χρησιµοποιήθηκε ως
πετρέλαιο κίνησης.
Κύριε συνάδελφε, δυστυχώς, πολλοί 'Ελληνες είτε είναι
επιχειρηµατίες είτε είναι αγρότες είτε είναι επαγγελµατίες ή είναι
ξενοδόχοι, πήραν πετρέλαιο θέρµανσης και το χρησιµοποίησαν ως
πετρέλαιο κίνησης. Αυτήν τη στιγµή, δυστυχώς, οι υπηρεσίες µας
δεν έχουν τη δυνατότητα να κάνουν έλεγχο στους χιλιάδες χρήστες
του πετρελαίου θέρµανσης. ∆εν υπάρχει τέτοια δυνατότητα.
Μάλιστα οφείλω να σας ενηµερώσω ότι µεταξύ των παραβατών
είναι Εθνικά Αθλητικά Κέντρα και Νοσοκοµεία καθώς και άλλες
∆ηµόσιες Υπηρεσίες. Με τη ρύθµιση αυτή όλοι θα καταβάλουν τους
διαφυγόντες δασµούς, χωρίς πρόστιµα, στο ∆ηµόσιο.
∆εν ξέρω κατά πόσον θέλετε µετατρέψουµε τα δικαστήρια σε ένα
απέραντο πεδίο εκδίκασης υποθέσεων λαθρεµπορίας.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: ... (∆εν ακούστηκε).
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε
Αποστόλου, δεν ξέρω εάν εσείς ή ο Συνασπισµός γνωρίζετε
κάποιον τρόπο µε τον οποίο θα ήτο δυνατόν να σταµατήσουν τα
οικονοµικά εγκλήµατα.
Εµείς και εσείς µαχόµεθα το οικονοµικό έγκληµα. Αυτό που κάνουµε
τώρα είναι να ρυθµίσουµε όλες τις υποθέσεις, που είτε βρίσκονται
στα δικαστήρια είτε δεν έχουν παραπεµφθεί ακόµη.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Βάλτε τουλάχιστον ένα συµβολικό
πρόστιµο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Θα ήθελα, κύριοι
συνάδελφοι, να τελειώσω µε δύο ακόµα διορθώσεις.
Στο άρθρο 28, παράγραφος 7, µε την παλιά αρίθµηση και
συγκεκριµένα στη γραµµή 7, από τη λέξη "άλλος" φεύγει το τελικό
"ς" και έτσι έχουµε "...ή για αποστολή σε άλλο Κράτος-Μέλος..."
κλπ.
Επίσης, στην παράγραφο 8 µε την παλιά αρίθµηση και
συγκεκριµένα στην 16η σειρά η λέξη "προηγούµενο" γίνεται
"προηγουµένου" και έτσι έχουµε "Οι διατάξεις του προηγουµένου
εδαφίου..." κλπ.
Αυτές τις παρατηρήσεις είχα να κάνω, κύριοι συνάδελφοι,
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και ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Αλογοσκούφης
έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, οι συνάδελφοί µου
έχουν αναλύσει τις θέσεις µας για τα άρθρα που συζητούµε και θα
ήθελα να περιοριστώ µόνο στα άρθρα 25 και 28.
Στο άρθρο 25, το οποίο έχει υποστεί µία µετάλλαξη από χθες
αναφέρεται το εξής: Λέγει ότι µε κοινή απόφαση των Υπουργών
Εθνικής Οικονοµίας και του εποπτεύοντος Υπουργού µπορεί να
εξαιρούνται από την εφαρµογή του συνόλου ή µέρος των διατάξεων
του ν. 2414 δηµόσιες επιχειρήσεις και οργανισµοί για τους οποίους
αποφασίζεται από τη διϋπουργική επιτροπή η διάθεση σε ιδιώτες
πλέον του 50% των µετοχών ουσιαστικά.
Ο ν. 2414 είναι ένας νόµος ο οποίος ατύχησε πάρα πολύ στην
εφαρµογή του. Η Κυβέρνηση στην αρχή τον έφερε υποστηρίζοντας
ότι σ' αυτόν θα ενταχθούν όλες οι δηµόσιες επιχειρήσεις και
οργανισµοί. Κατόπιν µε διαδοχικές τροπολογίες εξαιρούσε από την
εφαρµογή του επιχειρήσεις ή ανέστειλε την εφαρµογή του. Και
τελικά έχει καταντήσει ένας νόµος που ενώ έχει ψηφιστεί το 1996
για πάρα πολλές δηµόσιες επιχειρήσεις δεν έχει εφαρµοστεί
καθόλου, γι' αυτές δε που υποτίθεται ότι εφαρµόζεται δεν έχει στην
ουσία εφαρµοστεί. Θα σας δώσω εδώ το παράδειγµα του ΟΤΕ, που
ούτε τα πενταετή συµβόλαια µε τη διοίκηση ίσχυσαν αλλά και µε
συνοπτικές διαδικασίες απολύθηκε ο τελευταίος διοικητής του ΟΤΕ.
Ακόµη µπορώ να σας αναφέρω τη ∆ΕΗ ή και την Ολυµπιακή, όπου
ούτε σχέδια εξυγίανσης της προκοπής εµφανίστηκαν ούτε
εφαρµόζονται αυτά που εµφανίστηκαν.
Αυτός ο νόµος, λοιπόν, τι στόχο εξυπηρετεί;
Και τώρα, για να έρθω στο προκείµενο άρθρο, έρχεται η Κυβέρνηση
στην ουσία και µας ζητάει µία εν λευκώ εξουσιοδότηση να βγάζει
από τις διατάξεις του νόµου, χωρίς να έρχεται στη Βουλή, όποια
επιχείρηση προτίθεται ή ανακοινώνει ότι θα ιδιωτικοποιήσει µε
ποσοστό πάνω από 50%.
Νοµίζω ότι το σωστό και το πρέπον είναι, δεδοµένου ότι η
Κυβέρνηση δεν έχει και καµία ιδιαίτερη επιτυχία στο να ιδιωτικοποιεί
επιχειρήσεις µε ποσοστά πάνω από 50%, ανά περίπτωση να
έρχεται στη Βουλή µε ειδική τροπολογία -και όχι να µας ζητάει τώρα
εδώ µια γενική εξουσιοδότηση για επιχειρήσεις που δεν ξέρουµε
ποιες είναι, µε ποιους όρους θα ιδιωτικοποιηθούν κλπ.- και να ζητά
κάθε φορά εδώ την εξουσιοδότηση της Βουλής για να εξαιρεί την
επιχείρηση από το ν.2414. ∆εν νοµίζω ότι µπορούµε να τη
δώσουµε, όσο και να είµαστε εµείς ως κόµµα υπέρ της
αποκρατικοποίησης και δεδοµένου ότι δεν υπάρχει εδώ ένα
ευρύτερο πλαίσιο αποκρατικοποίησης το οποίο να είναι αποδεκτό
και να θεσπίζει κανόνες διαφάνειας, κανόνες ορισµού των
διοικήσεων, κανόνες για το πώς γίνονται οι διαγωνισµοί. 'Ολα αυτά
είναι λίγο στον αέρα και στο κενό.
'Εχουµε καταθέσει στη Βουλή µια συγκεκριµένη πρόταση νόµου για
πλαίσιο αποκρατικοποιήσεων, γιατί δεν υπάρχει στη χώρα µας.
Μπορούµε, λοιπόν, αντί για πλαίσιο αποκρατικοποιήσεων να
δώσουµε αυτήν τη γενική εξουσιοδότηση; Αρνούµαστε
κατηγορηµατικά και κατηγορηµατικά θα καταψηφίσουµε το άρθρο
25 έτσι όπως τροποποιήθηκε. ∆ιότι στην αρχή, παρουσιάστηκε ως
ένα άρθρο το οποίο αφορούσε µια συγκεκριµένη επιχείρηση, τα
Καταστήµατα Αφορολογήτων Ειδών και απ'αυτήν τη συγκεκριµένη
επιχείρηση τώρα προχωρήσαµε. Και είχε µπει και αυτή η πονηρή
δεύτερη παράγραφος "µε κοινή απόφαση µπορεί να εξαιρεθεί
σχεδόν οποιαδήποτε", η οποία ήταν πολύ γενική. Τώρα εδώ είναι
λίγο βελτιωµένη, γιατί µιλάει µόνο για το 50%. Και πάλι, όµως,
θεωρούµε ότι είναι εντελώς ασαφής και δίνει υπέρµετρες
εξουσιοδοτήσεις στη διϋπουργική επιτροπή του άρθρου 2 του ν.
2000 να παίρνει αποφάσεις χωρίς να έρχονται στο Κοινοβούλιο. 'Η
θα έχουµε νόµο για τις δηµόσιες επιχειρήσεις ή δεν θα έχουµε.
Εφόσον έχουµε και εφόσον η Κυβέρνηση αυτή υποστηρίζει ότι έχει
ένα νόµο για τις δηµόσιες επιχειρήσεις, όποτε θέλει να εξαιρέσει
κάποια επιχείρηση απ' αυτόν το νόµο, θα πρέπει να έρχεται στο
Κοινοβούλιο.

Αυτά για το άρθρο 25, το οποίο καταψηφίζουµε έτσι όπως έχει
προσαρµοσθεί.
Αναφορικά µε το άρθρο 28 θα ήθελα να επισηµάνω τα εξής: Εδώ
έχουµε στην ουσία από το παράθυρο µια αύξηση της φορολογίας
των ελευθέρων επαγγελµατιών και των µικροµεσαίων
επχιειρήσεων. Από το παράθυρο. ∆ιότι είπε η Κυβέρνηση "δεν θα
βάλω καινούριους φόρους φέτος". Νάτος ο καινούριος φόρος. Εδώ
είναι. Καινούρια φορολογία. Και όταν ήδη έχει αρχίσει αυτή η
φιλολογία και η παραφιλολογία ότι η Κυβέρνηση θα κάνει
φορολογικές ελαφρύνσεις και θα αλλάξει το φορολογικό πλαίσιο και
θα κάνει φορολογική µεταρρύθµιση και θα καταργήσει τα
αντικειµενικά κριτήρια και θα αυξήσει το αφορολόγητο κλπ. -αυτά τα
οποία λέγονται, έχοντας αντιγράψει το πρόγραµµά µας, ότι θα
ισχύσουν µετά το 2000- είναι απαράδεκτο να ερχόµαστε τώρα και
να αυξάνουµε τη φορολογία µέσω των αντικειµενικών κριτηρίων.
Αυτές οι διατάξεις του άρθρου 28 πρέπει να αποσυρθούν.
KYΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Μειώνεται.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Μειώνεται; Σοβαρολογείτε ότι
µειώνεται η φορολογία; Το πιστέψατε;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Μα, αφού σας
δίνουµε παραδείγµατα. Τι άλλο να κάνουµε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Σας παρακαλώ, κύριε
Υπουργέ, θα απαντήσετε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Εγώ δεν έχω πεισθεί από τα
παραδείγµατά σας, κύριε Υπουργέ. Μπορεί να υπάρχουν
παραδείγµατα για ορισµένες συγκεκριµένες περιπτώσεις, αλλά
γενικότερα εγώ βλέπω ότι έχουµε αύξηση. Μπορεί να µου δείξετε
µερικές περιπτώσεις όπου έχουµε µειώσεις.
Πέραν όµως αυτού, θα ήθελα να επαναλάβω κάτι που είπα και στην
οµιλία µου επί της αρχής. Θεωρώ απαράδεκτο µια κυβέρνηση η
οποία βρίσκεται στο τέλος της θητείας της να φέρει φορολογικό
νοµοσχέδιο -όπως έχει ανακοινωθεί από την παρούσα Κυβέρνηση-
µε το οποίο θα προσπαθήσει να δεσµεύσει την επόµενη κυβέρνηση
και µε το οποίο θα αναστατώσει την οικονοµία, προσπαθώντας να
εξαγοράσει ψήφους.
Μπορεί να γίνει οποιοσδήποτε διάλογος θέλουµε για φορολογική
µεταρρύθµιση. Τα κόµµατα, θα πρέπει να παρουσιάσουν τις
απόψεις τους αναφορικά µε τη φορολογική µεταρρύθµιση. Εµείς, το
έχουµε κάνει εγκαίρως. 'Ηδη από τον περασµένο Σεπτέµβριο
έχουµε παρουσιάσει τις λεπτοµέρειες των απόψεών µας για τη
φορολογική µεταρρύθµιση. Αν θέλει µπορεί να κάνει το ίδιο το
κυβερνών κόµµα, αν θέλει µπορεί και να µας αντιγράψει, δεν µας
πειράζει. Θεωρούµε, όµως, απαράδεκτο η παρούσα Βουλή να
ψηφίσει φορολογική µεταρρύθµιση που θα εφαρµοσθεί από την
επόµενη κυβέρνηση.
H επόµενη κυβέρνηση θα πρέπει να έχει την ελευθερία εκείνη να
επιλέξει ποιο φορολογικό σύστηµα θέλει να ισχύσει για µια
τετραετία. ∆εν είναι κουρελού το φορολογικό σύστηµα, διότι εάν
κάνει µια αλλαγή η παρούσα Κυβέρνηση και η παρούσα Κυβέρνηση
χάσει την εξουσία, όπως δείχνουν σήµερα όλα τα δεδοµένα, θα
αναγκασθεί η επόµενη κυβέρνηση πάλι µέσα σ' ένα πολύ σύντοµο
χρονικό διάστηµα, να αλλάξει το φορολογικό σύστηµα.
Θεωρώ, λοιπόν, απαράδεκτο και ανεύθυνο, να γίνεται ακόµη και
συζήτηση εδώ ότι θα κάνει, στο τέλος του βίου της, αυτή η
Κυβέρνηση φορολογική µεταρρύθµιση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του ΠΑ.ΣΟ.Κ., κ. Κοσµάς Σφυρίου έχει το λόγο.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε  Πρόεδρε,  θα  ήθελα  κατ'αρχήν  να
απαντήσω  στην  αποστροφή  του  συναδέλφου  της  Νέας
∆ηµοκρατίας  που  λέει  ότι  "όπως  δείχνουν  όλα  τα  δεδοµένα,
δεν  θα  είναι  η  Κυβέρνηση  του  ΠΑ.ΣΟ.Κ.  αυτή  που  θα  έχει
την  ευθύνη  της  επόµενης  τετραετίας".  Πρώτον,  τα  δεδοµένα
και  άλλες  φορές  δήθεν  άλλα  έδειχναν  και  κρατούσαν  εν
αναµονή  τους  λεγόµενους  εν  αναµονή  Πρωθυπουργούς  της
Νέας  ∆ηµοκρατίας,  όπως  για  παράδειγµα  τον  κ.  'Εβερτ,  αλλά
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αποδείχθηκε από τα πράγµατα ότι ήταν µάλλον ευσεβείς πόθοι,
που δεν επιβεβαιώθηκαν από τις εξελίξεις.
Τα δεδοµένα, κύριοι συνάδελφοι, που υπάρχουν στα µέσα της
τετραετίας, µε τις προθέσεις που εκφράζονται, δεν έχουν καµία
σχέση µε την υπεύθυνη θέση που παίρνει ο λαός, όταν θα πάει
στην κάλπη, για να κρίνει ποια κυβέρνηση µε υπευθυνότητα θα
αναλάβει την ευθύνη της διακυβέρνησης της χώρας για µια
τετραετία.
Και εµείς επαναλαµβάνουµε, για άλλη µία φορά, ότι θα υπάρξει
κατά την εκτίµησή µας, την πίστη µας, θετική εκτίµηση των
αποτελεσµάτων της πολιτικής, που εφαρµόζεται από την
Κυβέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ., στο τέλος της τετραετίας.
Εποµένως, µη σπεύδετε, γιατί εκτίθεσθε. Και όσο το
επαναλαµβάνετε, τόσο περισσότερο εκτίθεσθε.
Αφήστε δε, που αυτόν τον καιρό δεν ασχολείσθε µε τίποτε άλλο,
παρά µε την αβραµολογία και σας έχει πιάσει ένας πανικός από τον
οποίο δεν ξέρετε πώς να ξεφύγετε. Γι' αυτό και καταφεύγετε σε
τέτοιου είδους κορώνες.
Εκείνο, λοιπόν, που θελω να πω και το επαναλαµβάνω είναι: Μη
σπεύδετε, γιατί εκτίθεσθε. 'Οπως άλλωστε εκτεθήκατε και το 1996,
όταν περιµένατε τον εν αναµονή Πρωθυπουργό σας να αναλάβει τη
διακυβέρνηση της χώρας, που βέβαια καταψηφίστηκε κατά κράτος.
Θέλω να τονίσω και κάτι άλλο. Σύµφωνα µε το Σύνταγµα, οι εκλογές
θα πρέπει να γίνουν τον Οκτώβρη του 2000. ∆ηλαδή, ουσιαστικά
όλο το 2000 θα είναι αυτή η Κυβέρνηση, η οποία θα συνεχίσει και
µετά το 2000 να έχει την εµπιστοσύνη του ελληνικού λαού. ∆εν
κατάλαβα δηλαδή, γιατί στο τέλος του 1999, για τον προϋπολογισµό
του 2000, που θα εκτελέσει αυτή η Κυβέρνηση, δεν θα φέρει
σχετικό φορολογικό νόµο. Βεβαίως και θα φέρει. Και βεβαίως, θα
εφαρµόσει αυτά που έχει εξαγγείλει σε ό,τι αφορά τις τοµές και τις
αλλαγές στη φορολογία τόσο στην έµµεση όσο και στην άµεση.
Θέλω ακόµη να υπογραµµίσω ότι κατά το έτος 2000, εφόσον θα
έχει αποφασισθεί και η ένταξη της χώρας µας στην Οικονοµική και
Νοµισµατική 'Ενωση, θα είναι αναγκαίο -το τόνισα και προχθές στην
τοποθέτησή µου επί της αρχής- να ληφθεί µία σειρά φορολογικών
µέτρων που θα έχουν και προτεραιότητα -ίσως ορισµένα από αυτά
να είναι και επείγοντα- που θα πρέπει να προετοιµάσουν τη χώρα
για τη νέα περίοδο, όταν θα είναι πλήρες µέλος της Οικονοµικής και
Νοµισµατικής 'Ενωσης.
Τι θα κάνουµε; Θα είµαστε εν αναµονή να ζητήσουµε την άδεια της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, που θα παραµένει στην αντιπολίτευση
και µετά το 2000, για να φέρουµε τους σχετικούς νόµους; Αυτά δεν
έχουν καµία σχέση µε την πολιτική πρακτική που ακολουθείται σε
όλη την Ευρώπη. Και βέβαια, δεν πρόκειται να σας γίνει το χατίρι.
Να περιµένετε, κύριοι συνάδελφοι, να τα πείτε αυτά, όταν θα έλθει
το σχετικό νοµοσχέδιο στο τέλος του 1999 µαζί µε τον
προϋπολογισµό του 2000.
Σχετικά µε το άρθρο 25, θα ήθελα να επικαλεσθώ την κοινή λογική.
Λέει η Νέα ∆ηµοκρατία ότι το καταψηφίζει. Μα, όταν θα έχει
εκχωρηθεί σε ιδιωτικούς φορείς πάνω από το 50% του µετοχικού
κεφαλαίου, εάν δηλαδή ουσιαστικά οι µέτοχοι είναι ιδιωτικοί φορείς,
εσείς βλέπετε ότι µπορεί να εφαρµοσθεί ο ν. 2414;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: ∆εν λέω αυτό, κύριε Σφυρίου. Μην
παραποιείτε αυτά που λέω.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Εάν δεν το κατάλαβα, δεν επιµένω. Εγώ όµως
έτσι το εξέλαβα. Γιατί όταν οµιλούµε για πάνω από 50%, εννοείται
ότι την πλειοψηφία των µετοχών, άρα και τη διοίκηση της κάθε
επιχείρησης, θα την έχουν οι ιδιωτικοί φορείς, οπότε δεν είναι
λογικό να υπάρχει εφαρµογή του ν.2414. Πώς είναι δυνατόν να
δεσµεύσεις µε τέτοιες διατάξεις τους ιδιωτικούς φορείς, που θα
έχουν την πλειοψηφία των µετοχών;
Τέλος, νοµίζω ότι ήταν αρκετά πειστικά τα παραδείγµατα- δεν
αφήνουν την παραµικρή αµφιβολία- ότι µε τις διατάξεις του άρθρου
28 η φορολογία που προέρχεται από τα αντικειµενικά κριτήρια
µειώνεται, κύριοι συνάδελφοι. ∆εν µπορεί τώρα να βαπτίζουµε το
κρέας, ψάρι και να προσπαθούµε να δηµιουργήσουµε εντυπώσεις
ότι έρχεται η Κυβέρνηση να αυξήσει τη φορολογία έξι αντικειµενικών

κριτηρίων. Αυτό δεν έχει καµία σχέση µε την πραγµατικότητα.
Αποδείχθηκε µε πάµπολλα παραδείγµατα τα οποία ακούστηκαν.
Ευχαρίστως, να παρουσιαστούν και άλλα τόσα, µήπως
καταφέρουµε να πείσουµε τους συναδέλφους, που απ'ό,τι φαίνεται
δεν τους ενδιαφέρει να πειστούν, τους ενδιαφέρει απλά να
δηµιουργούν εντυπώσεις.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο κ. Σκρέκας έχει το
λόγο για να δευτερολογήσει.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Θα αναφερθώ και εγώ στο άρθρο 28 το
οποίο δεν πρόλαβα να σχολιάσω στην πρωτολογία µου.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Γ'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΛΟΥΚΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΙ∆ΗΣ)
Πραγµατικά µου κάνει εντύπωση η επιµονή τόσο του Υπουργού
όσο και του κ. Σφυρίου στο ότι µε το άρθρο αυτό έχουµε µείωση της
φορολογίας των µικροµεσαίων επιχειρήσεων και των ελευθέρων
επαγγελµατιών.
Σας εκθέτουν οι ισχυρισµοί αυτοί τους οποίους επικαλείστε, κύριε
Υπουργέ. Κάνοντας πράξεις αριθµητικής όταν ο συντελεστής από
7,25% πηγαίνει στο 8,25% έχουµε µια µονάδα αύξηση. Κάνουµε
τους πολλαπλασιασµούς και µε τους άλλους συντελεστές.
Πώς είναι δυνατόν τελικά, αντί να έχουµε αύξηση, να έχουµε
µείωση; Εκτός εάν υπολογίζεται -και αυτό είναι πονηρό- η τιµή
ζώνης που ίσχυε το 1995. Μα και το 1997 οι δηλώσεις που
υποβλήθηκαν υπολογίστηκαν µε βάση την τιµή ζώνης του 1995.
Σας έχουν εκθέσει οι συνεργάτες σας, κύριε Υπουργέ. Και τα
παραδείγµατα που επικαλείσθε θα τα δούµε. ∆εν υπάρχει λογική,
να είναι αντίθετα απ' αυτά που υποστηρίζουµε.
Η φορολόγηση των επαγγελµατιών µε τα αντικειµενικά κριτήρια,
πως έχουν καθιερωθεί, πρέπει να καταλάβετε ότι έχουν
δηµιουργήσει ένα σοβαρότατο πρόβληµα στην αγορά. Πρώτον,
οδηγούν στον αφανισµό τους ελεύθερους επαγγελµατίες και του
µικροµεσαίους.
∆εύτερον, µειώνεται ο κύκλος εργασιών τους, διότι µε την
υπέρµετρη αυτή φορολόγηση οι άνθρωποι έχουν φθάσει σε
απόγνωση και απολύουν προσωπικό. Εξ αυτού του λόγου, µε τη
µείωση του κύκλου εργασιών, χάνει το ίδιο το δηµόσιο από το ΦΠΑ
τον οποίο θα εισέπραττε αν οι επιχειρήσεις αυτές ενισχύονταν για
να έχουν καλή λειτουργία.
Τρίτον, είναι απαγορευτικά τα αντικειµενικά κριτήρια φορολόγησης
στο να µπουν νέοι άνθρωποι στην ελεύθερη αγορά εργασίας, διότι
µε το φόβο ότι θα φορολογηθούν για εισοδήµατα που ενδεχοµένως
να µη συγκεντρώσουν, δεν αποφασίζουν να ασκήσουν το
επάγγελµα του ελεύθερου επαγγελµατία.
'Ολα αυτά τα αγνοείτε και επιµένετε να µας φέρνετε ένα άρθρο το
οποίο δεν ξέρω τι νόηµα έχει. Υποστηρίζετε ότι µειώνεται η
φορολογία, ενώ κάνει το αντίθετο κατά την άποψή µας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι, έχω
την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίαση
παρακολουθούν από τα δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως
ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας "ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ" τριάντα δύο µαθητές και τρεις συνοδοί -δάσκαλοι από
το 18ο ∆ηµοτικό Σχολείο Κορυδαλλού Πειραιά.
Τους καλωσορίζουµε στο Κοινοβούλιο.
(Χειροκροτήµατα απ' όλες τις πτέρυγες)
Θα µιλήσει τώρα ο κ. Σπυριούνης, µετά ο κ. Γκατζής και στη
συνέχεια ο κ. Αλογοσκούφης.
Ορίστε, κύριε Σπυριούνη, έχετε το λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν έχω καµία
αµφιβολία ότι το άρθρο 28 µειώνει µε βάση τα αντικειµενικά κριτήρια
της φορολογία. Είπε ο κύριος Υπουργός ότι η µείωση είναι 4% µε
7% περίπου.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Αυτό από πού βγαίνει;
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Βγαίνει από τους συνολικούς
υπολογισµούς....
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ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Τους έχετε καταλάβει;
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: Κύριε συνάδελφε, εάν δεν µιλάµε µε
κάποιο τεκµήριο αξιοπιστίας εδώ δεν µπορούµε να συνεννοηθούµε.
Τότε να φέρουµε και έναν πίνακα στην Αίθουσα και να σηκωθούµε
οι µαθηµατικοί επάνω να λύνουµε τις εξισώσεις αν είναι το Α ή το Β.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Χαθήκαµε τότε, κύριε
Σπυριούνη!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΣΠΥΡΙΟΥΝΗΣ: ∆εν έχω καµία αµφιβολία ότι µε το
κύρος -οφείλουµε να κατοχυρώνουµε έτσι το κύρος- του
οποιουδήποτε Υπουργού που εκπροσωπεί το Υπουργείο του -
οποιοσδήποτε να ήταν σε αυτήν τη θέση θα έλεγα το ίδιο- υπάρχει
ένα τεκµήριο.'Εχουµε, λοιπόν, µία δηλωµένη θέση του αντίστοιχου
Υπουργείου και είµαστε υποχρεωµένοι να τη δεχθούµε σαν αληθή,
εκτός εάν έχουµε στοιχεία να αποδείξουµε πλέον µαθηµατικά ότι
δεν είναι αληθής.
∆εύτερον, κύριε Υπουργέ- απαντώ σε σας -πράγµατι είναι
κυκεώνας γι'αυτούς που καταδολίευσαν τη σχετική διάταξη και αντί
θερµάνσεως το χρησιµοποιήσαν για κίνηση. Από την άλλη µεριά,
οφείλω να πω ότι πράγµατι το οικονοµικό έγκληµα είναι δύσκολο να
καταπολεµηθεί. Ο πρώτος όρος όµως, η πρώτη προϋπόθεση για
να έχουµε ελπίδα περιορισµού του τουλάχιστον, είναι ο έλεγχος και
η ποινή.
Τρίτον, θα απαντήσω στους σεβαστούς συναδέλφους και της Νέας
∆ηµοκρατίας και στον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑ.ΣΟ.Κ.
∆εν συµφωνώ και µε τους δύο σας. Η πρόκριση και η προεκτίµηση
των εκλογών δεν είναι εύκολο πράγµα. Ας αφήσουµε τις
κοµπορρηµοσύνες και οι δύο πλευρές και ας κοιτάξουµε η καθεµία
να κάνει τη δουλειά της και να εξασφαλίζει τις προϋποθέσεις που θα
την οδηγήσουν στη νίκη στις εκλογές.
Και εξηγούµαι: Σε ό,τι µας αφορά θα προσπαθήσουµε µε όλους
τους τρόπους, µε όλη τη δύναµη που έχουµε να πετύχει στο τέλος
της τετραετίας το κυβερνητικό έργο. Αυτό είναι το όπλο µας. Αν
πετύχει το κυβερνητικό µας έργο, θετικά θα αποτιµήσει ο λαός την
κατάσταση για την ετυµηγορία του. Αν αποτύχουµε εµείς στο
κυβερνητικό έργο, τότε µπορώ να σας πω µε πρόβλεψη µεγάλης
πιθανότητας ότι κάποια άλλη κυβέρνηση θα προκύψει.'Αρα, ας µην
το προβλέπουµε και η µία και η άλλη πλευρά µε αυτόν τον πολιτικό
εγωισµό.
Τέλος, κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο στο σύνολό του πιστεύω
ότι καλύπτει τις στοχεύσεις που θέτει η φιλοσοφία του. Σε ό,τι
αφορά την κατάργηση του φόρου κατανάλωσης που τώρα θα το
λέµε τέλος ταξινόµησης, όπως είπε ο κ. Γεωργακόπουλος -το
εξέθεσα και εγώ σαν προβληµατισµό- κύριε Υπουργέ, εάν
καταργήσουµε το φόρο, αυτοµάτως εναρµονιζόµαστε µε τα
ισχύοντα στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση και εάν προσθέσουµε δέκα
δραχµές βενζίνη και από κάποιο επίπεδο κατανάλωσης και πάνω,
εξασφαλίζουµε τα προβλεπόµενα κάθε έτος έσοδα από τη
φορολογία.
Επεκτείνοντας, λοιπόν, τον προβληµατισµό µου και επειδή είµαι
σίγουρος ότι και εσείς, κύριε Υπουργέ, προβληµατίζεστε -δεν θα
διδάξω εγώ σε σας τους οικονοµικούς προβληµατισµούς- το
Υπουργείο Οικονοµικών προσπαθεί να αντιµετωπίσει καθολικά το
θέµα.
Ψηφίζω όλα τα άρθρα του νοµοσχεδίου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Γκατζής έχει το
λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επειδή τώρα µπήκαν
πολλά ερωτηµατικά και υπάρχει µία σύγχυση, απευθύνω ευθέως το
ερώτηµα στον κύριο Υπουργό: Θα επιβαρυνθούν, όπως είπε στην
οµιλία του, 10% µε 14% επιπλέον φόρο οι µικροµεσαίοι, αλλά θα
φορολογηθούν λιγότερο αν εφάρµοζε την ισχύουσα αντικειµενική
τιµή αξιών των ακινήτων; Είναι άλλο θέµα αν θα έπαιρνε
περισσότερα η εφορία, το κράτος, αν εφάρµοζε τις αντικειµενικές
τιµές που ισχύουν σήµερα και άλλο τα αντικειµενικά κριτήρια που
αυξάνει σήµερα η µισθωτική αξία.
∆ηλαδή, το 7,25% γίνεται 8,25%. Πέρυσι που ήταν 6% και ανέβηκε

στο 7,25% δεν είχαµε αύξηση; Φέτος από το 7,25% δεν θα έχουµε
αύξηση; Για όνοµα του Θεού, µε ποιους µιλάµε τώρα!
Αυτό το αναφέρει και η έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του
Κράτους. Ο κ. Ρίζος λέει ότι δεν µπορούµε να προσδιορίσουµε
πόσα θα είναι τα έσοδα από την αύξηση των αντικειµενικών
κριτηρίων που γίνεται µέσω της µισθωτικής αξίας.
Κύριε Υπουργέ, δεν έχουµε δικοµανία για να τρέχουµε τους πολίτες
στα δικαστήρια. Μπορείτε όµως να επιβάλετε ένα τέλος. Εγώ ξέρω
ότι όταν γίνεται παράβαση των φορολογικών στοιχείων στα βιβλία,
µπαίνει ένα πρόστιµο. Γιατί και εδώ δεν µπορεί να µπει ένα
πρόστιµο και να πληρωθεί στην εφορία;
Αυτοί οι οποίοι αγόρασαν πετρέλαιο φέτος µόνο για καύσιµα, του
χρόνου θα αγοράσουν και για κίνηση και θα το πληρώσουν για
καύσιµα. Και σου λένε µετά "αν µε πιάσουν, θα πληρώσω τη
διαφορά".
Νοµίζω ότι όσον αφορά το πετρέλαιο είναι χαριστική η πρόθεση της
Κυβέρνησης.
Σε σχέση µε το άρθρο 25, θα ήθελα να πω ότι δεν ξέρω για ποιους
λόγους δεν το ψηφίζει η Νέα ∆ηµοκρατία, όταν σαν κύριο στόχο έχει
πάντοτε να λέει "προχωρήστε στην παραπέρα ιδιωτικοποίηση,
λιγότερο κράτος, λιγότερο το ένα, λιγότερο το άλλο, δώστε τα στους
ιδιώτες, γιατί έτσι θα έχουµε εξυγίανση της οικονοµίας κλπ.". Μου
δηµιουργείται όµως πραγµατικά ένα ερωτηµατικό. Είναι όµως αυτό
που επιδιώκουν.
Εµείς θέλουµε να καταγγείλουµε την Κυβέρνηση αλλά και όσους
στηρίζουν τέτοιες απόψεις -και τη Νέα ∆ηµοκρατία, ανεξάρτητα αν
για λόγους τακτικής σήµερα δεν ψηφίζει το νοµοσχέδιο- ότι θα
πρέπει να παραµείνει ο χαρακτήρας του δηµόσιου τοµέα όπως
είναι. Θα πρέπει να ενισχυθεί, να εκσυγχρονισθεί και να παραδοθεί
στο λαό µε φθηνές υπηρεσίες και να σύρει αν θέλετε και το χορό της
ανάπτυξης της οικονοµίας. 'Εχει τη δυνατότητα να το κάνει. Αλλά
δεν είναι µεσα στις προοπτικές σας και ούτε µπορείτε να το κάνετε,
αφού είσθε δεσµευµένοι µε τις υπογραφές που έχετε βάλει, µε τις
συµφωνίες που έχετε κάνει αλλά πολύ περισσότερο όταν έχετε
εντάξει σαν εθνικό στόχο την ΟΝΕ. Μία ΟΝΕ που θα δούµε, κύριοι
συνάδελφοι, ότι θα έχουµε τα ίδια και χειρότερα αποτελέσµατα από
τις επιπτώσεις που έχει σήµερα η πορεία προς την ΟΝΕ, όταν θα
ενταχθούµε. Κοιτάξτε τι γίνεται µε τις χώρες που µπήκαν στην ΟΝΕ
πέρυσι. Κοιτάξτε τί γίνεται στη Γερµανία και στις άλλες χώρες. Από
τριάµισι εκατοµµύρια που ήταν οι άνεργοι στη Γερµανία, έφθασαν
τα πεντέµισι εκατοµµύρια. Ποιους ωφελεί και ποιους θα βλάψει
τελικά αυτή η ΟΝΕ; Το έχετε αναλογισθεί; ∆εν θα ωφελήσει τους
εργαζόµενους και γι' αυτό παίρνετε όλα αυτά τα µέτρα, κατάργηση
των εργασιακών σχέσεων, κατάργηση των ασφαλιστικών και
κοινωνικών δικαιωµάτων, για να προλειάνετε το έδαφος, να
πουληθούν περισσότερο και ευκολότερα οι επιχειρήσεις, να
περάσουν στους ιδιώτες και να παρθούν έτσι πιο έγκαιρα τα µέτρα
για το δηµόσιο χρέος, τα ελλείµµατα κλπ. Από την άλλη να
ξεπουληθούν οι επιχειρήσεις και να εφαρµοσθεί η πολιτική της
αντιδραστικής ΟΝΕ.
Εν πάση περιπτώσει, δεν θα σας πείσουµε. 'Οµως θα πρέπει να
ξέρει ο ελληνικός λαός και είµαστε υποχρεωµένοι να το πούµε -δεν
απευθυνόµαστε σήµερα στους Βουλευτές, αλλά απευθυνόµαστε
στους εργαζόµενους- τι ακριβώς γίνεται και τι αποφασίζει αυτή η
Κυβέρνηση µε αυτή τη διϋπουργική απόφαση.
Τέλος, επειδή γίνεται µεγάλος καυγάς για το ποιος θα είναι στην
εξουσία στις επόµενες εκλογές, θα ήθελα να πω το εξής: 'Οποιος
και να είναι από σας, είτε η Νέα ∆ηµοκρατία είτε το ΠΑ.ΣΟ.Κ. είτε οι
συµµαχικές κυβερνήσεις, επειδή είναι προδιαγεγραµµένη η πολιτική
σας, για το λαό θα είναι όλεθρος. Εάν δεν αλλάξουν οι συσχετισµοί,
αν δεν µπορούν να επιβληθούν άλλες πολιτικές λύσεις, φιλολαϊκές,
για το λαό θα είναι καταστροφή.
Εποµένως ο λαός δεν έχει να κερδίσει τίποτα όποιο και αν είναι απο
τα δύο κόµµατα στην εξουσία. Εύχοµαι να µην µπορεί να είναι
κανένα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ούτε άσπρο ούτε
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µαύρο, κύριοι συνάδελφοι.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: ∆εν είναι άσπρα-µαύρα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Το είπα γιατί
χαµογελούσαν κάποιοι συνάδελφοι. Τους είπα "ούτε άσπρο ούτε
µαύρο". Αν και έχουµε πάµπολλα χρώµατα ενδιάµεσα. Μακριά από
τα γκρίζα βέβαια.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: 'Εχουν χάσει τις αποχρώσεις τους τα
χρώµατα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Αλογοσκούφης έχει
το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Απευθυνόµενος προς τον
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ θα ήθελα να του πω,
µακράν εµού η κοµπορρηµοσύνη, κύριε Σφυρίου. Εγώ αναφέρθηκα
σε ένα θέµα δεοντολογίας κατ'αρχήν για να ξεκινήσω από αυτό που
ξεκινήσατε και εσείς. Φαίνεται ότι σας πειράζει πολύ. Θεωρώ
απαράδεκτο, ανεύθυνο και πολιτικά ανέντιµο µία κυβέρνηση στο
τέλος του βίου της να κάνει µεταρρυθµίσεις που θα ισχύσουν για το
βίο της επόµενης Κυβέρνησης.
Αυτό είναι ανεξάρτητο από το ποια θα είναι η επόµενη Κυβέρνηση.
Μπορεί να ανατραπούν τα πολιτικά δεδοµένα, όπως υπονοήσατε
και να ξαναγίνετε κυβέρνηση. 'Οµως αυτό δεν παύει από το να σας
υποχρεώνει να περιµένετε µέχρι τις επόµενες εκλογές προτού
κάνετε µία µεταρρύθµιση η οποία πρέπει να έχει µακρά πνοή. ∆εν
είναι µία µεταρρύθµιση που θα γίνει για ένα χρόνο. Είναι
φορολογική µεταρρύθµιση και θα γίνει για πολλά χρόνια.
Είναι απαράδεκτο να αρχίσουν παροχές και πάλι για λόγους
προεκλογικών σκοπιµοτήτων. Να πείτε το πρόγραµµά σας. Να
φέρετε το νοµοσχέδιο όταν ξαναγίνετε κυβέρνηση, πράγµα που εγώ
προσωπικά δεν το πιστεύω. Εάν γίνουµε εµείς κυβέρνηση θα
φέρουµε εµείς το δικό µας πρόγραµµα. Αυτό είναι το πολιτικά
σωστό. ∆εν είναι σωστό να ξαναγυρίσουµε στις εποχές της
δεκαετίας του 1980 ή του 1996 όταν λίγους µήνες πριν τις εκλογές
άρχιζαν οι παροχές. Το 1996 το κάνατε µε εκείνο τον ύπουλο τρόπο
δίνοντας κρυφίως επιδόµατα στους δηµοσίους υπαλλήλους µε
αποτέλεσµα οι αυξήσεις να φθάσουν από το 2% που έλεγε ο
προϋπολογισµός στο 18% και στο 20%. 'Οµως αυτό το πληρώσαµε
µε τη µη είσοδό µας εγκαίρως στην ΟΝΕ. 'Ετσι εκτροχιάσατε τον
προϋπολογισµό.
Προχθές όταν µιλούσαµε επί της αρχής είπατε ότι στις
προγραµµατικές δηλώσεις της Κυβέρνησής σας ο κ. Σηµίτης είχε
πει ότι θα πάµε αργότερα στην ΟΝΕ. Βεβαίως το είπε αυτό διότι
ήταν µετά τις εκλογές του 1996, αφού ήδη ο κ. Σηµίτης είχε
εκτροχιάσει το πρόγραµµα σύγκλισης προκειµένου να κερδίσει τις
εκλογές. Τότε ήταν η πρώτη φορά που το ΠΑΣΟΚ είπε θα µπούµε
στην ΟΝΕ το 2000. Μέχρι τότε και το ίδιο το πρόγραµµα σύγκλισης
στην δεύτερη σελίδα έλεγε ότι το 1998 θα είµαστε έτοιµοι. Σας το
έχουµε πει πάρα πολλές φορές, αλλά κάνετε ότι δεν ακούτε. Μην το
ξανακάνετε αυτό διότι θα δεσµεύσετε τη χώρα.
Ξέρετε πολύ καλά, κύριε Σφυρίου, ότι εάν µπούµε στην ΟΝΕ, µε τα
ψέµµατα θα µπούµε. Θα παρουσιάζουµε έλλειµµα 2% όταν ξέρουµε
από τη συζήτηση του προϋπολογισµού ότι το έλλειµµα είναι 5%.
Εάν τώρα πάτε και κάνετε και άλλες παροχές προκειµένου να
εξαγοράσετε την ψήφο του ελληνικού λαού, τότε χαθήκαµε. Τα
πρώτα χρόνια στην ΟΝΕ θα είναι πάρα πολύ άσχηµα. Αυτό είπα
µόνο µε καµία κοµπορρηµοσύνη.
Και, κύριε Σπυριούνη, εγώ δεν µπορώ να προβλέψω τι θα γίνει στις
επόµενες εκλογές. ∆εν είναι ο ρόλος µας εδώ να κάνουµε
προβλέψεις τέτοιου είδους. Εµείς εδώ κάνουµε πολιτική και ο
καθένας παρουσιάζει τις θέσεις του. Ο ελληνικός λαός θα µας κρίνει
όλους µας. ∆εν µπορώ όµως να δεχθώ πολιτικά ανεύθυνες
πράξεις. ∆ηλαδή να βγαίνει η Κυβέρνηση η οποία έχει διπλασιάσει
τη φορολογία τα προηγούµενα πέντε χρόνια και να λέει "ζήσε Μάη
µου να φας τριφύλλι". "Τώρα τον τελευταίο χρόνο θα στο κόψω για
να κερδίσω τις εντυπώσεις". Αυτά είναι πράγµατα του παρελθόντος
και πρέπει να τα ξεχάσουµε.
Τώρα όσον αφορά την ουσία των άρθρων που συζητάµε, είπα,

κύριε Σφυρίου, -επειδή το παρερµηνεύσατε- ότι όσο αυτές οι
επιχειρήσεις είναι δηµόσιες και εφόσον η Κυβέρνηση υποστηρίζει
ότι έχει ένα τόσο καλό και σύγχρονο νόµο το 2414 θα πρέπει οι
επιχειρήσεις να υπάγονται στις διατάξεις αυτού του νόµου. 'Οµως οι
περισσότερες και οι µεγαλύτερες εκ των πραγµάτων δεν υπάγονται.
Εάν η Κυβέρνηση θέλει πραγµατικά να αποφασίσει για κάποια
επιχείρηση -εγώ δεν το έχω δει ακόµα να γίνεται, εκτός των
Καταστηµάτων Αφορολογήτων Ειδών όπου είχαµε το γνωστό
φιάσκο- να πουλήσει πάνω από το 50% να µας φέρει ειδική διάταξη
γι'αυτήν την επιχείρηση πριν προχωρήσει η αποκρατικοποίηση, µε
το που θα εκδηλώσει την πρόθεσή της µαζί µε τους όρους της
αποκρατικοποίησης. Εµείς θα το συζητήσουµε και θα το ψηφίσουµε
για τη συγκεκριµένη επιχείρηση. 'Οµως δεν µπορούµε να δώσουµε
γενικού τίτλου εξουσιοδότηση στη διϋπουργική επιτροπή να κάνει
ότι της κατέβει, διότι δεν υπάρχει πλαίσιο αποκρατικοποίησης.
Βεβαίως εµείς έχουµε καταθέσει ένα πλαίσιο αποκρατικοποίησης
γενικού χαρακτήρα, αλλά η Κυβέρνηση αρνείται να το φέρει στη
Βουλή για να το συζητήσουµε. Και όταν το φέρουµε, το ΠΑΣΟΚ θα
βρει κάποιο πρόσχηµα για να µην το ψηφίσει. Εφόσον, λοιπόν, δεν
υπάρχει πλαίσιο αποκρατικοποίησης πώς εµείς θα δώσουµε
εξουσιοδότηση στους Υπουργούς;
Προέχει να υπάρξει ένα γενικότερο πλαίσιο αποκρατικοποιήσεων.
Αυτό είπα.
'Οσον αφορά τώρα το τελευταίο θέµα που είναι τα αντικειµενικά
κριτήρια, εδώ παίζουµε µε τις λέξεις. Η φορολογία αυξάνεται και
αυξάνεται σε σχέση µε το τι πλήρωναν αυτοί οι άνθρωποι πέρυσι.
Αυτό είναι που έχει σηµασία, για τα περυσινά εισοδήµατα. Τότε τα
εισοδήµατά τους προσδιορίζονταν µε βάση τις αντικειµενικές αξίες
του 1995 και µε συντελεστή 7,25%. Τώρα οι αντικειµενικές αξίες
µένουν ίδιες, αλλά αυξάνεται ο συντελεστής στο 8,25%. ∆εν µπορεί,
λοιπόν, να έχουµε µείωση.
Ο κύριος Υπουργός έχει δίκιο στα παραδείγµατα που παρουσιάζει,
γιατί τι συκρίνει: Συγκρίνει το τι θα γινόταν εάν αυξάνονταν οι
αντικειµενικές αξίες στα επίπεδα του 1997. Αυτό είναι άλλη ιστορία.
Αλλά σε σχέση µε το τι πλήρωσαν πέρυσι, θα πληρώσουν
περισσότερα του χρόνου.
Αυτό είναι, λοιπόν, που έχει σηµασία και εµείς θεωρούµε αυτό ότι
είναι καινούρια φορολογία, όπως και είναι καινούρια φορολογία! ∆εν
µπορούµε να βαπτίσουµε δηλαδή την αύξηση, ως µείωση. Πώς θα
γίνει! ∆εν µπορούµε να µιλάµε για µειώσεις σε σχέση µε το τι θα
συνέβαινε αλλιώς! Η πραγµατικότητα είναι ότι από πέρυσι µέχρι
φέτος θα έχουµε αύξηση. Αυτό είναι που έχει σηµασία και αυτή είναι
η αύξηση, την οποία εµείς δεν δεχόµαστε, γιατί το όλο σύστηµα των
λεγόµενων αντικειµενικών κριτηρίων το θεωρούµε και άδικο και
αναποτελεσµατικό και αντιαναπτυξιακό και τέλος πάντων ένα
κουρέλι µέσα στα πλαίσια του φορολογικού µας συστήµατος.
Ευχαριστώ.
KOΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κύριε Σφυρίου,
έχετε το λόγο. Απλά να έχετε υπόψη σας ότι πρέπει να
συντοµεύουµε, γιατί οι τροπολογίες θα φάνε τουλάχιστο µιάµιση
ώρα.
KOΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Ελάχιστο χρόνο θέλω, κύριε Πρόεδρε, µόνο
δύο λεπτά!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Μα, τις τροπολογίες είπαµε ότι θα τις
συζητήσουµε την Τρίτη, κύριε Πρόεδρε!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): 'Οχι! Ο κύριος Πρόεδρος
είπε ότι θα συνεχισθεί η διαδικασία σήµερα!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Το είπε ο κύριος Πρόεδρος, αλλά έχουµε
τέσσερις συνεδριάσεις ορίσει γι'αυτό το νοµοσχέδιο. Γιατί να µη
συζητήσουµε τις τροπολογίες την Τρίτη;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Μου επιτρέπετε,
κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Σφυρίου, µε
συγχωρείτε, να δώσουµε για λίγο πρώτα το λόγο στον κύριο
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Υφυπουργό.
Ορίστε, κύριε ∆ρυ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): 'Εχουµε
συµφωνήσει ως χώρα, να υπογραφεί στη Σόφια, η
Ελληνοβουλγαρική Συµφωνία Τελωνειακών ∆ιευκολύνσεων. 'Εχει
ήδη προσδιοριστεί αυτό να γίνει την προσεχή Τρίτη το πρωί.
Παρακάλεσα, λοιπόν, και χθες και σήµερα να συζητηθούν σήµερα
οι τροπολογίες και βεβαίως όλοι συµφωνήσαµε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Αφού έχουµε ακόµα µία µέρα!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Περιµένετε να
σας πω!
Κύριοι συνάδελφοι, χθες τελειώσαµε στις 21.30' και σήµερα
αρχίσαµε στις 12.30' και η ώρα τώρα είναι 13.50'. ∆εν νοµίζω ότι
είναι δυνατόν να µη συζητηθούν σήµερα οι τροπολογίες!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Εµείς όµως είµαστε από το πρωί εδώ!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Γκατζή, σας
παρακαλώ, δεν έχετε το λόγο!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ το
λόγο.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ, µου έχετε
δώσει το λόγο!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Αλογοσκούφη,
περιµένετε, θα σας δώσω το λόγο µετά τον κ. Σφυρίου!
Ορίστε, κύριε Σφυρίου, έχετε το λόγο.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Νοµίζω ότι δεν υπάρχει κανένας λόγος να µην
εφαρµοσθεί αυτό που συµφωνήσαµε χθες ώστε πράγµατι να
ολοκληρωθεί το νοµοσχέδιο σήµερα. Εγώ αυτό κατάλαβα ότι
αποφασίστηκε, κύριε Γκατζή, εκτός και αν δεν κατάλαβα καλά!
Να ολοκληρώσω, όµως, πολύ σύντοµα µία τοποθέτηση:
Πρώτον, για να µην υπάρχει σύγχυση σχετικά µε το θέµα αυτό των
αντικειµενικών κριτηρίων συζητούµε µία συγκεκριµένη διάταξη, η
οποία έρχεται να τροποποιήσει αυτό που ισχύει αυτήν τη στιγµή.
Είναι προφανές ότι αν δεν γινόταν καµία νοµοθετική παρέµβαση θα
εκαλούντο να πληρώσουν οι φορολογούµενοι περισσότερη
φορολογία σε σχέση µε πέρυσι. Η παρέµβαση που γίνεται
ουσιαστικά τους ελαφρύνει την επιβάρυνση που προεβλέπετο µε
βάση τις ισχύουσες διατάξεις. Αυτό, για να αποσαφηνίσουµε το τι
εννοούµε ελάφρυνση σε σχέση µε τις ισχύουσες διατάξεις.
∆εύτερον, οι προγραµµατικές δηλώσεις που ανέφεραν την ένταξη
της χώρας στην Οικονοµική και Νοµισµατική 'Ενωση στο τέλος του
1999 ήταν αυτές που έγιναν στο τέλος Ιανουαρίου του 1996,
εποµένως αρκετούς µήνες πριν τις εκλογές και δεν θα πρέπει να το
συνδέει η Αξιωµατική Αντιπολίτευση µε τις εκλογές τους 1996 και
βέβαια πολύ περισσότερο µε την αναφορά που έκανε σε παροχές
και σε άλλα πράγµατα που δεν έχουν σχέση µε την
πραγµατικότητα.
Τέλος, για να κλείνει αυτό το θέµα οριστικά και αµετάκλητα, δεν
µπορεί η Αντιπολίτευση να ισχυρίζεται ότι θα µπει µε ψέµατα η
χώρα στην Οικονοµική και Νοµισµατική 'Ενωση. Η χώρα µπαίνει µε
τους ίδιους ακριβώς οικονοµικούς όρους και µε τους ίδιους ακριβώς
ελέγχους µε τους οποίους εντάχθηκαν και οι πρώτες έντεκα χώρες
και θα ενταχθούν πιθανότατα και οι επόµενες τέσσερις. 'Ολα τα
υπόλοιπα είναι απλά και µόνο για να δηµιουργούνται εντυπώσεις
στην ίδια ρότα την οποία έχει χαράξει εδώ και µερικά χρόνια η
Αξιωµατική Αντιπολίτευση.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΖΩΑΝΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο για να
δευτερολογήσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κύριε Τζωάννο,
αλλά όταν τελειώνουν και οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι να µην
ξαναρχίζουµε από την αρχή!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΖΩΑΝΝΟΣ: Υπάρχουν ενδιαφέροντα θέµατα, κύριε
Πρόεδρε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι δικαίωµά του εκ
του Κανονισµού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Βαρβιτσιώτη, δεν
έχω καµία αντίρρηση και γι'αυτό ακριβώς δίνω το λόγο στον κ.

Τζωάννο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Το σχόλιό σας ήταν περιττό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): ∆εν ήταν, γιατί άλλο
είχαµε συµφωνήσει και άλλο βγαίνει τώρα. 'Οταν συµφωνούµε ότι
θα πρέπει να ολοκληρωθεί η διαδικασία και ζητάνε τρεις
συνάδελφοι το λόγο, κύριε Βαρβιτσιώτη, δεν µπορεί ανά πάσα
στιγµή και όποτε θέλει ο κάθε συνάδελφος να πει "θέλω να
δευτερολογήσω". Αυτό σας το λέω, γιατί είπατε ότι ήταν περιττό το
σχόλιό µου.
Ορίστε, κύριε Τζωάννο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΖΩΑΝΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Το θέµα είναι βέβαια ότι τίθενται ερωτήµατα κατά τη διάρκεια της
συζητήσεως και πρέπει να απαντηθούν. ∆ιότι παραδείγµατος χάρη
άκουσα τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑ.ΣΟ.Κ., το φίλο κ.
Σφυρίου, να αναφέρεται στην αξιοπιστία των στοιχείων. Και χθες
είδε το φως της δηµοσιότητος -και επαναλαµβάνεται αυτό σήµερα-
ότι το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο έχει αµφισβητήσει την αξιοπιστία
των στοιχείων της Κυβέρνησης. Και αυτό µένει αναπάντητο από την
Κυβέρνηση. Μιλάµε για στοιχεία που αναφέρονται στο δηµόσιο
χρέος, στο έλλειµµα, στις δαπάνες, στα έσοδα.
Συνεπώς, η Κυβέρνηση έχει ευθύνη να ξεκαθαρίσει το τι πράγµατι
συµβαίνει στις σχέσεις της µε το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο και να
δώσει στη δηµοσιότητα και κυρίως στη Βουλή αυτά τα έγγραφα.
Εµείς τι έχουµε πει; 'Εχουµε πει ότι µε τη δηµιουργική λογιστική, µε
το µηχανισµό της εταιρείας "∆ΕΚΑ" δηµιουργήθηκε ένας
παράλληλος προϋπολογισµός. Και ναι µεν το κάνουν αυτό το
πράγµα και άλλες χώρες της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης αλλά εν µέτρω.
Εν πάση περιπτώσει, να µην κοροϊδεύουµε και τον εαυτό µας. ∆ιότι
αυτό θυµίζει κάποιον ασθενή που πάει για ακτινογραφία και την
ώρα που πάει ο ακτινολόγος να πάρει την ακτινογραφία, αυτός
κουνιέται για να µη βγει κανονική η ακτινογραφία. ∆εν πρέπει να
κοροϊδεύουµε τον εαυτό µας.
Θέλω να επισηµάνω και κάτι άλλο, κύριε Πρόεδρε: Στην
πρωτολογία µου είχα παρακαλέσει τον κύριο Υπουργό να
ξεκαθαρίσει ποια θα είναι τελικά η γενικότερη πολιτική για το
αυτοκίνητο, λαµβάνοντας υπόψη και την περιβαλλοντολογική
διάσταση. Βασίστηκα στις δηλώσεις που έχουν κάνει τα ίδια τα µέλη
της Κυβερνήσεως και ο παριστάµενος κύριος Υπουργός και ο
Υπουργός ΠΕ.ΧΩ.∆.Ε. και ο κ. Παπαντωνίου για την απόσυρση
των αυτοκινήτων. Θα ισχύσει αυτή µέσα στο 1999; Υπάρχει
προγραµµατισµός; ∆ιότι διαφορετικά επιβεβαιώνεται αυτό που λέµε
εµείς πολλές φορές, ότι λαµβάνονται µέτρα κατά αποσπασµατικό
τρόπο, χωρίς να υπάρχει µελέτη των παρενεργειών τους, θετικών ή
αρνητικών και ακολουθείται η πολιτική του "ράβε, ξήλωνε". Αυτά
πρέπει να απαντηθούν και είναι ευκαιρία που έχουµε αυτήν τη
συζήτηση σήµερα για να δοθούν έγκαιρα κάποιες εξηγήσεις.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Σκρέκας έχει το
λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Θα ήθελα για το άρθρο 28 να προσθέσω
κάτι ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Αυτή είναι τριτολογία,
που δεν τη δικαιούσθε.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Τριτολογία ή όπως θέλετε ονοµάστε την.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ναι, αλλά δεν τη
δικαιούσθε.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Νοµίζω ότι είναι ένα νοµοσχέδιο που έχει
την άνεση να το συζητήσουµε και να το ολοκληρώσουµε σήµερα,
όπως αποφασίσατε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, αλλά παρακαλώ
µε δύο λόγια.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Στο άρθρο 28 ο αντικειµενικός
προσδιορισµός φορολογίας εισοδήµατος είναι προσδιορισµός
εισοδήµατος, δεν είναι φορολογία. 'Αρα µε την αύξηση του
συντελεστού 8,25 αυξάνει το εισόδηµα. Το αν έχουµε αύξηση της
φορολογίας είναι ένα άλλο θέµα. Είναι θέµα συντελεστών πλέον.
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'Αρα εδώ είναι βέβαιο ότι έχουµε αύξηση του φορολογητέου
εισοδήµατος των µικροµεσαίων και ελευθέρων επαγγελµατιών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
ολοκληρώθηκε η συζήτηση επί της ενότητας των άρθρων 21 έως
και 29 και εισερχόµαστε στην ψήφισή τους, ένα προς ένα.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 21, όπως
τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 21
έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 22, όπως
τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 22,
έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 23, όπως
τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 23
έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 24 ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 24
έγινε δεκτό, ως έχει, οµοφώνως.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 25, όπως
τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 25
έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 26 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 26
έγινε δεκτό, ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 27 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 27
έγινε δεκτό ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 28, όπως
τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 28
έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 29 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συνεπώς το άρθρο 29
έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Εισερχόµεθα στη συζήτηση των τροπολογιών που έχει καταθέσει ο
κύριος Υπουργός. Κάνω µια πρόταση εκ µέρους του Προεδρείου να
τα συζητήσουµε ως ενότητα και να δώσουµε τη δυνατότητα
ευχέρειας χρόνου επτά λεπτών στον κάθε συνάδελφο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Πόσες τροπολογίες είναι, κύριε
Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Είναι πέντε τροπολογίες,
κύριε Βαρβιτσιώτη.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Οι τροπολογίες των Βουλευτών
θα συζητηθούν κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Στο τέλος, κύριε
συνάδελφε, αν και ο κύριος Υπουργός δεχθεί κάποιες από αυτές,
θα συζητηθούν.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Αν δεχθεί ο κύριος Υπουργός;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Αν δεχθεί. Αν δεν δεχθεί
και επιµένετε να την συζητήσετε και είναι εµπρόθεσµη, θα
συζητηθεί. Κατά την πάγια πρακτική.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κύριε Ιντζέ, έχετε
το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Θα παρακαλούσα να αναφερθούν οι
αριθµοί των τροπολογιών των Υπουργών, που θα συζητηθούν σε
µια ενότητα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Θα σας τις αναφέρω,
κύριε συνάδελφε.
Ο κ. Αποστόλου έχει το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, υπάρχουν πέντε
τροπολογίες των κυρίων Υπουργών από τις οποίες τουλάχιστον η
τελευταία που ήρθε και αφορά ουσιαστικά παραβίαση της
εισοδηµατικής πολιτικής της Κυβέρνησης, νοµίζουµε πως πρέπει να
συζητηθεί χωριστά. Τουλάχιστον αυτή. Μιλάµε για αυτήν που
αφορά τους ελεγκτές εναέριας κυκλοφορίας, του FIR Αθηνών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Μάλιστα.
Υπάρχει άλλη αντίρρηση κύριοι συνάδελφοι;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο παρακαλώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ορίστε, κύριε Γκατζή,
έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι πέντε σοβαρές
τροπολογίες οι οποίες θα µπορούσαν να αποτελέσουν νοµοσχέδιο.
Αναφέρονται σε διάφορα θέµατα και µέσα σε επτά λεπτά που
θέλετε να τις τελειώσουµε, δεν συµφωνούµε καθόλου. Να µη
µιλήσουµε καθόλου. Αν είναι να σηκωθούµε να φύγουµε και να σας
αφήσουµε να κουβεντιάσετε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Γκατζή, µισό λεπτό
να σας πω. Να δούµε και το χρόνο...
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Αν θέλετε να το κουβεντιάσουµε στην ουσία
το θέµα, η κάθε µία θέλει δέκα λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): 'Οπως ξέρετε επί των
τροπολογιών, υπάρχει ένα δίλεπτο για να αναπτύξετε τις απόψεις
σας. Εγώ λέω ότι είναι τέσσερις οι τροπολογίες που θα συζητηθούν
ως µια ενότητα, από δύο λεπτά η κάθε µία φτάνουµε στα οκτώ
λεπτά, ας πάµε στο δεκάλεπτο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Είναι πέντε οι τροπολογίες, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Είναι τέσσερις που θα
συζητηθούν σε µια ενότητα, γιατί ο Συνασπισµός δεν δέχεται µια
από αυτές που θα συζητηθεί µαζί µε τις άλλες και θέλει να
συζητηθεί ξεχωριστά. Εγώ δεν έχω αντίρρηση.
∆ηλαδή, λέω να συζητήσουµε τις τέσσερις ως µια ενότητα και η µια
που έχει ζητήµατα που αγγίζουν και την εισοδηµατική πολιτική,
όπως είπε ο κύριος συνάδελφος να τη συζητήσουµε ξεχωριστά.
Συµφωνείτε, κύριε Σκρέκα;
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Εγώ θα έλεγα, η τελευταία του Υπουργού
Μεταφορών και Επικοινωνιών να µην µπει καθόλου για συζήτηση,
γιατί ήρθε τώρα και είναι ουσιαστικά ένα θέµα το οποίο δεν
µπορέσαµε καν να το δούµε. Κατά συνέπεια και να συζητηθεί µόνο
του, τι να συζητήσουµε; ∆εν έχουµε ενηµερωθεί καθόλου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Συµφωνείτε, κύριοι
συνάδελφοι, τουλάχιστον να ξεκινήσουµε σε ενότητα να συζητηθούν
οι τέσσερις τροπολογίες;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Ας το φέρει ο Υπουργός σε άλλο
νοµοσχέδιο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Υπουργέ, τι έχετε
να πείτε γι'αυτό;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): 'Οχι, κύριε
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Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): 'Αρα, κύριοι συνάδελφοι,
θα συζητηθούν ως ενότητα οι τέσσερις τροπολογίες.
Η πρώτη µε γενικό αριθµό 2309 και ειδικό 739, αναπροσαρµογή
του ειδικού φόρου στο πετρέλαιο και το υγραέριο.
Η δεύτερη µε γενικό αριθµό 2310 και ειδικό 740, κατάργηση
φορολογίας τόκων, οµολόγων για κατοίκους εξωτερικού.
Η τρίτη µε γενικό αριθµό 2311 και ειδικό 741, συντελεστής ΦΠΑ στα
αγροτικά προϊόντα και λοιπές διατάξεις.
Και η τέταρτη µε γενικό αριθµό 2322 και ειδικό 748, σχετικά µε την
προθεσµία δέκα µηνών υποβολής δικαιολογητικών για έκδοση
αναθεώρηση οικοδοµικής άδειας, για κτίρια εγκαταστάσεων που οι
επενδύσεις τους είχαν υπαχθεί στα ΜΟΠ.
Και ξεχωριστά θα συζητηθεί η τροπολογία µε γενικό αριθµό 2319
και ειδικό 745.
Ο κ. Βούλγαρης έχει το λόγο για τις τέσσερις τροπολογίες.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΒΟΥΛΓΑΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι,
µε την πρώτη τροπολογία, όπως την ανέφερε ο Πρόεδρος, για τον
καθορισµό της τιµής του πετρελαίου εσωτερικής καύσης, κίνησης
και υγραερίου, προσαρµόζονται από 31 ∆εκεµβρίου του 1998 οι
συντελεστές ειδικού φόρου κατανάλωσης που επιβάλλονται στο
πετρέλαιο εσωτερικής καύσης, κίνησης και στο υγραέριο και στο
µεθάνιο µε τιµές συγκεκριµένες. Εδώ αφορά ένα µέτρο -και µάλιστα
ο Υπουργός χθες µας έδωσε µια καινούρια διατύπωση στην
τροπολογία αυτή όπως είχε υποβληθεί- που αποτελεί ένα µέρος της
δέσµης των µέτρων που έχει προωθήσει η Κυβέρνηση,
προκειµένου να έχουµε τη µείωση στο κοµµάτι των έµµεσων
φόρων.
Συµφωνουµε µε αυτήν την τροπολογία διότι ρυθµίζονται ζητήµατα
που αφορούν τόσο τη µείωση των προϊόντων που αφορούν τους
έµµεσους φόρους, αλλά και σε ζητήµατα τα οποία αφορούν
καθορισµό συντελεστών ειδικών φόρων κατανάλωσης, όπως την
αιθυλική αλκοόλη.
Για τη δεύτερη τροπολογία έχουµε µία ρύθµιση για την εξαίρεση
από την φορολογία στους τόκους των κρατικών οµολόγων σε
µόνιµους κατοίκους του εξωτερικού. Επειδή η µεγάλη πλειοψηφία
των κατοίκων του εξωτερικού επενδύει σε οµόλογα του ελληνικού
δηµοσίου και καταβάλλει τους φόρους επί των τόκων και στη
συνέχεια τους επανεισπράττει σύµφωνα µε τις κείµενες διατάξεις
που ισχύουν για τις διακρατικές συµφωνίες περί αποφυγής διπλής
φορολογίας, αυτό είχε σαν αποτέλεσµα να µην προκύπτει µία
σηµαντική ωφέλεια για το ελληνικό δηµόσιο. Αντίθετα προκαλεί η
διαδικασία αυτή και υψηλό κόστος διαχείρισης, µε αποτέλεσµα να
λειτουργεί ο µηχανισµός αυτός αποτρεπτικά και σαν ένας
παράγοντας ανασταλτικός στην προσέλκυση επενδυτών.
Συµφωνούµε µε τη διάταξη αυτή, διότι θα δώσει τη δυνατότητα σε
µόνιµους κατοίκους του εξωτερικού να επενδύουν σε οµόλογα του
ελληνικού δηµοσίου και βέβαια να υπάρξει και µία φορολογική
εναρµόνιση µε τις άλλες χώρες της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης, όπου
ισχύουν αντίστοιχες διατάξεις.
Συµφωνούµε απόλυτα µε τη δεύτερη παράγραφο της τροπολογίας
αυτής διότι συνδυάζει τη φορολογική παράβαση, όταν βέβαια αυτή
διαπιστώνεται µε τις διαδικασίες που ισχύουν από τη φορολογική
νοµοθεσία, για την απόκρυψη φορολογητέας ύλης από γιατρούς,
ιατρικά εργαστήρια και φαρµακοποιούς που είναι συµβεβληµένοι µε
το δηµόσιο για την παροχή περίθαλψης στους ασφαλισµένους.
Με αυτήν, λοιπόν, τη διάταξη συνδυάζεται η διακοπή της σύµβασης
των ιατρών ή ιατρικών εργαστηρίων ή φαρµακοποιών µε το
δηµόσιο σε περίπτωση που αποδεδειγµένα, σύµφωνα µε τη
φορολογική νοµοθεσία, έχει διαπιστωθεί διάπραξη φορολογικών
παραβάσεων µε στόχο την απόκρυψη φορολογητέας ύλης.
Επίσης συµφωνούµε µε την τρίτη τροπολογία για το συντελεστή
φόρου προστιθέµενης αξίας στα αγροτικά προϊόντα και άλλες
διατάξεις και δεν έχω να προσθέσω κάτι επιπλέον.
Η τέταρτη τροπολογία αναφέρεται σε ρύθµιση έκδοσης οικοδοµικών

αδειών ή αναθεώρησης υφισταµένων οικοδοµικών αδειών για κτίρια
ή για εγκαταστάσεις ιδιωτικών επιχειρήσεων που έχουν γίνει
επενδύσεις από τα µεσογειακά ολοκληρωµένα προγράµµατα.
Σε αυτήν την τροπολογία διατηρώ µία επιφύλαξη, κύριε Πρόεδρε,
σε σχέση µε τη διατύπωση της διάταξης που αναφέρεται στα
επιβληθέντα πρόστιµα ανεξάρτητα από το στάδιο το οποίο
βρίσκονται. ∆ηλαδή πέρα από τη δυνατότητα που δίνει η διάταξη
αυτή για την αναθεώρηση ή έκδοση οικοδοµικών αδειών, επειδή
συνδυάζεται και επιβολή προστίµου, θα πρότεινα στην περίπτωση
αυτή να γίνεται µία ρύθµιση για την οφειλή των προστίµων αυτών
µε διαδικασία η οποία αφορά την είσπραξη των προστίµων αυτών
από τις δηµόσιες οικονοµικές υπηρεσίες και όχι στην πλήρη
διαγραφή τους, όπως αναφέρεται στη διάταξη αυτή.
∆εν έχω να πω κάτι άλλο. Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Σκρέκας έχει το
λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ: Σε ό,τι αφορά το θέµα των τροπολογιών
θα επαναλάβουµε ότι δεν µας βρίσκει σύµφωνους η λογική της
Κυβέρνησης σε κάθε νοµοσχέδιο να µας φορτώνει και από µία
σειρά τροπολογιών και να ζητάει από εµάς να τοποθετηθούµε επί
των τροπολογιών αυτών όταν οι περισσότερες έρχονται την
τελευταία στιγµή και είναι αδύνατον σε εµάς ακόµη και να τις
διαβάσουµε. 'Ετσι, λοιπόν, αναγκαζόµαστε να σχολιάζουµε
τροπολογίες µε τρόπο πρόχειρο.
Θεωρώ ότι ο τρόπος αυτός δεν βοηθάει στη σωστή αντιµετώπιση
τέτοιων θεµάτων που έχουν σχέση µε τη λειτουργία της αγοράς και
τη ζωή των Ελλήνων.
'Ερχοµαι στην πρώτη τροπολογία η οποία έχει σχέση µε την
αύξηση της φορολογίας του ντίζελ, αλλά και του υγραερίου.
Θέλω να πω για την τροπολογία αυτή ότι µέχρι χθες που εσυζητείτο
ο προϋπολογισµός, υποστήριζε η Κυβέρνηση ότι δεν θα επιβληθεί
καµία νέα φορολογία από τον καινούριο χρόνο. Πριν αρχίσει ο
καινούριος χρόνος βλέπουµε µία σειρά νέων φόρων. Ο εισηγητής
της Πλειοψηφίας υποστήριξε ότι ενώ έχουµε αύξηση του φόρου στα
καύσιµα αυτό θα επηρεάσει τα προϊόντα θετικά ως προς την
επιβολή των έµµεσων φόρων.
Αυτό δεν µπορούµε να το εξηγήσουµε, δεν µπορούµε να το
ερµηνεύσουµε, γιατί όταν αυξάνει ο φόρος ενός προϊόντος,
ουσιαστικά επιβαρύνεται το προϊόν. Η επιβάρυνση του προϊόντος
µετακυλίεται στην αγορά και το πληρώνει τελικά ο τελικός
καταναλωτής.
'Ενα άλλο ζήτηµα που θέλω να παρατηρήσω όσον αφορά το θέµα
αυτό, είναι ότι τελικά εδώ αρχίσαµε πλέον να µπερδευόµαστε και να
µπερδεύουµε τις λέξεις. Τις αυξήσεις των φόρων, να τις λέµε
µειώσεις.
Πρέπει να σας πω, κύριοι συνάδελφοι, ότι έχει µπερδευτεί πλέον ο
ελληνικός λαός µε αυτά που ακούει εδώ. Αρχίζουν βέβαια σιγά σιγά
να µας ερµηνεύουν. Και να µας ερµηνεύουν προς τη σωστή
κατεύθυνση. Κάθε φορά που οι 'Ελληνες πολίτες ακούνε από την
Κυβέρνηση ότι θα µειώσει τους φόρους, προετοιµάζονται για τις
νέες αυξήσεις, τις οποίες θα δεχθούν. 'Ετσι λοιπόν, αυτή η
τροπολογία είναι µέσα σ' αυτό το κλίµα του σχολίου το οποίο έκανα.
'Ερχοµαι τώρα στη δεύτερη τροπολογία, η οποία έχει σχέση µε τη
φορολόγηση των κρατικών οµολόγων. 'Ενα δείγµα που αποδεικνύει
την προχειρότητά σας, κύριε Υπουργέ, είναι αυτή η τροπολογία.
Πριν από λίγο καιρό, όταν πήγατε να φορολογήσετε τα οµόλογα,
επήρεσθε για το ότι αυτό έχει σαν αποτέλεσµα να φορολογηθούν οι
έχοντες και οι κατέχοντες.
Με καθυστέρηση ήρθατε να διαπιστώσετε ότι αυτά που λέγατε τότε,
δεν µπορούν να σταθούν και φθάσατε τη χώρα να πρωτοτυπεί σε
προχειρότητα και σε ενέργειες, οι οποίες την εκθέτουν. 'Ερχεσθε,
πολύ σωστά βέβαια τώρα, µ' αυτή σας την τροπολογία να
διορθώσετε κάτι που ή από λάθος ή από προχειρότητα επιβάλατε
µε προηγούµενο νοµοσχέδιό σας.
Και το ερώτηµα που θέτουµε είναι: Τη ζηµιά που προκλήθηκε
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στο διάστηµα που πέρασε, ποιος την πληρώνει; Τιµωρείται κανείς
απ' όλες αυτές τις παραλείψεις και τις προχειρότητες, που σας
εισηγούνται και τις φέρνετε στο Κοινοβούλιο;
Κύριε Υπουργέ, είµαστε αντίθετοι µε τη λογική, µε την οποία
επεξεργάζεσθε και τις τροπολογίες, αλλά και τα νοµοσχέδια. 'Εχουν
έντονο το στοιχείο της προχειρότητας, της προσωρινότητας και ό,τι
άλλο µπορεί να επικαλεσθεί κανείς.
Η τρίτη τροπολογία η οποία έχει σχέση µε το συντελεστή του ΦΠΑ
για τα αγροτικά προϊόντα, είναι µια τροπολογία που ουσιαστικά είναι
ένα νοµοσχέδιο. ∆εν προλάβαµε να την µελετήσουµε, για να
µπορέσουµε να έχουµε άποψη, ώστε να επιχειρηµατολογήσουµε
πάνω σ' αυτήν την τροπολογία. 'Ετσι ζητάµε η τροπολογία αυτή να
κρατηθεί και να τη φέρετε σε άλλο νοµοσχέδιο, για να µπορέσουµε
εκεί πλέον µελετηµένα να τη συζητήσουµε.
Για την τέταρτη τροπολογία η οποία έχει σχέση µε τις οικοδοµικές
άδειες των επιχειρήσεων, που είχαν υπαχθεί στα ΜΟΠ, θα ήθελα
να πω ότι και αυτό είναι ένα δείγµα -θα επαναλάβω- της
προχειρότητάς σας.
Αφήσατε πολύ διάστηµα γιατί τα ΜΟΠ, κύριε Υπουργέ, ξεκίνησαν το
1986.
Μετά από δεκατρία χρόνια, έρχεσθε να διαπιστώσετε τι παραλείψεις
υπήρχαν τότε στην έκδοση των αδειών και µετά από τόσο µεγάλο
χρονικό διάστηµα έρχεσθε να διορθώσετε κάτι, αφού έχετε
καταταλαιπωρήσει όλον αυτόν τον κόσµο, που είχε υπαχθεί στα
ΜΟΠ και που σερνόταν µέχρι τώρα στις υπηρεσίες και που
πλήρωσε αρκετά χρήµατα, για να υποστηρίξει στα δικαστήρια το
άδικο των ρυθµίσεων αυτών.
Βεβαίως εµείς συµφωνούµε µε τη ρύθµιση αυτή που φέρατε, αλλά
είµαστε υποχρεωµένοι να καυτηριάσουµε την πολιτική σας, µια
πολιτική η οποία θεωρώ ότι πολύ σύντοµα θα σταµατήσει.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Και εγώ ευχαριστώ.
Κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
"ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ", σαράντα οκτώ µαθητές και δύο
συνοδοί-καθηγητές, από το 2ο Γυµνάσιο Ναυπλίου Αργολίδας.
Τους καλωσορίζουµε στο Κοινοβούλιο.
( Χειροκροτήµατα απ'όλες τις πτέρυγες )
Ο κ. Γκατζής έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κατ'αρχήν, θα ήθελα να
εκφράσω τη διαµαρτυρία του κόµµατός µας, για το πώς έρχονται οι
τροπολογίες και το πώς συζητιούνται. Νοµίζουµε ότι πέρα από τα
προβλήµατα που έχει ο κύριος Υπουργός για να παρακολουθήσει
τη συζήτηση την Τρίτη, θα έπρεπε να µετατεθούν οι τροπολογίες,
να µελετηθούν κανονικά, να διαβαστούν, να γίνει µια γόνιµη
συζήτηση, µια και είναι προσδιορισµένο να συζητηθεί το
νοµοσχέδιο σε τέσσερις ηµέρες.
Πέρα από εκεί όµως, θα ήθελα να πω ότι, παρά τις όσες εξαγγελίες
κάνατε, κύριε Υπουργέ, κατά τη συζήτηση του Προϋπολογισµού, ότι
δεν θα έχουµε άλλες φορολογίες, µ' αυτήν την τροπολογία που
καταθέτετε, δηλαδή µε την αύξηση του ειδικού τέλους στο πετρέλαιο
κίνησης που πηγαίνει ουσιαστικά στην τιµή αυτή που
προσδιορίζετε, θα έχουµε έσοδα 22,5 δισεκατοµµύρια -ακούστε
κύριοι Βουλευτές!- στα ταµεία.
∆εν µπορεί, λοιπόν, να ισχυρίζεται η Κυβέρνηση ότι δεν βάζει καµία
νέα φορολογία. Προηγουµένως συζητήσαµε το άρθρο 28, όπου και
εκεί µπαίνει µια φορολογία στα αντικειµενικά κριτήρια των
µικροµεσαίων επιχειρήσεων.
Κατά τα άλλα, η Κυβέρνηση παίρνει µέτρα για να µειώσει την
έµµεση φορολογία, δηλαδή αυτό που εξήγγειλε ότι θα έχουµε
περίπου εξήντα πέντε δισεκατοµµύρια (65.000.000.000) δραχµές
από τη µείωση του ΦΠΑ στην ενέργεια και για τα αυτοκίνητα,
αποδεικνύεται ότι το παίρνει πολύ γρήγορα πίσω µε χίλιους δυο
άλλους τρόπους.
Στη δεύτερη παράγραφο που αναφέρεται στην αιθυλική αλκοόλη
κλπ. δεν έχουµε καµία αντίρρηση, αν και αυτό, όπως ισχυρίζεται η

Κυβέρνηση, γίνεται καθαρά για µια ισοτιµία της δραχµής µε το ECU
κλπ. και για το νέο τρόπο υπολογισµού της, αλλά δεν θα έχει
κανένα έσοδο ή και καµία επιβάρυνση.
Το σκανδαλώδες, κύριοι συνάδελφοι, έρχεται στη δεύτερη
τροπολογία, όπου απαλλάσσει η Κυβέρνηση τα οµόλογα, τους
τόκους των οµολόγων και όσους πολίτες του εξωτερικού κάνουν
επενδύσεις σε κρατικά οµόλογα.
Κύριε Υπουργέ, όταν φέρατε αυτό το νόµο για να ψηφιστεί το
Μάρτιο, όπου θεσπίσατε αυτό το µέτρο, αν θυµάστε, είχαν
ξεσηκωθεί οι τραπεζίτες και όλοι οι κάθε λογής τζογαδόροι του
Χρηµατιστηρίου, διαµαρτυρόµενοι ότι δεν θα πρέπει να επιβληθεί
αυτός ο φόρος στα κρατικά οµόλογα κλπ. Σήµερα, έρχεστε και το
αποσύρετε. Γιατί; Γιατί να µην αναγράφονται µέσα στη φορολογική
τους δήλωση όλα αυτά τα έσοδα, τα οποία προέρχονται από
µετοχές, από οµόλογα; ∆εν ξέρετε αν έχουν πληρώσει το ειδικό
τέλος. Σήµερα αυτό το µέτρο το παίρνετε πίσω.
Αυτό που φαίνεται, κύριε Υπουργέ, είναι ότι δεν µπορεί το κράτος
να απαλλαγεί από τη συµµετοχή του στο ξέπλυµα του µαύρου
χρήµατος. Βοηθάτε µε κάθε τρόπο στο ξέπλυµα του µαύρου
χρήµατος. Προκειµένου να εισπράξετε λεφτά, δεν εξετάζετε από
πού προέρχονται αυτά τα λεφτά.
Εµείς πιστεύουµε ότι αυτή η τροπολογία είναι ακόµα µια χαριστική
πράξη ανάµεσα στους τζογαδόρους του χρήµατος, την
πλουτοκρατία και από την άλλη µεριά καταδείχνει ακόµα
περισσότερο τη δέσµευση που έχετε µ'αυτά τα συµφέροντα και δεν
ξέρω, τι σχέσεις µπορεί να υπάρχουν µ' αυτήν τη διαδικασία του
ξεπλύµατος του µαύρου χρήµατος.
'Οσον αφορά για τις συµβάσεις που αναφέρονται στην παράγραφο
2, δεν έχουµε καµία αντίρρηση. Την πρώτη παράγραφο, όµως, την
καταψηφίζουµε και όχι µόνο την καταψηφίζουµε, αλλά
καταγγέλλουµε και το χειρισµό που κάνει η Κυβέρνηση, γύρω από
τα θέµατα αυτά.
Ερχόµαστε στην άλλη τροπολογία που αφορά το Φ.Π.Α για τα
αγροτικά προϊόντα.
Κύριε Πρόεδρε, µε την τροπολογία αυτή και την αύξηση του Φ.Π.Α
από 8% σε 18% των αγροτικών προϊόντων που πηγαίνουν στη
βιοµηχανία, θα έχουµε µια παραπέρα αύξηση, όχι µόνο των
αγροτικών προϊόντων, αλλά και των ετοίµων προϊόντων που
προέρχονται από τον δευτερογενή τοµέα.
'Ετσι -για παράδειγµα σας λέω ορισµένα- τα νήµατα, οι κλωστές, τα
καπνά, το δέρµα που έχουν σχέση µε το παπούτσι κλπ. και όλα τα
άλλα προϊόντα που πηγαίνουν στο δευτερογενή τοµέα, θα έχουν
µια παραπέρα επιβάρυνση στο καταναλωτικό κοινό. Εποµένως και
η έµµεση φορολογία, ενώ παίρνεται πίσω από έναν τοµέα, έρχεται
να αυξηθεί πολλαπλάσια σε πολλούς άλλους.
Εδώ όµως, θα ήθελα να πω, ότι δεν είναι µόνο αυτό στο οποίο
στάθηκαν ορισµένοι προηγούµενοι εισηγητές. Μέσα από την ίδια
τροπολογία φωτογραφίζεται επίσης η χαριστική φορολογική
ρύθµιση για τις εκτός χρηµατιστηρίου εταιρείες, οι οποίες πλήρωναν
ένα 5%, ανεξάρτητα αν οι αντικειµενικές αξίες των ακινήτων αυτής
της επιχείρησης ήταν πάνω ή κάτω από το 60% του κεφαλαίου της.
'Ετσι, λοιπόν, έρχεται και εδώ να προωθήσει η Κυβέρνηση µια
δεύτερη χαριστική σύµβαση.
Επίσης µια τρίτη σκανδαλώδης σύµβαση γίνεται σε εταιρείες, οι
οποίες δεν έχουν πραγµατοποιήσει τις επενδύσεις µέχρι τέλους του
1998. Τους δίνεται η δυνατότητα να υπολογίσουν όλα αυτά τα
κεφάλαια, τα οποία δεν δήλωσαν και δεν υπολογίστηκαν στις
επενδύσεις αυτές για να περάσουν αφορολόγητα.
Τέλος ρυθµίζονται οι ληξιπρόθεσµες για τους σεισµόπληκτους της
Μεσσηνίας. Εκεί δεν έχουµε καµία αντίρρηση. Θα πρέπει να
διευκολυνθούν αυτές οι κατηγορίες αυτών των ανθρώπων, οι οποίοι
έχουν πληγεί από τις θεοµηνίες.
Τέλος έρχεται και µια τροπολογία, η οποία θέλει ουσιαστικά να
νοµιµοποιήσει το ΥΠΕΧΩ∆Ε όλες τις παραβάσεις, οι οποίες έχουν
γίνει από µεγάλες οπωσδήποτε επιχειρήσεις, γιατί αυτά τα δάνεια
και τις ενισχύσεις από τα µεσογειακά προγράµµατα, δεν τις
έπαιρναν οι µικροεπιχειρήσεις, ούτε κανένας µικροβιοτέχνης.
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Μπαίνει το ερώτηµα: Ευσταθούν αυτές οι δικαιολογίες που
υποβάλλει η αιτιολογική έκθεση, ότι δεν προλάβαιναν να
υποβάλουν τα σχέδια για να τα δώσουν στην πολεοδοµία να
εγκριθούν κλπ.; Και έρχονται µετά από τόσα χρόνια για να
ζητήσουν τη νοµιµοποίηση όλων αυτών των αυθαιρέτων;
Κύριοι Βουλευτές, όταν πάει και κτίζει ένας ένα καλυβάκι -κοτέτσι
για να βάλει τις κότες του- πηγαίνει η πολεοδοµία και του βάζει
πρόστιµο ή θα το σαρώσει και αφού το σαρώσει θα πληρώσει πάλι
και το πρόστιµο.
Εδώ έχουν γίνει ολόκληρες εγκαταστάσεις, έχει γίνει απάτη, κύριοι
Βουλευτές, παρουσιάζονται άλλα σχέδια, το λέει η εισηγητική
έκθεση, δεν το λέω εγώ. Παρουσιάστηκαν σχέδια αδείας άλλων
κτιρίων και κτίστηκαν άλλα. Και έρχονται µετά από τόσα χρόνια να
ζητήσουν τη νοµιµοποίηση τους και θέλουν να µην πληρώνουν και
πρόστιµα; 'Ελεος! Μέχρι πού το πάτε δηλαδή; Τόσο µεγάλη
εξάρτηση υπάρχει σ' αυτές τις µεγάλες επιχειρήσεις; Γιατί να µην
πληρώσουν το νόµιµο πρόστιµο, όταν πληρώνει και ο πιο φτωχός
εργαζόµενος; 'Οταν ο τσιγγάνος κτίζει την παράγκα, πάει και την
γκρεµίζει η πολεοδοµία και εδώ χωρίς άδειες για ολόκληρες
εγκαταστάσεις, έρχονται και ζητάνε να γίνουν νόµιµα τα κτίρια αυτά
-εκπρόθεσµα βέβαια- να µην πληρώσουν το πρόστιµο διατήρησης
και το πρόστιµο της παράβασης;
Και το πιο ωραίο είναι ότι όσα έχουν πληρώσει -λέει- θα πρέπει να
επιστραφούν. Για πέστε µου κανένα άλλο παράδειγµα που να
επιστράφηκε πρόστιµο που πλήρωσε, από το δηµόσιο; Εδώ δεν
µπορεί να κάνει πίσω η Κυβέρνηση, σαν Κυβέρνηση της
πλουτοκρατίας που είναι, πώς να ορθώσει ανάστηµα σε τέτοιες
περιπτώσεις, που αυτές ακριβώς καθορίζουν και την πολιτική της;
Εµείς τα καταψηφίζουµε όλα, κύριε Πρόεδρε, και είναι ντροπή να
έρχονται εδώ τέτοιες τροπολογίες χαριστικές. Είναι ντροπή και για
µας και για τον κόσµο ολόκληρο. Είναι µια πρόκληση πραγµατικά,
όταν γκρεµίζονται τα κοτέτσια και τα ντουβαράκια των φτωχών
ανθρώπων, να έρχονται τέτοιες χαριστικές διατάξεις.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Αποστόλου έχει το
λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, κατά τη συζήτηση του
προϋπολογισµού είχε πει ο Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας ότι δεν
θα κατατεθεί νέο φορολογικό νοµοσχέδιο το 1999. 'Ηδη ξεκινάµε τη
χρονιά µε σωρεία τροπολογιών µε φορολογικές διατάξεις.
Καταλαβαίνετε, λοιπόν, µέχρι τέλος του χρόνου, τι θα έχουµε.
Αρχίζω από την πρώτη τροπολογία, η οποία αναπροσαρµόζει το
συντελεστή ειδικού φόρου κατανάλωσης στα πετρέλαια. Βέβαια
είναι υποχρέωση απέναντι στην Ευρωπαϊκή 'Ενωση, αλλά εµείς δεν
συµφωνούµε µε τη συγκεκριµένη αναπροσαρµογή, όπως δεν
συµφωνούµε όχι γιατί δεν είναι θετικό το ότι µειώνεται ο ειδικός
φόρος κατανάλωσης που επιβάλλεται στο ούζο, στο τσίπουρο και
στην τσικουδιά, αλλά επειδή έχουµε κατά κόρον ασχοληθεί σε
αυτήν την Αίθουσα µε τη φορολόγηση αυτών των προϊόντων, των
παραδοσιακών και έρχεσθε σήµερα, µερικά βέβαια, να αφαιρείτε
ένα µέρος του φόρου που έχετε επιβάλλει.
'Ερχοµαι στη δεύτερη τροπολογία, η οποία πραγµατικά δείχνει
ποιους αισθάνεται η Κυβέρνηση έχοντες και κατέχοντες και ποιοι
πληρώνουν. Και το λέω αυτό, διότι δεν µπορείτε, κύριε Υπουργέ, τη
στιγµή που στους επενδυτές, µόνιµους κατοίκους του εξωτερικού
δεν φορολογείτε τα οµόλογα, όταν έρχεται η ώρα και παίζουν τα
παιχνίδια τους να τους αποκαλείτε κερδοσκόπους και να τους λέτε
ότι παίζουν εις βάρος της δραχµής.
∆εν συµφωνούµε µε τη συγκεκριµένη τροπολογία, όπως δεν
συµφωνούµε και µε τη δεύτερη παράγραφο. Και θα θυµάστε κάποτε
που ο κ. Χριστοδουλάκης είχε ανακοινώσει τη λίστα φοροφυγάδων
γιατρών και είχε πει ότι διακόπτει τη σύµβασή τους. Σήµερα δε,
έρχεστε εσείς, µετά από δύο µήνες και επικυρώνετε τις δηλώσεις
του κυρίου Υπουργού.
∆εν θα συµφωνήσουµε επιπλέον, όχι γιατί δεν πρέπει να διακοπεί η
σύµβαση των φοροφυγάδων γιατρών, αλλά ειδικά επειδή υπάρχει η

περίπτωση του συνόλου και µε τους φαρµακοποιούς. Είναι ένα
πράγµα που πρέπει να το δείτε ειδικά µε τους φαρµακοποιούς, οι
οποίοι πολλές φορές µπορεί να δίνουν ένα φάρµακο σε έναν
ασθενή χωρίς να έχει τη συνταγή, την οποία όµως µπορεί να πάρει
την επόµενη µέρα. Είναι ένα λεπτό θέµα γι' αυτό δεν συµφωνούµε.
'Ερχοµαι στην τρίτη τροπολογία, η οποία αναφέρεται στη
φορολόγηση των αγροτικών προϊόντων, παρ'ότι και αυτό, όπως
λέγει η εισηγητική έκθεση, είναι συµµόρφωση µε οδηγία της
Ευρωπαϊκής 'Ενωσης. ∆εν συµφωνούµε γιατί, όχι µόνο θα σηµάνει
αύξηση των τιµών των τελικών προϊόντων, αλλά διότι την αύξηση
του ΦΠΑ, αυτών των προϊόντων, θα την πληρώσουν τελικά οι
αγρότες.
'Οσον αφορά την παράγραφο 7 της συγκεκριµένης τροπολογίας,
επαναλαµβάνω ότι απαλάσσοντας τις µετοχές των ανωνύµων
εταιρειών από τη φορολόγηση δείχνετε µε την τακτική σας ποιους η
οικονοµική σας πολιτική ευνοεί.
'Ερχοµαι τώρα στην τελευταία τροπολογία, η οποία αναφέρεται σε
περιπτώσεις νοµιµοποίησης κτιρίων που οι επενδύσεις τους έχουν
υπαχθεί στα µεσογειακά ολοκληρωµένα προγράµµατα.
Ποιες είναι, κύριε Υπουργέ, αυτές οι συγκεκριµένες περιπτώσεις;
∆εν µπορεί να υπάρξει ένας κατάλογος για να πληροφορηθούµε και
εµείς ποιες είναι; Και αν δεν µας δώσετε έναν κατάλογο, δεν
αποτελεί αυτό σαφή παραβίαση της νοµιµότητας; ∆εν αποτελεί
κίνδυνο να έχουµε επανάληψη αυτών των περιπτώσεων;
Επιτέλους, είναι ορισµένα πράγµατα τα οποία θα πρέπει να
λάβουµε σοβαρά υπόψη, διότι όπως είπε και ο κύριος συνάδελφος
που µίλησε πριν από λίγο, δεν είναι δυνατόν για µια απλή
κτηνοτροφική εγκατάσταση όπου υπάρχουν πολεοδοµικές
παρανοµίες να επιβάλλονται εξοντωτικές ποινές και εδώ να
ερχόµαστε εκ των υστέρων και να νοµιµοποιούµε καταστάσεις τις
οποίες δεν γνωρίζουµε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Ιντζές έχει το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κύριε Πρόεδρε, όταν µίλησα επί της αρχής
του νοµοσχεδίου, είχα πει ότι οι τροπολογίες που κατετέθησαν
έχουν γίνει το κύριο σώµα του νοµοσχεδίου και οι ρυθµίσεις που
αφορούσαν το κύριο σώµα του νοµοσχεδίου έγιναν δευτερεύουσες.
Αυτή η άποψη ενισχύεται περισσότερο µε αυτές τις τροπολογίες
που συζητάµε σήµερα.
Με την τροπολογία ειδικότερα που έχει ειδικό αριθµό 739 αυξάνεται
ο ειδικός φόρος κατανάλωσης στα καύσιµα κίνησης. Από τη µια
µειώνουµε το φόρο κατανάλωσης στα καύσιµα θέρµανσης και τη
βενζίνη και από την άλλη αυξάνουµε τα καύσιµα κίνησης. Εάν έγινε
µία µείωση του πληθωρισµού κατά 0,24% µε τη µείωση στα
καύσιµα θέρµανσης, αυτό τώρα ισορροπείται και θα αυξηθεί πάλι ο
πληθωρισµός µ' αυτήν τη νέα αύξηση της έµµεσης φορολογίας στα
καύσιµα κίνησης. Και φαίνεται µ' αυτήν την τροπολογία κυρίως ότι
συνεχίζεται η φοροµπηχτική πολιτική της Κυβέρνησης σε κάθε
περίπτωση. Την καταψηφίζουµε, µολονότι η παράγραφος 2 είναι
θετική, που µειώνει τον ειδικό φόρο κατανάλωσης στην αιθυλική
αλκοόλη µε άµεση συνέπεια την πτώση της τιµής του ούζου και του
τσίπουρου, που είναι ελληνικά προϊόντα και µπορεί έτσι να
διευκολυνθεί η εξαγωγή τους. Γι'αυτό θα πρότεινα να µειωθεί ακόµη
περαιτέρω ο ειδικός φόρος κατανάλωσης στην αιθυλική αλκοόλη
που προορίζεται για την παρασκευή ούζου και τσίπουρου.
(Στο σηµείο αυτό, την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Α'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Ν. ΚΡΗΤΙΚΟΣ)
'Ερχοµαι τώρα στην τροπολογία µε ειδικό αριθµό 740. ∆υστυχώς,
όταν το 1997 συνεζητείτο το ανάλογο φορολογικό νοµοσχέδιο και
είχαν  επιβληθεί  φόροι  και  στους  τόκους  από  τα  οµόλογα,
είχαµε  πει  ότι  ναι,  συµφωνούµε  κατ'  αρχήν,  η  κίνηση  όµως
είναι  σπασµωδική  και  ότι  ήθελε  µελέτη.  Απεδείχθη,  και  το
οµολογεί  η  Κυβέρνηση,  ότι  έφερε  αναστάτωση  στο
Χρηµατιστήριο.  Εµείς  όµως,  είµαστε  αντίθετοι  να  καταργηθεί
και  αυτή  η  φορολογία,  διότι  ωφελεί  επενδυτές,  µονίµους
κατοίκους  του  εξωτερικού  που  δηµιουργούν  εδώ  µεγάλα
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εισοδήµατα αφορολόγητα.
'Ερχοµαι τώρα στην τροπολογία µε ειδικό αριθµό 741. Αυξάνεται ο
συντελεστής φόρου προστιθέµενης αξίας σε γεωργικά προϊόντα.
Και ενώ είµεθα εν όψει, για τρίτη συνεχή χρονιά, κινητοποιήσεων
του αγροτικού κόσµου της Ελλάδος, επιβάλλουµε φορολογία που
καθιστά τα αγροτικά προϊόντα µη ανταγωνιστικά, ακριβότερα µ' όλες
τις συνέπειες που συνεπάγονται. Την καταψηφίζουµε και αυτή.
Τέλος, η τροπολογία µε ειδικό αριθµό 748 που αναφέρεται στη
νοµιµοποίηση αυθαιρέτων κατασκευών, εκείνων που έτυχαν
επιδότησης από τα Μεσογειακά Ολοκληρωµένα Προγράµµατα, είναι
µία, κύριε Πρόεδρε, απαλλαγή των προστίµων και λοιπών
επιβαρύνσεων και τη νοµιµοποίηση αυθαιρέτων κατασκευών.
'Οµως εδώ στο Μενίδι, χιλιάδες αδελφοί µας Ελληνοπόντιοι
σύρονται καθηµερινά στα δικαστήρια, επειδή κατασκεύασαν
καλύβες για να προφυλαχθούν από τη βροχή και από το αγιάζι και
την παγωνιά και από τη ζέστη το καλοκαίρι. Αυτοί σύρονται στα
δικαστήρια σωρηδόν και από στο ΙΚΑ και για αυθαίρετη κατασκευή,
κόβουν το νερό, κόβουν το ηλεκτρικό ρεύµα. Και εδώ αυτοί που
έτυχαν µεγάλων επιδοτήσεων και παρανόµησαν, νοµιµοποιούνται.
Αυτό είναι κάτι αδιανόητο, παράλογο. Πού πάµε; Τι εξυπηρετεί αυτή
η διάταξη; Προφανώς µεγάλα συµφέροντα.
Και λυπάµαι πάρα πολύ για την κατάντια µιάς κυβέρνησης
ελληνικής, που Βορειοηπειρώτες και πρόσφυγες 'Ελληνες από τις
τέως Σοβιετικές χώρες, τους σύρει στα δικαστήρια και
µεγαλοσχήµονες παρανόµους τους νοµιµοποιεί µε τα αυθαίρετά
τους. Ντρέποµαι και την καταψηφίζω µε αγανάκτηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): ∆εν υπάρχει άλλος
κύριος συνάδελφος...
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ (Πρόεδρος της Νέας
∆ηµοκρατίας): Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ορίστε, κύριε
Πρόεδρε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ (Πρόεδρος της Νέας
∆ηµοκρατίας): Κύριε Πρόεδρε, σύµφωνα µε τις διατάξεις των
άρθρων...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κύριε Πρόεδρε, αν
έχετε την καλοσύνη, έρχεται ο κύριος Πρόεδρος της Βουλής και αν
θέλετε για µισό λεπτό να περιµένετε. Εν τω µεταξύ θα παρακαλέσω
να τελειώσουµε µε την αγόρευση του κυρίου Υφυπουργού.
Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, για ένα λεπτό να κλείσετε τη συζήτηση
επί των τροπολογιών.
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Κύριοι συνάδελφοι, αµέσως έρχεται ο κύριος Πρόεδρος, είναι
γνωστό το αντικείµενο.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός κ. ∆ρυς ανέρχεται επί του
Βήµατος)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Από τη θέση σας,
κύριε Υφυπουργέ. Για δύο λεπτά οµιλία, θα ανέβετε στο Βήµα;
Ε, τώρα αντιλαµβάνοµαι γιατί η Κέρκυρα έχει µεγάλα µπαλκόνια!
Αρέσκονται οι Κερκυραίοι στα µεγάλα και υψηλά µπαλκόνια.
(Χειροκροτήµατα)
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ∆ΡΥΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε Πρόεδρε,
για την τροπολογία µε γενικό αριθµό 2309 και ειδικό 739, έχω να
απαντήσω στις παρατηρήσεις ορισµένων Βουλευτών ότι ήτο
αναγκαία η αλλαγή του ειδικού φόρου κατανάλωσης των
πετρελαιοειδών λόγω της αλλαγής της ισοτιµίας της δραχµής προς
το ECU.
Το δεύτερο τώρα, το οποίο παρακαλώ να τεθεί ως παράγραφος 6
µετά την παράγραφο 5, είναι ότι η ισχύς της προηγουµένης
παραγράφου αρχίζει από τη 15η Ιανουαρίου 1999.
Το τρίτο έχει σχέση µε την τροπολογία που αλλάζει τον ΦΠΑ για µία
ορισµένη κατηγορία αγροτικών προϊόντων. Οφείλω να
διαβεβαιώσω τους κυρίους Βουλευτές που αναφέρθηκαν σε αύξηση
των τελικών τιµών των µεταποιηµένων προϊόντων, ότι ο ΦΠΑ είναι
ένας ουδέτερος φόρος για όλες τις ενδιάµεσες φάσεις παραγωγής.

Και επειδή πρόκειται για πρώτες ύλες, ουδεµία επίπτωση θα έχει
στα τελικά προϊόντα, καθ' όσον οι βιοµήχανοι και γενικά οι
µεταποιητές θα συµψηφίσουν την αύξηση κατά του ΦΠΑ των
εισροών τους µε τον ΦΠΑ των εκροών τους.
Κύριοι συνάδελφοι, στην τροπολογία µε γενικό αριθµό 2310 και
ειδικό 740, παρακαλώ προστίθενται τέσσερις λέξεις και γίνεται ως
εξής:
Παράγραφος 2: " Η διάπραξη φορολογικών παραβάσεων για τις
οποίες επιβλήθηκε πρόστιµο κατά την κείµενη φορολογική
νοµοθεσία και η απόκρυψη φορολογητέας ύλης, από ιατρούς,
ιατρικά εργαστήρια και φαρµακοποιούς που είναι συµβεβληµένοι µε
το δηµόσιο για την παροχή περίθαλψης στους ασφαλισµένους του,
συνιστά λόγο διακοπής της σύµβασής τους για τουλάχιστον ένα
έτος." Προστίθενται δηλαδή οι λέξεις "για τουλάχιστον ένα έτος".
Αυτά, κύριε Πρόεδρε, όσον αφορά την τροπολογία αυτή.
'Ερχοµαι τώρα στην τελευταία τροπολογία µε γενικό αριθµό 2322
και ειδικό 748. "Στην περίπτωση αυτή τυχόν καταβληθέντα για την
αιτία αυτή πρόστιµα µέχρι τη δηµοσίευση του νόµου αυτού
συµψηφίζονται µε υπάρχοντα χρέη προς το δηµόσιο και εάν δεν
υπάρχουν τέτοια επιστρέφονται ατόκως".
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί των
τροπολογιών του κυρίου Υπουργού και εισερχόµαστε στην ψήφισή
τους.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, υπάρχουν και
τροπολογίες Βουλευτών και θέλουµε να ξέρουµε τι θα γίνει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Να τελειώσουµε
πρώτα µε τις τροπολογίες του κυρίου Υπουργού.
Ερωτάται το Σώµα; Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό αριθµό
2309...
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, µε συγχωρείτε. 'Εχετε στα
χέρια σας...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Είµαστε σε στάδιο
ψηφοφορίας. Γνωρίζω το θέµα, κύριε Σιούφα, και το γνωρίζει και ο
κύριος Πρόεδρος. Τον ενηµερώσατε άλλωστε εσείς, και έρχεται από
στιγµή σε στιγµή.
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ.
Επιτρέψτε µου.
Κύριε Πρόεδρε, έχετε στα χέρια σας αίτηση από τη Νέα ∆ηµοκρατία
για πρόταση δυσπιστίας στον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων. Οφείλατε αµέσως να σταµατήσετε τη συζήτηση
κατά τον Κανονισµό και το Σύνταγµα. Βεβαίως επειδή ο Πρόεδρος
του Σώµατος απουσίαζε παρακαλώ πολύ να κρατήσετε για λίγα
λεπτά τη συνεδρίαση µέχρι να έλθει ο Πρόεδρος του Σώµατος. ∆εν
µπορεί να προχωρήσει κανένα θέµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Είπα, κύριε Σιούφα,
ότι ήλθε η πρόταση την ώρα που αγόρευε ο κύριος Υφυπουργός
των Οικονοµικών.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: 'Οχι, κύριε Πρόεδρε.
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): 'Η λίγο πριν. ∆εν
διαφωνούµε σε αυτό.
Παρακάλεσα τον κύριο Πρόεδρο της Νέας ∆ηµοκρατίας, ο οποίος
ζήτησε το λόγο, επειδή είχα το µήνυµα του Προέδρου ότι έρχεται
από στιγµή σε στιγµή -κάπου ήταν εκτάκτως- και έρχεται...
ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, να διακόψετε τώρα τη
συνεδρίαση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Βρισκόµαστε στην
ολοκλήρωση της συζητήσεως των τροπολογιών. 'Εχει τελειώσει η
συζήτηση. Είναι προς θάνατον να ψηφιστούν οι τροπολογίες και
ευθύς αµέσως να µπούµε στο αντικείµενο το οποίο ανέκυψε;
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: 'Οχι, κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΖ' - 14 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 1999 3309

πολύ να εφαρµόσετε τον Κανονισµό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο Κανονισµός δεν
είναι σκληρός.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Σας παρακαλώ πολύ να εφαρµόσετε τον
Κανονισµό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Ν. Κρητικός): Ο Κανονισµός
προβλέπει τη διακοπή της συζητήσεως, αλλά κοντά στο νου και η
γνώση.
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Πρόεδρος
της Βουλής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): ∆εν υπάρχει κλίµα
κατάληψης!
Ορίστε, κύριε Πρόεδρε, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ (Πρόεδρος της Νέας
∆ηµοκρατίας): Kύριε Πρόεδρε, σύµφωνα µε τις διατάξεις των
άρθρων 84, παράγραφος 2 του Συντάγµατος και 142 του
Κανονισµού της Βουλής η Νέα ∆ηµοκρατία καταθέτει πρόταση
δυσπιστίας κατά του Υπουργού Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων.
Στην πρότασή µας υπάρχει ο απαιτούµενος αριθµός των
υπογραφόντων Βουλευτών για τη νοµότυπη κατάθεση και τη
διεξαγωγή της συζήτησης στη Βουλή. Παρακαλώ να αποφασίσει και
να µας ενηµερώσει αµέσως η Κυβέρνηση εάν η συζήτηση θα
διεξαχθεί αµέσως ή εάν θα κάνει χρήση του δικαιώµατός της για
αναβολή επί δύο ηµέρες.
Πάντως προσωπικώς θέλω να σας µεταφέρω την πίστη µας, κύριε
Πρόεδρε, ότι λόγω της µεγάλης έντασης και κρίσης που υπάρχει
στον ευαίσθητο χώρο της Παιδείας, η παράταση της εκκρεµότητας
µόνο ζηµία µπορεί να προκαλέσει και γι' αυτό ζητώ να ξεκινήσει η
συζήτηση αµέσως.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Κύριε
Πρόεδρε, µπορώ να έχω το λόγο;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Πρόεδρε, δεν
δικαιούµαι εκ του Κανονισµού να σας δώσω το λόγο.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως ακούσατε κατατέθη από τον
κατά το Σύνταγµα (άρθρο 84 παρ. 2) και τον Κανονισµό της Βουλής
(άρθρο 142) απαιτούµενο αριθµό Βουλευτών πρόταση δυσπιστίας
κατά του Υπουργού Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, κυρίου
Γεράσιµου Αρσένη, η οποία έχει ως εξής:
"Προς τον
Πρόεδρο της Βουλής των Ελλήνων
κ. Απόστολο Κακλαµάνη
Αξιότιµε κύριε Πρόεδρε,
Αποτελεί πλέον κοινή πεποίθηση, ότι η κατάσταση που επικρατεί
στην Παιδεία είναι δραµατική. Η κρίση που την µαστίζει έχει πάρει
εκρηκτικές διαστάσεις.
Τόσο στην δευτεροβάθµια όσο και στην τριτοβάθµια εκπαίδευση το
όλο σύστηµα δεν λειτουργεί, µε άµεσο κίνδυνο, όπως και ο ίδιος ο
Υπουργός Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων οµολόγησε
δηµοσίως, να απωλεσθεί το τρέχον έτος για µεγάλη µερίδα
µαθητών, φοιτητών και σπουδαστών.
Πέραν τούτου οι συνεχιζόµενες και εντεινόµενες καταλήψεις
σχολικών και πανεπιστηµιακών κτιρίων, οι εντεύθεν καταστροφές
και, κυρίως, το ιδιαίτερα επικίνδυνο φαινόµενο των τελευταίων
ηµερών, δηλ. η σύγκρουση γονέων και µαθητών, όχι µόνον
εκθέτουν την Πολιτεία και φαλκιδεύουν την οµαλή λειτουργία των
θεσµών αλλά και θέτουν σε άµεσο κίνδυνο την ίδια την κοινωνική
και οικογενειακή γαλήνη και συνοχή.
Τα φαινόµενα αυτά, που είναι ιδιαίτερα επικίνδυνα για την ελληνική
πραγµατικότητα, δεν είναι δυνατό να συνεχισθούν. Η όλη
κατάσταση, που επιταχύνει την παρακµή του εκπαιδευτικού µας
συστήµατος και µάλιστα σε µια στιγµή που η Παιδεία πρέπει να
αποτελεί την αιχµή του δόρατος της χώρας µας για την πορεία της
προς το µέλλον, είναι πια απαράδεκτη.
'Οµως παρά τα όσα τραυµατίζουν σήµερα την παιδεία και την
κοινωνία, ο Υπουργός Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων

παρακολουθεί τον δραµατικό κατήφορο απαθής κάνοντας
ανεύθυνες δηλώσεις και εξωθεί τους παράγοντες του εκπαιδευτικού
µας συστήµατος εναντίον αλλήλων, εµµένοντας πεισµατικά στις
θέσεις του και αρνούµενος να αντιληφθεί τις συνέπειες της
προχειρότητας, αποσπασµατικότητας και ακαταληλλότητας των
µέτρων που επιχειρεί να εφαρµόσει για την Παιδεία.
'Οπως σας είναι γνωστό η Νέα ∆ηµοκρατία εξαντλώντας όλα τα
περιθώρια των πρωτοβουλιών που της παρέχει το Σύνταγµα και ο
Κανονισµός της Βουλής, κατέθεσε πρόταση νόµου για την
αναστολή των επίµαχων διατάξεων της λεγόµενης "εκπαιδευτικής
µεταρρύθµισης" και την άµεση έναρξη εθνικού διαλόγου προς την
κατεύθυνση της διαµόρφωσης µιας υπερκοµµατικής εθνικής
πολιτικής για την Παιδεία, µε µακροπρόθεσµη προοπτική. Είναι
φανερό ότι η υιοθέτηση της πρότασης αυτής όχι µόνο θα εκτόνωνε
την κρίση αλλά και θα επέτρεπε να τεθεί το µείζον θέµα της
Παιδείας σε υπερκοµµατική και υπεύθυνη βάση, πράγµα που είναι
πολιτικώς και εθνικώς επιβεβληµένο.
∆υστυχώς, ο Υπουργός Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων
απέρριψε την πρόταση αυτή και εµµένει στην στείρα θέση του, η
οποία έχει πλέον οδηγήσει την Παιδεία σε κατάσταση ανάγκης.
Υπό τα δεδοµένα αυτά θεωρούµε ότι δεν υπάρχει άλλη διέξοδος
από την άµεση αποχώρηση του κ. Αρσένη από το Υπουργείο
Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων. Ο νέος Υπουργός ίσως
µπορέσει, απαλλαγµένος από τις παρωπίδες και το φόβο του
πολιτικού κόστους, να δεχθεί να κατανοήσει το µέγεθος και την
ένταση της κρίσης και τον κίνδυνο που ταλανίζει την Παιδεία µας και
την κοινωνία µας.
Επειδή ο Πρωθυπουργός δεν φαίνεται να αναλαµβάνει την
πρωτοβουλία της αποµάκρυνσης του σηµερινού Υπουργού Εθνικής
Παιδείας και Θρησκευµάτων καταθέτουµε, σύµφωνα µε τις διατάξεις
του Συντάγµατος και του Κανονισµού της Βουλής, πρόταση
δυσπιστίας κατά του Υπουργού Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων. Ειδικότερα µε τη πρόταση αυτή, που υπογράφεται
από τον κατά τις ισχύουσες διατάξεις προβλεπόµενο αριθµό
Βουλευτών, ζητούµε να διεξαχθεί, κατά το Σύνταγµα και τον
Κανονισµό της Βουλής, η προβλεπόµενη συζήτηση και να
αποσυρθεί η εµπιστοσύνη από τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων.
Οµιλητές εκ µέρους της Νέας ∆ηµοκρατίας ορίζονται η κ. Αννα
Ψαρούδα - Μπενάκη και ο κ. Γεώργιος Καλός.

Αθήνα, 14 Ιανουαρίου 1999
Οι προτείνοντες Βουλευτές

Κ. ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ
Μ. ΕΒΕΡΤ
Τ. ΤΖΑΝΝΕΤΑΚΗΣ
ΣΤ. ∆ΗΜΑΣ
Ι. ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ
Π. ΜΟΛΥΒΙΑΤΗΣ
Μ. ΛΙΑΠΗΣ
Π. ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ
Ι. ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ
∆. ΣΙΟΥΦΑΣ
Α. ΨΑΡΟΥ∆Α - ΜΠΕΝΑΚΗ
Γ. Β. ΚΑΛΟΣ
Κ. ΣΗΜΑΙΟΦΟΡΙ∆ΗΣ
Γ. ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ
Α. ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ
Θ. ΚΑΣΣΙΜΗΣ
Π. ΨΩΜΙΑ∆ΗΣ
Χ. ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ
ΕΠ. ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ
ΑΝ. ΦΟΥΣΑΣ
Τ. ΜΠΕΛΛΟΣ
Γ. ΒΟΥΛΓΑΡΑΚΗΣ
Ν. ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ
ΑΘ. ΚΟΝΤΑΞΗΣ
Θ. ΚΑΤΣΙΚΗΣ
Ν. ΑΝΑΣΤΑΣΟΠΟΥΛΟΣ
Γ. ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ
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ΙΩΑΝ. ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
ΑΘ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ
Κ. ΚΑΡΑΜΗΝΑΣ
ΑΝ. ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ
ΧΡ. ΒΥΖΟΒΙΤΗΣ
Η. ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ
ΣΠ. ΣΠΥΡΟΥ
Ε. ΧΑΙΤΙ∆ΗΣ
Α. ΧΕΙΜΑΡΑΣ
Ν. ΚΑΤΣΑΡΟΣ
ΑΘ. ΒΑΡΙΝΟΣ
Σ. ΚΟΥΒΕΛΑΣ
Π. ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ
Θ. ΠΑΣΣΑΛΙ∆ΗΣ
Γ. ΟΡΦΑΝΟΣ
Ν. ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ
Α. ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ
Θ. ΛΕΟΝΤΑΡΙ∆ΗΣ
ΑΠ. ΣΤΑΥΡΟΥ
Σ. ΤΣΙΤΟΥΡΙ∆ΗΣ
Ι. ΤΖΩΑΝΝΟΣ
Σ. ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ
Α. ΡΕΓΚΟΥΖΑΣ
Β. ΠΑΠΠΑΣ
Ε. ΠΟΛΥΖΟΣ
Λ. ΛΥΜΠΕΡΑΚΙ∆ΗΣ
Ι. ΧΩΜΑΤΑΣ
Π. ΣΚΑΝ∆ΑΛΑΚΗΣ
Β. ΜΑΓΓΙΝΑΣ
Θ. ∆ΗΜΟΣΧΑΚΗΣ
Γ. ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ
Θ. ΣΚΡΕΚΑΣ
Β. ΣΩΤΗΡΟΠΟΥΛΟΣ
Π. ΚΑΜΜΕΝΟΣ
Γ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ
Λ. ΚΟΥΡΗΣ
Π. ΛΟΥΚΑΚΟΣ
Γ. ΣΟΥΡΛΑΣ
Β. ΜΙΧΑΛΟΛΙΑΚΟΣ
Ε. ΜΕΙΜΑΡΑΚΗΣ
Ν. ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ
Φ. ΠΕΤΡΑΛΙΑ
ΑΘ. ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ
Θ. ∆ΑΜΙΑΝΟΣ
Α. ∆ΑΒΑΚΗΣ
Π. ΜΕΛΑΣ
Α. ΝΑΚΟΣ
Γ. ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ
Λ. ΠΑΠΑΝΙΚΟΛΑΟΥ
Μ. ΓΙΑΝΝΑΚΟΥ
Μ. ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ
Ε. ΜΠΑΣΙΑΚΟΣ
Β. ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ
Μ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ
Α. ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ
Α. ΠΑΠΑ∆ΟΓΓΟΝΑΣ
Γ. ΤΖΙΤΖΙΚΩΣΤΑΣ
Γ. ΣΑΛΑΓΚΟΥ∆ΗΣ
Γ. ΤΡΥΦΩΝΙ∆ΗΣ
Ε. ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ
Α. ΜΠΡΑΤΑΚΟΣ
Ι. ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΠΟΥΛΟΣ
Ν. ΤΣΙΑΡΤΣΙΩΝΗΣ
ΑΠ. ΑΝ∆ΡΕΟΥΛΑΚΟΣ''
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο Κανονισµός και το
Σύνταγµα ορίζει ότι αφ'ης υποβληθεί πρόταση δυσπιστίας η Βουλή
διακόπτει τις εργασίες της για δύο ηµέρες, εκτός εάν η Κυβέρνηση
ζητήσει αµέσως την έναρξη της σχετικής διαδικασίας.
Ειδοποιήθηκα από τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας
∆ηµοκρατίας ότι επίκειται η κατάθεση της προτάσεως αυτής.

Προσπάθησα να επικοινωνήσω µε τον κύριο Πρωθυπουργό, ο
οποίος αυτήν τη στιγµή επιστρέφει αεροπορικώς από την Ισπανία.
Και αυτό που νοµίζω ότι είναι σωστό να κάνουµε είναι να
διακόψουµε για λίγα λεπτά, ώστε να έχω τη δυνατότητα της
επικοινωνίας αυτής, προκειµένου να αρχίσει αµέσως συζήτηση ή
εντός του διηµέρου και αναλόγως να πράξουµε, όπως ορίζει ο
Κανονισµός.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Πάνω σε
αυτό το θέµα θα ήθελα να µου δώσετε το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): ∆εν έχω το δικαίωµα,
κύριε Πρόεδρε, να σας δώσω το λόγο.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, εάν δώσετε το λόγο στον κ.
Τσοβόλα, θα τον ζητήσουµε όλοι.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Πρόεδρε, η
παράκλησή µου είναι θερµή. Γίνοµαι δυσάρεστος και το γνωρίζω.
'Οµως, αυτό που µας σώζει όλους εδώ είναι η τυφλή προσήλωση
στο γράµµα και στο πνεύµα του Κανονισµού. 'Ετσι, αποφεύγονται
παρεξηγήσεις. Γιατί θα πρέπει να δώσω το λόγο σε πολλούς
άλλους ακόµη. Οπότε, πού πάει η διαδικασία που λέει πως όταν
υποβάλλεται από εξήντα Βουλευτές µία πρόταση δυσπιστίας
διακόπτει η Βουλή τις εργασίες της και ακολουθούν όλα όσα λέει ο
Κανονισµός;
Παρακαλώ, λοιπόν, να διακόψουµε για ένα πεντάλεπτο, κύριοι
συνάδελφοι και επανερχόµεθα.

(∆ Ι Α Κ Ο Π Η )
(ΜΕΤΑ ΤΗ ∆ΙΑΚΟΠΗ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, επαναλαµβάνεται η διακοπείσα συνεδρίαση.
Ο Υπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης
έχει το λόγο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης): Κύριε Πρόεδρε, κύριοι
συνάδελφοι...
∆ΗΜΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Aπόστολος Κακλαµάνης): ∆ιέκοψα προκειµένου η
Κυβέρνηση να αποφασίσει. Ποιο είναι το πρόβληµα;
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Σύµφωνοι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Aπόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Πρόεδρε,
περαιτέρω θα κάνετε ανάπτυξη, θα αναφερθείτε στην πρότασή σας;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ (Πρόεδρος της Νέας
∆ηµοκρατίας): 'Οχι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Aπόστολος Κακλαµάνης): Ορίστε, κύριε Υπουργέ.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση καλοδέχεται την πρόταση
δυσπιστίας που κατέθεσε η Νέα ∆ηµοκρατία στον Υπουργό Εθνικής
Παιδείας και Θρησκευµάτων.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
'Οµως θα πρέπει να αιτιολογήσουµε το διαδικαστικό, γιατί πρέπει η
συζήτηση να αρχίσει τώρα ή να αρχίσει, κάνοντας χρήση του
Κανονισµού της Βουλής µετά από δύο µέρες.
Η πρόταση δυσπιστίας είναι µια κίνηση τακτικής της Νέας
∆ηµοκρατίας ενάντια στην οµαλότητα, ενάντια στη δηµοκρατική
νοµιµότητα, ενάντια στην προσπάθεια της Κυβέρνησης να
δηµιουργήσει συνθήκες για µια παιδεία στην Ελλάδα...
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
(Θόρυβος-διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ (Πρόεδρος της Νέας
∆ηµοκρατίας): Τι λέτε τώρα;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Συνταγµατικό δικαίωµα είναι.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Επί της προτάσεως.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Παρακαλώ, κύριοι
συνάδελφοι.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών,
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης): Ασκείτε ένα
συνταγµατικό δικαίωµα, που αποκαλύπτει µε τον πλέον ανάγλυφο
τρόπο ότι πίσω από την επίφαση της δήθεν υπευθυνότητας, της
υπεύθυνης διαχείρισης των θεµάτων του ελληνικού λαού,
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κρύβεται µία βαθύτατη υποκρισία, που υπακούει σε µία λογική
όξυνσης και σε µία προσπάθεια δηµιουργίας κάποιων
µικροκοµµατικών ωφεληµάτων, τα οποία είναι έξω και πέρα από το
πνεύµα της εποχής. Βεβαίως, ίσως να είναι και µία απάντηση για τα
διαφαινόµενα εσωτερικά προβλήµατα του χώρου της ∆εξιάς.
(∆ιαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
Το επίπεδο του πολιτικού αγώνα στη χώρα µας το έχετε κατεβάσει
χαµηλά, γι' αυτό ζητάµε η συζήτηση να αρχίσει σήµερα, κύριε
Πρόεδρε και η αποκάλυψη τώρα.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
(∆ιαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ντροπή σας!
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Παρακαλώ!
Ορίστε, κύριε Πρόεδρε, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ (Πρόεδρος της Νέας
∆ηµοκρατίας): Κύριε Πρόεδρε, λυπούµαι, γιατί ένα συνταγµατικό
δικαίωµα που ασκούµε και το οποίο µας παρέχει η ελεύθερη
δηµοκρατική κοινωνία, το Σύνταγµα και ο Κανονισµός της Βουλής,
γίνεται αντικείµενο τέτοιας διαστροφής.
Χαίροµαι διότι η συζήτηση αρχίζει άµεσα, όπως σας το ζήτησα και
εγώ. Αλλά από την άλλη πλευρά θλίβοµαι για το κατάντηµα αυτών
των πραγµάτων, που είπατε, κύριε Υπουργέ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Πρόεδρε, να σας
ανακοινώσω την απόφαση και να ζητήσω να συµφωνήσετε ...
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Πού
πάτε, κύριε Καραµανλή; Γιατί φεύγετε; Είναι συµπεριφορά αυτή;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Υπουργέ,
παρακαλώ.
Κύριοι συνάδελφοι, µετά την απάντηση της Κυβερνήσεως ότι δεν θα
κάνει χρήση της ευχέρειας που έχει εκ του Συντάγµατος να αρχίσει
η συζήτηση µετά διήµερον, αλλά θέλει να αρχίσει αµέσως η
συζήτηση, νοµίζω ότι µπορούµε να αρχίσουµε τη συζήτηση της
προτάσεως δυσπιστίας κατά του Υπουργού Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων. Θα πρότεινα, αφού παρευρίσκεται εδώ ο κύριος
Πρόεδρος του ∆ΗΚΚΙ, ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
Συνασπισµού, οι συνάδελφοι κ. Κωστόπουλος και κ. Κανταρτζής
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος, να διακόψουµε αυτήν τη στιγµή και
να αρχίσουµε κανονικά τη συνεδρίασή µας στις 18.30'.
Τη δεύτερη συνεδρίαση να την κάνουµε αύριο το απόγευµα, δηλαδή
την Παρασκευή το απόγευµα, και αν χρειαστεί τρίτη συνεδρίαση,
αυτή θα γίνει το Σάββατο ώστε στις δώδεκα η ώρα το βράδυ του
Σαββάτου ή αν ο αριθµός των οµιλητών οδηγήσει στην
ολοκλήρωση της συζητήσεως στη δεύτερη συνεδρίαση, στις
δώδεκα η ώρα το βράδυ της Παρασκευής να γίνει η ψηφοφορία.
Τόσο η Αξιωµατική Αντιπολίτευση όσο και η Κυβέρνηση προφανώς
αντιλαµβάνονται ότι δεν µπορεί να αρχίσει τώρα. 'Οταν λέµε
"αµέσως" δεν σηµαίνει "αµ'έπος, αµ'έργον".
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Αµέσως, σηµαίνει αµέσως, κύριε
Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Για όσους έχουµε
περάσει από το Υπουργείο Παιδείας, ίσως να σηµαίνει και αµέσως.
Η δεύτερη συνεδρίαση θα γίνει αύριο, ηµέρα Παρασκευή και η τρίτη
συνεδρίαση, εφόσον υπάρχουν οµιλητές, θα γίνει µεθαύριο ηµέρα
Σάββατο οπότε στις δώδεκα η ώρα το βράδυ, όπως λέει ο
Κανονισµός, θα γίνει η ψηφοφορία. Εάν εξαντληθεί ο κατάλογος
των οµιλητών αύριο το βράδυ, θα γίνει η ψηφοφορία αύριο στις
δώδεκα η ώρα το βράδυ. 'Οµως, για όλα τα διαδικαστικά εκτός από
την ανακοίνωση, που οφείλω να σας κάνω ότι στη διάρκεια της
οµιλίας του πρώτου και του δεύτερου αγορητή, όσοι συνάδελφοι
Βουλευτές θέλουν να µιλήσουν θα πρέπει χρησιµοποιώντας την
ηλεκτρονική τους κάρτα να το ζητήσουν, επιφυλάσσοµαι στην

έναρξη της συνεδριάσεως το απόγευµα να σας ενηµερώσω.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ορίστε, έχετε το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεχόµεθα την πρότασή
σας να αρχίσει σήµερα στις 18.30' η συνεδρίαση. Βεβαίως, αυτό
κατ'οικονοµίαν. ∆ιότι ο Κανονισµός είναι σαφής.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): ∆εν έχω πρόβληµα εγώ
να αρχίσουµε αµέσως.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Είπα ότι δεχόµαστε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Μα λέτε,
"κατ'οικονοµίαν". Ωραία, ας αρχίσει τώρα. ∆εν έχω πρόβληµα εγώ.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι γνωρίζετε...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Εσείς καταθέσατε την
πρόταση δυσπιστίας, η Κυβέρνηση ζήτησε να συζητηθεί αµέσως
και εγώ σας είπα να αρχίσουµε σήµερα στις 18.30'. Υπάρχουν και
τα άλλα τρία κόµµατα...
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, εν πάση περιπτώσει, αυτό
να αποτελέσει και ερµηνεία για το µέλλον. Και βεβαίως οι
συνεδριάσεις να γίνουν όπως τις αναφέρατε.
Εκείνο που θέλω να σηµειώσω είναι -προσωπικά και ελπίζω για
όλους µας- ότι ο τόσο ψύχραιµος Υπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης, σήµερα έχασε αυτήν την ψυχραιµία...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Τώρα πρέπει να
απαντήσει και σε σας. Ο Πρόεδρός σας µίλησε και απήλθε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: ...ενώ θα έπρεπε να χαίρεται η Κυβέρνηση
γιατί η συζήτηση θα έρθει στη Βουλή...
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Μη συνεχίζετε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: ∆εν θα λειτουργεί ο κοινωνικός
αυτοµατισµός, αυτό που παρακολουθούµε στην ελληνική κοινωνία
εκτός Βουλής, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας).
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Παρακαλώ µη
συνεχίζετε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Κύριε
Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ορίστε, έχετε το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Εγώ θα
ήθελα να κάνω απλά µία πρόταση λίγο διαφοροποιηµένη, κύριε
Πρόεδρε.
Να αρχίσει η συζήτηση το απόγευµα, όπως σωστά είπατε και
συµφωνούµε. Οι άλλες δύο συνεδριάσεις να µην είναι την
Παρασκευή και το Σάββατο το απόγευµα, αλλά η µία να είναι την
Παρασκευή το πρωϊ και η άλλη την Παρασκευή το απόγευµα και να
κλείσει η συζήτηση το βράδυ. Αντιλαµβάνεσθε γιατί το προτείνω.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Κύριε Πρόεδρε, κύριοι
συνάδελφοι, θα δω όλα τα διαδικαστικά ζητήµατα. Να θεωρήσετε
όµως ως δεδοµένο αυτήν τη στιγµή ότι σήµερα στις 18.30' όσοι
θέλετε να µιλήσετε να είσθε εδώ για να εγγραφείτε. Εν συνεχεία θα
λάβω υπόψη µου και τις τυχόν απόψεις που θα µου διατυπωθούν
για τη διαδικασία -είναι η πρώτη φορά που γίνεται έτσι η συζήτηση-
ώστε να σας προτείνω το απόγευµα το καλύτερο.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΚΟΣΜΑΣ ΣΦΥΡΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα και εγώ να
επιβεβαιώσω από την πλευρά µας ότι αποδεχόµαστε την πρότασή
σας. ∆εν έχω αυτήν τη στιγµή να προσθέσω τίποτα άλλο. Θα ήταν
άτοπο, να απαντήσω σε αυτά που ειπώθηκαν.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): ∆ιακόπτεται η
συνεδρίαση.

(∆ΙΑΚΟΠΗ)
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(ΜΕΤΑ ΤΗ ∆ΙΑΚΟΠΗ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Επαναλαµβάνεται η
διακοπείσα συνεδρίαση.
Κύριες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο
Σώµα τη διαδικασία που προβλέπει ο Κανονισµός για τη συζήτηση
της προτάσεως δυσπιστίας προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων που κατέθεσαν οι συνάδελφοι της Νέας
∆ηµοκρατίας.
Η συζήτηση αρχίζει µε την οµιλία δύο Βουλευτών από εκείνους που
υπογράφουν την πρόταση δυσπιστίας. 'Εχουν ήδη προταθεί η κ.
Μπενάκη και ο κ. Καλός. 'Εχουν ορισθεί κατ'εφαρµογήν του άρθρου
91, παράγραφος 5 του Κανονισµού. Η εγγραφή των άλλων
οµιλητών γίνεται µέχρι το τέλος της οµιλίας των δύο πρώτων
συναδέλφων της Νέας ∆ηµοκρατίας µε χρόνο οµιλίας, όπως ορίζει
ο Κανονισµός, δέκα λεπτά.
Κατά τα λοιπά, η συζήτηση και η ψηφοφορία θα διεξαχθεί σύµφωνα
µε τις παραγράφους 3 έως 5 του άρθρου 141.
Θα ήθελα να προτείνω στο Σώµα να δεχθεί όπως προβλέπει ο
Κανονισµός στο άρθρο 65 παράγραφος 5, αφού ολοκληρωθούν οι
εγγραφές των οµιλητών, να καταρτιστεί κατάλογος µε εναλλαγή
ενός από την Πλειοψηφία και ενός από την Μειοψηφία, αναλόγως
προς τη δύναµη των κοµµάτων. Η συζήτηση, εφόσον υπάρχει
αριθµός οµιλητών, θα διαρκέσει τρεις ηµέρες και θα ολοκληρωθεί τη
δωδεκάτη νυχτερινή της τρίτης ηµέρας µε ονοµαστική ψηφοφορία.
Η αυριανή συνεδρίαση θα γίνει όπως προβλέπει ο Κανονισµός στις
18.00' και εάν δεν εξαντληθεί ο κατάλογος των οµιλητών αύριο
οπότε θα γίνει η ψηφοφορία στις δώδεκα το βράδυ -να το πούµε
από τώρα για να το γνωρίζουν οι συνάδελφοι-θα πάµε στην τρίτη
µέρα, θα αρχίσουµε στις 18.00' πάλι το απόγευµα του Σαββάτου και
στις δώδεκα το βράδυ θα γίνει η ψηφοφορία.
Για τους χρόνους οµιλιών έχει ανάλογη εφαρµογή το άρθρο 97
σύµφωνα µε τα άρθρα 142 και 141.
Συνεπώς, ο Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας έχει δικαίωµα να
µιλήσει για τριάντα λεπτά.
Οι Πρόεδροι των Κοινοβουλευτικών Οµάδων του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλαδος, του Συνασπισµού της Αριστεράς και της
Προόδου και του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού Κινήµατος, καθώς και
οι µη αρµόδιοι Υπουργοί έχουν δικαίωµα να µιλήσουν επί είκοσι
λεπτά.
Οι αρµόδιοι Υπουργοί έχουν δικαίωµα να µιλήσουν επί τριάντα
λεπτά, στην περίπτωσή µας ο Υπουργός και ο Υφυπουργός
Παιδείας.
Οι Υπουργοί και οι Πρόεδροι των Κοινοβουλευτικών Οµάδων,
πέραν του χρόνου που προανέφερα, έχουν δικαίωµα πενταλέπτων
παρεµβάσεων σύµφωνα µε το άρθρο 97 παράγραφος 4 του
Κανονισµού.
Οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι έχουν τα δικαιώµατα που
δίνονται επίσηµα από τον Κανονισµό, άρθρα 97 και 167, δηλαδή,
τον αυτό χρόνο το εικοσάλεπτο και στην περίπτωση που έχει
προηγηθεί ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής τους Οµάδας στο
ήµισυ του χρόνου. Μπορούν επίσης να δευτερολογήσουν και να
τριτολογήσουν. Εάν υπάρξει χρόνος για δευτερολογίες θα
εφαρµοστεί το άρθρο 97 του Κανονισµού, δηλαδή στο ήµισυ του
χρόνου των πρωτολογιών που θα µπορούν όσοι το επιθυµούν να
δευτερολογήσουν.
Σε ό,τι αφορά τώρα τους χρόνους για την έναρξη, η πρότασή µου
είναι να µιλήσει είκοσι λεπτά ο πρώτος, η κ. Μπενάκη και να
ακολουθήσουν εν συνεχεία ο επόµενος συνάδελφος της Νέας
∆ηµοκρατίας, εν συνεχεία θα πάει ένας συνάδελφος του ΠΑΣΟΚ,
ένας συνάδελφος του µικρότερου κόµµατος, εν συνεχεία ένας
συνάδελφος της Νέας ∆ηµοκρατίας και θα ακολουθήσουµε αυτήν τη
σειρά ώστε όπως έχω κάνει τον υπολογισµό στους δώδεκα
οµιλητές θα είναι οι πέντε από το ΠΑΣΟΚ, οι τέσσερις από τη Νέα
∆ηµοκρατία και ένας από κάθε µικρότερο κόµµα.
'Οµως την πρώτη σειρά των οµιλητών θα ακολουθεί, εφ' όσον θα
προηγηθούν δύο της Νέας ∆ηµοκρατίας, ο του ΠΑ.ΣΟ.Κ. όπως σας
προανέφερα και θα εναλλάσσεται το ΠΑ.ΣΟ.Κ. και η Νέα
∆ηµοκρατία µε έναν οµιλητή από τα µικρότερα κόµµατα. 'Εχουν
δικαίωµα επίσης τα κόµµατα να δώσουν σύµφωνα µε το άρθρο 65
κατάλογο των οµιλητών που θέλουν ώστε να τηρηθεί η σειρά που

επιθυµούν.
Είµεθα σύµφωνοι;
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Κύριε
Πρόεδρε, το λόγο για µισό λεπτό σας παρακαλώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ορίστε, κύριε Πρόεδρε,
έχετε το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΒΟΛΑΣ (Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ.): Κύριε
Πρόεδρε, θα αντιπρότεινα µία µόνο τροποποίηση σε σχέση µε αυτό
που είπατε: Θα έλεγα, επειδή πρέπει να ακουστούν στην αρχή όλα
τα κόµµατα, τουλάχιστον και τα µικρότερα µε έναν οµιλητή, αφού
τελειώσουν οι δύο οµιλητές της Νέας ∆ηµοκρατίας µετά να
επακολουθήσει ο οµιλητής του ΠΑ.ΣΟ.Κ. και ένας οµιλητής από τα
υπόλοιπα τρία κόµµατα και µετά να εφαρµοστεί αυτό ακριβώς που
είπατε ώστε να ακούσει η Βουλή τις απόψεις όλων των κοµµάτων
σε πρώτη φάση για να γίνει και πιο ουσιαστική συζήτηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Για να µην
καθυστερούµε περισσότερο, δεν νοµίζω ότι θα συµφωνήσει το
ΠΑ.ΣΟ.Κ. σε µια πρόταση, η οποία θα το περιορίσει σε έναν
οµιλητή που θα µιλήσει δέκα λεπτά σε διάστηµα µιάµισης ώρας που
θα µιλήσουν όλα τα κόµµατα της Αντιπολιτεύσεως.
Για να µην καταναλώνουµε το χρόνο, λοιπόν, και δίνω το λόγο και
εν συνεχεία πάρουν το λόγο όλοι οι εκπρόσωποι των κοµµάτων,
αυτό που σας είπα είναι, ότι προκύπτει από τον Κανονισµό. ∆ηλαδή
εναλλαγή οµιλητών ανάλογα µε τη δύναµη των κοµµάτων, πρόταξη
των δυο αγορητών του κόµµατος που καταθέτει την πρόταση
µοµφής, τα δικαιώµατα των Αρχηγών και των Κοινοβουλευτικών
Εκπροσώπων, τα δικαιώµατα παρεµβάσεως των Υπουργών.
Είµεθα σύµφωνοι κυρίες και κύριοι συνάδελφοι;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Συνεπώς έγινε δεκτή η
προαναφερθείσα πρότασή µου.
Λυπούµαι που απήντησα, κύριε Τσοβόλα, αλλά...
Η κ. 'Αννα Ψαρούδα-Μπενάκη έχει το λόγο.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε
πραγµατικά βαθύ αίσθηµα ευθύνης και µεγάλη θλίψη η Νέα
∆ηµοκρατία προσφεύγει σε αυτό το έσχατο κοινοβουλευτικό µέσο
πολιτικής αντίδρασης αφού µετήλθε µε επιµονή και υποµονή όλα τα
διατιθέµενα κοινοβουλευτικά και εξωκοινοβουλευτικά µέσα.
Αλλεπάλληλες ερωτήσεις, τρεις τον αριθµό πρόσφατα επερωτήσεις,
δύο µεγάλες προ ηµερησίας διατάξεως συζητήσεις στη Βουλή,
αναγκαστική συζήτηση στη ∆ιαρκή Κοινοβουλευτική Επιτροπή,
µέσα µε τα οποία εσύρθη άκων ο Υπουργός Παιδείας κ. Αρσένης
για να δώσει τις απαραίτητες εξηγήσεις και τελευταία µια πολύ
ισορροπηµένη, συνεπής και νουνεχής πρόταση νόµου για τον
εθνικό διάλογο. 'Ολα αυτά, κύριοι συνάδελφοι, δεν κατόρθωσαν να
µετακινήσουν τον Υπουργό Παιδείας, αλλά και τον Πρωθυπουργό
από το πείσµα και την αδιαλλαξία τους.
Τελευταία µας ελπίδα, λοιπόν, είναι το Κοινοβούλιο, κύριοι
Βουλευτές, είµαστε εµείς κύριοι συνάδελφοι, είσαστε κυρίως εσείς
κύριοι συνάδελφοι Βουλευτές της Συµπολίτευσης. Η τελευταία
ελπίδα είναι να εγκαταλείψετε και σεις τα µισόλογα εντός και εκτός
Βουλής στο θέµα της εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης, να
εγκαταλείψετε τις υπεκφυγές, τις συγκεκαλυµµένες ή και
ασυγκάλυπτες διαφοροποιήσεις που γίνονται σε πολιτικό αλλά και
κυβερνητικό επίπεδο. Να εγκαταλειφθούν επιτέλους τα ευχολόγια
και να δώσουµε εµείς την πολιτική λύση που δεν έχει το κουράγιο
και τη δύναµη -για ποιους άραγε λόγους αυτό είναι άλλο θέµα προς
συζήτηση- που δεν τολµάει να δώσει ο Πρωθυπουργός στην κρίση
της παιδείας.
Και  δεν  πρόκειται,  κύριοι  συνάδελφοι,  για  ένα  οποιοδήποτε
κρίσιµο  θέµα  πολιτικής,  ένα  οποιοδήποτε  κρίσιµο  θέµα  της
κοινωνίας  και  της  οικονοµίας,  πρόκειται  για  το  πρωταρχικό
εθνικό  θέµα  της  Ελλάδας,  πρόκειται  για  τη  σηµερινή  νεολαία
και  τους  αυριανούς  πολίτες  της  χώρας  µας,  που  ετοιµάζονται
να  µπουν  -ας  το  πω,  κύριοι  συνάδελφοι-  "ξυπόλητοι"  στον  21ο
αιώνα,  µόνο  και  µόνο  γιατί  καταντήσαµε  την  παιδεία  µας
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σε αυτό το χάλι.
Η κατάσταση στην παιδεία αυτήν τη στιγµή, κύριοι συνάδελφοι -
διότι αυτή η στιγµή µας ενδιαφέρει, αφού το παρελθόν το έχουµε
διεξέλθει κατά κόρον σε αυτήν την Αίθουσα και έχουµε αναλύσει τη
µεταρρύθµιση- δεν χρειάζεται καν περιγραφή. Τη ζούµε καθηµερινά,
τη ζούµε από τις τηλεοπτικές οθόνες, τη ζούµε µε τα ρεπορτάζ των
Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης, τη ζούµε στα γραφεία µας από τα
απελπισµένα τηλεφωνήµατα γονέων και παιδιών.
Οι καταλήψεις που ξεκίνησαν στις αρχές ∆εκεµβρίου, αντί να
πηγαίνουν σε φθίνουσα κλίµακα, όπως βαυκαλίζεται να πιστεύει ή
αν δεν πιστεύει τουλάχιστον έτσι λέει ο Υπουργός Παιδείας,
πολλαπλασιάζονται. Από χθες µέχρι σήµερα οι καταλήψεις
διπλασιάστηκαν, οι βιαιότητες πολλαπλασιάστηκαν. Και αυτό το
θέαµα, κύριοι συνάδελφοι, των διαπληκτισµών µεταξύ γονέων και
µεταξύ γονέων και παιδιών καλύτερα να µη µας αξιώσει η µοίρα να
το ξαναζήσουµε και να το ξαναδούµε ως πολιτικοί και ως πολίτες
αυτής της χώρας.
Αντέχουµε, κύριοι συνάδελφοι, σε θεάµατα και ακροάµατα σαν αυτό
που ακούσαµε και είδαµε χθες από τις τηλεοράσεις; 'Ενα παιδί,
ένας µαθητής να πέφτει από τον πρώτο όροφο και να σπάζει το
πόδι του, διότι το κυνηγούσε η λυκειάρχης! Και γιατί το κυνηγούσε,
κύριοι συνάδελφοι; ∆ιότι ο ίδιος ο Υπουργός Παιδείας έδωσε
εντολές και µάλιστα µε υποτιµητικό και εξευτελιστικό τρόπο στους
διευθυντές των σχολείων, πάση θυσία να κυνηγήσουν τους µαθητές
που προβαίνουν σ'αυτά -και από εµάς απαρχής αποδοκιµαστέα-
µέσα διαµαρτυρίας, και να καλούν τον εισαγγελέα. ∆ιαβάσαµε
στιχοµυθίες του κ. Ανθόπουλου µε διευθυντές σχολείων που τους
είπε "ή φώναξε τον εισαγγελέα ή παραιτήσου".
Αντί λοιπόν, εν όψει αυτής της κατάστασης, ο Υπουργός να
προσφέρει την ποθητή διέξοδο, απειλεί µε την αστυνοµία, απειλεί
µε τον εισαγγελέα, εκβιάζει γονείς και εκπαιδευτικούς, ξεσηκώνει
µαθητές εναντίον γονέων και γονείς εναντίον εκπαιδευτικών,
δηλαδή εναντίον αλλήλων µέσα στην εκπαιδευτική κοινότητα. Και το
άκρον άωτο και το επιστέγασµα αυτού του ολισθηρού δρόµου που
ακολουθεί, το ζήσαµε χθες το βράδυ µε την ωµή και απροκάλυπτη
απειλή -έστω και αν διατυπώθηκε συγκεκαλυµµένα και µε
υποθετικό τρόπο, αλλά ήταν σαφέστατη- ότι οι περισσότεροι
µαθητές έχουν χάσει ήδη το δρόµο για τις εξετάσεις του Ιουνίου,
δηλαδή έχουν χάσει τη χρονιά.
∆εν έχει επίγνωση ο κύριος Υπουργός, κύριοι συνάδελφοι, ότι
απευθύνεται σε παιδιά και εφήβους; ∆εν έχει επίγνωση ότι κινείται
στον πιο ανήσυχο κοινωνικό χώρο που λέγεται χώρος της παιδείας,
σ'ένα χώρο, όχι µόνο ανήσυχο, αλλά και από τη φύση του
επαναστατικό;
Κύριοι συνάδελφοι, επί ενάµισι έτος γινόµαστε µάρτυρες µιας
πολιτικής και µιας τακτικής του κυρίου Υπουργού Παιδείας, από την
οποία δεν εννοεί να υποχωρήσει και ουδείς διανοείται ή τολµά να
του υποδείξει από την Κυβέρνηση να υποχωρήσει. Ζούµε λοιπόν
επί ενάµισι έτος την Παιδεία να λειτουργεί είτε υπό την απειλή των
ΜΑΤ, (σας θυµίζω πώς έγιναν τα επεισόδια και ο διαγωνισµός του
ΑΣΕΠ για να προσληφθούν οι εκπαιδευτικοί µε το νέο σύστηµα) είτε
µε την απειλή του εισαγγελέως είτε µε εκπτώσεις που απάδουν σε
ένα Υπουργό Παιδείας, όταν δηλαδή, δίνει µικροδώρα,
εξευτελιστικές παροχές προς τα παιδιά για να επιτύχει την εύνοιά
τους.
Ζούµε, λοιπόν, ενάµιση χρόνο εκπαιδευτικής πολιτικής, που αν
κάνουµε µία µικρή αναδροµή -και θα µου επιτρέψετε, κύριοι
συνάδελφοι, σύντοµα να την κάνω µαζί σας- θα δείτε ότι και εµείς,
ως εκπρόσωποι του λαού και του Κοινοβουλίου, δεν θα πρέπει να
αισθανόµαστε καθόλου άνετα απέναντι στη σηµερινή νεολαία,
απέναντι στους γονείς και απέναντι στους εκπαιδευτικούς.
Πώς ψηφίστηκαν οι δύο θεµελιώδεις νόµοι που άλλαξαν τις
σπουδές στο λύκειο, που κατήργησαν τους πολλούς τύπους
λυκείων, εισήγαγαν τη λεγόµενη ελεύθερη πρόσβαση που σηµαίνει
ανατροπή του διδακτικού και εξεταστικού προγράµµατος, την
αλλαγή του τρόπου επιλογής των εκπαιδευτικών και την
αξιολόγηση, όλα αυτά που είναι η πεµπτουσία της παιδείας στη
δευτεροβάθµια εκπαίδευση; Ψηφίστηκαν µε το ν. 2525 µέσα στο

καλοκαίρι.
Ο δεύτερος σηµαντικός νόµος για την τεχνική εκπαίδευση
ψηφίστηκε και αυτός µέσα στο καλοκαίρι αιφνιδιαστικά, χωρίς
συζήτηση και χωρίς καλά-καλά να πάρουµε είδηση περί τίνος
επρόκειτο, παρ'όλο που επισηµάναµε στον Υπουργό τις συνέπειες
αυτής της πολιτικής.
'Ετσι για τα µάτια εστάλη και µία επιστολή δέκα µέρες πριν προς τα
κόµµατα, να στείλουν τους εκπροσώπους τους. Είναι σαφές ότι
επρόκειτο για µία επιστολή για τα προσχήµατα. Αλλά από τη στιγµή
εκείνη που ψηφίστηκαν οι νόµοι αυτοί και ιδίως ο ν.2525, οι
χειρισµοί του κ. Αρσένη υπήρξαν καταστρεπτικοί, κύριοι
συνάδελφοι, για την παιδεία. Εµείς το τονίσαµε επανειληµµένως,
αλλά φαίνεται ότι έπρεπε να φτάσουν τα πράγµατα στη σηµερινή
αθλιότητα, για να µπορέσουµε ανατρέχοντας στο παρελθόν, να
εκτιµήσουµε αυτήν την εγκληµατική και επιπόλαια πολιτική.
Σας θυµίζω πώς συµπεριφέρθηκε ο Υπουργός απέναντι στους
εκπαιδευτικούς. Από το Φεβρουάριο του 1997 µέχρι προχθές, ο
κύριος Υπουργός δεν είχε ούτε µια επίσηµη συνάντηση µε τους
εκπαιδευτικούς. Αντ' αυτού όµως είχε µια ανταλλαγή διαξιφισµών
µια πραγµατική εµπόλεµη κατάσταση, µε εν τω µεταξύ να
παρεµβάλονται αυτές οι απερίγραπτες σκηνές µε την εξέγερση των
αναπληρωτών, όπου πάλι είχαµε βιαιότητες, πάλι είχαµε έκτροπα
και επίκληση της Αστυνοµίας και διεξαγωγή του διαγωνισµού του
ΑΣΕΠ υπό την κάλυψη των ΜΑΤ. 'Ενας διαγωνισµός παρωδία που
έβγαλε και αποτελέσµατα παρωδίας, αποτελέσµατα που δεν έχουν
ακόµα εφαρµοστεί, διότι µόλις τώρα αρχίζουν να διορίζονται οι
εκπαιδευτικοί που πέτυχαν σε αυτόν το νόµο από τις 20.8.1998,
που βγήκαν τα αποτελέσµατα.
∆εν είναι όµως επιµεµπτή µόνο η στάση του κυρίου Υπουργού
απέναντι στους εκπαιδευτικούς αλλά είναι κυρίως, κύριοι
συνάδελφοι, απέναντι στους µαθητές. Και αυτό που µας ενδιαφέρει
σήµερα είναι η µαθητική νεολαία, η εξεγερµένη νεολαία. Μας
ενδιαφέρει να κατασιγάσουµε τα πνεύµατα και να ανοίξουµε ένα
δρόµο στην παιδεία.
Τι έκανε µε τους µαθητές ο κύριος Υπουργός, αφού τέλος πάντων
ψήφισε αιφνιδιαστικά και απροετοίµαστα το νόµο για την
εκπαιδευτική µεταρρύθµιση; Τι συµπέρασµα να βγάλουν αυτά τα
παιδιά για τον Υπουργό τους; Τους καλεί το Μάρτιο του 1998 να
δηλώσουν τις κατευθύνσεις του ενιαίου λυκείου, τις οποίες θα
ακολουθήσουν. Ποιες κατευθύνσεις, για ποιο λύκειο, µε ποια
προοπτική και µε ποιο στόχο; Ουδείς γνώριζε, ούτε εκπαιδευτικός
ούτε µαθητής.
'Εχει, λοιπόν, σήµερα την απαίτηση ο κύριος Υπουργός, κύριοι
συνάδελφοι, να κάτσουν και να συνοµιλήσουν αυτοί οι µαθητές µαζί
του και να ακούσουν όσα τους µεταδίδει µε τους καφέδες και µε τα
πολυτελή έντυπα;
Φυσικά, δεν έγινε τίποτα, δεν δήλωσαν τίποτα. Οι δηλώσεις έγιναν
άλλα αντ'άλλων! Και ξαναγίνονται νέες δηλώσεις, πότε; Στις αρχές
Σεπτεµβρίου, που αρχίζει το εκπαιδευτικό έτος, µε αποτέλεσµα ούτε
οι κατευθύνσεις των λυκείων να µπορούν να προσδιοριστούν ούτε
και τα παιδιά να ενταχθούν, διότι δεν έχουν δηλώσει, επειδή δεν
ξέρουν τι πρέπει να δηλώσουν.
Από κει και πέρα όµως, αρχίζει ένας άλλος γολγοθάς των παιδιών.
Πηγαίνουν στο σχολείο και δεν βρίσκουν δασκάλους. Πηγαίνουν
στο σχολείο και δεν βρίσκουν βιβλία. Πηγαίνουν να βρουν σχολείο
και δεν βρίσκουν σχολείο, διότι µε τις συµπτύξεις αιθουσών και
σχολείων, τις οποίες ταυτόχρονα προχώρησε το Υπουργείο
Παιδείας, χάθηκαν και τα σχολεία και οι αίθουσες. Και είχαµε αυτό
το απερίγραπτο θέαµα έναρξης του σχολικού έτους, όπου δεν
έβρισκε η µάνα το παιδί και το παιδί τη µάνα.
Σας θυµίζω ότι ο Νοµάρχης Θεσσαλονίκης στις 3 Νοεµβρίου 1998,
αποφάσισε να κλείσει τα σχολεία της Θεσσαλονίκης, ελλείψει
καθηγητών.
Κύριοι συνάδελφοι, ο κύριος Υπουργός έδωσε τις εξηγήσεις του.
Καλύφθηκε δεόντως και από εσάς και από τον Πρωθυπουργό.
Αλλά αυτά τα φαινόµενα αφήνουν κατάλοιπα στις
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ψυχές των παιδιών, δηµιουργούν εντυπώσεις, δηµιουργούν
αβεβαιότητες περί της αδυναµίας να επιβληθεί η οποιαδήποτε
εκπαιδευτική πολιτική και κυρίως τροφοδοτούν αντιδράσεις
δικαιολογηµένες, διότι ακόµη και ο µαθητής, ο οποίος υποτίθεται ότι
δεν έχει αναπτύξει ακόµη την ικανότητα κριτικής σκέψης στο
έπακρον και χαλιναγώγησης των αντιδράσεών του, ακόµη και ο
µικρός µαθητής είναι σε θέση να καταλάβει αν γίνεται όργανο
προσωπικών φιλοδοξιών, αν γίνεται όργανο επιπόλαιων χειρισµών,
αν τελικά ουδείς τον υπολογίζει ως πρόσωπο, ως άτοµο και ως
παράγοντα της εκπαίδευσης, φθάνει να εφαρµόσει τα πολιτικά του
σχέδια και να επιβάλλει το προσωπικό του πολιτικό γόητρο.
'Ενα άλλο στοιχείο που χαρακτηρίζει την πολιτική του κυρίου
Υπουργού και που πυροδοτεί αυτές τις αντιδράσεις, είναι και αυτός
ο εξευτελιστικός τρόπος µεταχείρισης των µαθητών που υποβιβάζει
και το νοητικό τους επίπεδο -και το δικό µας βεβαίως- στο έπακρον.
'Εχετε δει Υπουργό να κάνει "εκπτώσεις" και να µοιράζει δώρα;
Και όµως στις 9.11 µόλις έχουν αρχίσει τα σχολεία και αρχίζει να
σχηµατίζεται ο αναβρασµός, ο κύριος Υπουργός ανακοινώνει 60%
µείωση στην εξεταστέα ύλη, ελπίζοντας ότι οι µαθητές θα
τακτοποιήσουν τις αντιδράσεις τους. Βέβαια αυτό δεν γίνεται για
πολλούς λόγους, αλλά κυρίως διότι αυτό ως κίνηση δείχνει
αδυναµία και έλλειψη επίγνωσης του χώρου µε τον οποίο
συνδιαλέγεται ο Υπουργός.
Και αφού πλέον οι καταλήψεις διαδέχονται η µία µετά την άλλη, οι
βιαιότητες διαδέχονται η µία µετά την άλλη, έρχεται στις 22.12
προπαραµονή των Χριστουγέννων ο κύριος Υπουργός και µοιράζει
δύο εξεταστικά χριστουγεννιάτικα δώρα: το να µη λαµβάνεται
υπόψη η κακή βαθµολογία της Β' λυκείου στη γενική βαθµολογία για
την εισαγωγή στα ΑΕΙ και ειδικά ένα µπόνους για τα παιδιά της Β'
λυκείου, να δίνουν εξετάσεις το Σεπτέµβριο ως ανεξεταστέοι,
πράγµα που η µεταρρύθµιση και ο νόµος δεν το προβλέπει.
Κύριοι συνάδελφοι, είναι θέαµα και πολιτική Υπουργού Παιδείας
απέναντι σε παιδιά, απέναντι σε νέους, που ένα πράγµα πρέπει να
µαθαίνουν από τους δασκάλους τους και από τους πολιτικούς
ηγέτες, τη συνέπεια και την ευθύτητα.
Μοιράζει λοιπόν δώρα ο κύριος Υπουργός για να κατευνάσει τα
πνεύµατα και δεν αντιλαµβάνεται ότι ακριβώς αυτή η στάση είναι
ικανή να δηµιουργήσει ακόµη µεγαλύτερη αντίδραση και να κυλήσει
αυτήν τη χιονοστιβάδα που σήµερα δεν µπορούµε να τη
σταµατήσουµε.
Και µε τους εκπαιδευτικούς που δεν ξέρουν ακόµη ποια
µεταρρύθµιση και τι θα εφαρµόσουν τι κάνει; Τους βάζει µία
εβδοµάδα στην αρχή του σχολικού έτους να κάνουν σεµινάρια, για
να µάθουν υποτίθεται τη µεταρρύθµιση την οποία θα εφαρµόσουν.
Μιλάµε σοβαρά, κύριοι συνάδελφοι; Μοιράζει πολυτελή φυλλάδια,
µε έξοδα βέβαια της Ευρωπαϊκής Κοινότητας και στο τέλος
περιέρχεται και τα σχολεία µε καφέδες και µε το Internet ο
Υπουργός για να πείσει τους µαθητές.
Κύριοι συνάδελφοι, όλη αυτή η τακτική δείχνει ότι ο κύριος
Υπουργός είναι εκτός τόπου και χρόνου, ότι έχει χάσει την αίσθηση
της πραγµατικότητας και το κυριότερο είναι ότι δεν έχει επίγνωση
της ειδικής ποιότητας των ανθρώπων, µε τους οποίους έχει να κάνει
στο χώρο της παιδείας.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Παρακαλώ, κύριοι
συνάδελφοι, στο βάθος ησυχία, γιατί παρακολουθούµε τη
συνεδρίαση.
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Η εξοργιστική προχειρότητα µε την
οποία και νοµοθέτησε εδώ στη Βουλή, αλλά και ψήφισε τα
κανονιστικά διατάγµατα, η εξοργιστική πραγµατικά άρνηση
διαλόγου και µε τους εκπαιδευτικούς και µε εµάς τους Βουλευτές,
αλλά και µε το σύνολο της εκπαιδευτικής κοινότητας, η πεισµατική
υποβάθµιση του συνοµιλητή -όποιος ακούει τον κ. Αρσένη
αντιλαµβάνεται ότι έχει να κάνει µε έναν άνθρωπο, ο οποίος
υποβαθµίζει το συνοµιλητή του- το πείσµα και κυρίως η
ανευθυνότητα, µε την οποία αντιµετώπισε τις εξεγέρσεις στην

παιδεία, µας ανάγκασαν, κύριοι συνάδελφοι, να υποβάλουµε αυτήν
την πρόταση µοµφής κατά του Υπουργού Παιδείας.
Γιατί αντί ο Υπουργός Παιδείας και φυσικά ο Πρωθυπουργός που
στηρίζει αυτήν την πολιτική, να απαλύνει, πυροδοτεί καταστάσεις.
Αντί να εξοµαλύνει τις αντιθέσεις, εντείνει ακόµα περισσότερο την
αντιπαράθεση και µε εξοργιστική αφέλεια πιστεύει ότι µε εκπτώσεις,
παραπλανητικές υποσχέσεις και µικροδώρα, µε απειλές και
εκβιασµούς θα επαναφέρει τη γαλήνη σε ένα χώρο, που όπως είπα
και πριν είναι από τη φύση του ανήσυχος και από τη φύση του
επαναστατικός.
Το ερώτηµα είναι, τι πρέπει να γίνει, κύριοι συνάδελφοι. Φαίνεται ότι
εξέλιπε πάσα ελπίς να πάρει την πρωτοβουλία ο Υπουργός
Παιδείας και να αναλάβει το πολιτικό κόστος. Εγώ πιστεύω ότι θα
τον τιµούσε και θα τον ανύψωνε ως πολιτικό άνδρα, αν αναλάµβανε
τις πολιτικές ευθύνες και αποχωρούσε από το Υπουργείο Παιδείας,
αφήνοντας στο διάδοχό του τη δυνατότητα να υπαναχωρήσει από
αυτήν τη µεταρρύθµιση.
Αν έκανε κάτι τέτοιο ασφαλώς θα ήταν προς τιµήν και του ιδίου και
της παράταξης και ολόκληρου του πολιτικού κόσµου.
Αλλά, αφού δεν κάνει αυτό ο κύριος Υπουργός, τουλάχιστον ας
αναλάµβανε τις ευθύνες η Κυβέρνηση και ο Πρωθυπουργός και ας
άφηναν τα µισόλογα οι διάφοροι Υπουργοί του τύπου, να λέει ο κ.
Αρσένης ότι πρέπει να µπει ο εισαγγελέας και η Αστυνοµία και να
βγαίνει ο κ. Πετσάλνικος και να λέει "η αστυνοµία δεν είναι για τα
σχολεία" ή να λέει ο κ. Αρσένης ότι δεν µπορεί να γίνει διάλογος µε
βάση την αναστολή του νόµου και να βγαίνει ο κ. Πασχαλίδης και να
λέει ότι µόνο µε διάλογο λύνονται αυτά τα θέµατα ή να βγαίνει ο κ.
Καστανίδης και να κάνει δικές του προτάσεις νόµου για να λυθεί το
εκπαιδευτικό πρόβληµα.
'Ολα αυτά, κύριοι συνάδελφοι, δεν µπορούµε να τα ανεχθούµε. ∆εν
µπορούµε να βλέπουµε µε ήσυχη τη συνείδησή µας την κατάσταση
που έχει δηµιουργηθεί σήµερα στην παιδεία, να µην τολµούµε να
αναλογιστούµε τι ενδεχοµένως µπορεί να συµβεί ακριβώς αύριο
στην παιδεία, όπου αναµένονται διάφορες κινητοποιήσεις, και εµείς,
ως Βουλευτές του Ελληνικού Κοινοβουλίου -και εσείς κυρίως που
έχετε την εξουσία- να µην παίρνουµε θαρραλέες αποφάσεις που
κανέναν δεν µειώνουν, αλλά ανυψώνουν και το πολιτικό επίπεδο
της Ελλάδας και κυρίως ευεργετούν την παιδεία.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Καλός έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
δεν είναι οµολογώ από τις ευτυχέστερες κοινοβουλευτικές µου
στιγµές το ότι έρχοµαι να στηρίξω αυτήν την πρόταση για την
αποποµπή ενός Υπουργού που όµως για µας είναι πρόταση
ουσιαστικής ανάγκης και εξέλιξη που τη δηµιούργησαν τα γεγονότα.
Θα θυµηθώ, κύριε Πρόεδρε και κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όχι
γιατί είχαν ιδιαίτερη αξία, αλλά γιατί απέκτησαν δυστυχώς
συµβολική και προφητική αξία, τα λόγια µου, ως παρατηρήσεις ενός
απλού Βουλευτή, που είχε την τιµή να έχει οριστεί από το κόµµα
του, πριν λίγες εβδοµάδες σ' αυτήν την Αίθουσα και να µιλά από το
ίδιο βήµα, ως εισηγητής επί των δαπανών του προϋπολογισµού.
Αναφέροµαι στην πρόταση, µε την οποία τελείωσα εκείνη την
οµιλία:
Είχα πει απευθυνόµενος προς τον Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας
που µε άκουγε τότε: "Αφήστε στην άκρη τις δαπάνες εκείνες που
απευθύνονται στην κοµµατική σας νοµενκλατούρα, αφήστε δηλαδή
τις σπατάλες και κάντε µία χειρονοµία εν όψει και των εορτών, σε
ένδειξη καλής θελήσεως για την παιδεία. ∆ιορίστε πεντακόσιους
δασκάλους και πεντακόσιους καθηγητές κόβοντας τρία
δισεκατοµµύρια..." -όπως µου έδειχνε εµφανέστατα ο
προϋπολογισµός- "από παραστάσεις δηµοσίων σχέσεων και χιλίων
δύο άλλων... που µπορεί µεν να είναι αναγκαία, αλλά όχι τόσο
αναγκαία, όσο θα προσέφεραν, αν είχαν αξιοποιηθεί, υπέρ του
µέλλοντος του έθνους, δηλαδή υπέρ της νεότητος.
Είχα καταλήξει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε την εξής
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φράση: "Φαίνεται..." -είπα στους κυβερνητικούς- "δεν έχετε
καταλάβει, ότι αποδεικνύεστε, χωρίς µήνυµα στα χέρια, από τις
δηµοτικές και κοινοτικές εκλογές. Ξέρετε ότι ένας τόσο αξιοπρεπής
ταχυδρόµος, όσο η ελληνική νεότητα και ο ελληνικός λαός χτυπάει
πάντα δύο και µόνο φορές. Θα τον ακούσετε και στις ευρωεκλογές
που έρχονται και µετά τίποτα. Μετά κατά την ταπεινή µου άποψη
οφείλετε..." -είχα πει τότε, κύριε Υπουργέ- "να αδειάσετε το Μαξίµου
νύχτα" -και πως µου είχε έλθει και είχα πει- "για να µη σας δουν τα
παιδιά και απορήσουν για την αέναη δύναµη του πεπρωµένου που
εσείς την ξεχάσατε, επιζητώντας µε αυθάδεια µία ακόµα ηµέρα,
πίσω από την υποθετική αιωνιότητα της εξουσίας σας σε αυτήν τη
χώρα".
Και τώρα έρχοµαι να πω, ξεκινώντας αυτό το µικρό µου δεκάλεπτο,
ότι τα παιδιά σας είδαν! Ποιους είδαν τα παιδιά; Σας είδαν και σας
συνάντησαν στους δρόµους. Γιατί τα παιδιά ήλθαν στους δρόµους;
∆εν σας είδαν στις λεωφόρους του καλύτερου µέλλοντός τους,
επειδή εκεί έπρεπε να ήσασταν. Αυτές τις λεωφόρους έπρεπε να
ανοίγετε, γιατί αυτές θα ήσαν οι λεωφόροι της ιστορικής πρόκλησης,
υπέρ του συνολικού µέλλοντος αυτής της χώρας.
Σας είδαν στις ατραπούς των αδιεξόδων, τα οποία µε µαθηµατική
ακρίβεια δυστυχώς -και είναι εκείνα τα αδιέξοδα που σήµερα
καταγγέλλουµε- τους είχατε ετοιµάσει και δεν χρειάζεται να µπω
στις λεπτοµέρειες, τις ανέλυσε ο Αρχηγός µου προχθές µε ενάργεια
και σαφήνεια, αλλά και χαµηλό προφίλ. Με καθαρότητα
συνειδήσεως, όπως πρέπει σε µας που είµαστε η Αξιωµατική
Αντιπολίτευση σήµερα, η κυβέρνηση αύριο.
∆εν θα µπω, λοιπόν, στην κριτική του θεσµικού πλαισίου του νόµου
εκείνου, για τον οποίο σήµερα φωνάζετε, ότι επιτέλους, αν υπάρχει
συνταγµατική τάξη και φιλότιµο, έπρεπε να µπει σε λειτουργία. Και
δεν σκέπτεσθε, ότι µέγιστη συνταγµατική τάξη -όλοι πρέπει να το
σκεπτόµαστε σε αυτήν την Αίθουσα, όταν νοµοθετούµε, όλοι έχουµε
την ευθύνη κοινή-είναι το συµφέρον του ελληνικού λαού και µόνον
αυτό. Εάν ένας νόµος δεν λειτουργεί υπέρ του κοινού συµφέροντος,
τότε λογικό είναι, ότι το σύνολο για το οποίο έγινε, συνετέθη και
ψηφίστηκε -δηµοκρατικά εγώ λέω σε αυτή την Αίθουσα- τον
αποβάλλει, ως ξένο σώµα, δεν τον δέχεται.
Σε αυτό το φαινόµενο µπροστά είµαστε, κύριε Υπουργέ. Και εγώ
λέω απλά: ∆εν έχετε κατά νου την ρήση ενός µεγάλου του αιώνα
µας, του Αλµπέρτο Αϊνστάϊν, ο οποίος έλεγε: "Εάν δεν µπορείς να
καταλάβεις τις αιτίες των προβληµάτων, τότε δεν µπορείς να δώσεις
λύση στα προβλήµατα. Και εάν από την άλλη πλευρά, δεν βγεις
από τη ροή των προβληµάτων, πάλι δεν µπορείς να δώσεις λύση
στα προβλήµατα για τον απλούστατο λόγο, ότι έχεις την ίδια οπτική
που τα δηµιούργησε".
Εγώ σας κατηγορώ σήµερα, όχι γιατί εζήλωσα δόξαν να σας
απευθύνω Φιλιππικούς, αλλά γιατί απλούστατα σας είχα
προειδοποιήσει, κύριε Υπουργέ, έχοντας αυτήν την ελάχιστη
ευθύνη αυτού του µικρού τοµέα της παιδείας και των θρησκευµάτων
της οµάδος κοινοβουλευτικού έργου του κόµµατός µου, εν κλειστώ
στην ∆ιαρκή Επιτροπή των Μορφωτικών Υποθέσεων, ότι έπρεπε
να βγείτε από το πρόβληµα, έπρεπε να καταλάβετε τις διαστάσεις
του προβλήµατος και έπρεπε να δώσετε λύση τέτοια, η οποία θα
ήταν στα µέτρα µιας εθνικής λογικής.
∆υστυχώς όµως δεν είχατε τη γενναιοφροσύνη να το πράξετε ή
τουλάχιστον δεν σας άφησαν οι σύµβουλοί σας, τους οποίους αν
είχατε αποπέµψει εγκαίρως δεν θα ήσασταν σήµερα εγκαλούµενος,
για να αποπεµφθείτε από αυτήν την Κυβέρνηση.
Και έρχοµαι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι -και θέλω να το ακούσει ο
Πρωθυπουργός- σ'αυτό που λένε όλοι σήµερα και το επικαλούµεθα
ως ιδέα και ως πρακτική: Λέµε ότι υπάρχει παγκοσµιοποιηµένο
πλέον το σκηνικό της οικονοµίας, άρα και της κοινωνίας, άρα και
της παιδείας. Και σας ερωτώ: 'Εχετε απέναντί σας µια Κυβέρνηση η
οποία είναι των ιδίων "πιστεύω" σας, σοσιαλιστική. Μιλώ για τη
γαλλική κυβέρνηση Ζοσπέν. Και έχετε και ένα κράτος, στο οποίο
αυτή η Κυβέρνηση προσπαθεί να κάνει από το 1954 µέχρι σήµερα

την τρίτη, όχι την εκατοστή, όπως εδώ δυστυχώς για τη µοίρα µας
ως έθνος, την τρίτη εκπαιδευτική µεταρρύθµιση. ∆εν διδαχθήκατε
από τον ελέφαντα, όπως τον λέει ο γαλλικός τύπος, των Γάλλων
σοσιαλιστών και υπουργό παιδείας τον Κλώντ Αλένγκρ, ο οποίος
για να στήσει το Λύκειο το "σκληρό" πάνω σ'αυτό που λένε "leger
Λύκειο", δηλαδή ελαφρύ λύκειο, της γαλλικής σηµερινής
πραγµατικότητος, έκανε δύο διαλόγους, δεν έγραψε στα παλιά του
τα παπούτσια την αντιπολίτευση, όπως κάνατε εσείς µε πείσµα, όχι
απλά κεφαλλονίτικο, αλλά πείσµα µικροεγωϊσµού και εγώ θα έλεγα
µικρής αντιλήψεως των πραγµάτων. Ξέρετε τι έκανε η Κυβέρνηση
αυτή; ∆ύο διαλόγους. Τον πρώτο διάλογο τον άρχισε 1η
Σεπτεµβρίου και µόλις προχθές άρχισε το δεύτερο διάλογο. Και για
να είµαι συνεπής προς εκείνα που λέω, καταθέτω τη διπλωµατική
"MONDE" της περασµένης Κυριακής, για να δείτε αφιέρωµα στις
γνώµες, απάνθισµα διακοσίων πενήντα χιλιάδων εκπαιδευτικών της
Γαλλίας και του 51% των µαθητών οι οποίοι σε ειδικό
ερωτηµατολόγιο περίπου εξήντα σελίδων, είπαν ο καθένας τη
γνώµη τους για το περιεχόµενο των σπουδών, για την ένταση των
σπουδών, για τη διάρκεια των σπουδών και κυρίως για το σύστηµα
των εξετάσεων που καλείται να τα οδηγήσει, εκείνη η εκπαιδευτική
κατάσταση, στην τριτοβάθµια εκπαίδευση.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ.Καλός, καταθέτει για τα Πρακτικά
την προαναφερθείσα εφηµερίδα η οποία βρίσκεται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και
Πρακτικών της Βουλής).
Και έρχοµαι σε εκείνο που προείπα "πείσµα". Μας κατηγορήσατε,
κύριε Πρόεδρε της Κυβερνήσεως, ότι δεν διδαχθήκαµε τάχα εµείς
της Νέας ∆ηµοκρατίας από τις δεκαετίες του '70 και του '80. Και
επειδή στο σπίτι του κρεµασµένου δεν µιλούν για σχοινί, εµείς θα
σας αντείπουµε έξω από τη λογική συµψηφισµού, που δεν είναι
λογική ηθικής νεότερης πολιτικής και την οποία η Νέα ∆ηµοκρατία
την απορρίπτει, ποιοι είναι εκείνοι, απαντήστε πριν φύγει ο
Υπουργός αν τολµήσετε να τον καταψηφίσετε, ποιοι είναι εκείνοι
που δίδαξαν τον ελληνικό λαό το "πώς" πρέπει να γίνονται οι
µαζικές εκδηλώσεις, "πώς" πρέπει να γίνονται οι καταλήψεις και
πώς πρέπει την περιουσία του ελληνικού λαού να τη γράφουµε στα
παλαιότερα των υποδηµάτων µας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Κύριε Πρωθυπουργέ, θα ήθελα ή εσείς ή ο κύριος Υπουργός, που
εγκαλείται σήµερα, να µου απαντήσετε. 'Εχω εδώ φωτοαντίγραφο
της εφηµερίδος "ΤΑ ΝΕΑ" της 12ης Οκτωβρίου 1991 που µεταφέρει
επακριβώς, πιστεύω, από τα Πρακτικά της Βουλής, ένα διάλογο
µεταξύ υµών και του κ.Σουφλιά, του τότε Υπουργού Παιδείας.
Είχαµε και τότε αντιδράσεις, αλλά εµείς είχαµε τη µεγαλύτερη, την
ασφαλέστερη και τη δικαιότερη -αν θέλετε να πούµε συγκριτικά-
άποψη, να ζητήσουµε, όπως το ζήτησε και ο ίδιος ο Υπουργός τότε,
να φύγει, για να δοθεί λύση στο πρόβληµα, ευαισθησία που εσείς
δεν τη διαθέτετε. Μεταφέρω, λοιπόν, εκ του ασφαλούς, εκείνο το
διάλογο, για συγκρίσεις. Για να δείτε ότι ενώ εµείς δεν πήραµε το
µέρος των καταλήψεων, δεν στηρίξαµε και δεν προκαλέσαµε αυτές
τις καταλήψεις και µάλιστα ευθαρσώς το οµολογήσατε, κύριε
Υπουργέ, στη συνεδρίαση της 18ης ∆εκεµβρίου, στην Επιτροπή
Μορφωτικών Υποθέσεων, ότι ο κ. Καραµανλής και η Νέα
∆ηµοκρατία είναι οι µόνοι που πήραν σαφή θέση εναντίον των
καταλήψεων, εσείς πράξατε ακριβώς τα αντίθετα! Θα σας διαβάσω
αν και εσείς το πράξατε τότε, όχι ως Υπουργός ή ως
Πρωθυπουργός, αλλά ως απλός Βουλευτής.
Σας ερωτά ο κ. Σουφλιάς: "Κύριε Σηµίτη, πρέπει να πάρουµε
καθαρά θέση και όχι να λέµε µισόλογα. Ναι ή όχι λέτε στις
καταλήψεις;
Κωνσταντίνος  Σηµίτης:  Μας  ρωτάτε,  ναι  ή  όχι  στις  καταλήψεις
ως  φαινόµενο;  Το  ερώτηµα,  κύριε  Υπουργέ,  δεν  πρέπει  να  το
απευθύνετε  σε  εµάς.  Αυτή  είναι  η  πρότασή  µου:  Αν  είσθε
εσείς  (!)  κατά  των  καταλήψεων,  κάντε  επιτέλους  κάτι
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να σταµατήσει αυτό το φαινόµενο". ∆ηλαδή, µετατόπιση ευθυνών
και όχι καθαρή γραµµή, αποκήρυξη αυτών των φαινοµένων. Να,
ποιοι προετοίµασαν τα φαινόµενα. Να, ποιοι οδήγησαν σήµερα
εδώ.
Θα πω και κάτι ακόµα. Αφού έφθασε την περασµένη ∆ευτέρα ο
κόµπος στο χτένι και αφού η µπάλα στάθηκε στην κορυφή του
παγόβουνου, αφού πολλοί µαθητές εκόντες, άκοντες -και δεν
εξετάζω µε ποιο τρόπο- µε την κορύφωση της δικής σας
στρατηγικής και του δικού σας κοµµατικού µηχανισµού, ήλθαν στις
Αίθουσες των σχολείων, σας ρωτώ γιατί δεν βγήκατε να κάνετε µια
γενναιόφρονα πρόταση και να πείτε "παίρνω πίσω -για παράδειγµα
το λέω- τις εξετάσεις της Β' λυκείου για φέτος, για να αποπολώσω
την κατάσταση";
Αντιθέτως προκαλέσατε, ρίχνοντας λάδι στη φωτιά.
Γι'αυτό ζητούµε την αποποµπή σας. 'Οχι γιατί έχουµε προηγούµενα
µαζί σας, αλλά γιατί πρέπει αυτήν τη στιγµή ο λαός να έχει "λύση".
∆ιαφορετικά, αν τώρα το κόµµα σας -όπως προβλέπουµε- σας
δώσει ψήφο εµπιστοσύνης, τότε να ξέρετε, όπως έλεγε ο ∆ηµήτριος
Γλυνός το 1929, "δυστυχώς, η οπερέτα φαρσοκωµωδία θα
συνεχιστεί µέχρι πλήρους εκφυλισµού".
Και εκείνος, κύριε Πρόεδρε, που θα την έχει πληρώσει, δεν είναι
απλά η ελληνική νεότητα. Είναι το σύνολο του ελληνικού γένους
που θα έχει χάσει τρία χρόνια από τη διαδροµή του.
Για να µη γίνει αυτό και για να µη σας πουν ότι µοιάζετε µε εκείνους
τους "Απάχηδες των Αθηνών" τους χειρότερους "Απάχηδες των
Αθηνών" στην πολύ όµορφη οµόνυµη ελληνική οπερέτα παρακαλώ
να αρθείτε στο ύψος των περιστάσεων και να φύγετε, ανοίγοντας τις
λύσεις. Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο Υπουργός Εθνικής
Παιδείας και Θρησκευµάτων έχει το λόγο.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΑΡΣΕΝΗΣ (Υπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµενος στην
Αίθουσα, ένας δηµοσιογράφος µε ρώτησε αν αληθεύει η φήµη ότι ο
κ. Καραµανλής είναι κρυφός πολιτικός µου φίλος. Οφείλω να το
διαψεύσω αυτό και να διαψεύσω ότι πράγµατι υπήρχε
προσυνεννόηση µε τον κ. Καραµανλή για τη σηµερινή του
προσφορά προς εµένα, να καταθέσει πρόταση δυσπιστίας εναντίον
µου.
Εδώ και τρεις ηµέρες συζητήσαµε το θέµα προ ηµερησίας
διατάξεως και όλα τα κόµµατα είχαν την ευκαιρία να τοποθετηθούν.
Και οµολογώ ότι σήµερα έρχοµαι σε αδυναµία να εξηγήσω γιατί ο κ.
Καραµανλής πήρε αυτήν την πρωτοβουλία.
Θα προσπαθήσω να δώσω ίσως κάποιες εξηγήσεις.
Απειρία; Ασφαλώς ναι. Σήµερα θριαµβευτικά ο Επίτιµος Πρόεδρος
της Νέας ∆ηµοκρατίας ο κ. Μητσοτάκης επιβεβαιώνεται. Εδώ και
δύο χρόνια είπε ότι, ο κ. Καραµανλής είναι άψητος για την αρχηγία
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
Τέτοια γκάφα δεν έχει ξαναγίνει και είναι πρώτη φορά στην ιστορία
του Ελληνικού Κοινοβουλίου που η Αξιωµατική Αντιπολίτευση
καταθέτει πρόταση δυσπιστίας εναντίον Υπουργού για την
εφαρµογή µιας κυβερνητικής πολιτικής.
Αλλά δεν είναι µόνο απειρία. Υπάρχει και πανικός. Πανικός γιατί ο
ιός που έχει µπει στο νευρικό σύστηµα του κ. Καραµανλή λέγεται
"Αβραµόπουλος".
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
(Γέλωτες-θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Αν έχουν σπάσει τα νεύρα του κ. Καραµανλή, δεν φταίει η παιδεία
να ταλαιπωρείται µε αυτόν τον τρόπο. Το εσωτερικό πρόβληµα της
Νέας ∆ηµοκρατίας δεν θα το λύσει ο κ. Καραµανλής µε µια φυγή
προς τα έξω.
Υπάρχει όµως και ένα άλλο στοιχείο, που θα καλέσω και τους
συναδέλφους µου, που ασχολούνται µε την ψυχολογία, να το δουν
και να µας δώσουν ίσως µια απάντηση.
Ο κ. Καραµανλής έχει µια έµµονη ιδέα και καταδιώκει όσους

πολιτικούς ασχολούνται ή είχαν ασχοληθεί στο παρελθόν µε την
παιδεία. Σύµπτωση. ∆ιέγραψε τον ικανότατο τέως Υπουργό
Παιδείας και στέλεχος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κοντογιαννόπουλο.
∆ιέγραψε τον τέως Υπουργό Παιδείας και στέλεχος της Νέας
∆ηµοκρατίας τον κ. Σουφλιά. ∆ιέγραψε και το Γραµµατέα του τοµέα
Παιδείας τον κ. Στέφανο Μάνο. Και αφού, σχεδόν, ξεκαθάρισε το
χωράφι της Νέας ∆ηµοκρατίας από τους ασχολούµενους µε την
παιδεία, έρχεται τώρα στο ΠΑΣΟΚ. Μα, κύριε Καραµανλή, το
ΠΑΣΟΚ δεν είναι Νέα ∆ηµοκρατία.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Εµείς τις διαφορές µας τις λύνουµε διαφορετικά, µε διάλογο και
σύνθεση απόψεων. Και πρέπει, για µία ακόµη φορά, να σας το πω
ότι η εκπαιδευτική µεταρρύθµιση δεν είναι έργο ενός Υπουργού. Η
εκπαιδευτική µεταρρύθµιση είναι έργο της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ
που στηρίζεται σε προεργασία πολλών ετών. Το πρόγραµµα της
εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης δεν γεννήθηκε σε µία µέρα στο
κεφάλι ενός Υπουργού. 'Εγινε µετά από πολύ διάλογο από το 1993.
Το βιβλίο του ΠΑΣΟΚ για την µεταρρύθµιση στην παιδεία
χρονολογείται από το 1993. Και από τότε, µε διάλογο µε όλους τους
εκπαιδευτικούς φορείς, αναπτύξαµε συγκεκριµένα τις θέσεις µας.
∆εν αιφνιδιάσαµε κανένα. Τολµάµε να εφαρµόσουµε µια βαθιά
εκπαιδευτική µεταρρύθµιση που την έχει ανάγκη ο τόπος, µια
µεταρρύθµιση που θα προχωρήσει, είτε το θέλετε είτε δεν το θέλετε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δύο είναι τα βασικά ολισθήµατα του
Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης.
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέα ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Παρακαλώ, κύριοι
συνάδελφοι. ∆εν είναι Αίθουσα ευθυµίας εδώ! Σας παρακαλώ!
Συνεχίστε, κύριε Υπουργέ.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΑΡΣΕΝΗΣ (Υπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Το πρώτο είναι ότι, εκµεταλλευόµενος την
πολιτική συγκυρία στο χώρο της παιδείας, προσπαθεί
απεγνωσµένα να δηµιουργήσει ένα πολιτικό µέτωπο για να
περιχαρακώσει το χώρο της Νέας ∆ηµοκρατίας. Αυτό είναι µεγάλο
ολίσθηµα γιατί η παιδεία δεν προσφέρεται για πολιτική και
κοµµατική εκµετάλλευση. Ο ελληνικός λαός και οι ψηφοφόροι σας οι
ίδιοι δεν θέλουν το χωρισµό της ελληνικής κοινωνίας στα θέµατα
της παιδείας. Στα θέµατα της παιδείας θέλουν πολιτική συναίνεση.
Η προσπάθειά σας να κοµµατικοποιήσετε τη διαφορά στο θέµα της
παιδείας, σας αποξενώνει από τον ελληνικό λαό, σας αποξενώνει
και από τους ίδιους τους δικούς σας ψηφοφόρους.
Ο κ. Καραµανλής µπορεί να περιχαρακώνει το δικό του το χώρο.
Αλλά σ' αυτόν το χώρο δεν θα βρει πολλούς οπαδούς και
ψηφοφόρους, γιατί όλοι -και οι οπαδοί της Νέας ∆ηµοκρατίας-
θέλουν την εκπαιδευτική µεταρρύθµιση. ∆εν θέλουν ένα κλίµα
έντασης και αντιπαράθεσης που ο Αρχηγός της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης καλλιεργεί.
Το δεύτερο ολίσθηµα είναι ότι καλλιεργεί, µε διάφορους τρόπους,
ένα κλίµα όξυνσης και αντιπαράθεσης, µια επικίνδυνη πορεία.
Σήµερα ακούσαµε και άλλες ανακρίβειες. Η κ. Μπενάκη είπε ότι
στέλνουµε την Αστυνοµία, τους εισαγγελείς στα σχολεία και κάποια
διευθύντρια σχολείου καταδίωκε ένα µαθητή ο οποίος έπεσε, λέγει,
και έσπασε το πόδι του. Ε, αυτό δεν θα ήθελα να το χαρακτηρίσω
ψέµα, αλλά τουλάχιστον ανακρίβεια. Καταθέτω την αναφορά της
∆ιευθύντριας του Σχολείου η οποία περιγράφει το γεγονός, όπου
απλώς έτρεχε ένας µαθητής χωρίς να τον κυνηγάει κανένας, έχασε
την ισορροπία του, έπεσε και έσπασε το πόδι του. E, αυτή η
προσπάθεια να δραµατοποιήσουµε τα γεγονότα, να
δηµιουργήσουµε την εικόνα ότι εισαγγελείς, Αστυνοµία και
λυκειάρχες κυνηγούν τα παιδιά είναι µακράν της πραγµατικότητας.
Αλλά, προσπαθείτε να καλλιεργήσετε ένα κλίµα αβεβαιότητας, ένα
κλίµα όξυνσης και έχετε µεγάλη ευθύνη για το κλίµα το οποίο
δηµιουργείτε σήµερα στο χώρο της παιδείας.
Καταθέτω το έγγραφο αυτό στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο κύριος Υπουργός της Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
έγγραφο το οποίο έχει ως εξής:
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ΝΟΜΑΡΧΙΑ ΑΘΗΝΩΝ
ΤΟΜΕΑΣ ΚΕΝΤΡΙΚΟΣ

Προς τον Προϊστάµενο του
7ου Γραφείου ∆/θµιας Εκπαίδευσης

Α' ∆ΙΕΥΘΥΝΣΗ ∆ΕΥΤΕΡΟΒΑΘΜΙΑΣ ΕΚΠΑΙ∆ΕΥΣΗΣ
7ο ΓΡΑΦΕΙΟ
3ο ΛΥΚΕΙΟ ΑΘΗΝΩΝ
Ταχ. δ/νση: Π.ΚΥΡΙΑΚΟΥ 10
Ταχ. Κωδ.: 115 21 ΑΘΗΝΑ
Πληροφορίες: 6463011
Τηλέφωνο: 6464287 FAX: 6463011
ΘΕΜΑ: Αναφορά
ΣΧΕΤ:
Σας αναφέρω ότι κατά την πρωϊνή µου προσέλευση στο Σχολείο,
σήµερα 13-1-99 και ώρα 7.15 π.µ. άνοιξα κανονικά το Σχολείο και
ανέβαινα προς το Γραφείο µου. Μετά από αυτό ακούω µια κραυγή
"ωχ το πόδι µου" και αµέσως έτρεξα µαζί µε την επιστάτρια
Καναβούρη Παρασκευή και είδαµε τον µαθητή Στεργίου Γεώργιο
της Α' τάξης του Λυκείου πεσµένο κάτω. Τον ρώτησα τι έγινε και
αυτός µας είπε ότι πήδηξε από το παράθυρο του ισογείου και
πονάει το πόδι του.
Αµέσως τον µετέφερα στη είσοδο του Σχολείου και κάλεσα
ασθενοφόρο, το οποίο ήλθε αµέσως και παρέλαβε τον µαθητή που
το µετέφερε στο Νοσοκοµείο "Ευαγγελισµός" για νοσηλεία.
Στη συνέχεια ειδοποίησα τους γονείς του µαθητή.
Το Σχολείο δεν τελεί υπό κατάληψη").
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΑΡΣΕΝΗΣ (Υπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Νέα ∆ηµοκρατία
δεν ενδιαφέρεται για το θέµα της εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης και
για το θέµα της παιδείας. Εκµεταλλεύεται την πολιτική συγκυρία
στον τοµέα αυτό για να δηµιουργήσει ένα πολιτικό µέτωπο. Αν
ενδιαφερόταν για την ουσία της εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης είχε
άπειρες ευκαιρίες στο παρελθόν να καταθέσει τις προτάσεις της, να
συνεργαστεί µαζί µας για να µπορέσουµε να προχωρήσουµε, µε
µεγαλύτερη πολιτική συναίνεση, µπροστά.
Την 1η Αυγούστου 1997, αµέσως µετά τη συνεδρίαση του
Υπουργικού Συµβουλίου όπου ενεκρίθη το πλαίσιο της
κυβερνητικής δράσης για την εκπαιδευτική µεταρρύθµιση, καλέσαµε
σε διάλογο όλα τα κόµµατα -και τη Νέα ∆ηµοκρατία- και ζήτησα από
τον κ. Καραµανλή να µας ορίσει εκπρόσωπο για να συζητήσουµε τα
θέµατα της παιδείας, στο πλαίσιο µιας διακοµµατικής συνεννόησης,
πριν καταθέσουµε στη Βουλή συγκεκριµένο νοµοσχέδιο.
Η Νέα ∆ηµοκρατία αρνήθηκε να ορίσει εκπρόσωπο και, φυσικά,
ήµασταν υποχρεωµένοι να προχωρήσουµε στην ψήφιση του
νοµοσχεδίου.
Το νοµοσχέδιο αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ψηφίστηκε από
τη Βουλή. 'Εχει το κύρος του νόµου και η Κυβέρνηση έχει την
υποχρέωση να εφαρµόσει το νόµο.
Στη συζήτηση στη Βουλή, η Νέα ∆ηµοκρατία δεν ψήφισε
συγκεκριµένα άρθρα του νόµου αλλά, δηµοσίως, είχε τεθεί υπέρ
ορισµένων θέσεων. Η Νέα ∆ηµοκρατία ήταν, λέει, και είναι υπέρ της
κατάργησης της επετηρίδας. Κατεψήφισε αυτό το άρθρο. Η Νέα
∆ηµοκρατία είπε ότι είναι υπέρ της αξιολόγησης. Κατεψήφισε αυτό
το άρθρο. Η Νέα ∆ηµοκρατία είπε ότι είναι υπέρ της πρόσβασης
στην τριτοβάθµια εκπαίδευση. Κατεψήφισε αυτό το άρθρο.
∆εν έκανε όµως συγκεκριµένες, διαφορετικές προτάσεις. Είχε όµως
την ευκαιρία από τότε, από το Σεπτέµβριο του 1997, να συζητήσει
µαζί µας στην Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων ή και σε διµερή
βάση, συγκεκριµένες ιδέες και προτάσεις για την εφαρµογή του
νόµου. ∆εν το έκανε αυτό.
Και ξέρετε γιατί δεν το κάνατε αυτό; ∆ιότι ποτέ δεν πιστέψατε ότι ο
νόµος αυτός θα εφαρµοσθεί. Είχατε πει εδώ, σε αυτήν τη Βουλή ότι

ο νόµος πέρασε έτσι, σαν πυροτέχνηµα, µια άδεια προσφορά προς
τους φοιτητές και τους µαθητές, αλλά δεν θα εφαρµοσθεί. 'Οταν
όµως είδατε ότι η Κυβέρνηση δεν έχει µόνο την υποδοµή να
παρουσιάσει ένα άρτιο νοµοσχέδιο και να το ψηφίσει, αλλά η
Κυβέρνηση τολµά να εφαρµόσει το νοµοσχέδιο και να προχωρήσει
σε µία τολµηρή εκπαιδευτική µεταρρύθµιση και όταν είδατε ότι η
εκπαιδευτική µεταρρύθµιση, από το 1997, αρχίζει και ριζώνει στη
συνείδηση του ελληνικού λαού, τότε σας έπιασε πανικός. Η
προσπάθειά σας δεν είναι να µας φέρετε εναλλακτικές προτάσεις. Η
προσπάθειά σας είναι να µη δώσετε ευκαιρία στην εκπαιδευτική
µεταρρύθµιση να εφαρµοσθεί, γιατί δεν θέλετε να αφήσετε την
Κυβέρνηση να προχωρήσει και να υλοποιήσει ένα έργο που είναι
απαίτηση του ελληνικού λαού και είναι η ανάγκη των καιρών. Αυτή
είναι η αλήθεια.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ερωτώ τώρα τη Νέα ∆ηµοκρατία: Πού
διαφωνούν; Και να το πουν στον ελληνικό λαό. ∆ιαφωνεί η Νέα
∆ηµοκρατία στο άνοιγµα της τριτοβάθµιας εκπαίδευσης, στο να
µπαίνουν τα παιδιά που έχουν τα τυπικά προσόντα χωρίς τη
βάσανο των γενικών εξετάσεων στα ελληνικά πανεπιστήµια και στα
ΤΕΙ και να καταργηθεί η φοιτητική µετανάστευση; Ναι ή όχι;
Συµφωνούν ή διαφωνούν µε τα µέτρα που έχει πάρει η Κυβέρνηση
για τη δηµιουργία νέων τµηµάτων, ιδίως στα περιφερειακά
πανεπιστήµια; Ναι, ή όχι; Εάν διαφωνούν, λοιπόν, θα πρέπει να
µας το πουν. Εάν συµφωνούν, τότε θα πρέπει να είναι και αυτοί
σύµφωνοι µαζί µας ότι χρειάζεται αναβάθµιση της ποιότητας των
σπουδών στο λύκειο.
Και ξέρετε τι; Στο ίδιο το πρόγραµµα της Νέας ∆ηµοκρατίας για το
λύκειο αναφέρεται ότι πρέπει να αναβαθµιστούν οι σπουδές και ότι
για την πρόσβαση στην τριτοβάθµια εκπαίδευση θα πρέπει να
ληφθεί υπόψη η βαθµολογία του µαθητή στη Β' λυκείου, στην Γ'
λυκείου και ο µαθητής να περάσει διευρυµένες γενικές εξετάσεις, όχι
µόνο σε τέσσερα µαθήµατα αλλά σε περισσότερα µαθήµατα. Αυτά
γιατί δεν βγαίνετε να τα πείτε στους µαθητές όταν έρχεσθε και
κατηγορείτε το σύστηµα της Κυβέρνησης ότι είναι εξεταστικό;
Εµείς στο νοµοσχέδιο έχουµε απλοποιήσει τα πράγµατα. Λέµε ότι
προχωράµε στην αναβάθµιση του λυκείου και ότι το παιδί που θα
τελειώσει το ενιαίο λύκειο -και το βοηθάµε να τελειώσει το ενιαίο
λύκειο εάν έχει µαθησιακά προβλήµατα µε ενισχυτική διδασκαλία
που προσφέρεται µέσα στο σχολείο και µε έξοδα του κράτους- θα
µπει στην τριτοβάθµια εκπαίδευση χωρίς εξετάσεις. Και αυτή είναι η
µεγάλη προσφορά της Κυβέρνησής µας στην ελληνική νεολαία. Και
λέµε ότι µπορεί να το κάνει αυτό απλώς µε το απολυτήριο του
ενιαίου λυκείου.
Για να πάει κοντά στην προτίµησή του σχετικά µε το συγκεκριµένο
τµήµα στο πανεπιστήµιο ή στο ΤΕΙ, θα ληφθεί υπόψη, µεταξύ
άλλων, και η απόδοσή του όχι σε ένα τυχαίο διαγωνισµό, αλλά η
απόδοσή του κατά µικρό βαθµό στη Β' λυκείου και στη Γ' λυκείου.
Ούτε γενικές εξετάσεις, όπως λέτε εσείς, ούτε γενικές εξετάσεις
όπως υπήρχαν πριν.
Επειδή δηµιουργήθηκε θέµα, από παραπληροφόρηση κυρίως, ότι
οι εξετάσεις στη Β' λυκείου µπορεί να έχουν µπει κάπως απότοµα
στο σύστηµα και δεν έχουν εθιστεί ακόµα τα παιδιά στο σύστηµα
των εξετάσεων αυτών, εγώ έκανα τη χειρονοµία, πριν από τα
Χριστούγεννα, και είπα στα παιδιά ότι θα πάρουν τις εξετάσεις
ακριβώς όπως προβλέπει ο νόµος, αλλά η βαθµολογία αυτή θα
χρησιµοποιηθεί µόνο ενισχυτικά για τα παιδιά, στο βαθµό δηλαδή
που η βαθµολογία αυτή είναι ανώτερη από το βαθµό που θα
πάρουν στην Γ' λυκείου. Τελειώνει, λοιπόν, το άγχος και η
αµφιβολία που είχαν πράγµατι τα παιδιά στα σχολεία από
παραπληροφόρηση που εσκεµµένα είχε δοθεί σε αυτά. Πού
υπάρχει, λοιπόν, το πρόβληµα;
'Οσον αφορά τώρα αυτές τις περίφηµες εξετάσεις, το εξεταστικό
σύστηµα και όλη τη φασαρία που έγινε, σας πληροφορώ, για µία
ακόµη  φορά,  ότι  αυτές  οι  εξετάσεις  πάντοτε  υπήρχαν  στο
λύκειο  -οι  προαγωγικές  και  απολυτήριες  εξετάσεις  σε  όλα  τα
µαθήµατα-  και  πάντοτε  υπήρχε  και  ο  βαθµός  στο  λύκειο  σε
όλα  τα  µαθήµατα.  Ποια  είναι  η  διαφορά  µεταξύ  του  παλαιού
συστήµατος  και  του  νέου  συστήµατος;  Η  διαφορά  είναι  ότι  δεν
υπάρχει  πια  το  ρουσφέτι,  η  αδιαφάνεια  και  ο  βαθµός  που
έβαζε  ο  καθηγητής  µε  τον  τρόπο  που  πολλοί
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ξέρουµε πως έµπαινε. Απλούστατα, οι εξετάσεις γίνονται µε ένα
τρόπο διαφανή και αντικειµενικό πάνω όµως στα µαθήµατα που
διδάσκεται το παιδί µέσα στις τάξεις και δεν έχει ανάγκη να τρέξει
στο φροντιστήριο για να µάθει πράγµατα που δεν διδάσκονται µέσα
στην τάξη. Και αν έχει πρόβληµα να παρακολουθήσει τα µαθήµατα
της τάξης, υπάρχει πάντοτε η ενισχυτική διδασκαλία. ∆υσπιστία
ίσως.
Μα, ακριβώς γι' αυτό, βάζουµε τις εξετάσεις τώρα στη Β' λυκείου
ουσιαστικά δοκιµαστικά. Γιατί, οι εξετάσεις αυτές δεν θα αποβούν
ποτέ σε βάρος του ίδιου του µαθητή. Νοµίζω ότι αυτό είναι
αποτέλεσµα διαλόγου που έκανα και εγώ προσωπικά και όλο το
Υπουργείο µε τους µαθητές σε όλη την Ελλάδα, έχει διαλύσει τη
φοβία στους µαθητές και δεν υπάρχει κανένα πρόβληµα στην
οµαλή λειτουργία των σχολείων.
Πού είναι το πρόβληµα; Το πρόβληµα είναι ότι, σε ένα µεγάλο
βαθµό -και πρέπει να το πούµε- η αυθόρµητη αντίδραση των
µαθητών, η οποία πάντοτε υπήρχε και υπάρχει, καλλιεργήθηκε από
άλλες δυνάµεις που έβαλαν µπροστά τους µαθητές. 'Η µήπως δεν
το ξέρουµε αυτό;
Μιλήσαµε στη συζήτηση προ ηµερησίας διατάξεως προ ηµερών και
ανέφερα συγκεκριµένα παραδείγµατα για οργανωµένη παρέµβαση
στελεχών και εκπαιδευτικών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας, µέσα και έξω από τα σχολεία, που οργανώνουν τις
καταλήψεις των σχολείων. Αναφέροµαι συγκεκριµένα σε
περιστατικά, που τα έχουµε καταθέσει στη δικαιοσύνη. Και
αναφέροµαι επίσης σε µία µερίδα εκπαιδευτικών οι οποίοι ανήκουν
σε συγκεκριµένες πολιτικές παρατάξεις, οι οποίες παροτρύνουν τα
παιδιά στις καταλήψεις.
Και σας εζήτησα προ ηµερών εδώ, σε αυτήν τη Βουλή, να βγούµε
οµόφωνα προς τα έξω και να πούµε ορισµένα απλά πράγµατα.
Πρώτον, ότι πρέπει να υπάρχει σεβασµός στη δηµόσια περιουσία.
Το σχολείο δεν είναι ξέφραγο αµπέλι. Είναι δηµόσια περιουσία. Και
δεν µπορεί κανείς να το καταστρέφει ατιµωρητί. Υπάρχει αντίρρηση
σ'αυτό; Γιατί δεν βγαίνει όλη η Βουλή σύσσωµη και να πει ότι η
δηµόσια περιουσία πρέπει, µε κάθε νόµιµο τρόπο, να
προστατευθεί;
∆εύτερον, εζήτησα από τη Βουλή και από όλες τις παρατάξεις να
υπογραµµίσουν τούτο εδώ το απλό: 'Οτι το σχολείο δεν είναι µόνο
χώρος µάθησης. Είναι και χώρος κοινωνικής αγωγής. 'Εχει πολύ
µεγάλη σηµασία, τι µαθαίνει το παιδί, µέσα και έξω από το σχολείο.
Και είναι βασικό στοιχείο της κοινωνικής αγωγής να αναπτύξουµε
στο παιδί τη συνείδηση της νοµιµότητας και της λειτουργίας του και
της δράσης του µέσα στα πλαίσια της νοµιµότητας. Τι µαθαίνουµε
και τι λέµε στο παιδί;
Εάν η Βουλή, εδώ και µερικές ηµέρες, σύσσωµη είχε πει ότι η
δηµόσια περιουσία πρέπει να προστατευθεί, ότι η νοµιµότητα
πρέπει να είναι σεβαστή από όλους και ότι όλα τα προβλήµατα
µπορεί να λυθούν µε το σχολείο ανοικτό και όχι κλειστό, πολλά
προβλήµατα θα είχαν λυθεί. Η Βουλή δεν ανταποκρίθηκε σε αυτήν
την έκκλησή µας. Εµείς συνεχίζουµε να κάνουµε αυτήν την έκκληση
και στα κόµµατα και στους γονείς και στους µαθητές. Γιατί µόνο µε
το ανοικτό σχολείο θα µπορέσουµε να προχωρήσουµε µπροστά και
όχι µε το κλειστό σχολείο και τις καταλήψεις.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας διαφεύγει ίσως ότι η µεγάλη
πλειονότητα των σχολικών µονάδων λειτουργεί κανονικά. 'Ενα
ποσοστό 5%-6% των σχολείων δεν λειτουργεί και βρίσκεται υπό
κατάληψη ή παρεµπόδιση και δεν θα πω µε ποιους τρόπους. Αυτό
δεν πρέπει να µας διαφεύγει.
Φυσικά, στα σχολεία που έχουµε το φαινόµενο της κατάληψης,
έχουµε και απώλεια ωρών διδασκαλίας. Και µερικά σχολεία
βρίσκονται υπό κατάληψη αρκετό καιρό. Και αυτό που είπα χθες -
και είχα θεσµικό καθήκον να το πω ως Υπουργός Παιδείας- είναι ότι
η απώλεια των ωρών είναι τόσο σηµαντική, που αρχίζει να υπάρχει
πρόβληµα γι'αυτά τα παιδιά.
Σύµφωνα µε το νόµο, που έχει περάσει επί Νέας ∆ηµοκρατίας, το
σχολείο που βρίσκεται υπό κατάληψη, αναπληρώνει την απώλεια
των µαθηµάτων µε επιµήκυνση της σχολικής χρονιάς. Μία ηµέρα

κατάληψη, µία ηµέρα πρόσθετη διδασκαλία µέσα στον Ιούνιο.
Αλλά επειδή οι εξετάσεις για τα άλλα σχολεία πρέπει να γίνουν µέσα
στον Ιούνιο, επειδή οι γενικές εξετάσεις µε τις δέσµες για την
εισαγωγή στην τριτοβάθµια εκπαίδευση πρέπει να γίνουν µέσα στον
Ιούνιο, δεν θα µπορούν τα παιδιά, που θα κάνουν αναπλήρωση
των χαµένων ωρών, να πάρουν µέρος στους διαγωνισµούς του
Ιουνίου. Και είναι αυτό που κοιτάµε εµείς να δούµε πώς θα
αντιµετωπίσουµε, πώς θα βοηθήσουµε αυτά τα παιδιά να
αναπληρώσουν το χαµένο χρόνο των µαθηµάτων, χωρίς να
χάσουν, ει δυνατόν, την ευκαιρία να πάρουν µέρος στο διαγωνισµό
του Ιουνίου.
Αλλά είπα -και είχα υποχρέωση να το πω- ότι η συνέχιση αυτού του
φαινοµένου αρχίζει ήδη να δηµιουργεί προβλήµατα σε πολλά
σχολεία, που βρίσκονται υπό κατάληψη. Τα παιδιά αυτά δεν θα
µπορέσουν να πάρουν µέρος στις εξετάσεις του Ιουνίου και
εξετάζουµε άλλες δυνατότητες, να µεταφερθεί γι' αυτά τα παιδιά το
εξεταστικό τους πρόγραµµα αργότερα, στην αρχή του φθινοπώρου,
πριν από τη νέα σχολική χρονιά το Σεπτέµβριο. Αλλά αυτό θα είναι
µία δυσχερής εµπειρία και για τα ίδια τα παιδιά και για τους
καθηγητές και όφειλα αυτό το πράγµα να το πω στα παιδιά, πριν
είναι αργά.
Εκφράζω την ελπίδα ότι από τις εµπειρίες των τελευταίων ηµερών
οι αντιδράσεις µέσα στο χώρο των µαθητών, αλλά και των γονιών,
είναι τέτοιες, που τα σχολεία ανοίγουν. Και, στο τέλος αυτής της
εβδοµάδας σε µερικά σχολεία που βρίσκονται υπό κατάληψη, οι
καταλήψεις εκεί θα λήξουν, η οµαλότητα θα αποκατασταθεί.
Με ανοιχτά σχολεία και µε διάλογο και µε τους µαθητές και τους
καθηγητές και µε τους γονείς στο πλαίσιο των σχολικών
συµβουλίων, µπορούµε να λύσουµε όλες τις εκκρεµότητες που
υπάρχουν.
Εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιδιώξαµε το διάλογο προς
όλες τις κατευθύνσεις. Επιδιώξαµε το διάλογο µε τα κόµµατα. Προ
µηνός µίλησα στην Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων και σας
ανέφερα το πρόγραµµα δραστηριοτήτων στο χώρο της παιδείας, τις
νέες δραστηριότητες στην εφαρµογή της εκπαιδευτικής
µεταρρύθµισης και ζήτησα τις απόψεις σας, όταν θα καταθέτουµε
όχι τα νοµοσχέδια, αλλά τις σκέψεις µας για διακοµµατική
συζήτηση. Και αναφέρθηκα σε συγκεκριµένα ζητήµατα, που
αφορούν στην οικονοµική και διοικητική αυτοτέλεια των
πανεπιστηµίων, στη λειτουργία ενός αναµορφωµένου ΕΣΥΠ, στις
µεταπτυχιακές σπουδές, την ειδική αγωγή και πέντε-έξι άλλα
θέµατα, τα οποία θέλουµε να τα διαµορφώσουµε ως νοµοσχέδιο,
µετά από διακοµµατική συζήτηση στο πλαίσιο της Επιτροπής
Μορφωτικών Υποθέσεων.
Το ίδιο κάναµε και προς όλες τις άλλες κατευθύνσεις. 'Εχουµε
τακτικές, τακτικότατες, συναντήσεις µε τη Σύνοδο των Πρυτάνεων,
µε την οποία έχουµε µία πολύ καλή συνεργασία και έχουµε
συµφωνία για τη διεύρυνση της τριτοβάθµιας εκπαίδευσης, για τα
νέα τµήµατα, για τις µεταπτυχιακές σπουδές.
'Εχουµε τακτική συνεργασία µε τους προέδρους των ΤΕΙ για θέµατα
που αφορούν τα ΤΕΙ και ζητούµε τακτική συνεργασία µε την ΟΛΜΕ.
∆εν είναι αλήθεια ότι δεν έχουµε επαφή µε την ΟΛΜΕ. Επιδιώκουµε
επαφή µε την ΟΛΜΕ από το 1997. Στέλνουµε κάθε σχέδιο νόµου
και προεδρικού διατάγµατος για σχόλια στην ΟΛΜΕ.
Παραδείγµατος χάρη, το περίφηµο προεδρικό διάταγµα για την
αξιολόγηση των µαθητών, το προεδρικό διάταγµα για την
αξιολόγηση των εκπαιδευτικών. Τα στείλαµε την περασµένη άνοιξη
στην ΟΛΜΕ, για να µας στείλει τα σχόλια.
Ζητήσαµε από την ΟΛΜΕ να είναι παρούσα στη συζήτηση για τη
διαµόρφωση του προγράµµατος των Τεχνικών Επαγγελµατικών
Εκπαιδευτηρίων. Η απάντηση που πήραµε από την ΟΛΜΕ ήταν ότι
προϋπόθεση για να κάνει διάλογο µαζί µας είναι η απόσυρση του
νόµου που ψήφισε το Εθνικό Κοινοβούλιο. Νοµίζω ότι καµία
ελληνική κυβέρνηση δεν πρέπει να δεχθεί από οποιοδήποτε
σωµατείο, ως προϋπόθεση διαλόγου, την ακύρωση ενός νόµου που
έχει κυρωθεί από το ελληνικό Κοινοβούλιο.
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Παρά ταύτα συνεχίζουµε τις προσπάθειες για διάλογο µε την
ΟΛΜΕ. Προτείναµε στην ΟΛΜΕ συγκεκριµένα θέµατα, στο πλαίσιο
της κυβερνητικής δραστηριότητας και της εκπαιδευτικής
µεταρρύθµισης. Προτείναµε να συζητήσουµε µαζί, πριν
διαµορφώσουµε το νοµοσχέδιο, για µία σχολή διαρκούς
επιµόρφωσης για τους καθηγητές που προικοδοτείται µε σαράντα
πέντε δισεκατοµµύρια (45.000.000.000) δραχµές για την
αναβάθµιση του ρόλου του εκπαιδευτικού.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Υπουργού)
Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να µου δώσετε λίγα λεπτά,αν έχω την
έγκρισή σας, και την έγκριση των συναδέλφων και θα ολοκληρώσω
σύντοµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Υποθέτω ότι το Σώµα θα
συµφωνήσει.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Να του δώσετε και άλλο χρόνο,
κύριε Πρόεδρε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Να του δοθεί και άλλος χρόνος.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ορίστε, κύριε Υπουργέ,
συνεχίστε.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΑΡΣΕΝΗΣ (Υπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Προέδρε.
Ζητήσαµε επίσης από την ΟΛΜΕ να συζητήσει µαζί µας το
πρόγραµµα της επαγγελµατικής αναβάθµισης του εκπαιδευτικού και
της οικονοµικής κατάστασης του εκπαιδευτικού, γιατί, πράγµατι, στο
πλαίσιο της εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης, οι ευθύνες του
εκπαιδευτικού είναι αυξηµένες. Ζητήσαµε, επίσης, να συζητήσουµε
µε την ΟΛΜΕ το θέµα του κλίµατος µέσα στην τάξη, του αριθµού
των µαθητών και τη δυνατότητα µείωσης του αριθµού των µαθητών
µέσα στην τάξη και την αύξηση της υλικοτεχνικής υποδοµής των
σχολείων.
Υπάρχουν πολλά θέµατα τα οποία έχουν προταθεί από εµάς και
ελπίζω ότι, έστω και αργά, η ΟΛΜΕ θα δείξει µία διάθεση διαλόγου
µε το Υπουργείο σε θέµατα τα οποία βρίσκονται σε εξέλιξη και που
έχουν σηµασία για το εκπαιδευτικό σύστηµα.
Επίσης, όσον αφορά τους ίδιους τους µαθητές, επισκέφθηκα πολλά
σχολεία, συνάντησα πολλές αντιπροσωπείες µαθητών µε
διαφορετικούς τρόπους και µεθόδους. Και ήταν απόρροια αυτού του
διαλόγου το ότι η Κυβέρνηση πήρε συγκεκριµένες αποφάσεις πριν
από τα Χριστούγεννα, όσον αφορά τις εξετάσεις στη Β' λυκείου για
αυτήν τη χρονιά και επίσης για κατ'εξαίρεση ανεξεταστέους στη Β'
λυκείου για αυτήν τη χρονιά, έτσι που να δηµιουργηθεί µία πιο
οµαλή µετάβαση από το παλαιό καθεστώς στο νέο καθεστώς.
Ο διάλογος, όταν γίνεται µε καλή διάθεση και µε συγκεκριµένο
αντικειµενικό σκοπό, αποδίδει, έχει αποτελέσµατα. Και εµείς,
νοµίζω ότι έχουµε δείξει δείγµατα γραφής ότι είµαστε ανοιχτοί στο
διάλογο, ότι θέλουµε να συζητήσουµε µε όλους τους φορείς που
εµπλέκονται στο ζήτηµα της εκπαίδευσης. Αλλά, ένα είναι σίγουρο
ότι δεν διαπραγµατευόµαστε τους βασικούς άξονες της
εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης. Ούτε τώρα, µετά από ενάµιση χρόνο
εφαρµογής του ν. 2525, θα δεχθούµε την πρόταση της Νέας
∆ηµοκρατίας να γυρίσουµε το ρολοϊ πίσω να ακυρωθεί ο νόµος, να
αρχίσουµε συζήτηση επί µηδενικής βάσης και να συζητήσουµε
χωρίς χρονικό διάστηµα το θέµα, άνευ αποτελέσµατος µέχρι τις
εθνικές εκλογές.
'Οχι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτό δεν θα γίνει. Το ΠΑ.ΣΟ.Κ
έχει µια συγκεκριµένη δέσµευση απέναντι στον ελληνικό λαό. Το
2000, όταν θα έχουµε τις εθνικές εκλογές, θέλει να παρουσιάσει ένα
ολοκληρωµένο έργο στον ευαίσθητο τοµέα της παιδείας, µια
αναβαθµισµένη παιδεία, που είναι απαίτηση των καιρών, που τη
θέλει ο ελληνικός λαός και την τολµά το ΠΑ.ΣΟ.Κ.
Οι µεταρρυθµίσεις στην παιδεία φυσικά ξεβολεύουν πολλούς. Γι'
αυτό, πάντοτε, σε όλες τις µεταρρυθµίσεις, υπήρξαν αντιδράσεις.
Υπήρχε λυσσαλέα αντίδραση στη µεταρρύθµιση του Γεωργίου
Παπανδρέου - Ακρίτα - Παπανούτσου. Σας παραπέµπω στα
Πρακτικά συζήτησης στη Βουλή τότε και τη λυσσαλέα αντίδραση
της τότε ΕΡΕ στην εκπαιδευτική µεταρρύθµιση Παπανούτσου.

Οι εκπαιδευτικές µεταρρυθµίσεις, φυσικά, ξεβολεύοντας
συγκεκριµένες συντεχνίες ή οµάδες, θα έχουν αντιδράσεις. Αλλά
αυτό που έχει σηµασία είναι η πολιτική ευθύνη της Κυβέρνησης να
δει µπροστά, να τολµήσει να κάνει την τοµή και να δώσει στον
ελληνικό λαό, στην ελληνική νεολαία την παιδεία που έχει ανάγκη
και την παιδεία που αξίζει.
Αυτό το πρόγραµµα έχουµε, σ' αυτό το πρόγραµµα είµαστε
αµετακίνητοι και, όλοι µαζί, όλο το ΠΑ.ΣΟ.Κ., είναι ενωµένο στην
υλοποίηση αυτού του έργου.
Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. ∆ηµήτριος Σιούφας έχει το
λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Κύριοι συνάδελφοι, όλοι σας όπως και
ολόκληρος ο ελληνικός λαός, επί τριάντα πέντε λεπτά είχατε
ενώπιόν σας τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων τον
κ. Γεράσιµο Αρσένη να τοποθετείται στην πρόταση την οποία έκανε
η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, πρόταση δυσπιστίας για να άρει η
Εθνική Αντιπροσωπεία την εµπιστοσύνη από το πρόσωπό του.
Αντιληφθήκατε ότι ο Υπουργός Παιδείας δεν διδάχθηκε τίποτα όλο
αυτό το διάστηµα. ∆είχνει να βρίσκεται εκτός πραγµατικότητας,
δείχνει να είναι αµετανόητος και να επιµένει σε όσα έχουν
ξεσηκώσει ολόκληρη την ελληνική νεολαία, την εκπαιδευτική
κοινότητα, τους γονείς, τα παιδιά και να έρχεται να κουβεντιάζει
σήµερα για το περιεχόµενο της εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης,
συζήτηση η οποία έγινε και την προηγούµενη ∆ευτέρα, ενώ σήµερα
κουβεντιάζουµε για το τραγικό φαινόµενο που ζει η ελληνική
κοινωνία, µοναδικό στα χρόνια που όλοι θυµόµαστε, τις σκηνές
βίας, των καταλήψεων, των δρόµων και γενικότερα µια πλήρη
αναστάτωση, η οποία δεν τιµά κανέναν. Και αυτό δεν συγκινεί όχι
µόνο τον Πρωθυπουργό, αλλά δεν συγκινεί την Κυβέρνηση, δεν
συγκινεί κανένα άλλο µέλος της Κυβέρνησης. Παρακολουθούν ως
θεατές τα γεγονότα.
Βεβαίως ο ίδιος ο Πρωθυπουργός έχασε τη µοναδική ευκαιρία την
προηγούµενη ∆ευτέρα να δώσει διέξοδο σ' αυτήν την κρίση ύστερα
από την πρόταση την οποία του έκανε ο Πρόεδρος της Νέας
∆ηµοκρατίας να εκτονωθεί η κατάσταση.
Ταυτόχρονα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιµένουν στη συνέχιση
αυτής της τραγικής κατάστασης την οποία ζούµε όλοι.
Θέλω, όµως, πέρα απ' αυτήν τη γενική τοποθέτηση την εισαγωγική
την οποία έκανα, να δώσω και ορισµένες απαντήσεις στα θέµατα τα
οποία έθιξε ο κ. Αρσένης στην οµιλία του.
Πρώτα-πρώτα αναφέρθηκε στο κόµµα της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης. Είναι προτιµότερο να κοιτάξει τι συµβαίνει γύρω
του και στο δικό του το κόµµα και να αφήσει την Αξιωµατική
Αντιπολίτευση να κάνει τη δουλειά της. Αυτή είναι η πρώτη
απάντηση.
Η δεύτερη απάντηση είναι ότι η συζήτηση στη Βουλή ήλθε ακριβώς
για να µεταφερθεί το κέντρο του ενδιαφέροντος σε µια προσπάθεια
να πείσουµε την Κυβέρνηση και τον Πρωθυπουργό, αλλά και τους
συναδέλφους Βουλευτές της Πλειοψηφίας ότι πρέπει τώρα να
πάρουν σηµαντικές αποφάσεις για να εκτονωθεί η κατάσταση που
βαίνει διαρκώς επιδεινούµενη. Το γεγονός ότι η Βουλή συζητά
σήµερα την πρόταση της Νέας ∆ηµοκρατίας για την άρση της
εµπιστοσύνης από το πρόσωπο του Υπουργού Παιδείας, ο κ.
Αρσένης το θεώρησε, ποιούµενος την ανάγκη φιλοτιµία, ως µη
ενδεδειγµένο πολιτικά.
Πλανάται όµως πλάνη µεγάλη, γιατί αυτή η πρωτοβουλία της Νέας
∆ηµοκρατίας έχει σαν στόχο, να αρθεί η εµπιστοσύνη από το
πρόσωπο  του  Υπουργού  Παιδείας,  ώστε  ο  νέος  Υπουργός
που  θα  πάει  στο  Υπουργείο,  απελευθερωµένος  από  το  πείσµα
που  διακρίνει  τον  κ.  Αρσένη,  να  µπορέσει  να  πάρει
πρωτοβουλίες  για  να  ηρεµήσει  η  κατάσταση  στο  χώρο  της
παιδείας,  για  να  ηρεµήσουν  οι  νέοι,  οι  γονείς  και  οι  καθηγητές
µπροστά  σ'αυτό  το  πρωτόγνωρο  φαινόµενο  που  ζούµε  τα
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τελευταία χρόνια.
Φαίνεται ότι ο Υπουργός Παιδείας δεν παρακολουθεί την τηλεόραση
για να δει αυτό το οποίο ζουν όλοι οι 'Ελληνες, δηλαδή µια
κατάσταση εξαιρετικά τραγική για τη µοίρα του τόπου.
Θέλω επίσης ν'αναφερθώ στα εξής ζητήµατα: Πρώτον, η Νέα
∆ηµοκρατία από το µήνα Μάιο επεσήµανε στην Κυβέρνηση για το
πού οδηγείται η κατάσταση και για το ποια τραγικά αδιέξοδα
δηµιουργούνται στο χώρο της παιδείας. Επανήλθαµε έγκαιρα στις
αρχές Νοεµβρίου µε επίκαιρη ερώτηση προς τον Πρωθυπουργό, η
οποία συζητήθηκε εδώ από τον οµιλούντα. Ανέφερα τότε ότι έχει
στηθεί ένα ηφαίστειο πάνω στο οποίο δεν κάθεται η Κυβέρνηση,
αλλά κάθεται η εκπαιδευτική κοινότητα, ένα ηφαίστειο που
πρόκειται να εκραγεί.
Πεισµατικά τότε ο Πρωθυπουργός, πριν αρχίσει η οποιαδήποτε
κατάσταση αναταραχής, δεν πήρε κάποια πρωτοβουλία για να
προλάβει τα γεγονότα. Επέµενε στη συνέχιση της εφαρµογής της
εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης. 'Ηλθε κατόπιν η νέα πρωτοβουλία
της Νέας ∆ηµοκρατίας µε την πρόταση νόµου, οχι για να ακυρωθεί
ο νόµος που ψηφίσατε, κύριε Αρσένη, αλλά για να ανασταλεί για
ένα χρόνο, µέσα στον οποίο θα γινόταν ένας πλατύς διάλογος µε
όλους τους ενδιαφερόµενους και µε όλες τις πολιτικές δυνάµεις, για
να δούµε τι θα εκρατείτο από το σύστηµα το οποίο ψηφίσθηκε στην
Εθνική Αντιπροσωπεία, ποιες βελτιώσεις και διορθώσεις θα έπρεπε
να γίνουν, ώστε στη συνέχεια να υπάρξει κοινή απόφαση
µακροπρόθεσµη µε βάθος εικοσαετίας για να χαραχθεί επιτέλους
σ'αυτόν τον τόσο ευαίσθητο τοµέα µια κοινή πολιτική παιδείας που
να την ακολουθούν σε µεγάλο βαθµό οι κυβερνήσεις και οι
Υπουργοί και να µην αλλάζει κάθε φορά αυτή η πολιτική, όχι µόνο
από κυβέρνηση σε κυβέρνηση, αλλά και από Υπουργό σε
Υπουργό, όπως συµβαίνει µε τις κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ.
Τελευταίο χαρακτηριστικό παράδειγµα είναι η εκπαιδευτική
µεταρρύθµιση που εισηγήθηκε ο Γεώργιος Παπανδρέου,
µεταρρύθµιση που δεν προχώρησε. Είναι ακόµη η µεταρρύθµιση
που φέρει το όνοµα του σηµερινού Υπουργού, του κ. Αρσένη.
Η ουσία του προβλήµατος, ύστερα απ'όλα τα γεγονότα, όπως
έχουν εξελιχθεί µέχρι στιγµής, δεν είναι αυτή καθ'εαυτή η
εκπαιδευτική µεταρρύθµιση. Είναι το κύµα της βίας που κατακλύζει
σήµερα την Ελλάδα και τα παραδείγµατα τα οποία παίρνουν οι νέοι
άνθρωποι, οι οποίοι ωθούνται σ' αυτές τις πράξεις βίας. Εδώ που
ήλθαν τα πράγµατα, αυτό το οποίο είναι βέβαιο πλέον, είναι ότι -
ακόµη και µε τα σωστά που µπορεί να έχει αυτή η εκπαιδευτική
µεταρρύθµιση- η όλη κατάσταση έχει ξεφύγει από το περιεχόµενο
της εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης.
Εµάς µας ενδιαφέρει πάνω απ'όλα ότι ο κ. Αρσένης είναι ο
πρωταίτιος µίας πρωτοφανούς έκρηξης στην ελληνική κοινωνία.
Μας ενδιαφέρει πάνω απ' όλα ότι ο κ. Αρσένης είναι ο ηθικός
αυτουργός των καταλήψεων, των ξυλοδαρµών, των συγκρούσεων
µέσα στα σχολεία και στους δρόµους, των συµπλοκών των γονέων
µεταξύ τους και των γονέων µε τους µαθητές, είναι ο ηθικός
αυτουργός των βιαιοτήτων και των καταστροφών, είναι ο ηθικός
αυτουργός των αδιεξόδων, των απολύτων αδιεξόδων που
δηµιουργήθηκαν πλέον στο χώρο της παιδείας.
Ζητούµε ακριβώς για όλους αυτούς τους λόγους την άµεση
αποµάκρυνσή του από το Υπουργείο της Παιδείας. Γιατί πλέον ο κ.
Αρσένης είναι και επικίνδυνος για τα θέµατα της παιδείας, είναι
επικίνδυνος για τον τόπο και για την κοινωνία µας -το είδατε
άλλωστε ανάγλυφα, κύριοι συνάδελφοι, στα τριάντα πέντε λεπτά
της οµιλίας του- διότι έστρεψε τα παιδιά εναντίον των γονιών,
έστρεψε τους γονείς εναντίον των παιδιών τους, διότι έστρεψε τους
µαθητές εναντίον των δασκάλων τους και τους δασκάλους εναντίον
των µαθητών τους, διότι έστρεψε γονιούς εναντίον γονιών και
µαθητές εναντίον µαθητών, διότι προκάλεσε αυτό το τροµακτικό
κύµα βίας που δυστυχώς διαρκώς µεγαλώνει.
Πού οδηγεί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το πείσµα του κυρίου
Αρσένη;

Τι θα κάνετε; Θα κλείσετε τα σχολεία; Θα χαθεί η χρονιά; Θα
αναθέσετε την παιδεία στους αστυνοµικούς και στους εισαγγελείς,
για να µπορέσουν να λειτουργήσουν τα σχολεία; Θα χτυπήσετε τα
παιδιά του ελληνικού λαού, για να µπορέσετε να επιβάλετε διά της
βίας αυτό που εσείς ονοµάζετε εκπαιδευτική µεταρρύθµιση;
Εδώ που φθάσαµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ένας δρόµος
υπάρχει, να φύγει από την Κυβέρνηση ο Γεράσιµος Αρσένης πριν
δούµε πολύ χειρότερα από αυτά τα οποία βλέπουµε σήµερα, γιατί
το κύµα βίας, όπως σας είπα, έχει στη βάση του τον Γεράσιµο
Αρσένη.
Αντιλαµβανόµαστε ότι το δίληµµα είναι δύσκολο για τον κύριο
Πρωθυπουργό. 'Η πρέπει να θυσιάσει τον Υπουργό Παιδείας ή να
θυσιάσει την παιδεία. Αλλά πιστεύω, επειδή ο ίδιος είναι και
πανεπιστηµιακός, ότι η επιλογή είναι πολύ εύκολη. Πρέπει να
διαλέξει και να ταχθεί µε το µέρος της παιδείας και όχι µε το µέρος
του Υπουργού Παιδείας, διαφορετικά αυτά τα οποία η εικόνα και το
κλίµα των τελευταίων ηµερών δίνουν σε όλους να αντιληφθούµε ότι
θα επακολουθήσουν είναι πολύ χειρότερα από αυτά τα οποία όλοι
ζούµε σήµερα. Γιατί κατορθώθηκε και το εξής πρωτοφανές,
αγαπητοί συνάδελφοι µε τον κύριο Αρσένη, όχι µόνο να στρέψει
αλλά ουσιαστικά να εµπλέξει όλη την εκπαιδευτική κοινότητα σε ένα
λαοκοώντειο σύµπλεγµα συγκρούσεων πρωτοφανών στο χώρο της
παιδείας. ∆άσκαλοι, µαθητές, γονείς βρίσκονται όλο αυτό το
χρονικό διάστηµα των τελευταίων σαράντα ηµερών σε µία
πρωτοφανή κατάσταση την οποία ουδέποτε έχουν ζήσει.
Το ελάχιστο το οποίο θα µπορούσε να προσφέρει στην παιδεία ο
Υπουργός Παιδείας είναι να υποβάλει ο ίδιος την παραίτησή του
στον Πρωθυπουργό, για να διευκολύνει και εκείνον για τους
περαιτέρω χειρισµούς. Απ' ό,τι καταλάβαµε σήµερα, όχι µόνο
επιµένει σε αυτό το πράγµα, αλλά θα δηµιουργήσει ακόµα
περισσότερα ζητήµατα και στον Πρωθυπουργό και στην Κυβέρνηση
και στο κόµµα από το οποίο προέρχεται.
Εάν όµως δεν αποµακρυνθεί από την Κυβέρνηση ο κ. Αρσένης,
τότε το κάνουµε καθαρά φανερό σε ολόκληρο τον ελληνικό λαό, ότι
θα είναι συνυπεύθυνη ολόκληρη η Κυβέρνηση και την κύρια ευθύνη
για ό,τι συµβεί θα την έχει ο ίδιος ο Πρωθυπουργός!
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω µε την ευκαιρία αυτή και πριν
κατέλθω από το Βήµα, να πάρει ο κ. Αρσένης ορισµένες
απαντήσεις σχετικά µε την επίθεση την οποία έκανε στη Νέα
∆ηµοκρατία.
Πρώτα-πρώτα, η απάντηση η δική µας είναι ότι είναι ο µοιραίος
άνθρωπος. 'Ο,τι ακουµπά, το καίει!
Θα ξεκινήσω από τη θητεία του στο Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας,
µια θητεία η οποία έβαλε "τις βάσεις" εξουθενώσεως της ελληνικής
οικονοµίας, την οποία πληρώνουµε µέχρι σήµερα. Μια πολιτική η
οποία οδήγησε τον τότε Πρωθυπουργό τον Ανδρέα Παπανδρέου να
τον αποµακρύνει από την κυβέρνηση και να φέρει το σηµερινό
Πρωθυπουργό ως Υπουργό Εθνικής Οικονοµίας να βγάλει τα
δύσκολα, τις περιπέτειες που είχε δηµιουργήσει στην ελληνική
οικονοµία µε τις παροχές χωρίς αντίκρισµα, µε τις ιδέες του.
Και φαίνεται ότι είναι πλούσιος σε τέτοιου είδους κατευθύνσεις. Θα
ενθυµείστε όλοι την περίφηµη διάταξη του άρθρου 4 για τις
κοινωνικοποιήσεις και πόση ταλαιπωρία προεκάλεσε και στο ίδιο
του το κόµµα, αλλά και γενικότερα στην ελληνική κοινωνία και στο
χώρο των ∆ΕΚΟ.
∆ιακατέχεται από τέτοιου είδους ιδέες τις οποίες δυστυχώς, οι
πρωθυπουργοί του ΠΑ.ΣΟ.Κ. τις ασπάζονται και τις υιοθετούν.
Να σας αναφέρω στη συνέχεια την αποµάκρυνσή του. Η πολιτική
την οποία ο κ. Σηµίτης ακολούθησε τότε ως Υπουργός Εθνικής
Οικονοµίας ήταν τελείως αντίθετη από αυτήν την οποία
ακολουθούσε  ο  Γεράσιµος  Αρσένης.  Και  σηµειώστε  ότι
αναγκάστηκε  να  φύγει  από  το  κόµµα  του,  να  δηµιουργήσει
δικό  του  κόµµα  -δεν  είναι  βεβαίως  της  παρούσης
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στιγµής για να αναφέρουµε µε τί είδους τοποθετήσεις αναφερόταν
τότε στο κόµµα του- για να επιστρέψει βεβαίως κάποια στιγµή ξανά
εκεί που ξεκίνησε.
Θέλω επίσης, να σηµειώσω ακόµη ότι ο ίδιος είναι και ο
εµπνευστής και του ενιαίου αµυντικού δόγµατος είναι ο
συνυπεύθυνος για την εθνική ταπείνωση στα 'Ιµια και της
παραγγελίας των S-300 σε προτροπή και σε συνεργασία µε την
Κυπριακή Κυβέρνηση. Αλλά είδατε εσείς τον τελευταίο καιρό να
τοποθετείται για το δηµιούργηµα της δικής του πολιτικής; Ποιεί την
νήσσαν.
Αυτός είναι ο Γεράσιµος Αρσένης. Για όλους αυτούς τους λόγους
και κύρια µε την προοπτική στο βαθµό που υπάρχει περίπτωση να
τελεσφορήσει η πρόταση της Νέας ∆ηµοκρατίας φέραµε το θέµα για
συζήτηση στη Βουλή, ώστε να διευκολύνουµε και την Κυβέρνηση
και τον Πρωθυπουργό µε έναν άλλο Υπουργό Παιδείας να
εξοµαλυνθεί η κατάσταση από την εκρηκτικότητα και τις διαστάσεις
τις οποίες έχει πάρει τις τελευταίες µέρες, σ'αυτό το διάστηµα.
'Ολοι εµείς της Νέας ∆ηµοκρατίας θα προσπαθήσουµε να πείσουµε
τους συναδέλφους της Πλειοψηφίας, να πείσουµε την Κυβέρνηση
για το πόσο χρήσιµη για τον τόπο, για την παιδεία, για την ελληνική
νεολαία είναι η αποµάκρυνση του Γεράσιµου Αρσένη από το
Υπουργείο Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων.'Αλλως, όπως σας
είπα και πριν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Πρωθυπουργός της
χώρας και η Κυβέρνησή του θα φέρουν και αυτοί την πλήρη ευθύνη
για ό,τι ενδεχοµένως συµβεί σε αυτόν τον ευαίσθητο χώρο της
παιδείας.
Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Γεωργακόπουλος
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑ.ΣΟ.Κ. έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριοι συνάδελφοι, για
πολλοστή φορά, θα έλεγα, συζητούµε τον τελευταίο καιρό τα θέµατα
της παιδείας στο Κοινοβούλιο. Φαίνεται ότι, ενώ όλοι µιλάµε για
διάλογο, γίνεται διάλογος κωφών. Γιατί η Αντιπολίτευση δεν θέλει
να αντιληφθεί ότι η εκπαιδευτική µεταρρύθµιση ήταν αναγκαία για
την παιδεία στη χώρα µας.
'Εχουµε ρωτήσει επανειληµµένως: Μας ζητάτε να ανασταλεί η
λειτουργία ενός νόµου, ο οποίος εδώ και ένα χρόνο εφαρµόζεται.
Πώς το εννοείτε αυτό δηλαδή για να το καταλάβουµε;'Οταν ο νόµος
αυτός εφαρµόζεται από τις 23 του Σεπτέµβρη του 1997, µε ποιον
τρόπο µπορεί να γίνει η αναστολή αυτού του νόµου; Και όλα τα
αποτελέσµατα που έχουν προκύψει από την εφαρµογή του νόµου
του 1997, τι θα γίνουν, κύριοι συνάδελφοι; ∆εν απαντάτε σε αυτά τα
ερωτήµατα. Μιλάµε γενικώς και αόριστα, αναστολή του νόµου για
ένα χρόνο, να το κουβεντιάσουµε.
'Oταν την 1η του Σεπτέµβρη πήρε επιστολή ο Αρχηγός της Νέας
∆ηµοκρατίας από τον Υπουργό Παιδείας για να προσέλθει σε
διάλογο, γιατί δεν απήντησε; Παρήλθαν τρεις εβδοµάδες και εφόσον
δεν είχε υπάρξει απάντηση τότε κατετέθη ο νόµος στη Βουλή και
ψηφίστηκε. Γιατί αλίµονο αν για τρεις εβδοµάδες περίµενε ο
Υπουργός να έχει µία απάντηση από τον Αρχηγό της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης και δεν την είχε. Φαντασθείτε µε τι ρυθµούς ήθελαν
να γίνει ο διάλογος αυτός. 'Ενας διάλογος µακρόσυρτος, ένας
διάλογος που δεν θα οδηγούσε πουθενά, ένας διάλογος για το
διάλογο που στο τέλος να µη γινόταν τίποτε. Να φθάναµε στο τέλος
της τετραετίας και να ασκούνταν κριτική τότε στην Κυβέρνηση γιατί
δεν έκανε τίποτε αλλά κουβέντιαζε. Αυτός ήταν ο σκοπός της Νέας
∆ηµοκρατίας.
Και αποκαλύπτεται πόσο υποκριτική είναι η στάση της
Αντιπολίτευσης, όταν στο πρόγραµµά της, το οποίο είχε δώσει στον
ελληνικό λαό, και για τις εξετάσεις µιλάει και για τους ελέγχους στα
σχολεία και για όλα και ένα µέρος από αυτά συµπεριλαµβάνεται
σήµερα στην εκπαιδευτική µεταρρύθµιση.
Γιατί, λοιπόν, δεν λέτε, κύριοι συνάδελφοι, ότι εµείς βρήκαµε ένα
πεδίο άσκησης αντιπολίτευσης, γιατί δεν έχουµε πουθενά αλλού να
κάνουµε αντιπολίτευση. Τα οικονοµικά πάνε καλά, δεν µπορούµε να
σας πούµε τίποτα. Βρήκαµε εδώ πέρα την παιδεία και χτυπάµε

συνεχώς την παιδεία.
Από τον Οκτώβρη έχουµε συζητήσει: τρεις ερωτήσεις, µία
επερώτηση, µία προ ηµερησίας διατάξεως συζήτηση, µία πρόταση
µοµφής κατά του Υπουργού Παιδείας. Το πείσµα του Υπουργού.
Πρέπει να φύγει ο Υπουργός γιατί έχει πείσµα. ∆ηλαδή τι θέλατε;
Θέλατε τους Υπουργούς µε εύκαµπτη τη µέση στην οποιαδήποτε
αντίδραση, η οποία υπάρχει, να τα παρατάνε και να φεύγουν; Ο
Υπουργός και µε πείσµα και µε θέληση θα πρέπει να είναι όταν
πρέπει να επιβάλλει τη θέληση του ελληνικού λαού. Και η συνολική
θέληση του ελληνικού λαού είναι να εφαρµοσθεί η εκπαιδευτική
µεταρρύθµιση.
∆ιαφωνεί κανείς από σας ότι τα πράγµατα στην παιδεία δεν
πήγαιναν καλά; 'Ηταν όλα ωραία, οµαλά και καλά και έπρεπε να
µείνουν ως έχουν; 'Ολοι συζητούσαµε και λέγαµε ότι πρέπει να
αλλάξει το εκπαιδευτικό σύστηµα και τώρα που αλλάζει το
εκπαιδευτικό σύστηµα λέτε, γιατί να αλλάξει το εκπαιδευτικό
σύστηµα;
Το άλλο που βρήκαµε: ∆εν την θέλουν τα παιδιά και δεν την θέλουν
και οι καθηγητές. Μα, που ακούστηκε αυτό, κύριοι συνάδελφοι;
'Οταν αποφασίζεται να γίνει πόλεµος, το αποφασίζει η πολιτική
ηγεσία. Οι στρατηγοί θα εφαρµόσουν τον πόλεµο, δεν είναι εκείνοι
οι οποίοι θα αποφασίσουν τον πόλεµο. Αυτό λέει η λογική. Και η
πολιτική απεφάσισε την εκπαιδευτική µεταρρύθµιση και οι
εκπαιδευτικοί είναι υποχρεωµένοι να εφαρµόσουν την εκπαιδευτική
µεταρρύθµιση. ∆εν µπορούµε να εφαρµόσουµε ό,τι λένε οι
εκπαιδευτικοί -δεν είπε κανένας να µην πάρουµε τη γνώµη τους,
δεν είπε κανένας να µην ακουσθεί η άποψή τους, δεν είπε κανένας
απολύτως να µη ληφθούν υπόψη οι βελτιώσεις, τις οποίες µπορούν
να κάνουν σήµερα οι εκπαιδευτικοί ή γενικότερα η εκπαιδευτική
κοινότητα- και λέµε ότι οι εκπαιδευτικοί είναι υποχρεωµένοι να
εφαρµόσουν την πολιτική την οποία ψήφισε το ελληνικό
Κοινοβούλιο. ∆ιότι διαφορετικά θα έπρεπε κάθε φορά εδώ να
προσέρχονται οι συντεχνίες και να νοµοθετούν. Να µη νοµοθετεί το
ελληνικό Κοινοβούλιο, το οποίο αποτελεί τη συνισταµένη θέληση
του ελληνικού λαού και κατ' επέκταση τη δηµοκρατική πλειοψηφία,
η οποία θα πρέπει να εφαρµόζει το πρόγραµµά της και να έρχονται
οι συντεχνίες, τη µία φορά οι µηχανικοί, την άλλη οι δικηγόροι, την
άλλη οι εκπαιδευτικοί και να νοµοθετούν τους νόµους που θα τους
πήγαιναν ως ωραίο κοστούµι.
Εάν τέτοιο Κοινοβούλιο θέλετε, ε, σας λέµε ότι εµάς δεν µας πάει
αυτό το κοστούµι το οποίο µας ζητάτε να φορέσουµε!
Και τι ζητάει η Νέα ∆ηµοκρατία τώρα. Ζητάει ανθρωποθυσίες.
Zητάει να θυσιασθεί ο Υπουργός και, αν θυσιασθεί, τότε θα λυθεί το
πρόβληµα. Εφόσον η κυβερνητική πολιτική για την παιδεία είναι
συνολική -δεν πρόκειται περί υπουργικής πολιτικής, κύριοι
συνάδελφοι, πρόκειται περί κυβερνητικής πολιτικής- και συζητήθηκε
στο Υπουργικό Συµβούλιο, εγκρίθηκε από το Υπουργικό
Συµβούλιο, έγινε νόµος, συζητήθηκε στην αρµόδια επιτροπή,
συζητήθηκε στην Ολοµέλεια της Βουλής και απεφάσισε η
Πλειοψηφία, λέτε τώρα στον Πρωθυπουργό, θυσίασε ως
Αγαµέµνων την Ιφιγένεια και αµέσως θα πνεύσει ούριος άνεµος
στην παιδεία! Εφόσον η Κυβέρνηση επιµένει και θέλει να επιµένει
στην εκπαιδευτική µεταρρύθµιση, δεν έχει κανένα νόηµα να ζητάτε
τη θυσία του Υπουργού.
Γιατί ο επόµενος Υπουργός που θα έλθει, εάν η Κυβέρνηση θέλει να
εφαρµόσει την κυβερνητική πολιτική, τι θα κάνει; Απλώς θα είναι
καλύτερα, θα είναι πιο ωραίος και έτσι αυτοµάτως θα εκτονωθεί η
κατάσταση στην παιδεία; Ποιος τα φαντάζεται αυτά και ποιος τα
λέει;
Θα  σας  διηγηθώ,  κύριοι  συνάδελφοι,  ένα  περιστατικό  που  µου
διηγήθηκε  σήµερα  το  µεσηµέρι  ένας  πατέρας,  χωρίς  να
ξέρουµε  ότι  υπάρχει  πρόταση  µοµφής  κατά  του  Υπουργού.
Μετέχει  στο  Σύλλογο  Γονέων  και  Κηδεµόνων.  Συνήλθαν
µαθητές,  καθηγητές  και  ο  Σύλλογος  Γονέων  και  Κηδεµόνων.
Συζήτησαν  µε  τα  παιδιά  και  τους  είπαν  ότι  πρέπει  να
σταµατήσει  η  κατάληψη.  Τα  παιδιά  φάνηκε  να  πείστηκαν  ότι
πρέπει  να  σταµατήσει  η  κατάληψη.  Είπαν,  όµως,  εµείς
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φεύγουµε και θα γυρίσουµε σε είκοσι λεπτά να σας απαντήσουµε
εάν θα συνεχίσουµε την κατάληψη ή όχι. Για πού πήγαν, κύριοι
συνάδελφοι; Πήγαν να πάρουν τη γραµµή από εκεί που συµφέρει
αυτούς που πρέπει να συντηρούν το κλίµα έντασης στην παιδεία.
Φαίνεται όµως ότι αυτό το κλίµα έντασης σιγά-σιγά και στα σχολεία
της επαρχίας σχεδόν εξανεµίζεται, αλλά και στα λύκεια των πόλεων
σιγά-σιγά έχει φθίνουσα κατάσταση.
Μπροστά, λοιπόν, στο να τελειώσουν τα πάντα αύριο, έρχεστε και
πυροδοτείτε σήµερα την έξαρση µε µία πρόταση µοµφής κατά του
Υπουργού, για να δώσετε την αίσθηση στα παιδιά ότι αν επιµείνετε
λίγο ακόµα, τον φάγατε τον Αρσένη. Ορµήστε, λοιπόν, αύριο να
καταλάβετε και τα υπόλοιπα σχολεία, έτσι ώστε να φανεί ότι έχουµε
µία έξαρση και πάλι της εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης. Κατά τα
άλλα, ο κ. Καραµανλής τι λέει; "Εµείς είµαστε εναντίον των
καταλήψεων, αλλά υποστηρίζουµε όλα τα αιτήµατα που λένε οι
µαθητές". Αυτό λέει. Κατά τα άλλα, είµαστε εναντίον των
καταλήψεων. Είσαστε εναντίον των καταλήψεων, γιατί; Γιατί έχετε
πίσω σας µία συντηρητική παράταξη, η οποία είναι εναντίον αυτών
των µεθόδων πολιτικής δράσης..
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: ∆ηλαδή εσείς συµφωνείτε, κύριε
συνάδελφε;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Παρακαλώ, κύριε
συνάδελφε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: ..και ξέρετε ότι έχετε πίσω σας
ένα λαό, ο οποίος δεν στηρίζει αυτές τις µεθόδους, δεν στηρίζει
αυτή την πολιτική πρακτική, που εσείς σήµερα προσπαθείτε να
περάσετε.
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας -
κωδωνοκρουσίες)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Παρακαλώ ησυχία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Είναι δυνατόν να λέγονται αυτά τα
πράγµατα;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Παρακαλώ, κύριε
συνάδελφε, ησυχία.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Γιατί η συντηρητική παράταξη,
ο συντηρητικός λαός, ο οποίος παραδοσιακά ψηφίζει Νέα
∆ηµοκρατία, θέλει να λειτουργήσουν τα σχολεία, είναι υπέρ της
εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης και το βλέπετε κάθε µέρα όταν οι
γονείς πηγαίνουν στα σχολεία και επιµένουν να ανοίξουν τα
σχολεία. ∆εν είναι αυτοί κάποιοι φανατικοί ΠΑΣΟΚοι που επιχειρούν
να ανοίξουν τα σχολεία. Είναι κύρια άτοµα της συντηρητικής
παράταξης, γιατί δεν ανέχονται να βλέπουν τα παιδιά τους να
γυρίζουν δεξιά και αριστερά και να µην µπορούν να πάνε στο
σχολείο, να µην µπορούν να παρακολουθήσουν τα µαθήµατά τους
και να υπάρχει κίνδυνος να χάσουν τη χρονιά τους. Ποιος θα φταίει
αν χάσουν τη χρονιά τους, όταν ο Υπουργός, όταν το Υπουργείο,
όταν η Κυβέρνηση, όταν ο Πρωθυπουργός λέει "όποια προβλήµατα
έχουµε στην εφαρµογή του νόµου, µπορούµε να τα συζητήσουµε µε
ανοικτά τα σχολεία". Ανοίχτε τα σχολεία να γίνονται τα µαθήµατα,
να κουβεντιάσουµε τις λεπτοµέρειες και ασφαλώς βεβαίως θα
βρούµε έναν τρόπο. Αλλά εσείς δεν θέλετε να εφαρµοστεί η
εκπαιδευτική µεταρρύθµιση. Πάντοτε το κόµµα σας ήταν
σκοταδιστικό, δεν ήταν ποτέ προοδευτικό και φίλο προς την παιδεία
και τη µάθηση. Ποτέ δεν ήταν τέτοιο το κόµµα σας. Γιατί έγινε τώρα
απότοµα τόσο φιλοεκπαιδευτικό; Θέλατε την παιδεία σκληρή,
θέλατε την παιδεία να πληρώνει, µιλάτε για ιδιωτικά πανεπιστήµια
για να πληρώνουνε, δεν είστε υπέρ της δωρεάν παιδείας.
Ξεχνάµε τι έλεγε η Νέα ∆ηµοκρατία όταν ήταν κυβέρνηση; 'Οτι η
δωρεάν παιδεία θα πρέπει να περιοριστεί µόνο σε εκείνους, οι
οποίοι δεν µπορούν να πληρώσουν. 'Ολοι οι άλλοι που µπορούν να
πληρώσουν, να πληρώνουν. Αυτό έλεγε η Νέα ∆ηµοκρατία ως
κόµµα. Αυτήν την εκπαίδευση και αυτή την εκπαιδευτική
µεταρρύθµιση θέλετε, γι' αυτό αντιδράτε σήµερα λυσσαλέα σε αυτήν
την προσπάθεια, η οποία γίνεται για την παιδεία του ελληνικού
λαού.
Μας είπε ακόµα ο Κοινοβουλευτικός εκπρόσωπος ότι µε την
πρόταση µοµφής που έκανε κατά του Υπουργού Παιδείας
διευκολύνει τον Πρωθυπουργό να τον ξαποστείλει, να τον
παραιτήσει και έτσι να λυθεί το πρόβληµα της παιδείας. Σας

ευχαριστούµε πάρα πολύ για τις διευκολύνσεις, δεν θα πάρουµε,
κύριοι συνάδελφοι.
Θα αποδειχθεί για άλλη µία φορά ότι το σύνολο των Βουλευτών του
ΠΑΣΟΚ θα ψηφίσει για άλλη µία φορά υπέρ της εκπαιδευτικής
µεταρρύθµισης. Εφόσον το θέτετε έτσι, λοιπόν, θα είναι µία
επαναβεβαίωση της ψήφου της Πλειοψηφίας υπέρ της
εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης, γιατί εµείς θέλουµε να
προγραµµατίσουµε για εκατό χρόνια.
Θα σας θυµίσω µία κινέζικη παροιµία την οποία την έχω ξαναπεί
από αυτό το Βήµα. Στην Κίνα λένε: "Αν θέλεις να προγραµµατίσεις
για ένα χρόνο, φύτευσε στάρι. Αν θέλεις να προγραµµατίσεις για
είκοσι χρόνια, βάλε δέντρα. Αν θέλεις να προγραµµατίσεις για εκατό
χρόνια φτιάξε σχολεία". Εµείς φτιάχνουµε σχολεία, φτιάχνουµε
παιδεία που θα οδηγήσει τον ελληνικό λαό στο 2000, στον 21ο
αιώνα.
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Αντιδράτε. Το ξέρω, κύριοι συνάδελφοι. Μόνιµα αντιδράτε σε κάθε
εκπαιδευτική µεταρρύθµιση. Ξεχάσατε τη λυσσαλέα αντίδραση που
είχε η παράταξή σας το 1963 και 1964 µε την εκπαιδευτική
µεταρρύθµιση του Γεωργίου Παπανδρέου τότε;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Παρακαλώ αφήστε τους
διαλόγους!
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Υπήρξε λυσσαλέα ατνίδραση.
Να µη γίνουν οι εξετάσεις για τα πανεπιστήµια, να µη γίνει το
ακαδηµαϊκό απολυτήριο, για να υπάρχει το ρουσφέτι ακόµη και
στην εισαγωγή στα πανεπιστήµια. Και επειδή εκατηργείτο αυτό,
είχαµε µία λυσσαλέα αντίδραση από τη δεξιά παράταξη. Η ίδια
αντίδραση υπάρχει και τώρα.
Το κακό είναι ότι συνεπικουρεί εδώ και το Κοµµουνιστικό Κόµµα, το
οποίο για πρώτη φορά αρνείται τον εαυτό του και ζητά να µείνει η
εκπαίδευση στο βαθµό που ήταν. Ενώ λέει ότι αγωνίζεται για να
φύγουν τα παιδιά του εργάτη και του αγρότη από τη µιζέρια και από
την υπανάπτυξη, από την άλλη µεριά θέλουν να µείνουν τα σχολεία
όπως ήταν, τα οποία δεν οδηγούσαν πουθενά, µε αποτέλεσµα να
εισέρχονται στα πανεπιστήµια ή να πηγαίνουν στο εξωτερικό για να
σπουδάσουν εκείνοι µόνο οι οποίοι είχαν την πολυτέλεια των
πολυδάπανων φροντιστηρίων. Σας ενοχλεί, λοιπόν, ότι άνοιξαν οι
πόρτες των πανεπιστηµίων.
Λέτε ότι γίνονται συνέχεια εξετάσεις. ∆εν γίνεται καµία εξέταση πέρα
των εξετάσεων που γίνονταν. Επειδή υπήρχε η φοβία αυτή των
µαθητών ότι θα είναι το σύστηµα δύσκολο, έρχεται ο Υπουργός από
την αρχή της σχολικής χρονιάς και λέει ότι άλλο η διδακτέα ύλη,
άλλο η εξεταστέα ύλη.
Τι γίνεται; Υπάρχει µία διαφάνεια στον τρόπο των εξετάσεων. ∆εν
θα βαθµολογεί και δεν θα δίνει τα θέµατα ο κάθε καθηγητής για τους
µαθητές του. Είναι άγνωστο σε µας, κύριοι συνάδελφοι, ότι µία
µερίδα των καθηγητών, µικρή ή µεγάλη -δεν το ξέρω αυτό- κάνει
ιδιαίτερα µαθήµατα στους µαθητές που έχει στο σχολείο; Πώς
θέλετε, λοιπόν, να υπάρχει διαφάνεια; Πώς θέλετε, λοιπόν, να
υπάρχει µία τέτοια κατάσταση, ώστε να είναι δίκαιο αυτό το
εκπαιδευτικό σύστηµα;
Οι εξετάσεις, λοιπόν, δεν αυξάνονται. Οι ίδιες ήταν και είναι, µε τη
µόνη διαφορά ότι γίνονται πιο διαφανείς. ∆ιαφωνεί κανείς µε τη
διαφάνεια των εξετάσεων;
Λέτε ότι πήγαν τα παιδιά στα φροντιστήρια. Γιατί πήγαν; Γιατί τα
φόβισαν. Πρώτη τα φόβισε η ΟΛΜΕ, από κοντά ήρθαν οι
φροντιστές, µετά µπήκαν στη διαδικασία των καταλήψεων, άρχισαν
να θολώνουν και γι' αυτό πήγαν όλοι στα φροντιστήρια. Και τώρα,
ενώ παρακολουθούν τα φροντιστήρια, δεν παρακολουθούν τα
µαθήµατα. Εκείνοι µεν που έχουν χρήµατα µπορούν να
παρακολουθήσουν τα φροντιστήρια, εκείνοι όµως που δεν µπορούν
να παρακολουθήσουν ούτε φροντιστήρια αλλά ούτε και µαθήµατα,
είναι τα θύµατα της κατάστασης. Ποιοι είναι αυτοί; Οι πιο φτωχοί.
Αυτή είναι η κατάσταση που έχει δηµιουργηθεί σήµερα στην
παιδεία.
Υπάρχουν κάποιοι, οι οποίοι φεύγουν από το σχολείο να πάνε να
πάρουν  γραµµή  για  να  δουν  αν  θα  κρατήσουν  τις  καταλήψεις
ή όχι. Ε, όχι, κύριοι συνάδελφοι, δεν πρόκειται να
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σας γίνει η χάρη. ∆εν πρόκειται να κάνουµε ανθρωποθυσίες!
∆εν πρόκειται περί πείσµατος του Υπουργού για να εφαρµοσθεί η
εκπαιδευτική µεταρρύθµιση. Ο Υπουργός είναι εύκολος στο
διάλογο, είναι έτοιµος για διάλογο. Αυτό που υπάρχει σήµερα είναι
το πείσµα της Κυβέρνησης στην αλλαγή και στη µεταρρύθµιση του
εκπαιδευτικού συστήµατος για το καλό του ελληνικού λαού, για το
καλό της ελληνικής νεολαίας. Γιατί διαφορετικά θα αφήσουµε τα
παιδιά στο σκοταδισµό, στην ταλαιπωρία, µε αποτέλεσµα να µην
µπορούν να ανταποκριθούν αύριο στις σύγχρονες ανάγκες της
ζωής και της οικονοµίας που ανατέλουν µε τον 21ο αιώνα.
Ε, τέτοια χάρη δεν θα σας την κάνουµε!
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Απόστολος Κακλαµάνης): Ο κ. Αναστάσιος Ιντζές,
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ∆ηµοκρατικού Κοινωνικού
Κινήµατος, έχει το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, από τις αρχές Νοεµβρίου µέχρι σήµερα είµαστε
µάρτυρες µιας απαράδεκτης κατάστασης στον τοµέα της µέσης
εκπαίδευσης. ∆ιαδηλώσεις, κινητοποιήσεις, αποχές, καταλήψεις,
αναστάτωση από µαθητές, καθηγητές, γονείς και η Κυβέρνηση
µένει αδιάφορη, ανάλγητη, αναίσχυντη απέναντι σ' αυτό το µεγάλο
κοινωνικό εκπαιδευτικό δράµα.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο ∆'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΤΣΑΡΟΣ)
Επανειληµµένως το ∆ηµοκρατικό Κοινωνικό Κίνηµα και στις
26.6.1998 και στις 1.11.1998 και στην αρχή της εβδοµάδας στις
11.1.1999 είχε προτείνει να αποσυρθεί ο επίµαχος νόµος της
λεγόµενης εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης, διότι ούτε διάλογος έγινε,
αλλά ψηφίστηκε λάθρα ένας τέτοιος καθοριστικός νόµος -όπως τον
εκθειάζει ο κύριος Υπουργός Παιδείας και Θρησκευµάτων και όλο
το Υπουργείο Παιδείας, η ηγεσία του η πολιτική - που θα σηµαδέψει
τις αρχές του 21ου αιώνα, για να µορφώσουµε τα Ελληνόπουλα για
να µπορέσουν να ανταποκριθούν στις νέες απαιτήσεις της
τεχνολογίας, του ανταγωνισµού σε µια παγκοσµιοποιηµένη αγορά
και σε ένα παγκόσµιο χωριό πληροφορικής.
Βρεθήκαµε στο απαράδεκτο φαινόµενο που ούτε οι καθηγητές
γνωρίζουν τι λέει αυτός ο νόµος ούτε οι µαθητές ξέρουν τις
προϋποθέσεις των σπουδών τους. Απόδειξη είναι ότι ο Υπουργός
Παιδείας και όλοι οι συνεργάτες του άρχισαν την ενηµέρωση και
των µαθητών και των εκπαιδευτικών και του ελληνικού λαού, αφού
αποκορυφώθηκαν οι αντιδράσεις της µαθητιώσας νεολαίας και των
εκπαιδευτικών.
Αλήθεια, ρωτάω τον κύριο Υπουργό Παιδείας, αν αισθάνεται την
ανάγκη να κάνει διάλογο. Αυτό τώρα το διεπίστωσε, όταν
βρισκόµαστε σε περίοδο έξαρσης, έκρηξης ενός φαινοµένου που
συντελείται στον εκπαιδευτικό χώρο; Αν όχι, γιατί κάνει το διάλογο;
Αν ναι, τι έκανε ενάµιση χρόνο από τότε που ψηφίστηκε ο περί ου ο
λόγος νόµος; Εποµένως η πρώτη διαπίστωση είναι ότι δεν
ενηµερώθηκαν αυτοί που θα εφάρµοζαν το νόµο και αυτοί πάνω
στους οποίους θα εφαρµοστεί ο νόµος, δηλαδή και οι εκπαιδευτικοί
και οι µαθητές.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαι απ'αυτούς που ανήκω στη γενιά
του 114 και θα µνηµονεύσω ορισµένα ονόµατα: τον κ. Απόστολο
Κακλαµάνη Πρόεδρο της Βουλής, τον κ. Παναγιώτη Κρητικό
Αντιπρόεδρο της Βουλής, τον κ. Ελευθέριο Βερυβάκη, τον κ.
∆αµιανίδη, τον κ. Κωνσταντόπουλο, αλλά µε ενδιαφέρει να
αναφερθώ σε Βουλευτές του ΠΑ.ΣΟ.Κ.
Αλήθεια, αυτοί θα επιτρέψουν σε µια νόµιµη συνταγµατικά
αντίδραση των µαθητών και των εκπαιδευτικών, να λύσουν αυτήν
τη διαφορά οι εισαγγελείς και οι αστυφύλακες; Πώς αισθάνονται; Και
εµάς η γενιά µας αντέδρασε και αντιδράσαµε µε τέτοιο τρόπο, που
και στα εδώλια των δικαστηρίων καθίσαµε, κυνηγηθήκαµε
παντοιοτρόπως, αλλά πετύχαµε το σκοπό και τότε η αντιδραστική
ΕΡΕ δεν µπορούσε να καταλάβει τι θα πει παιδεία, τι δωρεάν
παιδεία και τι 14% για αύξηση των δαπανών για την παιδεία.
Πώς αυτοί οι κύριοι συνάδελφοί µας σήµερα επιτρέπουν µεθόδους

που και τις υπέστησαν στο πετσί τους και τις έχει καταδικάσει όλος
ο ελληνικός λαός, αλλά και σε καµία πολιτισµένη χώρα του κόσµου
δεν επιτρέπονται τέτοιου είδους κοινωνικές εκρήξεις να
αντιµετωπίζονται µε αυταρχισµό, µε εισαγγελείς και µε
αστυφύλακες;
'Ετσι δεν προχωρεί ούτε η παιδεία ούτε η κοινωνία ούτε η εξέλιξη
γενικότερα της κοινωνίας.
Κάνω έκκληση σε αυτούς που θυµάµαι -µπορεί να υπάρχουν και
άλλοι στο ΠΑ.ΣΟ.Κ. και να µου διαφεύγουν από τη µνήµη µου τα
ονόµατά τους- να µου πουν, πώς επιτρέπουν αυτά τα χάλια; Πώς
αντέχουν να κάθονται απαθείς και να έρχεται εδώ ο Υπουργός
Παιδείας και να λέει ότι, όπου υπάρχει παράβαση του νόµου, θα
εφαρµοστεί ο νόµος; Ποιος νόµος; ∆ηλαδή απαγορεύεται η
διαδήλωση, απογορεύεται η αποχή, απαγορεύεται η κατάληψη; 'Η
µόνο στα σχολεία απαγορεύεται η κατάληψη και σε άλλους
εργασιακούς χώρους επιτρέπεται; 'Ολοι εµείς -και εγώ, όταν ήµουν
στο ΠΑ.ΣΟ.Κ.- δεν κάναµε παρόµοιους αγώνες;
Τρίτον, όταν επιχείρησε η Νέα ∆ηµοκρατία το 1992 τη
µεταρρύθµιση και είχαµε το θύµα, τον αείµνηστο Τεµπονέρα, ποια
θέση είχε το ΠΑ.ΣΟ.Κ.; Συνηγορούσε να επέµβει η Αστυνοµία και οι
εισαγγελείς για να κατασταλεί η εξέγερση των µαθητών; 'Η τότε
ήταν αντιπολίτευση και καλώς εγένοντο τα πράγµατα και τώρα που
είναι Κυβέρνηση και τα υφίστανται δεν της αρέσει;
Κάποτε πρέπει να διαλέξουµε να έχουµε στέρεες πεποιθήσεις,
ανεξάρτητα σε ποια έδρανα καθόµαστε, κυβερνητικά ή της
αντιπολιτεύσεως.
Είπε και σήµερα ο Υπουργός Εθνικής Παιδείας ότι οι κινητοποιήσεις
των µαθητών και των καθηγητών υποθάλπονται και υποκινούνται
από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος. Και αν συµβαίνει έτσι -που
δεν συµβαίνει- τι θέλει να πει; Αυτοί οι µαθητές που αντιδρούν και
είναι η πλειοψηφία, είναι κοµµουνιστές; Πού το πάει; Αυτές οι
µέθοδοι είναι καταδικασµένες. Τις ζήσαµε, τις πολεµήσαµε και αν
σήµερα έχουµε κάποια δηµοκρατία είναι χάρη των αγώνων που
κάναµε. ∆ιότι πάντα όποια κυβέρνηση βρίσκει εµπόδια σε µια
αντιλαϊκή και συγκεκριµένα σήµερα που µιλάµε αντιεκπαιδευτική
πολιτική, πάντα ψάχνει δαίµονες.
∆αίµονες, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν υπάρχουν. Υπάρχουν
συγκεκριµένες πολιτικές, που εκφράζουν συγκεκριµένα
συµφέροντα, συµφέροντα ταξικά, συµφέροντα κοινωνικά και ο λαός
αντιδρά, ανθίσταται.
Είπαν πολλοί ότι και µε τη µεταρρύθµιση του Παπανδρέου - Ακρίτα
- Παπανούτσου είχαµε αντιδράσεις. Είναι ανιστόριτοι. 'Οπως το είπε
ο κ. Γεωργακόπουλος και όπως το είπε ο Υπουργός Παιδείας
κάνουν λάθος. 'Οταν εξηγγέλθη η εκπαιδευτική µεταρρύθµιση του
1964 -αν δεν µε απατάει η µνήµη µου- όλος ο λαός, ανεξαρτήτως
κόµµατος, τη δέχθηκε σαν το µάνα από το Θεό. Μόνο η ΕΡΕ, το
οργανωµένο κόµµα µέσα στη Βουλή αντέδρασε. Και οι οπαδοί της
ΕΡΕ το χειροκρότησαν. 'Ολοι οι φοιτητές, ανεξάρτητα πού ανήκαν
χορεύαµε, διασκεδάζαµε, ευγνωµονούσαµε την Κυβέρνηση που
άνοιξε το δρόµο για να σπουδάσουν όλα τα φτωχόπαιδα. Πολλοί
από µας δεν θα ήµασταν εδώ, διότι δεν θα είχαµε πτυχίο. ∆εν θα
µπορούσαµε να πληρώσουµε και τη λήψη του πτυχίου αυτού καθ'
εαυτού, αλλά και τα δίδακτρα και ένα σωρό άλλα πράγµατα, όπως
τη στέγαση και τη σίτιση. Βέβαια ήταν πολύ λίγες οι φοιτητικές
εστίες. Πώς, λοιπόν, παροµοιάζουν δύο ανόµοια πράγµατα;
Κύριε Υπουργέ της Παιδείας, ουδείς αντέδρασε, όταν εφαρµόστηκε
η εκπαιδευτική µεταρρύθµιση το 1964, Παπανδρέου - Ακρίτα -
Παπανούτσου. Ουδείς και πουθενά στην Ελλάδα. Μόνο η τότε ΕΡΕ
εδώ µέσα. Κανείς άλλος. Πώς, λοιπόν, λέτε ότι αυτό γίνεται σε κάθε
µεταρρύθµιση; 'Οταν οι συνθήκες οι αντικειµενικές είναι ώριµες και
τα νοµοθετήµατα καλύπτουν τις ανάγκες, οι µεταρρυθµίσεις είναι
αποδεκτές ασµένως. 'Οταν, όµως, γίνονται ενάντια στα συµφέροντα
του λαού ή, ακόµα και αν είναι σωστή η µεταρρύθµιση, δεν υπάρχει
η κατάλληλη ενηµέρωση και προπαντός η προεργασία για να
εφαρµοστεί, τότε βεβαίως υπάρχουν αντιδράσεις.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε την έναρξη του νέου σχολικού
έτους άρχισε να εφαρµόζεται ο νόµος 2525/97, ο
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οποίος επαναλαµβάνω, ότι ψηφίστηκε στα Θερινά Τµήµατα,
ακριβώς επειδή υπάρχει µία παράλυση, λόγω των θερινών
διακοπών και δεν µπορεί κανείς να αντιδράσει, ούτε µαθητές, ούτε
καθηγητές ούτε και τα κόµµατα.
Το Τµήµα των εκατό Βουλευτών συνεδριάζει, όλη η κοινωνία
παραθερίζει -καλώς, κακώς είναι ένα άλλο θέµα- και το πέρασε
λάθρα το νοµοσχέδιο αυτό.
Παρά ταύτα, επί ένα χρόνο, κύριε Υπουργέ τι κάνατε; Ποια
ενηµέρωση κάνετε στους εκπαιδευτικούς, στους µαθητές, στον
ελληνικό λαό; 'Οσα σήµερα καταγγέλλονται από τους µαθητές,
πολλοί από µας -τουλάχιστον για να µιλήσω για το κόµµα µου το
∆Η.Κ.ΚΙ.- τα είχαν επισηµάνει, αλλά ό,τι έγινε, έγινε.
Είπε προχθές ο Πρόεδρος του ∆Η.Κ.ΚΙ. κ. Τσοβόλας,
απευθυνόµενος στον κύριο Πρωθυπουργό ότι είναι µία ευκαιρία να
αναστείλει την εφαρµογή του νόµου, να αρχίσει πράγµατι ένας
ευρύς, εκτεταµένος και σε βάθος διάλογος και στη Βουλή και στην
εκπαιδευτική κοινότητα -καθηγητές, µαθητές- αλλά και γενικότερα
στον ελληνικό λαό µε ειδικούς επιστήµονες και αφού
κατασταλάξουµε, να αρχίσουµε την εφαρµογή του νόµου που θα
καταλήξουµε. ∆ηλαδή τόσο δεν έχουµε χρόνο; Εάν ανασταλεί για
ένα χρόνο ακόµη αυτός ο νόµος, τι θα γίνει; Τι θα χαθεί;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΣ: Μπλα, µπλα, µπλα. Αυτό θα γίνει.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Α, έτσι, µπλα µπλα; Απλούστατα, φοβάστε
το διάλογο...
ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΣ: Ποιον διάλογο, το διάλογο χωρίς
θέσεις;
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: ....διότι οι µεταρρυθµίσεις µε ισχνές
δαπάνες για το Υπουργείο Παιδείας δεν γίνονται.
Για να γίνει, κύριε Ροκόφυλλε, µεταρρύθµιση στην παιδεία
χρειάζονται καθηγητές, χρειάζεται υλικοτεχνική υποδοµή και
χρειάζονται και µαθητές.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΣ: Σας εκτιµώ, γ' αυτό σας τα λέω.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Πρέπει να υπάρχει µία συναίνεση, αλλιώς
είναι χαµένος χρόνος.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΣ: Κι αυτό είναι που δυναµιτίζετε εσείς
όλοι σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Θα σταµατήσετε, κύριε
συνάδελφε;
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Θέλω να υπενθυµίσω στο Σώµα, ότι όταν
το 1978-1979 είχε ψηφισθεί από τη Νέα ∆ηµοκρατία ο νόµος 815
που αφορούσε τα πανεπιστήµια, είχε γίνει µία τροµερή αντίδραση
από όλο το φοιτητικό κόσµο και τους καθηγητές των
πανεπιστηµίων.
Πράγµατι ο Καραµανλής που ήρθε µετά τη Μεταπολίτευση, κατά
πολύ αλλαγµένος, αφού είδε το τι συµβαίνει στην Ευρώπη και δη
στη Γαλλία -αφού έζησε επί δεκαπέντε χρόνια- είδε τι θα πει
δηµοκρατία. ∆ηµοκρατία δεν είναι χωροφύλακας ούτε εισαγγελέας,
αλλά είναι ελευθέρα άσκηση των ατοµικών και πολιτικών
δικαιωµάτων των πολιτών και οι διαδηλώσεις, οι απεργίες και οι
συγκεντρώσεις είναι καθηµερινά φαινόµενα σε µια δηµοκρατία
ώριµη, που έχουµε και εµείς σήµερα.
'Ετσι µόνο, ώριµος πλέον ο Καραµανλής ανέστειλε το νόµο 815/78,
έγινε πράγµατι ένας ωραίος διάλογος και βρέθηκε λύση. ∆εν είναι
ντροπή, δεν είναι υποτιµητικό σε έναν Υπουργό µιας δηµοκρατικής
κυβέρνησης, σε µια κυβέρνηση καλύτερα -δεν είναι θέµα
Υπουργού- να αναστέλλει ένα νόµο όταν δηµιουργεί τέτοιες
αντιδράσεις, που αναιρούν και αυτά τα αγαθά ενδεχοµένως
αποτελέσµατα που αναµένει ή εάν αναβληθεί αυτή η εφαρµογή του
για ένα εξάµηνο ή και για ένα χρόνο, εκτός εάν είναι τόσο µικρής
εµβέλειας χρονικά ο νόµος, που εάν περάσει ένας χρόνος χάνει την
επικαιρότητά του και τα αγαθά αποτελέσµατα που αναµένονται
ενδεχοµένως.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα κάνω µία τελευταία παρατήρηση.
Εκπλήσσοµαι γιατί η πρόταση µοµφής, η πρόταση δυσπιστίας που
σήµερα συζητάµε, απευθύνεται εναντίον του Υπουργού της
Παιδείας.
Και εδώ απευθύνοµαι στη Νέα ∆ηµοκρατία. ∆ηλαδή σε όλα τα άλλα

που εφαρµόζει η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ συµφωνεί η Νέα
∆ηµοκρατία και µόνο στον εκπαιδευτικό τοµέα διαφωνεί; Αλλά ναι,
έτσι είναι. Υπάρχει πλήρης ταύτιση στην οικονοµική πολιτική, στους
στόχους ένταξης της Ελλάδας στην ΟΝΕ, στη ζώνη ΕURO, στις
ιδιωτικοποιήσεις στα πάντα που επειδή ακριβώς δεν µπορεί να
φέρει γενική πρόταση µοµφής διότι τι θα αντιτάξει, φέρνει την
πρόταση µοµφής σήµερα εναντίον του Υπουργού Παιδείας και
αναφέρεται στο κοινωνικό θέµα που έχει δηµιουργηθεί και όχι στην
ουσία.
'Ετσι σηµατοδοτεί δύο πράγµατα. Πρώτον µείνετε εκεί που είστε,
εφαρµόστε την πολιτική που εφαρµόζετε, την θέλουµε και εµείς και
µε την θεωρία του ώριµου φρούτου όταν θα τελειώσει η θητεία της
και θα φθαρεί, θα έλθουµε εµείς.
Εµείς περιµέναµε να κατατεθεί πρόταση µοµφής εναντίον της
Κυβερνήσεως του κ. Σηµίτη και ως έτσι θα την ψηφίζαµε. Σήµερα µε
την ευκαιρία αυτής της πρότασης µοµφής, εµείς εκφράζουµε τη
γενικότερη αντίθεσή µας και όχι µόνο στην εκπαιδευτική πολιτική
της Κυβέρνησης και λέµε ότι είναι καιρός, είναι µία τελευταία
ευκαιρία στον Πρόεδρο της Κυβερνήσεως στον κ. Σηµίτη να
αναστείλει την ισχύ του νόµου και να αρχίσει ένας ευρύς
δηµοκρατικός διάλογος µε οµοφωνία των κοµµάτων και µε αύξηση
γενναία των δαπανών για την παιδεία να ξεκινήσει µία εκπαιδευτική
πολιτική που εάν δεν θα καλύπτει όλα τα κόµµατα τουλάχιστον θα
συγκλίνουν στα περισσότερα σηµεία.
'Ετσι γίνονται οι εκπαιδευτικές µεταρρυθµίσεις. ∆εν µπορούν να
αφορούν ένα κοµµάτι µόνο του λαού, πρέπει να υπάρχει
µεγαλύτερη συναίνεση. Και η συναίνεση υπάρχει. Αλλά ο κύριος
Υπουργός της Παιδείας έχει κολλήσει σε µία θεωρία που την
πρωτοδίδαξε η Νέα ∆ηµοκρατία, ο αείµνηστος Λάσκαρης,
Υπουργός Εργασίας. Θυµάστε τι έλεγε. Εµείς το είχαµε σαν σηµαία
στο ΠΑΣΟΚ τότε που είµαστε αντιπολίτευση. Είχε πει δεν µιλάω µε
απεργούς. Τηρουµένων των αναλογιών είναι "δεν µιλάω µε κλειστό
σχολείο". Και πού θα πάει το πράγµα; Εάν είσθε, κύριοι,
δηµοκράτες θα µιλήσετε µε κλειστό σχολείο. Αναστείλατε το νόµο να
ανοίξει το σχολείο και να γίνει διάλογος. Τι θα πει δεν µιλώ εάν δεν
ανοίξει το σχολείο; ∆εν µιλώ µε απεργούς. Πώς θα µιλήσετε; Θα
βάλουν περιβραχιόνιο και θα κάνουν απεργία και θα δουλεύουν
διπλάσια και µε εντατικότερο ρυθµό, όπως κάνουν οι Ιάπωνες;
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΑΡΣΕΝΗΣ (Υπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): ∆εν είναι ακριβές αυτό που λέτε, κύριε
συνάδελφε.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Κύριε Υπουργέ, διορθώστε µε. ∆εν είπατε
εάν δεν ανοίξουν τα σχολεία δεν γίνεται διάλογος;
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΑΡΣΕΝΗΣ (Υπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Πού το βρήκατε αυτό;
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Εγώ δέχοµαι διακοπή. Τι προτείνετε, κύριε
Υπουργέ;
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΑΡΣΕΝΗΣ (Υπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Προτείνω να ακούσουν από σας, κύριε
συνάδελφε, ότι τα σχολεία πρέπει να ανοίξουν. Συµφωνείτε µε αυτό;
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΙΝΤΖΕΣ: Εγώ ναι. Αναστείλατε το νόµο για να
ανοίξουν τα σχολεία. Αύριο θα ανοίξουν τα σχολεία και ας γίνει ο
διάλογος.
Είπα και προηγούµενο παράδειγµα το 1978 µε το ν.815 που τον
έκανε η Νέα ∆ηµοκρατία και παντού έτσι γίνεται. Και στη Γαλλία έτσι
έγινε, κύριε Υπουργέ, επί κυβερνήσεως Σιράκ στην πρώτη
πρωθυπουργία του. Είχε ανασταλεί η εκπαιδευτική µεταρρύθµιση.
'Οταν εισήγε την ιδιωτική εκπαίδευση και επέκτεινε τα σχολεία τα
καθολικά, ανεστάλη ο νόµος και άρχισε ο διάλογος.
Εµείς έχουµε ολοκληρωµένη πρόταση, κατατέθη προχθές, κύριε
Υπουργέ, αλλά η έκκλησή µας είναι, αναστείλατε το νόµο και να
αρχίσει ο διάλογος. Είναι η τελευταία ευκαιρία και δεν είναι
υποτιµητικό. Είναι ανδρών επιφανών, ανδρών δηµοκρατικών, που
ενώπιον του λαού κανείς δεν υποτιµάτε και κανείς δεν φθείρεται. Ο
δηµοκράτης όταν σέβεται το λαό είναι τιµή και είναι αναβάθµιση της
δηµοκρατίας και αυτό σας λέµε να κάνετε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Γκεσούλης έχει το
λόγο.
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ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΣΟΥΛΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα
να ξεκινήσω την οµιλία µου µε λίγους στίχους από το βιβλίο του
∆ηµητρίου Χατζή, το οποίο έχει τίτλο "Στο τέλος της µικρής µας
πόλης": Οι σάλπιγγες των νέων καιρών γκρεµίζουν από θεµέλια τα
τείχη της ταµπάκικης Ιεριχούς" -της εκπαιδευτικής πέστε εσείς-
"µέσα σε ένα πανδαιµόνιο από ουρλιαχτά µηχανών".
Και εµείς πρέπει να αντιδράσουµε πριν είναι αργά για την παιδεία
και για την κοινωνία µας. Αξίζει, λοιπόν, αυτό το βιβλίο να το
διαβάσουµε. Να το διαβάσει η Νέα ∆ηµοκρατία που θέλει να µας
πει ότι είναι το κόµµα που ενδιαφέρεται για την Ευρώπη. Να το
διαβάσουν οι υπόλοιποι, από τα άλλα κόµµατα, που
αυτοχαρακτηρίζονται και αυτοαποκαλούνται προοδευτικοί. Είναι
καλό να το διαβάσουν όλοι οι 'Ελληνες αυτό το βιβλίο και µάλιστα
αυτό το κοµµάτι που ανέφερα πριν τη "Μικρή µας πόλη".
Οι εποχές µετάβασης όπως διδάσκει η ιστορία του ανθρώπινου
πολιτισµού, είναι κατ' εξοχήν περίοδοι κοινωνικών κρίσεων και
εντάσεων. Και αυτό γιατί οι κοινωνίες δεν είναι πάντα έτοιµες ούτε
και πρόθυµες πολλές φορές να παρακολουθήσουν τα νέα
δεδοµένα.
Εποµένως και αυτή η µετάβασή µας στην παγκοσµιοποιηµένη
κοινωνία του 2000, στην ευρωπαϊκή ολοκλήρωση θα γίνει και
γίνεται µέσα από αναπόφευκτους κοινωνικούς κραδασµούς. Γίνεται
µέσα από κοινωνικές συγκρούσεις. 'Οσο όµως πιο κοινωνικά
ανώδυνες θα είναι αυτές οι προσπάθειες, τόσο πιο αποτελεσµατικά
θα φθάσουµε εκεί που πρέπει, θα φθάσουµε δηλαδή στην Ιθάκη.
Για τη νέα Ευρώπη δεν είναι µόνο θέµα ενιαίας αγοράς, λέµε εµείς
ότι είναι και θέµα σύγκλισης σε αξίες, σε αρχές, σε παιδεία, σε
εκπαίδευση, σε πολιτισµό. Και έτσι πρέπει να το προσεγγίζουµε.
Στο νέο παγκόσµιο αλλά και κυρίως στον ευρωπαϊκό χώρο οι
δυναµικές πλουτοπαραγωγικές πηγές επιβίωσής µας δεν
εντοπίζονται µόνο στους θετικούς οικονοµικούς δείκτες και δεν
πρέπει µόνο σ' αυτούς, που ασφαλώς χρειάζονται και έχουν την
ιδιαίτερη σηµασία τους. Στηρίζονται κύρια από εδώ και πέρα στην
ανθρώπινη δηµιουργικότητα, στην ανθρώπινη ευφυϊα που είναι
βέβαια ένα συγκριτικό πλεονέκτηµα πάνω στο οποίο πρέπει να
επενδύσουµε.
Η κλασική αντίληψη που ίσχυε µέχρι σήµερα ότι η οικονοµική
προκοπή στηρίζεται κύρια στο κεφάλαιο και στην εργασία
ανατρέπεται. Και τον πρώτο ρόλο από εδώ και πέρα τον αποκτά η
γνώση και µετά έπονται τα υπόλοιπα.
Εποµένως η προσπάθειά µας δεν πρέπει να εξαντλείται στην
αύξηση του κατά κεφαλήν εισοδήµατος. Σηµαντικό µεν και
απαραίτητο, αλλά όχι όµως το κυρίαρχο. Πρέπει όµως να
µιλήσουµε και για την αύξηση της κατά κεφαλήν καλλιέργειας της
γνώσης και του επιπέδου του ελληνικού λαού.
Εφ' όσον η συντριπτική πλειοψηφία του ελληνικού λαού αβίαστα και
δηµοκρατικά έκανε τις επιλογές της, η χώρα µας οφείλει να
προσαρµοστεί στη νέα ευρωπαϊκή πραγµατικότητα και να
συνδιαµορφώσει µαζί µε τους υπόλοιπους Ευρωπαίους αυτήν τη
νέα ευρωπαϊκή πραγµατικότητα. Και επειδή πιο πολύ είναι ζήτηµα
παιδείας της κοινωνίας µας η εκπαίδευση επιβάλλεται να
προσαρµοστεί στις σύγχρονες ανάγκες και απαιτήσεις των καιρών
του σήµερα και του µέλλοντος.
Ζούµε σε ένα µεταβαλλόµενο πεδίο και ιδιαίτερα στη γνώση. ∆εν
µπορούµε να κλείσουµε τα µάτια. Η παιδεία εποµένως απαιτεί
όραµα από µας και απαιτεί σχέδιο, απαιτεί όµως πάνω απ' όλα
εθνικές συµφωνίες και κοινωνικές συγκλίσεις, αλλά θέλει και
πολιτικές συγκλίσεις για να φέρει το αποτέλεσµα. Εδώ πρέπει να
σταθούµε όλοι µε προσοχή και ενδιαφέρον για τη στάση του
καθενός µας.
Πυροβολούν τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης, πυροβολούν οι
επιρροές τους έξω από τη Βουλή. Πυροβολούν τι; Την εκπαιδευτική
µεταρρύθµιση.
Ποιο είναι το περιεχόµενο το οποίο πυροβολείται αυτόν τον καιρό;
Το περιεχόµενο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιγραµµατικά είναι:
Ολοήµερο σχολείο, δηµοτικό και νηπιαγωγείο, µέσα στο οποίο θα

διδάσκονται και οι ξένες γλώσσες και τα καλλιτεχνικά που θέλουν τα
παιδιά και άλλα ενδιαφέροντα που έχουν προκειµένου να
ολοκληρώνει τον κύκλο µέσα στο σχολείο το παιδί. Να το
καταργήσουµε αυτό;
∆ύο νέοι τύποι πανεπιστηµίου. Μιλάµε για το ανοιχτό πανεπιστήµιο
και για τα προγράµµατα επιλογής σπουδών, προσφορά προς τη
νεολαία. Να το καταργήσουµε και αυτό; Αυτή είναι η πρότασή σας;
Αύξηση του αριθµού θέσεων στα πανεπιστήµια. Είναι προσφορά
προς τη νεολαία, αντί να την οδηγούµε, όπως οδηγείται τόσα
χρόνια, σε πανεπιστήµια του εξωτερικού, που είναι αµφιβόλου
δυνατότητας να παρέχουν σπουδές. Αυτή είναι η πρότασή σας; Να
τα στείλουµε στο εξωτερικό; Να την καταργήσουµε τότε την
εκπαιδευτική µεταρρύθµιση.
Ανέφερα νωρίτερα τα προγράµµατα επιλογής σπουδών. Νέα
τµήµατα στα πανεπιστήµια, νέα µεταπτυχιακά τµήµατα, αξιολόγηση
σ' όλο το χώρο της εκπαίδευσης για να µπει η αξιοκρατία. Να τα
καταργήσουµε όλα αυτά; Αυτή είναι η πρόταση της Αντιπολίτευσης;
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το δράµα που ζούµε σήµερα είναι ότι
τα παιδιά µας δεν τα έχουµε σήµερα στα σχολεία, αλλά στους
δρόµους και στα πεζοδρόµια. Εµείς κάνουµε αγώνα να ανοίξουν τα
σχολεία. Κάποιοι άλλοι, που είναι και εδώ µέσα, κάνουν αγώνα να
παραµείνουν κλειστά. Εµείς δεν τα θέλουµε στους δρόµους και στα
πεζοδρόµια. Τα θέλουµε στα σχολεία, τα θέλουµε µε το δάσκαλο, τα
θέλουµε, αν θέλετε, µε τον άνθρωπο που θα τους µεταφέρει γνώση,
θα τους κάνει αγωγή, θα τους συµπεριφερθεί, αν θέλετε, σαν παιδιά
δικά του. Γι' αυτό εµείς προσδοκούµε στους εκπαιδευτικούς,
πιστεύουµε σ' αυτούς και δίνουµε µάχη µαζί µ'αυτούς.
Πού εστιάζεται αυτή η ένταση, που έχει περάσει σε ορισµένα
παιδιά, σε ορισµένους νέους µας; Στο θέµα του χρόνου
αξιολόγησης. ∆ηλαδή τι; Τι γινόταν µέχρι τώρα; Η πραγµατικότητα
είναι η εξής. Πήγαινε ένα παιδί στο λύκειο και επί τρία χρόνια
εστιάζονταν το ενδιαφέρον του -αυτό αποδεικνύεται και το
γνωρίζουν σήµερα οι πολίτες- σε τέσσερα µαθήµατα που
εξεταζόταν. Παράδειγµα. 'Ηταν θετικής κατεύθυνσης; Μαθηµατικά,
φυσική, χηµεία και έκθεση. Τα υπόλοιπα µαθήµατα περνούσαν στο
περιθώριο του ενδιαφέροντός τους, γιατί αυτά ήταν τα µαθήµατα
στα οποία εξετάζονταν. 'Ετσι, λοιπόν, το ενδιαφέρον τους εστρέφετο
σ'αυτά τα τέσσερα µαθήµατα. 'Αρα τα παιδιά που αποφοιτούσαν
από το λύκειο, ήταν παιδιά των τεσσάρων µαθηµάτων µε το
επίπεδο γνώσης που έδιναν αυτά τα τέσσερα µαθήµατα, µια και τα
υπόλοιπα περνούσαν σε δεύτερη µοίρα, στο περιθώριο δηλαδή του
ενδιαφέροντος του µαθητού, γιατί ο σκοπός του ήταν η εισαγωγή
στο πανεπιστήµιο. Αυτή είναι η πραγµατικότητα της ελληνικής
κοινωνίας.
Τι λέει σήµερα η εκπαιδευτική µεταρρύθµιση; Λέει, αντί για τέσσερα
µαθήµατα, τα παιδιά πρέπει να µορφωθούν µε περισσότερα
µαθήµατα, να αυξήσουµε το γνωστικό τους πεδίο. ∆ιαφωνεί κανείς
µ'αυτό; Τι θέλουµε; Θέλουµε κάποιος αύριο να βγει µαθηµατικός
µόνο µε τα τέσσερα µαθήµατα, όπως γίνεται µέχρι σήµερα και
αναζητούσε µετά από κει και πέρα µόνος του τη γνώση στα
υπόλοιπα; 'Οχι. Τους θέλουµε µε περισσότερη γνώση και
µόρφωση, θέλουµε πιο καλλιεργηµένους ανθρώπους. Το θέλουµε
αυτό για να είναι πιο ελεύθεροι, το θέλουµε γιατί το απαιτεί η
κοινωνία του µέλλοντος.
Ε, λοιπόν, αυξήθηκαν τα µαθήµατα. 'Αρα αυξάνεται το γνωστικό
πεδίο στα παιδιά.
Το θέµα της εξέτασης. Αγωνιζόταν τα παιδιά µε τις οικογένειές τους
και το περιβάλλον τους για να φθάσει να δώσει εξετάσεις όταν
τέλειωνε το σχολείο, πού; Σε τέσσερα µαθήµατα µε εξέτασή τους
κάθε φορά τρεις ώρες. Σε δώδεκα ώρες κρινόταν ο νέος εάν είναι
ικανός να κάνει σπουδές, αν είναι ικανός να γίνει γιατρός, να γίνει
µηχανικός ή οτιδήποτε ήθελε να σπουδάσει. Παιδιά τα οποία
φορτίζονταν όλα αυτά τα χρόνια τόσο από την ευθύνη τους όσο και
από την οικογένεια και το περιβάλλον τους. Και αυτές οι δώδεκα
ώρες που διαρκούσαν για την εξέταση και την αξιολόγησή τους
λειτουργούσαν σε βάρος των ευαίσθητων παιδιών. Ε, λέµε όχι
σ'αυτό. Και τι λέµε; Να διευρύνουµε το χρόνο της αξιολόγησης.
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∆ιαφωνεί κανείς µ'αυτό, ώστε να µη συνθλίβονται τα παιδιά σ'αυτές
τις δώδεκα ώρες; Μόνο ανεύθυνοι θα έλεγαν να συνεχίσουµε κάτω
από το ίδιο σύστηµα.
Και µια πραγµατικότητα ακόµη. Τελειώνοντας τα παιδιά το λύκειο
έδιναν εξετάσεις να µπουν στο πανεπιστήµιο και έµπαιναν µε την
τρίτη χρονιά σας πληροφορώ, αν δείτε τα στοιχεία. Είχαµε, λοιπόν,
τρία χρόνια στο λύκειο και άλλα τρία χρόνια εξετάσεις.
Και τους λέµε: τελειώνοντας το λύκειο να µη χάσετε άλλα τρία
χρόνια. Είναι κακό, είναι µεµπτό; Με αυτά ξεγελάµε τα παιδιά:
∆ηλαδή θα ήθελα να πω στη Νέα ∆ηµοκρατία -γιατί δεν µε παίρνει
ο χρόνος επειδή είναι τόσο µεγάλο και τόσο ευρύ το θέµα και
αισθάνοµαι στενόχωρα και εγώ και ο καθένας µας όταν µιλάµε για
την παιδεία- ότι η παιδεία είναι εθνικό µέγεθος και θέλει προσοχή.
Θέλει ευαισθησία και υπευθυνότητα να το προσεγγίσει κανείς. ∆εν
είναι θέµα που προσφέρεται για λαϊκισµούς και δηµαγωγία. ∆εν
είναι θέµα πάνω στο οποίο µπορεί να οικοδοµήσεις αντιπολίτευση
για να εισπράξεις κοµµατικά ωφέλη.
Αυτό κάνετε, κύριοι όλων των κοµµάτων, µε τη συµπεριφορά σας.
Και θέλω να προχωρήσω ακόµη. Ζητήσατε πρώτα να καταργηθεί η
εκπαιδευτική µεταρρύθµιση. Ζητήσατε εκ των υστέρων να
ανασταλεί. Σήµερα µας ζητάτε να καταργήσουµε τον Υπουργό. ∆εν
είναι αυτές συµπεριφορές υπεύθυνες απέναντι στο πιο ευαίσθητο
κοµµάτι της ελληνικής κοινωνίας. Να απαντήσει η Νέα ∆ηµοκρατία
πώς αντιµετώπισε τις κινητοποιήσεις το 1991 και αν ζήτησε ποτέ
συγγνώµη από τον Τεµπονέρα και από όλους εκείνους τους νέους
που µε εκείνο τον τρόπο συµπεριφέρθηκε τότε και µας µιλά σήµερα.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
Να ζητήσετε συγγνώµη, σας παρακαλώ, και µετά να κάνετε
µαθήµατα δηµοκρατίας σε µας.
Φοβήσατε τα παιδιά µε ανεύθυνη στάση. Η πραγµατικότητα είναι
άλλη. 'Ολη η εκπαιδευτική µεταρρύθµιση είναι προσφορά, γιατί
εµείς πιστεύουµε στο δηµόσιο σχολείο, στη δωρεάν εκπαίδευση και
γι'αυτήν δίνουµε τη µάχη. Για σας, ξέρουµε την πολιτική σας, τη
γνωρίζουµε. Πάψετε να τη λέτε τώρα για να εισπράξετε. Στο
παρελθόν την ακούσαµε, τη γνωρίζουν οι 'Ελληνες. Είναι το ιδιωτικό
πανεπιστήµιο, µας λέγατε. ∆εν συζητάτε για τα υπόλοιπα. 'Εχετε
εσείς επιλογές. Εµείς έχουµε τις δικές µας, που είναι δηµόσιο
σχολειό, σύγχρονο σχολειό, ένα σχολειό που να µορφώνει τα
παιδιά µας. Γι'αυτό, λοιπόν, πιστεύουµε ότι η εκπαιδευτική
µεταρρύθµιση είναι προσφορά, τη στηρίζουµε και αισθάνοµαι
υπερήφανος που αυτή η πολιτική πηγάζει από το χώρο για τον
οποίο µιλώ σήµερα.
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο Βουλευτής του Κ.Κ.Ε.,
κ. Τασούλας, έχει το λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Κύριοι Βουλευτές, οι εικόνες από τις
µεγαλειώδεις κινητοποιήσεις των µαθητών έχουν κάνει ήδη το γύρο
του κόσµου. Αυτό είναι γνωστό, το καινούριο είναι ότι η Νέα
∆ηµοκρατία έχει καταθέσει µία πρόταση δυσπιστίας στον Υπουργό.
Εµείς δεν είµαστε ψυχοβγάλτες για να ξέρουµε για ποιο λόγο η Νέα
∆ηµοκρατία έκανε αυτήν την πρόταση δυσπιστίας, εάν είναι το θέµα
Αβραµόπουλου, που λέει ο Υπουργός. Αλλά και ο Υπουργός ξέρει
ότι το ΠΑ.ΣΟ.Κ. ασχολείται µε το θέµα Αβραµόπουλου. Εµείς άλλο
βλέπουµε. Εµείς βλέπουµε ότι η κατάσταση στην παιδεία βρίσκεται
σε δύσκολο σηµείο. Και µ'αυτήν την έννοια, θα τοποθετηθούµε εδώ
απέναντι στην κατατεθείσα πρόταση δυσπιστίας. Η Νέα ∆ηµοκρατία
κάνει πρόταση δυσπιστίας ενάντια στον Υπουργό και όχι στην
Κυβέρνηση. Και αυτό είναι ένα ζήτηµα. ∆εν αποκλείεται µερικοί να
πουν και εµείς θα το πούµε, ότι αν θα έκανε απέναντι συνολικά στην
Κυβέρνηση θα έπρεπε να συµπεριλάβει και τον εαυτό της, γιατί τα
στοιχεία της πολιτικής της Κυβέρνησης που έχουν να κάνουν µε την
Ευρωπαϊκή 'Ενωση και γενικά µε τον προσανατολισµό που έχει η
Κυβέρνηση, σε πολλά ζητήµατα είναι ίδια µε αυτά της Νέας
∆ηµοκρατίας. Αλλά, εν πάση περιπτώσει, είναι δικό της θέµα.
Εµείς όµως θεωρούµε ότι είναι υπεύθυνος και ο Υπουργός για δυο

λόγους. ∆ιότι έφτιαξε αυτούς τους νόµους µε κύριο τον ταξικό νόµο,
τον ν. 2525, και διότι συνέβαλε τα µέγιστα για να αναπτυχθεί αυτό
το κλίµα τροµοκρατίας - καταστολής, που υπάρχει σήµερα στα
σχολεία.
'Οµως είναι υπεύθυνη και η Κυβέρνηση και για τα δύο αυτά
ζητήµατα και σε µεγαλύτερο βαθµό.
Ψήφισε η Κυβέρνηση επτά-οκτώ νόµους, αν θυµάµαι καλά, µε
πρώτον και καλύτερο το ν. 2557/97. Τι κάνει αυτός ο νόµος; Τι
είπαµε εµείς τότε; 'Οτι κάνει τον ταξικό διαχωρισµό των παιδιών σε
µικρή ηλικία και αποκλείει τα παιδιά που δεν έχουν τις οικονοµικές
δυνατότητες να συνεχίσουν στο λύκειο.
Πώς το κάνει αυτό: Με την αύξηση των φροντιστηρίων, µε το
ανέβασµα των βαθµίδων της σκάλας στο ποιος θα ανεβεί να φτάσει
-και ας λέει ότι είναι ελεύθερη η πρόσβαση στα πανεπιστήµια- για
να µπει στα πανεπιστήµια, ποιος θα φύγει προς τα ΤΕΕ και ποιος
δεν θα φύγει. Και µας είπε τότε ότι για τα ΤΕΕ είναι ώριµα τα παιδιά
να αποφασίσουν στα δεκατέσσερα χρόνια. Τώρα που αποφασίζουν
στις γενικές συνελεύσεις τους δεν είναι ώριµα.
Εποµένως σύµφωνα µε αυτόν το νόµο, ό,τι έχουν στις τσέπες τους
οι εργαζόµενοι θα τους τα αρπάξουν τα φροντιστήρια.
'Ενα δεύτερο ζήτηµα είναι ότι αναγκάζει τα παιδιά δεκαπέντε,
δεκαέξι και δεκαοκτώ ώρες να πηγαίνουν, υποτίθεται, σχολείο,
φροντιστήριο και να διαβάζουν. Αυτό είναι απάνθρωπο και δεν είναι
ζήτηµα ήσσονος προσπάθειας των µαθητών. Πρέπει να
αποφασίσουµε κάποτε και να πούµε ότι αυτό το πράγµα είναι
εξόντωση των παιδιών. Παύουν να είναι παιδιά και τελικά µένουν
χωρίς παρόν και χωρίς µέλλον, γιατί ό,τι και να κάνουν είτε στα ΤΕΕ
είτε τελειώσουν το λύκειο είτε στα πανεπιστήµια, µπροστά τους τα
βλέπουν όλα µαύρα.
Το ΚΚΕ πολέµησε αυτόν το νόµο. ∆εν είναι, όµως, αυτό το κύριο.
Το κύριο είναι ότι τον πολεµάνε και τον απορρίπτουν οι µαθητές.
Τον πολεµάνε οι καθηγητές και η πλειοψηφία των γονιών.
Τι έδειξαν µέσα από αυτούς τους πολύµορφους αγώνες οι µαθητές:
Πρώτον ότι χρησιµοποιούν πολλές µορφές και είναι δικό τους θέµα
ποια µορφή θα επιλέξουν.
∆εύτερον ότι έχουν υψηλό ήθος.
Τρίτον ότι καλλιέργησαν τη συλλογικότητα, τη δηµοκρατία. Την ώρα
που τους κυνηγούν να µην κάνουν συνελεύσεις, αυτοί διδάσκουν
πώς πρέπει να συµπεριφέρονται δηµοκρατικά τα σώµατα, οι
µαθητές και όχι µόνο. ∆ιδάσκουν και τις παλαιότερες γενιές.
'Εδειξαν ωριµότητα, έδειξαν αποφασιστικότητα και ικανότητα να
µάχονται.
∆εν είναι, όµως, µόνο αυτό. Οι µαθητές έκαναν προτάσεις
συγκεκριµένες. Σας λένε "απορρίπτουµε το νόµο", αλλά σας λένε
και τι να κάνετε. Θέλουν δωδεκάχρονο σχολείο. Πάρτε τις
ανακοινώσεις τους. Θέλουν υποχρεωτικό δωδεκάχρονο σχολείο,
που σηµαίνει ότι θέλουν να µορφωθούν τα παιδιά. Σας το είπαν
εκατό φορές και µε χίλιους τρόπους. Σας είπαν ότι θέλουν
κατάργηση της ιδιωτικής εκπαίδευσης. Το σχολείο αυτό να είναι
δηµόσιο και δωρεάν. Θέλουν επαγγελµατική εκπαίδευση µετά το
λύκειο. Θέλουν, για να γίνουν όλα αυτά -και το καταλαβαίνουν-
αύξηση των κονδυλίων στο 15% του προϋπολογισµού. Παλαιό
αίτηµα, το παλέψαµε γενιές και γενιές.
Εµείς τι προσθέτουµε; Ωριµάζει στη συνείδηση των µαθητών ότι για
να γίνουν όλα αυτά, πρέπει να απεµπλακεί το λύκειο από τις
εισαγωγικές εξετάσεις. Και για να γίνει αυτό, χρειάζεται να βρίσκουν
δουλειά τα παιδιά που τελειώνουν το λύκειο και τις επαγγελµατικές
σχολές. Αλλιώς, µην παίζετε και λέτε ότι θα είναι ο τάδε τρόπος
εξετάσεων ή ο β' τρόπος ή ο γ'. Πάντα θα φρακάρετε. Αυτό είναι
µάλλον που σας ανησυχεί πάρα πολύ.
Απέναντι  σ'  αυτά  τα  παιδιά,  που  άνοιξαν  αυτόν  το  δρόµο,  τι
κάνει  η  Κυβέρνηση;  Παραπλανεί,  µιλάει  τάχα  για  διάλογο  και
µετά  λέει  "θα  γίνει  αυτό  που  λέω  εγώ",  "ελάτε  να  πούµε  πώς
θα  γίνει".  'Ετσι  τη  θέλετε  τη  νεολαία;  Τόσο  τη  θέλετε



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΖ' - 14 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 1999 3327

να σκέφτεται; Νοµίζετε ότι την κοροϊδεύετε τη νεολαία µε αυτό το
πράγµα και όλον τον κόσµο φυσικά; Σε καµία περίπτωση.
Συκοφαντείτε, µιλάτε για καταστροφές και ναρκωτικά. Σας είπαµε
και προχθές να αφήσετε ήσυχα τα παιδιά, τα οποία περιφρουρούν
και τη δηµόσια περιουσία και τον τρόπο λειτουργίας των σχολείων.
'Εχετε µηχανισµούς και τους κινητοποιήσατε. Σταµατήστε τους!
∆ιαστρεβλώνετε, παραπλανείτε και λέτε ότι είναι το 4% σε
κινητοποιήσεις. Ποιον κοροϊδεύετε; Πείτε τέτοια και αύριο εάν είναι
95%, θα γίνει 99%. Να είσθε βέβαιοι. Στις κινητοποιήσεις είναι το
95% .
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΑΡΣΕΝΗΣ (Υπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Αυτό το ξέρετε ως εκπρόσωπος της νεολαίας;
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Καθίστε και µη µιλάτε. Ξέρω πολύ καλά
τι γίνεται. Εµείς, όµως, δεν τα βγάζουµε µε χαφιεδίστικους τρόπους,
που κάνετε εσείς. Και θα σας πω παρακάτω γι' αυτό.
Τι κάνουν; Μετράνε σκούφιες, κόβουν κεφάλαια! Λένε ότι: 'Εχουµε
είκοσι επτά σχολεία. Αφού τα δεκαπέντε είναι ανοικτά, να το
ποσοστό.
Ξέρετε ποια είναι η πραγµατικότητα στο Νοµό Ιωαννίνων; Γιατί αυτά
που µετράνε, "τόσα σχολεία ανοικτά" είναι των δεκαπέντε, των
δώδεκα, των είκοσι µαθητών σε κάποια µικρά χωριά. Το 90% των
παιδιών ακολουθούν τον αγωνιστικό δρόµο, αυτόν που αυτά
αποφασίζουν.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΑΡΣΕΝΗΣ (Υπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Σε ποια χώρα αποφασίζουν οι µαθητές το
σύστηµα αξιολόγησης, κύριε Τασούλα;
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Αυτά να τα κουβεντιάσετε µεταξύ σας.
Αφήστε µε να µιλήσω για λογαριασµό του ΚΚΕ.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Παρακαλώ, κύριοι
συνάδελφοι.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Τι άλλο κάνατε; Μιλάτε για υποκινητές.
Αυτό δεν το πιστεύετε, αλλά το λέτε και αυτό είναι πολύ χειρότερο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΒΟΓΙΑΝΝΗΣ: Γι' αυτό υπάρχουν αποδείξεις.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Και προχωρήσατε στην καταστολή:
Εισαγγελείς και Αστυνοµία. Πού το πάτε;
'Ερχεσθε και λέτε ότι το ΚΚΕ υποκινεί. Και µάλιστα είπατε: "Αφού
πήγε Βουλευτής του ΚΚΕ στα σχολεία." Εσείς δεν είπατε ότι πήγατε
στα σχολεία; Γιατί εσείς πάτε; Το ΚΚΕ δεν θα πάει στα σχολεία;
'Οπου υπάρχει εργαζόµενος, όπου υπάρχει άνθρωπος µε
προβλήµατα, το ΚΚΕ θα είναι εκεί.
Οι µαθητές όµως δεν έχουν ανάγκη υποκίνησης. ∆εν έχουν καµιά
τέτοια ανάγκη οι µαθητές. Σας το έχουν πει εκατό φορές. Σας έχουν
βάλει τα γυαλιά!
Και πάψτε να χαφιεδίζετε! Καταθέσατε αυτό το έγγραφο εδώ, το
οποίο θα µείνει στην ιστορία!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, να αποσύρει το ρήµα.
ΕΛΕΩΝΟΡΑ ΚΑΤΣΕΛΗ : Να ανακαλέσετε!
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Σιγά µην ανακαλέσουµε!
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Να
ανακαλέσει, κύριε Πρόεδρε!
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Σιγά µην ανακαλέσουµε, µ' αυτά που
κάνετε.
ΕΛΕΩΝΟΡΑ ΚΑΤΣΕΛΗ: ∆εν µπορείτε να λέτε τέτοια πράγµατα.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Μη µε διακόπτετε. Μου κλέβετε το
χρόνο.
Σας παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε.
ΕΛΕΩΝΟΡΑ ΚΑΤΣΕΛΗ: Χαφιέδες µάς είπε, κύριε Πρόεδρε!
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: 'Ολα αυτά, όλες τις προβοκάτσιες, τα
κάνετε για να υπερασπίσετε ένα νόµο. Και ξέρετε -όπως σας είπα
στην αρχή- τι θέλετε. Θέλετε να υπηρετήσετε την Ευρωπαϊκή
'Ενωση, τη Λευκή Βίβλο και τον ΟΟΣΑ.
Το ΚΚΕ ποτέ δεν σας έκρυψε ότι ασχολείται µε τα προβλήµατα των
εργαζοµένων, ότι παίρνει θέση. 'Εχει πάρει θέση για όλα τα
προβλήµατα, συνεχίζει να παίρνει και θα παίρνει. Και θα συµβάλει

στην ανάπτυξη των αγώνων των εργαζοµένων.
Αλλά, µια και µιλάτε για δηµοκρατία και για σεβασµό των νόµων,
εσείς δεν ήσασταν το 1992 που παίρνατε διαφορετική θέση στα
ζητήµατα των µαθητών; Στον 330 µε τον Λάσκαρη τι στάση
κρατήσατε, για πέστε µας;
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): ∆εν
ξέρετε καλά την ιστορία. Εµείς καταργήσαµε τον 330, τι είναι αυτά
που λέτε;
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Εν πάση περιπτώσει, το ποιος ξέρει
ιστορία και το ποιος δεν ξέρει, το ποιος βρίσκεται µε την πλάτη στον
τοίχο αυτήν την ώρα, το αισθάνεσθε πολύ καλά. Σας έχουν βάλει οι
µαθητές µε την πλάτη στο τοίχο!
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Λέτε
µεγάλα ψεύδη.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Σταµατήστε επιτέλους!
'Εχουν το λόγο, κύριε Πρόεδρε; Με διακόπτουν.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Μα, νοµίζω ότι εσείς δεν
σταµατάτε, παρά τις διακοπές.
Εν πάση περιπτώσει, σας παρακαλώ, κύριε Υπουργέ, µη
διακόπτετε.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Σας κακοφαίνετε, αλλά δεν θα
γλιτώσετε απ' αυτό που φοβόσαστε.
Εκείνο που έχω να σας πω είναι τούτο: Σταµατήστε να βάζετε τους
γονείς ενάντια στα παιδιά τους. Σταµατήστε να βγάζετε παπάδες
σαν δήθεν αγανακτισµένους πολίτες. Σταµατήστε να βγάζετε
ανθρώπους µε καραµπίνες. Θα φθάσετε σε τέτοιο σηµείο, που θα
φύγετε κακήν, κακώς. Και αν είναι να φύγετε εσείς, καλά να πάθετε!
∆εν θέλουµε, όµως, η νεολαία µας να πληρώσει γι' αυτά που εσείς
κάνετε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Ροκόφυλλος έχει το
λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι, φοβάµαι πολύ
πως κάποια δύσκολη συγκυρία οδήγησε την Αξιωµατική
Αντιπολίτευση, τη Νέα ∆ηµοκρατία, σε ένα θεσµικό ατόπηµα. Γιατί
είναι βαρύ θεσµικό ατόπηµα η πρόταση µοµφής κατά του
Υπουργού Παιδείας, µε το αιτιολογικό ότι ο Υπουργός Παιδείας
εννοεί να εφαρµόσει το νόµο.
'Ακουσα µε κατάπληξη την κ. Μπενάκη να µιλάει για την
"εξοργιστική προχειρότητα µε την οποία νοµοθέτησε ο Υπουργός
Παιδείας" εδώ στη Βουλή.
Μα, δεν το ξέρετε, αγαπητή µου κυρία Μπενάκη, εσείς καθηγήτρια
του ∆ικαίου ότι δεν νοµοθετεί ο Υπουργός, αλλά νοµοθετεί η Βουλή;
Η Βουλή νοµοθέτησε. Και εδώ είναι το κλειδί της αστοχίας σας, της
θεσµικής.
Είναι αδύνατον αυτό. Για να κάνετε ατοµική µοµφή εναντίον
Υπουργού, θα πρέπει να αποδώσετε στον Υπουργό ή ότι
παραβίασε τους νόµους ή ότι παραβίασε τους ηθικούς κανόνες που
εξοµοιώνονται µε τους νόµους ότι διέπραξε δηλαδή κάποιο ατοµικό
παράπτωµα.
'Οταν η Βουλή νοµοθετεί ένα νόµο είτε µε την εισήγηση του
Υπουργού είτε µε την εισήγηση ενός οποιουδήποτε άλλου
Υπουργού, τότε είναι υποχρεωµένος ο αρµόδιος Υπουργός...
ΑΝΝΑ ΜΠΕΝΑΚΗ-ΨΑΡΟΥ∆Α: Τα µπερδεύετε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΣ: ...έχει καθήκον ο Υπουργός, κυρία
Μπενάκη, να εφαρµόσει το νόµο. Και η εφαρµογή του νόµου -είτε
γίνεται πεισµατικά, είτε γίνεται µη πεισµατικά- είναι υπέρτατο χρέος
του και δεν µπορεί να αποτελέσει αυτό αιτιολογικό έρεισµα για να
ζητάτε την κεφαλή του επί πίνακι, να ζητάτε την έκφραση
δυσπιστίας εκ µέρους της Βουλής.
Η δυσπιστία σας στην πραγµατικότητα απευθύνεται προς την
Πλειοψηφία της Βουλής που ψήφισε το νόµο. Να γιατί θα πρέπει να
σας θυµίσω αυτό που λέγαµε στο Ποινικό για aberatio ictus, για
αστοχήσασα βολή. Η βολή σας έπρεπε να στρέφεται εναντίον της
Βουλής (και του Προέδρου της ∆ηµοκρατίας) και τη στρέψατε
αδοκήτως και αστόχως εναντίον του Υπουργού Παιδείας.
Να δούµε όµως και κάτι ακόµα. Είπατε και κάτι άλλο. Εγώ σας
εκτιµώ πολύ και γι' αυτό είµαι υποχρεωµένος να σας ψέξω και για
ένα δεύτερο ζήτηµα:
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Είπατε ότι "έγινε διαγωνισµός µε τα ΜΑΤ και τον εισαγγελέα".
Εννοούσατε το διαγωνισµό για την ανάδειξη των νέων
εκπαιδευτικών. 'Εγινε λέει µε τα ΜΑΤ και τον εισαγγελέα. ∆ηλαδή,
κυρία Μπενάκη, εσείς τη νοµιµότητα θέλετε να την κατοχυρώνει
ποιος; Ο πρόεδρος της νεολαίας σας; Ο κ. Καλαµπόκας; Ποιον
θέλετε, εάν εξαιρείτε τους εισαγγελείς που είναι οι φύλακες της
νοµιµότητος, οι νοµιµοφύλακες και αν εξαιρείτε και τα ΜΑΤ...
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας )
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Για να δέρνουν µαθητές!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΣ: ...που έχουν προσληφθεί, που έχουν
εκπαιδευτεί και που αµείβονται ακριβώς για να τηρούν τους νόµους,
ακριβώς για να διασφαλίζουν τη νοµιµότητα;
( Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας )
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Παρακαλώ, κύριοι
συνάδελφοι!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΣ: Μια και ανέφερα τον κ. Καλαµπόκα,
τον έχετε διαγράψει αλήθεια από το κόµµα σας; Αυτόν τον
άνθρωπο, που ήταν πρόεδρος της Νοµαρχιακής Επιτροπής
Νεολαίας της Ν.∆. στη µεγάλη αχαϊκή πρωτεύουσα, στην Πάτρα,
και που δολοφόνησε εν ψυχρώ -όπως αµετάκλητα αποφάνθηκε η
δικαιοσύνη πρώτου, δεύτερου και τρίτου βαθµού- τον αλησµόνητο
καθηγητή Νίκο Τεµπονέρα, τον διαγράψατε; Τον είδα να συχνάζει
στη Ρηγίλλης και είδα να µην έχει διαγραφεί. Παρακολουθώ και σας
µε κατάπληξη και οδύνη, ως κόµµα που τον στηρίξατε και στη δίκη
του και παντού, να µην έχετε ακόµη ζητήσει ταπεινά συγγνώµη από
την οικογένεια του Νίκου Τεµπονέρα.
Αυτή, λοιπόν, τη µέθοδο θέλετε; Της ανακατάληψης µε
καλαµπόκειες µεθόδους; Πέστε µου ειλικρινά.
Πώς, λοιπόν, εξαιρείτε τη νοµιµότητα και τους φύλακές της; Είναι
δυνατόν να είναι όπως είπατε "µέγα έκτροπο" που τα ΜΑΤ και ο
εισαγγελέας περιφρούρησαν ένα νόµιµο διαγωνισµό;
Αυτό νοµίζω ότι εκφράζει απλώς τη δυσκολία, την αµηχανία στην
οποία βρίσκεστε για να στηρίξετε µια πρόταση που ασφαλώς δεν
είναι δική σας, η οποία όµως δεν τιµά τα πολιτικά ήθη, ούτε σ'αυτήν
την Αίθουσα ούτε στην πατρίδα µας γενικότερα.
Υπάρχει ωστόσο κάτι πολύ πιο σοβαρό απ'αυτό. Εσείς
κλαυθµυρίζετε, όλοι σας της Νέας ∆ηµοκρατίας, πιο πολύ εσείς
κυρία Μπενάκη, γιατί γίνονται έκτροπα στα σχολεία, ενώ γνωρίζετε
πολύ καλά οτι εσείς τα προκαλείτε όταν χρησιµοποιείτε εκφράσεις
σαν αυτές που µας είπατε εδώ σήµερα. Μιλάτε για "εξοργιστική
προχειρότητα", µιλάτε για "αξιοθρήνητο θέαµα", µιλάτε για "Γολγοθά
των παιδιών".
Ε, τι περιµένετε µε όλους αυτούς τους γενικόλογους αφορισµούς,
τους εξαιρετικά υβριστικούς, αυτός ο ανήσυχος χώρος της παιδείας
δεν θα αντιδράσει, έστω στο µικρό ποσοστό του 5%, του 6%; Σε
κάποιους πρέπει να έχετε κάποια απήχηση!
Βέβαια τώρα έχετε συρθεί πίσω από το Κοµµουνιστικό Κόµµα
Ελλάδας. ∆ικαίωµά σας! Αλλά τουλάχιστον να το οµολογήσετε.
Σύρεσθε. Και σύρεσθε σε ατραπούς περίεργους. Θέλετε, δηλαδή να
κατοχυρώσετε την παράνοµη βία ως µέθοδο για την επιβολή των
απόψεων; ∆εν θα ήταν παράνοµη η βία εάν σαράντα τέσσερις
χιλιάδες εκπαιδευτικοί που δήλωσαν υποψηφιότητα για να
µετάσχουν στο διαγωνισµό εµποδίζονταν από τους δεκαπέντε-
είκοσι χιλιάδες που αντιδρούσαν απέξω; Σε ζούγκλα θέλετε να
µεταβάλετε τη δηµόσια ζωή αυτού του τόπου;
Και µιλάµε µετά για νοµιµότητα και για κοινωνική ειρήνη; Πως; Με
τη θεσµοθέτηση της παράνοµης βίας ως του µόνου "σοβαρού" και
"κατάλληλου" µέσου για την επίλυση των όποιων πολιτικών ή
άλλων θεσµικών διαφορών;
Υπάρχει όµως κάτι πολύ πιο σοβαρό και για τη Νέα ∆ηµοκρατία,
αλλά και για τα άλλα κόµµατα. ∆εν είναι κανένας από σας υπέρ του
παλιού καθεστώτος στην παιδεία µας. ∆εν τόλµησε κανείς σας να
πει ότι τα πράγµατα προηγουµένως είχαν καλώς. Εποµένως,
σύµφωνα και µε τη δική σας άποψη, θα έπρεπε να γίνει µία
µεταρρύθµιση στην παιδεία. 'Ηταν αναγκαία η µεταρρύθµιση.

Η Κυβέρνηση έκανε τη δική της µεταρρύθµιση, αυτήν που
υιοθέτησε τελικά η Πλειοψηφία της Βουλής και κύρωσε ο Πρόεδρος
της ∆ηµοκρατίας. Να δεχτώ, για τις ανάγκες της συζήτησης, ότι
µπορεί να υπάρχουν και µερικές πτυχές που να µην είναι εξαιρετικά
εύστοχες; Να το δεχτώ ως υπόθεση εργασίας, για να
προχωρήσουµε παραπέρα στο συλλογισµό όλων µας.
Εσείς που ασχάλλετε για το κατάντηµα, που στενοχωριέστε γιατί
δεν πάνε καλά τα πράγµατα στην Παιδεία, τι προτείνατε; Κάνατε
πρόταση νόµου να ανασταλεί η εκπαιδευτική µεταρρύθµιση για να
αρχίσει ένας διάλογος. Με ποιες θέσεις; Τολµήσατε ποτέ να πείτε
ποιες είναι οι δικές σας θέσεις; Είναι στις δικές σας θέσεις να
συνεχίσει να υπάρχει η επετηρίδα; Πείτε µου ειλικρινά είναι θέση
σας αυτό; 'Οχι. Εποµένως είσαστε υπέρ της κατάργησης. Ο
Αρχηγός σας προχθές, το είπε, αναγκάστηκε να το εκστοµίσει,
προσθέτοντας µόνο ότι θα προτιµούσατε η κατάργησή της να γίνει
µε άλλον τρόπο. Ποιον;
Είσαστε υπέρ του να µπαίνουν στο πανεπιστήµιο µε πανελλαδικές
εξετάσεις υποβαθµίζοντας εντελώς το λύκειο και περιοριζόµενοι στα
τέσσερα µαθήµατα τα οποία ενδιαφέρουν κάθε οµάδα φοιτητών
ανάλογα µε τους κλάδους και τις ειδικότητες που θα διαλέξουν;
Ασφαλώς, όχι.
Είσαστε υπέρ ή κατά της ενισχυτικής διδασκαλίας; Πείτε µου
ειλικρινά. Το είπατε ποτέ σε κανέναν; Είστε υπέρ ή κατά της
ανασύνταξης του λυκείου; Είσαστε υπέρ ή κατά της ίδρυσης νέων
πανεπιστηµιακών τµηµάτων, ώστε τα παιδιά του ελληνικού λαού
που τελειώνουν τη δευτεροβάθµια εκπαίδευση να µπορούν να
βρουν κάποια διέξοδο προς την τριτοβάθµια εκπαίδευση στην
πατρίδα και να µην εκπατρίζονται στο εξωτερικό; Πείτε µου αλήθεια,
ποια είναι η δική σας θέση!
Αντί να κάνετε µία αφηρηµένη πρόταση νόµου που να λέει απλά
"αναστείλατε", γιατί δεν κάνατε µία πρόταση νόµου που να λέει ποιο
είναι το δικό σας πρόγραµµα, ποια είναι τα δικά σας πιστεύω, ποιο
είναι το δικό σας µεταρρυθµιστικό σύστηµα που θα θέλατε να
υιοθετήσει η Κυβέρνηση και που επειδή δεν το υιοθετεί εσείς
εξεγείρεστε; Πείτε µου, γιατί δεν το τολµήσατε;
Θα σας πω εγώ γιατί δεν το τολµήσατε. Είναι πολύ απλό. Γιατί,
απλούστατα, είστε δηµαγωγοί του χειρότερου είδους. Αυτό θα πει
δηµαγωγία. Πως θα ενώνατε αλλιώς τις δυνάµεις σας µε τις
δυνάµεις του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας; 'Εχετε κοινό
παρανοµαστή; 'Οχι. Αλλά, µε το να τοποθετείστε µόνο αρνητικά και
να αποφεύγετε τελικά τη γενναία προβολή των όποιων δικών σας
θετικών απόψεων, απλούστατα προσπαθείτε να δηµιουργήσετε
κάποιο δυνατό κοινό παρανοµαστή, έτσι ώστε να αναµοχλεύεται η
αναταραχή µέσα στα λύκεια, στα γυµνάσια, στα δηµοτικά, στα
πανεπιστήµια και όπου αλλού. Αυτό είναι η δηµαγωγία και αυτό σας
απαγορεύει νοµίζω να µιλάτε, απευθυνόµενοι σε µας, για δήθεν
γενναιότητα προς απόσυρση της εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης.
Ας είχατε εσείς τη γενναιότητα να µας πείτε στο όνοµα ποιου
συστήµατος, ποιας άλλης µεταρρύθµισης, ποιας
αντιµεταρρύθµισης, θα πρέπει εµείς να αποσύρουµε το νοµοσχέδιο.
Θα αρχίσουµε ένα διάλογο µε το κοινό, χωρίς να έχετε πει τις
απόψεις σας, τις θέσεις σας, τις κατευθύνσεις σας; Είναι νοητός
ένας τέτοιος διάλογος; Μπορεί να οδηγήσει οπουδήποτε; Ασφαλώς
όχι!
Κάποιος από σας -και ιδίως ο κ. Καλός- αναφέρθηκε πολύ στη
Γαλλία. Ξέχασε όµως να µας πει ότι πρώτα-πρώτα στη Γαλλία τα
πολιτικά κόµµατα, όλα χωρίς καµιά εξαίρεση, έσπευσαν στο
κάλεσµα του Υπουργού Παιδείας, του κ. Claude Allegres για να
κάνουν διάλογο και δεν έβαλαν κανένα προαπαιτούµενο. Αν,
φυσικά, προκύψει κάποια αλλαγή στο τέλος ως καρπός του
διαλόγου, βεβαίως θα το δεχθούν και οι µεν και οι δε. Αλλά δεν
υπήρξε ούτε προβλήθηκε, κανένα προαπαιτούµενο. Αυτά τα βάζουν
όσοι δεν επιθυµούν κανένα διάλογο.
∆εύτερον,  ξεχάσατε  κάτι  ακόµα  πιο  σηµαντικό.  Οι  λυκειόπαιδες
στη  Γαλλία  δεν  φώναζαν  ενάντια  στην  εντατικοποίηση,  γιατί
θέλουν  να  χαρούν  τη  ζωή  τους  και  δεν  χρειάζονται
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πολλές γνώσεις και µεγάλη µόρφωση, όπως οι δικοί µας. Οι
λυκειόπαιδες στη Γαλλία βγήκαν και ζητούσαν περισσότερα
µαθήµατα, περισσότερες ώρες διδασκαλίας. Ζητούσαν
εντατικοποίηση των σπουδών γιατί ξέρουν ότι ζουν σε έναν κόσµο
δύσκολο, παγκοσµιοποιηµένο µε τεράστιες ανταγωνιστικές
προκλήσεις και πρέπει να εξοπλιστούν µε γνώσεις και γνώση για να
τα βγάλουν πέρα.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Εσείς εδώ και σ' αυτό το σηµείο ακολουθείτε την οδό της απωλείας,
προβάλλοντας το εκµαυλιστικό σύνθηµα της µη εντατικοποίησης.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Παρακαλώ, κύριε
Ροκόφυλλε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΣ: Και εδώ γίνατε η ουρά του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος. Και είναι κρίµα και για σας και
για τον τόπο. Και ιδίως για τα παιδιά, των οποίων τις αδυναµίες
χαϊδεύετε ανεύθυνα και καταστροφικά.
Είναι καιρός ακόµα να αντιληφθείτε το λάθος σας. Να καταλάβετε
ότι ούτε το πνεύµα των θεσµών δικαιούσθε να διαστρεβλώνετε
απευθυνόµενοι κατά του Υπουργού Παιδείας, διότι εφαρµόζει ένα
νόµο που είναι το δικό του χρέος, ούτε...
Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Ο κ. Καµµένος έχει το
λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, µετά τη σηµερινή συζήτηση και τη µελέτη των κειµένων
του Υπουργού Παιδείας και Θρησκευµάτων, πράγµατι
δικαιολογείται η απόφαση του κ. Σηµίτη να συµπεριλάβει τον κ.
Στεφανή στα ψηφοδέλτια Επκρατείας του ΠΑ.ΣΟ.Κ. ∆ιότι αυτό που
αναρωτιόµαστε όλοι είναι αν ζούµε στην ίδια χώρα όλοι µαζί. Αν
πράγµατι αυτά που λέγονται σήµερα σ' αυτήν την Αίθουσα και αυτά
που έχουν γραφτεί κατά το παρελθόν, το πρόσφατο παρελθόν, από
τον Υπουργό Παιδείας, είναι κείµενα, τα οποία µπορεί να γράψει ή
να πει ένας λογικός άνθρωπος.
Ακούσαµε ότι τα ΜΑΤ εκπαιδεύονται προκειµένου να µάθουν να
κτυπούν µαθητές.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΑΡΣΕΝΗΣ (Υπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Αυτό που το ακούσατε;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Το ακούσαµε από τον κ. Ροκόφυλλο.
∆εν τον ακούγατε προηγουµένως.
Είπαν ότι τα ΜΑΤ εκπαιδεύθηκαν ιδιαιτέρως ...
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΑΡΣΕΝΗΣ (Υπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Με συγχωρείτε...
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: ∆εν σας συγχωρώ. Μετά, κύριε
Υπουργέ.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΑΡΣΕΝΗΣ (Υπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Αναφερθήκατε προσωπικά σε µένα.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Σας παρακαλώ πολύ! Θα πάω και σε
σας.
Ο κ. Ροκόφυλλος είπε ότι τα ΜΑΤ εκπαιδεύονται για να
αντιµετωπίζουν τις κρίσεις και ότι πρέπει τα ΜΑΤ να επέµβουν...
ΧΡΗΣΤΟΣ ΡΟΚΟΦΥΛΛΟΣ: Να περιφρουρούν τη νοµιµότητα.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Να φρουρούν τη νοµιµότητα και να
σπάζουν στο ξύλο τους µαθητές. Αυτές είναι οι εντολές που
δώσατε.
(∆ιαµαρτυρίες απο την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
Ποια είναι η φρούρηση της νοµιµότητας κατά την άποψή σας; Αυτή
είναι, κύριε Ροκόφυλλε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ: Ποιος µιλάει!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Παρακαλώ, κύριοι
συνάδελφοι!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Θα προχωρήσουµε, λοιπόν, στον
κύριο Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων. Σε ένα
τσιτάτο στις 16.12.98, το οποίο µελέτησα µε ιδιαίτερη προσοχή,
αντιλαµβάνεται κανείς ποιες είναι οι πραγµατικές προθέσεις της

Κυβερνήσεως. Η αποµαγνητοφώνηση µου ήρθε από το Υπουργείο
Παιδείας και Θρησκευµάτων. Στην εισαγωγή του ο κύριος
Υπουργός είπε τα εξής αναφερόµενος στη µεταρρύθµιση: "Είπα ότι
θα µιλήσω µε λόγια απλά και ελληνικά. Αλλά για να κάνω την
επικοινωνία ακόµα πιο εύκολη, ίσως αρχίσω µε µία λέξη κινέζικη,
γιατί τα κινέζικα σύµβολα ίσως µας βοηθήσουν να κατανοήσουµε ο
ένας τον άλλον καλύτερα".
Μόνο µε τα κινέζικα σύµβολα µπορούν να αντιληφθούν οι µαθητές
της Ελλάδος πώς θα λειτουργήσει αυτή η µεταρρύθµιση. Με
κινέζικα σύµβολα µπορεί να καταλάβουν µόνο οι µαθητές που
έχουν κατεύθυνση στις θετικές επιστήµες ότι θα µετράνε τα
θρησκευτικά µε εβδοµήντα µονάδες, θα µετράει η ιστορία µε εκατόν
εβδοµήντα µονάδες και η χηµεία µόνο µε ογδόντα µονάδες, για να
µπορέσουν να πάνε στο πολυτεχνείο.
ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΠΟΥΛΟΣ: Πού τα λέει αυτά;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ελάτε να σας δώσω αντίγραφο.
ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτά τα εβδοµήντα και τα εκατό πού τα
λέει;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Τα εβδοµήντα και τα εκατό δυστυχώς
υπάρχουν στην εντολή µεταρρυθµίσεως που βέβαια προέκυψε,
όπως λέει ο κύριος Υπουργός, από το βιβλίο του ΠΑ.ΣΟ.Κ. το 1993.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΑΡΣΕΝΗΣ (Υπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Μου επιτρέπετε µία διακοπή;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: ∆εν επιτρέπω, κύριε Υπουργέ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Παρακαλώ, κύριε
Υπουργέ.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΑΡΣΕΝΗΣ (Υπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Θα ήθελα ο αγαπητός συνάδελφος να καταθέσει
στη Βουλή αυτά στα οποία αναφέρεται.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Νικόλαος Κατσαρός): Κύριε Υπουργέ, δεν έχετε
το λόγο µόνο αν συναινέσει ο κύριος συνάδελφος.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Βεβαίως. 'Ολα θα σας τα καταθέσω
εγγράφως.
Προχωρώντας, λοιπόν, στη µελέτη του λόγου του κυρίου
Υπουργού, στο δεύτερο πεντάλεπτο µίλησε για εφιάλτες. "Και έχω"
λέει "έναν εφιάλτη. Ο εφιάλτης είναι ότι εάν δεν κινηθούµε τώρα
ταχύτατα, τα παιδιά της Γαλλίας µε το Μπακαλορεά, τα παιδιά της
Γερµανίας µε το Αρµπιτούρ θα πάνε µπροστά".
Πως θα πάνε µπροστά τα παιδιά της Ελλάδος, κύριε Υπουργέ και
πώς θα διώξετε τον εφιάλτη που σας κυνηγά εάν σήµερα δεν
υπάρχει µία τεχνογνωσία στους µαθητές που βγαίνουν απο την Γ'
λυκείου, εάν δεν έχουν κοµπιούτερ, προκειµένου να διδαχθούν τη
γλώσσα του αύριο;
Πώς είναι δυνατόν να µιλούµε για µεταρρύθµιση όταν µένουµε στις
ίδιες λογικές του παρελθόντος;
Και αυτός λέει, ως πολιτικός, προτιµάει χίλιες φορές τις
κατακραυγές των νέων, τώρα που τους λέµε ότι τελείωσαν οι
ψευδαισθήσεις ότι ψέµατα τους έλεγαν στο παρελθόν ότι πρέπει να
αντιµετωπίσουν µε ευθύνη το αύριο και µε δική µας βοήθεια.
Λέει σήµερα ότι προτιµά τις κατακραυγές παρά την ιστορική ευθύνη
της αδράνειας. Το βιβλίο του ΠΑ.ΣΟ.Κ. δεν το είχατε δώσει στον κ.
Γεώργιο Παπανδρέου από το 1993 που το γράψατε, όταν έγινε
Υπουργός πριν από εσάς; Κρύβατε βιβλία από τον κ. Παπανδρέου,
κύριε Υπουργέ; 'Η δεν έχετε γράψει ποτέ βιβλία; Αυτά τα βιβλία θα
έπρεπε να τα είχατε δώσει στον ελληνικό λαό πριν τις εκλογές. Αν
είχατε µιλήσει για τη µεταρρύθµισή σας κατά τον τρόπο που την
κάνετε σήµερα αµφιβάλλω αν θα καθόσασταν σε αυτά τα έδρανα
και εµείς σε εκείνα.
Προχωρείτε δε σε µία ανάλυση για την κρίση ταυτότητας, γιατί λέτε
ότι σήµερα ο µαθητής δεν ξέρει γιατί είναι µαθητής, ο δάσκαλος δεν
ξέρει γιατί είναι δάσκαλος και ο γονιός δεν ξέρει τι ζητά από τον
εαυτό του, από το παιδί του και από τον εκπαιδευτικό. Αυτές είναι οι
θέσεις του Υπουργού Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων. ∆ικά
του είναι τα κείµενα που έχει µοιράσει στους Βουλευτές του Εθνικού
Κοινοβουλίου.
Ο  κύριος  Υπουργός  προχωρά  και  σε  κριτική  του  προκατόχου
του  κ.  Παπανδρέου  και  στη  σελίδα  10  του  ίδιου  περίφηµου
κειµένου  λέει  "καταπολεµούµε  την  ιδεολογία  της  εξειδίκευσης,
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την κουλτούρα των θεσµών, όπου ο µαθητής µάθαινε
αποστηθίζοντας τα τρία, τέσσερα µαθήµατά του". Αυτό που
καταπολεµάτε σήµερα και που το γράφετε στα βιβλία σας δεν
δώσατε να το καταλάβει ο κ. Παπανδρέου, ο προκάτοχός σας
Υπουργός ή µήπως ήταν ανεπίδεκτος µαθήσεως σε αυτά που τους
λέγατε τότε.
Συνεχίζουν αυτά τα κείµενα κατηγορώντας µαθητές, γονείς και
δασκάλους. Και αν κάποιος χρειάζεται ψυχίατρο και ψυχολόγο,
αυτός είναι το ΠΑ.ΣΟ.Κ. και εσείς, κύριε Υπουργέ, διότι αυτήν τη
στιγµή προσπαθείτε να περάσετε µε την ιδεολογία του
"τσαµπουκά", µία "µεταρρύθµιση" που δεν αποδέχονται οι φορείς
της παιδείας, οι µαθητές, οι καθηγητές, τα πολιτικά κόµµατα. Γιατί
να αρνηθούµε εµείς µία µεταρρύθµιση που θα ήταν η λύση για την
παιδεία; Γιατί να είναι τόσο αντίθετοι οι µαθητές; Στο ΚΚΕ ανήκει το
50% των µαθητών; Πλειοψηφία θα ήταν σήµερα το ΚΚΕ αν όλοι
αυτοί που ξεσηκώνονται είναι κοµµατικά όργανα της ΚΝΕ.
Μήπως θυµάστε τα τσιτάτα όταν µιλούσατε περί µπουρζουάδων,
οργάνων της καταπίεσης ενάντια στο ενωµένο προλεταριάτο,
οργάνων των πολυεθνικών εταιρειών και των ιµπεριαλιστικών
δυνάµεων; Το τσιτάτο της ΚΝΕ. Στο σχολείο ήµουν, κύριε Υπουργέ,
όταν προσπαθούσατε να περάσετε τις άλλες αλλαγές σας. ∆ώσαµε
εξετάσεις τότε και στην πέµπτη και στην έκτη και στην τρίτη λυκείου
και εξετάσεις για να περάσουµε από το γυµνάσιο στο λύκειο. 'Εχω
την τιµή να είµαι Βουλευτής που προέρχεται από µία γενιά που
υπέστη τις πρώτες µεταρρυθµίσεις σας από το 1981 και µετά.
Είπατε ότι κάνατε διάλογο. Πού είναι τέλος πάντων αυτός ο
διάλογος; Μήπως εννοείτε ως διάλογο για την παιδεία τις συσκέψεις
που έγιναν µε τον κ. Κασιωτάκη και µε τον κ. Ξαρχάκο; Αν πράγµατι
υπήρχαν σύµβουλοι όπως ο κ. ∆ηµαράς, ο οποίος ήταν σύµβουλος
του Γεωργίου Παπανδρέου και δεν είχε σχέση µε καµία παράταξη,
ούτε µε µας -είχε πάρει σωστές θέσεις- θα είχαν αντισταθεί στις
θέσεις των σηµερινών σας συµβούλων. Ούτε βαρύτατη ύλη υπήρχε
στη Β' λυκείου ούτε υπεχρέωναν τους µαθητές της λεγόµενης
παλαιότερα κλασικής κατευθύνσεως να περνούν τη Φυσική της Β'
λυκείου και τη µισή Φυσική της δέσµης, ούτε είχαν εµφανιστεί αυτά
τα φαινόµενα µε τους µαθητές της θετικής κατεύθυνσης να πρέπει
να δίνουν µεγαλύτερη σηµασία στην ιστορία απ' όση δίνουν στη
χηµεία, δηλαδή στη Β' λυκείου στην ιστορία να χρειάζεται σύνολο
εκατόν εβδοµήντα µονάδων, έναντι εκατόν τριάντα µονάδων για τη
χηµεία.
Μίλησε προηγουµένως ο κύριος Υπουργός για συναίνεση. Εµείς
πρώτοι θα προχωρούσαµε στο διάλογο και σε συναινετικές
διαδικασίες, διότι αυτόν τον "τσαµπουκά" της Κυβέρνησης το
γνωρίσαµε από άλλη πλευρά, όταν εµείς ήµασταν στην Κυβέρνηση
της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Το νοµοσχέδιο ήλθε πρόχειρα το καλοκαίρι. Βεβαίως εγώ
παραξενεύτηκα όταν είδα τον Υπουργό, τον κ. Παπαδόπουλο, να
έρχεται σήµερα απαντώντας εκ µέρους του Πρωθυπουργού και της
Κυβέρνησης στην πρόταση που κάναµε και να µιλά για θέσεις
αντίθετες προς τη δηµοκρατική νοµιµότητα. Αλίµονο αν
απαγορεύσετε στην Αξιωµατική Αντιπολίτευση και στα υπόλοιπα
κόµµατα της Αντιπολίτευσης να µπορούν να εφαρµόζουν τους
Κανονισµούς της Βουλής!
Είπατε ότι τα σχολεία είναι δηµόσια περιουσία. Αλλά, κύριε
Υπουργέ, εθνικό κεφάλαιο αποτελεί η νεολαία, µία νεολαία που
σήµερα σπαράσσεται, µία νεολαία η οποία έχει δίκιο. Και αν σε ένα
µικρό ποσοστό δεν έχει δίκιο, εσείς έχετε υποχρέωση να την
ενηµερώσετε, εσείς έχετε υποχρέωση να την πείσετε, εσείς έχετε
υποχρέωση να την πάρετε από το χέρι!
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Β'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ)
Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να τελειώσω λέγοντας ότι αυτήν τη στιγµή
η Νέα ∆ηµοκρατία έχει διαισθανθεί το θεσµικό της ρόλο και σας
δίνει µία λύση, ώστε να µπορέσουµε όλοι να οδηγήσουµε τα παιδιά
πάλι στα θρανία, τους καθηγητές στις τάξεις, να σταµατήσουν οι
ξυλοδαρµοί έξω από τα σχολεία, να σταµατήσει η λογική της
επιστράτευσης των ΜΑΤ για να επιβάλουµε την πολιτική µας.

Κάποια στιγµή εκείνο που πρέπει να προέχει είναι το εθνικό
συµφέρον από τον κοµµατικό τσαµπουκά!
Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ.
Χρυσανθακόπουλος έχει το λόγο.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι,
σαφώς και ο καθένας έχει τα πολιτικά του βιώµατα και µέσα απ'
αυτά εκφράζει και τον πολιτικό του λόγο.
Η Νέα ∆ηµοκρατία βρίσκεται σε µία δυσχερή θέση, γιατί θέλει µεν
να υπάρχει µία κοινωνική αναστάτωση για να επωφελείται φθοράς
του ΠΑ.ΣΟ.Κ., από την άλλη όµως είναι και ενάντια στην ιδεολογία
της αυτό το πεζοδρόµιο. Και αντιφάσκουν ο ένας οµιλητής µε τον
άλλο. Κάποιοι δίνουν κάλυψη και κάποιοι δεν δίνουν.
Ταυτόχρονα, όµως, πρέπει να πούµε ότι υπάρχουν και κινήµατα τα
οποία έχουν και συντηρητικό χαρακτήρα. Θα πρέπει να θυµίσω στη
Νέα ∆ηµοκρατία, ότι δεν αποτέλεσε κοµµατικό σχολείο
δηµοκρατικής συνείδησης για µία συγκεκριµένη ιστορική περίοδο.
Η Πάτρα έχει νωπά τα βιώµατα της θυσίας του Τεµπονέρα. Εγώ
δικαιούµαι να το πω. Αλλά να µιλήσουµε µε σεµνότητα για το
συγκεκριµένο πρόσωπο που θυσιάστηκε για τα δικαιώµατα της
νέας γενιάς. Πάντως, οι ηθικοί αυτουργοί της δολοφονίας, οι
επικεφαλείς των παρακρατικών οµάδων κρούσης -που σαφώς
πολλοί είπαν να ζητήσουν συγγνώµη, αλλά δεν το έπραξαν ποτέ-
θα έχουν για πάντα ανεξίτηλη ενοχή που θα τους συνοδεύει ως
καθοδηγητές των "ρέϊντζερς", των "κενταύρων" και της
συγκεκριµένης οµάδας.
Αυτή είναι η σκληρή πραγµατικότητα, βάσει της οποίας η Νέα
∆ηµοκρατία έρχεται σήµερα να δώσει µία µάχη σε ένα τοπίο, το
οποίο δεν το επιλέγει αλλά αναγκάζεται να φθάσει εκεί.
Πριν από λίγες ηµέρες συζητήθηκε στη Βουλή εκτενώς σε προ
ηµερήσιας διάταξης συζήτηση το θέµα της παιδείας. ∆εν
καλύφθηκαν εκεί ούτε εκεί κατέθεσαν την πρόταση της δυσπιστίας,
αλλά το κάνουν λίγες ηµέρες µετά γιατί µεσολαβούν πολιτικά
γεγονότα που την αφορούν. ∆εν µέµφεται συνολικά την κυβερνητική
πολιτική, αλλά τον Υπουργό. Είναι µία κίνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας που θέλει να µεταστρέψει την κοινή γνώµη από την
ενασχόληση µε τα εσωτερικά της προβλήµατα. Αυτό καταµαρτυρεί
ότι χάσατε την ψυχραιµία σας! Τα τεχνητά προϊόντα του µάρκετινγκ
που παράγετε αυτονοµούνται διεκδικώντας δική τους ετικέτα. Αυτή
είναι η µοίρα των κοµµάτων που στηρίζονται σε κοινωνικούς
παράγοντες, γιατί στη συνέχεια σπαράζονται νοµοτελειακά από
προσωπικές έριδες.
Η σηµερινή σπασµωδική αντίδραση που εκδηλώνεται δείχνει ότι
έχετε χάσει την ψυχραιµία σας και την εσωτερική σας συνοχή. Και
ξέρετε πολύ καλά ότι θα οδηγηθείτε σε µία άδοξη κοινοβουλευτική
ήττα, την οποία θα την υποστείτε καρτερικά, αλλά ελπίζετε ότι µέσα
από αυτήν τη διαδικασία θα καταφέρετε να συσπειρώσετε το
διάχυτο και ρευστό πλέον πολιτικό σας χώρο. Γι' αυτό και το ζήτηµα
της µεταρρύθµισης στην παιδεία είναι ένα δευτερεύον θέµα για σας.
Βλέπουµε ότι δυστυχώς έχει γίνει µία µεγάλη προσπάθεια
παραπληροφόρησης γι' αυτό το θέµα, ενώ αποτελεί µία σηµαντική
τοµή γιατί γκρεµίστηκαν στην πράξη, κύριε Υπουργέ -και πρέπει να
πω ότι ήταν τολµηρό το εγχείρηµα- όλοι οι φραγµοί στη µόρφωση.
'Ανοιξαν εκείνοι οι δίοδοι που ήταν για πολλά χρόνια κλειστοί.
Και  εδώ  πρέπει  να  ξεκαθαρίσω  κάτι.  Εγώ  ανήκω  στη  γενιά
της  Μεταπολίτευσης  και  βγαίναµε  στο  δρόµο  για  πολλά  χρόνια
µε  το  αίτηµα-σηµαία  "ελεύθερο  ανοικτό  πανεπιστήµιο".  Αυτό
γίνεται  πραγµατικότητα  πλέον.  Το  αίτηµα  όλης  της  γενιάς  της
Μεταπολίτευσης  του  νεολαιϊστικου  κινήµατος  είναι
πραγµατικότητα  αδιαµφισβήτητη.  Γιατί  από  το  2000  δεν
υπάρχουν  εξετάσεις.  Γιατί  αν  σήµερα  µπαίνουν  εξήντα  χιλιάδες
άτοµα  στις  διάφορες  σχολές,  τότε  θα  µπαίνουν  ογδόντα  πέντε
χιλιάδες  άτοµα,  µε  µείωση  πληθυσµού  πενήντα  χιλιάδες
λιγότεροι  νέοι,  λόγω  υπογεννητικότητας.  Είναι  άλλη  παράµε-
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τρος αυτή.
Ακριβώς αυτό το γεγονός όµως που είναι το αποτέλεσµα δεν το
βλέπει κανείς. 'Ολοι εστιάζονται στα επιµέρους, γιατί πράγµατι
θίγονται συµφέροντα. Και θα µπορούσα και εγώ από αυτό το Βήµα
να ανοίξω µέτωπα σήµερα τι πρέπει να αλλάξει ακόµη στην
τριτοβάθµια, κύριε Υπουργέ, που δεν έχει αλλάξει, ή στη
δευτεροβάθµια γιατί και εκεί ακόµη χρειάζεται ένα βήµα µετά. Ας
µας το υποδείξουν οι ίδιοι που ενέχονται για να µην επεκταθώ
περισσότερο. Και δεν είναι απειλή, είναι αναγκαιότητα ιστορική να
προχωρήσουµε.
'Ετσι, λοιπόν, είµαστε στη φάση της ιστορικής δικαίωσης της γενιάς
της Μεταπολίτευσης, της γενιάς του πολυτεχνείου, γιατί πράγµατι το
πανεπιστήµιο θα είναι ανοικτό. Αλλά από την άλλη πλευρά έρχονται
οι κήρυκες του ιδιωτικού πανεπιστηµίου που έδωσαν µάχη και την
έχασαν υπέρ του ιδιωτικού πανεπιστηµίου για το Σύνταγµα, να
ιδρυθούν στην Ελλάδα, έχασαν αυτήν τη µάχη και τώρα κάνουν
κλεφτοπόλεµο, ανταρτοπόλεµο υπονοµεύοντας τη µεταρρύθµιση
στην εξέλιξή της.
Είσαστε εχθρικοί ιστορικά στα κινήµατα, συντηρητικοί στους
προσανατολισµούς και οπισθοδροµικοί στις θεσµικές επιλογές.
Σαφώς όµως και χρειαζόµαστε κινήµατα.
Και η σηµερινή νεολαία σφύζει από ζωή και διεκδικεί. 'Οταν όµως
µια εξέγερση έχει υποβαθµισµένους στόχους εκφυλίζεται. 'Οταν
στηρίζεται στην παραπληροφόρηση και στην τροµοκρατία "θα χαθεί
η προοπτική της ζωής σας" σαφώς και δεν βρίσκει το δρόµο της.
Χρειαζόµαστε αµφισβήτηση και τεκµηριωµένες αντιπροτάσεις και
όχι απλή υπονόµευση µέσα από έναν ακήρυκτο πόλεµο του
σκοταδισµού. Χρειαζόµαστε τη νεολαία να είναι µπροστά όχι µε
τυφλές ρήξεις, αλλά µε ουσιαστική αµφισβήτηση βαθύτερων δοµών
του συστήµατος για να είναι προοδευτική. 'Οχι, λοιπόν, συστηµατική
παραπληροφόρηση.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: 'Οχι αφηρηµένα πράγµατα.
Συγκεκριµένα, κύριε συνάδελφε.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Είσθε αφ' ενός µεν
υποκινητές όταν σας βολεύει, αλλά Πόντιοι Πιλάτοι όταν είναι να
πάρετε ευθύνες. 'Οσον αφορά το Κ.Κ.Ε. είναι σε άλλον κόσµο.
Υπάρχει και η άλλη λύση. Υπάρχει και η λειτουργική κατάληψη, την
οποία πρέπει να ανεχθείτε, κύριοι Υπουργοί, εάν οι µαθητές
αναλάβουν την ευθύνη της πορείας της ζωής τους, γιατί είναι ένα
θέµα πορείας το να χάσουν τη χρονιά και δεν πρέπει να την χάσουν
και η λειτουργική κατάληψη να γίνει παραδεκτή, µε τους όρους τους
κόσµιους όµως που οφείλει να συνεχίζεται ένας διαρκής διάλογος
στην παιδεία. 'Ενας διάλογος ο οποίος πράγµατι προχώρησε µε
συνέπεια και µε αµοιβαίες υποχωρήσεις όταν χρειάζεται. Γιατί και
εσείς κάνατε παραµονές των Χριστουγέννων κάποιες υποχωρήσεις,
τις οποίες µετέτρεψε σε δώρα και εκπτώσεις η κ. Μπενάκη.
Κάκιστα. 'Ηταν κάποια κίνηση βελτιωτική. ∆ώσατε και άλλη
εξεταστική περίοδο το Σεπτέµβρη που δεν το προλάβατε στην
αρχική σας σκέψη, κάτι για τη βαθµολογία, έγινε µια συζήτηση.
Σαφώς βέβαια στους συνολικούς στόχους δεν κάνατε πίσω, γιατί
δεν είναι λαθεµένοι οι στόχοι. Πρέπει να συνεχιστεί αυτή η πορεία
που θα εκτονώσει, θα συσπειρώσει και θα ενοποιήσει µια ολόκληρη
γενιά στην προοπτική της. Αλλά όχι να δέχεσθε µοµφές σήµερα,
γιατί λέει εσείς υποβαθµίζετε τον συνοµιλητή! 'Η να δέχεσθε
επιθέσεις σε προσωπικό επίπεδο να παραιτηθεί ο Υπουργός για να
έρθει ο επόµενος να ανακαλέσει το νόµο! Αυτά τα πράγµατα δεν
είναι κοινοβουλευτικού επιπέδου και ήθους.
Θα έλεγα ακόµη περισσότερο ότι δεν µπορούν κάποιοι να µιλάνε
αποκλειστικά εκ µέρους του ιδιωτικού εκπαιδευτικού κόσµου, ως
απροσχηµάτιστοι αντίπαλοι της δωρεάν δηµόσιας παιδείας για την
οποία δεν υπάρχουν πολλές χώρες στον κόσµο να είναι περήφανοι.
Και θα έλεγα στον κ. Σιούφα ο οποίος υπήρξε και κατήγορος επί
προσωπικού, λες και είµαστε σε µια εσωκοµµατική διαπάλη
ιστορικής αποτίµησης ποιος είναι ο Αρσένης ή ποιος είναι ο Σηµίτης
ή ποιος είναι κάποιος άλλος: Αν ο Αρσένης θα έπρεπε σήµερα για
κάτι να επαινεθεί και να είναι υπερήφανος, αυτό είναι για την

παραγγελία των S300, την υποχώρηση για τους οποίους
πανηγυρίζουν µόνο οι πολιτικοί δορυφόροι των Η.Π.Α. και του
Ισραήλ, για να ξεκαθαρίζουµε εσείς που είσαστε οι σιωπηλοί για να
γίνετε αποδεκτοί από τα κέντρα, γιατί προσδοκάτε στα ξένα κέντρα.
∆ευτερεύων παράγοντας και για σας ιστορικά ο ελληνικός λαός.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Στο σπίτι του κρεµασµένου δεν µιλάνε
για σκοινί.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Είσαστε πολύ προκλητικός, κύριε
συνάδελφε, και εξωπραγµατικός.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Είµαι σταθερός και
ιστορικά συνεπής στις αρχές µου και στην πολιτική µου γραµµή και
έχω και άποψη στο κόµµα µου και συµβάλλω στην πολιτική µε
γνώµη, γιατί η πολιτική χρειάζεται γνώµη. Εγώ δεν σας µέµφθηκα
ποιοι υπέγραψαν και ποιοι δεν υπέγραψαν το σηµερινό
κατηγορητήριο και αν υπάγονται ήδη σε άλλο πολιτικό φορέα ή όχι
ή αν είναι κρυφοί µας σύµµαχοι σε µία πολιτική εφαρµογή
επιλογών.
Ερχόµαστε στην ουσία της µεταρρύθµισης, η οποία πρέπει να
συζητείται σε βάθος.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΚΟΝΤΑΞΗΣ: 'Εχει φαντασία ο οµιλητής.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ο οµιλητής έχει
εµπειρία, γιατί είναι θύµα της φοιτητικής µετανάστευσης, στην οποία
αναγκάστηκε, γιατί εφαρµοζόταν ένα πολύ άδικο σύστηµα στην
Ελλάδα και για το οποίο πλήρωσε και η οικογένειά µου και
αιµορράγησε και η εθνική οικονοµία.
Κατά συνέπεια όταν λέµε ότι δίνουµε αναβαθµισµένη παροχή
υπηρεσιών εκπαίδευσης στην Ελλάδα και όταν δίνουµε περιθώρια
στη νέα γενιά να ελπίζει για το µέλλον της, δεν πρέπει να έρχονται
κάποιοι ψιθυρολόγοι να την εξωθούν σε µία αναµέτρηση µε ψεύτικα
αιτήµατα. Χρειαζόµαστε σφριγηλά κινήµατα νεολαίας, που πρέπει
να ξεπεράσουν κατ'αρχήν όλους εκείνους οι οποίοι τη
χρησιµοποιούν, για να πάει µπροστά ακόµα πιο µπροστά και από
τα υπάρχοντα σηµερινά κόµµατα, δίνοντας ελπίδες και προοπτικές
στο λαό µας -γιατί ο λαός µας χρειάζεται ελπίδες και προοπτικές και
εθνική συνείδηση- µια και η εκπαίδευση αποτελεί και το µέγιστο
παραγωγικό αντικείµενο, στο οποίο θα πρέπει να στρεφόµαστε µε
προτεραιότητα. Είναι µέγιστη εθνική παραγωγική επένδυση η
παιδεία.
Προχωρώντας, λοιπόν, στο περιεχόµενο της εκπαιδευτικής
µεταρρύθµισης που δίνει τέλος στην αποστήθιση, που αναπτύσσει
την κριτική γνώση, δεν είναι προκρούστειος κλίνη οι εξετάσεις, γιατί
παίρνουν άλλο χαρακτήρα για το αν ο µαθητής κατάλαβε τι
διδάχθηκε και όχι αν µπορεί να παπαγαλίσει αυτό που
προσφέραµε, το ότι υπάρχει στη συνέχεια η επιβοηθητική
διδασκαλία, το ότι υπάρχουν µια σειρά όροι που δίνουν και σε
αυτούς που ταξικά δεν έχουν τη δυνατότητα για συµπληρωµατική
εκπαίδευση, όταν υπάρχουν µεγάλες φιλοδοξίες, πρέπει να
παραδεχθούµε αυτά τα κεκτηµένα.
Πρέπει να γνωρίσουν άπαντες στη χώρα µας ότι το 2000 θα είναι
µία χρονιά ορόσηµο ότι όλοι όσοι θα αποφοιτήσουν από τη
δευτεροβάθµια εκπαίδευση -και θα αποφοιτήσει το µέγιστο µέρος-
θα µπορούν να µπουν στην τριτοβάθµια εκπαίδευση και να ανοίξει
ο νέος κύκλος συζήτησης ποια θα είναι αυτή η τριτοβάθµια
εκπαίδευση, γιατί εκεί υπάρχει ένα κατεστηµένο, το οποίο δεν
προσφέρει πραγµατικό περιεχόµενο γνώσης και δεν βάζει την
Ελλάδα στο διεθνή ανταγωνισµό εργασίας. Αντίθετα συµµετέχοντας
σε διάφορα ευρωπαϊκά ή άλλα προγράµµατα ο καθένας,
παρέχοντας ελάχιστες γνώσεις και ελάχιστη διδασκαλία, χωρίς όλες
εκείνες τις υποδοµές που απαιτούνται κινδυνεύουµε να χάσουµε
τον αγώνα του διεθνούς ανταγωνισµού, που είναι κρισιµότατος για
µια χώρα στα πλαίσια της Ευρωπαϊκής 'Ενωσης.
Τελειώνοντας,  αγαπητοί  φίλοι  και  συνάδελφοι,  θα  ήθελα  να  πω
ότι  εδώ  µέσα  αυτή  η  πρόταση  που  κατατέθηκε  από  τη  Νέα
∆ηµοκρατία  προσχηµατικά,  για  να  αποτρέψει  τον  ελληνικό  λαό
στο  να  ασχοληθεί  µε  τα  εσωτερικά  της  πρόσφερε  και  κάκιστη
υπηρεσία  στα  θέµατα  παιδείας,  γιατί  έτσι  απλά
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υποχρεούται τεχνητά να δηµιουργεί εντάσεις. Μπορούµε να
προχωρήσουµε µπροστά µαζί µε τη νεολαία, σε συνεννόηση µαζί
της και εγώ είπα και µία φράση, λειτουργική κατάληψη, που είναι
πρακτικά εφαρµόσιµη και αποτελεσµατική.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Πέτρος
Κουναλάκης έχει το λόγο.
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο
Συνασπισµός το Σάββατο το βράδυ θα είναι συνεπής µε την
αυστηρή κριτική που ασκεί όλο αυτό το διάστηµα, τόσο στην ουσία
της κυβερνητικής µεταρρύθµισης όσο και στους καθηµερινούς
χειρισµούς της Κυβέρνησης και του Υπουργού Παιδείας. Αλλά θέλω
να κάνω κάτι σαφές. Οι ευθύνες για τη σηµερινή κατάσταση δεν
αφορούν µόνο τον Υπουργό Παιδείας. Είναι ευθύνες που βαρύνουν
ολόκληρη την Κυβέρνηση, αλλά και την Πλειοψηφία που τη στηρίζει
στη Βουλή.
∆εν αγνοούµε καθόλου τα πιθανά κίνητρα που οδήγησαν τη Νέα
∆ηµοκρατία σε αυτήν την πρόταση µοµφής, τις ανησυχίες της
ηγεσίας της για κάποιες διεργασίες και εξελίξεις στον ευρύτερο
χώρο της συντηρητικής παράταξης. ∆εν αγνοούµε επίσης το
γεγονός ότι αυτή η πρόταση µοµφής µπορεί πιθανώς να
συσπειρώσει το ΠΑ.ΣΟ.Κ. και πιστεύω ότι το Σάββατο το βράδυ θα
σπεύσουν αρκετοί Βουλευτές να καταψηφίσουν την πρόταση
µοµφής, που τους άκουγα στα ραδιόφωνα χθες και σήµερα να
καταφέρονται λάβροι κατά ορισµένων ενεργειών του Υπουργού
Παιδείας.
Θα ήθελα να πω στον κ. Αρσένη ότι δεν µπορώ να καταλάβω τη
χαρά του στην πρώτη φράση, που έκανε συνοµιλία, για το ότι αυτή
η πρόταση µοµφής συσπειρώνει το ΠΑ.ΣΟ.Κ. Θα έπρεπε να είναι
χαρούµενος αν το ΠΑ.ΣΟ.Κ. το συσπείρωνε όχι η πρόταση µοµφής,
αλλά αν το ενέπνεε και το συσπείρωνε η ουσία της µεταρρύθµισης.
Και αυτό δυστυχώς, κύριε Υπουργέ, δεν έχει συµβεί. Το κόµµα σας
δεν είναι συσπειρωµένο στη βάση της µεταρρύθµισης που
προωθείται.
Ποια ήταν συνοπτικά η συµπεριφορά του κυρίου Υπουργού και της
Κυβέρνησης από την κατάθεση του ν. 2525 µέχρι σήµερα;
Καταθέτει βεβιασµένα το νοµοσχέδιο στο Θερινό Τµήµα της
Βουλής, αφού το διαµορφώνει µε ένα στενό κύκλο συνεργατών του.
Ανύπαρκτος ο διάλογος πριν και κατά την κατάθεση του σχεδίου και
κατά τη διάρκεια της συζήτησης. Πλήρης άρνηση να αποδεχθεί ο
κύριος Υπουργός οποιαδήποτε πρόταση ή ιδέα προερχόταν από τα
κόµµατα της Αντιπολίτευσης.
Ο Συνασπισµός στη διάρκεια της συζήτησης του νοµοσχεδίου
πρότεινε εναλλακτικές λύσεις για την πρόσληψη των εκπαιδευτικών,
για την αξιολόγηση των εκπαιδευτικών, για τον αυτόνοµο ρόλο του
λυκείου, για την ελεύθερη πρόσβαση στα ΑΕΙ και ΤΕΙ. Και καλώ το
Προεδρείο της Βουλής να διανείµει σε όλους τους συναδέλφους και
στην ελληνική κοινωνία, για να υπάρξει επιτέλους µία πλήρης
ενηµέρωση και να αντιµετωπισθούν οι συνεχείς αναλήθειες της
Κυβέρνησης, τα Πρακτικά της συζήτησης εκείνου του νόµου στην
Ολοµέλεια της Βουλής, για να φανεί η αλήθεια. Γιατί βαρέθηκα να
ακούω από τον κ. Αρσένη και από τον κύριο Πρωθυπουργό
προχθές ότι η Αντιπολίτευση δεν είχε καµία αντιπρόταση. Είναι
ψεύδος. 'Ολα τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης κατέθεσαν
συγκεκριµένες αντιπροτάσεις.
Ειλικρινά, κύριε Αρσένη, έχω διερωτηθεί γιατί αυτή η βιασύνη για το
ν. 2525. ∆εν µπορώ να το καταλάβω. Κατέληξα όµως σε ένα
συµπέρασµα. Τι είχε συµβεί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι;
Υπήρχαν εκατοντάδες δισεκατοµµύρια δραχµές στα ευρωπαϊκά
ταµεία, τις οποίες η Κυβέρνηση είχε τρία χρόνια καθυστερήσει να
απορροφήσει και τελικά θα χάνονταν αν δεν δηµιουργούνταν
κάποιοι νέοι θεσµοί. Αυτό είναι που ώθησε σε αυτήν τη βεβιασµένη
µεταρρύθµιση, για αυτό υπάρχει αυτή η κυβερνητική αλληλεγγύη.
Αλλά εγώ ρωτώ: Είναι δυνατόν εν ονόµατι κάποιων εκατοντάδων
δισεκατοµµυρίων δραχµών να βάζουµε την παιδεία σε µία τόσο
µεγάλη περιπέτεια; Και πώς θα λειτουργήσουν οι καινούριοι θεσµοί
όταν τα λεφτά αυτά θα εξαντληθούν; Υπάρχει αύξηση των εθνικών
πόρων; Τίποτα απολύτως. Τα κουβεντιάσαµε κατά τη συζήτηση του

προϋπολογισµού. Πλήρης στασιµότητα, όσον αφορά τις εθνικές
δαπάνες για την παιδεία.
Επίσης το Υπουργείο Παιδείας ήταν σε κάθετη σύγκρουση και σε
εµφύλιο πόλεµο συνεχώς µε τους εκπαιδευτικούς. Και όλα αυτά
περί προτάσεων διαλόγου είναι παραµύθια. Καµία πρωτοβουλία
δεν υπήρξε. Πλήρης άρνηση να συζητήσει το Υπουργείο Παιδείας
εδώ και δυόµισι χρόνια µε τους εκπαιδευτικούς για το συνολικό
πρόβληµα της εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης.
Το επόµενο. Βεβιασµένη εφαρµογή του νόµου, χωρίς
προετοιµασία, εν αγνοία φοιτητών και εκπαιδευτικών. 'Ενα απλό
παράδειγµα είναι τα ΤΕΕ, τα οποία άρχισαν να λειτουργούν από
φέτος. Ενεγράφησαν σαράντα πέντε χιλιάδες µαθητές και τώρα
είναι οι παρίες της δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης. Ξέρετε ότι πολλά
από αυτά τα ΤΕΕ δεν λειτουργούν ότι δεν έχουν διευθυντές, ότι δεν
έχουν εργαστήρια, ότι δεν έχουν βιβλία, ότι δεν έχουν πρόγραµµα;
∆εν είναι αίσχος αυτό να καταδικάζονται σαράντα πέντε χιλιάδες
νέοι στην άγνοια και στην υποβάθµιση;
Αυτή είναι η ουσία της µεταρρύθµισης, όπως υλοποιείται και
προχωρεί.
Πώς προετοιµάζονται οι εκπαιδευτικές µεταρρυθµίσεις, κύριε
Υπουργέ, σε άλλες προηγµένες χώρες; Προηγούνται συζητήσεις
που διαρκούν χρόνια, στις οποίες συµµετέχουν η εκπαιδευτική
κοινότητα, η αφρόκρεµα των διανοουµένων και των εκπαιδευτικών
και όταν αποφασίζονται από τα Κοινοβούλια υπάρχει µία
µεταβατική περίοδος ενηµέρωσης και συνειδητοποίησης αυτής της
µεταρρύθµισης. Τίποτα από αυτά δεν κάνατε. Και όταν η
Κυβέρνηση διαπιστώνει τα προβλήµατα και αρχίζουν οι
αντιδράσεις, από τη µία µεριά εµφανίζεται αδιάλλακτη, δηλώνει
συνεχώς στη Βουλή µέσα ότι αρνείται οποιαδήποτε συζήτηση για τα
θέµατα της µεταρρύθµισης και από την άλλη, για να κάµψει τις
κινητοποιήσεις, προσφέρει ανέξοδες και παροδικές διευκολύνσεις
µε την ελπίδα ότι οι µαθητές θα τσιµπήσουν.
Αυτό όµως δεν συµβαίνει. Η κινητοποίηση συνεχίζεται. Και όταν
αυτή η κυβερνητική τακτική αποτυγχάνει και οι αντιδράσεις
εντείνονται ο κύριος Υπουργός, αλλά και ολόκληρη η Κυβέρνηση
καταφεύγουν στον αυταρχισµό, στις απειλές, στη δηµιουργία
κλίµατος καχυποψίας, στις καταγγελίες κοµµάτων, εκπαιδευτικών
κλπ.
Θέλω να σας πω, κύριε Αρσένη, ότι είναι κρίµα να φέρνετε κάθε δύο
µέρες εδώ και να µας διαβάζετε εκθέσεις διευθυντών των σχολείων.
Ξέρετε ότι χθες η διευθύντρια της οποίας την έκθεση διάβασε ο
Πρωθυπουργός, βγήκε στην "ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑ" και άσκησε
κριτική σ' αυτό το γεγονός;
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΑΡΣΕΝΗΣ (Υπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): 'Οχι ότι ήταν αναληθές.
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: 'Οχι. 'Ασκησε κριτική για το γεγονός...
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΑΡΣΕΝΗΣ (Υπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Για τη δηµοσιοποίηση.
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: ...ότι διαβάστηκε η έκθεσή της στο
Κοινοβούλιο από τον Πρωθυπουργό της χώρας.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΑΡΣΕΝΗΣ (Υπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Αυτό είναι άλλο. Αυτό σας ενόχλησε;
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Βεβαίως. ∆ιότι δηµιουργεί προβλήµατα
στις σχέσεις αυτής της γυναίκας -και αυτό έλεγε- µε τους µαθητές
στο σχολείο.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΑΡΣΕΝΗΣ (Υπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Η τροµοκρατία τότε από πού ασκείται;
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Σε καµιά στιγµή αυτής της περιόδου η
Κυβέρνηση δεν αντιλαµβάνεται δυστυχώς ότι οι αντιδράσεις
οφείλονται στις µεγάλες ανεπάρκειες της µεταρρύθµισής της και
βλέπει παντού παραπληροφόρηση, υποκινητές, σκοτεινές εχθρικές
δυνάµεις που θέλουν να ανατρέψουν την Κυβέρνηση και να
οπισθοδροµήσουν το εκπαιδευτικό σύστηµα της χώρας.
Κύριοι  της  Κυβέρνησης,  αυτά  όλα  δεν  αγγίζουν  την  Αριστερά.
Η  Αριστερά  έχει  µία  ιστορία  µεγάλων  αγώνων  για  ουσιαστικές
µεταρρυθµίσεις  στην  παιδεία.  Να  σκεφθείτε  το
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δικό σας παρελθόν και το παρελθόν άλλων παρατάξεων. Η
Αριστερά υπήρξε πάντοτε πρωτοπόρα στις εκπαιδευτικές
µεταρρυθµίσεις και οι διανοούµενοί της και τα κόµµατά της.
Σε κάθε συζήτηση η Κυβέρνηση µας καλεί να αποδοκιµάσουµε τις
κινητοποιήσεις των µαθητών. Την ίδια έκκληση επανέλαβε απόψε ο
κ. Αρσένης.
Εγώ θέλω να σας απαντήσω ευθέως και έχει και λίγο προσωπικό
χαρακτήρα αυτή η δήλωση. Κατ' αρχήν µας χαροποιεί η ευαισθησία
και η δραστηριότητα των νέων. Σεβόµαστε την αυτονοµία του
µαθητικού κινήµατος και δεν παρεµβαίνουµε για να επηρεάσουµε
τις αποφάσεις του προς τη µία ή την άλλη κατεύθυνση. Εποµένως,
δεν έχουν καµία θέση εδώ αυτά τα οποία κατήγγειλε χθες ο κ.
Γιαννόπουλος ότι ο Συνασπισµός παρεµβαίνει, καθοδηγεί κλπ.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης):Ο
Καλοµοίρης που ανήκει;
ΠΕΤΡΟΣ ΚΟΥΝΑΛΑΚΗΣ: Ο Καλοµοίρης είναι Αντιπρόεδρος της
ΟΛΜΕ και δρα στα πλαίσια της οµοσπονδίας του. ∆εν είναι ούτε
εγκάθετος του Συνασπισµού ούτε παίρνει γραµµή από το
Συνασπισµό στις δραστηριότητές του.
Σαφώς είµαστε κατά των καταστροφών και θέλουµε οι
κινητοποιήσεις των µαθητών να στηρίζονται στη θέληση και στη
συµµετοχή της πλειοψηφίας και να έχουν τη συµπαράσταση και την
αλληλεγγύη της κοινωνίας όπως την έχουν, κατά τη γνώµη µου,
σήµερα.
Κατά τη γνώµη του Συνασπισµού πρέπει να φύγουµε από το
σηµερινό τέλµα. Είναι απολύτως αναγκαία µία βαθιά προοδευτική
µεταρρύθµιση στο εκπαιδευτικό σύστηµα. Μία µεταρρύθµιση που
θα καταστήσει ικανή τη νεολαία της χώρας µας να αντιµετωπίσει
επιτυχώς τις µεγάλες προκλήσεις που έρχονται και στην Ελλάδα, τα
φαινόµενα δηλαδή της παγκοσµιοποίησης και τις συνέπειές τους και
τα φαινόµενα της ανεργίας και της περιθωριοποίησης που
ελλοχεύουν.
Σ' αυτήν την προσπάθεια έχουµε βεβαίως χρέος να συµβάλουµε
όλοι και πρωτίστως η Κυβέρνηση η οποία πρέπει, κύριε Υπουργέ,
να εγκαταλείψει τη σηµερινή της αδιαλλαξία. Η Κυβέρνηση ιδιαίτερα
έχει χρέος να αναλάβει εκείνες τις πρωτοβουλίες που θα
εξασφαλίσουν τον αναγκαίο διάλογο, τις ορθές λύσεις µε συνέπεια
να οδηγήσουν στη συνεκτόνωση της σηµερινής κρίσης.
Εµείς πιστεύουµε ότι υπάρχει καιρός ακόµα και εξαρτάται σε πολύ
µεγάλο βαθµό από τη δική σας στάση.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Κουναλάκη. Συνεπής στο χρόνο του.
Ο κ. Λεβογιάννης έχει το λόγο.
Κύριοι συνάδελφοι, παρακαλώ επειδή είναι εκατόν τριάντα τρεις
εγγεγραµµένοι να κάνουµε λίγη οικονοµία στο χρόνο για να
µπορέσουν να µιλήσουν όσο το δυνατόν περισσότεροι συνάδελφοι.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΒΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
αδυνατώ πραγµατικά να κατανοήσω τους λόγους για τους οποίους
η Νέα ∆ηµοκρατία κατέθεσε αυτήν την πρόταση δυσπιστίας
εναντίον του Υπουργού Παιδείας. Είναι γεγονός, όπως
παραδέχθηκαν και πολλοί οµιλητές της, σπανιότατο, µία ακραία
κοινοβουλευτική διαδικασία.
Οι ίδιοι επίσης οµιλητές της Νέας ∆ηµοκρατίας παραδέχθηκαν ότι
έχουν γίνει πάρα πολλές συζητήσεις, εξαντλητικές και πολύωρες
τόσο στην Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων όσο και στην ίδια
την Ολοµέλεια της Βουλής. Ουδέποτε στο πρόσφατο παρελθόν
συνέβη αυτό.
Είναι παράλληλα εντυπωσιακό και περίεργο να κατατίθεται
πρόταση µοµφής εναντίον ενός Υπουργού, ο οποίος εφαρµόζει ένα
νόµο δηµοκρατικά ψηφισµένο από την Εθνική Αντιπροσωπεία. Τα
επιχειρήµατα της Νέας ∆ηµοκρατίας, τουλάχιστον αυτά που µέχρι
τώρα αναπτύχθηκαν, δεν είναι ισχυρά, γιατί κυρίως τα αντλεί από τα
διάφορα ρεπορτάζ, που δίνουν αποσπασµατικές και µεµονωµένες
εικόνες µιας νεανικής αντίδρασης, που ξεκίνησε τουλάχιστον αρχικά
στα πλαίσια του γνωστού εποχιακού πλέον εθίµου των καταλήψεων

και πήρε στη συνέχεια τις διαστάσεις που πήρε.
Αλήθεια, γιατί δεν είδαµε κάµερες έξω από τα σχολεία που δεν
έχουν κατάληψη;
Αµφισβητήθηκε επίσης και εδώ απόψε ο ρόλος των Συλλόγων
Γονέων και Κηδεµόνων και των ίδιων των γονέων. Αγνοούµε
προφανώς ότι για να πάει εκδροµή, για να δικαιολογήσει απουσίες
ο µαθητής, θα πρέπει να υπογράψει ο γονιός του. ∆εν έχει, λοιπόν,
δικαιώµατα ο γονιός; ∆εν έχουν δικαιώµατα οι Σύλλογοι Γονέων, για
να συµβάλουν στην ορθή λειτουργία του σχολείου;
Είναι γνωστό ότι και µε την τελευταία νοµοθεσία ενισχύθηκαν οι
δυνατότητες και οι εξουσίες των Συλλόγων Γονέων και Κηδεµόνων
και πρέπει να γίνει ακόµη ουσιαστικότερη η παρουσία τους και η
συµµετοχή τους στην εκπαιδευτική διαδικασία.
Χαρακτηρίστηκε επίσης από αγορητές του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος ο νόµος 2525 ως ταξικός. Αλήθεια, το ολοήµερο
νηπιαγωγείο και το ολοήµερο δηµοτικό σχολείο, το άνοιγµα των ΤΕΙ
και των ΑΕΙ, η ενισχυτική διδασκαλία και τόσα άλλα είναι ταξικά;
Είναι ταξικό αυτό το σχολείο;
Η Νέα ∆ηµοκρατία αλλά και τα άλλα κόµµατα της Αντιπολίτευσης
είναι φανερό ότι επιδιώκουν να αποκοµίσουν πρόσκαιρα πολιτικά
οφέλη από αυτήν τη µαθητική κινητοποίηση, ενώ από όσα, τα
περισσότερα από αυτά τα κόµµατα, γράφουν και στα προεκλογικά
τους προγράµµατα, αλλά και µέσα σε αυτήν την Αίθουσα έχουν
αναπτύξει πολλές φορές, φαίνεται ότι δεν διαφωνούν µε την ουσία
της εκπαιδευτικής αυτής µεταρρύθµισης, διαφωνούν στις
διαδικασίες.
'Ακουσα και τον οµιλητή του Συνασπισµού να λέει για την
επετηρίδα, για την αξιολόγηση κλπ. Είναι απορίας άξιο, πώς
είµαστε υπέρ της κατάργησης της επετηρίδας και την
καταψηφίζουµε για διαδικαστικούς λόγους, πώς είµαστε, υπέρ της
αξιολόγησης και την καταψηφίζουµε επίσης για κάποιες
λεπτοµέρειες, διότι όπως λένε θα αναπτυχθεί η ρουσφετολογία κλπ.
ενώ είναι γνωστό ότι οι διαδικασίες είναι διαφανείς και αξιοκρατικές.
Αντιδρά βέβαια και η ΟΛΜΕ, παρ' όλον ότι η ίδια σε όλα τα
πρόσφατα συνέδριά της των τελευταίων ετών, αλλά και στις
προτάσεις που κατά καιρούς καταθέτει και στο Υπουργείο Παιδείας
και δίνει και στη δηµοσιότητα, ζητά την κατάργηση του συστήµατος
των δεσµών, την αναβάθµιση του λυκείου µε τη βελτίωση του
περιεχοµένου των σπουδών, την αναβάθµιση της εργασίας µέσα
στην τάξη, την αναβάθµιση του κύρους του εκπαιδευτικού.
Είναι πρωτοφανές -και οφείλουµε να το αναφέρουµε- το κείµενο-
επιστολή που έστειλε η ΟΛΜΕ στις αρχές του σχολικού έτους προς
τους µαθητές, µε την οποία επιστολή ουσιαστικά προτρέπει τους
µαθητές να ξεσηκωθούν. Μιλά µε απαξιωτικό τρόπο για την
πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Παιδείας, παραπληροφορεί τους
µαθητές για το περιεχόµενο της εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης και
πυροδοτεί καταστάσεις, γνωρίζοντας ότι πλησιάζει η περίοδος των
εποχιακών καταλήψεων.
Αυτό βέβαια δεν είναι µάθηµα ούτε δηµοκρατίας ούτε ήθους εκ
µέρους των ταγών της εκπαιδευτικής κοινότητας. Η ΟΛΜΕ έχει
ιστορία µεγάλων αγώνων για την παιδεία µας, για την
µεταρρύθµιση, για το δηµόσιο, δηµοκρατικό, ανοικτό σχολείο στη
ζωή και την κοινωνία.
∆υστυχώς σήµερα η πλειοψηφία της δεν µπορεί να σταθεί στο ύψος
των περιστάσεων, είναι έρµαιο συντεχνιακών και µικροπολιτικών
αντιλήψεων. ∆εν µπορεί να περιφρουρήσει, όπως θα έπρεπε, τη
δηµόσια εκπαίδευση.
Οι εκπαιδευτικοί αγώνες, κύριοι συνάδελφοι, γίνονται µε σχολεία
ανοικτά και οι εκπαιδευτικοί, ως λειτουργοί πάντοτε αγωνίζονταν,
σεβόµενοι τις ευαίσθητες παιδικές και νεανικές ψυχές που κρατούν
στα χέρια τους, το µέλλον του τόπου µας.
Η εκπαιδευτική µεταρρύθµιση στόχο έχει την αναβάθµιση της
πρωτοβάθµιας και της δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης, την
κατάργηση των εισαγωγικών εξετάσεων, την αλλαγή του
συστήµατος των επαγγελµατικών δικαιωµάτων που είχε
κληροδοτηθεί από το παρελθόν και "έχει αναγάγει, όπως κάποιος
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έγραψε σε µια εφηµερίδα, φαντασιακά το πτυχίο σε διαβατήριο για
την αγορά εργασίας".
Αυτή η ιδέα της εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης είναι µια βαθιά τοµή
στα ζητήµατα της παιδείας, στην ίδια την παιδεία. Η αναβάθµιση
του λυκείου είναι σήµερα αναγκαία. Κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να
γίνεται επιτέλους µάθηµα στην τάξη. Πρέπει οι νέοι να διαβάζουν
περισσότερο από άλλοτε. Πρέπει να µορφώνονται διαρκώς και
πολύπλευρα. Πρέπει να ενεργοποιούν τον εγκέφαλό τους, πρέπει
να βρίσκονται, εάν είναι δυνατόν, διαρκώς µέσα στην τάξη.
'Ενας πανεπιστηµιακός σε πρόσφατη συνέντευξή του σε µία
εφηµερίδα λέει: "Μας ταλανίζει η οµαδική νεοελληνική σχιζοφρένεια
που τράφηκε µε το προηγούµενο πνευµατοκτόνο σύστηµα των
δεσµών, το οποίο επεδίωκε να µετατρέψει τους µαθητές σε
διανοητικά παπαγαλάκια. Εάν οι γονείς δεν κηρύξουν εµπάργκο στα
φροντιστήρια, δεν πρόκειται να καταργηθεί η παραπαιδεία. Αυτό
είναι κυρίως θέµα των γονιών, όχι του Υπουργείου Παιδείας. Και -
συνεχίζει- αφορά τη µορφωσιολατρική λαγνεία στην οποία υπέκυψε
η ελληνική οικογένεια, µπερδεύοντας τα πτυχία µε τη γνώση.
Η µεγάλη τοµή στην παιδεία, κύριοι συνάδελφοι, δεν µπορούσε
παρά να προκαλέσει αντιδράσεις. Αυτές ήταν αναµενόµενες. Τι δεν
ήταν αναµενόµενο; Ο ρόλος κάποιων κοµµάτων, ο ρόλος κάποιων
παρατάξεων, ο ρόλος της ΟΛΜΕ. Αυτά δεν ήταν αναµενόµενα, δεν
τα περίµενε κανένας.
Αυτή η µεταρρύθµιση τάραξε τα λιµνάζοντα νερά ενός παράλυτου
σχολείου, ενός σχολείου από το οποίο απουσίαζε η στοιχειώδης
αξιολόγηση µαθητών, εκπαιδευτικών και εκπαιδευτικού έργου. Ενός
σχολείου που δεν είχε στοιχειώδεις διαδικασίες διοίκησης,
στοιχειώδη έλεγχο. Καθένας έκανε αυτό που ήθελε. Ουδείς
ελεγχόταν, ουδείς αξιολογούνταν. 'Επρεπε να γίνει τοµή σε αυτήν
την κατάσταση, έπρεπε να αλλάξουν όλα ριζικά. 'Επρεπε να
σκεφθούµε το νέο σχολείο, εν όψει των ραγδαίων εξελίξεων της
εποχής µας.
Οι µεταρρυθµίσεις βλέπουν µπροστά, βλέπουν το αύριο, δεν
βλέπουν κάν το σήµερα. Και αυτοί που λένε ότι έπρεπε η
µεταρρύθµιση να ξεκινήσει σταδιακά από το νηπιαγωγείο και να
προχωρήσει, αγνοούν, ότι θα χρειαζόταν τουλάχιστον δεκαπέντε
χρόνια, για να ολοκληρωθεί. ∆ηλαδή όταν θα έφθανε στο
αποκορύφωµά της, θα είχε ξεπεραστεί από την ίδια τη ζωή, από τα
ίδια τα γεγονότα και τις εξελίξεις της σύγχρονης εποχής στην οποία
ζούµε.
Ερχόµαστε, λοιπόν, να κάνουµε αυτήν την τοµή, αίτηµα των καιρών
και όλων των φορέων της εκπαίδευσης, µε καθυστέρηση µάλιστα,
ύστερα από πολυετή συζητήση και διάλογο.
Εγώ δεν καταλαβαίνω αυτό που λέει ο Συνασπισµός για έλλειψη
διαλόγου, δηλαδή, πόσο πρέπει να διαρκεί ένας διάλογος; ∆εν είναι
αυτοσκοπός ο διάλογος. 'Εχει αρχή και τέλος και κάποτε έρχεται η
ώρα της πράξης, της αντιµετώπισης των προβληµάτων, που είναι
χρέος κάθε κυβέρνησης, που είναι εντολή και απαίτηση του λαού.
Ουδείς πρέπει να χαίρεται για τη σηµερινή κατάσταση µε τις
καταλήψεις, τους αποκλεισµούς δρόµων, τα επεισόδια έξω από τα
σχολεία. Κάποιοι, όµως, επιχαίρουν και φάνηκε και απόψε.
Χρέος όλων µας είναι να συµβάλουµε στην αποκατάσταση της
ηρεµίας στα σχολεία. Και δεν σηµαίνει αποκατάσταση, η απόσυρση
του νόµου ή η παραίτηση του Υπουργού Παιδείας.
Καθε µεγάλη τοµή, αγαπητοί συνάδελφοι, κάθε µεγάλη αλλαγη έχει
προβλήµατα στην πρώτη της εφαρµογή. Η συνήθεια του παλιού, το
βόλεµα, η επανάληψη, δεν ξεχνιούνται εύκολα. Το καινούριο πάντα
φοβίζει, πάντα γεννά ανησυχίες και όταν είναι επανασταστικό,
συχνά γεννά και πανικό.
Αυτά τα φαινόµενα έχουµε σήµερα µπροστά µας και οφείλουµε µε
ηρεµία και ψυχραιµία να συµβάλουµε στην αντιµετώπισή τους.
Τόσο ο Πρωθυπουργός όσο και ο Υπουργός Παιδείας έχουν
επανειληµµένα τονίσει ότι στην πορεία εφαρµογής της κάθε
µεταρρύθµιση επιδέχεται βελτιώσεις, διορθώσεις, επεµβάσεις, ώστε
να ξεπερνιούνται οι όποιες δυσκολίες. Πώς, όµως, µπορεί να γίνει
αυτό µε κλειστά σχολεία, µε τα παιδιά στους δρόµους, µε την ΟΛΜΕ

άκρως αρνητική;
Παρ' όλα αυτά το Υπουργείο έκανε σηµαντικές βελτιώσεις. Κανένας
δεν µπορεί να ισχυριστεί σήµερα ότι είναι ανηµέρωτος. Τα πάντα
έχουν αναλυθεί και εξηγηθεί. Πρέπει οι νέοι µας να καταλάβουν ότι
η κοινωνία της πληροφορίας, η κοινωνία της παγκοσµιοποίησης, η
κοινωνία του σκληρού ανταγωνισµού, απαιτεί πολλά εφόδια πολλές
γνώσεις, βαθιά και πολύπλευρη µόρφωση. Το απερχόµενο
σύστηµα έχει πλέον ξεπεραστεί. ∆εν µπορεί να σηκώσει το βάρος
των απαιτήσεων των ερχόµενων δεκαετιών. Χρόνος άλλος για
χάσιµο δεν υπάρχει και αυτό το παραδέχονται όλοι.
Παράλληλα πρέπει τουλάχιστον εδώ, στην Εθνική Αντιπροσωπεία
να παραδεχθούµε ότι αυτή η ιστορία µε τις καταλήψεις των
σχολείων κάθε χρόνο, πρέπει κάποτε να σταµατήσει και είναι
ζήτηµα που πρέπει να µας απασχολήσει όλους.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο τέλος του 20ου αιώνα και στην
αρχή της νέας χιλιετίας, εάν ένας φορέας πρέπει να είναι έτοιµος και
πάνοπλος για την νέα εποχή που έρχεται, αυτός είναι το σχολείο και
όλοι µας πρέπει να συµβάλουµε σε αυτό.
Εµείς στο ΠΑΣΟΚ περηφανευόµαστε γιατί και το 1981 και σήµερα
κάναµε ριζικές τοµές στην παιδεία. Κάναµε πράξη τα οράµατα όλων
των µεγάλων οραµατιστών και µεταρρυθµιστών του αιώνα µας, του
Γληνού, του Τριανταφυλλίδη, του ∆ελµούζου, του Παπανούτσου,
του Λουκή Ακρίτα, του Γεωργίου Παπανδρέου.
Το ΠΑΣΟΚ ήταν και είναι κατ'εξοχήν κόµµα της παιδείας. Αυτό είναι
το δικό µας παρελθόν. Και γι'αυτό θα πρέπει να στηρίξουµε όλοι
µας την προσπάθεια του Υπουργού Παιδείας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Παυλόπουλος έχει
το λόγο.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να διευκρινίσω ευθύς εξ
αρχής ότι χαίρω ιδιαιτέρως γιατί ο κύριος Υπουργός, µιλώντας,
διευκρίνισε ότι η ευθύνη για τη στάση την οποία τηρεί το Υπουργείο
Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων στο ζήτηµα της κρίσης της
παιδείας, το οποίο έχει προκύψει, είναι συλλογικό.
Η πρόταση την οποία κατέθεσε η Νέα ∆ηµοκρατία -µε αίσθηµα
ευθύνης -και θα εξηγήσω στη συνέχεια γιατί- έχει ως σκοπό να
καταδείξει αυτό ακριβώς. ∆ιότι η Κυβέρνηση επιδοκιµάζει αυτήν την
τακτική, που οδηγεί την παιδεία στο αδιέξοδο και την κρίση, και έτσι
είναι στο σύνολό της συνυπεύθυνη. Και θα φανεί από την
ψηφορορία. ∆εν αµφιβάλλουµε για το αποτέλεσµα. Αλλά είναι καλό
να καταδειχτεί ότι στην Κυβέρνηση όλοι -για να µην έχει κανένας το
άλλοθι στη συνέχεια- έχουν στο ακέραιο την ευθύνη γι'αυτό το
οποίο συµβαίνει αυτήν τη στιγµή.
∆εύτερον, πριν µπω στην ουσία, θα ήθελα να επισηµάνω κάτι που
µου έκανε αρνητική εντύπωση προερχόµενο από έναν άνθρωπο
συνήθως µετριοπαθή, όπως ο Υπουργός Εσωτερικών, ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης. Ο κύριος Υπουργός θέλησε να
καταδείξει, µιλώντας αντί του Πρωθυπουργού, ως πρώτος τη τάξει
Υπουργός ότι, δήθεν, η Νέα ∆ηµοκρατία κατάθεσε αυτήν την
πρόταση µοµφής απευθυνόµενη προς τον Υπουργό Εθνικής
Παιδείας και Θρησκευµάτων, για να αποπροσανατολίσει την κοινή
γνώµη, για προβλήµατα τα οποία εκείνη αντιµετωπίζει.
∆εν µε εκπλήσσει το γεγονός ότι αυτή η λογική επικρατεί στην
Κυβέρνηση. Ξέρετε, πρέπει να το παραδεχθείτε, κυρίες και κύριοι
της Πλειοψηφίας, ότι έχετε αυτήν τη λογική να θεωρείτε πως πίσω
από κάθε πολιτική πρόταση, πίσω από κάθε πολιτική πρωτοβουλία,
πρέπει να κρύβεται κάτι το µικροκοµµατικό. Ανήκετε στην κατηγορία
των ανθρώπων εκείνων και των πολιτικών εκείνων που δεν
δίστασαν στο παρελθόν να χρησιµοποιήσουν θεσµούς και
πρόσωπα για να εξυπηρετήσουν µικροκοµµατικές λογικές.
Χρησιµοποιήσατε τον ίδιο το θεσµό του Προέδρου της
∆ηµοκρατίας, χρησιµοποιήσατε τον ίδιο τον εκλογικό νόµο. Πώς,
άραγε, να καταλάβετε τη λογική άλλων κοµµάτων, τα οποία
συνήθισαν σ' αυτόν τον τόπο, µε τεράστιο πολιτικό
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κόστος, να υπηρετούν το δηµόσιο συµφέρον;
Σας αναγνωρίζουµε, λοιπόν, στο σηµείο αυτό, αυτού του είδους την
αδυναµία, αλλά δεν θα παρακολουθήσουµε αυτού του είδους τη
λογική.
Θα σας εξηγήσω, λοιπόν, γιατί καταθέσαµε αυτήν την πρόταση
µοµφής, τι επιδιώκουµε µ' αυτήν. Και θα σας καλέσουµε, έστω και
αυτήν τη στιγµή, αντιλαµβανόµενοι τις ευθύνες σας, να πάρετε µαζί
µας το κόστος για να γίνει αυτό που πρέπει να γίνει, αν θέλουµε ο
τόπος να πάει µπροστά και η παιδεία να µην οδηγηθεί στο χάος.
Γιατί φθάσαµε σ'αυτό το σηµείο; Το Υπουργείο Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων, εξήγγειλε πριν από λίγο καιρό διά του Υπουργού
και του Υφυπουργού, την περίφηµη "µεταρρύθµιση". ∆εν θα µπω
στην ουσία. Θα πω µόνο τα εξής σε ό,τι αφορά τα σηµεία της.
Πρώτα-πρώτα, κύριε Υπουργέ, εξαγγείλατε αυτήν τη µεταρρύθµιση
µε περισσή αµετροέπεια. ∆εν ξέρω που οφείλεται αυτό. Συνήθως
δεν το κάνετε. Σας άκουσα ο ίδιος, υπήρξα αυτόπτης και αυτήκοος
µάρτυς δήλωσής σας ότι είναι η µεγαλύτερη µεταρρύθµιση που
έγινε από συστάσεως του ελληνικού κράτους. Λίγη αιδώς, λίγη, εν
πάση περιπτώσει, µετριοφροσύνη, λίγο µέτρο. Το ερώτηµα, στο
οποίο καλείσθε να δώσετε απάντηση, είναι το ακόλουθο αυτή τη
στιγµή: Αν πραγµατικά αυτή η µεταρρύθµιση είναι τόσο µεγάλη,
γιατί προέκυψε µε τον τρόπο αυτό; 'Αραγε χρόνια ολόκληρα από το
1994 οι προκάτοχοί σας δεν γνώριζαν τι έκαναν;
Ο πρώτος προκάτοχός σας από το 1994, που ανέλαβε το
Υπουργείο Παιδείας, κατανάλωσε το χρόνο του για να δει πόσες
υπηρεσίες έχει το Υπουργείο Παιδείας και πόσους ορόφους. Και
αφού το κατάλαβε αποχώρησε.
Ο δεύτερος Υπουργός Παιδείας αφιέρωσε το χρόνο του στο να µην
κάνει τίποτα, εκτός από το να ασχολείται να κάνει δηλώσεις, πώς
πρέπει να γίνει η διάκριση µεταξύ σκληρών και µαλακών
ναρκωτικών.
Και ήλθατε εσείς για να κάνετε την "επανάσταση". Το συνηθίζετε
αυτό το πράγµα. Περάσατε από το Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας
και αφήσατε, όπως γνωρίζετε, το θέµα του Οργανισµού
Ανασυγκρότησης Επιχειρήσεων και ό,τι τραβάµε µέχρι σήµερα.
Περάσατε από το Υπουργείο Εθνικής Αµύνης και θα σας πω στη
συνέχεια τι κάνατε εκεί. Και ήρθατε να κάνετε την "επανάσταση"
στην παιδεία.
Μα, αν, συνάδελφε του ΠΑ.ΣΟ.Κ., υπήρχε πραγµατικά θέληση και
προγραµµατισµός, αν είναι τόσο µεγάλη η µεταρρύθµιση που
κάνετε και προγραµµατισµένη, πρώτον, γιατί δεν υπήρχε ίχνος της
στο προεκλογικό πρόγραµµα του 1996. ∆εύτερον, γιατί, εν πάση
περιπτώσει, αυτήν τη µεταρρύθµιση δεν την προεξήγγειλε ο
Πρωθυπουργός όταν εδώ µέσα έκανε προγραµµατικές δηλώσεις
και ζήτησε ψήφο εµπιστοσύνης; Ποιος ο λόγος; Και γιατί αν ήταν
έτσι τα πράγµατα από το 1996 δεν κάνατε τίποτα ως τώρα;
Αλλά, ας αφήσουµε αυτά τα πράγµατα και ας έλθουµε στο διάλογο.
Είπατε ότι αυτήν τη µεταρρύθµιση την κάνατε ύστερα από διάλογο.
Με ποιους και πώς; Ποιος διάλογος; Με τα πολιτικά κόµµατα;
Εµφάνισε ο Πρωθυπουργός εδώ και εµφάνισε και από
τηλεοράσεως ο κ. Ρέππας ένα έγγραφο του Υπουργού,
απευθυνόµενο στη Νέα ∆ηµοκρατία και στα άλλα κόµµατα µε το
οποίο ζητούσε τη γνώµη τους για τη µεταρρύθµιση. Και αφού
εστάλη η επιστολή µεσούντος του θέρους, µόλις έφθασε ο
Σεπτέµβρης είχε κατατεθεί περίπου το σχέδιο νόµου στη Βουλή. Γι'
αυτόν το διάλογο ή για παρωδία διαλόγου µιλάµε;
Επίσης, µιλάτε για διάλογο µε τους φορείς...
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΑΡΣΕΝΗΣ (Υπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Είχε προηγηθεί η άρνησή σας...
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Τότε όµως σας δώσαµε απάντηση.
∆εν είναι άρα αληθές αυτό που λέει ο Πρωθυπουργός ότι δεν
πήρατε απάντηση. ∆ύο τινά συµβαίνουν. 'Η εσείς λέτε αλήθεια ότι
σας δώσαµε απάντηση αρνητική ή ο Πρωθυπουργός, που έλεγε
εδώ προχθές ότι απάντηση δεν πήρε. Ποιος από τους δυο σας λέει
αλήθεια;
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΑΡΣΕΝΗΣ (Υπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Κύριε Παυλόπουλε, µόλις εστάλη η επιστολή
πήραµε τηλεφώνηµα από το γραφείο του Προέδρου της Νέας

∆ηµοκρατίας να µας ρωτήσει σε ποιο επίπεδο επιθυµούµε την
εκπροσώπηση και του είπαµε "σε υψηλό επίπεδο ειδικού για τα
θέµατα της παιδείας". Μετά από πέντε ηµέρες πήραµε απάντηση,
τηλεφωνικώς, ότι δεν θα σταλεί εκπρόσωπος.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΨΗΣ: ∆εν υπήρχε υψηλός...
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Υψηλός υπήρχε, αλλά δεν
µπορούσε να ασχοληθεί µε τέτοια αστεία πράγµατα, κύριε Καψή,
όπως αντιλαµβάνεσθε. .
Εκείνο, λοιπόν, που θέλω να σας τονίσω είναι ότι δεν έχετε
ενηµερώσει καλά τον Πρωθυπουργό. ∆ιότι αν θέλετε δείτε τα
Πρακτικά, ο Πρωθυπουργός είπε, ούτε λίγο ούτε πολύ, ότι
απάντηση δεν πήρε. Συνήθως είναι έλλειψη ενηµέρωσης του κ.
Σηµίτη, ο οποίος δεν επικοινωνεί µε τους Υπουργούς του. Κρατά
λογαριασµούς όπως ξέρουµε για κάθε Υπουργό, αλλά φαίνεται ότι
τις απαντήσεις για τους λογαριασµούς που κρατά δεν τις γνωρίζει.
'Ερχοµαι, λοιπόν, στο θέµα του διαλόγου που κάνατε µε την
εκπαιδευτική κοινότητα και τους µαθητές. Ποιος διάλογος, κύριε
Υπουργέ; Αν είχατε κάνει διάλογο, θα φθάνατε στο σηµείο να
χρησιµοποιείτε την τεχνολογία, τα γράµµατα στους µαθητές και τους
δασκάλους όταν είχε αρχίσει η µεταρρύθµιση; 'Εχει νόηµα ένας
διάλογος που γίνεται όταν έχει αρχίσει µια µεταρρύθµιση, για να την
καταλάβουν τα παιδιά, που βρίσκονται στη Β' λυκείου και που έχουν
να δώσουν πανελλήνιες εξετάσεις;
∆εν δικαιολογώ όλες αυτές τις ενέργειές τους. Αλλά, σας παρακαλώ
πολύ, µη µιλάµε για διάλογο. 'Ο,τι διάλογο κάνατε και στο πλαίσιο
του περίφηµου κοινωνικού διαλόγου, όπου διάλογος δεν έγινε και
αποφασίζατε µόνοι σας για πράγµατα τα οποία είναι
αποσπασµατικά, άλλο τόσο κάνατε για την παιδεία. Σας έχουν
µείνει τα σύνδροµα του ΠΑ.ΣΟ.Κ. της δεκαετίας του 1980 που το
διάλογο είχατε µάθει να το χρησιµοποιείτε για να επικυρώνετε
νοµιµοποιητικά τις αποφάσεις σας. 'Αλλαξε όµως η ελληνική
κοινωνία. ∆εν αντέχετε αυτού του είδους τον ουσιαστικό διάλογο και
δεν τον κάνετε.
Το ερώτηµα όµως το οποίο τίθεται αυτήν τη στιγµή είναι πώς άραγε
ο κ. Ροκόφυλλος -αλλά και άλλοι- διαστρεβλώνει την
πραγµατικότητα για την έννοια του διαλόγου στη Γαλλία και
Γερµανία. Ξέρουµε όµως ορισµένοι άνθρωποι τι έγινε στα θέµατα
της παιδείας εκεί. Εκεί έγινε ειλικρινέστατος διάλογος, ο οποίος
οδηγήθηκε σε βάθος σε όλα τα θέµατα. 'Ενας διάλογος ο οποίος
οδήγησε αυτές τις χώρες να εκτονώσουν αντίστοιχες κρίσεις χωρίς
να φθάσουνε στο σηµείο, στο οποίο φθάσαµε εµείς ή κινδυνεύουµε
να φθάσουµε.
Τι κάναµε εµείς στην περίπτωση αυτή; 'Εγιναν καταλήψεις και
αποτελεί όνειδος για την αλήθεια, τη δηµοκρατία και την ενηµέρωση
του κοινωνικού συνόλου, αυτό που είπε εδώ ο Πρωθυπουργός.
'Οτι, δηλαδή, η Νέα ∆ηµοκρατία συνέπραξε στο θέµα των
καταλήψεων. 'Οταν υπήρξε η πρώτη πολιτική δύναµη η οποία
καταδίκασε τις καταλήψεις µε όλα της τα µέσα, σε όλα τα µέσα
ηλεκτρονικά και µη λέγοντας ότι οι µαθητές πρέπει να γυρίσουν στα
σχολεία τους.
Αλλά πώς και αυτό να το αντιληφθείτε; Θεωρείτε ότι είναι αυτονόητο
η Αντιπολίτευση να ευνοεί κάθε είδους τέτοιες ενέργειες. ∆ιότι
είσαστε οι πρώτοι διδάξαντες.
Τι να πρωτοθυµίσω; Τη στάση σας το 1991, όταν γινόντουσαν οι
καταλήψεις ή αντίστοιχες ενέργειες; Τη στάση σας στις αγροτικές
κινητοποιήσεις και το κάψιµο της Νοµαρχίας στο Ηράκλειο; Πώς να
αντιληφθείτε την αντιµετώπιση της σηµερινής Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης;
Εµείς κάναµε κάτι άλλο.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Θα χρειαστώ ένα-δύο λεπτά ακόµη, κύριε Πρόεδρε.
Εµείς, επαναλαµβάνω, κάναµε κάτι άλλο: Καταθέσαµε
ολοκληρωµένη πρόταση νόµου, µε την οποία σας ζητήσαµε κάτι
πολύ απλό. Να αναστείλετε για ένα µικρό χρονικό διάστηµα αυτήν
ακριβώς την "εκπαιδευτική µεταρρύθµιση" και να κάνουµε ένα
διάλογο πέρα και έξω από τα κόµµατα, για να δώσουµε
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στην παιδεία την προοπτική, που της ανήκει και να πάρουµε όλοι
µαζί το κόστος απέναντι στις ενδεχόµενες αντιδράσεις, αν αυτές
ήταν κοµµατικά υποκινούµενες.
Και µη µας πείτε ότι το λέµε γιατί είµαστε Αντιπολίτευση αυτήν τη
στιγµή.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ίδιο κάναµε το 1991 ως
κυβέρνηση, όταν προέκυψε µεγάλη κρίση. Θυµάστε τι έγινε στην
κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας την εποχή εκείνη. Ο Υπουργός
παραιτήθηκε. Μπήκε άλλος Υπουργός, έκανε διάλογο και
εκτονώθηκε η κρίση. Πήραµε το πολιτικό κόστος. Αυτό κάναµε και
αυτό θεωρούµε ότι πρέπει να γίνει εν ονόµατι της παιδείας, πράγµα
που εσείς δεν κάνετε. Και γιατί δεν το κάνετε; Μα, µας λέτε ότι η
Κυβέρνηση ούτως απεφάσισε, θεωρώντας...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριε Παυλόπουλε,
παρακαλώ τελειώστε µε µια φράση.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Με συγχωρείτε πολύ, κύριε
Πρόεδρε, αλλά θέλω ένα λεπτό, που µου αφήρεσε ο κύριος
Υπουργός και µισό λεπτό παραπάνω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σας κράτησα το χρόνο,
κύριε Παυλόπουλε.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κι εσείς, κύριε Υπουργέ, είπατε ότι
είναι θέµα τιµής για σας ότι µια απόφαση της Κυβέρνησης δεν
µπορεί σε καµιά περίπτωση να τίθεται υπό την κρίση κοινωνικών
οµάδων ή υπό την κρίση κοινωνικών πιέσεων.
Κύριε Υπουργέ, εσείς, Υπουργός Εθνικής Αµύνης και πρώτος
διδάξας το δόγµα του ενιαίου αµυντικού χώρου, έχετε µια παράξενη
ιεράρχηση των αξιών σας. Γιατί στο ζήτηµα αυτό φαίνεσθε
ιδιαιτέρως υπερήφανος. ∆εν είδα όµως να τηρήσετε -και πρέπει να
το ξέρετε κύριοι της Πλειοψηφίας- την ίδια στάση στο θέµα των S-
300. Και εκεί ετέθη θέµα αρχής. Και εκεί άλλα αποφασίσατε. Αλλά
εκεί γυρίσατε πίσω. Ποιος άραγε έχει µεγαλύτερη σηµασία, όταν
γυρνάτε πίσω; Η κοινή γνώµη ή οι παράγοντες που βρίσκονται
εκτός Ελλάδος;
Λυπούµαι που αναφέρω το παράδειγµα, αλλά δεν είναι άλλοθι ούτε
η πολιτική σας περηφάνεια ούτε το πολιτικό ήθος για να
δικαιολογήσετε την εµµονή σας. Είναι το πολιτικό κόστος, που δεν
θέλετε να πάρετε.
'Εστω αυτήν την τελευταία στιγµή θέλω να καταλάβετε ότι η
πρόθεσή µας είναι ειλικρινής. Γιατί, σας επαναλαµβάνω, ότι το ίδιο
κάναµε το 1991. Σας καλούµε εν ονόµατι της παιδείας, της
κοινωνικής ειρήνης και της οικογενειακής γαλήνης να κάνετε αυτό
που ζητήσαµε και να πάρουµε όλοι µαζί το κόστος. Να αναστείλετε
για µικρό χρονικό διάστηµα αυτήν ακριβώς τη λεγόµενη
µεταρρύθµιση και να καθίσουµε όλοι µαζί να δούµε το µέλλον των
νέων της Ελλάδος µε την ευπρέπεια, το ήθος και την προοπτική,
που αρµόζει. Και προς αυτήν την κατεύθυνση είµαστε έτοιµοι να
συµπράξουµε. Αν θέλετε όµως να µας κάνετε συνενόχους διά της
σιωπής σ' αυτήν την κατάσταση, που δηµιουργείτε στο χώρο της
ελληνικής κοινωνίας, εµείς δεν είµαστε διατεθειµένοι να
συµπράξουµε. Γι' αυτό ακριβώς καταθέσαµε αυτήν την πρόταση
µοµφής. Για να καταδείξουµε ποιοι είναι οι υπεύθυνοι απέναντι στο
µέλλον της ελληνικής νεολαίας και ποιοι σκέπτονται ανεύθυνα,
αντιµετωπίζοντας την έννοια του πολιτικού κόστος µε
µικροκοµµατικά κριτήρια. Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Κωνσταντίνος
Στεφανής έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΤΕΦΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, δεν θα καταναλώσω όλον το χρόνο που µας αναλογεί.
Είχα την πρόθεση να πάρω το λόγο για έναν κυρίως λόγο: Να πω
δηλαδή ότι αυτό που αποτελεί σήµερα το αντικείµενο της συζήτησης
και των αντιπαραθέσεων, η εκπαιδευτική δηλαδή µεταρρύθµιση
που έχει προτείνει το Υπουργείο Παιδείας, είναι νοµίζω µία ενέργεια
πολιτική, η οποία κατά τη γνώµη µου έπρεπε να είχε γίνει πολλά
χρόνια πριν. Οι βασικοί στόχοι αυτής της µεταρρύθµισης

αποτελούσαν τον πυρήνα της προβληµατικής εδώ και πάρα πολλά
χρόνια όλων εκείνων των ανθρώπων, που ενδιαφερόντουσαν για
την προώθηση της παιδείας και για την κοινωνική προαγωγή του
τόπου µας.
Τώρα, έχω και ένα δεύτερο λόγο που ανέβηκα σ' αυτό το Βήµα,
αυτό που είπε ο κ. Παυλόπουλος σχετικά µε τα άλλοθι. ∆εν θα
ήθελα να καλύψω τη θετική µου µεθαυριανή ψήφο υπέρ αυτού του
νοµοσχεδίου µε το άλλοθι ότι ανήκω σε µια πλειοψηφία και ψηφίζω
ό,τι ακριβώς αποφασίζει η πλειοψηφία.
Θα ήθελα να κάνω σαφές ότι η ψήφος αυτή είναι µία συγκεκριµένη
θετική ψήφος για συγκεκριµένες πολιτικές στο χώρο της Παιδείας,
που προτείνει το Υπουργείο Παιδείας. Και όταν λέω "συγκεκριµένες
πολιτικές", εννοώ τους συγκεκριµένους στόχους.
Οι στόχοι που περιλαµβάνονται σε αυτό το νόµο (τον 2525) απ'ότι
κατάλαβα δεν έχουν βρει αντιµέτωπους τους περισσότερους από
τους συναδέλφους και τα κόµµατα. 'Ισως υπάρχει κάποια
διαφοροποίηση από το Κοµµουνιστικό Κόµµα µε την πρόταση του
δωδεκάχρονου υποχρεωτικού σχολείου. Κατά τα άλλα, εγώ
τουλάχιστον δεν µπόρεσα να διαπιστώσω ότι υπάρχουν βασικές
διαφοροποιήσεις ως προς τους βασικούς στόχους αυτού του νόµου.
Βέβαια, όλοι συµφωνούν για την αυριανή κοινωνία της γνώσης, για
την ανάγκη η Ελλάδα να µπει προετοιµασµένη στον ανταγωνιστικό
χώρο του παγκόσµιου χωριού. Αυτή η ρητορική κατά κάποιον
τρόπο συµφωνία δεν σηµαίνει πάρα πολλά πράγµατα.
Κατ'αρχήν, δεν νοµίζω ότι έχει επαρκώς αφοµοιωθεί η έννοια, το τι
σηµαίνει αυτή η γνώση. Γνώσεις είχαµε πάντα, γνώσεις παρέχονται.
Το θέµα σήµερα είναι όχι οι πληροφορίες, διότι τις πληροφορίες
µπορούµε να τις πάρουµε µε ταχύτατους ρυθµούς -δεν έχουµε
χρόνο για να πάρουµε τις πληροφορίες- αλλά πώς θα µάθουµε να
παίρνουµε τις πληροφορίες, πώς θα µάθουµε να αξιολογούµε τις
πληροφορίες και πώς θα µάθουµε εν τέλει αυτές οι πληροφορίες να
έχουν εκείνο το κοινωνικό αντίκρισµα, που θα εξυπηρετούν το
γενικότερο συλλογικό συµφέρον. Αυτό είναι το µεγάλο πρόβληµα.
Το θέµα δεν είναι η παροχή πακέτων γνώσεων.
∆εν νοµίζω ότι ο βασικός πυρήνας της φιλοσοφίας αυτού του νόµου
είναι αρκετά επαναστατικός: Θα µπορούσε να είναι περισσότερο.
Πάντως ως ένα βαθµό τουλάχιστον απαγκιστρώνει το νέο
άνθρωπο, τον αυριανό υπεύθυνο πολίτη, τον απαγκιστρώνει από
τη λογική και από την ψυχολογία του λεγόµενου παπαγαλισµού. Και
µόνο αυτό το γεγονός, το ότι δηλαδή τον απαγκιστρώνει απ' αυτήν
τη λογική και απ' αυτήν τη νοοτροπία, του αποδεσµεύει από τις
δέσµες. Θα αποτελούσε επαρκή λόγο για να συστρατεύσει γύρω
από την εφαρµογή αυτή του νόµου, το σύνολο όχι µόνο του
πολιτικού κόσµου αλλά το σύνολο της κοινωνίας.
Πιστεύω ακόµη ότι κάνει κάτι άλλο, που επίσης θεωρώ πως θα
έπρεπε να αποτελεί έναν κοινό τόπο στον οποίο θα έπρεπε να
συγκλίνουν οι πάντες. 'Οτι αποκτάει κάποια σηµασία η δηµιουργική
γνώση, όχι η συσσώρευση γνώσης για να αποτελέσει διαβατήριο
για την εισαγωγή κάπου, για να έχει ο νέος ως αντίκρισµα απλώς
ένα χαρτί, ένα πτυχίο. Και εδώ δεν νοµίζω ότι ήταν αρκετά
επαναστατικό το νοµοσχέδιο. Νοµίζω ότι θα έπρεπε να τονιστεί -και
τονίστηκε νοµίζω από την πλευρά του Συνασπισµού- η έννοια του
αυτόνοµου λυκείου. Θα έπρεπε να το κάνετε πιο εµφανές, κύριε
Υπουργέ. Θα έπρεπε να κάνετε πιο εµφανές ότι δεν είναι
απαραίτητο να λειτουργεί ο αυριανός άνθρωπος µε τη νοοτροπία
ότι µόνο αν πάει στο πανεπιστήµιο θα µπορεί να είναι ένας
χρήσιµος πολίτης. Θα πρέπει να γνωρίζει ότι µπορεί να είναι και ως
απόφοιτος λυκείου επίσης χρήσιµος µε επαρκείς γνώσεις και
µάλιστα να καλύπτει χώρους, που δεν καλύπτουν οι απόφοιτοι του
πανεπιστηµίου.
Εδώ νοµίζω ότι ίσως έγκειται µια -ας το πω µιας και ανήκω σ' έναν
τέτοιο χώρο- λαθεµένη προσέγγιση ψυχολογική, ότι συνδυάσατε
αυτό το νοµοσχέδιο µε την εξαγγελία της ελεύθερης εισαγωγής στα
πανεπιστήµια. Εισπράχθηκε από πολλούς έτσι και από δω και
πέρα όλοι προσπαθούν να εντοπίσουν τα εµπόδια ή τις
διευκολύνσεις για την είσοδό τους στα πανεπιστήµια.
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Νοµίζω -και πρέπει αυτό να γίνει αποδεκτό συνολικά- ότι η
µόρφωση, η παιδεία είναι ενιαία και αδιαίρετη, αρχίζει από την αρχή
και πάει στο τέλος, ότι έχει κλιµακούµενη διαφοροποίηση, αλλά η
διαφοροποίηση αυτή δεν σηµαίνει και κατηγοριοποίηση ποιότητας.
Μπορεί να είναι επίσης κοινωνικά χρήσιµος, όπως είπα, ο
απόφοιτος λυκείου µε εξειδικευµένες τεχνικές γνώσεις κάπου
αλλού, όσο και ο απόφοιτος του πανεπιστηµίου, πολλώ δε µάλλον,
όταν δεν υπάρχει εκείνη η προετοιµασία η κοινωνική, για να τον
απορροφήσει αύριο µε το πτυχίο του.
ΟΡΕΣΤΗΣ ΚΟΛΟΖΩΦ: ∆εν έχει αυτό το πνεύµα ο νόµος.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΤΕΦΑΝΗΣ: Εγώ πιστεύω και το εννοώ ότι µέσα
από τις διαφωνίες προάγεται ο προβληµατισµός, αλλά θα πρέπει να
γίνει σαφές:
∆ιαφωνούµε σε αυτούς τους βασικούς στόχους; Και αν τυχόν
διαφωνούµε, αυτό να γίνει σαφές. Θα πούµε ότι διαφωνούµε στο
ηµερήσιο σχολειό, διαφωνούµε σε αυτό ή σε εκείνο. Αυτό όµως δεν
έχει λεχθεί.
Υπάρχουν τυχόν διαφωνίες στις διαδικασίες.
Υπάρχει ενδεχοµένως διαφωνία ως προς το χρόνο της εφαρµογής,
ως προς την επάρκεια των µέσων προετοιµασίας.
Αν είναι έτσι, συµφωνούµε όµως στους στόχους, τότε, αντί να
διευρύνουµε το χάσµα και να δηµιουργούµε αυτήν την κοινωνική
αναταραχή, τότε θα έπρεπε περισσότερο παρά ποτέ να
συµβάλουµε ούτως ώστε να εκπληρωθούν αυτοί οι στόχοι
διορθώνοντας στην πορεία τις έστω διαδικαστικές ατέλειες.
Με αυτήν την ευχή εγώ τουλάχιστον θα έκανα µία έκκληση -γιατί
πιστεύω ότι συµφωνούµε στους βασικούς στόχους- να
διευκολύνουµε οι πάντες την εφαρµογή αυτού του νόµου. Και να
δούµε οι διαδικαστικές λεπτοµέρειες ή οι ενδεχόµενες ατέλειες πώς
θα µπορούσαν να καλυφθούν καλύτερα.
Επαναλαµβάνω -και κατεβαίνω απ'αυτό το Βήµα- ότι αυτό που
γίνεται σήµερα θα έπρεπε να είχε γίνει αρκετά χρόνια πριν. Και
πιστεύω ότι δεν είναι αργά. Νοµίζω ότι θα είναι µια αφετηρία θετική,
ούτως ώστε να εναρµονιστούµε µε το γενικότερο κλίµα που
επικρατεί στον κόσµο. Αυτό που γίνεται σήµερα έχει γίνει εδώ και
πολλά χρόνια στα περισσότερα µέρη του κόσµου.
Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Στεφανή.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κατάλογος θα
διανεµηθεί;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Μέσα σε µισή ώρα θα
έχετε τον κατάλογο.'Εχει τελειώσει και η δεύτερη σελίδα σε
αντιπαραβολή, κύριε Μεϊµαράκη.
Ο κ. Τσαφούλιας έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: ∆ιαβάζω σήµερα στην εφηµερίδα
"ΕΞΟΥΣΙΑ": "Σε είκοσι πέντε χρόνια σαράντα δύο αλλαγές από
δεκατέσσερις Υπουργούς Παιδείας." Αυτό είναι ένα θέµα που
απασχολεί την εφηµερίδα "ΕΞΟΥΣΙΑ" σήµερα. Και το αναφέρω
αυτό, για να επισηµάνω -και όχι γιατί τα λέει η εφηµερίδα
"ΕΞΟΥΣΙΑ"- ότι επί είκοσι πέντε χρόνια πραγµατικά το αντικείµενο
της παιδείας έγινε στόχος κοµµατικής και πολιτικής εκµετάλλευσης.
∆εν υπήρξε εκ βαθέων αποδοχή συνειδησιακή του θέµατος παιδεία
ως εθνικού θέµατος. Κανένας µέχρι τώρα επί είκοσι πέντε χρόνια
δεν κατέβασε τον εαυτόν του και δεν παρέδωσε τη σκυτάλη µόνον
και µόνον επειδή ήθελε να είναι αντικείµενο πνευµατικής
εκµετάλλευσης το θέµα της παιδείας. Και είναι αντικείµενο
κοµµατικής εκµετάλλευσης ιδίως από τα δύο µεγάλα κόµµατα.
Και είναι, γιατί όταν ο Γεώργιος Παπανδρέου το 1964 ως Υπουργός
Παιδείας συνέστησε διακοµµατικές επιτροπές και καλούσε την
Αντιπολίτευση, ο κ. 'Εβερτ απέφυγε να πάει τότε για να συµµετάσχει
στο διακοµµατικό διάλογο.
Το ίδιο συνέβη και τώρα µε τον κ. Αρσένη, ο οποίος έφερε το
νοµοσχέδιο για την Παιδεία σε µία νύχτα, σε µία νύχτα του

Αυγούστου, έξω από κάθε πραγµατικότητα, έξω από διάλογο, έξω
από τη συνείδηση των µαθητών, των καθηγητών, των γονέων και
της κοινής γνώµης. 'Ενα νοµοσχέδιο του οποίου τα αποτέλεσµα
έγιναν αντιληπτά κατά την ώρα της εφαρµογής του. Γι' αυτό έχουµε
αυτό το φαινόµενο σήµερα.
Εποµένως εκείνο το οποίο έκανε ο κ. 'Εβερτ τότε, το κάνετε και
εσείς, κύριε Αρσένη, τώρα. Και το κάνατε τώρα, λες και το κάνετε
εκδικητικά σε βάρος της παιδείας.
Για ποιο διακοµµατικό διάλογο, για ποιο διάλογο του σωλήνα
µιλάµε για την παιδεία; Για κανένα διάλογο. Κανένα από τα δύο
µεγάλα κόµµατα και ως κόµµατα και ως κυβερνήσεις δεν θέλησαν
το διάλογο. Κανένα! Και δεν τον θέλησαν µόνο και µόνο για
κοµµατική εκµετάλλευση.
Και υποχρέωσή σας βασική ήταν, προτού φτάσετε στο κατάντηµα,
να σέρνεστε µέσα στο Υπουργείο, στις µαθητικές κοινότητες, στις
µαθητικές εστίες και να µιλάτε µετά την εφαρµογή του νόµου,
αρνούµενοι οποιαδήποτε διακοµµατική συνεννόηση, να κατέβετε
στο πεζοδρόµιο σε όλα τα σχολεία, σε όλες τις µαθητικές
κοινότητες, σε όλα τα µαθητικά σωµατεία, σε όλα τα σωµατεία των
γονέων επί ένα χρόνο, επί δύο χρόνια, για να τους πείσετε ότι αυτό
το περιεχόµενο της εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης αποτελεί τη
σωτηρία της νέας γενιάς, ούτως ώστε να µην έχετε το παλλαϊκό
συλλαλητήριο αύριο το πρωί, να µην έχετε όλες αυτές τις
κινητοποιήσεις.
Είσθε υπεύθυνος για τις κινητοποιήσεις, είσθε υπεύθυνος για το
συλλαλητήριο, είσθε υπεύθυνος για όλα τα οποία µέχρι σήµερα
γίνονται. Γιατί αρνηθήκατε τον ουσιαστικό διάλογο µε τη βάση. Με
τη βάση του ελληνικού λαού, µε τη βάση των παιδιών του λαού, µε
τη βάση των γονέων, µε τη βάση των φορέων µε τη βάση των
πάντων. Και έρχεσθε τώρα, που εφαρµόζεται ο νόµος και αυτοί
κάνουν την επανάστασή τους, να κάνετε συνεννοήσεις και να
σύρεσθε στους διαδρόµους και να ζητάτε συνεννόηση. Ποια
συνεννόηση; Οι συνεννοήσεις γίνονται µε νόµους και όχι µε
νοµοθετικά διατάγµατα. Εδώ εκδώσατε το ν.δ. 246/98, το οποίο δεν
έχετε µεταβάλει. Και το 246/98 λέει: Αν ο προφορικός βαθµός
υπερβαίνει το γραπτό βαθµό περισσότερο από τρεις µονάδες, ο
προφορικός βαθµός απορρίπτεται και αντικαθίσταται µε τον Γ3.
Αυτή η ρύθµιση που είπατε για τη βαθµολογική µεταχείριση δεν
είναι νόµος, δεν είναι τίποτε.
Από τη ρύθµιση αυτή είναι φανερό ότι όλο το έργο του µαθητή και
του καθηγητή κατά τη διάρκεια του έτους πετιέται στο κάλαθο των
αχρήστων µε προφανείς συνέπειες για τα κίνητρα µάθησης και
καλής διδασκαλίας. Αυτή είναι η αναβάθµιση των εκπαιδευτικών
λειτουργών και των λειτουργών που λέτε εσείς. Ο τελικός βαθµός
του µαθητή σε κάθε µάθηµα είναι ο µέσος όρος του τελικού Π συν Γ.
Ο γενικός µέσος όρος του βαθµού για το έτος υπολογίζεται ως
µέσος όρος των τελικών βαθµών των µαθηµάτων. Επίσης,
υπολογίζεται ένας δεύτερος γενικός µέσος όρος σε ορισµένα κύρια
µαθήµατα. Και έχουµε το 10. Αν είναι 9,99 παίρνει το κοµπιούτερ το
9,99 έξω. ∆εν βαθµολογεί ο άνθρωπος. Τα δέκατα αυτά, τα χιλιοστά
αυτά, τα βάζει το κοµπιούτερ εις βάρος του µαθητή. Το 9,5 θα γίνει
9,44, γιατί αυτό συµβαίνει και στο τελικό στα γραπτά. Στα γραπτά
του λυκείου τι θα κάνετε στο τέλος; Το ποσοστό αποτυχίας
εξαρτάται από τα θέµατα των τελικών εξετάσεων των γραπτών.
∆ιότι τις γραπτές εξετάσεις τις λαµβάνετε υπόψη ως τελικό στοιχείο.
Εποµένως σ' αυτήν την περίπτωση έχετε βάλει στο 246/98 και τότε
ήµουν εισηγητής και σας είπα, µη βάλετε µε προεδρικά διατάγµατα
στην απόλυτη κυριαρχία σας, τον τρόπο βαθµολόγησης των
µαθητών. ∆ιότι αυτό θα αποτελέσει µπούµερανγκ και θα γίνει µάχη.
Και εσείς το κάνατε και το κρατήσατε για τον εαυτό σας.
Και  λέει  το  246/98  στην  παράγραφο  8  του  άρθρου  8  ότι  οι
βαθµοί  όλοι  της  Β'  λυκείου,  της  Γ'  λυκείου,  όλα  τα  εξάµηνα
προφορικά,  γραπτά  τα  µαζεύετε  στο  Υπουργείο  µέχρι  την
τελευταία  στιγµή  προ  των  τελικών  γραπτών  εξετάσεων.  Και
εκεί  κάνετε  ένα  σούµα,  τι  θα  γίνει  για  να  µπουν  τόσοι  και  να
µείνουν  τόσοι  απ'  έξω.  Το  λέει  το  άρθρο  8  παράγραφος  8.  Το
τροποποιήσατε;  Οι  µαθητές  αισθάνονται  τώρα  ότι  οι  µαθητές
µένουν  έξω  από  την  τριτοβάθµια  εκπαίδευση  λόγω  του
εσφαλµένου  συστήµατος  της  βαθµολόγησης  το  οποίο  µε
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µοιρολόγια και µε υποσχέσεις που κάνατε, ότι δήθεν θα το
βελτιώσετε, δεν γίνεται. 'Επρεπε να καταστεί αυτό αντικείµενο
µελέτης µεταξύ των µαθητών, των γονέων, των φορέων ή του
πολιτικού κόσµου και να το ψηφίσουµε όλοι µαζί ύστερα από
συνεννόηση και να το φέρετε στη Βουλή, εδώ στην Ολοµέλεια, ώστε
να µην αποτελέσει αντικείµενο αδικίας για τους µαθητές. Παρά
βγάλατε το προεδρικό σας διάταγµα σαν Λουδοβίκος και τώρα
έρχονται αυτοί µε το συλλαλητήριο απ' έξω να διαµαρτύρονται. ∆εν
έχουν πεισθεί αυτοί οι άνθρωποι ότι δεν αδικούνται.
Κατ' αυτόν το δρόµο µένουν έξω από την τριτοβάθµια εκπαίδευση,
γιατί ο εσφαλµένος τρόπος της ενοποίησης των προαγωγικών και
απολυτυρίων εξετάσεων µε τις γενικές εξετάσεις για την εισαγωγή
στην τριτοβάθµια εκπαίδευση δίνει αυτά τα αποτελέσµατα. Εδώ να
καθίσετε µε καθηγητές πανεπιστηµίου, µε µαθητές µε γονείς, µε
εµάς, σε ένα µεγάλο τραπέζι, σε µια αίθουσα τέτοια, να δούµε αν
αυτοί αδικούνται ή δεν αδικούνται. Εποµένως δεν είναι δυνατό να
λέτε σήµερα ότι ο τρόπος αυτός της βαθµολόγησης δεν τους αδικεί.
Είναι τρόπος εισαγωγικών εξετάσεων µε το ίδιο σύστηµα που
γινόταν παλιά. Και είναι απατηλό το σύνθηµα ότι καταργούµε τις
εξετάσεις. Οι συνεχείς εξεταστικοί αγώνες των µαθητών και ο
τελικός βαθµός από τα τελευταία γραπτά είναι οι εισαγωγικές
εξετάσεις του παλαιού συστήµατος.
Εποµένως δεν πρέπει να καυχάσθε ότι βάζετε στο πανεπιστήµιο τα
παιδιά χωρίς εξετάσεις. Το "βάζουµε στο πανεπιστήµιο τα παιδιά
χωρίς εξετάσεις" είναι ψηφοθηρικό σύνθηµα για να πάρετε τις
ψήφους του λαού. Είναι ένα σύνθηµα εκφοβιστικό, απειλητικό, ένα
σύνθηµα το οποίο δεν αγγίζει τα όρια της ηθικότητος, να λέτε στους
γονείς ότι τα παιδιά σας θα χάσουν το χρόνο. "Παπάς κρεµάµενος,
είδε και απόειδε", έλεγαν οι παλιοί. ∆ηλαδή τι να κάνουν οι γονείς;
Ξέρουν ότι δεν ικανοποιούνται τα παιδιά. Ξέρουν οι γονείς ότι τα
παιδιά τους έχουν δίκιο. Προκειµένου όµως να χάσουν το χρόνο,
προκειµένου να πληρώνουν φροντιστήρια, προκειµένου να
φθάσουν σ' αυτό το σηµείο, τους έχετε δηµιουργήσει φόβο γι' αυτό
το έχουν αποδεχθεί αυτό και λένε "να πάνε τα παιδιά στο σχολείο".
Αυτός ο τρόπος είναι ένας τρόπος ανέντιµος, είναι ένας τρόπος έξω
από τα πολιτικά ήθη, έξω από το διάλογο, έξω απο τη δηµιουργία
ειλικρινούς και διαυγούς σκέψεως για την αντιµετώπιση του
προβλήµατος της παιδείας. Και λένε αυτοί "πηγαίνετε παιδιά στα
σχολεία". 'Οταν θα έρθει όµως η ώρα των εκλογών, όλοι αυτοί οι
γονείς, οι οποίοι σήµερα νοµίζετε ότι είναι σύµµαχοί σας -είναι εξ
ανάγκης σύµµαχοί σας, είναι απο εκβιασµό σύµµαχοί σας, είναι
από φόβο σύµµαχοί σας- θα σας καταψηφίσουν, γιατί δεν έγινε
τίποτα από εκείνα τα οποία έπρεπε να γίνουν για την αντιµετώπιση
του προβλήµατος της παιδείας.
Εποµένως σ' αυτήν, την περίπτωση δεν πρέπει να αιτιάσθε κανέναν
άλλον, παρά µόνο τον εαυτό σας.
Θέλω να υπογραµµίσω ότι στο αντικείµενο της παιδείας έγινε
εκµετάλλευση των πάντων όταν το 1991, που ήµουν αντιπρόεδρος
του ∆ηµοτικού Συµβουλίου της Πάτρας, είχαµε το θάνατο του
Τεµπονέρα. Ορύετο το ΠΑ.ΣΟ.Κ. τότε εν ονόµατι της αξίας των
εννοιών για τη θυσία του Τεµπονέρα. Συµφώνησε το ΠΑ.ΣΟ.Κ. τότε
ότι η θυσία του Τεµπονέρα ήταν θυσία για την εκπαιδευτική
µεταρρύθµιση, ήταν το αίµα του εκπαιδευτικού για τον αγώνα της
κατάκτησης των ιδεωδών της παιδείας. Και σήµερα έρχεσθε να
κάνετε το ίδιο. 'Ο,τι έκανε τότε η Κυβέρνηση εκείνη µε τον
Τεµπονέρα, που εσείς ήσαστε σύµφωνοι, έρχεσθε να κάνετε το ίδιο
σήµερα.
Ασελγείτε εποµένως εις βάρος της µνήµης ενός ανθρώπου, που
έδωσε τη ζωή του στο νόηµα της εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης. 'Η,
εάν δεν έδωσε το νόηµα στον αγώνα για την εκπαιδευτική
µεταρρύθµιση, οφείλετε εσείς να σηµειώσετε µία διευκρινιστική
δήλωση, ότι ο Τεµπονέρας µπορεί να υπήρξε θύµα, αλλά εκείνο το
οποίο εγένετο τότε, ορθώς εγένετο. ∆ιότι ό,τι εγένετο τότε, προ
οκταετίας, γίνεται και σήµερα.
Ποια είναι η θέση σας; Ποια είναι η ηθική σας πολιτική υπόσταση
έναντι του προβλήµατος του 1991 µε το θάνατο του Τεµπονέρα και
του προβλήµατος το οποίο δηµιουργείται σήµερα; 'Εχει τα ίδια
χαρακτηριστικά σηµεία και σηµάδια, έχει το ίδιο περιεχόµενο.

Τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να πω ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Με µία φράση.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: ... ότι αυτήν τη στιγµή η παιδεία σας
οµοιάζει µε εψηµυθτωµένο γραίδιον (γριά φτιασµένη) και τέρπον
την ευαραίσθητον φαντασίαν διά παραµυθίων αποµακρυνόντων
από την πραγµατικότητα και εµπνεόντων την περιφρόνησιν προς
την µόνην αλήθειαν". Είναι η ρήση του Γούναρη, τον οποίο δεν έχω
εις το µυαλό µου ποτέ ως ηγέτη άξιον για την Ελλάδα, το 1904 στην
ιαπωνική οµάδα. Επαναλαµβάνεται ύστερα από ενενήντα χρόνια,
ό,τι έγινε µε το Γούναρη.
'Οσον αφορά τώρα συνάδελφό µου, τον οποίο τον πήραν
κροκοδείλια δάκρυα στην Πάτρα για τον Τεµπονέρα και για τους S
300, πρέπει να του πω ότι όταν διαφωνεί ως πολιτικός άνδρας για
τους S 300, διαχωρίζει τη θέση του και κοµµατικά. 'Οταν πιστεύει ότι
αυτό αποτελεί προδοσία ή ότι το άλλο αποτελεί προδοσία, δεν πάει
να ψηφίσει στην κάλπη του ΠΑΣΟΚικού σωλήνα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Καλώς, κύριε
Τσαφούλια. Αφήστε τους S 300, στην παιδεία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Εποµένως εν ονόµατι αυτών των
αληθειών είµαστε υποχρεωµένοι να διδάξουµε εδώ την αλήθεια σε
όλες τις διαστάσεις και να µη σπεύδουµε χάριν της διατηρήσεως
οποιασδήποτε καρέκλας να λέµε ναι και να ερχόµαστε εδώ να
εκφράζουµε αιτιάσεις και ισχυρισµούς ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης):Σας παρακαλώ, κύριε
Τσαφούλια. Τελείωσε ο χρόνος σας.
Ο κ. Ακριτίδης έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΚΡΙΤΙ∆ΗΣ: Ο κ. Τσαφούλιας θα πρέπει να
ερµηνεύσει αυτά που είπε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Να τα ερµηνεύσεις εσύ µε διασταλτική
ερµηνεία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ελάτε, κύριε Ακριτίδη,
αφήστε το διάλογο εκτός µικροφώνου. Ο διάλογος να γίνεται από τα
µικρόφωνα.
Ορίστε, έχετε το λόγο
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΚΡΙΤΙ∆ΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα
αναφερθώ και εγώ, πριν µπω στην ουσία, στα ζητήµατα που
αφορούν τη σηµερινή διαδικασία, γιατί θεωρώ ότι η ερµηνεία τους
έχει ουσιώδη πολιτική σηµασία για το µεγάλο θέµα που µας
απασχολεί σήµερα.
Η Νέα ∆ηµοκρατία προσέφυγε σε µία πραγµατικά έκτακτη και
εξαιρετική διαδικασία.
Απόδειξη αποτελεί το γεγονός ότι δεν έχει εφαρµοστεί ποτέ ως
τώρα, τουλάχιστον από τότε που ισχύει το σηµερινό Σύνταγµά µας.
Για µια άλλη περίπτωση είχαµε προσφυγή κατά προσώπου, ποτέ
όµως προσφυγή κατά Υπουργού, κατά µέλους της Κυβέρνησης.
Το πρώτο ερώτηµα είναι γιατί επέλεξε αυτόν το δρόµο. Μήπως γιατί
πιστεύει ή πίστευε ότι µε αυτήν τη διαδικασία, αν δεν µπορούσε να
οδηγήσει σε παραίτηση τον Υπουργό Παιδείας, θα µπορούσε, µέσα
από την κριτική που ασκεί και µε τον τρόπο που την ασκεί, να
επιφέρει καίριο πλήγµα στην αξιοπιστία, στο κύρος της
Κυβέρνησης;
Το δεύτερο ερώτηµα είναι το εξής: Εάν ο στόχος της ήταν η
Κυβέρνηση, η κυβερνητική πολιτική και η πολιτειακή νοµιµότητα -
γιατί σωστά είπε ο Υπουργός ότι το νοµοθέτηµα, το οποίο
σχολιάζουµε σήµερα, είναι ένα νοµοθέτηµα της Κυβέρνησης και
φυσικά είναι προϊόν έγκρισης και νοµιµοποίησης του Εθνικού
Κοινοβουλίου, εποµένως, γιατί επικεντρώνει στο πρόσωπο του
Υπουργού;
Είναι  προφανές,  κύριοι  συνάδελφοι.  Γιατί  θέλει  να  εστιάσει  και
θέλει  να  συνδέσει  την  αντιπολιτευτική  της  στάση,  την  πολιτική
της  την  ώρα  τούτη  πάνω  στο  "µέτωπο  της  παιδείας".  ∆ηλαδή
θέλει  να  εκµεταλλευθεί  µικροκοµµατικά  αυτό  που  συµβαίνει
σήµερα  στο  µικρόκοσµο  του  εκπαιδευτικού  µας  συστήµατος.
Και  αυτό  που  συµβαίνει  σήµερα  στο  µικρόκοσµο  του
εκπαιδευτικού  µας  συστήµατος  δεν  αποτελεί  ούτε  αυθόρ-
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µητη έκρηξη και κατάληξη των διαδικασιών που αφορούν αυτό τον
κόσµο, τον κόσµο των µαθητών και των εκπαιδευτικών, ούτε αυτό
που συµβαίνει σήµερα στο µικρόκοσµο του εκπαιδευτικού µας
συστήµατος αντιστοιχεί µε την κοινωνία µας, µε τις αξίες τις και µε
τις µεθόδους που κατά παράδοση χρησιµοποιεί. Είναι µία
κατάσταση η οποία υποκινείται.
Η Νέα ∆ηµοκρατία σήµερα εστιάζει σε αυτό το ζήτηµα και
συµµετέχει και η εντύπωση που έχω είναι ότι επιδιώκει να
συµµετάσχει πρωταγωνιστικά, για να εισπράξει δεν ξέρω τι, είναι
δική της υπόθεση. Αλλα είναι προφανές ότι οι επιδιώξεις της είναι
µικροπολιτικές ανάµεσα στις οποίες είναι η διαµόρφωση κλίµατος
για να αντιµετωπίσει εσωτερικά δικά της ζητήµατα. Ο κ.
Αβραµόπουλος της δηµιούργησε µεγάλη σύγχυση.
Εάν η σκέψη που διατυπώνω σήµερα δεν είναι ορθή, τότε θα
αναµέναµε επιχειρήµατα ουσίας γι'αυτήν την πρόταση, κάτι που δεν
έχει γίνει από τους οµιλητές που προηγήθηκαν µέχρι στιγµής σε
αυτό το Βήµα και πολύ περισσότερο δεν έχουν γίνει από τους
πρώτους εισηγητές που ήταν και οι επίσηµοι εισηγητές της Νέας
∆ηµοκρατίας. Η κ. Μπενάκη περισσότερο προσπάθησε να
απολογηθεί, γιατί κατέθεσαν την πρόταση δυσπιστίας.
∆εν ακούσαµε επιχειρήµατα ουσίας, προπάντων δεν ακούσαµε
τίποτα νέο σε σχέση µε αυτά που διατυπώνει όλη την τελευταία
περίοδο η Νέα ∆ηµοκρατία και ιδιαίτερα µε τις θέσεις που πήρε
στην τελευταία προ ηµερήσιας διάταξης συζήτηση. Επανέλαβαν τα
ίδια. Συνεπώς η Νέα ∆ηµοκρατία δεν κάνει τίποτα άλλο αυτήν την
ώρα, παρά να µπαίνει ενεργά στο πρόβληµα που δηµιουργήθηκε,
το οποίο υπέθαλψε µέχρι τώρα και σήµερα προσπαθεί να παίξει
πρωταγωνιστικό ρόλο σε αυτό.
Εάν πάλι εγώ κάνω λάθος, θα έπρεπε αυτό µου το λάθος να
αποδεικνύεται από τις θέσεις που πήρε επί της ουσίας, σήµερα. Ο
κύριος Υπουργός για µία ακόµα φορά σήµερα επί της ουσίας
κάλυψε πλήρως τις θέσεις της κυβερνητικής πολιτικής, τις οποίες
είχε την ευκαιρία να εκθέσει πάρα πολλές φορές. Ιδιαιτέρως τις
εξέθεσε κατά τις φάσεις της συζήτησης και στη ∆ιαρκή Επιτροπή και
στην Ολοµέλεια της Βουλής, όταν εψηφίζετο πριν από ενάµιση και
πλέον χρόνο ο ν. 2525.
Τίποτα από τις βασικές θέσεις του Υπουργού και τίποτα από τους
κεντρικούς στόχους, που υπηρετεί -που επιδιώκει να υπηρετήσει-
αυτό το νοµοθέτηµα, δεν έχουν αντικρουσθεί επί της ουσίας,
επαναλαµβάνω, και συγκεκριµένα.
Τι λέει η Νέα ∆ηµοκρατία; Ας το ακούσει ο ελληνικός λαός. Να
ανασταλούν τα άρθρα 1 και 2 αυτού του νοµοσχεδίου και να ανοίξει
ένας διάλογος. Επ' αυτού µε όχι τόσο σαφή τρόπο επανήλθε
σήµερα ο κ. Παυλόπουλος και είπε ότι κατέθεσαν και πρόταση
νόµου.
Καµία απολύτως σηµασία δεν έχει αυτό. ∆εν ξέρω αν κατετέθει.
Πιθανώς να κατετέθει.
Κύριοι συνάδελφοι, όπως γνωρίζετε, το µεν άρθρο 1 του
νοµοθετήµατος αφορά την αλλαγή της δοµής του βασικού κορµού
της δευτεροβάθµιας εκπαίδευσής µας, δηλαδή αφορά το Ενιαίο
Λύκειο και σε συνέχεια µε τον άλλο νόµο το Τεχνικό Επαγγελµατικό
Εκπαιδευτήριο, το δε άρθρο 2 αφορά τη µεταβάση από τη
δευτεροβάθµια εκπαίδευση στην τριτοβάθµια, εκπαίδευση. Την
αλλαγή δηλαδή του συστήµατος εισαγωγής στην τριτοβάθµια
εκπαίδευση.
Τι σηµαίνει αναστολή αυτών των άρθρων; Αναστέλλουµε τα άρθρα
και επανερχόµαστε µετά από ενάµιση χρόνο λειτουργίας σε ποιο
καθεστώς; Θα φέρουµε τις δέσµες ενδιαµέσως; Τι σηµαίνει; Ας
κάνει κάποια συγκεκριµένη πρόταση. Αναστολή απλώς σηµαίνει
κενό. Σηµαίνει ότι θα δηµιουργήσουµε πλήρη σύγχυση για το πώς
θα εισαχθούν οι µαθητές που σήµερα βρίσκονται σ' αυτό το στάδιο.
Οι µαθητές, ένα µέρος των οποίων βρίσκεται σήµερα στο δρόµο,
πώς θα εισαχθούν στην τριτοβάθµια εκπαίδευση;
Εγώ θέλω να ρωτήσω εντελώς ταπεινά το εξής: Και γιατί αν
συνεχίσει, στο διάστηµα που πρέπει να συνεχίσει αυτή η εφαρµογή
του νόµου, δεν µπορούµε εµείς να συζητήσουµε επί της ουσίας;
Αντιλαµβάνοµαι, και έχει διατυπωθεί αυτό πολλές φορές, ότι
υπάρχουν διαφορετικές απόψεις στην εφαρµογή αυτών των
διατάξεων.

Ο µόλις κατελθών από του βήµατος συνάδελφος µίλησε για το
προεδρικό διάταγµα που ορίζει τον τρόπο αξιολόγησης των
γραπτών των µαθητών. Μα, αυτό είναι ρυθµιστική διάταξη,
ρυθµιστικός κανόνας σε εφαρµογή των βασικών διατάξεων του
νόµου. Και αυτά, βεβαίως, µπορούµε να τα συζητήσουµε. Και
προσωπικά πιστεύω ότι µπορούµε και να τα αλλάξουµε, αν κριθεί
από µία πλειοψηφία και από µία βάσανο ουσιαστική ότι κάτι πρέπει
να αλλάξει. ∆εν το αρνήθηκε...
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΤΣΑΦΟΥΛΙΑΣ: Πότε;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΚΡΙΤΙ∆ΗΣ: 'Οταν λύσετε τα προβλήµατά σας στην
Πάτρα.
Και δεν το αρνήθηκε η Κυβέρνηση, εξάλλου αποτελεί δήλωση του
ίδιου του Πρωθυπουργού, µόλις πριν από τρεις ηµέρες.
Αν, λοιπόν, αυτός είναι ο προβληµατισµός και αν αυτό ήταν το
επίπεδο της ευθύνης, µέσα από το οποίο η Νέα ∆ηµοκρατία αλλά
και άλλα κόµµατα αντιµετωπίζουν την εφαρµογή του
νοµοθετήµατος, ας το πουν µε σαφήνεια. Και δεν αντιλαµβάνοµαι
γιατί αυτοί οι ίδιοι δεν µπορούν να προσέλθουν σε έναν τέτοιο
διάλογο.
Εγώ αντιλαµβάνοµαι ότι ορισµένοι δεν θέλουν να προσέλθουν στο
διάλογο γιατί έχουν συµφέροντα να µην προσέλθουν στο διάλογο,
αλλά αντιλαµβάνοµαι επίσης ότι η Νέα ∆ηµοκρατία εµφανίζετο
ανεύθυνη. Η Νέα ∆ηµοκρατία ήθελε σήµερα να δηµιουργήσει
εντυπώσεις προς την κατεύθυνση πολλών παραληπτών, και κυρίως
µέσα στο χώρο της και γι' αυτό επέλεξε αυτήν την περίεργη
διαδικασία. Αλλά θα κλείσω λέγοντας κάτι άλλο.
Εµείς εδώ είµαστε κόµµατα, είµαστε έξω από εκείνον το χώρο και
µπορούµε πρώτα απ' όλα µε νηφαλιότητα να συζητήσουµε και να
εξετάσουµε ζητήµατα µε µεγίστη, κοινωτική κυρίως αλλά και
πολιτική σηµασία. Θέλω να ρωτήσω τι µηνύµατα στέλνει η Βουλή
σήµερα, τη µηνύµατα στέλνει η Νέα ∆ηµοκρατία σήµερα αλλά και
άλλα κόµµατα, τα οποία ήρθαν εδώ χωρίς να µπαίνουν επί της
ουσίας και να υπερθεµατίζουν για κάποια πράγµατα, που τα
περισσότερα κατά τη δική µου γνώµη βρίσκονται στον κόσµο της
φαντασίας.
Το µέγα ζήτηµα που κρίνεται σήµερα είναι σε τι διαπαιδαγωγούµε
τους νέους για διάφορους λόγους και για διάφορες ευθύνες σήµερα
βρίσκονται σε µια αναστάτωση.
Κυρία Μπενάκη, δεν έχουµε έκρηξη του φαινοµένου, έχουµε
περιστολή του φαινοµένου και µπορώ να σας το διαβεβαιώσω από
την πατρίδα µου, τη Θεσσαλονίκη, που από τα εκατόν δεκαπέντε
εκπαιδευτήρια δεύτερου βαθµού λίγο περισσότερο από ένα
βρίσκονται σε κατάσταση αταξίας.
Εσείς, λοιπόν, τι µηνύµατα στέλνετε; Να µπουν τα παιδιά στα
σχολεία τους και να αρχίσουµε εµείς µε τρόπο υπεύθυνο να
επεξεργαζόµαστε προτάσεις και τότε να ασκήσετε έλεγχο στην
Κυβέρνηση, εάν τις δεχθεί ή όχι; Αυτό το οποίο είδαµε σήµερα είναι
ότι η Κυβέρνηση µε θάρρος και υπευθυνότητα προχωρά. Ο
Υπουργός το επανέλαβε. Κυρίως από την πλευρά της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης έρχονται µηνύµατα πολιτικής ανευθυνότητας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι οι Υπουργοί Εµπορικής
Ναυτιλίας, Εσωτερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης,
Εθνικής 'Αµυνας, Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών, Ανάπτυξης,
Περιβάλλοντος -Χωροταξίας και ∆ηµοσίων 'Εργων, Γεωργίας,
Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων και ∆ικαιοσύνης, κατέθεσαν
σχέδιο νόµου: "Μετατροπή του Οργανισµού Λιµένος Πειραιώς και
του Οργανισµού Λιµένος Θεσσαλονίκης σε ανώνυµες εταιρείες".
Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Ο κ. Κοντογιαννόπουλος έχει το λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριοι συνάδελφοι,
επιτρέψτε µου να σας διαβάσω ορισµένα αποσπάσµατα για το
πρόβληµα της παιδείας. Θα σας πω στο τέλος από ποιον
προέρχονται. "Το πρόβληµα της παιδείας κατέστη σχεδόν άλυτο
στον τόπο µας, γιατί γίνεται και αυτο όπως όλα τα
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θέµατα αντικειµενο κοµµατικών ανταγωνισµών, δηλαδή αντικείµενο
δηµαγωγίας. Η µόρφωση χωρίς το ήθος είναι ανάπηρη. Τα
εκπαιδευτικά θέµατα συνδέονται άµεσα µε το µέλλον της Ελλάδας.
Απαιτούν κατά συνέπεια υπεύθυνη και ακοµµάτιστη αντιµετώπιση.
Η δηµαγωγία και η επιδίωξη κοµµατικής εκµετάλλευσης των
µεγάλων αυτών θεµάτων είναι ασυµβίβαστη όχι µόνο προς το
συµφέρον των σπουδαστών, αλλά και γενικότερα προς το
συµφέρον του τόπου. Η παιδεία δεν είναι κατ' άρχήν ζήτηµα νόµων
και κανονισµών. Είναι κατ'εξοχήν θέµα βαθµού εκτιµήσεως της
σηµασίας της εκ µέρους των φορέων της και συνειδήσεως
αποστολής διδασκόντων και διδασκοµένων. Η επιτυχία της
εκπαιδευτικής προσπάθειας που είναι αυτόχρηµα εθνικό και όχι
πολιτικό πρόβληµα, εξαρτάται από την έκταση της συναίσθησης
ευθύνης µε την οποία θα επιδοθούν στο καθήκον τους, η πολιτεία,
οι εκπαιδευτικοί και οι εκπαιδευόµενοι".
Τα λόγια αυτά ανήκουν στον Κωνσταντίνο Καραµανλή και είµαι
βέβαιος ότι αυτά θα έλεγε και σήµερα, γιατί η ισχύς τους είναι
διαχρονική και συνάµα αποκαλύπτουν την παθογένεια της παιδείας
µας. Και αυτό γιατί όλα αυτά τα αρνητικά φαινόµενα που ζούµε τα
τελευταία χρόνια, φαινόµενα που οδηγούν µε την πλήρη απαξίωση
της δωρεάν δηµόσιας εκπαίδευσης, όπως θα αποδείξω αµέσως
παρακάτω, δεν οφείλονται παρά µόνο σε ένα γεγονός. Αυτός ο
χώρος έχει γίνει αντικείµενο προώθησης συντεχνιακών και
κοµµατικών επιδιώξεων, που βρίσκονται πάντοτε σε αγαστή
συνεργασία µεταξύ τους. Απλώς αλλάζουν οι ρόλοι.
Σήµερα µιλάµε για τη σωτηρία της δηµόσιας εκπαίδευσης, τη στιγµή
που θα πρέπει να συνυπογράψουµε όλοι τη ληξιαρχική πράξη
θανάτου της διότι, εάν προκύπτει σήµερα ένα συµπέρασµα είναι
αυτό ότι τα δηµόσια σχολεία είτε είναι ανοικτά είτε είναι κλειστά ένα
στόχο εξυπηρετούν. Να εξασφαλίζουν πελατεία στα φροντιστήρια
και στα ιδιαίτερα µαθήµατα. Εκεί προσφεύγουν τα παιδιά για να
µάθουν, είτε λειτουργούν τα σχολεία είτε όχι.
Το απλούστατο δε ερώτηµα είναι τούτο: 'Αραγε τα νέα µέτρα
ενοχλούν µόνο τα παιδιά στα δηµόσια σχολεία; Τα παιδιά που πάνε
στα ιδιωτικά σχολεία δεν έχουν πάρει χαµπάρι τι τους περιµένει;
Γιατί τα σχολεία εκεί λειτουργούν µέχρι σήµερα;
Ποια θα είναι η τύχη των µαθητών των δηµοσίων σχολείων, όταν
αύριο στις γενικές εξετάσεις θα βρεθούν αντιµέτωποι µε τους
µαθητές των ιδιωτικών σχολείων; 'Ετσι άραγε πιστεύουν ότι
βοηθούν τα παιδιά των δηµοσίων σχολείων να καλύψουν τα
ελλείµµατα που πράγµατι έχει η εκπαίδευση;
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έγινε πολύς λόγος για την ορθότητα
και τα λάθη των νέων µέτρων. Μα, πιστεύετε ότι αυτό είναι το
αντικείµενο των αντιδράσεων; Ποιος το πιστεύει αυτό; Ποιος
πιστεύει ότι τα σχολεία σήµερα µένουν κλειστά για να διορθωθούν
τα λάθη; Ποιο είναι το κυρίαρχο αίτηµα; Να διορθωθούν τα λάθη
που σίγουρα υπάρχουν και τα είχα επισηµάνει έγκαιρα στη Βουλή;
Υπάρχουν λάθη, αλλά δεν είναι αυτό το πρόβληµα, δεν είναι αυτός
ο στόχος των κινητοποιήσεων! ∆ιότι το αίτηµα να αποσυρθεί
ολόκληρος ο νόµος, σωστά και λάθη µαζί, αποκαλύπτει εκείνους
που κρύβονται πίσω από τις καταλήψεις, αποκαλύπτει ότι ο στόχος
δεν είναι να διορθωθούν τα λάθη, αλλά να ακυρωθούν τα σωστά,
γιατί αυτά ενοχλούν το τέλµα και το τέλµα αυτό πάντοτε
υπηρετήθηκε διακοµµατικά! Γι'αυτό και το αποτέλεσµα είναι ότι
µέχρι σήµερα, παρά τις προσπάθειες και τις ανθρωποθυσίες των
Υπουργών Παιδείας, τίποτε δεν άλλαξε προς το καλύτερο αλλά
µάλλον προς το χειρότερο!
∆εν το λέω για λόγους αλληλεγγύης προς τον Υπουργό Παιδείας,
αλλά βρέθηκα στη θέση του και αντιµετώπισα ανάλογα φαινόµενα
και παραιτήθηκα, κύριοι συνάδελφοι. ∆εν µε εξεδίωξε η Κυβέρνηση,
δεν µε απέβαλε η Κυβέρνηση, αλλά παραιτήθηκα. Παραιτήθηκα για
να διευκολύνω την Κυβέρνηση, παραιτήθηκα για να διευκολύνω το
κόµµα της Νέας ∆ηµοκρατίας από την ένταση που δεν προκάλεσαν
τα µέτρα µου, που ήταν µέτρα του κόµµατός µου, αλλά η πολιτική
συγκυρία εκείνης της εποχής. Και το ερώτηµά είναι, η παραίτησή
µου ωφέλησε την παιδεία; Ωφέλησε ασφαλώς την κυβέρνηση και το
κόµµα και γι'αυτό το έκανα.

Μα, αυτά τα οποία επιχειρεί ο κ. Αρσένης σήµερα είναι αρκετά από
τα οποία είχα εξαγγείλει και εναντίον των οποίων εστράφησαν οι
συντεχνίες που και σήµερα προκαλούν τα ίδια φαινόµενα. Αυτή
είναι η πραγµατικότητα και δεν έχω καµία σκοπιµότητα να την
αποκρύψω. ∆ιότι, εάν ήταν το αίτηµα των παιδιών να αλλάξει το
εξεταστικό σύστηµα, παρ' όλο που ακόµα δεν το βιώσανε για να το
κρίνουν απλώς µπορεί να υποπτεύονται ορισµένες αρνητικές
πλευρές, ασφαλώς και θα έπρεπε να είµαστε µαζί τους. Το αίτηµα
όµως των παιδιών είναι να αλλάξει ο νόµος. Το ίδιο γινόνταν και επί
Υπουργείας µου όταν µου ζητούσαν καλούς δασκάλους αλλά µε
διατήρηση της επετηρίδας. Και όταν τους εξηγούσα ότι αυτά είναι
ασυµβίβαστα, είχα την ίδια αντιµετώπιση που είχαν και οι µετέπειτα
Υπουργοί.
'Αραγε, όλοι οι Υπουργοί Παιδείας, που επεχείρησαν να
διαταράξουν το τέλµα, έκαναν λάθη; Είχαν άδικο; Ποιό είναι το
αποτέλεσµα;
Το αποτέλεσµα το ζούµε σήµερα και θα το καταλάβετε εάν
απαντήσει ο καθένας σας στο εξής απλό ερώτηµα: Γιατί τα
πράγµατα κυλούν ήρεµα στα ιδιωτικά σχολεία; Γιατί στο κάτω-κάτω
αυτά τα παιδιά που δεν µαθαίνουν τίποτα στα δηµόσια, τα
µαθαίνουν στα φροντιστήρια και στα ιδιωτικά σχολεία, µε τα ίδια
προγράµµατα, τα άθλια προγράµµατα, µε τα ίδια βιβλία, τα κακά
βιβλία; Γιατί; ∆ιότι απλούστατα στα ιδιωτικά σχολεία υπάρχει
διοίκηση. ∆εν είναι ξέφραγο αµπέλι. ∆ιότι εκεί το προσωπικό
επιλέγεται µε βάση τα προσόντα του, την αξία του και όχι µε
επετηρίδα, µε βάση την ηµεροµηνία λήψης του πτυχίου. Γιατί εκεί
αξιολογούνται καθηµερινά από την απόδοσή τους και την
αξιολογούν οι γονείς που πληρώνουν. Καµία από αυτές τις τρεις
προϋποθέσεις, που είναι στοιχειώδεις, δεν υπάρχει σήµερα στη
δηµόσια εκπαίδευση.
Γι'αυτό και πρέπει όλοι να καταλάβουµε ότι η αξιοκρατική επιλογή
του εκπαιδευτικού προσωπικού, η συνεχής αξιολόγησή του, η
διοίκηση των σχολείων, είναι οι βασικές προϋποθέσεις για να
υπάρξει βελτίωση της ποιότητος. Εάν δεν ανεβάσουµε την ποιότητα
του εκπαιδευτικού προσωπικού, είναι µάταιες και οι προσπάθειες
και τα χρήµατα τα οποία διατίθενται.
Θα περίµενα λοιπόν σήµερα µία πρόταση µοµφής, µία πρόταση
δυσπιστίας για την αδράνεια της Κυβέρνησης απέναντι στο τραγικό
φαινόµενο των καταλήψεων, στο φαινόµενο που µας προσβάλλει
σαν προηγµένη κοινωνία, σαν δηµοκρατικά οργανωµένη πολιτεία
και όχι ουσιαστικά να συγκαλύπτουµε αυτά τα φαινόµενα, που
φραστικά τα καταδικάζουµε όλοι, στην πράξη τα στηρίζουµε. ∆ιότι
δεν καταλύεται µόνο η έννοια της αγωγής µέσα στο σχολείο. Γιατί
αυτήν την αγωγή προεφέρουν οι καταλήψεις, τον εκβιασµό δηλαδή
της πλειοψηφίας. Και αντί από εδώ να βγει ένα µήνυµα προς την
ελληνική κοινωνία να σταµατήσουν επιτέλους αυτά τα φαινόµενα,
ζητείται η παραίτηση του Υπουργού. Σε τι θα οδηγήσει η παραίτηση
του Υπουργού; Αύριο θα κλείσουν το δρόµο οι αγρότες, να
παραιτηθεί και ο Υπουργός Γεωργίας. Θα κλείσουν και τα
αεροδρόµια, να παραιτηθεί και ο Υπουργός Μεταφορών; 'Ετσι
βοηθάµε τη λύση των προβληµάτων; 'Ετσι βοηθάµε να βγούµε από
το αδιέξοδο στο οποίο είκοσι χρόνια τώρα έχει βουλιάξει η παιδεία
µας;
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µίλησα ίσως µε κάποιο πάθος, αλλά
πιστεύω ότι κατανοείτε και θα µου δικαιολογήσετε αυτό το πάθος.
'Οχι, διότι υπέστην ό,τι υφίσταται σήµερα ο κ. Αρσένης, αλλά διότι
διαπιστώνω ένα πράγµα: 'Οσο συνεχίζουµε να αντιµετωπίζουµε και
να µετράµε τα προβλήµατα της παιδείας µε το κοµµατικό κόστος ή
όφελος, τότε πράγµατι θα εισπράξουµε την πλήρη αποδοκιµασία -
και δικαίως- ολόκληρου του ελληνικού λαού όλοι µας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Κοντογιαννόπουλο.
Ο κ. Γιάννης Ζαφειρόπουλος έχει το λόγο.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΖΑΦΕΙΡΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΝΖ' - 14 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 1999 3341

αν αρχίζοντας την οµιλία µου τονίσω την ευπρέπεια του πολιτικού
λόγου του συµπατριώτη και φίλου µου Βασίλη Κοντογιαννόπουλου,
νοµίζω ότι αποδίδω µε ενάργεια την ουσία, σε πολύ µεγάλο βαθµό,
της "αντιδικίας" που υπάρχει σε σχέση µε το περιεχόµενο και την
εφαρµογή της εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης. Και βεβαίως πιστεύω
πως δεν θα αισθανθεί ο φίλος Βασίλης Κοντογιαννόπουλος ως ο
Κλεµανσώ, ο οποίος όταν κάποτε τον επαίνεσαν οι αντίπαλοί του
αναφώνησε: "ποιο λάθος έκανα, για να µε επαινούν οι αντίπαλοι;".
Ευτυχώς σε αυτό το Κοινοβούλιο υπάρχουν ακόµη φωνές που
συµβάλλουν στην αναβάθµιση του πολιτικού συστήµατος µε τις
θέσεις και τις απόψεις τους, µε τον πολιτικό λόγο τους.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρόταση µοµφής της Νέας
∆ηµοκρατίας εναντίον του Υπουργού Παιδείας, κ. Γεράσιµου
Αρσένη, αποτελεί, κατά τη γνώµη µου, κίνηση εντυπωσιασµού και
εκλογικής κερδοσκοπίας, ενταγµένη αναµφίλεκτα στην κλασικού
τύπου παλαιοκοµµατική πρακτική των συντηρητικών κοµµάτων.
Μία τακτική που ευτελίζει µε βεβαιότητα την κοινοβουλευτική
λειτουργία σε κρίσιµες συνθήκες, όπως είναι οι σηµερινές συνθήκες
επαναπροσδιορισµού του κοινωνικού ρόλου του πολιτικού
συστήµατος της χώρας µας.
Στο άµεσο µέλλον είµαι βέβαιος ότι ο ιστορικός της εκπαίδευσης και
της παιδείας θα επιβραβεύσει την προσπάθεια της Κυβέρνησης, την
προσπάθεια του Γεράσιµου Αρσένη να υλοποιηθεί ο βασικός
πυρήνας της εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πολιτική επιµονή της Κυβέρνησης
στις βασικές θεσµικές αλλαγές του συνολικού σχεδίου για την
εκπαιδευτική µεταρρύθµιση ταυτίζεται σε µεγάλο βαθµό -και πρέπει
αυτό να ακουστεί στους υψηλότερους τόνους- µε την ανάγκη
υπεράσπισης του εκπαιδευτικού αλλά και του πολιτικού πολιτισµού
της χώρας µας.
Με αφορµή τη µαθητική αναταραχή παρατηρούµε ότι η δηµοκρατική
λαϊκή νοµιµοποίηση της νοµοθετικής και της εκτελεστικής εξουσίας
έχει τεθεί κατά τον πιο ανεύθυνο τρόπο σε µία ιδιότυπη και
επικίνδυνη αµφισβήτηση, κυρίως από ένα τµήµα εκείνων των
φορέων, δηλαδή από τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης, που και αυτά
έχουν ταχθεί µαζί µε την πλειοψηφία της Συµπολίτευσης να
περιφρουρούν τη συνταγµατική και πολιτική τάξη, να προασπίζουν
δηλαδή τη δηµοκρατική λειτουργία του πολιτικού συστήµατος της
χώρας.
Είναι αναµφίλεκτο ότι έγινε κατάχρηση της έννοιας του διαλόγου και
επίσης έγινε προσπάθεια να αποδοθεί στο πλαίσιο αυτής της
αντίληψης του προσχηµατικού διαλόγου και η ανιστόρητη "θέση" ότι
οι µαθητές αποτελούν ιδιαίτερη κοινωνική τάξη, που πρέπει να
αντιµετωπισθεί από την οργανωµένη πολιτεία ως τέτοια, σε µία
στιγµή που µε βάση και την πλέον ακραία "µαρξολογική" -γιατί
µαρξιστική πλέον ουσιαστικά δεν υπάρχει- ανάλυση οι µαθητές δεν
αποτελούν κοινωνική τάξη. Τι είναι: Είναι µία κοινωνική κατηγορία
µε ποικίλη και εκρηκτική διαστρωµάτωση, και αυτό έχει κατανοηθεί
από όλες τις κοινωνίες τα τελευταία τριάντα χρόνια- ιδιαίτερα µετά
το Μάη '68.
'Εγινε διάλογος; Βεβαίως, έγιναν συζητήσεις στην Επιτροπή
Μορφωτικών Υποθέσεων της Βουλής. Και εκεί ποιο ήταν το
κυρίαρχο πρόβληµα που έβαλε συλλήβδην η Αντιπολίτευση; Το
πρόβληµα των αναπληρωτών εκπαδιευτικών. ∆εν τέθηκε στο
πρόβληµα των βασικών αξόνων της εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης.
Και όταν απαντήθηκε αυτό το ερώτηµα, παρατηρούµε µία
τερατογένεση, µία "γονιδιακή µετάλλαξη" των πολιτικών
στοχεύσεων. Τι είναι ο διάλογος; Εννοούµε το διάλογο, εδώ στην
Αίθουσα όπου πρέπει να αποθεώνεται ως συστηµατική της
ανάδειξης του έλλογου λόγου, δηλαδή, της ανταλλαγής
επιχειρηµάτων ή τον θεωρούµε το διάλογο ως µία στείρα τεχνική,
ως µία προσχηµατική συζήτηση ανάδειξης ενός άλογου λόγου,
µέσα από συνθήµατα που εκφέρονται µόνο χάρη της
βραχυπρόθεσµης εκλογικής κερδοσκοπίας;
Ο διάλογος έχει γίνει. 'Ηλθαν οι εκπρόσωποι της ΟΛΜΕ και της
∆ΟΕ στην Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων. Και ποιο ήταν το
συµπέρασµα του αντικειµενικού, τρίτου, παρατηρητή; 'Οτι
προσπαθούσαν µέσα από προσχηµατικές αντιρρήσεις να

διασώσουν το συντεχνιακό ηθικό τους και τη συγκεκριµένη
κοινωνικοπολιτική θέση τους µέσα στο εκπαιδευτικό σύστηµα. Αυτό
αναδείχθηκε εκεί. Και λυπούµαι γιατί οι χιλιάδες των εκπαιδευτικών
που εκπροσωπούν δεν τους εγκάλεσαν ως τώρα για τη στάση και
την τακτική τους.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ποιοι έχουν αντίρρηση στην ελεύθερη
πρόσβαση στα ΑΕΙ και στα ΤΕΙ, στο άνοιγµα της Τριτοβάθµιας
Εκπαίδευσης, στην κατάργηση των Γενικών Εξετάσεων και στην
αντιµετώπιση, την ουσιαστική σε µεγάλο βαθµό, της Φοιτητικής
Μετανάστευσης; Ποιος έχει αντίρρηση στην αποτελεσµατική
αναβάθµιση και τον εκσυγχρονισµό του Λυκείου και της
Επαγγελµατικής Εκπαίδευσης; Ποιος έχει αντίρρηση στο ολοήµερο
Nηπιαγωγείο, στο ολοήµερο ∆ηµοτικό, στην Ενισχυτική ∆ιδασκαλία;
Κανένας ευπρόσωπα δεν κατέθεσε στον ελληνικό λαό, µε αφορµή
και τη συζήτηση προ ηµερήσιας διάταξης και µε αφορµή αυτήν τη
συζήτηση, διαφορετική άποψη για τα µεγάλα θέµατα της
εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης.
Γιατί βεβαίως το εξεταστικό σύστηµα του Λυκείου ουσιαστικά στην
Γ' Λυκείου δεν αλλάζει. Και εκεί όπου αλλάζει, αλλάζει προς όφελος
των ίδιων των µαθητών.
Η Βουλή θα έπρεπε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να στείλει ένα
µήνυµα προς τους µαθητές, πως οφείλουν µαζί µε την καλλιέργεια
των γνώσεων στο σχολειό να καλλιεργήσουν και τη συνείδηση του
σεβασµού της δηµοκρατικής νοµιµότητας. Κάτι τέτοιο δεν φαίνεται
πως είναι στις προθέσεις των κοµµάτων της Αντιπολίτευσης.
Αν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπήρχε σκεπτικισµός,
προβληµατισµός, νέες προτάσεις, πάνω σε µεγάλα ζητήµατα της
φιλοσοφίας της εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης, τότε θα έπρεπε να
ζητηθεί η παραίτηση του Υπουργού Παιδείας. ∆ηλαδή πότε; Αν
αµφισβητούσαν τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης ότι οι αλλαγές που
προτείνονται αναδεικνύουν τον κοινωνικό και ανθρωποκεντρικό
χαρακτήρα της δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης. Αν αµφισβητούσαν
ότι κατοχυρώνουν τη δωρεάν δηµόσια παιδεία, ως τον ακρογωνιαίο
λίθο του συνολικού εκπαιδευτικού συστήµατος της χώρας. Αν τελικά
αµφισβητούσαν ότι κατοχυρώνουν την ελευθερία της µάθησης, της
διδασκαλίας και της γνώσης στα σχολειά µας, στη δευτεροβάθµια
εκπαίδευση. Αν αυτά δεν υπήρχαν και είχαν αµφισβητηθεί, βεβαίως
να συζητηθεί η παραίτηση του Υπουργού Παιδείας.
Αλλά σήµερα ο αγώνας των κοµµάτων της Αντιπολίτευσης, µε
προεξάρχουσα την Αξιωµατική Αντιπολίτευση γίνεται για να
µαταιωθεί η κοινωνική και οικονοµική πολιτική της Κυβέρνησης,
γίνεται γιατί πρέπει να πληγεί ο χαρακτήρας του ΠΑ.ΣΟ.Κ. ως
κόµµατος της παιδείας και των µεγάλων κοινωνικών και πολιτικών
αλλαγών στη χώρα. Και τέτοιο το ΠΑΣΟΚ δεν θα επιτρέψει να
συµβεί. Και τώρα και στο µέλλον! Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ο κ. Αλογοσκούφης
έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, επιτρέψτε µου να σας µιλήσω όχι µόνο ως Βουλευτής,
όχι µόνο ως οικονοµολόγος, αλλά κυρίως ως εκπαιδευτικός. 'Ενας
άνθρωπος ο οποίος έχει δει διαφορετικά συστήµατα παιδείας, έχει
δει και το δικό µας, έχει δουλέψει και πολλά χρόνια στο εξωτερικό,
που βλέπει αυτά που γίνονται στην πατρίδα µας και πραγµατικά
θλίβεται.
∆εν  υπάρχει  καµία  αµφιβολία  ότι  το  πρόβληµα  της  παιδείας
είναι  ίσως  το  κεντρικότερο  πρόβληµα  που  αντιµετωπίζει  η
χώρα  µας,  είναι  το  κλειδί  όχι  µόνο  για  την  ανύψωση  του
πολιτιστικού  επιπέδου  της  κοινωνίας  µας,  αλλά  και  το  κλειδί
για  την  οικονοµική  ανάπτυξη  και  είναι  και  το  κλειδί  για  την
επίλυση  πολλών  κοινωνικών  ζητηµάτων.  ∆ιότι  η  παιδεία  δεν
είναι  µόνο  ο  κυριότερος  αναπτυξιακός  µηχανισµός  που
υπάρχει,  διότι  οι  εκπαιδευµένες  κοινωνίες  είναι  αυτές  που
µπορούν  και  αναπτύσσονται  γρήγορα,  αλλά  είναι  και  ο
κυριότερος  κοινωνικός  τρόπος  που  υπάρχει  για  να  γίνει  η



3342 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

αναδιανοµή του εισοδήµατος. Είναι το εργαλείο µέσω του οποίου τα
φτωχόπαιδα µπορούν να φθάσουν τη µεσαία τάξη, να ξεπεράσουν
τα οικονοµικά προβλήµατα των γονιών τους, τα ταξικά προβλήµατα.
Είναι, λοιπόν, πάρα πολύ σηµαντικό θέµα και δεν θέλει
προχειρότητα, δεν θέλει επιπολαιότητα, δεν θέλει αδιαλλαξία.
Βλέπουµε τα τελευταία χρόνια µία σειρά από λεγόµενες
"µεταρρυθµίσεις" στην παιδεία.
Κάθε Υπουργός των τελευταίων χρόνων έρχεται και προσπαθεί να
επιβάλει και να συνδέσει το όνοµά του µε µία δήθεν µεταρρύθµιση
στην παιδεία. Ποιο είναι το αποτέλεσµα; 'Ενα αλαλούµ. Κάθε τρεις
και λίγο αλλάζει το σύστηµα παιδείας, γίνονται προσπάθειες για να
αλλάξει το σύστηµα εισαγωγής στα πανεπιστήµια, γίνονται
προσπάθειες να αλλάξει το σύστηµα της παιδείας στη χώρα µας.
Τα τελευταία χρόνια δύο διαδοχικοί Υπουργοί,ο κ. Παπανδρέου και
σήµερα ο κ. Αρσένης,επεχείρησαν µέσα σε ένα σωλήνα,
αποκοµµένοι από την κοινωνία, αποκοµµένοι από την
πραγµατικότητα, χωρίς χρήµατα, χωρίς σοβαρό σχεδιασµό, να
κάνουν δήθεν µεταρρυθµίσεις. Οι µεταρρυθµίσεις αυτές
συνάντησαν δικαιολογηµένα την αντίδραση όλης της εκπαιδευτικής
κοινότητας, την αντίδραση των παιδιών, την αντίδραση των
εκπαιδευτικών.
∆εν µπορεί να προχωρήσει µεταρρύθµιση σε κανέναν µα σε
κανέναν τοµέα, εάν δεν συναντά τουλάχιστον µία ελάχιστη
συναίνεση στην κοινωνία και σε άλλους παράγοντες, οι οποίοι
καλούνται να συµµετάσχουν σε αυτήν την µεταρρύθµιση, αν δεν
µπορούν να συνεργαστούν.
Ποια είναι η κατάσταση που έχει δηµιουργηθεί; Για µία ακόµα φορά
µετά από χρόνια έχουν κλείσει τα σχολεία, έχουν ξεκινήσει
καταλήψεις, είναι κλειστά τα πανεπιστήµια, οι εκπαιδευτικοί
αντιδρούν, οι γονείς ανησυχούν.
'Εχουµε φθάσει σε ένα σηµείο που γονείς στρέφονται εναντίον
γονέων, γονείς στρέφονται εναντίον παιδιών, γονείς στρέφονται
εναντίον εκπαιδευτικών, εκπαιδευτικοί εναντίον γονέων και έχουµε
µία κατάσταση που πραγµατικά βρίσκεται στα όρια της διάλυσης
της παιδείας. Για µία ακόµα φορά κινδυνεύουµε να χαθεί η
εκπαιδευτική χρονιά. Για µια ακόµα φορά έχουµε καταλήψεις,
έχουµε µορφές αντίδρασης, που ξεπερνούν τα συνηθισµένα.
Γιατί τα έχουµε αυτά; Υπάρχει πραγµατικά µία σοφή πολιτική, την
οποία κανείς δεν βλέπει; Αυτό που υπάρχει είναι µία αναστάτωση.
Βλέπουν τα παιδιά ότι αντικαθίσταται ένα σύστηµα που έχει
λειτουργήσει για πολλά χρόνια, µε τα ελλατώµατα που έχει, µε έναν
τρόπο σχετικά αξιοκρατικό. Το σύστηµα των εισαγωγικών
εξετάσεων ασφαλώς χρειάζεται αλλαγή, χρειάζεται βελτίωση, αλλά
βλέπουµε ότι γίνεται µία προσπάθεια να αντικατασταθεί µε ένα
σύστηµα που δεν εξασφαλίζει τα πλεονεκτήµατα του προηγούµενου
και µπορεί να έχει και πολλά καινούρια µειονεκτήµατα. ∆εν
εξασφαλίζει το αδιάβλητο των εξετάσεων, δεν εξασφαλίζει το
οµογενές των εξετάσεων, τις ίδιες ευκαιρίες.
Τι κάνει σε αυτήν την κατάσταση η Κυβέρνηση; Βλέπει εδώ και
πάρα πολλές εβδοµάδες και µήνες µία εκρηκτική κατάσταση και
προσπαθεί να µας παρουσιάσει το πρόβληµα σαν ένα πρόβληµα
ενηµέρωσης. ∆εν είναι πρόβληµα ενηµέρωσης των µαθητών. ∆εν
είναι πρόβληµα ενηµέρωσης των εκπαιδευτικών. Το πρόβληµα είναι
πολύ βαθύτερο και γι' αυτό χρειάζεται χρόνος, χρειάζεται
διαλλακτικότητα, χρειάζεται ανοικτό µυαλό για το πώς θα
αντιµετωπίσουµε το πρόβληµα.
∆εν λύνονται στο πόδι τα σοβαρά προβλήµατα της χώρας µας,
όπως είναι το πρόβληµα της παιδείας. Η παιδεία χρειάζεται
µεταρρύθµιση; Βεβαίως χρειάζεται µεταρρύθµιση, αλλά δεν γίνονται
οι µεταρρυθµίσεις µε αυτόν τον τρόπο.
Θα εξηγήσω πώς γίνονται οι µεταρρυθµίσεις και το τι πρέπει να
κάνει τώρα η Κυβέρνηση.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΑΨΗΣ: Ανοικτά µυαλά µε κλειστά σχολεία ή ανοικτά
σχολεία µε κλειστά µυαλά;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Για να είναι ανοικτά τα σχολεία,
πρέπει να είναι και ανοικτά τα µυαλά των Υπουργών και όχι
κλειστά, κύριε Καψή. Για να είναι ανοικτά τα σχολεία πρέπει να είναι
ανοικτή η Κυβέρνηση στο διάλογο. ∆εν γίνεται πολιτική µε
εκβιασµούς, κύριε Καψή.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΑΨΗΣ: Για να ανοίξει το δικό µου το µυαλό, πείτε µου:
Θα ανοίξουν τα σχολεία και θα γίνει διάλογος...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Σας παρακαλώ, κύριε
Καψή!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΛΟΓΟΣΚΟΥΦΗΣ: Κάντε µου τη χάρη. 'Οταν θα
µιλήσετε, θα έχετε την ευκαιρία να µας πείτε τις απόψεις σας.
Σας είπα ποια είναι η δική µας. Εάν δεν γίνει διάλογος, δεν
πρόκειται να ανοίξουν τα σχολεία. ∆εν µπορούµε να εκβιάζουµε τη
νεολαία αυτήν τη στιγµή. Για να γίνουν οι µεταρρυθµίσεις πρέπει
πρώτα από όλα να είναι σχεδιασµένες σωστά. Πρέπει να έχει
προηγηθεί ο διάλογος, για να γίνει µία σοβαρή µεταρρύθµιση.
Πρέπει να έχει εξασφαλιστεί µία ευρύτερη συναίνεση και κοινωνική
και πολιτική.
Αυτά είναι προϋποθέσεις, για να γίνει µία µεταρρύθµιση. Το
κυριότερο είναι ότι η εισαγωγή της µεταρρύθµισης δεν µπορεί παρά
να είναι σταδιακή. ∆εν µπορεί από τη µία µέρα στην άλλη να
αναστατώνεται η ζωή των παιδιών, να αναστατώνονται τα σχέδιά
τους, να αναστατώνεται η ζωή των εκπαιδευτικών.
Επίσης είναι πολύ σηµαντικό, στο θέµα της παιδείας, να έχουµε
υπόψη µας και κάτι άλλο. Φθηνές µεταρρυθµίσεις δεν υπάρχουν.
'Ενα από τα µεγαλύτερα προβλήµατα που έχουµε είναι ότι
προσπαθούµε να κάνουµε παιδεία χωρίς λεφτά και χωρίς πόρους.
∆εν γίνονται αυτά τα πράγµατα. Το τσάµπα πέθανε. Θα πρέπει να
αποφασίσει η κοινωνία να δώσει τα χρήµατα από τον κρατικό
προϋπολογισµό, αν θέλουµε δωρεάν παιδεία για όλους. Αν δεν
µπορεί ο κρατικός προϋπολογισµός, θα πρέπει να σκεφθούµε
άλλες µεθόδους χρηµατοδότησης της παιδείας. Νοµίζουµε ότι
µπορεί ο κρατικός προϋπολογισµός να δώσει παραπάνω χρήµατα.
Η µεταρρύθµιση, λοιπόν, πρέπει να είναι µια συνολική επέµβαση,
που να έχει και οργανωτικό χαρακτήρα, να έχει και αλλαγές στα
συστήµατα εξετάσεων, αλλά που χρειάζεται παραπάνω χρήµατα.
'Ολα αυτά πρέπει να συζητηθούν και για να συζητηθούν πρέπει να
υπάρχει νηφαλιότητα, πρέπει να υπάρχει ένα κλίµα ηρεµίας. ∆εν
έχει άλλη λύση η Κυβέρνηση. Με την αδιαλλαξία, ακόµα και αν
κερδίσει τη µάχη του να ανοίξουν τα σχολεία -που µπορεί και να
γίνει- θα είναι µία πύρρειος νίκη, διότι η πληγή θα υπάρχει και η
πληγή στην παιδεία είναι χαίνουσα. Τα προβλήµατα θα
εξακολουθήσουν να υπάρχουν.
Εµείς, σαν πολιτικοί, έχουµε ευθύνη να σκύψουµε πάνω από τα
προβλήµατα και να προσπαθήσουµε να τα λύσουµε στο βάθος του
χρόνου. Πρέπει η µεταρρύθµιση που θα γίνει να έχει τη µέγιστη
δυνατή συναίνεση όλων µας, για να είναι µια µεταρρύθµιση που θα
κρατήσει για πολλά χρόνια. Η παιδεία χρειάζεται µια προοπτική
εικοσαετίας, µια µεταρρύθµιση που πραγµατικά θα αλλάξει το τοπίο
στη χώρα µας. Ακόµη χρειάζεται να βρούµε και τους πόρους.
∆εν έχει, λοιπόν, άλλη επιλογή η Κυβέρνηση. Πρέπει να καταπιεί
την
"υπερηφάνειά" της, να αποσύρει αυτό το νοµοσχέδιο και να φέρει το
θέµα της παιδείας σε έναν ευρύτερο διάλογο, για να αποφασίσουµε
τι θα γίνει. Πρέπει να λυθεί το πρόβληµα που υπάρχει αυτήν τη
στιγµή, πρέπει να πάψει να υπάρχει κοινωνική αναταραχή, να
ηρεµήσουν τα πνεύµατα όλων και µόνο έτσι θα µπορέσουµε να
δούµε τι πρέπει να γίνει.
Γι'αυτό και δεν έχουµε εµπιστοσύνη στον Υπουργό Παιδείας, διότι
έχει δείξει µια αδιαλλαξία που δεν συνάδει µε κάποιον, ο οποίος
θέλει να δώσει παραδείγµατα στη νέα γενιά. Νοµίζουµε ότι πρέπει η
Κυβέρνηση να αλλάξει πολιτική. Αν δεν αλλάξει πολιτική, ας αλλάξει
Υπουργό. Το πρόβληµα πρέπει να λυθεί. ∆εν θα λυθεί µε µια νίκη,
µε µια επίδειξη αδιαλλαξίας απέναντι στη νέα γενιά. Σας ευχαριστώ
πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας).
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Παναγιώτης Σγουρίδης): Ευχαριστούµε τον κ.
Αλογοσκούφη.
Ο κ. Αλευράς έχει το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΑΛΕΥΡΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι
είναι σαφές από τη συζήτηση µέχρι σήµερα, το τι
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ακριβώς συµβαίνει στο χώρο της παιδείας και ποιες είναι οι θέσεις
των κοµµάτων για τη µεγάλη εκπαιδευτική µεταρρύθµιση.
Είναι απολύτως σαφές, έχει φανεί από όλες τις τοποθετήσεις των
οµιλητών της Νέας ∆ηµοκρατίας, ότι δεν έχει γίνει κατορθωτό από
τη µεριά τους να αρθρώσουν, έστω και µια συγκεκριµένη πρόταση,
για το τι πρέπει να γίνει στο χώρο της εκπαίδευσης σήµερα στην
Ελλάδα.
Ακούµε όλες αυτές τις ώρες διαρκώς αρνήσεις, και καταγγελίες.
Αυτό αποδεικνύει τη γύµνια αυτής της παράταξης, την ανυπαρξία
θέσεων, την έλλειψη προγράµµατος.
∆εν είναι, βέβαια, τυχαίο αυτό, αν αναλογιστεί κανείς ότι η ηγεσία
της Νέας ∆ηµοκρατίας, ο κ. Καραµανλής προσωπικά, έχει επιλέξει
να δώσει λάθος µάχες σε λάθος χρόνους και µε λάθος παρατάξεις.
Στη δεκαετία του 1970 ο κ. Καραµανλής υπεράσπισε το ν.815, τον
οποίο ακύρωσαν οι φοιτητές, διότι ήταν ένας νόµος που πρότεινε
τον αυταρχισµό στην εκπαίδευση. Σήµερα στη δεκαετία του 1990 ο
κ. Καραµανλής επιλέγει λάθος στρατόπεδο και λάθος µάχη για να
δώσει. Επιλέγει να αρνηθεί την πρόταση για τον εκσυγχρονισµό της
εκπαίδευσης, προτείνοντας και προτιµώντας να σταθεί στο πλευρό
µιας αντιδραστικής και αναχρονιστικής πολιτικής πρότασης.
Το ΠΑΣΟΚ, όµως, δεν έχει κανένα λόγο, όσο δεν ακούγεται
υπεύθυνη πολιτική πρόταση για τα προβλήµατα της εκπαίδευσης,
να αρνηθεί την ευθύνη που έχει απέναντι στον ελληνικό λαό και
απέναντι στη χώρα.
Είµαστε η παράταξη που τόλµησε και τολµά σήµερα στην
εκπαίδευση τις µεγάλες ιστορικές τοµές. Πρέπει να πούµε ότι
είσαστε η παράταξη, η οποία επιδιδεται µονάχα σε µια πολιτική
ανιστόρητων αρνήσεων.
Το ΠΑΣΟΚ στη δεκαετία του 1980 συνδέθηκε πάλι µε ένα µεγάλο
κίνηµα εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης, ένα κίνηµα που είχε σαν
αίτηµα τη δηµοκρατία και την αναµόρφωση ενός αναχρονιστικού
θεσµικού πλαισίου. Προσπαθήσαµε και κάναµε πολλά βήµατα στο
να αλλάξουµε την ξεπερασµένη µορφή της εκπαίδευσης, να
δηµιουργήσουµε υποδοµές για µια καλύτερη εκπαίδευση.
Σήµερα έχουν περάσει δέκα και πλέον χρόνια από εκείνες τις
µεγάλες τοµές. Η τεχνολογία, η πληροφορική, οι νέες γνώσεις,
έχουν εισβάλει ορµητικά στη ζωή µας και πολύ περισσότερο θα
εισβάλουν ορµητικά στη ζωή των νέων ανθρώπων.
'Ολα αυτά τα καινούρια δεδοµένα έχουν αλλάξει τις προτεραιότητες
του εκπαιδευτικού συστήµατος. Το δίληµµα για την Κυβέρνηση,
λοιπόν, ήταν σαφές και άµεσο. 'Η θα µέναµε παθητικοί θεατές µε το
φόβο του πολιτικού κόστους ή θα προχωρούσαµε στον αναγκαίο,
βαθύ ριζικό και άµεσο εκσυγχρονισµό.
Ποιο είναι το σύγχρονο αίτηµα, όµως, για το εκπαιδευτικό µας
σύστηµα; Και κάνω αυτές τις αναφορές, γιατί επαναλαµβάνω και
επανέρχοµαι, ότι δεν άκουσα µέχρι σήµερα καµία πρόταση από τη
Νέα ∆ηµοκρατία.
Για εµάς, το σύγχρονο αίτηµα για το εκπαιδευτικό σύστηµα
εντοπίζεται σε τρεις άξονες. Στις υποδοµές, στην αναµφισβήτητη
ανάγκη για τη βελτίωσή τους. Στην εντατικοποίηση της δουλειάς
όλων των παραγόντων της εκπαίδευσης και στην αξιολόγηση του
έργου που γίνεται µέσα στην εκπαίδευση.
Και στα τρία αυτά ζητήµατα µε συντονισµένες δράσεις και
προτάσεις η Κυβέρνηση µε την εκπαιδευτική µεταρρύθµιση
προτείνει λύσεις για τα θέµατα της εκπαίδευσης.
Το ζήτηµα των υποδοµών αφορά πρωτίστως την Κυβέρνηση,
αφορά τον κρατικό προϋπολογισµό και µε γενναίες
χρηµατοδοτήσεις έχουµε καταφέρει να δηµιουργήσουµε σιγά-σιγά
την αναστροφή της κατάστασης, δηµιουργώντας τις νέες, καινούριες
και σύγχρονες υποδοµές στο χώρο της εκπαίδευσης.
Η εισαγωγή της πληροφορικής µε ένα πρόγραµµα τριάντα πέντε
δισεκατοµµυρίων (35.000.000.000) είναι πραγµατικά µια µεγάλη
καινοτοµία, που θα φέρει και θα εξοικειώσει τους µαθητές µε την
πληροφορική. Είναι µια µεγάλη αναγκαιότητα, δεν ισχυριζόµαστε ότι
από τη µια µέρα στην άλλη πετύχαµε να λύσουµε το πρόβληµα,
αλλά νοµίζω ότι έχουν ήδη δροµολογηθεί τα σηµαντικά και

ουσιαστικά βήµατα για τον εκσυγχρονισµό των υποδοµών.
Το δεύτερο ζήτηµα είναι η εντατικοποίηση της δουλειάς και αυτό
πρέπει να έχουµε το θάρρος να πούµε ότι αφορά πρωτίστως τους
µαθητές. Και σ'αυτό ακούγεται πολύ εύκολη η δηµαγωγία από τα
κόµµατα της Αντιπολίτευσης και ελάχιστες υπεύθυνες τοποθετήσεις.
Οι µαθητές πρέπει να βοηθήσουν σ' αυτήν την κατεύθυνση, κυρίως
γιατί η εντατικοποίηση της προσπάθειάς τους στο σχολείο αφορά
αυτούς τους ίδιους και το µέλλον τους.
Το ζήτηµα της αξιολόγησης αφορά το έργο που παράγουν οι
εκπαιδευτικοί. Ακούω πολλές εύηχες και ωραίες προτάσεις ενάντια
στην αξιολόγηση.
Φαντασθείτε όµως αν για τον οποιονδήποτε από εµάς, για τον
οποιονδήποτε πολίτη, ήταν ανεκτό και αποδεκτό, όταν µπαίνει σε
ένα νοσοκοµείο για να κάνει µια εγχείριση καρδιάς, να αφεθεί
τυχαία, να αφήσει την τύχη της ζωής του για µια εγχείριση στον
οποιονδήποτε γιατρό έχει υπηρεσία εκείνο το πρωί και θα τον
χειρουργήσει.
Ξέρουµε ότι η κατάσταση δεν είναι αυτή, γιατί όλοι έχουµε την
αξίωση και ζητάµε και απαιτούµε να µας χειρουργήσει, να µας
εγχειρίσει, ο καλύτερος δυνατόν γιατρός.
'Οταν, όµως, µιλάµε για τα παιδιά µας, δεν είναι αυτονόητη και
εύλογη η ίδια αξίωση; Να µη διδάσκονται τα παιδιά µας από τον
οποιονδήποτε εκπαιδευτικό τυχαίνει να βρίσκεται µέσα σε µια τάξη
εκείνη την ώρα, αλλά να έχουµε τη βεβαιότητα ότι η πολιτεία
µεριµνά και ελέγχει το έργο και την ποιότητα του έργου του
εκπαιδευτικού;
Είναι δυνατόν τυχαία κάποιος εκπαιδευτικός, ο οποίος µπήκε πριν
είκοσι χρόνια στην εκπαίδευση, να θεωρείται µετά από είκοσι
χρόνια ότι έχει τις γνώσεις, την ικανότητα και τη διάθεση να διδάξει
τα παιδιά µας; Γιατί δεν θα πρέπει να αξιολογηθεί;
'Ακουσα λοιπόν, όταν έγινε η συζήτηση για την παιδεία, τον Αρχηγό
της Νέας ∆ηµοκρατίας, να λέει, ναι, εµείς συµφωνούµε στην
κατάργηση της επετηρίδας, αλλά είναι απαράδεκτο να αφήνετε
τόσους εκπαιδευτικούς στο έλεος του καιρού και του χρόνου. ∆εν το
κατάλαβα, δηλαδή, αυτό. Ποια είναι η πρόταση η συγκεκριµένη.
Ναι, στην κατάργηση της επετηρίδας, αλλά να σεβαστούµε και τους
εκπαιδευτικούς που είναι γραµµένοι στην επετηρίδα. Για να γίνουν
πιο συγκεκριµένα αυτά, για να µην παίζουµε µε τη νοηµοσύνη του
ελληνικού λαού.
Ας δούµε, λοιπόν, ποιοι αντιδρούν σήµερα, κυρία και κύριοι
συνάδελφοι, και ας δούµε τι γίνεται σε ολόκληρη την Ευρώπη και σε
ολόκληρο τον κόσµο στα εκπαιδευτικά συστήµατα. Πώς οι χώρες µε
προηγµένες υποδοµές και πολιτισµό αντιµετωπίζουν αυτά τα
ζητήµατα. Και για να αντιµετωπίσουµε το µεγάλο και κεφαλαιώδες
ζήτηµα της εκπαίδευσης πρέπει να πούµε την αλήθεια στα παιδιά.
Και το λέω αυτό εγώ, ένας νέος άνθρωπος, που έχω µία πολύ
µικρή ηλικιακή απόσταση από τους νέους ανθρώπους.
Νοµίζω ότι πρέπει να πούµε την αλήθεια, γιατί ο ωραίος κόσµος, ο
κόσµος χωρίς τις εξετάσεις, ο κόσµος της εύκολης πρόσβασης στην
τριτοβάθµια εκπαίδευση, ο κόσµος της εύκολης πρόσβασης στην
αγορά εργασίας είναι ένας ροµαντικός κόσµος, που µας ενδιαφέρει
και τον θέλουµε, αλλά είναι ένας κόσµος ουτοπικός στην παρούσα
συγκυρία. Πρέπει να τους πούµε ότι πρέπει να προσπαθήσουν
πολύ και σκληρά, γιατί ο κόσµος είναι ανταγωνιστικός σήµερα και
είναι ανταγωνιστικός, όχι µόνο στο εσωτερικό της ίδιας της χώρας
µας, όπως ήταν πριν από δεκαετίες, αλλά είναι πια ανταγωνιστικός
σε ένα πολύ ευρύτερο παγκοσµιοποιηµένο περιβάλλον, που είναι
το περιβάλλον της Ευρώπης.
Το  τι  γίνεται  λοιπόν  σήµερα  στα  σχολεία  της  Ελλάδας  πρέπει
να  το  δούµε  και  να  το  συγκρίνουµε,  σε  σχέση  µε  το  τι  γίνεται
στα  σχολεία  της  Ευρώπης.  Να  δούµε  γιατί  στη  Μεγάλη
Βρετανία  η  Κυβέρνηση  παρεµβαίνει  στο  εκπαιδευτικό  σύστηµα
µε  αποφασιστικότητα  και  τόλµη  και  λέει  ότι  θα  κλείσουν  τα
σχολεία   και   θα   απολυθούν   εκπαιδευτικοί,   επειδή   κρίνουµε   
τις  επιδόσεις   των   µαθητών   από   ορισµένα   σχολεία,   ως
ανεπαρκείς  και  ανεπιτυχείς  και  πώς  θα  πρέπει  να
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τολµήσουµε και εµείς στην Ελλάδα να κάνουµε τις αντίστοιχες
τοµές, χωρίς να σκεφτόµαστε διαρκώς το πολιτικό κόστος.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική 'Εδρα καταλαµβάνει ο Γ'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΛΟΥΚΑΣ ΑΠΟΣΤΟΛΙ∆ΗΣ)
Βρισκόµαστε, λοιπόν, σε έναν κόσµο, ο οποίος έχει διαφορετική
δοµή και µορφολογία από τον κόσµο που έχουµε συνηθίσει. Γι'
αυτό και η παραδοσιακή πολιτική, η πολιτική του
παλαιοκοµµατισµού, δεν µπορεί να δώσει απαντήσεις στις αγωνίες
της νέας γενιάς.
Είναι κατανοητό πως τα παιδιά που σήµερα διαµαρτύρονται, και δεν
είναι όλα τα παιδιά, και πρέπει να το πούµε αυτό και δυστυχώς
πρέπει να πούµε ότι σε ορισµένα σχολεία υπάρχουν µειοψηφίες,
που τα κρατάνε κλειστά, ενώ η πλειοψηφία των παιδιών θέλει να
µπει µέσα και να κάνει µάθηµα, δυστυχώς σε ορισµένα σχολεία
κυριαρχεί η εντύπωση και η πολιτική των εύκολων λύσεων και των
εύκολων θέσεων.
Για µας όµως αυτό δεν είναι πολιτική ευθύνης. 'Εχουµε την
κυβερνητική ευθύνη, όπως την είχαµε τόσα χρόνια και θα την
έχουµε και για τα επόµενα χρόνια και πρέπει να σκεφτούµε για το
µέλλον της νέας γενιάς, όχι µε βάση τη λογική του δικού µας
πολιτικού µέλλοντος, αλλά µε βάση το µέλλον της χώρας και την
προοπτική της.
Είναι λοιπόν σήµερα προτιµότερο ένα ισχυρό σοκ στην εκπαίδευση,
από το να παραδώσουµε τα παιδιά στην αφασία, µια αφασία που
δυστυχώς αν τους την επιτρέψουµε σαν χάρισµα σήµερα, θα τα
συνοδεύει σε όλη τους τη ζωή. Η ευθύνη λοιπόν της Αντιπολίτευσης
σήµερα είναι ευθύνη ιστορική, αν θέλουµε να είµαστε δίκαιοι µε τους
εαυτούς µας. 'Εχει την ευθύνη να προτείνει τις θέσεις της, να κατέβει
στα παιδιά και να πει την αλήθεια για τον κόσµο που ζούµε και τον
κόσµο που έρχεται και να τους ζητήσει να εντείνουν και αυτά τις
προσπάθειές τους και να µας επικρίνει, όπου έχουµε λάθος και να
προσέλθει στο διάλογο. Και δεν θα αρνηθώ ότι και εµείς έχουµε
ευθύνες, διότι στο παρελθόν και στη δεκαετία του '90 δεν
βοηθήσαµε όσο θα µπορούσαµε σε µια αντίστοιχη προσπάθεια,
που έγινε από το Γιώργο Σουφλιά. Αλλά δεν µπορεί στο όνοµα του
παρελθόντος να ακυρώνουµε κάθε θετική προσπάθεια, που γίνεται
σήµερα και να προσπαθούµε τυχοδιωκτικά να δηµαγωγούµε στις
πλάτες των νέων παιδιών.
Είναι βαριά η ευθύνη λοιπόν, κυρία και κύριοι συνάδελφοι, όλων
µας σ' αυτήν τη συζήτηση, σ' αυτήν την προσπάθεια που γίνεται για
να αλλάξει το τοπίο της εκπαίδευσης.
Φοβάµαι ότι αυτήν την ευθύνη η Νέα ∆ηµοκρατία ακόµα δεν την
έχει συνειδητοποιήσει και δεν την έχει συνειδητοποιήσει για
πολλούς αντικειµενικούς και υποκειµενικούς λόγους -ορισµένους
ανέφερε εύστοχα ο Υπουργός Παιδείας- που έχουν να κάνουν µε
εσωτερικά πολιτικά ζητήµατα.
Αλλά πολύ φοβάµαι ότι αν συντάσσεται σήµερα η Νέα ∆ηµοκρατία
µε τα παιδιά και δυστυχώς πρέπει να πω ότι βλέπω στις
τηλεοράσεις παιδιά δεκατεσσάρων και δεκαπέντε χρονών, που δεν
είναι καν στο λύκειο να πρωταγωνιστούν στο κλείσιµο των δρόµων
και απορώ πραγµατικά, αυτά τα παιδιά τι σχέση έχουν µε τη
µεταρρύθµιση µέχρι σήµερα και πώς είναι δυνατόν παιδιά
δεκατριών και δεκατεσσάρων ετών να ωθούνται µε τόση ευκολία
στο να βγαίνουν και να κλείνουν τους δρόµους. Και αναρωτιέµαι
πώς είναι δυνατόν γυµνάσια σήµερα να είναι κλειστά, όταν παιδιά
του λυκείου αυτήν τη στιγµή αναγκάζουν τα γυµνάσια να µένουν
κλειστά στο όνοµα του τι γίνεται στη Β' και Γ' λυκείου.
Υπάρχει λοιπόν µια πολιτική, η οποία φαίνεται οδηγεί τα παιδιά σε
µια τυφλή άρνηση. Αυτή η τυφλή άρνηση επενδύει προφανώς στην
αγωνία, στην ευαισθησία και στην ανησυχία των παιδιών.
Εµείς όµως δεν έχουµε το δικαίωµα να επικαλούµαστε τις ασθένειες
του συστήµατος, για να ζητάµε να µη γίνει θεραπεία, όπως κάνει η
Νέα ∆ηµοκρατία. Και γι' αυτό η πολιτική θέση όλων των Βουλευτών
του ΠΑΣΟΚ, πιστεύω είναι ότι αυτή η µεταρρύθµιση πρέπει να
προχωρήσει και µέσα από το διάλογο στην εφαρµογή να
διορθώσουµε όλα τα τρωτά και πιστεύω ότι θα πετύχουµε να
οδηγήσουµε τη χώρα και την εκπαίδευση στον 21ο αιώνα, όπως

απαιτεί από µας ο ελληνικός λαός.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Γκελεστάθης έχει το
λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΕΛΕΣΤΑΘΗΣ: Κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση της
προτάσεως δυσπιστίας προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων γίνεται σήµερα στη Βουλή µε µια βαριά, πολιτικά.
ατµόσφαιρα που επικρατεί στη χώρα. Είναι καθηµερινή
πραγµατικότητα ότι η Κυβέρνηση του κ. Σηµίτη αδυνατεί πλέον να
αντιµετωπίσει τα αδιέξοδα που έχει δηµιουργήσει η ίδια µε την
πολιτική της σε όλα τα θέµατα που αφορούν τη χώρα και το λαό,
στα εθνικά θέµατα, στα οικονοµικά θέµατα, στα πολιτικά θέµατα,
στα κοινωνικά θέµατα, στα ηθικά θέµατα κλπ. 'Ετσι δεν υπάρχει
καµία αµφιβολία ότι η παραµονή της στην εξουσία, όσο καιρό θα
είναι ακόµα, επιδεινώνει την κατάσταση αυτή.
Παρακολουθούµε την εφαρµογή των "νέων εκσυγχρονιστικών"
µεθόδων της Κυβέρνησης του κ. Σηµίτη.
∆εν δέχεται την πρόταση της Νέας ∆ηµοκρατίας για την
πραγµατοποίηση ενός εθνικού διαλόγου για τη σύσταση ενός
εθνικού συµβουλίου που να αντιµετωπίσει το βασικό αυτό θέµα της
παιδείας. Και βέβαια δεν είναι η µόνη άρνησή της να δεχθεί τις
προτάσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας στο τοµέα αυτόν. ∆ιότι και την
πρότασή µας να συσταθεί µια ανεξάρτητη κρατική αρχή, η οποία να
διαχειρίζεται τα θέµατα των µεγάλων δηµοσίων έργων και των
µεγάλων προµηθειών του κράτους, όπου επίσης, έχει επικρατήσει
το σύστηµα της αδιαφάνειας, δεν την κάνει αποδεκτή.
Επίσης, δεν εδέχθη και την πρότασή µας να γίνει µια διακοµµατική
επιτροπή για την επιλογή των διοικήσεων των δηµοσίων
επιχειρήσεων των κρατικών οργανισµών όπου είναι γνωστό το τι
γίνεται.
Αλλά βέβαια αυτά δεν είναι µόνο η απόδειξη της πολιτικής τακτικής
της Κυβέρνησης του κ. Σηµίτη. Είναι ότι συµβάλλουν στο πολιτικό
κλίµα που βάλλεται η πολιτική µας ζωή. Και ξέρετε ποιες είναι οι
συνέπειες οι οποίες διαπιστώνονται κάθε µέρα παντού.
'Ετσι κύριοι συνάδελφοι, δεν υπάρχει καµία αµφιβολία ότι και στο
θέµα της παιδείας η Κυβέρνηση έχει αποτύχει παταγωδώς.
Η πολιτική υποκρισία που επιδεικνύετε στο να µη συνειδητοποιείται
η κατάσταση, η τραγικη κατάσταση που έχει διαµορφωθεί σήµερα
στους χώρους της εκπαίδευσης, είναι απαράδεκτη.
∆εν παρακολουθούµε κάθε µέρα, όχι µόνο εκεί που
πραγµατοποιούνται οι καταλήψεις των σχολικών συγκροτηµάτων,
που εµάς µας βρίσκουν τελείως αντίθετους, όπως έχει διακηρύξει
και ο Πρόεδρός µας κατ'επανάληψη και στην Αίθουσα αυτή αλλά
και εκτός της Αιθούσης αυτής αλλά και στους άλλους χώρους
εκπαίδευσης, όπου δεν υπάρχουν καταλήψεις, ότι δεν υπάρχει µια
µεγάλη αναταραχή µεταξύ των µαθητών, των εκπαιδευτικών, τον
γονέων και γενικότερα της κοινωνίας;
'Ετσι δεν υπάρχει καµία αµφισβήτηση ότι υπάρχει το πρόβληµα. Και
το πρόβληµα πρέπει να αντιµετωπισθεί.
Σήµερα δεν οµιλούµε για το θέµα της λεγόµενης εκπαιδευτικής
µεταρρύθµισης. Τις απόψεις µας στο θέµα αυτό τις αναπτύξαµε
κατά τη συζήτηση του σχετικού νοµοσχεδίου στη Βουλή, όπως το
θέµα των χρηµατοδοτήσεων προς την παιδεία, το θέµα της
απορρόφησης των κοινοτικών πόρων, το θέµα των σχολικων
αιθουσών, το θέµα της πληροφορικής, το θέµα των αποδοχών των
εκπαιδευτικών, το θέµα της έλλειψης διαλόγου, το θέµα της
έλλειψης ενηµέρωσης, το θέµα των βιβλίων, όλα αυτά, έχουν
αναπτυχθεί στην Αίθουσα αυτή και δεν χρειάζεται να µας
απασχολήσουν αυτήν τη στιγµή. Σήµερα µας απασχολεί η
εµπόλεµη κυριολεκτικά κατάσταση που επικρατεί στους χώρους της
εκπαίδευσης, όταν µαθητές στρέφονται εναντίον µαθητών, όταν
µαθητές στρέφονται εναντίον των καθηγητών τους, όταν µαθητές
στρέφονται εναντίον των γονέων και καθηγητές στρέφονται εναντίον
των καθηγητών και των µαθητών, όταν υπάρχει αυτή η κατάσταση
που ζωγραφίζεται κάθε µέρα µε την αγωνία των γονέων, όταν
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αποκλείονται οι δρόµοι και ξέρετε ποιες είναι οι τραγικές συνέπειες
από τη µη κανονική κυκλοφορία στους δρόµους. Και
παρακολουθήσαµε όλοι στα ΜΜΕ τα τραγικά επεισόδια τα οποία
γίνονται δυστυχώς απ'αυτά τα νέα παιδιά, που οδηγήθηκαν στην
κατάσταση αυτή από την αναταραχή που επικρατεί στον τοµέα της
εκπαίδευσης. Εποµένως υπάρχει σοβαρό πρόβληµα και το
πρόβληµα πρέπει να αντιµετωπισθεί.
Η Κυβέρνηση, εξήγγειλε κατ'επανάληψη το τελευταίο χρονικό
διάστηµα ότι ευελπιστούσε ότι η κατάσταση θα εκτονωθεί, ότι οι
καταλήψεις θα σταµατήσουν και ο αναβρασµός ο οποίος έχει
κορυφωθεί θα εκτονωθεί. Αλλά δυστυχώς διεψεύσθη σ'αυτές τις
προσδοκίες της. Με την επίδειξη όµως της πολιτικής της τακτικής,
της άµετρης αλαζονείας, όχι µόνο δεν συνέβαλε στην εκτόνωση της
κατάστασης αλλά αντίθετα την έχει πυροδοτήσει.
'Ετσι, κύριοι συνάδελφοι, δεν πρέπει να βαυκαλιζόµεθα και να
ωραιοποιούµε την κατάσταση που επικρατεί, παρά πρέπει να
δώσουµε τη λύση. Και η λύση θα ήταν η υιοθέτηση της πρότασής
µας για το θέµα αυτό, µε τη µη εφαρµογή του λεγόµενου αυτού
νόµου για την εκπαιδευτική µεταρρύθµιση, την αναστολή της
εφαρµογής του, την πραγµατοποίηση ενός διαλόγου, να
εκφραστούν τα κόµµατα, όλοι οι φορείς οι οποίοι εµπλέκονται στο
γενικότερο θέµα της εκπαίδευσης, ώστε να θεσµοθετηθεί µια
πραγµατική µεταρρύθµιση στον τοµέα αυτόν, η οποία να
εφαρµόζεται ανεξάρτητα από το ποια κυβέρνηση θα είναι στην
εξουσία.
Αυτή η πρόταση, δεν έγινε δεκτή. Κατά συνέπεια, θα πρέπει η ίδια η
Κυβέρνηση να αντιµετωπίσει αυτό το πρόβληµα. Και η πρόταση
δυσπιστίας ασφαλώς συµβάλλει στην επίλυση αυτού του
προβλήµατος, αφού δεν αναπτύχθηκε η πρωτοβουλία αυτή από την
Κυβέρνηση, από τον κύριο Πρωθυπουργό.
Θα πρέπει δε, µε την ευκαιρία αυτή, κύριοι συνάδελφοι, να
επισηµάνουµε το γεγονός ότι η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ έχει
αναµείξει τους εισαγγελείς στην αντιµετώπιση του προβλήµατος
αυτού και έχει δώσει εντολή στην Αστυνοµία να αντιµετωπίσει αυτό
το πρόβληµα.
Και θέλωµε την ευκαιρία αυτή να σας υπενθυµίσω ότι όταν το 1993
ο οµιλών είχε την τιµή να είναι Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης και
εφαρµόσαµε τότε για πρώτη φορά τις περιπολίες έξω από τα
σχολικά συγκροτήµατα,που είχε αρχίσει τότε η διακίνηση των
ναρκωτικών στους χώρους αυτούς, αντιµετωπίσαµε µία σφοδρή
πολιτική εκ µέρους των στελεχών του ΠΑ.ΣΟ.Κ., ότι θίγεται η
δηµοκρατική ευαισθησία των µαθητών όταν βλέπουν αστυνοµικούς
να περιπολούν έξω απο τους χώρους της εκπαίδευσης. Τώρα όµως
τι γίνεται,αφού τα ναρκωτικά έχουν περάσει µέσα στους χώρους της
εκπαίδευσης και οι αστυνοµικοί παρά τη θέλησή τους, παρά τη
φιλότιµη προσπάθεια να εκτελέσουν το καθήκον τους, δεν µπορούν
να αντιµετωπίσουν το πρόβληµα αυτό; 'Ετσι, λοιπόν, αποδεικνύεται
και η δηµοκρατική ευαισθησία της Κυβέρνησης των
"εκσυγχρονιστών" Υπουργών του κ. Σηµίτη και µε την ανάµειξη της
εισαγγελικής αρχής και των αστυνοµικών δυνάµεων για να
αντιµετωπίσουν τους µαθητές στις εκδηλώσεις, αυτές στις οποίες η
ίδια η Κυβέρνηση µε την πολιτική τακτική της, τους οδήγησε να
έχουν.
∆εν υπάρχει κανένα περιθώριο συζητήσεως ότι όλοι µας είµαστε,
τουλάχιστον η παράταξη η δική µας, είµαστε εναντίον των
καταλήψεων και εναντίον του αποκλεισµού της κυκλοφορίας των
δρόµων κ.ο.κ. Η παράταξη του ΠΑ.ΣΟ.Κ. τα δίδαξε αυτά από το
1974 µέχρι το 1981 που είµαστε όλοι µάρτυρες το πώς
πρωτοστατούσαν οι Βουλευτές και τα επώνυµα στελέχη του
ΠΑ.ΣΟ.Κ. στις κινητοποιήσεις αυτές και έδιναν το παράδειγµα πώς
θα έπρεπε οι διάφορες τάξεις του λαού µας να διεκδικούν τα θέµατα
που τους απασχολούσαν.
Για τους λόγους αυτούς κύριοι συνάδελφοι, νοµίζουµε ότι είναι µία
ευκαιρία µε την πρότασή µας που δίδεται στην Κυβέρνηση να
αντιµετωπίσει το πρόβληµα αυτό, δίδοντας τη λύση που πρέπει,
διότι τα πράγµατα κάθε µέρα δυστυχώς εκτραχύνονται
περισσότερο.
Σας ευχαριστώ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Καρακώστας έχει το
λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΚΩΣΤΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ µέµφοµαι τη µοµφή
της Νέας ∆ηµοκρατίας εναντίον του Υπουργού της Παιδείας.
Επίσης µέµφοµαι την πολιτική των κοµµάτων της Αντιπολίτευσης
εναντίον της εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης. Σήµερα δεν µας
απασχολεί το θέµα της εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης. Αυτό λύθηκε,
κρίθηκε, θεσµοθετήθηκε, ισχύει ο νόµος και εφαρµόζεται. Σήµερα
µας απασχολούν τα έκτροπα που συντελούνται στα σχολεία.
Γι'αυτό το θέµα εγώ θα σας µιλήσω.
Και θέλω να ρωτήσω τους αξιότιµους συναδέλφους της Νέας
∆ηµοκρατίας: Ποιος αποφασίζει για τη λειτουργία των σχολείων; Οι
µαθητές και οι καθηγητές ή η πολιτεία; Οι µεν µαθητές είναι ανήλικα
παιδιά και δεν νοµιµοποιούνται να αποφασίζουν εκείνα αν θα
κλείσουν ή θα λειτουργήσουν τα σχολεία. ∆εν νοµιµοποιούνται µε
τις µαθητικές συνελεύσεις να παίρνουν αποφάσεις για το κλείσιµο
των σχολείων. Ποιος νόµος το γράφει αυτό; Οι µαθητές έχουν
άποψη και γνώµη, την οποία µπορούν να διατυπώνουν στους
αρµόδιους φορείς.
Ερχόµαστε στους καθηγητές. Οι καθηγητές τι είναι; Είναι υπάλληλοι
του κράτους και λειτουργοί της εκπαίδευσης. Και οφείλουν
σύµφωνα µε το Σύνταγµα να σέβονται το Σύνταγµα και τους
νόµους. Και αυτοί δεν αποφασίζουν. 'Εχουν και αυτοί άποψη και
γνώµη. Να τη διατυπώνουν µέσα από τα όργανά τους στους
αρµόδιους φορείς.
Εδώ µας ζητούν οι καθηγητές και οι µαθητές να καταργηθεί ο
νόµος. Ναι, το γράφει η ΟΛΜΕ στην ανακοίνωσή της. Να
καταργηθεί ο νόµος.
Κύριοι συνάδελφοι, δεν έχει κανένας το δικαίωµα, ούτε οι καθηγητές
ούτε οι µαθητές, να απαιτούν από την Κυβέρνηση να πάρει το νόµο
πίσω, αλλιώς δεν πρόκειται να ανοίξουν τα σχολεία. Τι σηµαίνει
αυτό; Αυτό σηµαίνει κατάλυση του δηµοκρατικού πολιτεύµατος. Τι
σηµαίνει το σύνθηµα "δεν θα περάσουν τα µέτρα του Αρσένη και
του Σηµίτη"; Η Βουλή ψηφίζει τους νόµους. Οι καθηγητές και οι
µαθητές µπορούν να τους καταργούν αυτούς τους νόµους; Αυτό
λέγεται δηµοκρατία ή φασισµός;
Εδώ δηλαδή έχουµε, κύριοι συνάδελφοι, κατάλυση της αρχής της
λαϊκής κυριαρχίας και εµείς επικροτούµε αυτήν την κατάλυση της
αρχής της λαϊκής κυριαρχίας που εκπρόσωποί της είµαστε;
Η δηµοκρατία, κύριοι συνάδελφοι, λειτουργεί µε νόµους που πρέπει
να εφαρµόζονται από όλους. Αν ένας νόµος πάσχει, τροποποιείται
ή αντικαθίσταται, µέσα από εκείνη τη νόµιµη διαδικασία που το
Σύνταγµα προβλέπει, δηλαδή µέσα από τη Βουλή των Ελλήνων.
Νοµίζω ότι ζούµε σε µία κοινωνία κράτους δικαίου, όπως θέλουµε
να λέµε και όχι µέσα σε µία αναρχούµενη κοινωνία. Κανένας δεν
έχει το δικαίωµα να κλείνει τα σχολεία. Κανένας δεν έχει το δικαίωµα
να καταστρέφει τη δηµόσια περιουσία. Η περιουσία των σχολείων
δεν είναι ούτε των µαθητών ούτε των καθηγητών. Είναι του
ελληνικού λαού, που φορολογείται για να πληρώσει αυτά τα
σχολεία. Κανένας δεν έχει το δικαίωµα να παρεµποδίζει ή να
απαγορεύει σε εκείνον που θέλει, να πάει στο σχολείο. Πώς µου
καταργείς τη δική µου ελευθερία, να θέλω να πάω στο σχολείο, εσύ
που θέλεις να κλείσεις το σχολείο;
Πρέπει να γίνει από όλους αντιληπτό ότι όποιοι προβαίνουν σε
καταλήψεις και κλείνουν σχολεία ή καταστρέφουν τη δηµόσια
περιουσία, είναι αυτουργοί εγκληµατικών πράξεων. Εκείνοι που
υποθάλπουν, στηρίζουν, υποκινούν ή ανέχονται αυτές τις πράξεις,
είναι ηθικοί αυτουργοί ή συνεργοί των αντίστοιχων εγκληµάτων.
ΟΡΕΣΤΗΣ ΚΟΛΟΖΩΦ: Την ποινή δεν είπατε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΚΩΣΤΑΣ: Αυτή  που  προβλέπει  ο  νόµος  και
για  σας  και  για  όλους.  Εσείς  θέλετε  να  µας  παρουσιάσετε  ότι
είστε  οι  πιο  σπουδαίοι  και  ότι  εσείς  λειτουργείτε  µε  νόµους  και
αρχές  που  είναι  ανώτεροι  των  κειµένων  νόµων  και  της
παρούσης  πολιτείας.  Λειτουργείτε,  όµως,  µέσα  σε  αυτήν  την
πολιτεία,  αµείβεστε  σε  αυτήν  την  πολιτεία  και  θέλετε  να  την
κατηγορείτε  αυτήν  την  πολιτεία.  Κυκλοφορήσατε  προκηρύξεις
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στα σχολεία "Ελάτε, ενταχθείτε στην ΚΝΕ".
ΟΡΕΣΤΗΣ ΚΟΛΟΖΩΦ: Τι αµάρτηµα!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΚΩΣΤΑΣ:'Οχι, κύριε. Τα σχολεία δεν ανήκουν στα
κόµµατα. Ανήκουν στο έθνος και στην πατρίδα.
ΟΡΕΣΤΗΣ ΚΟΛΟΖΩΦ: Τι αµάρτηµα, κύριε συνάδελφε!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι, να
σταµατήσει ο διάλογος.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΚΩΣΤΑΣ: Σταµατήστε, επιτέλους, να ρίχνετε αυτές
τις ιδέες µέσα στα σχολεία. ∆εν είναι δικά σας τα σχολεία. Είναι του
έθνους.
ΑΧΙΛΛΕΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Μας γυρίζετε δεκαετίες πίσω.
ΟΡΕΣΤΗΣ ΚΟΛΟΖΩΦ: Κύριε Καρακώστα...
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΚΩΣΤΑΣ: Αφήστε τα αυτά. Πέρασαν
ανεπιστρεπτί, κύριε Κολοζώφ. Σας ξέρουµε απ' την κόψη και απ'
την όψη του σπαθιού την τροµερή!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Τα βλέµµατα προς το
µέλλον.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΚΩΣΤΑΣ: Η δικαιοσύνη οφείλει να εξασφαλίζει τη
νοµιµότητα -µου φάγατε και το χρόνο- των ενεργειών των
εκτελεστικών οργάνων. ∆εν επιτρέπεται να παραβατούν οι
εκπρόσωποι της πολιτείας. Θα πάνε πρέπει να πάνε µε τους
εκπροσώπους της δικαιοσύνης.
∆εν έχουµε το δικαίωµα να λέµε ότι αµφισβητούµε τους εισαγγελείς
και τους δικαστές. Τότε σε ποιους θα υπακούουµε; Ποια είναι τα
όργανα της πολιτείας που θα εφαρµόσουν τους νόµους; ∆εν είναι οι
εισαγγελείς; ∆εν είναι οι δικαστές; Αµφισβητούµε τη δικαιοσύνη; Στο
κάτω-κάτω αρµόδια είναι η δικαιοσύνη µε τους διευθυντές των
σχολείων να προασπίσουν το σχολείο, να εφαρµόσουν τη
νοµιµότητα στα σχολεία.
Ο Γαβρήλος, το ανήλικο παιδάκι, είναι το πρότυπο της παιδείας,
που βγαίνει στην τηλεόραση και έρχεται σε αντιπαράθεση µε τον
Υπουργό Πολιτισµού, τον Βενιζέλο;
Λυπούµαι βαθύτατα, διότι ένα παιδί παρουσιάζεται µε θράσος στον
Πρωθυπουργό της χώρας και του λέει τα κάλαντα και του λέει
ενδιαφερόµαστε εµείς, κύριε Πρωθυπουργέ, για την παιδεία, σαν να
µην ενδιαφέρεται ο Πρωθυπουργός της χώρας για την παιδεία. Μα,
είναι αυτά πράγµατα που τα επικροτείτε όλες εδώ µέσα οι
παρατάξεις;
ΟΡΕΣΤΗΣ ΚΟΛΟΖΩΦ: ∆εν το επικροτώ, κύριε συνάδελφε,
πράγµατι δεν επικροτώ ένας Υπουργός να συνοµιλεί µε αυτόν τον
τρόπο µε µικρά παιδιά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΚΩΣΤΑΣ: Ο Πρωθυπουργός καταδέχθηκε και
είναι προς τιµήν του να µιλά µε το παιδάκι, αλλά το παιδί τι αγωγή
είχε µπροστά στον Πρωθυπουργό της χώρας; Εκείνο κρίνω εγώ.
ΟΡΕΣΤΗΣ ΚΟΛΟΖΩΦ: ∆εν µιλώ για τον Πρωθυπουργό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΚΩΣΤΑΣ: Τι αγωγή είχε και συµπεριφορά
µπροστά στον Πρωθυπουργό της χώρας;
ΟΡΕΣΤΗΣ ΚΟΛΟΖΩΦ: Πάρα πολύ σεµνή, κύριε συνάδελφε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΚΩΣΤΑΣ: Αφήνουµε την κρίση στον ελληνικό λαό.
Κατηγορώ την Αντιπολίτευση, διότι έρχεται, δυστυχώς, αρωγός σε
αυτές τις πράξεις και τα έκτροπα. Μπορεί να µην είναι εκείνη που τα
υποκινεί και δεν θέλω να αποδώσω καµία τέτοια µοµφή, όµως µε τη
συµπεριφορά της είναι σαν να υιοθετεί αυτές τις πράξεις. ∆εν είναι
υπεύθυνο κόµµα Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης αυτό, όταν λειτουργεί
έτσι. Θέλουµε µία άλλη αντιπολίτευση σήµερα, που να στέκεται
αντίκρυ στην Κυβέρνηση στο ίδιο ύψος.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµιλίας
του κυρίου Βουλευτή)
Είµαι υποχρωµένος να συντµήσω την οµιλία µου και να σας πω το
εξής: Το σχολείο έχουµε όλοι χρέος να το περιφρουρήσουµε.
Μαθητές, καθηγητές, γονείς, λαός, Κυβέρνηση, κόµµατα,
συντεταγµένα όργανα και αρχές της πολιτείας. Το σχολείο είναι τα
µάτια µας, το σχολείο είναι το φως µας, είναι η περιουσία µας, είναι
ο πολιτισµός µας. ∆εν έχουµε δικαίωµα να το κλείνουµε.
Κλείνοντας ένα σχολείο το καταντούµε άντρο των ναρκωτικών.

Είδατε τις σύριγγες των ναρκωτικών στα υπό κατάληψη σχολεία.
Κλείνοντας ένα σχολείο ανοίγουµε µία φυλακή.
Συνειδητοποιείστε, κύριε συνάδελφοι, την υψηλή αποστολή µας ως
εκπροσώπων του έθνους και από τη ∆ευτέρα, αν όχι από αύριο, να
ανοίξουν όλα τα σχολεία και να µη βρεθεί άνθρωπος από εµάς που
να θέλει κλειστό σχολείο. Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Κονταξής έχει το
λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΚΟΝΤΑΞΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν
υπάρχει καµία αµφιβολία και έχει λεχθεί από όλους και πολλές
φορές ότι τουλάχιστον στο θέµα της παιδείας πρέπει να υπάρχει µία
συνεννόηση όλων των κοµµάτων. ∆υστυχώς όµως και αυτό
παρατηρείται επί πολλά έτη, οι Υπουργοί ακόµα και της ιδίας
Κυβερνήσεως ασκούν µία πολιτική -και στο θέµα της παιδείας-
άκρως αντίθετη.
Το πλέον πρόσφατο παράδειγµα, κύριε Υπουργέ, είναι µεταξύ εσάς
και του προηγούµενου Υπουργού, του κ. Παπανδρέου,που η
πολιτική σας στο θέµα της παιδείας είναι άκρως αντίθετη. Σας
ερωτώ, αγαπητοί συνάδελφοι του ΠΑ.ΣΟ.Κ., µε ποιον απο τους δύο
Υπουργούς συµφωνείτε; Με τον τωρινό, τον κ. Αρσένη ή µε τον
προηγούµενο, τον κ. Παπανδρέου; ∆υστυχώς, συµφωνήσατε,
κύριοι συνάδελφοι και µε τους δύο Υπουργούς, οι οποίοι
υπεστήριζαν και υποστηρίζουν τα άκρως αντίθετα.
Πρέπει, κάποτε, να σταµατήσουµε να πειραµατιζόµαστε µε τους
νέους, να µην εκµεταλλευόµαστε τον πόνο, την αγωνία, το άγχος
των παιδιών και των γονέων. Πρέπει να υπάρχει µία πάγια θέση
όλων των κοµµάτων, υπερκοµµατική, αλλά δυστυχώς όλες οι
κυβερνήσεις του ΠΑ.ΣΟ.Κ., συµπεριλαµβανοµένης της
Κυβερνήσεως του κ. Σηµίτη -δεν µπορούσε να αποτελέσει
εξαίρεση- δεν επεχείρησαν ποτέ να διαµορφώσουν µία εθνική
στρατηγική για την παιδεία.
Αντιθέτως, η δική µας πρόταση ήταν και είναι να υπάρχει ένας
εθνικός διάλογος για το θέµα της παιδείας, να υπάρχει µία
προσωρινή αναστολή του λεγόµενου νόµου Αρσένη, ούτως ώστε,
µετά από αυτόν τον εθνικό διάλογο µεταξύ των πολιτικών δυνάµεων
και όλων των φορέων της εκπαιδευτικής κοινότητας, να βρούµε ένα
συµπέρασµα, στο οποίο να συµφωνήσουµε όσο το δυνατόν
περισσότεροι -δεν είναι δυνατόν να συµφωνήσουµε όλοι- και αυτό
να εφαρµόσουµε, προς όφελος της πατρίδας µας, προς όφελος των
παιδιών.
Θα ήθελα να αναφερθώ στην πάγια τακτική, που εφαρµόζει το
ΠΑ.ΣΟ.Κ. επί πολλά χρόνια, σχεδόν πάντα, και κυρίως όταν είναι
Κυβέρνηση, που προσπαθεί να στρέψει τάξεις εργαζοµένων, τη µία
κατά της άλλης. Παράδειγµα είναι αυτό που συζητάµε τώρα,
µαθητές κατά γονέων και µάλιστα κατά τρόπο που προξενεί µεγάλη
θλίψη. Υπάρχει η τηλεόραση, που δείχνει τα πάντα, τώρα. Είδαµε
ξυλοδαρµούς µεταξύ γονέων, γονέων από παιδιά,
µαλλιοτραβήγµατα, γρονθοκοπήµατα και άλλες άσχηµες και βίαιες
πράξεις. Είδαµε γονείς να στρέφονται κατά γονέων, γονείς κατά
καθηγητών, καθηγητές κατά γονέων, µαθητές κατά καθηγητών,
καθηγητές κατά µαθητών, πολίτες (και µεταξύ αυτών ιερέα) κατά
µαθητών. Αυτές οι βίαιες πράξεις θυµίζουν υπανάπτυκτες χώρες.
Είναι και αυτό ένα από τα επιτεύγµατα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.!!!
Βεβαίως το ΠΑ.ΣΟ.Κ. στηρίζεται στο ότι κάποτε οι µαθητές θα
κουρασθούν και θα σταµατήσουν. Είναι φυσικός κανόνας. 'Ακουσα
ορισµένους συναδέλφους του ΠΑ.ΣΟ.Κ. και τον τελευταίο
κατελθόντα από το Βήµα -νοµίζω ότι είναι στο ΠΑ.ΣΟ.Κ. τώρα,
αφού έφυγε από το ∆Η.Κ.ΚΙ.- και πραγµατικά τον χάρηκα. Σας
χάρηκα, κύριε Καρακώστα. Μόνο, αν σας άκουγα προ δέκα ετών ...
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΚΩΣΤΑΣ: ∆εν ήµουν Βουλευτής τότε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Τηρούσε την τάξη τότε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΚΟΝΤΑΞΗΣ: Ακριβώς.
Υπάρχουν όµως πολλοί Βουλευτές του ΠΑ.ΣΟ.Κ. και τωρινοί
Υπουργοί, οι οποίοι τότε υπεστήριζαν τα αντίθετα. Τα ξέχασαν
εκείνα που έλεγαν; Είναι η θεία δίκη. Τώρα το ΠΑ.ΣΟ.Κ. πληρώνει
αυτά, που επί χρόνια καλλιεργούσε. Τώρα ανδρώθηκαν και τα
πληρώνετε, κύριοι του ΠΑ.ΣΟ.Κ.
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'Εχω, δυστυχώς ή ευτυχώς, το προνόµιο να είχα εκλεγεί Βουλευτής
από το 1974 και µέχρι τώρα, µε ορισµένες διακοπές. Ξεχάσαµε την
από µέρους του ΠΑ.ΣΟ.Κ. φανερή και απροσχηµάτιστη υποκίνηση,
υποστήριξη, υποδαύλιση κάθε αντιδράσεως πολιτών κατά
οιουδήποτε µέτρου των κυβερνήσεων της Νέας ∆ηµοκρατίας;
Ξεχάσατε, εάν το ΠΑ.ΣΟ.Κ. συµφώνησε, έστω και µία φορά, σε
κάποιο σχέδιο νόµου, που είχε φέρει η Νέα ∆ηµοκρατία µέχρις ότου
να γίνει νόµος; Ξεχάσατε τις βίαιες αντιδράσεις; Ξεχάσατε ποιος
δίδαξε τις καταλήψεις των δρόµων, των σχολείων, των κτιρίων, των
νοµαρχιών, ή το κάψιµο των νοµαρχιών;
'Ενα παράδειγµα θα σας αναφέρω, το οποίο δεν έχει τόσο σχέση µε
το θέµα αυτό. 'Εχει βέβαια σχέση µε τις αντιδράσεις. Θυµάµαι
κάποιον Βουλευτή από την Κρήτη -να µην αναφέρω όνοµα- που
αντιδρούσε όταν η Νέα ∆ηµοκρατία ήθελε ορισµένα από τα αρχαία
ελληνικά αντικείµενα να πάνε στο εξωτερικό για έκθεση. 'Ολη η
Κρήτη είχε ξεσηκωθεί και είχε αποκλείσει τα µουσεία για να µη γίνει
αυτή η έκθεση των ελληνικών αρχαιοτήτων στο εξωτερικό. Βέβαια,
όταν ήλθε µετά το ΠΑ.ΣΟ.Κ. έβγαιναν συνεχώς.
Σε τι το ΠΑ.ΣΟ.Κ. συµφώνησε, όταν ήταν κυβέρνηση η Νέα
∆ηµοκρατία; Σε τίποτα.
∆εν µπορούµε να συµφωνήσουµε σε ορισµένα πράγµατα; 'Οταν µία
οµάδα είκοσι, τριάντα ατόµων καταλαµβάνει ολόκληρη τη
Βασιλίσσης Σοφίας, την Πανεπιστηµίου, δεν µπορούµε να
συµφωνήσουµε, οι διαµαρτυρόµενοι να κάνουν την πορεία τους,
αλλά να καταλάβουν τη µία λωρίδα από τις τρεις, τέσσερις, πέντε
λωρίδες ενός µεγάλου δρόµου;
'Ερχοµαι στο θέµα των καταστροφών. Είπατε, κύριε Υπουργέ, ότι
απ'αυτές τις καταλήψεις στα σχολεία έγιναν καταστροφές ενάµισι
δισεκατοµµυρίου (1.500.000.000) δραχµών. Γιατί εγώ, σαν
φορολογούµενος, θα πληρώσω αυτές τις ζηµιές;
Είχα κάνει µία ερώτηση για το θέµα των καταστροφών στο
Πολυτεχνείο, που έγιναν προ τριών, τεσσάρων ετών. Τότε είχα
προτείνει οι υπεύθυνοι και θα πω ποίοι κατά τη γνώµη µου ήταν οι
υπεύθυνοι, να πληρώσουν και δια της ατοµικής τους περιουσίας.
Υπεύθυνη τότε ήταν η Σύγκλητος, που δεν επέτρεψε όταν έπρεπε
στις αστυνοµικές δυνάµεις να επέµβουν, µε αποτέλεσµα να καεί ένα
µέρος του Πολυτεχνείου και να έχουµε καταστροφές σε αντικείµενα
ανεκτιµήτου αξίας. Μόνο έτσι θα σταµατήσουν οι καταστροφές, όταν
θα επιβληθούν ατοµικές κυρώσεις. Αυτό, όµως, πρέπει να
πραγµατοποιηθεί και να µην υπάρχουν αντιδράσεις.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Επιτρέπεται µία διακοπή;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΚΟΝΤΑΞΗΣ: Εάν σταµατήσετε το χρόνο, κύριε
Πρόεδρε, δεν έχω πρόβληµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): 'Οχι, δεν θα σας τον
σταµατήσω.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Να καταθέσω στα Πρακτικά µε την ευκαιρία το
έγγραφο που απηύθυνα στις 24-12-98, µε το οποίο ζητώ την
καταγραφή των ζηµιών και τον καταλογισµό. Στη συνέχεια εκδόθηκε
και άλλο έγγραφο από τον ειδικό γραµµατέα της δευτεροβάθµιας
εκπαίδευσης, µε το οποίο ζητείται να γίνουν και αγωγές εναντίον
των υπευθύνων.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων κ. Ι. Ανθόπουλος καταθέτει για τα Πρακτικά το
προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και
Πρακτικών της Βουλής)
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΚΟΝΤΑΞΗΣ: Αυτό, όµως, πρέπει να γίνει, κύριε
Υπουργέ. Και έπρεπε να έχει γίνει και για τις καταστροφές του
Πολυτεχνείου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Κονταξή, θα σας
δώσω δύο λεπτά ακόµα να µιλήσετε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΚΟΝΤΑΞΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Θα ήθελα
να σας ρωτήσω, κύριε Υπουργέ, το εξής: Τον κοµµατισµό, που
κατηγορείτε το ΚΚΕ, ποιος τον έφερε στα σχολεία; Και µαθητικά
προεδρεία στα νηπιαγωγεία δεν είχατε ζητήσει;
Θα τελειώσω -αν και είχα σηµειώσει και άλλα- µε το εξής: Εγώ

πιστεύω απόλυτα ότι αυτό που υφίσταται τώρα η εθνική παιδεία
έχει σχέση και συνδέεται άµεσα µε δύο πρόσωπα, τον κ. Σηµίτη και
τον κ. Αρσένη, οι οποίοι ήσαν αντίπαλοι στις εσωκοµµατικές
εκλογές, τόσο για τον Πρόεδρο του κόµµατος, του ΠΑΣΟΚ, όσο και
για την εκλογή του Πρωθυπουργού. Θυµάµαι, κύριε Υπουργέ,
εκείνο το ωραίο που είχατε πει ότι "δυστυχώς, Γεράσιµε, χάσαµε".
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΑΡΣΕΝΗΣ (Υπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Τώρα χάσατε εσείς.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΚΟΝΤΑΞΗΣ: Σε ποιο θέµα;
Αυτό που χρησιµοποιούν οι νέοι "Μάκη, κάτσε καλά" σηµαίνει
"Μάκη, χάσατε".
Κύριε Υπουργέ, δεν σας αποµακρύνει ο κύριος Πρωθυπουργός, για
να σας φθείρει.
Και η ύπαρξη του κ. Τσούλια, του προέδρου της ΟΛΜΕ -µη γελάτε,
τον υφίστασθε- στελέχους του ΠΑ.ΣΟ.Κ. και µέλους της Κεντρικής
Επιτροπής...
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΑΡΣΕΝΗΣ (Υπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): ∆εν είναι.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΚΟΝΤΑΞΗΣ: ∆εν είναι τώρα; Είναι προσωπικός
φίλος του κ.Σηµίτη. Είναι ακριβώς εκεί, για να σας "φθείρει". 'Ολα τα
στελέχη του ΠΑ.ΣΟ.Κ., σε όποιες θέσεις είναι, θέλουν να δείξουν
καλή διαγωγή για το κόµµα τους, ούτως ώστε να λάβουν, µετά, µια
βουλευτική έδρα, όπως έκανε ο πρώην πρόεδρος της ΓΣΕΕ, που
έγινε Βουλευτής, ο πρώην πρόεδρος της ΟΤΟΕ, που είναι
Βουλευτής και Υπουργός. Αυτό περιµένει και ο κ.Τσούλιας και
γι'αυτό σας µάχετε. Πιστεύω ότι το θέµα της παιδείας θα είχε λυθεί
γρηγορότερα αν δεν υπήρχε αυτή η αντίθεσή σας µε τον κ.Σηµίτη.
∆υστυχώς χάσατε, κύριε Υπουργέ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): ∆εν φαίνεται να έχουµε
εκστρατείες, κύριε συνάδελφε, για να έχουµε θυσίες σαν αυτή της
Ιφιγένειας.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΑΡΣΕΝΗΣ (Υπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Αν µου επιτρέπετε, κύριε Πρόεδρε, απαντώντας
στον κύριο συνάδελφο, θα ήθελα να του πω ότι αυτά που λέει για το
κόµµα µου δεν τα δέχοµαι, αλλά τα καταγράφω.
Εσείς όµως, κύριε συνάδελφε, γιατί µε υπερασπίζεστε;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΚΟΝΤΑΞΗΣ: Λόγω της δεινής θέσεως, εις την οποία
ευρίσκεσθε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Είναι χάριν αλληλεγγύης,
κύριε Υπουργέ. Είµαστε σε µια κοινωνία, στην οποία η αλληλεγγύη
είναι µια πολύ χρήσιµη αξία.
Ο κ. Παρασκευόπουλος έχει το λόγο.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, δεν χρειάστηκε να περάσουν πολλές ώρες, για να
αντιληφθεί κανείς ότι η πρόταση µοµφής της Νέας ∆ηµοκρατίας
στερείται και αξιοπιστίας και πολιτικής σοβαρότητας. Σήµερα για να
µπορέσει κάποιος να προβλέψει την πολιτική συµπεριφορά της
Νέας ∆ηµοκρατίας πρέπει να απευθυνθεί σε πολιτικό µαντείο.
'Οµως, υπάρχουν πολιτικές εξηγήσεις και ερµηνείες. Είναι λυπηρές
οι διαπιστώσεις, όταν κανείς κατανοεί ότι το κόµµα της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης, το κόµµα που ισχυρίζεται ότι βρίσκεται σε τροχιά
εξουσίας...
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Αµφιβάλλετε;
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό θα το κρίνει ο
ελληνικός λαός. Κρατήστε εσείς τις αµφιβολίες.
Είναι λυπηρό λοιπόν, όταν θέµατα εθνικής προτεραιότητας
αξιοποιούνται από το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης για
εσωκοµµατική κατανάλωση εξυπηρετώντας και µικροκοµµατικές
επιδιώξεις. Η κ. Μπενάκη υποστήριξε ότι η Νέα ∆ηµοκρατία δεν
υποστηρίζει τις καταλήψεις. Αυτό θα ήταν παράδοξο. ∆εν θα
µπορούσε να συµβαδίσει µε τις όποιες πολιτισµικές αξίες σας και τις
όποιες ιδεολογικές σας αρχές. Θα ήταν παράδοξο αν τα παιδιά,
ανεξάρτητα από το αν συµφωνεί κανείς ή όχι µε τις µορφές αγώνα
που επιλέγουν, το ριζοσπαστισµό, την αµφισβήτηση και την
ευαισθησία τους, προσπαθούσαν να τον ταυτίσουν µε τις δικές σας
πολιτικές επιδιώξεις και τα οράµατά σας.
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Κάνετε όµως κάτι χειρότερο. Θα ήταν µια θέση πολιτικής ευθύνης,
που θα κρινόταν, η υποστήριξη εκ µέρους σας των καταλήψεων.
'Οµως τις ενθαρρύνετε προσπαθώντας να εκµεταλλευτείτε την
αγωνία και την αµφισβήτηση των παιδιών.
Αντιλαµβάνοµαι και κατανοώ τη θέση του Κ.Κ.Ε. Είναι µια θέση που
έχει συνέπεια και συνέχεια. ∆ιαφωνώ µε αυτήν. 'Οµως το κουστούµι
που έχετε φορέσει, είναι ξένο κουστούµι και δεν σας πάει. Είναι
δυνατόν να συµπεριφέρεται έτσι ένα κόµµα που είναι στην
Αξιωµατική Αντιπολίτευση, ένα κόµµα εξουσίας; Ποιά είναι η
θεσµική και η κοινωνική ευθύνη ενός τέτοιου κόµµατος απέναντι σε
τόσο κρίσιµα ζητήµατα; Είναι δυνατόν ένα κόµµα, που είναι στην
Αξιωµατική Αντιπολίτευση, να µην µπορεί να αρθρώσει έναν
πολιτικό λόγο απέναντι σε ένα κρίσιµο τόσο µεγάλης σηµασίας
ζήτηµα;
Είναι δυνατόν να οχυρώνεσθε πίσω από την επίκληση του
ελλείµµατος διαλόγου; Είναι δυνατόν να συµπεριφέρεσθε σαν
συνδικαλιστική παράταξη; Θα κατανοούσα σε ένα βαθµό τους
µαθητές που λένε διάλογο και εννοούν υιοθέτηση των δικών τους
απόψεων. Βεβαίως, δεν κατανοώ µία µερίδα των καθηγητών που
λένε διάλογο προσχηµατικά και επί της ουσίας εννοούν αποδοχή
των δικών τους απόψεων, που είναι απόρριψη του νόµου, βεβαίως
πολύ περισσότερο δεν θα µπορούσα να κατανοήσω µία πολιτική
παράταξη, να διατυπώνει µε αυτόν τον τρόπο τις θέσεις της.
Από σας αλλά και από τα µικρότερα κόµµατα θα περίµενα
περισσότερη ευθύνη. Και αυτό νοµίζω ότι ζητάει η συντριπτική
πλειοψηφία του ελληνικού λαού, όχι συνδικαλιστική συµπεριφορά,
αλλά πολιτική ευθύνη, να διατυπώσετε τη διαφορετική σας άποψη,
αλλά να λειτουργήσετε υπεύθυνα, να συµβάλετε δηµιουργικά για το
µέλλον των παιδιών µας, για το µέλλον της χώρας µας. ∆εν το
κάνετε αυτό και εσείς κρίνεσθε απόψε! Και η δυσπιστία των
πολιτών απέναντι στη δική σας πολιτική ενισχύεται µε τη
συµπεριφορά, τη στάση και την τακτική σας.
∆εν έγινε διάλογος. Εγώ δεν ισχυρίζοµαι ότι εξαντλήθηκαν τα
περιθώρια του διαλόγου. Πάντοτε υπάρχουν περιθώρια για πιο
ουσιαστικό, για πιο αποτελεσµατικό διάλογο. Αλλά από θεσµούς,
όπως είναι τα κόµµατα, ο διάλογος έχει πολλές µορφές. Και ο
καθένας έχει πολλές δυνατότητες για να συµβάλει σε ένα
δηµιουργικό διάλογο.
Συζητήσαµε πριν ενάµιση χρόνο έστω σε θερινό Τµήµα και από
τότε φάνηκε η πρόθεσή σας. 'Ηξεις αφίξεις! Ισχύει ή δεν ισχύει η
θέση σας για την επετηρίδα; Είναι κάτι το αναχρονιστικό ή κάτι το
σύγχρονο;
Προτάσσουµε το συνολικό κοινωνικό συµφέρον, το συµφέρον των
παιδιών, της παιδείας; Προτάσσουµε το µέλλον της χώρας µας; Τα
βάζουµε στην ίδια ζυγαριά αυτά, µε την ευαισθησία που πρέπει να
έχουµε και την απασχόληση των καθηγητών; Είναι εύκολο πράγµα
να αναθέσουµε την υπόθεση της υγείας µας ή της ζωής µας στον
οποιονδήποτε γιατρό; ∆εν θα τον αξιολογήσουµε; ∆εν θα τον
κρίνουµε; Είναι µικρότερης αξίας και σηµασίας σε ποια χέρια
δασκάλου ή καθηγητή θα πάνε τα παιδιά µας; ∆εν έχω καµία
επιθετικότητα ή κανένα ρεµβασισµό απέναντι στους καθηγητές.
Γιατί όµως είναι εδώ αυτονόητα τα πράγµατα, ότι αυτοί δεν
αξιολογούνται και δεν κρίνονται; Οι πάντες αξιολογούνται και
κρίνονται, αν θέλουµε να λειτουργούµε και να ζούµε σε µία κοινωνία
αξιοκρατική, αν θέλουµε πραγµατικά να προχωρήσουµε µπροστά.
Βεβαίως, τα πράγµατα θα µπορούσαν να είχαν µία καλύτερη
εξέλιξη. Αλλά πρέπει να κατανοήσουµε και ορισµένα πράγµατα.
'Οταν επιχειρείς µία µεταρρύθµιση, σηµαίνει ότι κάνεις τοµές,
σηµαίνει ότι αλλάζεις το status, ξεβολεύεις πράγµατα, πρόσωπα και
καταστάσεις, προκαλείς δικαίω και αδίκω αντιδράσεις και πρέπει να
τις αντιµετωπίσεις µε κατανόηση, δεν σηµαίνει όµως ότι θα τις
υιοθετήσεις. Και εσείς τις υιοθετείτε στο όνοµα της µικροπολιτικής,
στο όνοµα του να πιστωθείτε τη φθορά που φαντάζεσθε και το
κόστος που θα έχει η προσπάθεια της Κυβέρνησης και του
Υπουργού Παιδείας.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Πέστε µας και κάτι άλλο, το οποίο
να είναι σοβαρό!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
σεβασµό στις απόψεις που εκτίθενται από τους συναδέλφους!

ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΠΑΡΑΣΚΕΥΟΠΟΥΛΟΣ: Από την αρχή ήταν
δεδοµένες οι δυσκολίες που θα παρουσιάζονταν για την εφαρµογή
µιας µεταρρύθµισης. Μπαίναµε σε καινούρια ζητήµατα και θα
έπρεπε να διανύσουµε άγνωστους δρόµους και βεβαίως χρειαζόταν
η πληροφόρηση και ο διάλογος. Αυτά όµως τα στοιχεία δεν ήταν και
δεν είναι αρκετά. Είχατε πει και τότε ότι θα πρέπει να υπάρξει µία
οµόθυµη στήριξη και υποστήριξη από όλους τους συντελεστές και
τους παράγοντες προς τα παιδιά. Και δεν έφθανε η θέση, η στήριξη
και η καλή διάθεση του Υπουργείου και της Κυβέρνησης. Και δεν
ισχυρίζοµαι ότι έγιναν όλα µε τον καλύτερο τρόπο. 'Οµως πελώρια
ερωτήµατα τίθενται. Οι άλλοι συντελεστές βρέθηκαν δίπλα στα
παιδιά, το σύνολο των άλλων συντελεστών. ∆εν λέω για όλους τους
καθηγητές, δεν λέω για όλους τους γονείς. Και οι γονείς έχουν
ευθύνες! ∆εν θέλω να βλέπω γονείς να κόβουν τις αλυσίδες µε τα
ψαλίδια! Θέλω τους γονείς εκ των προτέρων να έχουν ευθύνη, να
αγωνιούν και να ανησυχούν για το πώς θα εφαρµοσθεί η
µεταρρύθµιση!
Θα ήθελα τα κόµµατα και τους άλλους κοινωνικούς φορείς πολύ
πριν να έχουν εφιαλτική αγωνία, για το πώς θα εφαρµόσουµε τη
µεταρρύθµιση. Και βεβαίως να διορθώσουµε ενδεχοµένως και
λαθεµένες προβλέψεις. Βεβαίως να αντιµετωπίσουµε τις δυσκολίες
και τα απρόοπτα.
Θα καταλάβαινα το αίτηµα -εδώ υπάρχει µία σιγή- να διατυπώνετε
από τα παιδιά, τους καθηγητές, τα κόµµατα, κυρίως από τα
κόµµατα της Αριστεράς περισσότερα χρήµατα για την παιδεία,
περισσότεροι καθηγητές και περισσότεροι δάσκαλοι, γιατί έχουµε
ελλείψεις και δεν γίνονται αυτά από τη µια µέρα στην άλλη να
τακτοποιηθούν όλες οι εκκρεµότητες. Θα καταλάβαινα το αίτηµα να
µην υπάρχει ούτε ένα σχολείο που θα έχει δύο βάρδιες. Θα
καταλάβαινα το αίτηµα για κατασκευή περισσότερων αιθουσών και
σχολείων. Υπάρχουν εδώ κενά, αλλά αυτά αποσιωπούνται στο
όνοµα της πρόσκαιρης σκοπιµότητας.
Τέλος, γιατί αποσιωπούµε µια σοβαρή τοµή; Ανοίγουν τα
πανεπιστήµια. Από το 2000 θα είναι άλλος ο αριθµός και άλλη η
κοινωνική σύνθεση των παιδιών που θα µπαίνουν στα
πανεπιστήµια. Και επειδή το εξεταστικό σύστηµα αλλάζει -φεύγουµε
από τις δέσµες- δηµιουργεί προβλήµατα σε ένα αριθµό και σε ένα
ποσοστό παιδιών, επαναστατούµε και το αµφισβητούµε. ∆ηλαδή τι
υποστηρίζετε εσείς, που αντιδράτε; 'Οτι το 100% των παιδιών
πρέπει να πάνε στο πανεπιστήµιο; Συµβαίνει σε καµία χώρα;
Βεβαίως, πρέπει να υπάρχει αξιολόγηση. Και εγώ θα έχω αγωνία
αύριο, τα παιδιά µου να περάσουν στο πανεπιστήµιο. Και αν δεν
περάσουν, θα έλθει η καταστροφή; ∆ιεκδικώ παράλληλα και άλλες
δυνατότητες εναλλακτικές και στη ζωή και στην κοινωνία και στην
οικονοµία και στην παραγωγή.
Νοµίζω ότι η καλύτερη λύση είναι η υπευθυνότητα από όλους να
λειτουργήσουν τα σχολεία και να υπάρξει ένας ειλικρινής και
υπεύθυνος διάλογος από το σύνολο των πολιτικών και των
κοινωνικών δυνάµεων. Πρέπει να επιχειρήσουµε να προσεγγίσουµε
τα παιδιά και τους γονείς και τους καθηγητές, να ανοίξουν µια
συζήτηση όχι πώς θα βάλουµε νάρκες στη µεταρρύθµιση, αλλά
πώς θα τη βελτιώσουµε, πώς θα την κάνουµε πιο αποτελεσµατική
στην πράξη.
Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Βεζδρεβάνης έχει το
λόγο.
ΕΛΕΩΝΟΡΑ ΚΑΤΣΕΛΗ: Τι θα γίνει, κύριε Πρόεδρε; ∆εν είναι εδώ
αυτοί που έκαναν την πρόταση µοµφής. Πού είναι η Νέα
∆ηµοκρατία;
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Η Νέα ∆ηµοκρατία είναι παρούσα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Είναι παρούσα και οµιλεί.
ΕΛΕΩΝΟΡΑ ΚΑΤΣΕΛΗ: Ενενήντα την έκαναν την πρόταση.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΖΩΑΝΝΟΣ: Και εσείς εγκαταλείψατε τον κ. Αρσένη,
γιατί λείπει το ΠΑ.ΣΟ.Κ.
ΕΛΕΩΝΟΡΑ ΚΑΤΣΕΛΗ: Εµείς είµαστε εδώ της εσωκοµµα-
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τικής αντιπολιτεύσεως, οι άλλοι λείπουν!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Είναι όλες οι πτέρυγες
του ΠΑ.ΣΟ.Κ. εδώ!
ΕΛΕΩΝΟΡΑ ΚΑΤΣΕΛΗ: 'Εχετε δίκιο, κύριε Πρόεδρε.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Είναι πολύτιµος ο χρόνος, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Βάζω το χρόνο σας από
την αρχή, φίλτατε κύριε συνάδελφε.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Κύριοι συνάδελφοι, όσοι έχουµε την τιµή
να ανεβαίνουµε σε αυτό το Βήµα και αξιώθηκα χάρις στην ψήφο του
θεσπρωτικού λαού να ανεβώ αρκετές εκατοντάδες φορές, πρέπει
να λέµε αλήθειες.
'Ακουσα πολλούς συναδέλφους του ΠΑ.ΣΟ.Κ. να λένε πολλές
ανακρίβειες. Θα χρειαζόµουν πάρα πολύ χρόνο για να µπορέσω να
αποκαταστήσω την αλήθεια και δεν τον έχω αυτόν το χρόνο.
Θα σταµατήσω, όµως, σε µία µεγάλη ανακρίβεια. Ελέχθη
κατ'επανάληψη ότι η Νέα ∆ηµοκρατία δεν έχει προτάσεις για την
παιδεία. Σας τις έχουµε καταθέσει κατ'επανάληψη από αυτήν τη
θέση και όσοι ενδιαφέρονται, Ρηγίλλης 18 να πάνε, να τις πάρουν ή
να επιφορτισθώ προσωπικά να τις φέρω στα γραφεία σας.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΑΨΗΣ: Μην µπλέκουµε µε διευθύνσεις ...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Υπάρχουν διευθύνσεις
και τηλέφωνα, κύριε Καψή, για να σας προλάβω.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Γι'αυτό, κύριοι συνάδελφοι, δεν θα χάσω
περισσότερο από ένα λεπτό, που ήδη έχασα, γι'αυτό το θέµα.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΑΡΣΕΝΗΣ (Υπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Μου επιτρέπετε, κύριε Πρόεδρε, να ρωτήσω κάτι
τον κύριο συνάδελφο;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Επιτρέπετε, κύριε
συνάδελφε, να σας κάνει µία διακοπή ο κύριος Υπουργός;
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Επιτρέπω, κύριε Πρόεδρε, υπό την
προϋπόθεση ότι θα κρατηθεί ο χρόνος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Θα τον κρατήσω για ένα
λεπτό.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΑΡΣΕΝΗΣ (Υπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Θα σας ήµουν ευγνώµων, αν µε λίγα λόγια, µου
λέγατε ποιες είναι οι βασικές διαφορές του προγράµµατος της Νέας
∆ηµοκρατίας από το ν. 2525. Παρακαλώ, µε λίγα λόγια.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Κύριε Υπουργέ, σας είπα ότι δεν έχω το
χρόνο. Εάν το Προεδρείο µου δίνει το χρόνο που απαιτείται,
ευχαρίστως να το κάνω τώρα.
Περιµένω, κύριε Πρόεδρε, απάντηση στην πρότασή µου, για να
απαντήσω στον κύριο Υπουργό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΖΩΑΝΝΟΣ: Η συζήτηση σήµερα είναι για την
απορρύθµιση της παιδείας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε Τζωάννο,
επιτρέψτε µου. Νοµίζω ότι η ερώτηση του κυρίου Υπουργού δεν
ήταν έξω από το θέµα.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: 'Οχι, δεν ήταν έξω από το θέµα...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Τότε ο κύριος
συνάδελφος...
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: ...αλλά έκανα µία πρόταση προς το
Προεδρείο και περιµένω την απάντηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Εσείς,κύριε
Τζωάννο,γνωρίζετε ως πανεπιστηµιακός καλώς αυτά τα πράγµατα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΧΩΜΑΤΑΣ: Ο κύριος Υπουργός διατείνεται ότι έχει
διαβάσει το πρόγραµµα της Νέας ∆ηµοκρατίας. ∆εν το κατάλαβε και
θέλει να του το εξηγήσει ο κ. Βεζδρεβάνης;
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Εγώ δεν έχω αντίρρηση να του το
εξηγήσω και να το αναλύσω,αλλά ζητώ το χρόνο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): 'Οχι, δεν έχουµε το
χρόνο και λόγω έλλειψης χρόνου αρκεστείτε σ' αυτά που έχετε να
πείτε.
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Τότε ξαναµηδενίστε µου το χρόνο, κύριε
Πρόεδρε, για να αρχίσω.

Η ανικανότητα της σηµερινής Κυβερνήσεως, κύριοι συνάδελφοι, να
ανταποκριθεί στα µεγάλα εθνικά, οικονοµικά και κοινωνικά
προβλήµατα της χώρας είναι πλέον αυταπόδεικτη. Συνδυαζοµένη
µάλιστα αυτή η ανικανότητα µε την προκλητική αλαζονική
συµπεριφορά της έβαλε τον τόπο σε µία πρωτόγνωρη παρακµιακή
τροχιά. Πρωτοδιδάσκαλος της αλαζονείας απεδείχθη ο
Πρωθυπουργός της χώρας, αφού ούτε λίγο ούτε πολύ στην
πρόσφατη οµιλία του για την παιδεία στην προ ηµερησίας
διατάξεως συζήτηση είπε, µας ψήφισε ο ελληνικός λαός πριν δύο
χρόνια και έχουµε το δικαίωµα να κάνουµε ό,τι θέλουµε. 'Ολοι
γνωρίζουµε πώς πήρε το Σεπτέµβριο του 1996 την ισχνοτάτη
σχετική πλειοψηφία ο κ. Σηµίτης µε τα διαπλεκόµενά του. Και ακόµη
όλοι γνωρίζουµε ότι εκείνη η ισχνοτάτη σχετική -επαναλαµβάνω-
πλειοψηφία έχει εξανεµισθεί και σήµερα βρίσκεται το κυβερνών
κόµµα στη δεύτερη θέση, έξι µε εφτά µονάδες πίσω από τη Νέα
∆ηµοκρατία.
Πέραν αυτού ο κύριος Πρωθυπουργός πρέπει να γνωρίζει ότι στη
σηµερινή Κοινοβουλευτική ∆ηµοκρατία ο λαός είναι ενεργός και
µετά τις εκλογές. ∆εν εξουσιοδοτεί ο λαός κανέναν εν λευκώ και έχει
αναφαίρετο δικαίωµα καθηµερινής παρεµβάσεως στο πολιτικό
γίγνεσθαι.
Το µάθηµα όµως της αλαζονικής συµπεριφοράς του κυρίου
Πρωθυπουργού το έµαθαν πολύ καλά και οι Υπουργοί του. 'Ετσι
φθάσαµε στο σηµείο ολόκληρη η Κυβέρνηση να συµπεριφέρεται
κατά τον ίδιο αλαζονικό τρόπο.
'Οπως γνωρίζετε, κύριοι συνάδελφοι, είµαι από τους Βουλευτές που
δεν απουσιάζουν από καµία συνεδρίαση της Βουλής και εποµένως
λοιπόν παρακολουθώ καθηµερινά τα κοινοβουλευτικά δρώµενα και
έχω αισθανθεί στο πετσί µου αυτήν την αλαζονική συµπεριφορά της
παρούσης Κυβερνήσεως. Κινούµενος λοιπόν στο ίδιο µήκος
κύµατος και ο κύριος Υπουργός της Παιδείας έφερε το νοµοσχέδιό
του για την εκπαιδευτική µεταρρύθµιση ρίχνοντας στον κάλαθο των
αχρήστων την εκπαιδευτική µεταρρύθµιση του προκατόχου του κ.
Γεωργίου Παπανδρέου, παίζοντας µε το µέλλον της ελληνικής
νεολαίας. Και ήταν σωστή η ερώτηση που απηύθυνε προς εσάς
τους Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ συνάδελφος πριν από λίγο που σας
είπε, τότε εσείς πώς συµβαίνει και τη µεταρρύθµιση του κ.
Παπανδρέου να ψηφίζετε και τη µεταρρύθµιση του κ. Αρσένη να
ψηφίζετε; Είναι άκρως αντίθετες οι απόψεις των δύο Υπουργών και
εσείς συµφωνείτε και µε τους δύο.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΑΡΣΕΝΗΣ (Υπουργός ΕΘνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Ποια ήταν, κύριε συνάδελφε, η βασική διαφορά;
Μπορείτε να µου την εξηγήσετε;
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: ∆εν έχω το χρόνο, κύριε Υπουργέ.
Παρεκάλεσα τον Πρόεδρο να µου τον δώσει και δεν µου τον έδωσε.
Μεσολαβήστε να µου δώσει το χρόνο να σας δώσω οποιαδήποτε
απάντηση θέλετε για οποιοδήποτε θέµα.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΑΡΣΕΝΗΣ (Υπουργός ΕΘνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Μονολεκτικά δεν µπορείτε;
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Κατά τη συζήτηση εκείνου του
νοµοσχεδίου, κύριοι συνάδελφοι, από αυτό το Βήµα τονίσαµε ότι
δεν πρόκειται για εκπαιδευτική µεταρρύθµιση, αλλά για µία
απορρύθµιση της παιδείας και της ελληνικής κοινωνίας. Και ακόµη
καταθέσαµε κάποιες απόψεις και καταλήξαµε στο συµπέρασµα ότι
η Κυβέρνηση σπέρνει ανέµους και θα θερίσει θύελλες. ∆υστυχώς
δικαιωθήκαµε. Και δικαιωθήκαµε, γιατί εµείς µε υπευθυνότητα από
αυτό το Βήµα είπαµε όλη την αλήθεια και προτείναµε τα σωστά και
τα ωφέλιµα.
Η αλαζονική συµπεριφορά της Κυβερνήσεως όµως, δεν της
επέτρεψε να µας ακούσει. 'Ετσι φθάσαµε µέχρις εδώ, και ζούµε την
εξέγερση της νεολαίας µε τις πρωτοφανείς πράξεις βίας, πράξεις για
τις οποίες πρέπει να ντρέπεται και η Κυβέρνηση και όλοι οι
υπεύθυνοί της. Αλλά σε τι χρωστάµε να ντρεπόµαστε εµείς, όταν
αντιµετωπίζουµε σκηνές ανατολίτικες σε µια χώρα της Ευρωπαϊκής
'Ενωσης, σε µια χώρα µε ιστορία, την Ελλάδα;
Αντί  η  Κυβέρνηση  να  αφουγκραστεί  τη  νεολαία  και  την
κοινωνία,  προσπάθησε  να  στρέψει  τη  µια  τάξη  κατά  της
άλλης.  Είδαµε  µαθητές  κατά  µαθητών,  γονείς  κατά  γονέων,
γονείς  κατά  µαθητών,  γονείς  κατά  εκπαιδευτικών,  γονείς  κατά
πάντων,  µαθητές  κατά  πάντων,  εκπαιδευτικούς  κατά  πάντων.
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Την εγκληµατική αυτή συµπεριφορά τη δίδαξε η παρούσα
Κυβέρνηση. Και το γνωρίσαµε αυτό στην εξέγερση των αγροτών.
'Εστρεφε τη µια τάξη κατά της άλλης, αντί να σκύψει στα µεγάλα
προβλήµατα της ελληνικής αγροτιάς και να δώσει λύσεις σε µια
τάξη που πνέει τα λοίσθια.
Η Νέα ∆ηµοκρατία, κόµµα ευθύνης και προοπτικής, µε όλες τις
κοινοβουλευτικές διαδικασίες προσπάθησε να πείσει την
Κυβέρνηση ότι βρίσκεται σε λάθος πορεία και διακοµµατικά να
προσπαθήσει να δώσει λύση στο πρόβληµα. Με πολιτική
υπευθυνότητα καλέσαµε τους πάντες και πρώτη τη Κυβέρνηση, να
συστρατευθούµε όλοι στο θέµα αυτό, να καθήσουµε σε ένα τραπέζι
και διακοµµατικά κάνοντας πίσω στις ιδεολογικές πλατφόρµες όλοι
µας για να βρούµε µια λύση. Και δεν ρίξαµε λάδι στη φωτιά, κύριε
Υπουργέ, για να προσποριστούµε πολιτικά οφέλη. Είναι τούτο η
ειδοποιός διαφορά µεταξύ ηµών και υµών. 'Επρεπε να εκτιµήσετε
αυτήν τη συµπεριφορά µας και δεν το πράξατε. Σε µια ύστατη
προσπάθεια αποκαταστάσεως της ειρήνης στην παιδεία ο Αρχηγός
µας Κώστας Καραµανλής απ' αυτό το Βήµα σας είπε "ελάτε όλα τα
κόµµατα και να ρίξουµε και λίγο νερό στο κρασί µας ο καθένας µας,
για να βρούµε µια λύση". ∆εν το δεχθήκατε και φθάσαµε στο έσχατο
σηµείο να πειραµατίζεσθε µε τα Ελληνόπουλα και µε το µέλλον του
έθνους µας. Ως υπεύθυνοι πολιτικοί εµείς στη Νέα ∆ηµοκρατία
καταφύγαµε στην εσχάτη κοινοβουλευτική διαδικασία και κάναµε
αυτήν την πρόταση µοµφής προκειµένου να βγάλουµε εσάς της
Κυβερνήσεως από το αδιέξοδο. ∆ιότι ο κύριος Υπουργός δεν
παραιτήθηκε. Ο κύριος Πρωθυπουργός δεν του ζήτησε την
παραίτηση. Ο κύριος Υπουργός Παιδείας δεν µπορεί να κάνει πίσω.
Οργισµένα παρουσιάστηκε από τη θέση αυτή "δεν κάνω πίσω" και
τα αδιέξοδα, κύριε Υπουργέ, δεν λύνονται µε τέτοιες αλαζονικές
συµπεριφορές. Αν φύγετε εσείς, κύριε Υπουργέ της Παιδείας -δεν
έχω τίποτε προσωπικό µαζί σας- και έρθει ένας άλλος Υπουργός,
µπορεί να κάνει πίσω και τότε δεν θα υπάρξουν ούτε νικητές ούτε
ηττηµένοι και θα µπορέσει να βρεθεί λύση.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ ΑΡΣΕΝΗΣ (Υπουργός Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων): Θα υπάρχει ένα "πίσω".
ΗΛΙΑΣ ΒΕΖ∆ΡΕΒΑΝΗΣ: Τώρα, όµως, δεν υπάρχει λύση. Τη λύση,
κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, την έχετε στα χέρια σας, η ευθύνη
είναι αποκλειστικά δική σας. Εµείς πράξαµε το καθήκον µας. Είναι η
ώρα να πράξετε και σεις το δικό σας. Η Κυβέρνηση δεν µπορεί να
δώσει λύση στο αδιέξοδο. Μπορείτε όµως να δώσετε εσείς µε την
ψήφο σας λύση, γιατί είναι λύση την οποία απαιτούν οι καιροί και η
ελληνική νεολαία, η οποία δεν δέχεται περαιτέρω να
πειραµατίζονται πάνω της. Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Οικονόµου έχει το
λόγο.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΑΨΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο επί προσωπικού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολιδης): Θα του ζητήσετε µε τη
διαδικασία του Κανονισµού κύριε Καψή, και θα σας δώσω το λόγο
ευχαρίστως επί του προσωπικού.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΑΨΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν µπορώ να ακούω
προσβλητικές λέξεις...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Θα πρέπει να υποβάλετε
γραπτό αίτηµα προς το Προεδρείο, υπογεγραµµένο από δυο
συναδέλφους και αµέσως θα σας δώσω το λόγο.
Προς το παρόν, το λόγο έχει ο κ. Παντελής Οικονόµου.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα
ξεκινήσω από ένα σηµείο της αγόρευσης του προλαλήσαντος
συναδέλφου, για την ανάγκη συναίνεσης για το, κυριολεκτικά
εθνικό, θέµα της παιδείας και θα προσχωρήσω χωρίς επιφυλάξεις.
Επιχειρώντας, λοιπόν, να συµβάλω, θα εντοπίσω ένα σηµείο, το
οποίο κατά την άποψή µου είναι σηµείο σύµπτωσης απόψεων, είναι
περίπου κοινός τόπος, την ανάγκη τερµατισµού της κρίσης που
µαστίζει τα σχολεία και θα έχει απρόβλεπτες -εάν συνεχιστεί βέβαια-
και πάντως αρνητικές συνέπειες και για τους µαθητές και για τις
οικογένειές τους.
Πιστεύω, συνεπώς ότι πρώτη και αυτονόητη υποχρέωση κάθε

πολιτικής δύναµης, είναι να προτείνει, εξυπηρετώντας την ανάγκη
αυτή, λύσεις στη σηµερινή κρίση, η οποία υπάρχει στα σχολεία.
Το ερώτηµα, λοιπόν, που προκύπτει είναι αν η πρόταση δυσπιστίας
που κατέθεσε η Νέα ∆ηµοκρατία εξυπηρετεί αυτήν την
αναγκαιότητα. Νοµίζω όχι. Πρόκειται αυτή η πρόταση δυσπιστίας
κατά του Υπουργού Παιδείας να ανοίξει τα σχολεία; Νοµίζω όχι. ∆εν
µπορώ να δω το πώς δηλαδή.
Και τότε, αν είναι έτσι, προκύπτει το ερώτηµα, γιατί υπεβλήθη. Εδώ
υπάρχουν δύο µόνο ερµηνείες. Η πρώτη είναι ότι η πρόθεσή σας
ήταν αγαθή. Απλώς κάνατε µια αδεξιότητα. Η δεύτερη, όµως,
ερµηνεία, είναι ότι οι προθέσεις σας δεν ήταν καλές, ότι κάπου
αλλού σκοπεύατε και τότε η πρότασή σας είναι απλώς αθέµιτη.
Η στάση σας, όµως, ειδικά στο θέµα της δηµόσιας εκπαίδευσης
στην Ελλάδα έχει ιστορία. ∆εν είναι πρόσφατη µάλιστα η ιστορία,
είναι παλιότερη.
Ας δούµε πώς σταθήκατε στην προσπάθεια, που έκανε επί
Ελευθερίου Βενιζέλου ο Εκπαιδευτικός 'Οµιλος να κάνει µια
εκπαιδευτική µεταρρύθµιση. Την πολεµήσατε. Χάσατε την ευκαιρία
να αρθείτε στο ύψος των περιστάσεων.
∆ευτερη φορά, επί Γεωργίου Παπανδρέου, το 1963-1964,
πολεµήσατε µε λύσσα την εκπαιδευτική µεταρρύθµιση. Χάσατε και
αυτήν την ευκαιρία να σταθείτε στο ύψος των περιστάσεων.
Και σήµερα επιχειρείτε πάλι το ίδιο, βέβαια κάτω από άλλες
συνθήκες και µε άλλους συµµάχους.
Το τρις εξαµαρτείν ου παρατάξεως σοφής. Μάλλον ασόφου και
κατ'εξακολούθησην θα έλεγα.
Κύριοι συνάδελφοι, έρχονται στιγµές και υπάρχουν και θέµατα
τέτοια, που οι αξιόπιστες πολιτικές δυνάµεις πρέπει να
αντιστέκονται στον πειρασµό να αξιοποιούν τέτοια θέµατα, για να
αποκοµίσουν κοµµατικά οφέλη. ∆εν αντισταθήκατε στον πειρασµό
και είναι κρίµα.
Οι αλλαγές στο εκπαιδευτικό σύστηµα, που επιχειρούνται σήµερα
από την Κυβέρνηση, αποσκοπούν στην ανατροπή µιας πραγµατικά
αρνητικής κατάστασης, που την ξέρουµε όλοι και την ξέρετε και
σεις. Σας αρέσει το λύκειο όπως είναι σήµερα; Σας αρέσουν τα
ανώτατα εκπαιδευτικά ιδρύµατα όπως είναι σήµερα; Εµάς δεν µας
αρέσουν. Εµείς τα θέλουµε καλύτερα.
∆εν ξέρετε ότι το λύκειο ουσιαστικά έχει γίνει ένα
προπαρασκευαστικό κέντρο για τις εισαγωγικές εξετάσεις και
µάλιστα υποβοηθητικό της φροντιστηριακής αγωγής; Αυτή είναι η
πραγµατικότητα. Αυτό δεν πρέπει να αλλάξει;
∆εν ξέρετε ότι οι µαθητές αντί να αποκτούν µόρφωση και
εκπαίδευση επιδίδονται ουσιαστικά σε ένα διαγωνισµό, σε µία
άσκηση για τη δυνατότητα αποστήθισης, για να περάσουν στις
Πανελλήνιες εξετάσεις; Το ξέρετε. Αυτό δεν πρέπει να αλλάξει;
Βέβαια, νοµίζω ότι θα πρέπει να ξέρετε ότι τα νοικοκυριά
προχωρούν σε δυσβάσταχτες ιδιωτικές δαπάνες για να καλύψουν
τις ανάγκες εκπαίδευσης των παιδιών τους. Αυτό δεν πρέπει να
αλλάξει; Πώς θα αλλάξει κατά τη δική σας άποψη;
Αυτές τις απλές ερωτήσεις ζήτησε ο κύριος Υπουργός να
απαντήσετε και δεν χρειαζόταν έξτρα χρόνος. 'Εφθανε και
περίσσευε αυτός που είχατε, αλλά δεν το κάνατε.
Το πρόβληµα, λοιπόν, είναι ότι αυτά τα πράγµατα πρέπει να
αλλάξουν και επειδή πρέπει να αλλάξουν, αυτή η αναγκαιότητα,
που δεν µπορεί να αµφισβητηθεί, δικαιώνει το σκοπό της
εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης, πέρα από κάθε αµφιβολία, όπως
εγώ το καταλαβαίνω.
Εάν δεν ανασυγκροτηθεί το εκπαιδευτικό σύστηµα, το αποτέλεσµα
θα είναι ότι τα παιδιά των οικονοµικά ισχυρών οικογενειών θα
µπορούν να αγοράζουν ιδιωτική εκπαίδευση και τριτοβάθµια
εκπαίδευση στο εξωτερικό, όπως γίνεται και σήµερα. Με τα άλλα
παιδιά τι θα γίνει; Θα είναι αποκλεισµένα από το δικαίωµα αυτό; ∆εν
έχουν δικαίωµα;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Τώρα  το  σκέπτεσθε  αυτό;  Από
το  1980  είσθε  κυβέρνηση.  Επιτέλους,  τώρα  το  σκέφτεσθε;
Κάντε  το  σταδιακά  να  µας  δώσετε  µία  λύση.  Στην  εξουσία
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είσθε. Μας αναφέρετε ορισµένα πράγµατα, κύριε συνάδελφε. Μα,
µάθηµα µας κάνετε εδώ;
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Εάν θέλετε να σας απαντήσω, να σας
απαντήσω ευχαρίστως. Το ερώτηµά σας µε χαροποιεί.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Ε, βέβαια. Από το 1980 δεν κάνετε
τίποτε και τώρα µας κάνετε µαθήµατα...
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Απαντώ, λοιπόν, στο ερώτηµά σας,
λέγοντας ότι πράγµατι σας κάνουµε µάθηµα. Για ποιο λόγο; ∆ιότι
απεδείχθη ότι το έχετε ανάγκη, από αυτά τα οποία λέτε σήµερα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Θα έπρεπε όµως να τα σκεφθείτε
πριν και όχι να µας λέτε αυτές τις ιστορίες...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριε συνάδελφε, σας
παρακαλώ!
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: 'Οχι, άλλη διακοπή. Αρκετά. Νοµίζω ότι
αυτό το µάθηµα, αν και µικρό, εάν είσθε σε θέση να το αντιληφθείτε,
είναι επαρκές, δεν χρειάζεται άλλο. Αρκετά για σήµερα το µάθηµα.
Το επόµενο, αύριο.
ΠΡOE∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Πάντως, κύριοι
συνάδελφοι, αυτός ο διάλογος πρέπει να σταµατήσει, ούτε εσείς να
παριστάνετε το µαθητή, ούτε ο συνάδελφος κ. Οικονόµου...
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: 'Οχι, αυτό δεν θα το κάνω, αλλά πρέπει
κάποτε να αντιληφθούν οι κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας
-ανεξάρτητα από το αν καθυστέρησαν, να το καταλάβουν ή όχι, ότι
αυτές οι ταξικές διακρίσεις στην εκπαίδευση, για µας είναι
απαράδεκτες. ∆εν είµαστε διατεθειµένοι να τις βλέπουµε να
συνεχίζονται.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ: Είναι πνευµατικές διακρίσεις, όχι ταξικές.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Μη φωνασκείτε, κύριε συνάδελφε. ∆εν
υπάρχει λόγος. Μπορώ εν συνεχεία, αν θέλετε ιδιαίτερα µαθήµατα,
να τα κάνουµε. Κάντε λίγη ησυχία προς το παρόν.
ΠΡOE∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Τα ιδιαίτερα όµως θα
πληρώνονται, κύριε Οικονόµου.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: 'Οχι από µένα, από το µαθητή.
ΠΡOE∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Θα πληρώνονται
ασφαλώς από τους µαθητές.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Για να προχωρήσουµε λίγο και στην
ουσία -τα ιδιαίτερα θα επακολουθήσουν δωρεάν για σας, επειδή
είσθε και συµπαθής- ήθελα να πω ότι έχουµε µπροστά µας
συγκεκριµένα πράγµατα, τα οποία έχουν διατυπωθεί στα
προγράµµατά µας, που πράγµατι υπάρχουν και έχουν κατατεθεί.
Κακώς ειπώθηκε ότι στο προεκλογικό µας πρόγραµµα δεν υπήρχε
η ανάγκη της εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης. Υπήρχε και
παραϋπήρχε.
Υπάρχουν και άλλα παραδείγµατα, τα οποία έχουν γίνει σε άλλες
χώρες. Θα σας τα πω, για να καταλάβετε τι ακριβώς κάνουµε.
Το 1984 παραδείγµατος χάρη, έγινε εκπαιδευτική µεταρρύθµιση στη
Γαλλία, από τον τότε Υπουργό Παιδείας και νυν Υπουργό
Εσωτερικών, τον κ. Σεβενεµάν. Τι έκανε; 'Εκανε δύο πράγµατα.
Εκσυγχρόνισε τα µέσα και τις µεθόδους διδασκαλίας, κάτι το οποίο
επιχειρείται να γίνει και εδώ και δεύτερον, προχώρησε στην
επιστροφή στα belles lettres που λένε οι Γάλλοι, "καλά γράµµατα"
είναι η µετάφραση και ουσιαστικά εννοούµε παιδεία, πολιτισµό,
µόρφωση, δηλαδή, αυτό που χρειάζεται για να στηριχθεί ο νέος
στην καθηµερινή του ζωή. Αυτό είναι και το αντικείµενο αυτού που
επιχειρείται να γίνει σήµερα και νοµίζω ότι καλώς γίνεται.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΧΩΜΑΤΑΣ: Εξασφάλισε όµως τις προϋποθέσεις.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Θέλω να κάνω και µια άλλη
επισήµανση πάνω σε πολλά που ακούσθηκαν από τη δική σας
πτέρυγα, αλλά και από αλλού.
Κατηγορείται η εκπαιδευτική µεταρρύθµιση ότι θα υποβάλει τους
µαθητές σε πρόσθετες προσπάθειες. Πρώτα-πρώτα αυτό δεν είναι
ακριβές, για τον απλούστατο λόγο ότι αν ξέρατε τι τραβάει σήµερα
ένας µαθητής, για να πάει ενδεχοµένως µε το λεωφορείο ή µε το
σχολικό στο σχολείο του, να γυρίσει, να µπει σε άλλο λεωφορείο να
πάει στο φροντιστήριο και να ξαναγυρίσει, θα βλέπατε ότι, όπως
οργανώνεται η εκπαιδευτική µεταρρύθµιση, δεν θα τον υποβάλει σε

περισσότερο κόπο.
Αλλά ακόµα και αν το δεχθούµε, εγώ θα ήθελα να σας κάνω την
εξής απλή ερώτηση, στην οποία όµως θα σας δώσω και την
απάντηση. ∆εν θα τη δώσετε εσείς.
Εσείς έχετε επιλέξει τη συµµετοχή της Ελλάδας σε µια
ανταγωνιστική διαδικασία στην παγκόσµια κοινότητα. Θέλετε η
κοινωνία µας να είναι ανταγωνιστική, να ανταγωνίζεται άλλες
κοινωνίες. Αυτό πώς θα γίνει; Με νέους που δεν θα είναι
ανταγωνιστικοί; Με τι εφόδια οι νέοι µας θα ανταγωνισθούν;
Αν είσθε υπέρ της ήσσονος προσπάθειας, ερωτώ, πώς θα είναι οι
νέοι µας ικανοί να συµµετέχουν σε µια ανταγωνιστική Ελλάδα, υπέρ
της οποίας είσθε;
Ακούστε. ∆εν γίνονται όλα µαζί. Και η πίτα ολάκερη και ο σκύλος
χορτάτος. ∆εν γίνεται. ∆ιαλέξτε τι θέλετε, για να συζητήσουµε
ειλικρινά. ∆εν µπορεί να τα θέλετε όλα δικά σας. Είναι κρίµα και τα
κόµµατα, αλλά και οι συνδικαλιστικοί φορείς να αντιµετωπίζουν την
προσπάθεια αυτή µε το αρνητικό πνεύµα που την αντιµετωπίζουν.
Αντιθέτως, οφείλω να προτείνω αυτό που είναι το ζητούµενο,
δηλαδή πώς θα απεµπλακούµε από την κρίση που έχουµε σήµερα.
Ο τρόπος είναι ένας. Πρέπει να µειωθεί η ένταση, να υπάρξει
βέβαια διάλογος για τον τρόπο εφαρµογής των αλλαγών, ιδιαίτερα
στο πρώτο στάδιο και βέβαια πρέπει να εγκαταλειφθούν όλες οι
µικροκοµµατικές πρωτοβουλίες, καλή ώρα σαν και αυτή που
πήρατε σήµερα.
Αυτή η πρόταση δυσπιστίας -και δεν είναι η µόνη πρωτοβουλία-
έχει τη γοητεία ενός παιχνιδιού µε τη φωτιά. Αλλά ξέρετε, από αυτό
το παιχνίδι στο τέλος βγαίνουν όλοι ζηµιωµένοι και πρώτα απ'όλα οι
µαθητές. Είναι αθέµιτο παιχνίδι και δεν πρέπει να παίζετε τέτοια
παιχνίδια.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Ποιος το προκάλεσε αυτό;
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Την πρόταση δυσπιστίας την
υποβάλατε εσείς. Εγώ την υπέβαλα;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Εννοώ, ποιος προκάλεσε αυτό το
θέµα, αυτό το χάος στην παιδεία.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Θα σας πω και κάτι τελευταίο, γιατί
βλέπω ότι δεν είσθε διατεθειµένοι να ακούσετε µε ηρεµία.
Υπάρχει µία υποχρέωση απέναντι στους µαθητές. Αντί να
εκµεταλλεύεσθε τη δύσκολη θέση στην οποία βρίσκονται και την
ανασφάλεια την οποία έχουν αυτοί οι νέοι άνθρωποι, πρώτον, διότι
έχουν την αβεβαιότητα για το µέλλον τους, δεύτερον, γιατί έχουν
οικονοµικές δυσκολίες στο σπίτι τους, τρίτον, γιατί κάποιος φίλος ή
συγγενής της ίδιας ηλικίας είναι άνεργος κλπ., νοµίζω ότι πρέπει να
συµβάλετε και εσείς σε µία προσπάθεια να σταθεροποιήσουµε τη
ζωή αυτών των ανθρώπων. Πρέπει να τους δώσουµε την αίσθηση
ότι πρόθεσή µας είναι να τους δώσουµε σταθερές βάσεις, για να
αντικρίσουν το µέλλον µε περισσότερη εµπιστοσύνη.
Το λέω αυτό, γιατί οι νέοι κατά τη δική µου αντίληψη -και εδώ
διαφωνώ µε τοποθετήσεις άλλων συναδέλφων- είναι από τις λίγες
ελπίδες που έχει η κοινωνία µας. Η στάση τους, είναι στάση αποχής
απέναντι στα όσα συµβαίνουν. Μέσα σε ένα περιβάλλον τρέλας, σε
ένα περιβάλλον που ξεφυτρώνουν διάφορα περίεργα πράγµατα
από τα φυτώρια των Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης, οι νέοι έχουν
διαλέξει συνειδητά µια στάση αποχής. Αυτό είναι ελπίδα.
Μπροστά σ' αυτήν τη µόδα του τίποτα, που κυριαρχεί, οι νέοι, οι
οποίοι απέχουν σε µεγάλο βαθµό από αυτά που γίνονται, είναι η
ελπίδα µας. Πρέπει να σεβαστούµε αυτούς τους ανθρώπους και
νοµίζω ότι, εάν τους σεβασθούµε, τότε θα έχουµε σεβασθεί και τους
εαυτούς µας. Αυτό είναι το καλύτερο που έχουµε να κάνουµε. Σας
ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)
ΠΡOE∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο συνάδελφος κ.
Κανταρτζής έχει το λόγο.
AXIΛΛEΥΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Κυρίες  και  κύριοι  Βουλευτές,  δεν  θα
αναφερθώ  βέβαια  στους  λόγους  που  ώθησαν  τη  Νέα
∆ηµοκρατία  στην  υποβολή  της  συγκεκριµένης  πρότασης
δυσπιστίας  κατά  του  Υπουργού  Παιδείας  και  όχι  κατά  της
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Κυβέρνησης συνολικά. 'Αλλωστε, σε αυτά τα θέµατα έδωσε την
απάντηση και ο προηγούµενος οµιλητής του κόµµατός µας.
Αυτά που συνέβαιναν το τελευταίο διάστηµα στο χώρο της παιδείας
µε επίκεντρο τους µεγάλους αγώνες των µαθητών µπορεί βέβαια να
αιφνιδίασαν πολλούς, δεν ήταν όµως κεραυνός εν αιθρία. 'Ηταν η
φυσιολογική εξέλιξη των γεγονότων, η απάντηση των µαθητών στην
κατάσταση που σταθερά και µεθοδικά προωθείται στη χώρα µας
όλα αυτά τα χρόνια και από τις προηγούµενες και από τη σηµερινή
Κυβέρνηση.
Μια πολιτική που µετατρέπει τη µόρφωση σε εµπόρευµα, που θα
έχουν τη δυνατότητα να το αποκτήσουν όσοι θα έχουν και την
οικονοµική δυνατότητα. Ενώ ταυτόχρονα, νέοι φραγµοί ορθώνονται
στη µόρφωση των παιδιών των εργαζοµένων, των παιδιών των
βιοπαλαιστών.
Μια πολιτική που προωθεί ακόµη περισσότερο την άµεση ή έµµεση
ιδιωτικοποίηση στο χώρο της παιδείας, όπως δείχνει
χαρακτηριστικά και το φούντωµα της παραπαιδείας µετά την
ψήφιση του ν. 2525 και δεν είναι ασφαλώς τυχαίο ότι οι µόνοι που
χειροκροτούν αυτήν την αντιεκπαιδευτική πολιτική της Κυβέρνησης,
είναι οι ιδιοκτήτες των µεγάλων φροντιστηρίων και ο Σύνδεσµος των
Ελλήνων Βιοµηχάνων.
Μια πολιτική που προωθεί την "αναµόρφωση" της παιδείας, ώστε
να είναι κοµµένη και ραµµένη στις αναδιαρθρώσεις που
υπαγορεύονται από τα συµφέροντα του µεγάλου κεφαλαίου, όπου
θέλουν τα παιδιά των εργαζοµένων φτηνή εργατική δύναµη, που
προορίζεται για µέλλον τους η ανεργία και η φτώχεια. Αυτό ακριβώς
υπονοεί και η Κυβέρνηση, όταν λέει ότι χρειάζεται η διά βίου
κατάρτιση.
Ακούσαµε επανειληµµένα να γίνεται λόγος, από πλευράς της
Κυβέρνησης, για τα κλειστά σχολεία και για τη βία. Μα, ποιον
αλήθεια προκαλεί η Κυβέρνηση, όταν αναφέρεται σ'αυτά τα θέµατα;
Ποιος κλείνει το δρόµο για τη µόρφωση στα παιδιά των
εργαζοµένων, ποιος τα εξωθεί µε τη βία έξω από την εκπαιδευτική
διαδικασία;
Ακούσαµε προηγουµένως ένα Βουλευτή του κυβερνητικού
κόµµατος να πλέκει το εγκώµιο του Μπλερ στη Μεγάλη Βρετανία. Τι
είπε συγκεκριµένα; 'Οτι, ξέρετε, εκεί που αξιολογούνται οι
εκπαιδευτικές διαδικασίες και αξιολογούνται τα σχολικά
συγκροτήµατα από τα αποτελέσµατά τους, οδηγούνται στο
κλείσιµο, εάν δεν έχουν και τις ανάλογες επιδόσεις. Και αυτό το
µέτρο κάλεσε να προωθηθεί µε τόλµη και αποφασιστικότητα και στη
δική µας τη χώρα. Εκεί ακριβώς οδηγεί η πολιτική την οποία
προωθεί η Κυβέρνηση, η αντιεκπαιδευτική αυτή πολιτική.
Φαντασθείτε τι θα συµβεί σ' αυτήν την κατάσταση. ∆εν θα µείνει
σχολείο για σχολείο στην ελληνική επαρχία. ∆εν θα µείνει σχολείο
για σχολείο στις εργατικές γειτονιές.
Είναι φανερό ότι την Κυβέρνηση δεν την πήρε ο πόνος, γιατί τα
σχολεία είναι κλειστά και δεν λειτουργούν από τις κινητοποιήσεις
των µαθητών. Εκείνο που την πονάει είναι ότι οι µαθητές δεν
σκύβουν το κεφάλι τους, ότι δεν δηλώνουν υποταγή στα µέτρα που
υλοποιούνται, σύµφωνα µε τις απαιτήσεις του µεγάλου κεφαλαίου
και τις κατευθύνσεις της Λευκής Βίβλου. Γι'αυτό και επιστρατεύει τα
πιο σκοτεινά και βρώµικα µέσα, που µας γυρίζουν πολλές δεκαετίες
πίσω.
Θέλει να επιβάλει τη σιωπή των αµνών στο χώρο της νεολαίας. ∆εν
µιλάµε µόνο για την οργανωµένη προσπάθεια παραπληροφόρησης
και κατασυκοφάντησης των αγώνων των µαθητών, για τις δήθεν
ζηµιές που έγιναν, όσες έγιναν. Η πραγµατικότητα είναι ότι έγιναν
από τους σκοτεινούς µηχανισµούς, από τους γνωστούς
κουκουλοφόρους και τους µασκοφόρους που κινητοποιούνται
πάντα, για να θολώσουν τα νερά.
∆εν µιλάµε ακόµη για τους δήθεν αγανακτησµένους γονείς, που µας
γυρίζουν πίσω πολλές δεκαετίες, τότε που οι αγανακτησµένοι
πολίτες άνοιγαν τα κεφάλια όσων διαφωνούσαν µε αντιλαϊκές
επιλογές.
Βεβαίως, δεν βάζουµε στο ίδιο τσουβάλι όλους τους γονείς, δηλαδή

αυτούς που ανησυχούν από την κατάσταση αυτή και πολλές φορές
στρέφονται κατά των παιδιών τους υποκινούµενοι από τον
εκβιασµό, την τροµοκρατία και τον πανικό, που επιδιώκει να
καλλιεργήσει η Κυβέρνηση, όπως έκανε για παράδειγµα χθες, µε τις
δηλώσεις του Υπουργού Παιδείας, αλλά και του Υφυπουργού
Παιδείας, για τη δήθεν χαµένη χρονιά.
Μιλάµε για το χαφιεδισµό που προσπαθεί να καλλιεργήσει,
βάζοντας υπηρεσιακούς παράγοντες να φακελώνουν ποιοι
επισκέφθηκαν και ποιοι δεν επισκέφθηκαν τα σχολεία, και
ξεδιάντροπα κατατέθηκαν και µέσα στη Βουλή έγγραφα, που
αναφέρονταν στη δράση του Βουλευτή του κόµµατός µας στα
Γιάννενα. Βάζετε τους εκπαιδευτικούς, κύριε Υπουργέ, να κυνηγάνε
τους µαθητές µε την απειλή του εισαγγελέα και της Αστυνοµίας.
Εσείς η Κυβέρνηση, ο Υπουργός Παιδείας είναι ο ηθικός αυτουργός
για τον τραυµατισµό του µαθητή που έπεσε χθες από το παράθυρο,
για να αποφύγει τη σύλληψή του. Εσείς και η Κυβέρνησή σας είναι
οι ηθικοί αυτουργοί για τις σκηνές βίας που παρακολουθούµε
καθηµερινά να σηµειώνονται έξω από τα σχολεία από τους δήθεν
αγανακτησµένους, βάζοντας σε κίνδυνο και ανθρώπινες ζωές. Και
θα φέρετε βεβαίως ακέραια την ευθύνη για οτιδήποτε συµβεί µε την
τακτική σας αυτή. Αν πιστεύετε ότι µε τους µηχανισµούς αυτούς,
τους εισαγγελείς και την Αστυνοµία, θα τσακίσετε το κίνηµα, είστε
πολύ γελασµένοι. Γιατί οι µαθητές έδωσαν και δίνουν µαθήµατα
αγωνιστικότητας, µαθήµατα ήθους, ωριµότητας, που αποκοµίζουν
µέσα από την εµπειρία τους. Και τις µορφές του αγώνα που
ακολουθούν, αυτοί θα τις αποφασίσουν. Εσείς όµως, που κόπτεσθε
για τη δήθεν δηµοκρατία, για πέστε µας, για ποιο λόγο αρνείστε
στους µαθητές το στοιχειώδες δικαίωµα να κάνουν συνελεύσεις, να
συζητήσουν τα προβλήµατά τους και να πάρουν τις αποφάσεις
τους. Αντιλαµβάνεστε πού οδηγούνται τα πράγµατα µε τις µεθόδους
που ακολουθείτε το τελευταίο διάστηµα; Μας γυρίζουν πίσω, θα το
πω ακόµη µια φορά, στις πιο µαύρες εποχές. Παράνοµοι οι αγρότες
που κινητοποιούνται, παράνοµοι οι µαθητές, παράνοµοι οι
εκπαιδευτικοί, παράνοµα όλα τα στρώµατα τα οποία αντιστέκονται
στις αντιλαϊκές επιλογές. Σε τελευταία ανάλυση όλος ο λαός µας
στην παρανοµία.
Θα το πούµε καθαρά: Εδώ που έφθασαν πλέον τα πράγµατα, το
ζήτηµα δεν είναι απλά θέµα αντιεκπαιδευτικής πολιτικής, θέµα
παιδείας. Μπαίνει καθαρά και ξάστερα θέµα δηµοκρατίας, µε τον
ολισθηρό και επικίνδυνο δρόµο που ακολουθεί η Κυβέρνηση,
προκειµένου να εφαρµόσει τις αντιλαϊκές και αντιεκπαιδευτικές της
επιλογές και εδώ πρέπει πλέον να πάρει τις ευθύνες του ο καθένας.
Και εδώ η ευθύνη βαρύνει συνολικά την Κυβέρνηση και τον
Υπουργό Παιδείας. Αυτό βεβαίως δεν αναιρεί τις προσωπικές
ευθύνες του Υπουργού Παιδείας, ο οποίος πρωτοστατεί σε αυτές τις
επικίνδυνες επιλογές.
Ακούσαµε για µια ακόµη φορά σήµερα να γίνεται λόγος ότι δεν έχει
το δικαίωµα ο λαός µας να αντιστέκεται σε νόµους που έχει ψηφίσει
η Βουλή. Ξεχνάτε, κύριοι της Κυβέρνησης, µε ποιο ποσοστό
βρεθήκατε πλειοψηφία στη Βουλή; 'Οτι το 41% χάρη στον
καλπονοθευτικό εκλογικό νόµο σας έχει µετατρέψει σε πλειοψηφία;
Εν πάση περιπτώσει, από πότε θα απαγορεύσετε στο λαό µας να
αγωνίζεται για την ανατροπή των αντιλαϊκών αποφάσεων. Αν ο
λαός µας ακολουθούσε αυτές τις σκέψεις, αυτά τα µυαλά, θα
ζούσαµε ακόµη στην εποχή των τσιφλικάδων, θα ζούσαµε ακόµη
στην εποχή που ο εργαζόµενος δούλευε από το πρωί µέχρι το
βράδυ, θα ζούσαµε ακόµη στην εποχή που το παιδί του αγρότη, του
εργάτη, δεν είχε τη δυνατότητα να πάει στο σχολείο.
'Ο,τι θετικό υπάρχει σ' αυτόν τον τόπο, τίποτε δεν χαρίστηκε µε
αγώνες, κατακτήθηκε και αυτό είναι το µεγάλο µάθηµα που
στέλνουν σήµερα οι µαθητές.
Ακούσαµε  ακόµη  σήµερα  εδώ  να  λέγεται  για  το  έγκληµα  που
έκαναν  οι  εκπαιδευτικοί  να  υψώσουν  τη  φωνή  τους  στην
πολιτική  της  Κυβέρνησης  δηλαδή,  κύριοι  Υπουργοί,  δεν  έχει  το
δικαίωµα  η  ΟΛΜΕ  να  εκφέρει  τη  γνώµη  της,  δεν  έχει  το
δικαίωµα  να  διαµαρτυρηθεί,  δεν  έχει  το  δικαίωµα  να  συµπα-
ρασταθεί  στον  αγώνα  των  µαθητών;  Να  γιατί  προωθείτε  την
αξιολόγηση  των  εκπαιδευτικών.  'Οχι  γιατί  σας  πήρε  ο  πόνος
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για τη βελτίωση και την αναµόρφωση της δηµόσιας παιδείας. Αλλά
µέληµά σας είναι πώς θα υποτάξετε το φρόνηµα των
εκπαιδευτικών, πώς θα τους χειραγωγήσετε για να προωθήσετε τις
αντιλαϊκές επιλογές.
'Εγινε πολλές φορές συζήτηση και επιµένετε να λέτε "µα δεν
υπάρχουν άλλες προτάσεις". Επανειληµµένα σας καταθέσαµε τις
προτάσεις και όταν ψηφίζονταν οι νόµοι, αλλά και πριν από τρεις
µέρες στην προ ηµερησίας διατάξεως συζήτηση στη Βουλή. 'Αλλο
βέβαια το ζήτηµα, αν αυτές οι προτάσεις δεν ταιριάζουν στην
πολιτική σας.
Οι προτάσεις του ΚΚΕ δεν µας πάνε πίσω. Πίσω µας πάει η
πολιτική που δεν λέει να καταργήσει την ιδιωτική παιδεία. Πίσω
είναι το αίτηµα για την αύξηση των δαπανών στο 15%; Πίσω είναι
το αίτηµα για την καθιέρωση του ενιαίου δωδεκάχρονου σχολείου;
Αλλά βέβαια για να εφαρµοσθεί µια τέτοια πολιτική θα πρέπει να
έρθουν σε σύγκρουση µε την ΟΝΕ, θα πρέπει να έρθουν σε
σύγκρουση µε τα συµφέροντα του µεγάλου κεφαλαίου, που
επιβάλλουν τον περιορισµό των κοινωνικών δαπανών, τον
περιορισµό των κονδυλίων για την παιδεία, που επιβάλλουν την
ιδιωτικοποίηση και στο χώρο της παιδείας καθώς επίσης και την
αναµόρφωση της εκπαίδευσης, για να εξασφαλίσουν ένα φθηνό
εργατικό δυναµικό.
Το ΚΚΕ στήριξε και θα στηρίξει τους αγώνες για την ανατροπή της
αντιεκπαιδευτικής πολιτικής της Κυβέρνησης και για να ανοίξει
δρόµους στις δηµοκρατικές αλλαγές στο χώρο της παιδείας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Γεωργιάδης έχει το
λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µια από τις αδυναµίες
της ελληνικής πολιτικής ζωής υπήρξε ο φόβος του πολιτικού
κόστους. Είναι µια γενική αρχή, µια πραγµατικότητα, ένα σύνδροµο,
το οποίο δυστυχώς πάρα πολύ συχνά καθόριζε σε καίρια θέµατα τη
στάση των κοµµάτων, όταν αυτά βρίσκονταν στην κυβέρνηση και τα
οδηγούσε επίσης συχνά σε υπαναχωρήσεις και σε θυσίες
Υπουργών.
Η σηµερινή όµως Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ είναι αν όχι η µοναδική,
τουλάχιστον από τις ελάχιστες κυβερνήσεις, που σε πολλές
περιπτώσεις έχει αποδείξει ότι δεν υπολογίζει το πολιτικό κόστος
και δεν προτάσει το βραχυχρόνιο κοµµατικό συµφέρον στο
µακροπρόθεσµο εθνικό συµφέρον.
Αυτό ακριβώς κάνει η Κυβέρνηση και ο Υπουργός Παιδείας στο
θέµα της εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης. Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
κατ' επανάληψη έχει δηλώσει ότι στόχος σταθερός της είναι να
εντάξει την Ελλάδα στην ΟΝΕ, ώστε να φτιάξει µια Ελλάδα ισχυρή,
τόσο µέσα στην Ενωµένη Ευρώπη όσο και διεθνώς.
Για να µπορέσει όµως η Ελλάδα να παίξει αυτόν το σηµαντικό
πολιτικό ρόλο, µέσα σε έναν κόσµο, όπου όλο και περισσότεροι
τοµείς του παγκοσµιοποιούνται, σε έναν κόσµο όπου η τεχνολογία
προχωρά µε ταχύτατο ρυθµό, όπου οι αλλαγές διαδέχονται η µία
την άλλη σε βαθµό τέτοιον, ώστε ό,τι είναι επίκαιρο σήµερα να είναι
ξεπερασµένο σε πολύ σύντοµο χρονικό διάστηµα, σε έναν κόσµο
όπου πλέον ένας που τελείωσε το λύκειο ή το πανεπιστήµιο, για να
µπορεί να ανταποκριθεί στις σύγχρονες απαιτήσεις, θα πρέπει να
µορφώνεται συνεχώς και διά βίου, σε έναν κόσµο που πλέον
πρωτεύοντα ρόλο δεν έχουν οι χειρόνακτες εργάτες, αλλά οι
εργάτες γνώσης, οι αναλυτές συµβόλων η Κυβέρνηση, παίρνοντας
τα µηνύµατα αυτά των καιρών, εκτίµησε ότι πρέπει να ρίξει ιδιαίτερο
βάρος στο θέµα της παιδείας, µια και αυτούς που ανέφερα πριν η
παιδεία είναι αυτή που θα τους ετοιµάσει.
Στα πλαίσια λοιπόν αυτών των αντιλήψεων και θέσεων η
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και το Υπουργείο Παιδείας έφεραν
νοµοσχέδιο για την εκπαιδευτική µεταρρύθµιση και το ψήφισαν.
Είναι ο ν. 2525, µε τον οποίο η Κυβέρνηση αποδεικνύοντας, όπως
είπα και πριν, ότι δεν φοβάται το πολιτικό κόστος, προχώρησε στην
κατάργηση της επετηρίδας και στην καθιέρωση της αξιολόγησης,
τόσο του εκπαιδευτικού όσο και του έργου που γίνεται στην παιδεία.
Κύριοι συνάδελφοι, αν θέλουµε να λέµε τα πράγµατα µε το όνοµά
τους, αυτά τα δύο σηµεία είναι ο στόχος των κινητοποιήσεων, είναι
ο στόχος των καταλήψεων και όχι η εκπαιδευτική µεταρρύθµιση στο

σύνολο ή στις λεπτοµέρειές της.
Αυτός ο ισχυρισµός αποδεικνύεται και από το γεγονός ότι οι
εκπαιδευτικοί, τόσο η ΟΛΜΕ όσο και η ∆ΟΕ, όταν µιλούν για
διάλογο, θέτουν σαν προϋπόθεση την κατάργηση στο σύνολο
αυτού του νόµου. 'Ολες οι άλλες αιτιάσεις είναι ψευδείς και
αβάσιµες. Λέει η ΟΛΜΕ και η ∆ΟΕ ότι οι καθηγητές και οι δάσκαλοι
δεν ήταν έγκαιρα ενηµερωµένοι, ώστε µε τη σειρά τους να
ενηµερώσουν τους µαθητές. 'Οµως, τόσο ο Υπουργός όσο και ο
παριστάµενος κύριος Υφυπουργός έχουν αποδείξει κατ' επανάληψη
ότι όλα τα βιβλία των καθηγητών ήταν στη διάθεσή τους από το
Μάιο του 1997.
Η εκπαιδευτική µεταρρύθµιση δεν αφορά µόνο το δηµόσιο σχολείο.
Αφορά και την ιδιωτική εκπαίδευση. Και γεννάται σε κάθε καλόπιστο
πολίτη το ερώτηµα. Πώς είναι δυνατόν οι εκπαιδευτικοί της
ιδιωτικής εκπαίδευσης να είναι έγκαιρα ενηµερωµένοι, να µην
υπάρχει κανένα πρόβληµα στη λειτουργία των ιδιωτικών σχολείων,
πώς είναι δυνατόν οι καθηγητές των φροντιστηρίων να ήταν έγκαιρα
ενηµερωµένοι και να µην είναι ενηµερωµένοι οι καθηγητές των
δηµοσίων σχολείων.
Λέγει επίσης η Αντιπολίτευση ότι η εκπαιδευτική µεταρρύθµιση
οδηγεί στην αύξηση των φροντιστηρίων. 'Οµως, κύριοι συνάδελφοι,
γεννάται κι εδώ το ερώτηµα. Γιατί να αυξηθεί το φροντιστήριο, όταν
ο νόµος προβλέπει ενισχυτική διδασκαλία µέσα στο σχολείο;
Σε συζητήση που είχα εγώ προσωπικά µε καθηγητές στο νοµό µου,
µου είπε ένας καθηγητής, ο οποίος δεν κάνει ιδιαίτερα µαθήµατα,
ότι δεν συµφέρει στους καθηγητές, που κάνουν ιδιαίτερα, να κάνουν
ενισχυτική διδασκαλία, γιατί την ώρα που θα απασχολούνται αυτοί
διδάσκοντας είκοσι και εικοσιπέντε µαθητές στα ιδιαίτερα αυτά
µαθήµατα της ενισχυτικής διδασκαλίας, θα κάνουν ιδιαίτερα
µαθήµατα και θα παίρνουν τέσσερις και πέντε φορές περισσότερα
χρήµατα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΧΩΜΑΤΑΣ: Αυτό µην το λέτε σε µας.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ: Για το ίδιο θέµα της ενισχυτικής
διδασκαλίας µου είπαν άλλοι καθηγητές πως αν το Υπουργείο θέλει
ενισχυτική διδασκαλία, να διορίσει άλλους καθηγητές, οι οποίοι θα
διδάσκουν µόνο στην ενισχυτική διδασκαλία, για να µπορούν οι
υπόλοιποι να κάνουν ιδιαίτερα µαθήµατα.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αναρωτιέµαι και εγώ, όπως κάθε
'Ελληνας πολίτης, γιατί λίγες ηµέρες µετά από τη συζήτηση προ
ηµερησίας διατάξεως στη Βουλή για την παιδεία, έρχεται από τη
Νέα ∆ηµοκρατία το θέµα της πρότασης δυσπιστίας. Τι πιστεύει η
Νέα ∆ηµοκρατία; 'Οτι η εκπαιδευτική µεταρρύθµιση είναι
προσωπικό θέµα του κ. Αρσένη και ότι µετά την παραίτησή του θα
λυθεί το θέµα της εκπαιδευτικής µεταρρύθµισης και θα ηρεµήσουν
οι ελάχιστοι καταληψίες στα λίγα υπό κατάληψη σχολεία, κυρίως
στις µεγάλες πόλεις;
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ξέρετε γιατί πιστεύω ότι θα πετύχει
αυτή η εκπαιδευτική µεταρρύθµιση; Γιατί είναι η πρώτη φορά που η
Κυβέρνηση δεν ενδίδει σε πιέσεις µιας µικρής µερίδας
συνδικαλιστών των εκπαιδευτικών. Γιατί για πρώτη φορά, στις
προσπάθειες των κατά καιρούς εκπαιδευτικών µεταρρυθµίσεων,
κυβέρνηση, δεν φοβάται το πολιτικό κόστος και προτάσσει, όπως
είπα και πιο µπροστά, το µακροπρόθεσµο εθνικό συµφέρον στο
βραχυπρόθεσµο κοµµατικό συµφέρον. Θα πετύχει, γιατί η
συντριπτική πλειοψηφία των καθηγητών και µαθητών την
ενστερνίστηκε, γιατί ο λαός αντελήφθη πλέον ότι όσοι την
πολεµούν, δεν ξεκινούν από την ίδια αφετηρία.
Την  πολεµάει  η  Αντιπολίτευση,  γιατί  πιστεύει  ότι  θα  αποκοµίσει
κοµµατικά  οφέλη.  Την  πολεµούν  και  εκείνοι  από  τους
καθηγητές  που  έχουν  αφανή  εισοδήµατα  από  τα  ιδιαίτερα
µαθήµατα  και  έχουν  αντιληφθεί  πλέον  ότι  αυτή  η  κατάσταση
της  εκµετάλλευσης  των  µαθητών  απ'  αυτούς  µε  τα  ιδιαίτερα
βαίνει  προς  το  τέλος  της  µε  την  εκπαιδευτική  µεταρρύθµιση.
Αυτή  είναι  µία  µεγάλη  αλήθεια.  Και  θα  αποδειχθεί  στην
πορεία. 'Ολοι αυτοί παραπληροφόρησαν, εκφόβισαν,  παραπλάνη-
σαν  ορισµένους,  ελάχιστους  µαθητές  και  προσπαθούν  να  τους
χρησιµοποιήσουν δι' ίδιον όφελος. Σε πείσµα όµως όλων αυτών
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η εκπαιδευτική µεταρρύθµιση θα πετύχει και ο κ. Αρσένης θα
συνεχίσει να προσφέρει από τη θέση του Υπουργού Παιδείας και
πιστεύω και από άλλες κυβερνητικές θέσεις. Και είµαι σίγουρος,
κύριοι συνάδελφοι, ότι θα πετύχει η εκπαιδευτική µεταρρύθµιση. Κι
εδώ είµαστε, στην Αίθουσα αυτήν, να τα ξαναπούµε.
Κλείνω και λέγω ότι είµαι σίγουρος ότι πολύ σύντοµα θα αποδειχθεί
πόσο δίκιο είχε και ο Υπουργός Εθνικής Παιδείας, που είναι πιστός
σ' αυτήν την εκπαιδευτική µεταρρύθµιση, αλλά µαζί θα δικαιωθεί και
η Κυβέρνηση. Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Ο κ. Παπαφιλίππου έχει
το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΦΙΛΙΠΠΟΥ: Κύριοι συνάδελφοι, πριν από λίγες
µέρες έγινε σ' αυτήν εδώ την Αίθουσα µια ευρυτάτη συζήτηση, την
οποία προκάλεσε ο Πρόεδρος του Συνασπισµού. Ακούστηκαν
πάρα πολλά, υπήρξαν παροτρύνσεις προς τον αρµόδιο Υπουργό,
σχετικά µε τα µέτρα που πρέπει να λάβει, για να αποτραπεί και να
σταµατήσει αυτό το χάλι, που έχουµε στην εκπαίδευση.
Πίστεψα κι εγώ προσωπικά ότι µετά το τέλος αυτής της συζήτησης
ο αρµόδιος Υπουργός θα λάµβανε ορισµένα µέτρα, για να
εξοµαλυνθεί το κλίµα στα σχολεία και να ηρεµήσει ο τόπος.
'Οµως συνέβη το αντίθετο. Ο κύριος Υπουργός, µε την αλοζονεία
που τον διέπει έριξε λάδι στη φωτιά, κύριοι συνάδελφοι. Και έτσι
είχαµε όλα αυτά τα φαινόµενα, που ουδείς µπορούσε να φανταστεί
ότι θα έφταναν εκεί: Παιδιά να πιάνουν από τα µαλλιά µητέρες,
παιδιά να σπάζουν τα πόδια τους, εισαγγελείς, αστυνοµίες, χίλια
δυο πράγµατα. Και, βέβαια, χρέος της Νέας ∆ηµοκρατίας είναι µετά
από όλα αυτά, τα οποία ο Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας είπε
εδώ σε αυτήν την Αίθουσα, απευθυνόµενος προς την Κυβέρνηση
και προς τον αρµόδιο Υπουργό, χρέος µας ήταν να καταλήξουµε σε
αυτό που το Σύνταγµα µας επιβάλλει να κάνουµε σε τέτοιες
περιπτώσεις σαν Αξιωµατική Αντιπολίτευση, δηλαδή να έρθουµε µε
αυτήν την πρόταση δυσπιστίας -µοµφής προς τον αρµόδιο
Υπουργό, ο οποίος φέρει και όλη αυτήν την ευθύνη.
Εξ ανάγκης λοιπόν και για να προστατεύσουµε τη νεολαία µας, για
να ηρεµήσει ο τόπος, προβήκαµε σε αυτήν την πράξη, στοχεύοντας
ότι επιτέλους η Κυβέρνηση θα συναισθανθεί, θα λάβει τα µέτρα ο
Πρωθυπουργός, για να µπορέσουµε να προχωρήσουµε οµαλά
στην παιδεία.
Ας έρθουµε όµως και στην ουσία, κύριοι συνάδελφοι. Ποια είναι η
ουσία; Εδώ ακούστηκαν πολλά αντικρουόµενα, από τους
συναδέλφους του ΠΑ.ΣΟ.Κ. Μας οµίλησαν για υπονοµεύσεις, µας
οµίλησαν για παραπληροφόρηση, µας οµίλησαν για σκοτεινές
δυνάµεις. Και εγώ, ειλικρινά σας λέω, ντρέποµαι που κάθοµαι σε
αυτά τα έδρανα, όταν ακούω τέτοιες θέσεις, προκειµένου να
στηρίξουν κάτι το οποίο είναι οφθαλµοφανές.
Τι συνέβη, κύριοι συνάδελφοι; Κατά πρώτον, έχει εµπεδωθεί µία
νοοτροπία σε αυτόν τον τόπο από το κόµµα σας, κύριε Υπουργέ,
από το ΠΑ.ΣΟ.Κ., αυτή η νοοτροπία. Και ήρθε ο Πρωθυπουργός
κατά τη συζήτηση που έγινε για την ψήφο εµπιστοσύνης, που
ζήτησε, και µας είπε το εξής, ότι το φρένο, το εµπόδιο στην πορεία
της χώρας προς τα εµπρός είναι οι νοοτροπίες.
Και βέβαια, όταν προσωπικά τοποθετήθηκα, είπα στον κύριο
Πρωθυπουργό: Ποιος εµπέδωσε αυτές τις νοοτροπίες; Εδώ στον
τόπο µας δεν ξέραµε για καταλήψεις, δεν γνωρίζαµε ότι δέκα
άνθρωποι µπορούν να σταµατούν όλη την κυκλοφορία της Αθήνας.
∆εν τα ξέραµε αυτά. Πιστεύαµε όµως ότι αυτοί οι οποίοι είναι στη
διοίκηση θα προστατεύουν τις διάφορες επαγγελµατικές τάξεις στον
τόπο αυτόν και θα µεριµνούν αποκλειστικά και µόνο για την πρόοδο
του τόπου.'Ηρθαν όµως άλλες εποχές. Και µας φέρατε, κύριοι
συνάδελφοι του ΠΑ.ΣΟ.Κ., κύριε Υπουργέ, άλλες νοοτροπίες σε
αυτόν τον τόπο.
Και βέβαια, θα έλεγε κανείς, γνωρίζοντας το ποια είναι η νοοτροπία
που έχει εµπεδωθεί στον τόπο, πρέπει η κάθε κίνηση να γίνεται µε
σύνεση και βέβαια µε κάποια στρατηγική, προκειµένου να µην
έχουµε αυτά τα φαινόµενα που έχουµε στην παιδεία.

Τι έγινε, κύριε Υπουργέ; Το καλοκαίρι ψηφίστηκε ο νόµος για την
Τεχνική Εκπαίδευση, τον Αύγουστο µήνα. Και σας είπαµε τις θέσεις
µας τότε. Σας κάναµε και εµείς τις προτάσεις µας και τις υποδείξεις
µας. Μόλις ξεκίνησε το σχολικό έτος, φούντωσαν τα προβλήµατα.
Και, βέβαια, σπεύσατε εσείς να αντιµετωπίσετε µε υποχωρήσεις τα
προβλήµατα, τα πρώτα τα οποία ανέκυψαν.
Θα σας πω για το νοµό το δικό µου. Οι ίδιοι οι γονείς έκαναν
καταλήψεις σε σχολεία, διότι έλειπαν δάσκαλοι και καθηγητές. Πήγα
στο διευθυντή σας, κύριε Υπουργέ, για το θέµα του Νοµού Κοζάνης
και ιδιαίτερα της Πτολεµαϊδας. Η πρώτη απάντηση, κύριοι
συνάδελφοι, ήταν ότι έχουµε πλεόνασµα εκπαιδευτικό στο Νοµό
Κοζάνης. Επανήλθα, για να δω τι συµβαίνει στο Νοµό Κοζάνης και
διαπίστωσα ότι έχουν απόλυτο δίκιο και ξαναγύρισα βέβαια στο
διευθυντή σας. Ξέρετε τι µου απήντησε; 'Οτι εγκρίθηκαν πιστώσεις
για δεκαέξι συµπληρωµατικούς καθηγητές, οι οποίοι και δεν
επαρκούσαν, ενώ η πρώτη απάντηση ήταν ότι υπήρχε πλεόνασµα
τριάντα δύο καθηγητών στο Νοµό Κοζάνης. Βέβαια δεν
σταµατήσαµε εκεί. Οι δεκαέξι έγιναν είκοσι τέσσερις.
Πήγα, κύριοι συνάδελφοι, στη Νυρεµβέργη της Γερµανίας, όπου µε
κάλεσαν. Στην κοινότητα όπου µαζεύεται όλος ο κόσµος, όλοι οι
δικοί µας οι απόδηµοι, που παλεύουν για να κερδίσουν τη ζωή τους,
εκεί -και δείχνουν πολύ ενδιαφέρον οι άνθρωποι για τα εθνικά µας
θέµατα και για την πατρίδα µας- ήταν ανάστατοι, γιατί έλειψαν οι
καθηγητές.
Ας δούµε όµως και τι έγινε στην παιδεία, κύριε Υπουργέ, σχετικά µε
τον απόδηµο ελληνισµό. Πριν από ένα µήνα, από τη στιγµή που
ψηφίστηκε ο νόµος για την τεχνική παιδεία, ο Υφυπουργός
Εξωτερικών κατήργησε τα αµιγή ελληνικά σχολεία στο εξωτερικό.
Μετά, κύριοι συνάδελφοι, από δύο µήνες ήρθε ο Υπουργός κ.
Αρσένης και τα επαναφέρει. Και βέβαια τα παρακολουθούν και οι
συµπατριώτες µας στο εξωτερικό όλα αυτά, όπως
παρακολούθησαν και την έλλειψη των καθηγητών. Οφθαλµοφανές.
Τα έβλεπαν τα πράγµατα. Και περιµένουν βέβαια κάποια στήριξη
από την Ελλάδα για τα ελληνικά αµιγή σχολεία στο εξωτερικό.
'Εναντι αυτών βλέπουν κάτι άλλο, το οποίο είναι αντίθετο από αυτό
το οποίο πρέπει να γίνει.
Αυτές οι παλινωδίες, όπως και ο τρόπος µε τον οποίο πάτε να
κάνετε τη µεταρρύθµιση, σας οδήγησαν εκεί και αφήστε αυτά που
λέτε περί παραπληροφόρησης, περί υπονόµευσης, περί σκοτεινών
δυνάµεων. Αυτά είναι για να γελάει κανείς, όταν τα ακούει εδώ
µέσα, κύριε Υπουργέ.
Βέβαια, να προχωρήσουµε και λίγο παραπέρα, κύριοι συνάδελφοι,
και να πούµε τι ακριβώς συµβαίνει και πώς µπορεί να
αντιµετωπισθούν τα προβλήµατα.
'Οταν βλέπετε, κύριε Υπουργέ, ότι εµπεδώσατε τέτοιες τακτικές και
δεν µπορείτε να πείσετε ούτε τους καθηγητές, αλλά βεβαίως δεν
µπορείτε να πείσετε και τους µαθητές, πώς προχωρείτε σε τέτοιες
τοµές και δεν πάτε σταδιακά; Κάντε ένα βήµα, δείτε τι γίνεται, να
πείσετε τους καθηγητές, να πείσετε τους εκπαιδευτικούς και στη
συνέχεια να προχωρήσετε παραπέρα. Εσείς, όµως, τι θελετε να
κάνετε; Παίρνετε το µαχαίρι και κάνετε τοµές. Από το 1981 είσθε
στην κυβέρνηση. ∆εν µπορούσατε σταδιακά να κάνετε βήµατα
σωστά για τη βελτίωση της εκπαίδευσης; Και ήρθε προηγουµένως
εδώ ο κύριος Υπουργός να µας πει: "Μα δεν θέλετε εσείς να ανοίξει
ο δρόµος προς τα πανεπιστήµια;" Ποιος είπε ότι εµείς δεν θέλουµε;
∆εν θέλουν οι νέοι να ανοίξει ο δρόµος προς τα πανεπιστήµια;
Μας ρώτησε προηγουµένως ο Υπουργός, ο κ. Αρσένης: "Μα,
θέλετε να φεύγουν οι νέοι και να πηγαίνουν στο εξωτερικό;" Μα
είναι ερωτήσεις που πρέπει να κάνει προς εµάς; Ποιος, κύριοι
συνάδελφοι, εδώ µέσα δεν έχει κατ' επανάληψη θίξει το µείζον αυτό
θέµα, που υπάρχει στην Ελλάδα µε τη διαρροή συναλλάγµατος, µε
την ταλαιπωρία, µε χίλια δυο προβλήµατα που έχουν δηµιουργηθεί;
Ιδιαίτερα, η Νέα ∆ηµοκρατία έχει κάνει πάρα πολλές προτάσεις, για
να αρθεί αυτό το µέγα πρόβληµα και να µη φεύγουν τα παιδιά
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και να πηγαίνουν ακόµη και στα Σκόπια, κύριε Υπουργέ, σε όλα τα
βαλκανικά κράτη. Και ξέρετε τι εκπαίδευση και τι µόρφωση µπορούν
να πάρουν από αυτά τα πανεπιστήµια. Και, όµως, αποτελεί µία
πραγµατικότητα. Εσείς πλησιάζετε τα είκοσι χρόνια στην εξουσία
και παρά ταύτα δεν κάνατε τίποτα.
Και έρχεσθε τώρα µε τον αιφνιδιασµό, που κάνετε, να µας πείτε ότι
φταίει η Νέα ∆ηµοκρατία, ότι φταίει το ΚΚΕ, δεν ξέρω ποιο κόµµα
φταίει. Κανένας απολύτως δεν φταίει. Φταίει ο τρόπος µε τον οποίο
ενεργείτε, φταίει ακριβώς το σύστηµα που πάτε να εφαρµόσετε µε
το έτσι θέλω, µε την υπερβολική αλαζονεία του αρµοδίου
Υπουργού. Εξ ου και η Νέα ∆ηµοκρατία κατέληξε στο συµπέρασµα,
µη έχοντας άλλον τρόπο, σε αυτήν την πρόταση µοµφής. Πρέπει να
φύγει ο αρµόδιος Υπουργός, για να ηρεµήσει πλέον ο τόπος, να
ηρεµήσει η παιδεία. Και από εκεί και πέρα, να προχωρήσουµε µε
βήµατα σταδιακά, πείθοντας πρώτα τους εκπαιδευτικούς και στη
συνέχεια τους νέους, για να γίνει πράγµατι ένας εκσυγχρονισµός,
µία αναµόρφωση στην παιδεία, την οποία έχουµε ανάγκη.
'Ετσι, λοιπόν, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑ.ΣΟ.Κ., κανένας δεν σας

φταίει. Φταίτε µόνοι σας. Κάνατε µεγάλα λάθη, αναστατώσατε τον
τόπο και η µόνη λύση είναι να φύγει ο αρµόδιος Υπουργός, να έρθει
κάποιος άλλος, ο οποίος θα πάει µε συνετά βήµατα, για να
συνεφέρει την παιδεία και να προχωρήσουµε προς τα εµπρός.
Ο τόπος έχει ανάγκη την παιδεία, έχουµε ανάγκη για καλύτερη
µόρφωση και βεβαίως έχουµε ανάγκη για ηρεµία στον τόπο.
Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Λουκάς Αποστολίδης): Κύριοι συνάδελφοι,
δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 01.57' λύεται η συνεδρίαση
για σήµερα, ηµέρα Παρασκευή, 15 Ιανουαρίου 1999 και ώρα 18.00'
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: συνέχιση της συζήτησης επί
της προτάσεως δυσπιστίας προς τον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων που κατέθεσαν Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας.
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